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مناسبت ها

۲۶ مهر شهادت امام رضا علیه السلام [ ٢٩ صفر ]
[ October 17 ] ۲۶ مهر روز جهانی ریشه کنی فقر

۲۶ مهر روز تربیت بدنی و ورزش
۲۷ مهر هجرت پیامبر اکرم از مکه به مدینه [ ١ ربيع الاول ]

۱ آبان روز آمار و برنامه ریزی



 

1- تشویق صادرات، یک سیاست ضدتورمی است - رصد اقتصادي

2- تفاهم نامه ساخت 1500 مسکن براي ایثارگران گیلان امضاء شد - تسنیم

3- البرز| فعالیت هاي دانش بنیان در حوزه وقف سبب نوآوري و اشتغال زایی می شود - تسنیم

4- سخنگوي دولت: قوه قضائیه در موضوع توهین به رئیس جمهور ورود کند - نامه نیوز

5- بر سر ساباط قاجاري خانه کسمایی میرمیران چه آمد؟ - روزنامه بانی فیلم

6- تشویق صادرات، یک سیاست ضدتورمی است - آریا نیوز

7- استیضاح روحانی به صلاح کشور و مردم نیست/ مجلس به دنبال به حرکت درآوردن دولت است - دانا

8- ساخت فرودگاه چابهار زمینه ساز رونق گردشگري وسرمایه گذاري - شبکه ایران

9- رشد 38 درصد صادرات کالاهاي غیرنفتی در بنادر غرب هرمزگان/ صادارات نقش پررنگی در ایجاد اشتغال کشور دارد -
دانا

10- سخنگوي دولت: ایران قصد ندارد به مسابقه تسلیحاتی در منطقه بپیوندد - مردمی ها

11- 2000 شغل براي ایثارگران گیلان ایجاد می شود - ایسنا

12- استاندار گیلان: ساماندهی گلزار و یادمان هاي شهدا، تا پایان دولت دوازدهم به اتمام برسد / ایستادگی و صبوري خانواده

هاي شهدا و ایثارگر، براي همگان درس آموز است - برنا نیوز

13- 250 کیلومتر راه روستایی مازندران آسفالت می شود - ایرنا

14- تبیین برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد - خبرگزاري فارس

15- استاندار گیلان: مشکلات مسکن و اشتغال فرزندان ایثارگران زیبنده جامعه نیست - تسنیم

16- ایجاد 2000 شغل براي جامعه ایثارگري گیلان / مدیریت جهادي رمز عبور از مشکلات است - تسنیم

17- جریان سازي گفتمان هویت اسلامی و انقلابی از معبر طرح ملی ایران قوي - خبرگزاري دفاع مقدس

18- اهداف طرح ملی ایران قوي چیست؟/جریان سازي گفتمان هویت و انقلاب - خبرگزاري مهر

19- رشد 4.9 درصد اقتصاد چین و امیدواري به خروج کامل از بحران کرونا - اتاق بازرگانی ایران

20- بلایی که کرونا سر زنان می آورد - شیعه

21- براي صیانت از گران ترین خاك جهان تلاش می شود - اقتصاد آنلاین

22- سرکوب قیمت فولاد نتیجه اي جز ایجاد رانت براي عده اي واسطه ندارد - اقتصاد آنلاین

23- مسجدي ها طرح «ایران قوي» را کلید زدند - خبرگزاري فارس

24- معارفه مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید - ایران اکونومیست

25- چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف شعار سال و جهش تولید شد - ایران
اکونومیست

26- معین کارت بانک پارسیان با هدف کمک به زندانیان غیرعمد رونمایی شد - ایران اکونومیست

27- همتی: دولت 500 میلیارد تومان در اختیار هلال احمر قرار داده است - ایرنا

28- بر سر ساباط قاجاري خانه کسمایی میرمیران چه آمد؟ - ایرنا



29- سند ارتقاي فرهنگی وقف در زنجان رونمایی می شود - خبرگزاري قرآن

30- بیش از 200 شهید سلامت داریم - خبرگزاري قرآن

31- > دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با 3 خانواده شهید، جانباز و آزاده گیلان - حیات

32- ایجاد کارگروهی براي افزایش رعایت دستورات بهداشتی مرتبط با کرونا - خبرگزاري قرآن

33- اعلام فراخوان اعطاي تسهیلات به فعالیت هاي قرآن و عترت در کرمانشاه - خبرگزاري قرآن

34- 11 روستاي کردستان براي اجراي طرح هاي کارآفرینی حمایت می شوند - ایرنا

35- ارائه خدمات شبکه 5G به صورت هات اسپات در تهران به زودي راه اندازي می شود - ایستنا

36- تبیین برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد - خبرگزاري مهر

37- مشکل مسکن و اشتغال ایثارگران زیبنده نظام نیست - ایسنا

38- بر سر ساباط قاجاري خانه کسمایی میرمیران چه آمد و بعد از این چه خواهد شد؟ - ایرنا

39- عزم جدي در واحدهاي صنعتی براي تحقق تولید - روزنامه نصف جهان

40- برداشت ذرت علوفه اي - روزنامه نصف جهان

41- افزایش اعتبار 86.328 میلیون ریالی جهت احیاء و مرمت بافت تاریخی شهر گرگان و گمش تپه - صندوق کارآفرینی امید

42- جزئیات اعطاي تسهیلات «صندوق کارآفرینی امید» مشخص شد - خبرگزاري مهر

43- ارائه خدمت به ایثارگران باید مبتنی بر شرایط روز باشد - شهید نیوز

44- سفر رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به استان گیلان - شهید نیوز

45- ما و مسئله ي عدالت آموزشی/ خطر سرمایه داري از آنچه تصور می کنید به شما نزدیک تر است! - تسنیم

46- سرکوب قیمت فولاد نتیجه اي جز ایجاد رانت براي عده اي واسطه ندارد - تسنیم

47- فعالسازي 4500 معدن غیرفعال، اشتغالزایی 888 هزار نفر را در پی دارد - ایسکا

48- پهنه صنعتی نیزار قم نیازمند مدیریت یکپارچه و متولی مشخص است - تسنیم

49- استان ایلام رتبه نخست کشور در پرداخت تسهیلات کرونایی را دارد - تسنیم

50- حمایت بیش از 40 هزار میلیارد ریالی خیرین طی چهار سال گذشته در کشور - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

51- احداث 45 هزار واحد مسکونی ایثارگران/ براي شکست تحریم باید انقلابی عمل کنیم - شبستان

52- زیبنده نیست که ایثارگران مشکل مسکن و اشتغال داشته باشند | تفاهم نامه تعهدآور است - دیار میرزا

53- بهره مندي فرزندان شهداي سلامت از تمامی مزایاي شاهد - ملیت

54- جزئیات اعطاي تسهیلات صندوق کارآفرینی امید اعلام شد - ایرنا

55- طرح روستاي بدون بیکار در سه روستاي مازندران اجرا شد - شبکه ایران

56- مشاجره رسول قهرمانی و محمد امامی در دادگاه - روزنامه هفت صبح

57- استقرار هشت هسته فناوري در مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهین شهر - ایمنا

58- بیمه هاي بیکاري که برقرار نمی شوند - روزنامه کارون

59- مردم فقر را با تمام وجود حس می کنند - روزنامه کارون

60- برترین هاي طرح «ایران قوي» اسفندماه معرفی می شوند - ایرنا

61- ترمینالی که پسته ها می خواهند... - خبرگزاري صدا و سیما



62- معاون وزیر کشور به مازندران سفر می کند - پانا

63- چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف شعار سال و جهش تولید شد - موج

64- خدمت به کشور ، افتخار مسئولان+آلبوم - خبرگزاري صدا و سیما

65- سایه تعطیلی بر صنایع لبنی همدان - خبرگزاري صدا و سیما

66- اول آبان؛ آغاز عملیات اجرایی و افتتاح 400000 واحد مسکن ملی به دستور رییس جمهور/ 40108 مسکن مهر باقی

مانده افتتاح و بهره برداري می شوند - وزارت راه و شهرسازي

67- چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف شعار سال و جهش تولید شد - فکر اقتصادي

68- تزریق بخشی از منابع صندوق توسعه ملی براي حمایت از بورس - اقتصاد آنلاین

69- افزایش 100 درصدي ساخت مسکن براي ایثارگران در استان گیلان - خبرگزاري مهر

70- ضرورت همکاري دستگاه هاي اجرایی در دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان - باشگاه خبرنگاران جوان

71- اختصاص درصدي از فروش تولید به کارگران - روزنامه کسب و کار

72- تفاهم نامه همکاري میان مجمع تشکل هاي دانش بنیان و سازمان گسترش و نوسازي صنایع - روزنامه کسب و کار

73- از راهروهاي دادگاه/ردپاي پولهاي کثیف در سینما/احضار برخی هنرمندان در دادگاه - آرا نیوز

74- خانواده شهدا و ایثارگران نباید مشکل مسکن و اشتغال داشته باشند - خبرگزاري مهر

75- بهره مندي فرزندان شهداي سلامت از تمامی مزایاي شاهد - خبرگزاري دفاع مقدس

76- ثبت نام وام کرونا فردا تمام می شود - ایسنا

77- ادغام بانک هاي نظامی به زودي نهایی می شود - ایسنا

78- ضرورت توجه به مهارت آموزي سربازان در قانون بودجه1400 - ایسنا

79- صادرات بی رونق طلاي درخشان اصفهان - ایسنا

80- ثبت نام وام کرونا فردا تمام می شود - اکو فارس

81- تشکیل کمیته حمایت از خیرین در معاونت اجتماعی قوه قضاییه - ایسنا

82- معاون دانشگاه تهران: همایش کرونا و زندگی مومنانه نمونه موفق همکاري حوزه و دانشگاه است - حوزه نیوز

83- ثبت نام وام کرونا فردا تمام می شود - بهار نیوز

84- چگونه براي مهاجرت کاري به آلمان اقدام کنیم ؟ - بویر نیوز

85- روند شیوع کرونا در 12 استان صعودي است/ رفع تحریم هاي تسلیحاتی ثمرات اقتصادي به همراه دارد - آنا

86- ربیعی: شیوع کرونا در 9 استان در شرایط هشدار است /ایرانی ها عاشق سلاح نیستند - خبر آنلاین

87- 5.1 درصد نرخ رشد اقتصادي ازبکستان در سال 2021 - خبرگزاري فارس

88- 4 درصد ایثارگران کشور در گیلان هستند - خبرگزاري مهر

89- جریان سازي گفتمان هویت اسلامی و انقلابی از معبر طرح ملی ایران قوي - ایسنا

90- «ایران قوي»؛ طرح ملی بچه هاي مسجد براي حفظ هویت اسلامی ایرانی/ جزئیات و زمانبندي اجرا - شبستان

91- ارائه خدمات مشاوره اي رایگان براي زوج هاي ورزشکار - باشگاه خبرنگاران جوان

92- افت تدریجی تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار - اتاق بازرگانی ایران

93- افت تدریجی تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار - فصل اقتصاد



94- رشد 10 درصدي در ارزیابی عملکرد وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در سال 98نسبت به 97 - فصل اقتصاد

95- طرح روستاي بدون بیکار در سه روستاي مازندران اجرا شد - ایرنا

96- ارائه خدمت به ایثارگران باید مبتنی بر شرایط روز باشد - خبرگزاري دفاع مقدس

97- چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف شعار سال و جهش تولید شد - درآمد نیوز

98- حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت مغتنمی براي خدمت به کشور است - درآمد نیوز

99- بررسی تاثیر بکارگیري انواع عقلانیت بر رضایت از زندگی - اخبار علمی

100- شرکت پارس حیان، صادرکننده نمونه ملی - خبر آنلاین

101- چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف شعار سال و جهش تولید شد - پانا

102- ایجاد اشتغال براي 1000 نفر با اجراي 3 پروژه در گلپایگان - بلاغ

103- مرکز مهارت آموزي صنایع دریایی جنوب کشور در استان بوشهر راه اندازي می شود - تسنیم

104- روابط باز دختر و پسر مهم ترین مانع ازدواج/ رضایت زناشویی خانواده ها 30 تا 40 درصد است - خبرگزاري فارس

105- اجراي طرح اشتغال روستایی در 40 روستاي آستانه اشرفیه - ایرنا

106- پیشگیري از وقوع جرم تنها وظیفه نیروهاي انتظامی و امنیتی نیست - ایرنا

107- تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار کم می شود - اتاق بازرگانی تهران

108- حمایت 70 میلیاردي بانک کشاورزي از احداث کشت و صنعت در مناطق مرزي - تحریر نو

109- کسب و کار دانشجویی در البرز توسعه می یابد - ایرنا

110- دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان - 8 دي خبر

111- دیدار معاون رییس جمهوري و استاندار با 3 خانواده شهید، جانباز و آزاده گیلان - ایرنا

112- نمایندگان رئیس دستگاه قضا به لرستان اعزام شدند - خبرگزاري مهر

113- 48 فقره مجوز معدنی در استان سمنان صادر شد/ رشد اشتغال زایی - خبرگزاري مهر

114- اقتدار و قاطعیت در مبارزه با فساد از اولویت هاي روساي دادگستري ها و دادستان هاي سراسر خوزستان است - میزان

115- تشکیل کمیته حمایت از خیرین در معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه - میزان

116- شیوه نامه مراقبت هاي پس از خروج زندانیان تدوین می شود - میزان

117- ایجاد 11 هزار شغل برکت براي کولبران 484 روستاي مرزي - باشگاه خبرنگاران جوان

118- راه اندازي نخستین اندیشکده سلامت و حرکات اصلاحی ورزشی کشور در اراك - خبرگزاري فارس

119- چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید شد - بانکداري ایرانی

120- مدرس خیابانی مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري امید شد - بانکداري ایرانی

121- حمایت مالی بنیاد برکت از 61 واحد فناوري کرمانشاه - خبرگزاري فارس

122- دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان - روزنامه تجارت

123- زنان روستایی و عشایري، پتانسیل عظیمی براي توسعه کشاورزي خانوادگی هستند - روزنامه تجارت

124- جزئیات اعطاي تسهیلات ''صندوق کارآفرینی امید'' مشخص شد - خبرگزاري هنر

125- زنان روستایی و عشایري، پتانسیل عظیمی براي توسعه کشاورزي خانوادگی هستند - پانا

126- 66میلیارد و 88میلیون تومان تسهیلات به متقاضیان پرداخت شده است - شبستان



127- دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان - برنا نیوز

128- رشد 10 درصدي در ارزیابی عملکرد وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در سال 98نسبت به 97 - پایگاه دولت

129- استفاده از ظرفیت هاي علمی دانشگاهی در زمینه سلامت نیروي کار و خدمات الکترونیکی - پایگاه دولت

130- روي پاي خودمان ایستاده ایم - همشهري

131- زنان روستایی وعشایري؛ظرفیتی عظیم براي توسعه کشاورزي خانوادگی - بولتن نیوز

132- آخرین جزئیات از کشف معدن طلا با ذخیره 8 تن در سیستان و بلوچستان/ معدن به مرحله جذب سرمایه گذار رسید -
معدن نیوز

133- گردشگري ورزشی باید توسعه پیدا کند - روزنامه همدان پیام

134- رسیدگی به خانواده شهدا خدمت به اسلام است | همه مسئولان سر سفره شهدا نشسته اند - دیار میرزا

135- دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان - دیار میرزا

136- تاکید مدیرعامل بانک سپه بر شتاب بیشتر فعالیت شرکت امید در جهت تحقق جهش تولید - تسنیم

137- توزیع داروي مخدر در داروخانه، خروج معتاد از چرخه درمان را در پی دارد - ایرنا

138- مشارکت اوقاف مرکزي در ساخت 10 هزار واحد مسکونی به کاهش قیمت مسکن می انجامد - ایرنا

139- تمام محصولات زنجیره فولاد در بورس عرضه شوند - آریا نیوز

140- همه محصولات زنجیره فولاد در بورس عرضه شود - خبرگزاري صدا و سیما

141- حتی یک واحد تولیدي و صنعتی طی سال جاري در استان تهران تعطیل نشد - خبرگزاري مهر

142- دیدار سرپرست جهاد دانشگاهی استان کرمان با رییس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان کرمان - دانشگاه جامع علمی
کاربردي

143- راه اندازي صندوق کارآفرینی و اشتغالزایی بانوان خوزستانی - خبرگزاري صدا و سیما

144- اداي احترام رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور و استاندار گیلان به مقام شامخ شهیدان - باشگاه خبرنگاران جوان

145- 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار به صورت رایگان آموزش می بینند - خبرگزاري مهر

146- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس تاکید کرد: کانون کارآفرینان،در مسیر توسعه و اشتغالزایی فارس - آریا نیوز

147- کار براي خانواده هاي ایثارگران کار جهادي و جبهه اي است - ایسنا

148- تاکید فرمانده سپاه کردستان بر حفظ معیشت دستفروشان؛ ساماندهی باید در کمترین زمان و بهترین جاي ممکن انجام

شود - دانا

149- تمام محصولات زنجیره فولاد در بورس عرضه شوند - صبح تهران

150- بانک شهر از هیچ امکانی براي کمک به واحدهاي تولیدي دریغ نمی کند - صبح تهران

151- پایتخت گیلاس کشور، قطب سیب آذربایجان غربی هم شد - شبکه ایران

152- فقرزدایی مناطق محروم با انرژي خورشیدي - شعار سال

153- از عزم جدي براي رفع بحران هاي کشور تا اختلاس! - شعار سال

154- توقیف محموله 4.5 میلیارد ریالی کالاي قاچاق در بندر ماهشهر - مانا

155- اعلام مراحل اخذ کالا کارت دانشجویان دانشگاه پیام نور - اخبار دانشگاهی

156- چرخ ها علیه کـرونا چرخیدند - همشهري

157- ارتقاء سطح پیچیدگی اقتصاد، موضوعی مهم در سیاست گذاري هاي اقتصادي - اعتبار نیوز



158- جزئیات اعطاي تسهیلات «صندوق کارآفرینی امید» مشخص شد - گیتی آنلاین

159- جزئیات اعطاي تسهیلات «صندوق کارآفرینی امید» مشخص شد - خبرگزاري دفاع مقدس

160- افت تدریجی تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار - ایستانیوز

161- املاك شهرداري تهران در منطقه 10 در اختیار چه کسانی است؟ +جدول - ریسک نیوز

162- زنان روستایی و عشایري؛ ظرفیتی عظیم براي توسعه کشاورزي خانوادگی - خبرگزاري مهر

163- پیشگیري براي جلوگیري از بازگشت مجدد به زندان - باشگاه خبرنگاران جوان

164- با همکاري هاي دانشگاه هاي کشور به سمت حل مشکلات کشور می رویم - ایسنا

165- روستاي مزج قطب تولید پیاز در شاهرود - خبرگزاري صدا و سیما

166- موافقت وزارت صمت با افزایش سهم استان ایلام از تسهیلات تبصره 18 - کرد پرس

167- بررسی موضوع مهاجرت نخبگان در میزگرد سعادت آباد+فایل صوتی - رادیو تهران

168- ایجاد شهرك تخصصی خرما نیاز دشتستان - شبکه ایران

169- 11هزار میلیارد ریال تسهیلات در واحدهاي تولیدي قم - تابناك

170- به کارگیري دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است - تین نیوز

171- براي بازگشایی تالار هاي عروسی طرقبه شاندیز منتظر پاسخ استانداري هستیم - شهرآرا آنلاین

172- نقش توسعه انرژي هاي تجدیدپذیر در فقرزدایی از مناطق محروم - فصل اقتصاد

173- بانک شهر از هیچ امکانی براي کمک به واحدهاي تولیدي دریغ نمی کند - فصل اقتصاد

174- ارتقاء سطح پیچیدگی اقتصاد، موضوعی مهم در سیاست گذاري هاي اقتصادي - فصل اقتصاد

175- پایان دوره آموزش حکاکی روي چرم در تهران - میراث آریا

176- اداي احترام رئیس بنیاد شهید و استاندار گیلان به مقام شامخ شهیدان - دیار میرزا

177- نماینده ولی فقیه در استان مرکزي:احیاي موقوفات از برکات انقلاب اسلامی است - حج

178- اختصاص درصدي از فروش تولید به کارگران - روزنامه نیم نگاه

179- ظرفیت تولید آب آشامیدنی در استان بوشهر 7.5 برابر افزایش یافت - اتحاد خبر

180- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی سمنان: استعدادهاي نهفته در کافه کارآفرینی شکوفا می شود - آریا نیوز

181- پایتخت گیلاس کشور، قطب سیب آذربایجان غربی هم شد - ایرنا

182- دیدار رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با نماینده ولی فقیه در گیلان - برنا نیوز

183- پیشگیري از مواد مخدر با اپلیکیشن در تفرش - باشگاه خبرنگاران جوان

184- الان زمان انتقام گیري و فشارآوردن به دولت نیست/ هیچ کس با چنین اقداماتی عاقبت بخیر نشده - جهان نیوز

185- کثیف ترین نوع اعتیاد در پاکستانَ+عکس - 8 دي خبر

186- با تغییر کاربري غیرمجاز اراضی کشاورزي مخالفم / متولیان امر مکانی مناسب براي باغ ویلاها مشخص کنند - خورنا

187- به کارگیري از دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است - ایسنا

188- دولت ها باید از تولیدکنندگان و کشاورزان حمایت کنند - ایسنا

189- 60 درصد شاغلان اشتغال کامل دارند/ وضعیت بیکاري استان ها + جدول - بلاغ

190- اختصاص 38 میلیارد تومان اعتبار تملک دارایی به شهرستان ري/ کارخانه سیمان تهران به فکر جابه جایی باشد - بلاغ



191- موقوفات پزشکی، منبع ایجاد ظرفیت هاي بزرگ علمی - باشگاه خبرنگاران جوان

192- برگزاري آزمون متمرکز استخدامی گروه صنعتی ایران ترانسفو براي جذب 300 نیرو - موج رسا

193- جدول| املاك شهرداري تهران در اختیار چه کسانی است؟ - آفتاب

194- اداي احترام رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور به مقام شامخ شهیدان - برنا نیوز

195- بهره مندي فرزندان شهداي سلامت از تمامی مزایاي شاهد - خبرگزاري مهر

196- اصل با سند برابر نیست - خبرگزاري صدا و سیما

197- املاك شهرداري تهران در منطقه 12 در اختیار چه کسانی است؟ +جدول - ریسک نیوز

198- اعتراض محمود فرشچیان به تخریب ها در اصفهان + دست خط - ساعت 24

199- افتتاح نخستین مرکز نیکوکاري دانشگاهی در خوزستان - روزنامه عصر ایرانیان

200- حمایت 70 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي مجتمع عظیم کشت و صنعت سربیشه - روزنامه عصر ایرانیان



 

تشویق صادرات، یک سیاست ضدتورمی است

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/07/29

 آیا تا به حال به عنوانی که براي روز 29 مهرماه در تقویم رسمی کشور ثبت شده، برخورده اید؟ بیش از دو دهه از ثبت عنوان
«روز صادرات» در تقویم ملی می گذرد؛ اتفاقی نمادین که می تواند از ابعاد و اهمیت «ملی» این روز براي مردم و اقتصاد

کشور حکایت کند. اما در کشوري که براي دهه ها، مهم ترین منبع درآمد ...

به گزارش رصد اقتصادي : آیا تا به حال به عنوانی که براي
روز 29 مهرماه در تقویم رسمی کشور ثبت شده، برخورده
اید؟ بیش از دو دهه از ثبت عنوان «روز صادرات» در تقویم
ملی می گذرد؛ اتفاقی نمادین که می تواند از ابعاد و
اهمیت «ملی» این روز براي مردم و اقتصاد کشور حکایت
کند. اما در کشوري که براي دهه ها، مهم ترین منبع
درآمد صادراتی اش، منافع حاصل از صادرات نفت بوده،
این عنوان معناي دیگري می یابد؛ تاکید بر نقش صادرات و
خروج از اقتصاد «تک محصولی» و نهادینه کردن باور به

توانمندي تولیدکنندگان ایرانی براي حضوري رقابتی در بازارهاي فرامرزي و ترسیم نمایی چند وجهی از تولید کشور پاسخی به چرایی

 
بزرگداشت صادرات و در واقع صادرکنندگان است. 

 
صادرات کلید بقاي کشورها در بازارهاي جهانی، آن هم در اقتصادي است که هر روز جهانی تر می شود. 

از سویی در شرایط فعلی کشور با توجه به شیوه اعمال تحریم هاي ظالمانه ي آمریکا و شرایط پیش آمده ناشی از شیوع کرونا،

 
صادرات براي کشور ما حیاتیتر از پیش شده است. 

 
فولاد؛ پرچمدار صادرات غیر نفتی 

تولید محور اصلی پیشرفت و توسعه کشور است و افزایش تولید، نه تنها باعث افزایش اشتغال و درآمد ملی است، بلکه ارتقاي تولید و

 
به تبع آن افزایش صادرات افزایش منابع ارزي و کاهش مشکلات ناشی از کمبود ارز را به دنبال دارد. 

بر این اساس، «مجتمع فولاد خراسان» با تولید 1.4 میلیون تن فولاد در سال گذشته توانست 7 درصد از تولید میلگرد کشور را به
عنوان یکی از محصولات نهایی به خود اختصاص دهد. این مجتمع همچنین 7درصد از تولید فولاد خام (تولید بلوم و بیلت)، 5درصد

 
از آهن اسفنجی و 3درصد از کل تولید گندله سالانه کشور را به نام خود ثبت کرده است. 

فولاد خراسان در حوزه صادرات با توجه به شرایط بازار داخل و وجود مازاد عرضه در کشور، در اجراي راهبرد «مدیریت اثربخش بازار»
به عنوان یکی از اهداف استراتژیک خود، در 6 ماه اول سال 1399 حدود 70 هزار تن از محصولات خود را به برخی از کشورهاي



 
جهان صادر نموده است. 

در شرایط کنونی اقتصادي، صادرات فولاد خام، یکی از مهم ترین گزینه هایی است که افزایش تولید شرکت ها را توجیه پذیر ساخته
و تأمین ارز مورد نیاز کشور را نیز باعث می شود. دشواري هاي پیش روي صادرات نفت خام ایران، در سال هاي اخیر صنعت فولاد را
از جنبه ارز آوري به یکی از مهم ترین کانون هاي توجه دولت مبدل ساخته است. موضوعی که علاوه بر تامین منافع عمومی کشور،

 
سودآوري افزون تري را هم براي سهامداران شرکت هاي فولادساز محقق می سازد. 

 
کاهش صادرات فولاد، تورم زا است 

مدیرعامل مجتمع فولاد خراسان با اشاره به شرایط اقتصاد کشور خاطرنشان ساخت: در شرایطی که کشور به درآمدهاي ارزي حاصل
از صادرات غیرنفتی نیاز دارد، باید شرایط صادرات فولاد تسهیل و تاییدیه مجوز صدور محصول به موقع از سوي وزارت صمت صادر

 
گردد تا از این طریق ارز وارد کشور شود و بازار ارز به ثبات برسد. 

به گفتهی کسري غفوري، شرکت هاي فولادي در کنار پتروشیمی ها، بیشترین نقش را در ورود ارز به کشور دارند و در جلسه مدیران
فولادي و پتروشیمی هاي بزرگ کشور با ریاست محترم جمهور نیز همگان به این موضوع اذعان کردند و حتی رئیس جمهور عنوان
کرد که صنعت فولاد یک گام از صنعت پتروشیمی جلوتر است. باید تاکید کنیم که تشویق صادرات، یک سیاست ضدتورمی است و

 
ایجاد محدودیت براي صادرات فولاد، عملاً تورم زا است. 

شایان گفتن است که تسهیل صادرات و تامین مواد اولیه، خواستهاي جمعی از سوي فولادگران براي متعادل سازي بازار فولاد و

 
جلوگیري از تعدیل هزاران نیروي مشغول به کار در واحدهاي فولادي است. 

 
رکوردشکنی در فصل کرونا 

غفوري در مورد شرایط تولید این مجتمع در دوران همه گیري کرونا هم اظهار داشت: علی رغم این که مجتمع فولاد خراسان در 23
روز ابتدایی سال جاري به دلیل وضعیت قرمزِ شیوع کرونا در استان خراسان رضوي مجبور به تعطیلی و توقف تولید شد، اما در فصل
بهار رکورد تولید را هم در تولید گندله و هم فولادسازي شکستیم و فروش مجتمع در سه ماه نخست سال جاري به 1000 میلیارد

 
تومان رسید. 

مدیرعامل فولاد خراسان افزود: بر همین اساس و با وجود تحریم و بحران کرونا، پیش بینی می کنیم در سال جاري همه اهداف خود

 
را محقق کنیم و در کنار رشد فروش داخلی، صادرات را نیز 10 درصد نسبت به سال گذشته افزایش دهیم. 

منبع: فولاد خراسان



تفاهم نامه ساخت 1500 مسکن براي ایثارگران گیلان امضاء شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه استان ها- تفاهم نامه تامین زمین، ساخت هزار و 500 مسکن و ساماندهی اشتغال ایثارگران گیلان با حضور معاون
رئیس جمهور در رشت امضاء شد.

گروه استان ها- تفاهم نامه تامین زمین، ساخت هزار و
500 مسکن و ساماندهی اشتغال ایثارگران گیلان با حضور

 
معاون رئیس جمهور در رشت امضاء شد. - اخبار استانها - 
به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، تفاهم نامه تامین
زمین، ساخت مسکن و ساماندهی اشتغال ایثارگران گیلان
ظهر امروز با حضور معاون رئیس جمهور در جلسه
استانداري گیلان امضاء شد و ساخت هزار و 500 مسکن

 
براي جامعه ایثارگري گیلان در دستور کار قرار گرفت. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران گیلان در جلسه امضاي تفاهم نامه مذکور هشت هزار شهید دوران دفاع مقدس در گیلان را
نشانه انقلابی بودن مردم این استان دانست و اظهار داشت: این استان هشت هزار شهید، 22 شهید مدافع حرم و بیش از 25 شهید

 
کادر درمان تقدیم نظام کرد و 23 هزار جانباز دارد. 

عبداالله پاکاري با بیان اینکه 4 درصد ایثارگران کشور در استان گیلان هستند که نشان دهنده روحیه انقلابی مردم این استان است
خاطرنشان کرد: مردم گیلان در دوران دفاع مقدس با وجود فاصله زیاد این استان با مناطق عملیاتی، فداکاري هاي بزرگی از خود به

 
نمایش گذاشتند. 

 
استاندار گیلان: مشکلات مسکن و اشتغال فرزندان ایثارگران زیبنده جامعه نیست 

 
معاون رئیس جمهور خبرداد: تامین 1500 مسکن براي ایثارگران در گیلان؛ مشکلات حوزه درمان برطرف می شود 

 
بیش از 350 هزار کرمانشاهی مشمول بیمه تکمیلی ایثارگران شدند 

وي با اشاره به اینکه رفع مشکلات جامعه ایثارگري و جانبازان مستلزم کمک و حمایت تمام دستگاه هاي اجرایی و استفاده از تمام
ظرفیت ها است ابراز داشت: هم اکنون طرح جامع ساماندهی و مرمت گلزار شهداي رشت در حال اجرا است البته گلزار شهداي رشت

 
به عنوان بزرگترین گلزار شهداي مسقف کشور نیز تلقی می شود. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران گیلان از پرداخت معوقات ایثارگران در ماه هاي اخیر خبر داد و بیان کرد: ارتقاء شغلی ایثارگران،
اجراي قانون جامع خدمات رسانی به جامعه ایثارگري، توجه به موضوع ایثار اجتماعی، ساماندهی یادواره هاي شهدا و سرکشی از 26

 
هزار خانواده شهدا از جمله اقدامات انجام شده است. 



به گزارش تسنیم، در پایان این جلسه، تفاهم نامه تامین زمین، ساخت هزار و 500 مسکن و ساماندهی اشتغال ایثارگران گیلان با
حضور معاون رئیس جمهور در رشت امضاء شد.



البرز| فعالیت هاي دانش بنیان در حوزه وقف سبب نوآوري و اشتغال زایی

می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه استان ها- مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان البرز با بیان اینکه "وقف در حوزه هاي مختلف می تواند به توسعه در آن
بخش کمک کند" گفت:فعالیت هاي دانش بنیان به حوزه وقف اضافه می شود.

گروه استان ها- مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان البرز با
بیان اینکه ""وقف در حوزه هاي مختلف می تواند به
توسعه در آن بخش کمک کند"" گفت:فعالیت هاي دانش

 
بنیان به حوزه وقف اضافه می شود. - اخبار استانها - 

حجت الاسلام علی دشتکی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم
در کرج، با بیان اینکه "در گذشته شاهد این بودیم که
بسیاري از مشکلات موجود در جامعه با نیات واقفان مرتفع
می شد" اظهار داشت: در حال حاضر نیز با توجه و
گسترش وقف بسیاري از مشکلات کاهش و یا رفع می

 
شود. 

وي با بیان اینکه "در حال حاضر مشکل اقتصادي بسیاري در کشور وجود دارد" افزود: با توجه به وقف و برنامه ریزي در این حوزه می

 
توان این مشکلات را کاهش داد. 

 
25 درصد بیمارستان هاي کشور وقفی هستند 

 
400 رقبه وقفی جدید در کاشان شناسایی شد/250 میلیارد ریال ارزش موقوفات جدید 

 
دهه وقف؛ بیماران در بیمارستان موقوفه شیراز رایگان ویزیت می شوند 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان البرز با بیان اینکه "در زمینه فعالیت هاي دانش بنیان فعالیت هاي خوبی آغاز شده است" بیان

 
کرد: این فعالیت ها منجر به ایجاد اشتغال و توسعه و نوآوري در حوزه هاي مختلف می شود. 

حجت الاسلام دشتکی با اشاره به اینکه "در حال حاضر وقف در حوزه آموزش و ترویج علوم قرآنی و مهدویت در استان البرز وجود

 
ندارد" تصریح کرد: بیشترین نیات واقفان در استان مربوط به برگزاري عزاداري و تعزیه است. 

وي با بیان اینکه "هفته وقف زمان خوبی براي ترویج این فرهنگ است" خاطرنشان کرد: در این هفته برنامه هاي مختلفی با رعایت
پروتکل هاي بهداشتی تدوین و در حال اجرا است.



سخنگوي دولت: قوه قضائیه در موضوع توهین به رئیس جمهور ورود کند

منبع: نامه نیوزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/07/29

امیدواریم که کلیت مجلس اجازه ندهند که اظهارات غیر مسئولانه برخی از افراد منجر به تخریب دولت شود. من و همه
اعضاي دولت فکر می کنیم که امروز انسجام بین ارکان و قوا بیشترین دل مشغولی ما باید باشد، این حرف ها مثل نمک به

زخم است؛ این نزاع ها نه آمریکا را به عقب می راند و نه از سختی تحریم کم می کند و ...

به گزارش نامه نیوز، "علی ربیعی" سخنگوي دولت در نشست خبري ظهر امروز 29 مهرماه99 خود با بیان اینکه در روزهاي
اخیر یکی از دستاوردهاي دولت را در عرصه بین الملل تجربه کردیم، گفت: این دستاورد در نتیجه مقاومت ایران به دست آمد.
برداشته شدن محدودیت هاي تسلیحاتی ایران یک دستاورد مهم در عرصه بین الملل به حساب می آید. به رغم مخالفت ها و
فشارهاي سیاسی و زیاده خواهی هاي آمریکا و اسرائیل و متحدان منطقه اي آنها این محدودیت ها برداشته شد و این یک دستاورد

 
براي ملت ایران است. 

وي افزود: این اتفاق نشان داد به رغم مفروض دانستن خروج ایران از برجام در زمانی که ترامپ از برجام خارج شد، اما ایران سیاست
درست را اتخاذ کرد، سیاست درست جمهوري اسلامی ایران مبنی بر عدم خروج از برجام امروز خاصیت خود را نشان داد؛ علاوه بر
خنثی کردن نقشه دولت آمریکا در به انزوا کشاندن ایران و بازگرداندن قطعنامه هاي شوراي امنیت علیه ایران، آثار مثبت خود را به

 
مرور نشان می دهد و علاوه بر آن می توان به موفقیت هاي دیگر در دادگاه لاهه و زیر بار نرفتن شوراي امنیت نیز اشاره کرد. 

دستیار ارتباطات رئیس جمهور ادامه داد: شکسته شدن حصر تسلیحاتی ایران به نوبه خود نویدبخش عقب نشینی هاي دیگر از جمله
رفع تحریم هاي اقتصادي و سایر اقلام انسانی است. به بیان روشن تر ایستادگی و مقاومت در مواضع اصولی که زمینه ساز رفع تحریم

 
هاي تسلیحاتی شد در مسیر خود رفع تحریم هاي اقتصادي دیگر را در پی خواهد داشت. 

وي خاطرنشان کرد: هوچی گري ها درباره لغو تحریم هاي تسلیحاتی ریشه در ایران هراسی دارد، آنها خوب می دانند که ایران هرگز
آغازگر تهاجم به هیچ کشوري نبوده است؛ سلاح همواره پشتیبان امنیت سرزمینی و منطقه اي است؛ ایرانی ها عاشق سلاح نیستند
عاشق صلح، ثبات و همزیستی هاي منطقه اي براي توسعه پایدار هستند. سلاح ایرانی یکی از مولفه هاي ضروري در حوزه هاي دفاعی
بوده است اما قدرت دفاعی ایران یک قدرت ترکیبی و چند وجهی است که ضمن قدرت معنایی و تمدنی آن مفهوم اصلی خود را

 
پیش می برد. 

ربیعی اظهار داشت: ما بر این اساس در همه حوزه هاي منطقه اي در شمال و جنوب و شرق جغرافیاي زیست خود، نقشی سازنده
داشتیم. طی همین روزها، جهان و منطقه شاهد رفتار سازنده و صلح طلبانه ما در مناقشات منطقه اي قفقاز می باشد. در یمن نیز ما
توسعه طلبی و تجاوز را محکوم کرده ایم و خواهان مذاکره طرفین براي صلح پایدار شده ایم. همه کشورهاي منطقه را به پیمان هاي
صلح دعوت کرده ایم و با تروریسم و خشونت و افراطی گري مبارزه بی امان و واقعی کرده ایم. بنابراین هراس امریکا یک هراس
تسلیحاتی نیست هراس از این است که رفع تحریم تسلیحاتی رفع کلیه تحریم هاي ظالمانه دارویی و بانکی و اقلام بشري را در چشم

 
انداز قابل رویت قرار داده است. 

دستیار ارتباطات رئیس جمهور با بیان اینکه آخرین بررسی از شیوع کرونا نشان می دهد که در شرایط فعلی، روند شیوع کرونا در 12



استان سیر صعودي و 9 استان هم در شرایط هشدار قرار دارند و تهران هم در مرحله صعودي قرار دارد، خاطرنشان کرد: به رغم همه
تاکیدها رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی از 42 درصد در دو هفته قبل به 54 درصد رسیده است و امیدواریم با همکاري همه مردم

 
عزیز این روند افزایش یابد و رعایت دستورالعمل ها باید به بالاي 90 درصد برسد. 

وي یادآور شد: همچنین تزریق رایگان واکسن آنفولانزا براي مادران باردار، مراکز نگهداري سالمندان و افراد داراي بیماري سرطان در
هفته گذشته دنبال شده است. از همه مادران باردار می خواهم براي حفظ سلامت خود و فرزندان در راه، حتما به مراکز بهداشت

 
مناطق خود مراجعه کنند. 

ربیعی گفت: این روزها فشار بسیار زیادي بر کادر درمان ما وارد می شود. از همه هموطنان می خواهیم با رعایت پروتکل ها، به

 
اقدامات حمایتی که توسط آحاد مردم و نهادهاي اجتماعی و خیریه اي در روزهاي اول شکل گرفته بود، ادامه دهند. 

وي اضافه کرد: مجددا ضمن تشکر و قدردانی از تلاش هاي کادر بهداشت و درمان در سراسر کشور، درگذشت جناب آقاي دکتر زارع

 
رییس فقید بیمارستان لبافی نژاد را به خانواده ایشان و همه بازماندگان خانواده بهداشت و درمان تسلیت عرض می کنم. 

سخنگوي دولت درباره برداشتن تحریم هاي تسلیحاتی این طبق توافق هسته اي موسوم به برجام گفت:از ابتدا هم اعتقاد داشتیم
تحریم تسلیحاتی ایران با هدف ایران هراسی است که آمریکا و نتانیاهو به دنبال آن بودند. معتقدم این تحریم فاقد وجاهت بود و در

 
طول زمان، خود اتکایی براي ما به همراه داشت. 

 
وي تاکید کرد: این تحریم ها نه توان دفاعی ایران را محدود کرد و نه با برداشتنش مسیر تازه اي در توان دفاعی ما رخ خواهد داد. 

این مقام مسئول با بیان این که از تبدیل شدن منطقه به انبار تسلیحاتی نگرانیم، عنوان کرد: این آمریکا است که باید به خاطر فروش

 
افسارگسیخته تسلیحات به منطقه پاسخگو باشد؛جمهوري اسلامی ایران قصد ندارد به مسابقه تسلیحاتی در منطقه بپیوندد. 

وي ادامه داد: هر زمان که لازم بدانیم بر اساس نیازهاي مشروع و معقول خودمان به همان ترتیبی که بر اساس عرف رایج بین الملل و
حق ذاتی هر کشور است از ابزاهاي خودمان استفاده می کنیم. تاکنون همانگونه که گفتم جنگی را به راه نیانداختیم و معتقدیم

 
امنیت با اراده مردم و خودکفایی محقق می شود. 

ربیعی یادآور شد: در سال هایی که تحریم تسلیحاتی بودیم چاره اي جز توسعه صنایع بومی دفاعی نداشتیم امروز از همین رو در
صورت تقاضا از سوي خریداران با شرایط خاص خودمان آن ها را عرضه می کنیم؛ اما ما فکر می کنیم اسلحه راه حل منطقه نیست،

 
اسلحه راه حل میان کشورها نیست و آنچه که باید به آن توجه کنیم امنیت در سایه صلح و دوستی است. 

سخنگوي دولت با اشاره به تصمیمات هیات دولت در هفته گذشته، تشریح کرد: کنترل قیمت ها و افزایش نظارت ها از مهمترین
مواردي بود که در جلسات دولت مورد بحث، بررسی و تصمیم گیري قرار گرفت؛ دولت با هدف توسعه سرمایه گذاري در مناطق کمتر
توسعه یافته و ایجاد اشتغال، با صدور مجوز سرمایه گذاري سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران در طرح هاي ریسندگی و بافندگی

 
در استان خراسان جنوبی موافقت کرد. 

وي ادامه داد: بر این اساس ایمیدرو نسبت به سرمایه گذاري در طرح هاي ریسندگی و بافندگی با ظرفیت تولید سالانه سه هزار و

 
970 تن انواع نخ و 5.16 میلیون مترمربع پارچه در مناطق توسعه یافته استان خراسان جنوبی از محل منابع داخلی اقدام می کند. 



وي افزود: همچنین در تصمیم جلسه یکشنبه دولت به منظور جبران افزایش هزینه هاي آسیابانی و کمک به صنعت آرد و نان کشور
به میزان 11% قیمت آرد طی سه سال اخیر را به محاسبه سازمان حمایت و مصرف کننده میزان ریالی را تعیین می کند. و این

 
افزایش از سوي دولت تامین خواهد شد. 

ربیعی باشاره به مناسبت امروز به عنوان روز جهانی صادرات ، عنوان کرد: تحریم گران فکر می کردند با تحریم هاي بی سابقه و بی
نظیر، ایران به زانو در خواهد آمد. اما خوشبختانه امروز صنعتگران، کار آفرینان و دیپلماسی اقتصادي فعال ما باعث شده که دولت
دوازدهم آرزوي دیرین مبتنی بر درآمد ارزي بدون نفت را تا حدود زیادي محقق سازند . این یک خواست ملی همیشگی دلسوزان
ایران بوده است که ارز لازم براي زندگی روزمره و کالاهاي اساسی و توسعه کشور ناشی از تولید و کار ایرانی محقق شود نه با ارز

 
حاصل از خانم فروشی از منابع زیرزمینی. 

وي با تاکید بر اینکه یکی از هدف هاي اصلی تحریم کاهش صادرات و عدم دستیابی ایران به منابع ارزي براي تامین موارد مورد نیاز
بوده است، ابراز داشت: با این تحریم ها، دارو، تجهیزات پزشکی و مواد غذایی در کانون تهدید جدي قرار گرفت، اما دولت استراتژي
افزایش صادرات غیرنفتی را در دستور کار قرار داد و نتیجه بخش بود. از دشواري هاي کار دولت در این دوره، علاوه بر تحریم پدیده
کرونا و بسته شدن مرزها هم بود. اما امسال دنیا با شیوع پاندمی کرونا، با بزرگترین رکود اقتصادي 70 سال اخیر پس از جنگ جهانی

 
دوم روبرو شد و تجارت جهانی آسیب شدیدي دید. 

وي گفت: بعضی کشورهاي صادرکننده بزرگ تا 70% کاهش صادرات را در بعضی ماه ها تجربه کردند. کشور ما هم در ابتدا با بسته
شدن مرزها و اعمال محدودیت هاي کشورهاي واردکننده با کاهش صادرات روبرو شد که خوشبختانه صادرات شهریور نسبت به مرداد

 
24% افزایش یافت و با تداوم این رشد، امیدواریم آمار صادرات به سطح مطلوب مورد نیاز برسیم. 

دستیار ارتباطات رئیس جمهور خاطرنشان کرد: صادرات کالاهاي غیرنفتی در دولت هاي نهم و دهم در سال هاي بدون تحریم یا
تحریم سست تجربه کردیم، در جمع 217 میلیارد دلار بود ولی در دولت یازدهم حدود 180 میلیارد دلار و دولت دوازدهم به 150
میلیارد دلار رسید که مجموعا با 330 میلیارد دلار بیشترین میزان صادرات انجام شده است. این آمار بدون احتساب مدت باقیمانده از
دولت دوازدهم است که قطعا آمار نهایی را بهبود خواهد بخشید. اطمینان داریم با بازگشت کامل ارز صادرکنندگان غیرنفتی، بی ثباتی

 
هاي ارزي اخیر کاهش یافته و سیاست فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خواهد خورد. 

وي یادآور شد: این آثار نماد روشنی از اهتمام و تلاش دولت براي فعالیت هاي اقتصادي، تجاري و صادرات غیرنفتی است. دولت در
ماه اخیر سیاست هایی براي تشویق صادرکنندگان و بازگرداندن ارزهاي بدست آمده از قبیل سیاست هاي مالیاتی اتخاذ کرده است و
حمایت خود را از صادرات کنندگان ارائه خواهد داد. روز ملی صادرات را به همه تلاش گران در عرصه و همه صادرکنندگانی که با

 
تحویل به موقع ارز به بانک مرکزي نگاه ملی دارند تبریک عرض می کنم. 

ربیعی در خصوص غرامت هواپیماي اوکراینی نیز اظهار کرد: ابعاد کیفري پرونده را از ابعاد جبران خسارت جدا کردیم؛ دادسراي
نظامی در حال رسیدگی است و کیفرخواست پس از تهیه به دادسرا ارسال خواهد شد؛ معاونت حقوقی ریاست جمهوري نیز غرامت را
با جنبه هاي حقوقی و عرف بین الملل بررسی کرده است بنابراین پرداخت براساس عرف بین المللی با رفتار مساوي و بدون تبعیض

 
صورت خواهد گرفت و نتیجه نهایی را اعلام خواهیم کرد. 

وي افزود: هیأت اوکراینی از دیروز وارد تهران شده و موضوع در حال بررسی است و نتیجه گیري را اعلام خواهیم کرد، کماکان این



 
حادثه براي دولت و همه ایرانیان یک داغ است و از جنبه کیفري و غرامت از سوي دولت دنبال خواهد شد. 

سخنگوي دولت در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه آیا دولت بر این موضع خود که مذاکره با تحریم معنا ندارد، پایبند است یا خیر؟
گفت: دو گروه عامدانه به سوء برداشت هایی دامن می زنند و متأسفانه ما مدتی است که با این عارضه مواجه شده ایم، یک گروه اتاق
فکرهاي تحریم و جنگ افروزان کنار کاخ سفید هستند که از هر فرصت و کلامی براي حمله به دولت استفاده می کنند، قطعاً هدف

 
آنها القا به هم ریختگی امور در ایران است. 

وي ادامه داد: گروه دوم طیفی از مخالفان و معارضان دولت هستند. من دلم نمی خواهد از واژه مخالف استفاده کنم، ما هم به مخالف
و هم به منتقد احترام می گذاریم اینها یک جنگ خصمانه علیه دولت به راه انداخته اند؛ مننتقد و مخالف همیشه مورد احترام هستند

 
اما رئیس جمهور و دولت را به صورت غیراخلاقی و غیراسلامی تخریب می کنند. 

وي با طرح این سؤال که آیا قرار است مردم را از حضور در صندوق انتخابات منصرف کنیم؟ افزود: طرح یک بیان علمی پیرامون صلح
امام حسن، آیا این همه خوانش هاي محفلی و سیاسی و جناحی باید از آن صورت می گرفت؟ نفع این دولت زدایی در تلخ ترین

 
دوران کشور براي چه کسی است؟ 

ربیعی اظهار کرد: هیچ تغییري در مواضع دولت ایجاد نشده است، شرایط تعیین شده ایران براي بازگشت آمریکا به مذاکره کاملاً
روشن است؛ بدون بازگشت امریکا و دولت ترامپ به برجام شانسی براي موفقیت و موقعیت دیپلماسی وجود ندارد، بنابراین هیچ

 
تغییري در مواضع پیشین صورت نگرفته است. 

ربیعی در ادامه درخصوص اظهارات حریرچی مبنی بر دوبرابر بودن تعداد جانباختگان کرونا، گفت: اظهارات آقاي حریرچی موضوع
جدیدي نبود اما یک خوانش جدید از آن ارائه شد، پیش از این درخصوص آن بحث شد. ما اکنون آمارها را براساس پروتکل هاي

 
جهانی اعلام می کنیم، این در همه دنیا معمول است که حسیاست ها بین 50 تا 70 درصد است. 

وي ادامه داد: استانداردي که آمار بر اساس آن اعلام می شود همان استاندارد جهانی است، در همه دنیا تنها مواردي که نتیجه تست
PCR آن ها مثبت باشد اعلام می شود آنچه دوستان ما گفتند میزان در خط بودن افراد است که این مساله به افزایش رعایت پروتکل

 
ها مرتبط است. 

سخنگوي دولت در ادامه اظهار داشت: ما رعایت پروتکل ها را تا 95 درصد افزایش خواهیم داد و فکر می کنیم که افزایش رعایت
پروتکل ها تاثیر قابل توجهی در کنترل بیماري داشته باشد، به همین جهت در ادارات دولتی به یک نوع و در مشاغل دیگر به نوع
دیگري با نظارت و کنترل، رعایت پروتکل ها را باید افزایش دهیم، البته تاکنون افزایش داشته اما هنوز به مرحله رضایت نرسیده است.

سخنگوي دولت در پاسخ به سؤال خبرنگار ایلنا مبنی بر اینکه وزیر نیرو اظهار کرده است که «وقتی براي صادرات کالایی می روم در
یک کشور همسایه مذاکره کنم، می بینم از امضاي قرارداد امتناع می کنند و خواهان کاهش قیمت هستند و نهایتا می گویند با
ماتماس گرفته و گفته شده اگر روند مذاکره را طولانی کنید، ممکن است این کالا را با قیمت کمتري به شما بفروشیم»، این افراد چه
کسانی هستند؟ آیا پشت این کار اهداف سیاسی و انتخاباتی نهفته است؟ اظهار کرد: من خیلی اخلاقی به این سوال پاسخ می دهم و
مبهم نمی گذارم؛ نه هیچ ارتباطی با مسائل جناحی و گروه هاي سیاسی ندارد و نگرانی ما از این اظهارات و «اعدام شود»ها جداست.
من با آقاي اردکانیان صحبت کردم و ایشان می گفت بحث من معطوف به رفتارهاي غیراخلاقی و سودجویانه برخی از شرکت هاست،
برخی از شرکت هاي خصوصی فعال در حوزه هاي مختلف از جمله صنعت برق، که منافع شخصی را بر منافع ملی ترجیح می دهند و



تا ما قصد مذاکره با برخی از کشورها را داریم، قیمت هاي متفاوت به آن کشور می دهند که عملاً نیز یارانه آنها را دولت پرداخت می

 
کند؛ بنابراین بحث مسائل داخلی نبوده است. 

سخنگوي دولت درباره توهین به رئیس جمهور نیز گفت: بناي دولت تعامل با مجلس شوراي اسلامی و قوه قضاییه است. معاونت

 
حقوقی و امور مجلس از منظر قانون اساسی موضوع را از طریق هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان پیگیري می کند. 

وي ادامه داد: ما معتقدیم این موضوع از منظر عمومی باید جرم تلقی شود و قوه محترم قضائیه بر اساس اینکه به طور آشکار صحبت
از اعدام رئیس جمهور می شود و توهین هایی که صورت می گیرد، به این قضیه ورود کند چرا که توهین به رئیس جمهور یک جرم

 
عمومی است. 

ربیعی با بیان این که فکر می کنم افرادي که این مواضع اخیر را گرفتند واقعاً فرمایشات مقام معظم رهبري را اساساً درونی نکردند و
شاید هم اعتقادي به صحبت هاي ایشان ندارند، گفت: رهبري در بیانات اخیرشان به صراحت و روشنی بیان کردند که توهین را جایز

 
نمی دانند. 

وي ادامه داد: البته ما هم، از معظم له تشکر می کنیم که مرز بین نقد و توهین را مشخص کردند. الگویی که مقام معظم رهبري

 
گذاشتند می تواند الگویی براي صحبت هاي محفلی باشد. 

دستیار اجتماعی رئیس جمهور ادامه داد: معتقدم این توهین ها چیزي نیست که شاکی خصوصی بخواهد اهانت به رئیس جمهور در
حیطه جرایم عمومی قرار دارد و امیدواریم مدعی العموم اقدام لازم را انجام دهد، از سوي دیگر هیئت ناظر بر رفتار نمایندگان هم

 
براي این مواقع به وجود آمده است، گزارش توهین ها را ارسال کردیم و از کلیت مجلس می خواهیم به این سمت و سو نرود. 

 
وي یادآور شد: امام (ره) فرمودند مجلس عصاره فضائل ملت است بنابراین نباید چنین اتفاقاتی رخ دهد. 

سخنگوي دولت با اشاره به این که برخی ها رئیس جمهور را نفوذي می نامند، اظهار داشت: نمی دانم چگونه وارد بحث شوم اما فکر
می کنم اینگونه اظهارت به گونه اي شعور ملت را زیر سوال می برند، شاید در یادداشتی در روزهاي آتی بگویم نفوذي ها چگونه

 
هستند و کجا هستند. 

وي ادامه داد: تجربه به ما نشان داده نفوذ همواره در افراط نهفته است، نفوذ در پنبه زدن اوضاع نهفته است نباید اجازه دهیم در
شرایطی که درد و رنج مردم به خاطر تحریم زیاد است چنین اظهار نظرهاي مردم را ناامید کند، امروز دولت به آرامش نیاز دارد و ما
هم با آرامش کارها را دنبال می کنیم و از همه افرادي که صاحب نظر هستند می خواهیم با این اظهارات آرامش مردم را بر هم نزنند.

دستیار اجتماعی رئیس جمهور درباره ترزیق یک درصد از صندوق توسعه ملی به بازار بورس بیان کرد: تزریق بخشی از صندوق توسعه
ملی براي حمایت از بورس، اکنون در فرآیند اجرا است، با توجه به پیچیدگی ها و ابهاماتی همچون نرخ و مدت سپرده گذاري و نحوه
بازگشت منابع به صندوق توسعه ملی که وجود داشت، و برخی ابهامات دستگاه هاي نظارتی ، در هیات امناي صندوق در مورخ دوم
مهر مطرح و ابهامات آن برطرف شد. بنابر اظهارات رییس صندوق توسعه ملی، و نیز رییس سازمان بورس قرارداد از طرف صندوق

 
امضا و براي امضاي متقابل ارسال شده است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: یکی از نگرانی ها این بود که اختصاص ارز موجب افزایش پایه پولی شود که با تدبیر انجام شده، از منابع



 
ریالی صندوق، پرداخت ها انجام می شود. 

وي ادامه داد: در مرحله اول هزار میلیارد تومان تامین و پس از امضاي قرارداد توسط صندوق توسعه ملی به صندوق تثبیت بازار

 
سرمایه واریز خواهد شد و این پرداخت ها در چند مرحله بطور مداوم ادامه خواهد داشت. 

سخنگوي دولت بیان کرد: متاسفانه در سخت ترین روزهاي ایران در شرایط جهانی هستیم، انتخابات آمریکا را در پیش رو داریم
همچنین ما باید تحریم را به عقب برانیم و آن را شکست دهیم؛ واضح است که زندگی مردم سخت می شود و دولت در کانون این
مشکلات ایستاده است، رقابت هاي زود هنگام هم در محور تخریب دولت صورت گرفته است، ظاهراً اشخاص برنامه مشخصی براي

 
انتخابات ریاست جمهوري 1400 ندارند. 

وي افزود: امیدواریم که کلیت مجلس اجازه ندهند که اظهارات غیر مسئولانه برخی از افراد منجر به تخریب دولت شود. من و همه
اعضاي دولت فکر می کنیم که امروز انسجام بین ارکان و قوا بیشترین دل مشغولی ما باید باشد، این حرف ها مثل نمک به زخم است؛

 
این نزاع ها نه آمریکا را به عقب می راند و نه از سختی تحریم کم می کند و نه سختی مردم را کاهش می دهد. 

ربیعی بیان کرد: اگر این نوع توهین ها نسبت به سایر سران قوا صورت می گرفت چه اتفاقی می افتاد؟ دولت نگران خودش نیست و

 
به نظر ما باید با انسجام کنار یکدیگر بایستیم تا از این شرایط عبور کنیم. 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهور در ادامه این نشست در خصوص انتخابات آمریکا و مواضع دو کاندیدا نسبت به ایران و نظر
ایران در این خصوص، بیان داشت: ما علاقه اي براي مداخله در سیاست داخلی آمریکا نداریم، اما در عین حال اظهاراتی که درون
آمریکا صورت می گیرد را شاهد هستیم که به طور بی نظیري رئیس جمهور از احتمال تقلب صحبت می کند و همچنین واکنش او
بعد از راي آوري یا راي نیاوردن و احتمالات مختلفی که درباره تنش هاي داخلی آمریکا وجود دارد را اطلاع داریم اما براي ما چندان

 
تفاوتی ندارد. 

وي ادامه داد: ما مواضع هر دو کاندیدا را در خصوص ایران به دقت رصد می کنیم، البته براي ما تفاوتی ندارد که کدام حزب مدیریت
کنگره و دولت را بر عهده گیرد، براي ما آنچه که مهم است سیاستگذاري کاخ سفید است، اگر دولتی انتخاب شود که به حقوق مردم

 
و دولت ایران احترام بگذارد و از اشتباهات خود عقب نشینی کند، در این شرایط پیشنهادات قابل بررسی است. 

ربیعی در ادامه بیان داشت: البته ما چارچوب برجام را پیش رو داریم و در چارچوب برجام همه گفت وگو ها قابل پیش بینی است،
دولت آمریکا می خواهد به مذاکره برسد اینکه رئیس جمهور آمریکا می گوید ظرف یک ماه مذاکره انجام خواهد شد، باید از آن ها
پرسیده شود که چگونه انجام خواهند داد؟ به هرحال ما سیاستی که در آن روز برنده انتخابات است و در کاخ سفید مستقر است را
مدنظر قرار خواهیم داد و اگر آن سیاست، عقب نشینی و پایان دادن به روش هاي خصمانه اي که درباره ایران اعمال شده است، باشد.

آن مدنظر خواهد بود.



بر سر ساباط قاجاري خانه کسمایی میرمیران چه آمد؟

منبع: روزنامه بانی فیلمشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/07/29

سمیه مراقی خانه کسمایی و ساباط همجوار آن که به شماره 33122 در فهرست آثار ملی کشور ثبت شده است، از جمله
یادگارهاي برجاي مانده دوران قاجار در شهر قزوین است. این بنا در محله درب کوشک، خیابان عبید زاکانی واقع شده است؛

یکی از محلات تاریخی شهر است که از دخل وتصرفات کالبدي و توسعه هاي به اصطلاح ...

 
 سمیه مراقی 

خانه کسمایی و ساباط همجوار آن که به شماره 33122 در فهرست آثار ملی کشور ثبت شده است، از جمله یادگارهاي برجاي مانده
دوران قاجار در شهر قزوین است. این بنا در محله درب کوشک، خیابان عبید زاکانی واقع شده است؛ یکی از محلات تاریخی شهر

 
است که از دخل وتصرفات کالبدي و توسعه هاي به اصطلاح امروزي در امان نمانده. 

چندي قبل یکی از اهالی قدیمی محله به عنوان سرمایه گذار وارد بافت شده و خانه تاریخی کسمایی را از مالک آن خریداري می
کند. این خانه داراي سه واحد همسایه در جبهه شمالی است که ساباط (دالان) واقع در جبهه غربی خانه مورد اشاره، تنها راه
دسترسی به این خانه ها است. بنابراین فضاي دسترسی زیرین در اختیار این چهار ملک و طبقه بالایی، بخشی از ملک خانه کسمایی

 
است. 

اتفاقات از این قرار است که ساکنین در ابتدا به تصور اینکه سرمایه گذار قصد تخریب و ساخت وساز در ملک را دارد با سرمایه گذار
همراه شده ولیکن پس از آگاهی از نیت سرمایه گذار که مرمت و تغییر کاربري خانه را مدنظر داشته است، کارشکنی هاي خود را آغاز
می کنند تا جایی که این سوءنیت ها به انواع اقدامات تخریب گرانه منتهی می شود. در اولین اقداماتی که اواخر شهریورماه سال
جاري رخ می دهد، شبانه بخش هایی از تاق هاي ساباط تخریب می شود ولی با آگاهی به موقع یگان حفاظت اداره کل میراث
فرهنگی استان جلوي این تخریب ها گرفته و بخش هاي تخریب شده، مرمت می شوند. ناگفته نماند که این تخریب عمدي که شواهد
آن در نوع تخریب نمایان بوده است، مورد انکار همسایگان قرار گرفت. در ادامه داستان روز شنبه 26 مهرماه عکس هایی از تخریب

 
کامل این ساباط منتشر شد. پیدا کنید پرتقال فروش را! 

بحث عدم تعلق خاطر ساکنین نسبت به بافت ها و بناهاي تاریخی و انتظارات آنها براي زندگی مدرن در این بافت ها مسئله و موضوع
جدیدي نبوده و مختص به شهر قزوین نیست. بارها و بارها شاهد تخریب هاي عمدي ثروت هاي فرهنگی در جاي جاي کشورمان



هستیم اما سوال اینجاست که مگر غیر از این است که این بنا در فهرست میراث فرهنگی کشور ثبت بوده و مشمول قوانین حفاظت
قرار داشته و کسی حق تخریب آن را ندارد؟ اما چرا مردم پایبندي به قوانین را بر خود واجب نمی دانند و آن را خوار می شمارند؟

 
گذشته از اینکه بعضا شاهد هستیم نهادهاي دولتی تصمیم ساز هم به قوانین میراث فرهنگی الزامی ندارند. 

پر واضح است که هریک از سازمان ها و ارگان ها در این وضعیت سهمی دارند اما اکنون وظیفه هریک از این سازمان ها چیست؟
قدرت و صلابت اداره کل میراث فرهنگی چگونه ظهور خواهد یافت تا در ادامه بتواند بستر مناسبی براي پیشبرد برنامه هاس توسعه

 
گردشگري و فرهنگی در شهر ایجاد نماید؟ 

میراث فرهنگی به عنوان نهاد ناظر و مسئول حفاظت از آثار تاریخی و فرهنگی و همچنین سیاست گذار مهم در حوزه گردشگري،
لازم است نقاط تمایز خود را برجسته کرده و با جدیت بر سر مواضع خود بایستد و در جایی که قوانین آن توسط هر نهادي زیر پا

 
گذاشته می شوند، احقاق حق نماید تا اجازه تکرار این روند منقطع شود. 

شهرداري که نقش تاثیرگذار آن بر کسی پوشیده نیست و طی سال هاي اخیر با حمایت و عدم حمایت از حوزه میراث فرهنگی در
شهر تاریخی ایفاي نقش کرده است با ارائه انواع خدمات، امکانات و درخواست هاي منطقی ساکنین بافت هاي تاریخی می تواند در

 
جلب رضایت این ساکنین در راستاي حفاظت از بافت یاري رسان باشد. 

نهادهاي فرهنگی شهر که قدرتمندترین ابزار ارزشی آفرینی در اذهان عمومی را برعهده دارند، در وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز
که میراث فرهنگی در تقابل با مدرنیته قرار گرفته است و دیگر زندگی در بافت ها و محدوده هاي تاریخی و فرهنگی باب روز نیست و

 
چه بسا باعث سرافکندگی بسیاري از ساکنان است، وظیفه خطیر خود را با قدرت انجام دهند. 

و دست آخر علل کارشکنی مردم و شهروندان در حفاظت از بناها و بافت هاي تاریخی را باید در برنامه ریزي ها و اقدامات نهادهاي
تصمیم ساز مدیریت شهري پی گرفت. اعطاي انواع تسهیلات در بافت تاریخی تا زمانی که مسئله گردشگري منجر به کسب درآمد
بشود. رفع محدودیت هاي امکانات و منابع اعطا شده به ساکنین بافت هاي تاریخی، ارتقاي وضعیت بصري و جداره ها و پیاده راه ها و
بهسازي انواع مبلمانی شهري این محدوده ها در شان شهروندان نبوده و به تبع آن ساکنین احساس تعلق خاطري به فضا نداشته و در
حال فرار از این بافت ها به محله هاي نوساز هستند. باید این واقعیت را در نظر داشت که تا زمانی که شهروندان بافت هاي تاریخی

 
بهبود شرایطی در زندگی خود احساس نکنند، خشم شان را در قالب تخریب این بناها شاهد خواهیم بود. 

با همه نقاط منفیِ این موضوع یک حسن هم دارد و آن اینکه، واکنش مدیران شهري قزوین این مسئله را شفاف می کند که پیشبرد
برنامه هاي توسعه پایدار گردشگري و بهره گیري از ظرفیت هاي کارآفرینی در این حوزه و حمایت از فضاي سرمایه گذاري که سال
ها مورد نقد سرمایه گذران این عرصه بوده است، در عمل به کدام جهت است؟ آیا مدیریت شهري قزوین رویکردي در مواجه با این

 
موضوعات خواهد داشت یا عرصه همچنان خالی است؟ 

اهمیت دو چندان رسیدگی و عدم رسیدگی به این موضوع در آنجاست که افکار جمعی بر این مسئله صحه می گذارد که فضاي

 
شهري قزوین هنوز پذیرا و آماده توسعه بخش گردشگري هست یا نیست. 

 
مشاور رئیس شوراي هماهنگی سازمان هاي میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی 

 
منبع: ایرنا 



اشتراك گذاري در: 



تشویق صادرات، یک سیاست ضدتورمی است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/07/29

 
 

خبرگزاري آریا - آیا تا به حال به عنوانی که براي روز 29 مهرماه در تقویم رسمی کشور ثبت شده، برخورده اید؟ بیش از دو دهه از
ثبت عنوان «روز صادرات» در تقویم ملی می گذرد؛ اتفاقی نمادین که می تواند از ابعاد و اهمیت «ملی» این روز براي مردم و اقتصاد

 
کشور حکایت کند... 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی مجتمع فولاد خراسان؛ آیا تا به حال به عنوانی که براي روز 29 مهرماه در تقویم
رسمی کشور ثبت شده، برخورده اید؟ بیش از دو دهه از ثبت عنوان «روز صادرات» در تقویم ملی می گذرد؛ اتفاقی نمادین که می
تواند از ابعاد و اهمیت «ملی» این روز براي مردم و اقتصاد کشور حکایت کند. اما در کشوري که براي دهه ها، مهم ترین منبع درآمد
صادراتی اش، منافع حاصل از صادرات نفت بوده، این عنوان معناي دیگري می یابد؛ تاکید بر نقش صادرات و خروج از اقتصاد «تک
محصولی» و نهادینه کردن باور به توانمندي تولیدکنندگان ایرانی براي حضوري رقابتی در بازارهاي فرامرزي و ترسیم نمایی چند

 
وجهی از تولید کشور پاسخی به چرایی بزرگداشت صادرات و در واقع صادرکنندگان است. 

 
صادرات کلید بقاي کشورها در بازارهاي جهانی، آن هم در اقتصادي است که هر روز جهانی تر می شود. 

از سویی در شرایط فعلی کشور با توجه به شیوه اعمال تحریم هاي ظالمانه ي آمریکا و شرایط پیش آمده ناشی از شیوع کرونا،

 
صادرات براي کشور ما حیاتیتر از پیش شده است. 

 
فولاد؛ پرچمدار صادرات غیر نفتی 

تولید محور اصلی پیشرفت و توسعه کشور است و افزایش تولید، نه تنها باعث افزایش اشتغال و درآمد ملی است، بلکه ارتقاي تولید و

 
به تبع آن افزایش صادرات افزایش منابع ارزي و کاهش مشکلات ناشی از کمبود ارز را به دنبال دارد. 

بر این اساس، «مجتمع فولاد خراسان» با تولید 1.4 میلیون تن فولاد در سال گذشته توانست 7 درصد از تولید میلگرد کشور را به
عنوان یکی از محصولات نهایی به خود اختصاص دهد. این مجتمع همچنین 7درصد از تولید فولاد خام (تولید بلوم و بیلت)، 5درصد

 
از آهن اسفنجی و 3درصد از کل تولید گندله سالانه کشور را به نام خود ثبت کرده است. 

فولاد خراسان در حوزه صادرات با توجه به شرایط بازار داخل و وجود مازاد عرضه در کشور، در اجراي راهبرد «مدیریت اثربخش بازار»
به عنوان یکی از اهداف استراتژیک خود، در 6 ماه اول سال 1399 حدود 70 هزار تن از محصولات خود را به برخی از کشورهاي

 
جهان صادر نموده است. 



در شرایط کنونی اقتصادي، صادرات فولاد خام، یکی از مهم ترین گزینه هایی است که افزایش تولید شرکت ها را توجیه پذیر ساخته
و تأمین ارز مورد نیاز کشور را نیز باعث می شود. دشواري هاي پیش روي صادرات نفت خام ایران، در سال هاي اخیر صنعت فولاد را
از جنبه ارز آوري به یکی از مهم ترین کانون هاي توجه دولت مبدل ساخته است. موضوعی که علاوه بر تامین منافع عمومی کشور،

 
سودآوري افزون تري را هم براي سهامداران شرکت هاي فولادساز محقق می سازد. 

 
کاهش صادرات فولاد، تورم زا است 

مدیرعامل مجتمع فولاد خراسان با اشاره به شرایط اقتصاد کشور خاطرنشان ساخت: در شرایطی که کشور به درآمدهاي ارزي حاصل
از صادرات غیرنفتی نیاز دارد، باید شرایط صادرات فولاد تسهیل و تاییدیه مجوز صدور محصول به موقع از سوي وزارت صمت صادر

 
گردد تا از این طریق ارز وارد کشور شود و بازار ارز به ثبات برسد. 

به گفتهی کسري غفوري، شرکت هاي فولادي در کنار پتروشیمی ها، بیشترین نقش را در ورود ارز به کشور دارند و در جلسه مدیران
فولادي و پتروشیمی هاي بزرگ کشور با ریاست محترم جمهور نیز همگان به این موضوع اذعان کردند و حتی رئیس جمهور عنوان
کرد که صنعت فولاد یک گام از صنعت پتروشیمی جلوتر است. باید تاکید کنیم که تشویق صادرات، یک سیاست ضدتورمی است و

 
ایجاد محدودیت براي صادرات فولاد، عملاً تورم زا است. 

شایان گفتن است که تسهیل صادرات و تامین مواد اولیه، خواستهاي جمعی از سوي فولادگران براي متعادل سازي بازار فولاد و

 
جلوگیري از تعدیل هزاران نیروي مشغول به کار در واحدهاي فولادي است. 

 
رکوردشکنی در فصل کرونا 

غفوري در مورد شرایط تولید این مجتمع در دوران همه گیري کرونا هم اظهار داشت: علی رغم این که مجتمع فولاد خراسان در 23
روز ابتدایی سال جاري به دلیل وضعیت قرمزِ شیوع کرونا در استان خراسان رضوي مجبور به تعطیلی و توقف تولید شد، اما در فصل

 
بهار رکورد تولید را هم در تولید گندله و هم فولادس 

 
 

ازي شکستیم و فروش مجتمع در سه ماه نخست سال جاري به 1000 میلیارد تومان رسید. 



مدیرعامل فولاد خراسان افزود: بر همین اساس و با وجود تحریم و بحران کرونا، پیش بینی می کنیم در سال جاري همه اهداف خود
را محقق کنیم و در کنار رشد فروش داخلی، صادرات را نیز 10 درصد نسبت به سال گذشته افزایش دهیم.



استیضاح روحانی به صلاح کشور و مردم نیست/ مجلس به دنبال به حرکت

درآوردن دولت است

منبع: داناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/07/29

عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در مجلس شوراي اسلامی گفت: طبق قانون یک فرصت سه ماهه براي استیضاح نیاز
است و اگر استیضاح رأي بیاورد، قوه قضائیه باید اقدام کند که با توجه به زمان زیادي در این زمینه صرف می شود استیضاح

به صلاح کشور و مردم نیست.

عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در مجلس شوراي
اسلامی گفت: طبق قانون یک فرصت سه ماهه براي
استیضاح نیاز است و اگر استیضاح رأي بیاورد، قوه قضائیه
باید اقدام کند که با توجه به زمان زیادي در این زمینه

 
صرف می شود استیضاح به صلاح کشور و مردم نیست. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ اصغر سلیمی در
گفت و گو با خبرنگار صاحب نیوز در خصوص استیضاح
روحانی اظهار کرد: با توجه به این در ماه هاي پایانی دولت
قرار داریم و به نظر من فرصتی براي روند استیضاح نیست؛
این روند فرصت زیادي از کشور و مجلس گرفته می شود و

 
عملا اقدامی براي مردم انجام نمی شود. 

عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در مجلس شوراي اسلامی گفت: طبق قانون یک فرصت سه ماهه براي استیضاح نیاز است و اگر
استیضاح رأي بیاورد، قوه قضائیه باید اقدام کند که با توجه به زمان زیادي در این زمینه صرف می شود استیضاح به صلاح کشور و

 
مردم نیست. 

وي افزود: فضاي سیاسی کشور این روزها دچار تنش و مشکل و معیشت و اشتغال مردم وارد حاشیه می شود و عملا دولت نمی تواند

 
در این زمینه کاري کند. 

سلیمی با توضیح اینکه مجلس باید در این مدت باقی مانده از دولت روحانی، نظارت بر دولت را بیشتر انجام دهد، بیان کرد:
نمایندگان باید در استان ها به صورت میدانی وارد شوند و بر عملکرد مدیران استانی نظارت داشته باشند و مجلس به شدت جلسات

 
نظارتی خود را برگزار می کند. 

نماینده مردم سمیرم در مجلس با بیان اینکه دولت را باید بیشتر به سمت فعالیت هاي اجرایی براي برطرف کردن مشکلات مردم

 
ببریم، تأکید کرد: پس از انجام استیضاح قطعا کشور دچار مشکل می شود و دشمنان از این موقعیت ایران سواستفاده می کنند. 

انتهاي پیام/



ساخت فرودگاه چابهار زمینه ساز رونق گردشگري وسرمایه گذاري

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/07/29

ساخت فرودگاه بین المللی چابهار در محدوده منطقه آزاد با توجه به قوانین آسان می تواند زمینه ساز رونق گردشگري
وسرمایه گذاري و توسعه روابط تجاري، اقتصادي و بازرگانی با کشورهاي مختلف و تسریع در جابجایی کالا و مسافر داخلی و

خارجی شود.

ساخت فرودگاه بین المللی چابهار در محدوده منطقه آزاد
با توجه به قوانین آسان می تواند زمینه ساز رونق
گردشگري وسرمایه گذاري و توسعه روابط تجاري،
اقتصادي و بازرگانی با کشورهاي مختلف و تسریع در

 
جابجایی کالا و مسافر داخلی و خارجی شود. 

ساخت شهر فرودگاهی چابهار در پنج برنامه و سند
بالادستی کشور مورد توجه و تاکید قرار گرفته است و با
توجه به موقعیت ویژه بندر چابهار، بخش مهمی از ظرفیت
این شهر به ترانزیت و صادرات کالا به مقاصد بین المللی

 
اختصاص خواهد یافت. 

فرودگاه فعلی نظامی در کنارك به دلیل محدودیت هاي شدید و آمد شد مسافر و پروازهاي مسافري امکان توسعه اقتصادي در
راستاي توسعه سواحل راهبردي مکران را ندارد به همین دلیل کمیته عالی فضایی کشور متشکل از نیروهاي مسلح و ارگان هاي

 
هوایی دولتی مجوز احداث شهر فرودگاهی چابهار با تاکید بر حمل کالا و مسافر را صادر کرده است. 

چابهار با داشتن جاذبه هاي متعدد گردشگري و فراهم شدن برخی زیرساخت هاي لازم بهترین زمینه را براي جذب گردشگر بویژه از

 
کشورهاي همجوار از جمله پاکستان، افغانستان، هند و عمان دارد. 

چابهار به عنوان یکی از مراکز تجارت جهانی، تراتزیت کالا و قطب گردشگري می تواند در توسعه اقتصادي داخلی و خارجی تاثیرگذار
باشد و موقعیت مناسب منطقه آزاد چابهار و استقرار صنایع و کارخانه هاي بزرگی نظیر فولاد، پتروشیمی و دیگر کارگاههاي بزرگ و

 
کوچک پیش بینی شده، این منطقه را به قطب مهم تجارت تبدیل می کند. 

زمینه براي سرمایه گذاري و ثبت شرکت در این منطقه آزاد فراهم است و نهایت همکاري با فعالان اقتصادي و سرمایه گذاران انجام

 
می شود و هیچ مشکل و محدودیتی در این زمینه وجود ندارد. 

چابهار بزودي به قطب تجارت، ترانزیت کالا و گردشگري تبدیل خواهد شد، سرمایه گذاري در حوزه زیرساخت هاي گردشگري، اماکن

 
اقامتی و تفریحی در حال انجام است و بزودي ظرفیت هاي هتل و رستوران افزایش چشمگیري خواهد یافت. 



عملیات ساخت فرودگاه بین المللی چابهار از آذر پارسال با حضور وزیر راه و شهرسازي در زمینی به مساحت 2 هزار و 815 هکتار
آغاز شد اما از آنجایی که پایگاه دهم شکاري نیروي هوایی کنارك با ساخت این فرودگاه در مکان مورد نظر مخالف بود از 20 شهریور
امسال اجراي این طرح را با چالش روبرو کرد و در چند مرحله مانع ادامه عملیات ساخت شد و از اوایل مهر عملیات اجرایی بطور

 
کامل متوقف شد. 

منطقه آزاد چابهار براي ساخت این فرودگاه یکهزار میلیارد تومان اعتبار پیش بینی کرده که در مرحله نخست 470 میلیون تومان آن

 
را تخصیص داده است. 

چالش ها و موانع ایجاد شده برسرراه عملیات ساخت فرودگاه موجب حساسیت بیشتر مردم منطقه شده بطوریکه در تماس ها و

 
مراجعه حضوري از خبرنگار ایرنا انعکاس نقطه نظراتشان و از مسوولان انتظار حل این مشکل را خواستار شدند. 

حجت الاسلام احمد لطفیان سرگزي امام جمعه شهرستان نیکشهر گفت: اقتصاد کشور به نفت وابستگی دارد و یکی از راههاي رهایی
از این وابستگی تک محصولی تقویت و توسعه سواحل مکران و تقویت منطقه آزاد چابهار و ساخت فرودگاه بین المللی با امکانات و

 
تجهیزات روز براي آن است. 

امام جمعه موقت اهل سنت و مدرس حوزه علمیه جامعه الحرمین الشریفین چابهار نیز بیان کرد: تخصیص اعتبارات کلان براي
تکمیل زیرساخت ها بویژه آغاز ساخت فرودگاه بین المللی چابهار منجر به تحقق نظرات و منویات رهبرمعظم انقلاب براي آبادسازي

 
سواحل مکران و آرزوهاي دیرینه مردم می شود. 

مولوي عبدالواحد بزرگزاده اظهارداشت: رهبر معظم انقلاب، رییس جمهوري و مسوولان محلی، استانی و کشوري بر توسعه سواحل
مکران تاکید دارند، تحقق سرمایه گذاري، رونق گردشگري، توسعه حمل ونقل و ورود و خروج مسافر داخلی و خارجی، افزایش پروازها
و توسعه روابط با کشورهاي حوزه خلیج فارس، پاکستان و افغانستان نیازمند ساخت فرودگاه بین المللی با استانداردهاي روز دنیا

 
است. 

وي با اشاره به اینکه ساخت فرودگاه چابهار خواست عموم مردم است، تصریح کرد: چنانچه ضرورت ایجاب کند هزاران نفر از قشرهاي

 
مختلف مردم با عزیمت به تهران از متولیان و مسوولان کشور حل این مشکل را درخواست خواهندکرد. 

مولوي بزرگزاده خاطر نشان کرد: مردم سیستان وبلوچستان بویژه ساحل نشینان مکران از تخصیص اعتبارات و توجه ویژه دولت براي

 
ساخت بندر، راه آهن چابهار- زاهدان و طرح هاي اشتغالزا فولاد و پتروشیمی نهایت قدردانی را دارند. 

معاون استاندار سیستان وبلوچستان وفرماندار شهرستان ویژه چابهار نیز اظهار داشت: چابهار با توجه به جایگاه و نقش مهم در توسعه

 
منطقه نیازمند توجه بیشتر مسوولان است زیرا این منطقه می تواند مسیر توسعه محور شرق را هموار سازد. 

رحمدل بامري با اشاره به اینکه چابهار فاصله نزدیکی با کشورهاي همجوار دارد و ظرفیت هاي آن براي آبادانی ایران اسلامی بی نظیر
است، خاطرنشان کرد: هزینه بیش از یک میلیارد دلار براي طرح توسعه بندرشهیدبهشتی، ساخت راه آهن و تکمیل زیرساخت ها همه

 
در نوع خود کم نظیر و حتی بی نظیر است. 

وي رفع مشکلات پیش روي ساخت فرودگاه چابهار را خواستار شد و خاطرنشان کرد: با ساخت فرودگاه چابهار بعد از 27 سال منطقه



آزادچابهار صاحب مرز هوایی می شود و این یعنی استقبال سرمایه گذاران داخلی و خارجی از این منطقه و آغاز فعالیت هاي تجاري و

 
اقتصادي است. 

پیربخش جدگال یکی از فعالان فرهنگی از دشتیاري پلان گفت: فرودگاه بین المللی براي چابهار به مثابه کپسول هوا براي رسیدن
غواص به مروارید داخل صدف کف دریا است، به تعبیر رهبر معظم انقلاب این منطقه گنج پنهان و پیشانی کشور است و براي رسیدن
به این گنج نیاز به فراهم شدن زمینه حضور سرمایه گذاران، گردشگران و مقامات کشورهاي مختلف است که ساخت فرودگاه بین

 
المللی چابهار باعث تسهیل در رفت و آمد آنان خواهد شد. 

 
وي افزود: مهمترین راه رسیدن به بهترین نقطه زرخیز و گنج پنهان وپیشانی کشور ساخت فرودگاه بین المللی است. 

آرش شهرکی نیز بیان کرد: فرودگاه در هر منطقه و به ویژه سواحل مکران و محدوده منطقه آزادچابهار عامل رشد صنعت گردشگري،
اقتصادي و روابط اجتماعی است و در عصرحاضر گردشگري به عنوان بزرگترین صنعت جهان با تاثیرگذاري در سه بعد اقتصادي،
اجتماعی و محیطی ضمن جلب مشارکت جامعه محلی در توسعه اقتصاد ملی با پتانسیل حفظ و حمایت از منابع طبیعی و محیط

 
زیست باعث پایداري محیطی می شود. 

فرودگاه بین المللی چابهار در بعُد اقتصادي گامی مهم در توسعه منطقه و کاهش فقر با توسعه مراکز اشتغال کوچک، افزایش و تغییر
شکل منابع در معرض خطر به سمت منابع پربازده و همراه با سودمندي و توزیع درآمد و در بعُد اجتماعی نیز باعث کارآفرینی و
جلوگیري از مهاجرت، ارتباطات بیشتر همشهریان با سایر جوامع و فرهنگ هاي متنوع و شناساندن هویت محلی و رفاه و نهایتا ایجاد

 
توسعه شهري می شود. 

خیرالنساء امیري از ساکنان بندر جاسک که به چابهار سفر کرده است گفت: فرودگاه بین المللی چابهار بنظرم اولین فرودگاه بزرگ و
مهم در جنوب شرق کشور است و بعلت اینکه چند استان همجوار هم می توانند از آن بهره ببرند اگر در ساخت ان هر چه بیشتر

 
سرمایه گذاري و تسریع شود آینده درخشانی را براي منطقه رقم خواهد زد. 

مصطفی سابکزهی از نیکشهر نیز بیان کرد: راه دسترسی سریع، آسان و مطمئن از مهم ترین مولفه هاي مورد نظر گردشگران است که
با تکمیل پروژه هاي شهر فرودگاهی چابهار و راه آهن زاهدان- چابهار می توان شاهد حضور چشم گیر گردشگران و تجار و سرمایه

 
گذاران در منطقه بلوچستان باشیم. 

وي افزود: فاصله طولانی حوزه سواحل مکران و منطقه بلوچستان با کلان شهر هاي کشور و نبود راه هاي ارتباطی مناسب باعث شده
است که بسیاري از مناطق گردشگري در این قسمت از کشور و استان سیستان و بلوچستان ناشناخته بماند براي همین ساخت

 
فرودگاه در چابهار از الزامات اصلی توسعه است. 

کاظم گرگیج از شهرستان دشتیاري نیز تصریح کرد: فرودگاه ها از با ارزش ترین زیرساخت هاي جوامع پیشرفته و عامل رشد
اقتصادي کشورها و کمک به ایجاد توسعه پایدار محسوب می شوند، ساخت فرودگاه چابهار می تواند نقش مهمی در توسعه زیرساخت
ها براي جذب سرمایه گذاري هاي کلان داخلی و خارجی، توسعه آموزش عالی، گردشگري، دسترسی مناسب تر به خدمات درمانی و

 
غیره داشته باشد. 

با توجه به پتانسیل و ظرفیت هاي فرودگاه جدید چابهار توسعه این فرودگاه نقش به سزایی در رونق شهر و منطقه خواهد داشت و

 
سود غیرمستقیمی را در شریان هاي اقتصادي منطقه وارد می کند، 



تاثیر و تبعات توسعه عمرانی فرودگاه در جذب سرمایه گذاري و درآمدزایی و جذب بخش خصوصی به روشنی نمایان است، وجود
ظرفیت هاي فراوان فرودگاه جدیدچابهار در حمل بار و مسافربا هدف توسعه زیرساخت هاي استان و حضور سرمایه گذاران، نخبگان و

 
مسئولان در منطقه ضروري است بنابراین توسعه فرودگاه چابهار باید با جدیت هرچه تمام در دستور کار قرار گیرد. 

یوسف بلوچ بیان کرد: سیستم حمل و نقل هوایی یکی از عمده ترین عناصر تشکیل دهنده صنعت گردشگري و توسعه و گسترش

 
صنعت توریسم منوط به توسعه امکانات حمل و نقل است. 

وي افزود: حمل و نقل هوایی با ایجاد امکانات دسترسی آسان و راحت، سریع و ایمن به نقاط مختلف و با فواصل زیاد سهم زیادي از
جا به جایی گردشگران را به خود اختصاص داده است به همین سبب ساخت شهر فرودگاهی چابهار از مهمترین خواسته هاي مردم و

 
عامل مهم توسعه و پیشرفت اقتصادي و اجتماعی منطقه است. 

عمران طارم افزود: چابهار شاهراه توسعه کشور در زمان تحریم هاي ظالمانه قدرت هاي استکباري و بهترین فرصت براي توسعه کشور
است، برقراري خطوط هوایی، تسریع در رفت و آمد سریع، صرفه جویی در وقت و زمان نیاز به ساخت شهرك فرودگاهی درنزدیکی

 
چابهار را بیش از بیش ایجاب کرده است. 

شماري دیگر از ساحل نشینان مکران تصریح کردند: حال که شهر چابهار بعد از 2 دهه تلاش با حمایت هاي سازمان منطقه آزاد
صاحب یک شهر فرودگاهی بین المللی می شود که می تواند تمام نیازهاي پروازي، تجاري، ترانزیتی و حتی توسعه گردشگري را

 
برآورده سازد حیف است برخی افراد و نهادها در این راه مانع تراشی کنند. 

آنان با تقدیر از سازمان منطقه آزاد تجاري صنعتی چابهار به دلیل تقبل هزینه ساخت یک شهر فرودگاهی بین المللی متذکر شدند
اکنون فرصتی فراهم آمده تا سواحل مکران صاحب یک شهر فرودگاهی شوند از مسوولان انتظار میرود با توجّه به نگاه ویژه و راهبردي
مقام معظم رهبري به توسعه سواحل مکّران و تاکید ایشان به مسئولین براي فعّالیت بدون وقفه در تمامی زمینه ها در این خطّه
محروم ایران اسلامی، مشکلات بوجود آمده در ساخت شهر فرودگاهی بین المللی را برطرف کنند زیرا تبعات ناشی از عدم ساخت شهر

 
فرودگاه بین المللی باعث بدبینی گردشگران، سرمایه گذاران و مردم منطقه می شود. 

اجراي ابَرَ پروژه هایی مانند کارخانه پتروشیمی، فولاد، راه آهن، توسعه اسکله شهید بهشتی و خط گاز نشان از توجّه ویژه رهبر معظم
انقلاب و دولت تدبیر و امید به منطقه مکّران است که ساخت شهر فرودگاه بین المللی این نگاه را تکمیل می کند اما ایجاد مانع در

 
ساخت آن قطعا تاثیر مستقیم و منفی بر روند توسعه منطقه خواهد داشت. 

 
فرودگاه چابهار عامل توسعه اقتصادي و تجاري 

رییس هیات مدیره و مدیرعامل منطقه آزاد تجاري وصنعتی چابهار اظهار داشت: دیپلماسی اقتصادي در منطقه دچار تغییرات اساسی
شده و در دنیا امروز کشور چین براي تبدیل شدن به قدرت اول منطقه اي اصلی ترین و مهم ترین پروژه و هدفش را توسعه راه ها

 
مطرح می کند. 

عبدالرحیم کردي تصریح کرد: معنا و مفهومش این است که در فضاي رقابت بین المللی اهمیت و وزن حمل و نقل جایگاه ویژه اي
پیدا کرده و استان سیستان وبلوچستان در این فصل جدید اقتصادي منطقه وارد یک کارزاري شده که در جغرافیاي اقتصادي دنیا می



 
تواند نقش اساسی بپذیرد. 

وي عنوان کرد: 2 سند مهم منطقه اي «توسعه محور شرق و توسعه سواحل مکران» وجود دارد که هر 2 سند سیستان و بلوچستان را

 
شامل می شود و نقطه تلاقی شان همین استان است و ماموریت اصلی که براي این استان تعریف شده حمل و نقل و ترانزیت است. 

وي تصریح کرد: بنیان هاي اقتصادي این استان بر مبناي تجارت و حمل ونقل و ترانزیت و الزاماتش تکمیل ابزارهاي حمل و نقل در

 
این حوزه است. 

مدیرعامل منطقه آزاد تجاري- صنعتی چابهار با اشاره به اینکه جاده، ریل و بندر نوید بخش اتفاقات خوبی براي حوزه سرمایه گذاري
در کل این مناطق است، خاطرنشان کرد: در چهار سال گذشته که این پروژه ها سرعت گرفتند شاهد بودیم که حجم سرمایه گذاري
هاي سرازیر شده به منطقه رشد فزاینده اي داشته است بطوریکه در این مدت تنها از بخش خصوصی بیش از 15 هزار میلیارد تومان

 
پروژه جاري در چابهار داشته ایم. 

دکتر کردي ادامه داد: علاوه بر این 2 پروژه مهم پتروشیمی و فولاد که هر کدام شان ارزش هاي ویژه اي براي کل منطقه خواهند

 
داشت در منطقه با سرعت خوبی در حال اجرا هستند. 

وي خاطرنشان کرد: طرح توسعه محدوده منطقه آزاد چابهار از 14 هزار هکتار به 82 هزار هکتار در سال گذشته به تصویب مجلس
رسید و در سند جامع لجستیک کشور تعیین شده است. الزامات شهر لجستیکی برمبناي استانداردهاي جهانی و راه افزایش توان و

 
ظرفیت رقابتی در منطقه تکمیل ابزارهاي حمل و نقل شامل ریل، جاده، بندر و فرودگاه است. 

وي اظهار داشت: اجراي این چهار ابزار مهم در چابهار شروع شده است که امیدواریم مسوولان رده بالاي کشور و ورود جدي مجلس
در موضوع فرودگاه بین المللی چابهار، منطقه آزاد را در تکمیل این ابزارها کمک کند تا بتوانیم سرعت جدي تري به توسعه زیرساخت

 
هاي اقتصادي و سرمایه گذاري منطقه بدهیم. 

رییس هیات مدیره منطقه آزاد چابهار با اشاره به اینکه فصل توسعه و توازن منطقه اي در برنامه هفتم جایگاهی ویژه اي می
طلبد،افزود: با تمرکز بر سند توسعه محور شرق و سند توسعه سواحل مکران در برنامه هفتم نیازمند تبعیض مثبت براي این منطقه

 
هستیم. با این نگاه متفاوت است که چابهار می تواند در این فصل امکان و ظرفیت خودش را پیدا کند. 

 
کردي ادامه داد: تامین مالی مگا پروژه ها موضوع مهمی است که نیازمند یک قانون و یک ماده ي مشخصی در برنامه هفتم است. 

وي بیان کرد: تولید و سرمایه گذاري اگر می خواهد در این کشور مبناي توسعه باشد نیازمند تنقیح قوانین و مقررات تولید وسرمایه
گذاري است. انبوه مقرارت و قوانین بعضا متناقض در بخش هاي مختلف توان سرمایه گذاران را بریده که در این زمینه نیازمند توجه

 
ویژه مجلس است. 

 
همه مصمم هستیم تا شهرفرودگاهی چابهار راه اندازي شود 

رییس مجلس شوراي اسلامی در سفر اخیر خود به سیستان وبلوچستان اظهار داشت: تعیین اولویت هاي سیستان و بلوچستان در

 
بودجه 1400 و همچنین برنامه پنج ساله ششم توسعه از مهمترین دلایل سفر به سیستان و بلوچستان است. 



محمدباقر قالبیاف افزود: پروژه فرودگاه بین المللی چابهار، تکمیل خط آهن چابهار - مشهد و همچنین توسعه راه هاي ارتباطی این

 
استان با محوریت بزرگراه چابهار - زاهدان - میلک از دیگر اولویت هاي این استان است. 

وي تصریح کرد: همه مصمم هستیم تا شهرفرودگاهی چابهار راه اندازي شود و دراین بندر کنار فرودگاه، راه آهن هم از اولویت هاي

 
برنامه دولت و مجلس است. 

 
فرودگاه چابهار رونق گردشگري و اقتصادي را به دنبال دارد 

نماینده مردم حوزه انتخابیه چابهارنیز گفت: براي دسترسی و تسریع در امور مردم، حمل و نقل کالا و جابجایی مسافر، گردشگر و به
ویژه سرمایه گذاران و نیروهاي متخصص و فنی فعال در جنوب سیستان و بلوچستان از جمله سواحل مکران ساخت شهر فرودگاهی

 
نیاز اصلی و اساسی است تا ظرفیت هاي بی بدیل چابهار در دسترس همگان قرار گیرد. 

معین الدین سعیدي اظهار داشت: چابهار با ظرفیت هاي بی بدیلی که دارد به عنوان نقطه کانونی توسعه سواحل مکران و به تعبیر
مقام معظم رهبري گنج پنهان، براي توسعه و آبادانی این خطه از جمهوري اسلامی نقش مهمی دارد. تعبیر گنج پنهان رهبر معظم
انقلاب همان توسعه سواحل مکران است و قرار نیست که این گنج تا ابد پنهان بماند، یکی از مصادیق بارزي که این ظرفیت بالقوه را

 
بالفعل و شکوفا می کند ایجاد شهر فرودگاهی است. 

نماینده مردم شهرستان هاي چابهار، دشتیاري، کنارك، نیکشهر و قصرقند گفت: فرودگاه نظامی فعلی استاندارد و شرایط لازم را براي
خدمات دهی به مسافران عادي ندارد اما با این احوالات نیروي هوایی زمینه همکاري هاي لازم در جابجایی مسافران و خدمات دهی

 
به آنان را فراهم کرده است که جاي تقدیر دارد. 

وي ادامه داد: چابهار نقطه اتصال شمال به جنوب و شرق به غرب است و نیاز به شهر فرودگاهی چه در ماهیت گردشگري، ترانزیت

 
کالا، ترانزیت مدد کاملا ملموس است. 

سعیدي تصریح کرد: در ادوار گذشته منطقه آزاد چابهار مرز زمینی، هوایی و دریایی تعریف شده اي نداشت که با قانون تصویب شده

 
در سال گذشته داراي مرز دریایی(بنادر شهید بهشتی و شهید کلانتري) و مرز زمینی(ریمدان) شد. 

وي بیان کرد: پازل ناتمام منطقه آزاد چابهار با احداث شهر فرودگاهی جدید تکمیل خواهد شد و راههاي دسترسی تسریع و خدمات

 
دهی مطلوبی صورت خواهد گرفت. 

 
ساخت فرودگاه چابهار براساس اسناد بالادستی و سندهاي توسعه اي تعریف و باید اجرایی شود 

استاندار سیستان وبلوچستان نیز گفت: ساخت فرودگاه بین المللی چابهار براساس اسناد بالادستی و سندهاي توسعه اي و برنامه هاي
مختلف کشوري توسعه سواحل زیبا با ظرفیت هاي تجاري، اقتصادي و گردشگري مکران را تسریع و آرزوي دیرینه مردم سیستان

 
وبلوچستان به ویژه ساحل نشینان را محقق می کند. 

احمدعلی موهبتی اظهار داشت: اسناد و مدارك و اسناد بالادستی تاکید بر توسعه سواحل مکران دارند وباید براي استفاده از ظرفیت



 
هاي دریا محور کشور از این نقطه سود برد. 

وي با اشاره به اینکه زیرساخت هاي ریلی، بندري، جاده اي و هوایی چابهار در حال آماده شدن است و بزودي شاهد تحول و توسعه
این منطقه خواهیم بود، خاطرنشان کرد: ساخت فرودگاه چابهار منطقه آزاد را بعد از سالها صاحب مرز هوایی می کند که این خود از

 
ضرورت هاي توسعه است. 

وي گفت: توسعه محور شرق در دهه 60 به تصویب دولت رسید و سپس در دهه 80 بروزرسانی شده است و سند توسعه سواحل
مکران و جانمایی فرودگاه در همین مکان بوده و در سند آمایش سرزمین سازمان برنامه و بودجه و سند لجستیک کشور نیز این گونه

 
است که همه اسناد گویاي ضرورت ساخت فرودگاه است. 

استاندار سیستان وبلوچستان ادامه داد: قطعا هر کاري اشکالاتی دارد که موارد موجود ساخت فرودگاه چابهار را مجلس شوراي اسلامی
و کمیسیون امنیت ملی بررسی و تصمیمات لازم را خواهند گرفت و هیاتی از این کمیسیون براي حل مشکلات پیش رو به چابهار

 
سفر کرده است. 

موهبتی بیان کرد: چابهار در آینده اي نزدیک با توجه به اسناد موجود توسعه پیدا خواهد کرد و چون چابهار متعلق به همه مردم و
حتی افراد خارج از کشور نظیر افغانستان است بطوریکه رییس جمهوري افغانستان گفته است چابهار اکسیژن و تنفس گاه این کشور

هست پس چابهار را با توجه به جایگاهش باید دید و براي آن امکانات لازم را برنامه ریزي کرد./ ایرنا



رشد 38 درصد صادرات کالاهاي غیرنفتی در بنادر غرب هرمزگان/ صادارات

نقش پررنگی در ایجاد اشتغال کشور دارد

منبع: داناشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/07/29

عسکري نسب گفت: بنادر و دریانوري به عنوان یک بنگاه اقتصادي و نقش دریامحوري، باایجاد زیرساخت در ارائه خدمات
دریایی و بندري به فعالان اقتصادي و شناورهاي فعال در جهت پهلوگیري و تسهیل جهت تردد شناورها در حوزه دریا، نقش

پر رنگی را ایفا میکند که اشتغال و رونق اقتصادي شهر و به طبع آن کشور را به دنبال ...

عسکري نسب گفت: بنادر و دریانوري به عنوان یک بنگاه
اقتصادي و نقش دریامحوري، باایجاد زیرساخت در ارائه
خدمات دریایی و بندري به فعالان اقتصادي و شناورهاي
فعال در جهت پهلوگیري و تسهیل جهت تردد شناورها در
حوزه دریا، نقش پر رنگی را ایفا میکند که اشتغال و رونق
اقتصادي شهر و به طبع آن کشور را به دنبال خواهد

 
داشت. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا به نقل از هرمز؛
اهمیـت صـادرات غیـر نفتـی و نقـش آن در رشـد و
توسـعه اقتصـادي کشـورها همـواره بـه عنـوان یکـی از
موضوعات مهم، مورد بررسی قرار میگیرد، از طرفی شناخت

و میزان تاثیرگذاري عوامل موثر بر صـادرات غیر نفتی نیز می تواند بـه رشـد صـادرات کمـک کنـد به همین دلیل در استان
هرمزگان بنادر و دریانوردي از اهمیت بالایی برخوردار است به گونه اي که شغل بیشتر ساکنین این استان مرتبط با صنعت دریانوردي
و روزي خود را از این دریاي بی کران الهی می گیرند قلبی به وسعت خلیج فارس است و می توانند با برکت عظیم خداوندي سفره

 
خود را رنگین کنند. 

در این بین اما لقب پایتخت اقتصادي ایران نامی برازنده در حیطه دریا به شمار می رود که به این قسمت از ایران پهناور نسبت داده
اند، هرمزگان به دلیل مشرف بودن به خلیج فارس قلب اقتصاد ایران است و می تواند افراد مختلف را در شغل هاي گوناگونی روزي
دهد که در همین رابطه قاسم عسکري نسب مدیر اداره کل بنادر غرب هرمزگان در گفتگو اختصاصی با خبرنگار هرمز ضمن تبریک
فرا رسیدن روز صادارات به فعالان اقتصادي، به تشریح اقدامات صورت گرفته در 6ماهه اول سال جاري اداره بنادر غرب هرمزگان
پرداخت و اظهار کرد: اداره بنادر غرب رمزگان درحوزه نظارتی متکی بر ده بندر که شامل ده موج شکن و 46 سازه دریایی که عملیات

 
صادرات را در حوزه غرب انجام میدهند. 

مدیر اداره بنادر غرب هرمزگان با بیان اینکه بنادر تابع اداره کل بنادر غرب هرمزگان در حوزه صادارت فعال هستند افزود:در حوزه
کالاهاي نفتی و غیرنفتی بالغ بر دو میلیون و 182هزار و 252 تن تخلیه و بارگیري صورت گرفته که با رشد 15 درصدي، رتبه ششم

 
را در بین 34 بنادر فعال کشور بدست آوردیم. 

عسکري نسب از رشد 38 درصدي صادارت غرب هزمرگان خبر داد و تصریح کرد: کالاهاي متنوعی نظیر میوه و تر بار ،مواد معدنی و



آبزیان از بنادر غرب هرمزگان به صورت فله توسط شناورهاي سنتی و کانتینرهاي یخچالی صادر میشود که این بین تعداد 539هزار و

 
521 تن میزان کالاي صادرات غیرنفتی را شامل میشود. 

 
رشد 34 درصدي بنادر غرب هرمزگان در حوزه محصولات کشاورزي 

وي با تاکید بر نقش صادرات در ارز آوري کشور بیان کرد: بنادرغرب هرمزگان در حوزه صادرات، بیشترین فعالیت را در حوزه صادرات
محصولات کشاورزي دارا می باشد که در 6 ماهه اول سال میزان صادرات محصولات کشاورزي 185 هزار و 203 تن بوده است که با

 
رشد 34 درصدي جایگاه دوم را در بین بنادر فعال کشور کسب کرده ایم. 

مدیر بنادر غرب هرمزگان با اشاره به شناورهاي که در حوزه صادرات در بنادر غرب هرمزگان فعال هستند تاکید کرد: با توجه به
میزان تردد شناورهاي دریایی، در حوزه حمل و نقل دریایی و صادرات کالاها، تعداد 680 تردد دریایی در 6 ماه اول سال داشتیم که

 
پرترددترین بنادر غرب هرمزگان را شامل می شویم. 

عسکري با اشاره به راه اندازي 5 خط کانتینر یخچالی در حوزه صادرات کالاهاي غیر نفتی گفت: 4 خط کانتینر یخچالی در حوزه
کشور امارات و یک خط در حوزه کشور قطر راه اندازي شده است که محصولات کشاورزي، دامی و آبزیان توسط کانتینرهاي یخچالی

 
در حوزه بنادر غرب هرمزگان به کشورهاي هدف صادر می شود. 

وي نقش و جایگاه بنادر غرب هرمزگان در رونق و آبادانی کشور، استان و شهرستان با اهمیت دانست و خاطرنشان کرد: بنادر و
دریانوري به عنوان یک بنگاه اقتصادي و نقش دریا محوري، باایجاد زیرساخت در ارائه خدمات دریایی و بندري به فعالان اقتصادي و
شناورهاي فعال در جهت پهلوگیري و تسهیل جهت تردد شناورها در حوزه دریا ، نقش پر رنگري را ایفا میکند که اشتغال و رونق

 
اقتصادي شهر و به طبع آن کشور را به دنبال خواهد داشت. 

انتهاي پیام/



سخنگوي دولت: ایران قصد ندارد به مسابقه تسلیحاتی در منطقه بپیوندد

منبع: مردمی هاشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/07/29

سخنگوي دولت تصریح کرد: شکسته شدن حصر تسلیحاتی کشورمان به نوبه خود نوید بخش عقب نشینی هاي دیگر از جمله
رفع سایر تحریم هاي ظالمانه در همه عرصه هاي اقتصادي و مالی و بانکی و سایر اقلام بشري می تواند باشد.

به گزارش پایگاه خبري تیترنیوز،علی ربیعی در ابتداي نشست خبري
هفتگی خود با یادآوري اینکه یکی از دستاوردهاي دولت در عرصه بین
الملل که براساس حقانیت جمهوري اسلامی ایران و نتیجه مقاومت جامعه
ایران بود، برداشته شدن محدودیت هاي تسلیحاتی ایران بود، آن را یک
دستاورد مهم در عرصه بین الملل برشمرد و گفت: به رغم مخالفت ها و
فشارهاي سیاسی و زیاده خواهی هاي آمریکا و اسرائیل این محدویت ها

 
برداشته شد . 

 
شکسته شدن حصر تسلیحاتی ایران نوید بخش شکستن سایر حصرها 

وي افزود : جامعه جهانی نیز یک سال اخیر استقلال و عدم تبعیت در مقابل زورگویی هاي آمریکا را از خود نشان داد. این دستاورد
نشان داد به رغم تصمیمات نادرست و جنگ آفرینانه ترامپ و مفروض دانستن خروج ایران از برجام، سیاست درست جمهوري اسلامی
ایران مبنی بر عدم خروج از برجام علاوه بر خنثی کردن نقشه دولت آمریکا در به انزوا کشاندن ایران و بازگرداندن قطعنامه شوراي
امنیت علیه ایران آثار مثبت خود را به مرور نشان می دهد که علاوه بر این می توان به موفقیت هاي دیگر از جمله موفقیت در دادگاه

 
لاهه و زبر بار نرفتن شوراي امنیت نیز اشاره کرد. 

سخنگوي دولت همچنین خاطرنشان کرد: شکسته شدن حصر تسلیحاتی کشورمان به نوبه خود نوید بخش عقب نشینی هاي دیگر از
جمله رفع سایر تحریم هاي ظالمانه در همه عرصه هاي اقتصادي و مالی و بانکی و سایر اقلام بشري می تواند باشد.به بیان روشن تر
همان مقاومت و همان ایستادگی بر مواضع اصولی و حقوقی که زمینه ساز رفع تحریم تسلیحاتی شد در منتهاي منطقی خود ثمرات
دیگري در عرصه هاي اقتصادي به دنبال خواهد داشت که از هم اکنون واکنش سراسیمه تحریم گران و سوداگران تنش را بر انگیخته

 
است. 

وي در ادامه با بیان اینکه هوچیگري تحریم گر در باره رفع تحریم تسلیحاتی ریشه در همین ایران هراسی دیوانه وار دارد، گفت: آنها
خیلی خوب می دانند که ایرانیان در قرون اخیر هیچگاه آغاز گر تهاجم نظامی به هیچ کشوري نبوده اند. سلاح ایرانی در این کشور
همواره پشتوانه صلح و امنیت سرزمینی و منطقه اي بوده است. صریح تر بگویم ایرانی ها عاشق سلاح نیستند عاشق صلح و ثبات و

 
همزیستی و همکاري هاي منطقه براي توسعه پایدار هستند. 

ربیعی تصریح کرد: سلاح ایرانی فقط یکی از مولفه هاي ضرور در حوزه هاي دفاعی بوده است. قدرت دفاعی ایران یک قدرت ترکیبی و
چند وجهی است که در ظل قدرت معنایی و تمدنی آن مفهوم اصلی خود را می یابد. ما بر این اساس در همه حوزه هاي منطقه اي در

شمال و جنوب و شرق جغرافیاي زیست خود، نقشی سازنده داشتیم. 



وي با بیان اینکه طی همین روزها، جهان و منطقه ما شاهد رفتار سازنده و صلح طلبانه ما در مناقشات منطقه اي قفقاز است ، افزود:
در یمن نیز ما توسعه طلبی و تجاوز را محکوم کرده ایم و خواهان مذاکره طرفین براي صلح پایدار شده ایم. همه کشورهاي منطقه را
به پیمانهاي صلح دعوت کرده ایم و با تروریسم و خشونت و افراطی گري مبارزه بی امان و واقعی کرده ایم. بنابراین هراس امریکا یک
هراس تسلیحاتی نیست هراس از این است که رفع تحریم تسلیحاتی رفع کلیه تحریم هاي ظالمانه دارویی و بانکی و اقلام بشري را در

 
چشم انداز قابل رویت قرار داده است. 

 
رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی از 42 درصد در دو هفته قبل به 54 درصد رسید 

وي در ادامه به بیان آخرین بررسی از شیوع کرونا در کشور پرداخت و گفت: در شرایط فعلی، روند شیوع کرونا در 12 استان سیر
صعودي و 9 استان هم در شرایط هشدار قرار دارند و تهران هم در مرحله صعودي قرار دارد. به رغم همه تاکیدها رعایت دستورالعمل
هاي بهداشتی از 42 درصد در دو هفته قبل به 54 درصد رسیده است و امیدواریم با همکاري همه مردم عزیز این روند افزایش یابد. و

 
رعایت دستورالعمل ها باید به بالاي 90 درصد برسد. 

سخنگوي دولت اضافه کرد: همچنین تزریق رایگان واکسن آنفولانزا براي مادران باردار و مراکز نگهداري سالمندان و افراد داراي
بیماري سرطان در هفته گذشته دنبال شده است. از همه مادران باردار می خواهم براي حفظ سلامت خود و فرزندان در راه، حتما به

 
مراکز بهداشت مناطق خود مراجعه کنند. 

وي همچنین خاطرنشان کرد:این روزها فشار بسیار زیادي بر کادر درمان ما وارد می شود. از همه هموطنان می خواهیم ضمن حمایت
خود با مراعات پروتکل ها، به اقدامات حمایتی که توسط آحاد مردم و نهادهاي اجتماعی و خیریه اي در روزهاي اول شکل گرفته بود

 
ادامه دهند. 

سخنگوي دولت در ادامه با تشکر و قدردانی از تلاشهاي کادر بهداشت و درمان در سراسر کشور درگذشت دکتر زارع رییس فقید

 
بیمارستان لبافی نژاد را به خانواده ایشان و همه بازماندگان خانواده بهداشت و درمان تسلیت گفت. 

ربیعی همچنین با بیان اینکه در هفته گذشته هیات دولت تصمیماتی داشت به مواردي از آن اشاره کرد و گفت : کنترل قیمت ها و
افزایش نظارت ها از مهمترین مواردي بود که در جلسات دولت مورد بحث ، بررسی و تصمیم گیري قرار گرفت ،دولت به هدف توسعه
سرمایه گذاري در مناطق کمتر توسعه یافته و ایجاد اشتغال، با صدور مجوز سرمایه گذاري سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران در

 
طرح هاي رسیدگی جدید و بافندگی در استان خراسان جنوبی موافقت کرد. 

 
تصمیمات دولت براي کمک به صنعت آرد و نان کشور 

وي ادامه داد : همچنین در تصمیم جلسه یکشنبه دولت به منظور جبران افزایش هزینه هاي آسیابانی و کمک به صنعت آرد و نان
کشور به میزان 11% قیمت آرد طی سه سال اخیر را به محاسبه سازمان حمایت و مصرف کننده میزان ریالی را تعیین می کند. و این

 
افزایش از سوي دولت تامین خواهد شد. 

 
صادرات شهریور نسبت به مرداد 24% افزایش یافت 



وي باشاره به مناسبت امروز به عنوان روز جهانی صادرات ، عنوان کرد: تحریم گران فکر می کردند با تحریم هاي بی سابقه و بی نظیر،
ایران به زانو در خواهد آمد. اما خوشبختانه امروز صنعتگران، کار آفرینان و دیپلماسی اقتصادي فعال ما باعث شده که دولت دوازدهم
آرزوي دیرین مبتنی بر درآمد ارزي بدون نفت را تا حدود زیادي محقق سازند . این یک خواست ملی همیشگی دلسوزان ایران بوده
است که ارز لازم براي زندگی روزمره و کالاهاي اساسی و توسعه کشور ناشی از تولید و کار ایرانی محقق شود نه با ارز حاصل از خانم

 
فروشی از منابع زیرزمینی. 

وي افزورد: یکی از هدفهاي اصلی تحریم کاهش صادرات و عدم دستیابی ایران به منابع ارزي براي تامین موارد مورد نیاز بوده است. با
این تحریمها، دارو، تجهیزات پزشکی و مواد غذایی در کانون تهدید جدي قرار گرفت، اما دولت استراتژي افزایش صادرات غیرنفتی را

 
در دستور کار قرار داد و نتیجه بخش بود. 

سخنگوي دولت در ادامه با بیان اینکه از دشواریهاي کار دولت در این دوره، علاوه بر تحریم پدیده کرونا و بسته شدن مرزها هم بود،
گفت : اما امسال دنیا با شیوع پاندمی کرونا، با بزرگترین رکود اقتصادي 70 سال اخیر پس از جنگ جهانی دوم روبرو شد و تجارت
جهانی آسیب شدیدي دید. بعضی کشورهاي صادرکننده بزرگ تا 70% کاهش صادرات را در بعضی ماه ها تجربه کردند. کشور ما هم
در ابتدا با بسته شدن مرزها و اعمال محدودیتهاي کشورهاي واردکننده با کاهش صادرات روبرو شد که خوشبختانه صادرات شهریور

 
نسبت به مرداد 24% افزایش یافت و با تداوم این رشد، امیدواریم آمار صادرات به سطح مطلوب مورد نیاز برسیم. 

وي اضافه کرد: گفتنی است صادرات کالاهاي غیرنفتی در دولت هاي نهم و دهم در سالهاي بدون تحریم یا تحریم سست تجربه
کردیم ، در جمع 217 میلیارد دلار بود ولی در دولت یازدهم حدود 180 میلیارد دلار و دولت دوازدهم به 150 میلیارد دلار رسید که
مجموعا با 330 میلیارد دلار بیشترین میزان صادرات انجام شده است. این آمار بدون احتساب مدت باقیمانده از دولت دوازدهم است

 
که قطعا آمار نهایی را بهبود خواهد بخشید. 

 
با بازگشت کامل ارز صادرکنندگان غیرنفتی، بی ثباتیهاي ارزي کاهش می یابد 

ربیعی همچنین خاطرنشان کرد:اطمینان داریم با بازگشت کامل ارز صادرکنندگان غیرنفتی، بی ثباتیهاي ارزي اخیر کاهش یافته و
سیاست فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خواهد خورد. این آثار نماد روشنی از اهتمام و تلاش دولت براي فعالیتهاي اقتصادي،
تجاري و صادرات غیرنفتی است. دولت در ماه اخیر سیاست هایی براي تشویق صادرکنندگان و بازگرداندن ارزهاي بدست آمده از
قبیل سیاستهاي مالیاتی اتخاذ کرده است و حمایت خود را از صادرات کنندگان ارائه خواهد داد. امسال روز ملی صادرات را به همه

 
تلاش گران در عرصه و همه صادرکنندگانی که با تحویل به موقع ارز به بانک مرکزي نگاه ملی دارند تبریک عرض می کنم. 

 
دکترین معاملات تسلیحاتی ما جداي از دکترین دفاعی ما نیست 

ربیعی در ادامه این نشست خبري در پاسخ به پرسشی درباره تحریم تسلیحاتی ایران و پایان این موضوع در روزهاي اخیر اظهار کرد:
ما از ابتدا اعتقاد داشتیم که تحریم تسلیحاتی ایران غیرقابل قبول بوده، این تحریم مبتنی بر ایران هراسی دروغین بود و توسط ترامپ،

 
نتانیاهو دنبال شده است و از اساس فاقد وجاهیت بوده است. 

ربیعی افزود: نتیجه این تحریم ها در طول زمان، چیزي جز تقویت خوداتکایی در تولیدات دفاعی کشور نبود. نه این تحریم ها، توانایی
دفاعی ایران را محدود کرده است و نه امروز با برداشته شدن این محدودیت ها در مسیري که در پیش گرفته بودیم، تغییر تازه اي

 
خواهد افتاد. 



سخنگوي دولت تاکید کرد: ما از تبدیل شدن این منطقه به انبار تسلیحات نگرانیم و آمریکا را به خاطر فروش افسار گسیخته

 
تسلیحات به منطقه مسئول و پاسخگو می دانیم. 

ربیعی با بیان اینکه جمهوري اسلامی ایران قصد ندارد که به مسابقه تسلیحاتی در این منطقه که در خدمت منافع مالی شرکتهاي
تولید کننده تسلیحات است، بپیوندد، گفت: در حال حاضر در این زمینه برنامه اي خاص نداریم البته هر زمان که بر اساس نیازهاي
مشروع و معقول دفاعی لازم بدانیم و به همان ترتیبی که بر اساس عرف رایج بین المللی و حق ذاتی هر کشور در دفاع از خود فهمیده

 
می شود، اقدام خواهیم کرد. 

 
وي یادآور شد: ایران تاکنون هیچ جنگی را به راه نیانداخته و معتقدیم امنیت با اراده مردم و خودکفایی محقق می شود. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه در سال هایی که تحت تحریم تسلیحاتی بودیم چاره اي جز تحقیق و توسعه بر روي صنایع دفاعی بومی
نداشتیم، اظهار کرد: پس از گذشت این سالها، امروز ما مزیتهاي بالایی در تولید محصولات خاص دفاعی داریم و حاضریم که در

 
صورت تقاضا از سوي خریداران، به باشرایط خاص خود اقدام کنیم. 

وي ادامه داد: البته جمهوري اسلامی ایران، خطوط قرمز و ملاحظاتی براي معاملات تسلیحاتی خواهد داشت. دکترین معاملات

 
تسلیحاتی ما جداي از دکترین دفاعی ما نیست. 

 
تزریق بخشی از صندوق توسعه ملی براي حمایت از بورس 

سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره تزریق بخشی از صندوق توسعه ملی براي حمایت از بورس، اظهار کرد: اکنون این کار در
فرآیند اجرا است. با توجه به پیچیدگی ها و ابهاماتی همچون نرخ و مدت سپرده گذاري و نحوه بازگشت منابع به صندوق توسعه ملی،
به منظور رفع این ابهامات و نیز برخی ابهامات دستگاههاي نظارتی موضوع، در هیات امناي صندوق در مورخ دوم مهر مطرح و ابهامات

 
آن برطرف شد. 

ربیعی یادآور شد: بنابر اظهارات رییس صندوق توسعه ملی، و نیز رییس سازمان بورس قرارداد از طرف صندوق امضا و براي امضا

 
متقابل ارسال شده است. 

وي با بیان اینکه یکی از نگرانی ها این بود که اختصاص ارز موجب افزایش پایه پولی می شود، گفت: با تدبیر انجام شده، از منابع
ریالی صندوق پرداخت ها انجام می شود و در مرحله اول هزار میلیارد تومان تامین و پس از امضاي قرارداد توسط صندوق توسعه ملی

 
به صندوق تثبیت بازار سرمایه واریز خواهد شد و این پرداخت ها در چند مرحله بطور مداوم ادامه خواهد داشت. 

 
آخرین ها درباره پرونده هواپیماي ساقط شده اوکراینی 

سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره آغاز دور تازه اي از مذاکرات ایران و اوکراین درباره سقوط هواپیماي مسافربري، گفت: با
تفکیک ابعاد کیفري پرونده هواپیماي اوکراینی از ابعاد حقوقی و جبران خسارت خانواده هاي جانباختگان هواپیماي اوکراینی، در مورد

 
جنبه کیفري دادسراي نظامی در حال رسیدگی است و با اتمام تحقیقات کیفرخواست صادر و به دادگاه نظامی ارجاع خواهد شد. 



ربیعی تاکید کرد: در مورد جبران خسارت خانواده هاي جانباختگان نیز، معاونت حقوقی رییس جمهور موضوع پرداخت را بررسی
کرده است و پرداخت خسارت براساس عرف و رویه هاي منصفانه بین المللی، با هدف حمایت از زیان دیدگان براساس رفتار مساوي و

 
بدون تبعیض قطع نظر از تابعیت را مقرر کرده است. 

وي با بیان اینکه با همکاري دیگر کشورها و در مذاکرات با اوکراین نتایج نهایی شده و اعلام می شود، گفت: هیات اوکراینی از دیروز

 
در ایران حضور دارند و مذاکرات پیرامون جنبه هاي مختلف از جمله غرامت در دست پیگیري است. 

 
توضیح سخنان روحانی درباره صلح امام حسن(ع) 

سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره واکنش هاي برخی به سخنان روحانی درباره صلح امام حسن(ع) اظهار کرد: دو گروه
عامدانه به سوء برداشت ها دامن می زنند. یک گروه اتاق فکر هاي تحریم و جنگ افروزان کنار کاخ سفید هستند که از هر فرصت،
سخن و کلامی براي حمله به دولت جمهوري اسلامی ایران و نیل به اهداف ضد ایرانی و ضد انسانی خود استفاده می کنند. اهداف
آنها القاء بی ثمر بودن مقاومت ملت و دولت به هم ریختگی امور و تضعیف دولت ایران است و این نتیجه گیري که ایران مسیري جز

 
تن دادن به خواست هاي قلدرمابانه ترامپ ندارد. 

وي افزود « گروه دوم طیفی از مخالفان و معارضان دولت هستند من از واژه مخالف و منتقد استفاده نکردم ما هم به مخالف و هم به
منتقد احترام می گذاریم اینها گویی در یک جنگ خصمانه علیه دولت قرار گرفته اند وگرنه منتقد و مخالف همیشه مورد احترام ما
بوده است که از هر سخن و نظر رییس جمهور براي تخریب غیراخلاقی و غیراسلامی و حمله به دولت و ایشان به منظور اهداف کوتاه
مدت سیاسی و کسب قدرت و پشیمان کردن مردم از صندوق انتخابات، خود سوءاستفاده می کنند. آیا هدف پشیمان کردن مردم از

 
صندوق انتخابات است؟ 

ربیعی تصریح کرد: بیان اینکه مرد جنگ باشیم به روز جنگ و مرد صلح باشیم به روز صلح، طرح یک بیان علمی پیرامون واقعه
تاریخی صلح امام حسن (ع) در شب شهادت ایشان بود که گروه دوم تفسیرها و خوانش هاي محفلی، خطی، سیاسی و جناحی از آن

 
کردند. در شرایطی که بیش از هر زمان دیگر تحت فشار بین المللی هستیم ، هدف از این همه دولت زدایی چیست؟ 

سخنگوي دولت تاکید کرد: از طرفی هیچ تغییري در مواضع دولت ایجاد نشده و شرایط تعیین شده جمهوري اسلامی ایران براي

 
بازگشت آمریکا به مسیر دیپلماسی کاملا روشن است. 

وي یادآور شد: رییس جمهور یک موضع اصولی گرفته اند که هیچگاه تغییر نکرده است و همانطور که بارها گفته شده بدون بازگشت
آمریکا به برجام و رفع همه تحریم ها و جبران خسارت هایی که به ملت ایران تحمیل کرده اند شانسی براي موقعیت دیپلماسی با

 
آمریکا وجود ندارد. 

 
اظهاراتی که در خصوص میزان واقعی آمار کرونا اعلام شد جدید نیست 

سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره آمار واقعی شیوع کرونا در کشور، گفت: اظهاراتی که در خصوص میزان واقعی آمار کرونا
اعلام شد جدید نیست و مکررا توسط مقامات وزارت بهداشت و مسئولین ستاد ملی کرونا اعلام شده است که حساسیت تست ها 50
تا 70 درصد است و این به دلیل نوع خودت تست در کشورهاست و براساس پروتکل هاي بهداشتی و دستورالعمل هاي سازمان
بهداشت جهانی فقط مواردي که تست PCR آنها ثبت بوده، فوت کرونایی محاسبه می شوند و تمامی کشورهاي جهان هم براساس



 
همین رویه و با توجه به حساسیت تست ها در مراحل مختلف ضرایب مشابه احتمالی براي آمار فوت کرونا گفته می شود. 

وي با اشاره به آمار استفاده از ماسک در جامعه گفت: در خصوص استفاده از ماسک باید عرض کنم استفاده از ماسک نسبت به هفته
گذشته افزایش داشته ولی هنوز ناکافی است. باید استفاده از ماسک بین مردم به حدود 95 درصد برسد. درباره جرایم هم گفته ایم که

 
قصد مچ گیري از شهروندان را نداریم و این جرائم تنها براي بازدارندگی است. 

 
شرط تهران براي بررسی پیشنهادات واشنگتن 

ربیعی در پاسخ به پرسشی درباره نتیجه انتخابات آمریکا تصریح کرد: ما علاقه اي براي مداخله در سیاست داخلی آمریکا نداریم اما
مواضع نامزدهاي انتخاباتی را درباره ایران با دقت دنبال می کنیم. ما اهمیتی نمی دهیم که کدام حزب و نامزد کترل کنگره و دولت
آمریکا را بدست خواهد گرفت. هر دو حزب می توانند سیاست هاي مخربی را علیه صلح و امنیت جهانی دنبال کند و همینطور می

 
توانند سیاست هایی را در پیش بگیرند که به سود منافع دو ملت باشد. 

وي گفت: تا وقتی سیاست هاي آمریکا درباره ایران به همین اندازه خصمانه و کینه توزانه باشد، تغییري در واکنش هاي ما صورت
نخواهد گرفت اما اگر پیروز انتخابات آمریکا اقدامات خضمانه علیه ملت ایران را متوقف و به حقوق جمهوري اسلامی ایران و مردم

 
ایران احترام بگذارد پیشنهادات آمریکا در چارچوب هاي بیان شده توسط مقامات ایران و در چارچوب برجام قابل بررسی خواهد بود. 

ربیعی یادآور شد: حال اینکه چگونه دولت آمریکا می خواهد در یک ماه به مذاکره می رسد. بهتر است از خودشون بپرسید و مواضع ما
مشخص است.



2000 شغل براي ایثارگران گیلان ایجاد می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرکل بنیاد شهید گیلان، با اشاره به امضاي دو تفاهم نامه با موضوع مسکن و اشتغال، گفت: ایجاد 2000 شغل براي
فرزندان شاهد و ایثارگر در قالب این تفاهم نامه با تعداد شغل هاي ایجاد شده طی چهار سال گذشته برابري می کند.

عبداالله پاکاري در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین،
ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران
استان گیلان که با حضور رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران در استانداري برگزار شد، با اشاره به نقش آفرینی
گیلانی ها در دوران دفاع مقدس، اظهار کرد: با توجه به
فاصله جغرافیایی گیلان نسبت به مناطق عملیاتی و سهم
سه درصدي جمعیت، میزبان چهار درصد ایثارگران کشور

 
هستیم. 

وي با بیان اینکه پایبندي مردم گیلان به آرمان ها و ارزش 
هاي اسلامی به قیام میرزا کوچک جنگلی بازمی گردد، افزود: شهید سید یونس حسینی رودباري نخستین شهید نهضت امام
خمینی(ره) در سال 42 است، اما حماسه آفرینی هاي مردم گیلان در دوران دفاع مقدس به اوج خود رسید و هشت هزار شهید تقدیم

 
انقلاب و نظام کردیم. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران گیلان، با اشاره به تداوم رسالت گیلانی ها در دفاع از کیان انقلاب و کشور، یادآور شد: گیلان 22

 
شهید مدافع حرم دارد که گویاي تداوم روحیه جهاد و فرهنگ ناب ایثار و شهادت است. 

پاکاري، با بیان اینکه گیلان 23 هزار جانباز و 2600 آزاده دوران دفاع مقدس دارد، خاطرنشان کرد: همچنین 16 شهید فاجعه منا از

 
گیلان داریم. 

وي روزهاي شیوع ویروس کرونا را جلوه اي دیگر از فرهنگ ایثار و شهادت مردم گیلان در قالب مدافعان عرصه سلامت دانست و گفت:
در مجموع 33 هزار ایثارگر در استان داریم و وظیفه ماست خدمت رسانی لازم را جهت رفع مشکلات جامعه هدف بنیاد به عنوان

 
صاحبان و خالقان پرافتخارترین مقطع از تاریخ کشور داشته باشیم. 

مدیرکل بنیاد شهید گیلان، با بیان اینکه افزایش میانگین سنی خانواده هاي شاهد و ایثارگران جامعه هدف بنیاد را با مشکلات متعدد

 
و متنوع مواجه ساخته است، عنوان کرد: نیازمند همراهی همه دستگاه ها جهت رفع مشکلات ایثارگران هستیم. 

وي از تشکیل 19 جلسه شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در استان با 115 مصوبه خبر داد و بیان کرد: 83 درصد این مصوبات
عملیاتی شده است. همچنین طرح ساماندهی قریب به 1302 گلزار شهدا در استان مراحل پایانی خود را طی می کند و تنها پنج گلزار



 
در دست انجام است. 

پاکاري، یکی از دغدغه هاي بنیاد شهید را نگهداري گلزارهاي شهدا بعد از ساماندهی دانست و اضافه کرد: طرح جامع بهسازي و مرمت

 
گلزار شهداي رشت به عنوان یکی از بزرگترین گلزارهاي مسقف کشور با همکاري سپاه قدس گیلان در دست اقدام است. 

این مسئول فرهنگی، با اشاره به برگزاري سالانه 900 یادواره شهدا در گیلان، یادآور شد: استان گیلان جزو نخستین استان هاي کشور

 
در برگزاري یادواره هاي تلویزیونی شهدا در ایام بیماري کروناست که به عنوان الگو در سطح کشور مطرح شد. 

مدیرکل بنیاد شهید گیلان، با تاکید بر لزوم ترویج فرهنگ ایثار و اجتماعی به ویژه در شرایط امروز جامعه، اظهار کرد: ایثار اجتماعی

 
به تاسی از فرهنگ ایثار و شهادت است. 

وي از حل مشکل بیمه هاي درمانی ایثارگران که از سال 92 وجود داشت خبر داد و عنوان کرد: در این راستا موفق به پرداخت
مطالبات معوقه ایثارگران از سال 91 شدیم. همچنین بسیاري از مواد قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران و قانون برنامه ششم در

 
حوزه ایثارگران را احیا و اجرایی کردیم. 

پاکاري، امضاي دو تفاهم نامه مذکور را موجب جهش در ساخت مسکن و ایجاد اشتغال براي جامعه هدف دانست و گفت: براساس این
تفاهم نامه 1500 مورد زمین براي ساخت مسکن ایثارگران واگذار می شود که معادل هست سال گذشته است. همچنین ایجاد 2000

 
شغل براي فرزندان شاهد و ایثارگر در قالب این تفاهم نامه با تعداد شغل هاي ایجاد شده طی چهار سال گذشته برابري می کند. 

انتهاي پیام



استاندار گیلان: ساماندهی گلزار و یادمان هاي شهدا، تا پایان دولت دوازدهم

به اتمام برسد / ایستادگی و صبوري خانواده هاي شهدا و ایثارگر، براي همگان

درس آموز است

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/07/29

استاندار گیلان با تجلیل از بردباري خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، ایستادگی و صبوري آنان را درس آموز
همگان دانست و تأکید کرد که لازم است ساماندهی گلزارهاي شهدا که باقی مانده و نیز پروژه هاي مرتبط با شهداي والامقام

همچون یادمان ها، تا پایان دولت دوازدهم به اتمام برسد.

 
 

امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان؛ استاندار گیلان: ساماندهی گلزار و
یادمان هاي شهدا، تا پایان دولت دوازدهم به اتمام برسد / ایستادگی و صبوري خانواده هاي شهدا و ایثارگر، براي همگان درس آموز
است استاندار گیلان با تجلیل از بردباري خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و ایثارگران، ایستادگی و صبوري آنان را درس آموز
همگان دانست و تأکید کرد که لازم است ساماندهی گلزارهاي شهدا که باقی مانده و نیز پروژه هاي مرتبط با شهداي والامقام همچون

 
یادمان ها، تا پایان دولت دوازدهم به اتمام برسد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ دکتر ارسلان زارع استاندار ظهر امروز (سه شنبه) در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین،
ساخت مسکن ، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان که با حضور معاون رئیس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران برگزار شد؛ با گرامیداشت یاد و خاطره هشت هزار شهید استان اظهار داشت: دوران دفاع مقدس؛ ایستادگی و مقاومت
جوانان این مرز و بوم از جمله جوانان گیلانی در میدان رزم، فرهنگ جهاد، ایثار و شهادت را در میهن بوجود آورد و در جامعه نهادینه

 
کرد. 

وي ادامه داد: اگر امروز روحیه ایستادگی و مقاومت برابر تهدیدات استکبار جهانی همچنان در جامعه احساس می شود، بی تردید دفاع
مقدس در ترویج و تثبیت این فرهنگ والا نقش بسزایی داشته و فضا و عطري که ایثار و شهادت در جامعه ایجاد کرد، امروز هم به

 
مشام می رسد. 

دکتر زارع خاطرنشان کرد: هم اینک نیز صبر و ایستادگی خانواده شهدا، جانبازان و ایثارگران درس هاي بزرگی براي همه ماست



چنانکه فرهنگ ایثار، ایستادگی، صبر و بردباري را به معناي واقعی کلمه در جامعه ترویج می کنند، هیچگاه سستی در آنان رخنه

 
نکرد و تسلیم دشواري ها نشدند. 

استاندار گیلان کلام و منش خانواده شهدا و ایثارگران را نشاط آور و روحیه بخش خواند و خانواده هاي این عزیزان که امروز با آنان
دیدار شد را مصداق ها و نمونه هایی از موضوع یادشده، عنوان و خاطرنشان کرد: کشور مدیون ایثارگري هاي خانواده هاي معظم
شهدا، جانبازان و ایثارگران است و دولت تدبیر و امید همه تلاش ها را در خدمت به این عزیزان متمرکز کرده و بنیاد شهید و امور
ایثارگران نیز در شرایط اقتصادي کنونی راهکارهاي افزایش این ظرفیت ها در جهت خدمت رسانی به جامعه هدف این بنیاد را با

 
جدیت دنبال می کند. 

وي با بیان اینکه خوشبختانه باتوجه به تأکیدات رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهوري مبنی برساماندهی گلزارهاي شهدا اقدامات
خوبی در استان شکل گرفته، افزود: در خصوص تعدادي از این گلزارهاي شهدا که باقی مانده و نیز پروژه هاي مرتبط با شهداي
والامقام همچون یادمان ها، تأکید می کنم که با محوریت بنیاد شهید و همکاري مجموعه هاي استانی و شهرستانی مرتبط، باید این

 
اقدامات تا پایان دولت دوازدهم به اتمام برسد. 

نماینده عالی دولت در استان با تصریح اینکه مشکلات اشتغال خانواده ایثارگران و مسکن آنان را با جدیت دنبال می کنیم، افزود: در
کنار امضاي تفاهمنامه امروز که برنامه ریزي اولیه آن براي اجرا تا سال آینده صورت گرفته، این اطمینان را می دهم که در خصوص
تامین زمین مسکن و ایجاد فرصت شغلی و ارائه تسهیلات به جامعه ایثارگران، جانبازان و خانواده شهدا در استان هیچگونه کوتاهی

 
صورت نمی گیرد. 

دکتر زارع با تاکید به مدیران دستگاه هاي اجرایی جهت تعامل با بنیاد شهید و امور ایثارگران در جهت تحقق برنامه هاي ذکر شده،
اضافه کرد: لازم است همه دستگاه هاي اجرایی استان ، امضاي تفاهم نامه امروز را به منزله یک دستور و ابلاغ بدانند و براي اجرایی

 
شدن مفاد آن مجدانه بکوشند. 

در پایان این جلسه تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان، به امضاي رئیس بنیاد

 
شهید و امور ایثارگران کشور و استاندار گیلان رسید و مبادله شد. 

حضور در گلزار شهداي رشت ، دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و نیز سه خانواده شهید، جانباز و آزاده استان از برنامه هاي سفر

 
یک روزه معاون رئیس جمهوري و رئیس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران به گیلان بود. 





250 کیلومتر راه روستایی مازندران آسفالت می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/07/29

ساري - ایرنا - مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران از امضاي تفاهم نامه براي بهسازي و آسفالت 250 کیلومتر
راه روستایی استان بین سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي کشور ، استانداري مازندران و سازمان مدیریت و برنامه ریزي

استان خبر داد. 

ساري - ایرنا - مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي
مازندران از امضاي تفاهم نامه براي بهسازي و آسفالت 250
کیلومتر راه روستایی استان بین سازمان راهداري و حمل و
نقل جاده اي کشور ، استانداري مازندران و سازمان

 
مدیریت و برنامه ریزي استان خبر داد.  

به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی اداره کل راهداري و
حمل و نقل جاده اي مازندران ، عباسعلی نجفی گفت که
این مسافت راه روستایی با تامین اعتبار مشارکتی به مبلغ

 
یکهزار و 700 میلیارد ریال بهسازي و آسفالت می شود. 

 
وي مدت زمان اجراي طرح بهسازي و آسفالت راه هاي روستایی استان را هم 2 سال اعلام کرد. 

نجفی با اعلام این که تفاهمنامه در راستاي ارتقاء راه هاي روستایی و مشارکت در تامین مالی جهت اجراي پروژه هاي اولویت دار این
حوزه منعقد شد ، گفت : بر اساس این تفاهمنامه در 175 کیلومتر از راه روستایی عملیات احداث ، تکمیل و آسفالت انجام می شود و

 
75 کیلومتر هم تحت عملیات بهسازي و روکش آسفالت قرار خواهد گرفت. 

وي افزود : محورهاي مواصلاتی مازندران در شمار شریان هاي مهم کشور است و بهسازي راه هاي روستایی ، تسریع در توسعه راه ها

 
و رسیدگی به مشکلات این بخش بویژه حوزه حمل نقل از اهمیت ویژه اي برخوردار است . 

مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران با اظهار این که قرار گرفتن ظرفیت ها در کنار هم منجر به رفع مشکلات هم

 
استانی ها شده است ، ابراز امیدواري کرد در سال 1399 و 1400 پروژه هاي توافق شده به صورت هم افزا و هماهنگ اجرایی شود. 

نجفی گفت : بیش از 90 درصد حمل و نقل مازندران جاده اي است و اکنون 10 هزار و 400 کیلومتر راه ارتباطی در استان وجود
دارد که ایمن سازي و ارتقاي آنها می تواند نقس بسیار موثري در توسعه استان ، افزایش اشتغال و کارآفرینی و همچنین تسهیل و

 
تسریع حمل محصولات کشاورزي داشته باشد. 

بر اساس گزارش رسمی اداره کل راه و شهر سازي مازندران ، حدود هفت هزار و 800 کیلومتر راه روستایی در این استان وجود دارد



 
که تنها چهار هزار و 500 کیلومتر آن آسفالت است. 

 
برچسب ها 

 
- ساري 

 
- بهسازي راه ها 

- اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي مازندران



تبیین برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش گروه علمی و دانشگاهی خبرگزاري فارس به نقل
از دانشگاه آزاد، محمدمهدي طهرانچی رئیس دانشگاه آزاد
در نشست معاونان فرهنگی و دانشجویی مراکز استان هاي
این دانشگاه که سازمان مرکزي برگزار شد، با بیان اینکه
رویکرد معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی
برنامه محور و توجه به قشر عمومی جوانان است، گفت:
لازم است در مقطع حساس کنونی توجه بیشتري به قشر
جوان داشت. از این رو دانشگاه آزاد وارد یک مقطع جدي

شده و سیاست ها و برنامه هاي خود را تحت عنوان برنامه راهبردي عملیاتی که برگرفته از دو سند بالادستی شامل نقشه جامع علمی

 
کشور، سند دانشگاه اسلامی و سیاست هاي کلی «علم و فناوري» ابلاغی مقام معظم رهبري در سال 93 است، تدوین کرده است. 

وي ادامه داد: سند دانشگاه اسلامی، سند بسیار مهمی در حوزه آموزش عالی است که مهجور مانده است. این سند به موازات وزارتین
به دانشگاه آزاد ابلاغ شده و حقیقت این است که اسناد خوبی در کشور ما نوشته می شود، اما متأسفانه این سندها به صورت کامل
اجرایی نمی شوند، بنابراین دانشگاه آزاد به دنبال اجراي مدلی است که مبتنی بر نگاه بالادستی و صف باشد که این برنامه با عنوان

 
برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد اسلامی تدوین شده است. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی خاطرنشان کرد: رویکرد حاکم بر تهیه این برنامه «پایبندي و تأکید بر عملیاتی کردن اسناد
بالادستی»، «انسجام، انعطاف پذیري، چابکی و پویایی در هماهنگی و تناسب با بافت کنونی دانشگاه و حاکمیت نگاه فرهنگی»،
«بسترسازي براي هماهنگی هاي درون سازمانی، ظهور نوآوري و زنجیره سازي فعالیت هاي دانشگاه»، «توجه به حضور شبکه
واحدهاي دانشگاهی در گستره کشور» است و براساس این رویکردها مأموریت «تربیت متخصصین متعهد، ماهر، خلاق، متخلق و
کارآفرین»، «تولید، انتقال و انتشار علم و فناوري در خدمت نیازهاي جامعه اسلامی» و «مدیریت کارآمد و اثربخش با تعامل سازنده و

 
اثرگذار در سطح ملی، منطقه اي و فراملی» در نظر گرفته شده است. 

طهرانچی اظهار داشت: چشم انداز دانشگاه آزاد با در نظر گرفتن الزامات راهبردي آن که شامل ارتقاء علمی، گسترش فضاي انقلابی و
حفظ کیان آن می شود، محورهاي راهبردي تبدیل شدن به «دانشگاه کارآمد و پایدار»، «دانشگاه سرآمد و پاسخگو» و «دانشگاه
پرورش گر قوه عاقله و توسعه دهنده فضاي انقلابی» ترسیم شده که براي هر یک از این محورهاي راهبردي مقصودهایی در نظر

 
گرفته شده است. 

رئیس دانشگاه آزاد ادامه داد: مشارکت مؤثر در تمدن سازي اسلامی، تحقق آرمان هاي انقلاب و پاسخگویی به مسائل و چالش هاي
جامعه، تولید و انتشار دانش مرجع، مرزشکن و کاربردپذیر از جمله محورهاي دانشگاه سرآمد و پاسخگوست که به این منظور



مقصودهایی از جمله «ارتقاء پاسخگویی و قابلیت حل مسأله»، «توسعه فناوري، نوآوري و کارآفرینی»، «ارتقاء جایگاه بین المللی و

 
الهام بخشی»، «پیشرفت علمی مرجعیت ساز و تمدن ساز» براي این راهبرد پیش بینی شده است. 

طهرانچی افزایش کیفیت و کارآمدي دوره هاي تحصیلی و ارتقاء تربیت اخلاقی، فرهنگی و هویتی را از اهداف دانشگاه پرورش گر و
توسعه دهنده فضاي انقلابی عنوان کرد و افزود: تعلیم، تربیت و مهارت افزایی متخصصین متعهد، روزآمد و خلاق در کنار توسعه سبک
زندگی اسلامی و توجه به فرهنگ عفاف و خانواده به همراه پرورش اخلاقی منابع انسانی دانشگاه به طور جد در این راهبرد مورد توجه

 
دانشگاه قرار دارد. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد توسعه بلوغ سازمانی، مولدسازي دارایی ها و بهبود بهره وري و پایداري اقتصادي را از محورهاي تبدیل
دانشگاه آزاد اسلامی به دانشگاه کارآمد و پایدار دانست و گفت: در این راهبرد به دنبال دست یابی به سازمان یادگیرنده، افزایش بهره
وري و پایداري اقتصادي، فعالیت منسجم و هم افزاي شبکه اي و تحول در فرهنگ سازمانی هستیم. این راهبردها در حوزه هاي
مدیریت، آموزش، پژوهش، فناوري و نوآوري و تربیت و توسعه فرهنگی با توجه به منابع و زیرساخت ها، فرآیندهاي اصلی و توسعه

 
متوازن دانشگاه و تأثیر آن بر جامعه پیگیري می شود. 

طهرانچی با بیان اینکه نگاه ما در تدوین برنامه هاي دانشگاه، نگاه کل به جزء (ستاد به صف) و جزء به کل، (صف به ستاد) است،
اظهار داشت: برنامه هاي دانشگاه شامل برنامه راهبردي و نظام ارزشی حاکم مبتنی بر سند دانشگاه اسلامی و نیازسنجی مسائل و
امکان سنجی راهکارها طراحی می شود، از اینرو در سطح کلان برنامه «انتظارات فرادستی و مأموریت ها»، «تعریف چشم انداز»،

 
«محورهاي راهبردي»، «مقصودها و بسته ها» و «اهداف و برنامه ها» تعریف می شود. 

رئیس دانشگاه آزاد ادامه داد: برنامه ها در سطح واحدها شامل «تجزیه و تحلیل وضع موجود»، «احصاء مسائل و فرصت ها»، «تبیین
مسائل»، «تبیین راهکارها و تعریف پروژه ها»، «تعریف خروجی پروژه»، «تعریف اهداف پروژه»، با هدف انطباق و یکسازي اهداف
دسته بندي می شود. از این رو عوامل قابل تغییر، قیود، نیاز یا محرك و کنش گران به عنوان اجزاي فرایند تبیین مسأله باید مورد

 
توجه قرار گیرند. 

وي با بیان اینکه براي اولین بار است که اینگونه برنامه رشد یابنده در دانشگاه طراحی می شود، گفت: واحدهاي دانشگاهی در برنامه
پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد اسلامی باید متناسب با مزیت ها و وضعیت استان خود راهکار داشته باشند و این راهکارها را
به پروژه تبدیل کنند. به عنوان نمونه مسائل استان کرمانشاه در حوزه ناهنجاري ها با استان خراسان رضوي بسیار متفاوت است و این

 
وظیفه واحدهاي دانشگاهی در استانهاست تا مسأله یابی کرده و اساتید آنها راهکارهاي لازم را تدوین کنند. 

طهرانچی در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر حاکمیت نگاه فرهنگی در تدوین برنامه راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد اسلامی،
گفت: آسیب شناسی وضعیت فرهنگ و اخلاق در دانشگاه شامل «اثرات فرهنگ سازمانی»، « کژکارکردهاي دانشگاه ها در پاسخگویی
به نیازهاي جامعه»،«اقتضائات محیطی و تغییرات فرهنگی جامعه»،«ضعف در کنشگران و محتواها»،«آسیب هاي نظام ها و نهادهاي

 
حاکم» و «وضعیت نامطلوب فرهنگ دانشگاهی، اخلاق و معنویت» است. 

رئیس دانشگاه آزاد ادامه داد: توجه به برنامه پنج ساله دانشگاه به موضوع فرهنگ به بخش هاي محتوایی و شکلی و فرآیندي تقسیم
می شود که در حوزه محتوایی اثرگذاري مستقیم شامل «تربیت اخلاقی، معنوي و هویتی» و «تحول در فرهنگ سازمانی» و اثرگذاري
غیرمستقیم «کیفیت و کارآمدي دوره هاي تحصیلی»، «توسعه فناوري، نوآوري و کارآفرینی»، «جایگاه بین المللی و الهام بخشی»،
«فعالیت منسجم و هم افزاي شبکه اي»، « پاسخگویی و قابلیت حل مسأله»، «پیشرفت علمی مرجعیت ساز و تمدن آفرین»، «تبدیل



 
به سازمان یادگیرنده» و «بهره وري و پایداري اقتصادي» را در بر می گیرد. 

وي با اشاره به اهداف بسته کاري ارتقاء تربیت اخلاقی، معنوي و هویتی، گفت: «تقویت فضائل اخلاقی و باورهاي دینی و التزام به
مسئولیت هاي اجتماعی»، «ارتقاء روحیه انقلابی، تعلق به آرمان هاي انقلاب و هویت ایرانی اسلامی»،«نهادینه سازي فرهنگ عفاف و
خانواده محوري» و «رواج سبک زندگی ایرانی اسلامی» از اهداف این بسته کاري است که شامل راه کنش هایی از جمله توسعه کمی
و کیفی فعالیت هاي ترویجی و الگوسازي در محیط دانشگاه، تربیت و توانمندسازي سرمایه انسانی، بهره گیري از فرصت ها و ظرفیت

 
هاي اثرگذاري فرهنگی و توجه به نمادها و فضاي کالبدي در کارکردهاي تربیتی و هویتی می شود. 

طهرانچی در ادامه به اهداف بسته کاري تحول در فرهنگ سازمانی اشاره کرد و گفت: «تعمیق روحیه انقلابی و فعالیت جهادي در
فرهنگ سازمانی»، «افزایش خودباوري و تعلق به سازمان دانشگاه» و «ارتقاء فرهنگ مشارکت پذیري و کارگروهی» از جمله اهداف
این بسته است که از طریق تلاش براي محوریت و تبلور علم و نوآوري، ترویج فرهنگ کسب و کار دانش بنیان، فرهنگ سازي عمومی
در سطح دانشگاه براي تقویت جنبش نرم افزاري و فرهنگ سازي، هویت بخشی به محیط هاي دانشگاهی به عنوان راه کنش هاي این

 
بسته کاري پیگیري می شود. 

رئیس دانشگاه آزاد در پایان خاطرنشان کرد: معلمی و فعالیت در محیط دانشگاه شغل بسیار سختی است، چرا که هر یک از
دانشجویان مانند فرزندان ما و امانتی در اختیار دانشگاه هستند که مسئولیت ما را سنگین تر می کند و از خداوند می خواهیم تا

 
فرصت خدمت هر چه بهتر به دانشجویان را به ما عطا کند. 

انتهاي پیام/



استاندار گیلان: مشکلات مسکن و اشتغال فرزندان ایثارگران زیبنده جامعه

نیست

منبع: تسنیمشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه استان ها- استاندار گیلان با اشاره به مشکلات مسکن و اشتغال فرزندان ایثارگران گفت: در این زمینه از تمام فرصت
هاي شغلی و ظرفیت فعالان اقتصادي بهره می گیرم.

گروه استان ها- استاندار گیلان با اشاره به مشکلات مسکن
و اشتغال فرزندان ایثارگران گفت: در این زمینه از تمام
فرصت هاي شغلی و ظرفیت فعالان اقتصادي بهره می

 
گیرم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، ارسلان زارع ظهر
امروز در جلسه تامین زمین، ساخت مسکن و ساماندهی
اشتغال و کارآفرینی ایثارگران گیلان ضمن گرامیداشت یاد
و خاطره هشت هزار شهید گیلان اظهار داشت: دوران دفاع
مقدس و ایستادگی و مقاومت جوانان این سرزمین در

 
میدان رزم ستودنی است. 

استاندار گیلان خاطرنشان کرد: جوانان این مرز و بوم، فرهنگ جهاد، ایثار و شهادت را در میدان به نمایش گذاشته و در میهن نهادینه

 
کردند و روحیه ایستادگی و مقاومت در برابر تحریم هاي استکباري در جامعه امروز نیز برگرفته از فرهنگ دفاع مقدس است. 

زارع صبر و مقاومت ایثارگران را مورد اشاره قرار داد و با بیان اینکه ترویج این فرهنگ مولفه اي مهم در راستاي تاب آوري جامعه و

 
ایستادگی در برابر مشکلات است خاطرنشان کرد: در همین راستا هرگز احساس فروماندگی و تسلیم در جامعه احساس نمی شود. 

 
پیکر شهید گیلانی دوران دفاع مقدس پس از 35 سال شناسایی شد 

 
معاون رئیس جمهور خبرداد: تامین 1500 مسکن براي ایثارگران در گیلان؛ مشکلات حوزه درمان برطرف می شود 

 
تاکید فرمانده سپاه گیلان بر هم افزایی ناجا و بسیج براي خدمت به مردم؛ سپاه در کنار نیروي انتظامی است 

نماینده عالی دولت در استان گیلان کلام و سخن خانواده هاي معزز شهدا، ایثارگران و جانبازان را روحیه بخش و نشاط آور دانست و

 
بیان کرد: در شرایط سخت و دشوار اقتصادي اما خدمت به این عزیزان و جامعه همواره از برنامه هاي جدي دولت بوده و هست. 

وي تاکیدات رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهور مبنی بر ساماندهی گلزارهاي شهدا را مورد توجه قرار داد و افزود: خوشبختانه
اقدامات خوبی در این حوزه در گیلان انجام شد و امروز تفاهمنامه تامین زمین، ساخت مسکن و ساماندهی اشتغال ایثارگران گیلان

 
نیز امضا می شود و مراحل اجرایی خود را با قوت آغاز و ادامه می دهد. 

استاندار گیلان بیان داشت: مشکلات مسکن و همچنین مشکلات اشتغال فرزندان ایثارگران زیبنده جامعه ایثارگري ما نیست و سعی



داریم در این زمینه از تمام فرصت هاي شغلی و ظرفیت فعالان اقتصادي بهره مند شویم و مشکلات این حوزه را حل کنیم که این

 
برنامه در قالب تفاهم نامه امروز اجرایی می شود. 

زارع از دستگاه هاي اجرایی مختلف در استان گیلان خواست تا امضاي تفاهمنامه تامین زمین، ساخت مسکن و ساماندهی اشتغال و
کارآفرینی ایثارگران گیلان را به منزله ابلاغ رسمی آن بدانند و گفت: انتظار داریم این تفاهمنامه با جدیت پیگیري شود.



ایجاد 2000 شغل براي جامعه ایثارگري گیلان / مدیریت جهادي رمز عبور از

مشکلات است

منبع: تسنیمشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه استان ها- رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از ایجاد 2 شغل براي جامعه ایثارگري در گیلان خبر داد و گفت: در
شرایط جنگ اقتصادي باید بتوانیم از مدیریت جهادي و فرهنگ ایثار و شهادت بهره بگیریم.

گروه استان ها- رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از ایجاد
2 شغل براي جامعه ایثارگري در گیلان خبر داد و گفت:
در شرایط جنگ اقتصادي باید بتوانیم از مدیریت جهادي و

 
فرهنگ ایثار و شهادت بهره بگیریم. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از رشت، سعید اوحدي ظهر
امروز در جلسه تامین زمین، ساخت مسکن و ساماندهی
اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان گیلان با اشاره به
اهمیت بهره مندي از فرصت هاي زندگی اظهار داشت:

 
برخی انسان ها در مواجه با این فرصت ها غافل هستند. 

معاون رئیس جمهور با بیان اینکه برخی انسان ها به واسطه شناخت و بصیرتی که خداوند به آنان عنایت کرده در مسیر سعادت و
کمال گام برمی دارند و قدر موقعیت ها را می دانند خاطرنشان کرد: انسان عاقل مبتنی بر عقل تصمیم می گیرد و از تمام ظرفیت ها

 
و ابزارهاي پیش رو استفاده می کند. 

اوحدي جامعه ایثارگري را یک ظرفیت عظیم متشکل از ارزش ها دانست و تصریح کرد: محققان امروز باید بتوانند راه ها و مسیرهاي
کشف این گنجینه عظیم را پیدا کنند و ما ظرفیت هاي عظیم دفاع مقدس و دفاع از ارزش ها را نشأت گرفته از نهضت حسینی می

 
دانیم. 

 
معاون رئیس جمهور خبرداد: تامین 1500 مسکن براي ایثارگران در گیلان؛ مشکلات حوزه درمان برطرف می شود 

 
پیکر شهید گیلانی دوران دفاع مقدس پس از 35 سال شناسایی شد 

 
نماینده ولی فقیه در گیلان: روحیه ایثارگري شهدا و جانبازان الگوي نسل امروز است 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران خانواده هاي معزز شهدا و ایثارگران را گنجینه دفاع مقدس دانست و با بیان اینکه خدمت به آن ها
توفیق و سعادت می خواهد ابراز داشت: طبق حدیث قدسی، به دست آوردن دل خانواده هاي معزز شهدا، فرزند شهید و خدمت به

 
جامعه ایثارگران، خشنودي خداوند را به همراه دارد. 

وي با اشاره به امضاي تفاهم نامه تامین زمین و ساخت مسکن براي هزار و 500 ایثارگر در گیلان خاطرنشان کرد: نگاه ما در این
حوزه توجه به بیانات رهبر معظم انقلاب است و معتقدیم در حوزه مسکن ایثارگري باید شاهد گام هاي بلندي باشیم که تجلی گر

 
بیانات رهبر معظم انقلاب باشد. 



معاون رئیس جمهور بیانات رهبر معظم انقلاب راجع به بهره گیري از مدیریت جهادي را مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: همانطور که
رهبر معظم انقلاب فرمودند در این شرایط جنگ اقتصادي که در تاریخ بی سابقه بوده است باید بتوانیم از مدیریت جهادي و فرهنگ

 
ایثار و شهادت بهره بگیریم. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران افزود: با وجود مشکلات ناشی از کرونا در جامعه اما آنها که مدعی حقوق بشر بودند دارو را از این

 
ملت دریغ کردند و ما نیز در تهیه و واردات دارو براي بسیاري از جانبازان که شبانه روز درد و رنج می کشند با مشکل روبه رو بودیم. 

وي با اشاره به ایستادگی و مجاهدت کادر درمان در شرایط فعلی خاطرنشان کرد: استان گیلان در نهضت مقابله با کرونا و مجاهدت
کادر درمان پیشگام بوده و در این مسیر شهدایی همچون پرستار 25 ساله را تقدیم نظام کرد؛ پرستاري که با 25 سال سن تا آخرین

 
لحظه بالاي سر بیماران کرونایی حضور داشت. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از امضاي تفاهمنامه ایجاد 2 هزار شغل براي جامعه ایثارگري در گیلان خبر داد و افزود: این تفاهم
نامه امروز امضا می شود و در کنار آن ساماندهی گلزارهاي شهدا نیز در دستور کار است و نماینده ولی فقیه در گیلان نیز تاکید کرد

که همه ظرفیت ها در خدمت جامعه ایثارگري است که از ایشان تشکر می کنم.



جریان سازي گفتمان هویت اسلامی و انقلابی از معبر طرح ملی ایران قوي

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/07/29

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (29 مهر) - ولادت شهید مصطفی ابراهیمی مجد (استان تهران، شهرستان تهران)
(1333 ه.ش) - شهادت شهید علی میرشکاري (استان بوشهر، شهرستان گناوه) (1359 ه.ش) - شهادت شهید مصطفی رضائی
لوجندي (استان مازندران، شهرستان نکا) (1359 ه.ش) - شهادت شهید عبدالوهاب محمدیان (استان مازندران، شهرستان بهشهر)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید علی محمدي زرندینی (استان مازندران، شهرستان نکا) (1361 ه.ش) - شهادت شهید شکراالله
اسماعیلی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید نصراالله آبیان (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362
ه.ش) - شهادت شهید اسفندیار سلمانی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید سیدصمد قربانپور گنجی
(استان مازندران، شهرستان بابل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید مختار شالیکار کناري (استان مازندران، شهرستان فریدونکنار)
(1362 ه.ش) - شهادت شهید رحیم رحیمی چاپانی (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1362 ه.ش) - شهادت شهید
محمدعلی قاسم پورآرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید حسین مختص آبادي بیدگلی
(استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید حسن غلامرضازاده آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و
بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدتقی قصابی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل، روستاي یزدل) (1362 ه.ش) -
شهادت شهید حسن شریفی ستوده (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید قدمعلی عباس زاده
(استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید داود صلاتی آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل)
(1362 ه.ش) - شهادت شهید فریدون اسماعیلی سرشتک (استان کهگیلویه و بویراحمد، شهرستان گچساران) (1362 ه.ش) -
شهادت شهید شیرمحمد قمري دوآب (استان خراسان شمالی، شهرستان شیروان) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدعلی عباسیان
(1362 ه.ش) - شهادت شهید علی بلبلی (استان خراسان رضوي، شهرستان نیشابور) (1363 ه.ش) - شهادت شهید داریوش گودرزي
کیا (استان مرکزي، شهرستان اراك، روستاي اناج) (1363 ه.ش) - شهادت شهید مهدي فریدونی بیدگلی (استان اصفهان، شهرستان
آران و بیدگل) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حجت االله زرینی گاکیه (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1363 ه.ش) -
شهادت شهید حسن غفوریان یاورنیا (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حیدر محمدحسینی
(استان تهران، شهرستان دماوند) (1363 ه.ش) - شهادت شهید محمدرضا سلیمی (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1363 ه.ش)
- شهادت شهید اسحق کریم زاده یزدلی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1364 ه.ش) - شهادت شهید خلیل بیاتی (استان
مازندران، شهرستان بهشهر) (1365 ه.ش) - شهادت شهید برار جان عسگري (استان مازندران، شهرستان قائمشهر) (1366 ه.ش) -
شهادت شهید حمید حردانی (استان خوزستان، شهرستان اهواز) (1366 ه.ش) - شهادت شهید محمد صادق محمدي (استان ایلام،
شهرستان بدره، روستاي زرانگوش) (1367 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم مصطفی نبی لو (1396 ه.ش) - درگذشت آیت االله
محمدرضا مهدوي کنی رییس مجلس خبرگان رهبري (1393 ه.ش) - شهادت شهید علی درستی (استان آذربایجان غربی، شهرستان

 
خوي) (1398 ه.ش) - روز صادرات 

 
فرهنگ و هنر >> فرهنگ و هنر 

 
جریان سازي گفتمان هویت اسلامی و انقلابی از معبر طرح ملی ایران قوي 

معاون فرهنگی ستاد فهما از برگزاري طرح ملی ایران قوي با هدف تحقق منویات مقام معظم رهبري در عرصه حفظ هویت اسلامی و



 
انقلابی خبر داد و گفت: این طرح در قالب 40 عنوان برنامه در کانون هاي فهماي سراسر کشور برگزار می شود. 

 
کد خبر: 422643 

 
 20October 2020 - 14:58 - 1399 تاریخ انتشار: 29 مهر

به گزارش گروه فرهنگ و هنر دفاع پرس، طرح ملی ایران قوي
چندي قبل از سوي حجت الاسلام «حبیب رضا ارزانی» معرفی و
رونمایی شد؛ این طرح در قالب هاي مختلف سعی در ایجاد بستر
مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا،
هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
کشور دارد. ایران قوي مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت ها و
مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و

 
استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فناوري هاي نوین اجرا می شود. 

«سعید سعادتی» معاون فرهنگی هنري ستاد فهما با بیان اینکه طرح ملی ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی و متشکل از 40
عنوان برنامه انسجام یافت، اظهار داشت: این برنامه ها در قالب 3 شبستان و 12 رواق طراحی شده اند تا در بیش از 25 هزار کانون

 
مسجدي اجرا شوند. 

معاون فرهنگی هنري ستاد فهما، در ادامه به بخش هایی از بیانات مقام معظم رهبري(مدظله العالی) در گستره بحث تحقق ایران قوي
اشاره کرد و گفت: معظم له تاکید دارند: «در زمینه فرهنگی باید قوي بشوید، در زمینه حفظ هویت اسلامی و انقلابی باید روزبه روز
قوي تر و عمیق تر بشوید؛ این پاسخِ دشمنی هاي دشمن است »، با توجه به منویات مقام معظم رهبري، ستاد هماهنگی کانون هاي
فرهنگی هنري مساجد کشور، در دومین سال برگزاري رویداد فهما با ارائه طرح ملی ایران قوي، بستر جریان سازي این گفتمان را
میان آحاد مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و زمینه رقابت سالم بچه هاي مسجد را در ظهور و بروز این رویداد

 
مهم در بستر فضاي مجازي فراهم کرده است. 

سعادتی ادامه داد: «ایران قوي» با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام
فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، درصدد تقویت مولفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد است و در
این راستا اهدافی نظیر شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي و

 
ترویج روحیه، امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي را دنبال می کند. 

وي در ادامه به محورهاي طرح ملی ایران قوي اشاره کرد و گفت: «قرآن و سیره اهل بیت(ع)» با زیرمجموعه هایی نظیر فرهنگ
ولایت مداري، سبک زندگی ایرانی - اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر
و ...، «مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی» با زیرمجموعه هایی همچون نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش

 
جوانان مسجدي در قوي شدن ایران اسلامی و ... دو محور نخست این طرح را تشکیل می دهند. 

سعادتی افزود: پیشرفت و امید به آینده با زیرمحورهاي نشاط آفرینی در جامعه، تقویت روحیه امید و تلاش در بین جوانان، توجه به



کارآفرینی و جهش تولید، خدمت رسانی و محرومیت زدایی، نمادها و جلوه هاي پیشرفت و عدالت، ابتکارات، اختراعات، خلاقیت ها،
الگوهاي موفق محلی، استانی و ملی و ... ومقاومت و عزت ایران اسلامی با موضوعاتی از قبیل دفاع مقدس، شهداي مقاومت، هسته اي،
سلامت و ... ، شهید سردار سلیمانی، نمایش جلوه هاي مشارکت مردم (همدلی، مواسات، راهپیمایی و ...)، رشد علم و فن آوري و سایر

 
اسوه ها و نمادهاي عزت و مقاومت دیگر محورهاي ایران قوي هستند. 

وي با بیان اینکه اطلاع رسانی درباره این طرح از 19 مهرماه آغاز شده است، اظهار کرد: بازه زمانی اجراي آن از هفته دفاع مقدس تا
میلاد حضرت زهرا(سلام ااالله علیها) در سطح کانون هاي فرهنگی هنري سراسر کشور است. بعد از اتمام مهلت شرکت، نیمه دوم دي
ماه تا بهمن ماه فرآیند ارزیابی و داوري آثار صورت گرفته و آئین اختتامیه و معرفی برترین هاي طرح 18 اسفند ماه، همزمان با

 
سالروز تأسیس کانون هاي فرهنگی هنري مساجد برگزار می شود. 

معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد کشور با بیان اینکه این طرح در قالبسه شبستان «شبستان فرهنگ»،
«شبستان هنر» و «شبستان نوآوري» اجرا می شود، گفت: ذیل این شبستان ها 12 رواق تعریف شده که در طرح ملی ایران قوي هر

 
یک از آنها توسط استانی معین راهبري می شوند. 

سعادتی با اشاره به استان هاي معین و رواق هاي تحت نظارت آنها، تصریح کرد: خراسان رضوي در رواق نور، چهارمحال و بختیاري
در رواق کتاب، قم در رواق دانش، تهران در رواق همدلی، فارس در رواق رسانه، هرمزگان در رواق سرود، گلستان در رواق فیلم، البرز
در رواق نمایش، اردبیل در رواق ترنج، یزد در رواق قلم، اصفهان در رواق کارآفرینی وخراسان جنوبی در رواق فن آوري با هدف

 
برونسپاري فعالیت ها و بهره مندي از ظرفیت هاي استانی، استان هاي معین هستند. 

وي درباره وظایف کانون هاي فرهنگی هنري براي اجراي هر چه کیفی تر و اثرگذارتر طرح ملی ایران قوي، گفت: جریان سازي
گفتمان ایران قوي در محله، اطلاع رسانی و انگیزه بخشی به اعضا براي شرکت حداکثري در برنامه ها، ثبت دقیق گزارش و مستندات
عملکرد کانون در سامانه بچه هاي مسجد،رعایت ضوابط ستاد کرونا و پروتکل هاي بهداشتی در اجراي برنامه هاي مسجد و کانون و

 
تعامل در قالب شبکه رابطین فهما و ارتباط مستمر با ستاد استان ازجمله این وظایف است. 

سعادتی ادامه داد: ارزیابی و داوري طرح ملی ایران قوي در دو مرحله انجام می شود؛ ارزیابی اولیه در مرحله استانی و داوري نهایی در
سطح ملی است که در سطح استان از کانون هاي برتر هر استان براساس بیشترین امتیاز کسب شده در سامانه بچه هاي مسجد تقدیر
ویژه صورت می گیرد و در سطح ملی از رتبه برتر با جایزه نقدي یکصدمیلیون ریالی، رتبه شایسته تقدیر جایزه نقدي پنجاه میلیون

 
ریالی و از هفت رتبه شایسته تقدیر در هر رواق با جایزه نقدي سی میلیون ریال تقدیر می شود. 

وي با بیان اینکه همه فعالیت هاي ذیل این طرح منطبق با مصوبات ستاد مقابله با شیوع ویروس کرونا در هر استان انجام می شود،

 
افزود: وظایف ستادهاي استانی در اجراي این طرح هم در قالب شیوه نامه اجرایی به آنها ابلاغ می شود. 

انتهاي پیام/121



اهداف طرح ملی ایران قوي چیست؟/جریان سازي گفتمان هویت و انقلاب

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/07/29

سعادتی گفت: طرح ملی ایران قوي در قالب هاي مختلف سعی در ایجاد بستر مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و
اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور دارد.

سعادتی گفت: طرح ملی ایران قوي در قالب هاي مختلف
سعی در ایجاد بستر مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم،
تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون

 
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور دارد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، طرح ملی ایران قوي چندي قبل
از سوي حجت الاسلام و المسلمین حبیب رضا ارزانی
معرفی و رونمایی شد؛ این طرح در قالب هاي مختلف سعی
در ایجاد بستر مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید
و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي

فرهنگی هنري مساجد کشور دارد. ایران قوي مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه

 
کانون ها و استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فناوري هاي نوین اجرا می شود. 

سعید سعادتی، معاون فرهنگی هنري ستاد فهما با بیان اینکه طرح ملی ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی و متشکل از 40 عنوان
برنامه انسجام یافت، گفت: این برنامه ها در قالب 3 شبستان و 12 رواق طراحی شده اند تا در بیش از 25 هزار کانون مسجدي اجرا

 
شوند. 

معاون فرهنگی هنري ستاد فهما، در ادامه به بخش هایی از بیانات مقام معظم رهبري(مدظله العالی) در گستره بحث تحقق ایران قوي
اشاره کرد و افزود: معظم له تاکید دارند: «در زمینه فرهنگی باید قوي بشوید، در زمینه حفظ هویت اسلامی و انقلابی باید روزبه روز
قوي تر و عمیق تر بشوید؛ این پاسخِ دشمنی هاي دشمن است »، با توجه به منویات مقام معظم رهبري، ستاد هماهنگی کانون هاي
فرهنگی هنري مساجد کشور، در دومین سال برگزاري رویداد فهما با ارائه طرح ملی ایران قوي، بستر جریان سازي این گفتمان را
میان آحاد مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و زمینه رقابت سالم بچه هاي مسجد را در ظهور و بروز این رویداد

 
مهم در بستر فضاي مجازي فراهم کرده است. 

سعادتی ادامه داد: «ایران قوي» با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام
فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، درصدد تقویت مولفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد است و در
این راستا اهدافی نظیر شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي و

 
ترویج روحیه، امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي را دنبال می کند. 

وي در ادامه به محورهاي طرح ملی ایران قوي اشاره کرد و گفت: «قرآن و سیره اهل بیت(ع)» با زیرمجموعه هایی نظیر فرهنگ



ولایت مداري، سبک زندگی ایرانی - اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر
و ...، «مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی» با زیرمجموعه هایی همچون نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش

 
جوانان مسجدي در قوي شدن ایران اسلامی و ... دو محور نخست این طرح را تشکیل می دهند. 

سعادتی افزود: پیشرفت و امید به آینده با زیرمحورهاي نشاط آفرینی در جامعه، تقویت روحیه امید و تلاش در بین جوانان، توجه به
کارآفرینی و جهش تولید، خدمت رسانی و محرومیت زدایی، نمادها و جلوه هاي پیشرفت و عدالت، ابتکارات، اختراعات، خلاقیت ها،
الگوهاي موفق محلی، استانی و ملی و ... ومقاومت و عزت ایران اسلامی با موضوعاتی از قبیل دفاع مقدس، شهداي مقاومت، هسته اي،
سلامت و ... ، شهید سردار سلیمانی، نمایش جلوه هاي مشارکت مردم (همدلی، مواسات، راهپیمایی و ...)، رشد علم و فن آوري و سایر

 
اسوه ها و نمادهاي عزت و مقاومت دیگر محورهاي ایران قوي هستند. 

وي با بیان اینکه اطلاع رسانی درباره این طرح از 19 مهرماه آغاز شده است، اظهار کرد: بازه زمانی اجراي آن از هفته دفاع مقدس تا
میلاد حضرت زهرا(سلام ااالله علیها) در سطح کانون هاي فرهنگی هنري سراسر کشور است. بعد از اتمام مهلت شرکت، نیمه دوم دي
ماه تا بهمن ماه فرآیند ارزیابی و داوري آثار صورت گرفته و آئین اختتامیه و معرفی برترین هاي طرح 18 اسفند ماه، همزمان با

 
سالروز تأسیس کانون هاي فرهنگی هنري مساجد برگزار می شود. 

معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد کشور با بیان اینکه این طرح در قالبسه شبستان «شبستان فرهنگ»،
«شبستان هنر» و «شبستان نوآوري» اجرا می شود، گفت: ذیل این شبستان ها 12 رواق تعریف شده که در طرح ملی ایران قوي هر

 
یک از آنها توسط استانی معین راهبري می شوند. 

سعادتی با اشاره به استان هاي معین و رواق هاي تحت نظارت آنها، تصریح کرد: خراسان رضوي در رواق نور، چهارمحال و بختیاري
در رواق کتاب، قم در رواق دانش، تهران در رواق همدلی، فارس در رواق رسانه، هرمزگان در رواق سرود، گلستان در رواق فیلم، البرز
در رواق نمایش، اردبیل در رواق ترنج، یزد در رواق قلم، اصفهان در رواق کارآفرینی وخراسان جنوبی در رواق فن آوري با هدف

 
برونسپاري فعالیت ها و بهره مندي از ظرفیت هاي استانی، استان هاي معین هستند. 

وي درباره وظایف کانون هاي فرهنگی هنري براي اجراي هر چه کیفی تر و اثرگذارتر طرح ملی ایران قوي، گفت: جریان سازي
گفتمان ایران قوي در محله، اطلاع رسانی و انگیزه بخشی به اعضا براي شرکت حداکثري در برنامه ها، ثبت دقیق گزارش و مستندات
عملکرد کانون در سامانه بچه هاي مسجد،رعایت ضوابط ستاد کرونا و پروتکل هاي بهداشتی در اجراي برنامه هاي مسجد و کانون و

 
تعامل در قالب شبکه رابطین فهما و ارتباط مستمر با ستاد استان ازجمله این وظایف است. 

سعادتی ادامه داد: ارزیابی و داوري طرح ملی ایران قوي در دو مرحله انجام می شود؛ ارزیابی اولیه در مرحله استانی و داوري نهایی در
سطح ملی است که در سطح استان از کانون هاي برتر هر استان براساس بیشترین امتیاز کسب شده در سامانه بچه هاي مسجد تقدیر
ویژه صورت می گیرد و در سطح ملی از رتبه برتر با جایزه نقدي یکصدمیلیون ریالی، رتبه شایسته تقدیر جایزه نقدي پنجاه میلیون

 
ریالی و از هفت رتبه شایسته تقدیر در هر رواق با جایزه نقدي سی میلیون ریال تقدیر می شود. 

وي با بیان اینکه همه فعالیت هاي ذیل این طرح منطبق با مصوبات ستاد مقابله با شیوع ویروس کرونا در هر استان انجام می شود،
افزود: وظایف ستادهاي استانی در اجراي این طرح هم در قالب شیوه نامه اجرایی به آنها ابلاغ می شود.



رشد 4.9 درصد اقتصاد چین و امیدواري به خروج کامل از بحران کرونا

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/07/29

بر اساس گزارش رسمی اداره ملی آمار چین، اقتصاد این کشور در سه ماهه سوم سال 2020 در مقایسه با دوره مشابه سال
قبل 4.9 درصد رشد داشته که این رقم به میزان محسوسی بالاتر از نرخ رشد به ثبت رسیده در سه ماهه دوم امسال است.

آمارهاي رسمی حاکی از این است که رشد اقتصادي چین
در سه ماهه سوم سال 2020 با سرعتی بالاتر از سه ماهه
قبلی ادامه یافته است؛ هرچند رقم آن کمی پایین ترین از

 
پیش بینی کارشناسان اقتصادي بوده است. 

اداره ملی آمار چین روز دوشنبه 19 اکتبر (28 مهر) نرخ
در گزارشی اعلام کرد که تولید ناخالص داخلی این کشور از ابتداي ماه ژوئیه تا پایان ماه سپتامبر (سه ماهه سوم سال میلادي) نسبت
به دوره مشابه سال قبل 4.9 درصد رشد داشته است که این رقم در مقایسه با نرخ رشد 3.2 درصدي سه ماهه دوم بهبود قابل توجهی

 
نشان می دهد. 

اقتصاد چین توانسته است بخشی از عقب ماندگی ناشی از بحران کرونا را جبران کند و در این میان بسیاري از سیاست گذاران
اقتصادي در اقصی نقاط جهان به بهبود سریع اقتصاد چین امید بسته اند؛ چرا که بهبود دومین اقتصاد بزرگ دنیا می تواند به آغاز

 
دوباره روند بهبود تقاضا در کشورهایی که همچنان اسیر بحران کرونا هستند نیز کمک کند. 

با این حال، حتی خود مقامات چینی نیز معتقدند که شاخص هاي اقتصاد این کشور هنوز با سطح مطلوب فاصله دارد. «لیو آیهوا»
سخنگوي اداره ملی آمار چین روز دوشنبه در یک نشست خبري در پکن، در این رابطه تصریح کرد: «اقتصاد چین هنوز در میانه راه

 
بهبود است. برخی از شاخص ها هنوز به سطح نرمال بازنگشته اند و نرخ رشد تجمعی برخی شاخص ها نیز حتی افت داشته است.» 

یوشیکیو شیمامین، اقتصاددان ارشد مؤسسه تحقیقاتی داي ایچی لایف در توکیو، درباره شرایط فعلی اقتصاد چین و چشم انداز آن
می گوید: «به لطف افزایش صادرات، اقتصاد چین همچنان در مسیر بهبود گام برمی دارد. شاخص مخارج مصرف کننده نیز در مسیر
مطلوب حرکت می کند، اما نمی توانیم بگوییم که عقب ماندگی ناشی از بحران کرونا را کاملاً پشت سر گذاشته است. این خطر وجود
دارد که بازگشت محدودیت ها در کشورهاي اروپایی و آغاز موج تازه اي از شیوع ویروس کرونا در آمریکا از مخارج مصرف کنندگان در

 
این کشورها بکاهد و بیکاري را نیز افزایش دهد که این موارد به زیان اقتصاد چین هم تمام خواهد شد.» 

علی رغم این اظهارات ناامیدکننده و در رسانه ها نیز انعکاس گسترده اي داشته اند، بهبود قابل توجه مصرف و تداوم رشد شاخص
تولید صنعتی در چین باعث امیدواري تحلیلگران شده است. شاخص خرده فروشی در ماه سپتامبر 3.3 درصد نسبت به ماه مشابه سال
قبل افزایش یافته است که این رقم بالاترین نرخ رشد شاخص خرده فروشی در چین در سال جاري میلادي به شمار می رود. شاخص



تولید صنعتی نیز در ماه سپتامبر 6.9 درصد نسبت به ماه مشابه سال قبل رشد داشته که این رشد چشمگیر نشان از خیز بلند بخش

 
صنعت چین براي خروج کامل از بحران کرونا دارد. 

سرمایه گذاري در حوزه املاك و مستغلات چین نیز در ماه سپتامبر 12 درصد نسبت به ماه مشابه سال قبل افزایش یافته است. این
رشد خیره کننده که در 1.5 سال اخیر یک رکورد محسوب می شود، می تواند محرکی براي سرمایه گذاري هاي بیشتر در حوزه

 
املاك و مستغلات چین باشد. 

در حوزه سفر و حمل ونقل نیز آمارها امیدوارکننده بوده است. در ماه سپتامبر تعداد پروازهاي مسافري داخلی در چین حتی از
دسامبر 2019 (آخرین ماه قبل از آغاز بحران کرونا در چین) نیز فراتر رفته است که نشان می دهد این بخش از بازار چین به بهبود

 
کامل نزدیک شده است؛ هرچند آمار پروازهاي خارجی به دلیل بسته بودن مرزهاي بسیاري از کشورها همچنان ناامیدکننده است. 

بازار خودروهاي نو در چین نیز همچنان روند رو به رشد به می پیماید، به طوري که فروش خودروهاي نو در این کشور طی ماه
سپتامبر براي ششمین ماه متوالی نسبت به ماه قبل افزایش یافته است که در این میان شرکت خودروسازي فورد توانسته است در ماه

 
سپتامبر 25 درصد بیش از ماه مشابه سال قبل در چین خودرو بفروشد. 

به نظر می رسد همه گیري کووید-19 که باعث شد اقتصاد چین در سه ماهه اول سال جاري میلادي براي اولین بار از سال 1992
نرخ رشد منفی را تجربه کند، اکنون تا حد زیادي در این کشور کنترل شده است و اخیراً تنها موارد اندکی از ابتلا به این بیماري در

 
استان شاندونگ در شرق چین به ثبت رسیده است. 

طی چند ماه اخیر دولت و بانک مرکزي چین با بهره گیري از سیاست هاي مالی و پولی انبساطی از جمله افزایش مخارج دولت،
افزایش معافیت هاي مالیاتی، کاهش نرخ تسهیلات و نرخ ذخیره قانونی بانک ها براي احیاي اقتصاد این کشور و حمایت از اشتغال

 
تلاش کرده اند؛ هرچند بانک مرکزي چین اخیراً اعلام کرده است که در حال حاضر قصد تشدید سیاست هاي پولی انبساطی را ندارد. 

صندوق بین المللی پول هفته گذشته در گزارش چشم انداز اقتصادي جهان، نرخ رشد تولید ناخالص داخلی چین در سال جاري
میلادي را 1.9 درصد پیش بینی کرد که این رقم به پیش بینی بانک مرکزي چین (2 درصد) نزدیک است. بدین ترتیب چین تنها
اقتصاد بزرگ دنیا خواهد بود که در سال 2020 نرخ رشد مثبت را تجربه خواهد کرد؛ هرچند رقم آن پایین ترین نرخ رشد اقتصادي

 
چین از سال 1976 (سال پایانی انقلاب فرهنگی مائو) خواهد بود. 

 
موضوعات: 

کرونا رشد اقتصادي اقتصاد جهان اقتصاد چین



بلایی که کرونا سر زنان می آورد

منبع: شیعهشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/07/29

بلایی که کرونا سر زنان می آوردشیوع ویروس کرونا جنبه هاي مختلف زندگی ما را تغییر داده، مشاغل زیادي تعطیل شده،
آموزش ها اینترنتی شده و بسیاري از افراد مجبورند در منزل و به اصطلاح دورکاري کنند که همه این موارد مستقیم یا

غیرمستقیم زندگی زنان را تحت تاثیر قرار داده است.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، شیوع ویروس کرونا جنبه هاي مختلف زندگی ما را تغییر داده، مشاغل زیادي تعطیل شده، آموزش ها
اینترنتی شده و بسیاري از افراد مجبورند در منزل و به اصطلاح دورکاري کنند که همه این موارد مستقیم یا غیرمستقیم زندگی زنان

 
را تحت تاثیر قرار داده است. 

به طور کلی زنان بیشتر از مردان در بخش خدمات مشغول به کار هستند که همین بخش در دوران شیوع ویروس کرونا هم بیشترین
آسیب را دیده است و در نتیجه احتمالا اشتغال زنان با شیوع ویروس کرونا آسییب بیشتري دیده است. آمارهاي مختلف هم این
موضوع را تایید می کند؛ براي مثال تیرماه امسال مرکز آمار ایران اعلام کرده بود که بررسی روند تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي کل
کشور نشان می دهد این شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال قبل (بهار 1398)، 3.7 درصد کاهش داشته است. به عبارت دیگر در
فصل بهار سال جاري نسبت به فصل مشابه سال قبل حدود دو میلیون نفر از بازار کار خارج شده اند که بیش از یک میلیون و 20

 
هزار نفر آن را زنان و 970 هزار نفر را مردان تشکیل می دهند. 

آمارهاي دیگري هم وجود دارد که ثابت می کند سهم اشتغال زنان در بخش خدمات بیشتر است و با وجود اینکه زنان سهم کمی از
شاغلان را تشکیل می دهند اما درصد زیادي از متقاضیان بیمه بیکاري زنان هستند. بر اساس اطلاعات مرکز آمار ایران در بهار سال
1399 سهم شاغالان 15 ساله و بیشتر در بخش خدمات 49.7 درصد، در بخش صنعت 31.8 درصد و در بخش کشاورزي 18.6 درصد

 
بوده است. سهم اشتغال زنان از بخش هاي خدمات، صنعت و کشاورزي نیز به ترتیب 57، 23.2 و 19.8 درصد است. 

این در حالی است که در بهار امسال از میان 22 میلیون و 963 هزار نفر جمغیت شاغل کشور، مردان 19 میلیون و 173 هزار نفر و
زنان 3 میلیون و 790 هزار نفر از جمعیت شاغل کشور را به خود اختصاص داده اند. با این وجود طبق اعلام موسسه عالی پژوهش
تامین اجتماعی، جدیدترین نتایج «نظرسنجی» این موسسه که وضعیت بیش از 700 هزار متقاضی بیمه شده تامین اجتماعی را که
در سامانه بیمه بیکاري ثبت نام کرده اند و همچنان بیکار هستند را مورد ارزیابی قرار داده است، نشان می دهد 40.4 درصد از
پاسخگویان در این نظرسنجی، زن و 59.6 درصد مرد بوده اند. همچنین براساس این نظرسنجی، 77.1 درصد پاسخ دهندگان در

 
بخش «خدمات»، 1.4 درصد در بخش «کشاورزي» و 21.5 درصد در بخش «صنعت» مشغول به کار بوده اند. 

این شرایط نه تنها مشکلات اقتصادي زنان را تشدید و استقلال آنان را تهدید می کند، بلکه ممکن است وضعیت شغلی زنان بعد از
بازگشت به شرایط عادي را هم تغییر دهد. چراکه با افزایش جمعیت زنان بیکار این احتمال وجود دارد که زنان براي کسب یک

 
جایگاه شغلی به حقوق، مزایا و شرایط کاري نامناسب تن دهند. 

 
بار مضاعف کار خانگی بر گرده زنان 



به دلیل تقسیم کار جنسیتی، کار خانگی و مسئولیت هاي مراقبتی عمدتا زنانه قلمداد می شود و همین نقش هاي جنسیتی، یعنی
وظایف و انتظاراتی که بر عهده هر یک از دو جنس گذاشته شده، می تواند زنان را از ورود به بازار کار یا پیشرفت در عرصه شغلی
بازدارد. بر اساس نتایج آمارهاي گذران وقت افـراد جامعـه در سال 93-94 متوسط زمان سپري شده در فعالیت هاي خانه داري
توسط مردان 15 ساله و بیشتر در کشور برابر با 1 ساعت و 17 دقیقه و براي زنان 5 ساعت و 25 دقیقه اسـت. همچنین زنـان جـوان
15 تا 24 سـاله بـه طـور متوسـط فقط 34 دقیقه در روز به کار و فعالیت هاي شغلی و 4 ساعت و 5 دقیقـه به فعالیت هاي خانه
داري می پردازند، در حالی که مردان جوان 2 ساعت و 39 دقیقه را به امور شـغلی و تنهـا 1 ساعت و 17 دقیقه را به خانه داري
اختصاص می دهند. از طرف دیگر نتایج آمارگیري نیروي کار در سال 1394 نشان می دهد که حــدود 72 درصــد از زنان غیر فعال

 
مسئولیت هاي شخصی یا خانوادگی را به عنوان مهم ترین مانع براي فعالیت در بازار کار بیان کرده اند. (1) 

اما اگر به شرایط زندگی در عصر کرونا برگردیم می بینیم که لزوم افزایش سطح رعایت مسائل بهداشتی و ضدعفونی کردن و شست و
شوي اقلام، وسایل و بخش هاي مختلف خانه و تفکیک و ضدعفونی لباس ها مسئولیت هاي جدیدي را در این زمینه بر عهده زنان
گذاشته است. همچنین با دورکار شدن اعضاي دیگر خانواده به طور کلی کار خانگی شامل پختن غذا، پذیرایی از افراد خانواده و

 
شست و شو هم بیشتر می شود. 

علاوه بر این شیوع ویروس کرونا وظایف مراقبتی بیشتري بر عهده زنان گذاشته، چراکه از طرفی به دلیل خطرات ملاقات با پرستار در
منزل و حضور در بیمارستان ها و از طرف دیگر به دلیل وخیم شدن شرایط اقتصادي، این وظایف هم بیش از پیش بر گرده زنان

 
گذاشته می شود. 

در کنار همه این شرایط با آموزش از راه دور زنان ناچارند کار آموزش فرزندان را نیز به عهده بگیرند و زمان زیادي را صرف رسیدگی

 
به تکالیف و مسائل آموزشی فرزندانشان بویژه در دوره ابتدایی کنند. 

براي مثال، «شهرزاد»، مادري خانه دار با دو فرزند در سنین ابتدایی و راهنمایی به ایسنا می گوید که براي دختر بزرگش که در مقطع
متوسطه تحصیل می کند زمانی صرف نمی کند اما دختر دومش که سال دوم ابتدایی است نمی تواند به خوبی از برنامه شاد استفاده
کند و او از ساعت هشت صبح تا دو بعد از ظهر دخترش را در همه کلاس ها راهنمایی می کند. از طرف دیگر بیشتر وقت ها صداي
پیام صوتی معلمان کم و نامفهوم است و او مجبور است که گوش کند و براي دخترش توضیح دهد، به طوري که تقریبا همه کلاس ها
را براي او توضیح می دهد. البته بعد از ساعت 12 هم ناچار است که تکالیف دخترش را رونویسی کند تا او حل کند، چراکه پرینت
همه تکالیف به صرفه نیست. بنابراین بعد از تمام شدن کلاس ها یک تا سه ساعت در روز را صرف رسیدگی به تکالیف فرزندش می

 
کند. 

او در ادامه می گوید: براي من کار خانه بیشتر نشده اما کار مادري بیشتر شده و برنامه ریزي، متفاوت؛ مثلا من حتما شب قبل ناهار

 
فردا را آماده می کنم چون صبح نمی توانم هم سر قابلمه باشم و هم حواسم به پیام هاي صوتی معلم باشد. 

شهرزاد همچنین در پاسخ به اینکه آیا می تواند روزانه زمانی را به امور شخصی خود اختصاص دهد یا نه، می گوید که انجام کارهاي
شخصی اش به کلی منتفی شده است و ادامه می دهد: من همیشه منتظر مهر بودم چون در تابستان با حضور بچه ها در خانه نمی
توانم هیچ کاري براي خودم انجام دهم. مثلا از سال قبل که دختر کوچکم هم به مدرسه رفت، هر روز صبح پیاده روي می کردم اما

 
الان دیگر امکان ورزش کردن هم ندارم. 



مادر دیگري به نام «ندا» با یک دختر پنجم ابتدایی که حالا با شیوع ویروس کرونا مجبور به دورکاري است نیز می گوید: زمانی که در
خانه هستم بیشتر شده اما زندگی از نظم خارج شده است و امکان برنامه ریزي وجود ندارد. البته با توجه به اینکه دخترم بزرگ است
و بیشتر کارهاي خودش را انجام می دهد ممکن است در روز یک ساعت براي مدرسه اش وقت بگذارم اما کار خانه خیلی بیشتر شده

 
است. 

او درباره کار خانگی ادامه می دهد: با وجود اینکه وقت بیشتري را صرف رسیدگی به امور خانه می کنم، تمام نمی شود و حتی وقت

 
براي کار خانه کم می آورم اما پیش از کرونا و اشتغال در بیرون از منزل عموما فقط آخر هفته را صرف کار خانگی می کردم. 

ندا هم روزها همزمان درگیر دورکاري، کار خانه و درس دخترش است و زمان زیادي براي رسیدن به کارهاي شخصی ندارد. شاید

 
فقط بتواند چند صفحه کتاب بخواند یا در حد محدود به کارهاي عقب مانده رسیدگی کند. 

البته به گفته او در برخی مدارس معلمان اعتقاد دارند درس هاي امروز با درس هایی که خانواده ها خواندند تفاوت هاي زیادي دارد و
نمی خواهند که خانواده ها خیلی هم درگیر درس بچه ها شوند اما براي زنان این ذهنیت وجود دارد که چون در خانه هستند باید
زمان بیشتري را به کار خانه و به فرزندشان اختصاص دهند. بنابراین زمان رسیدگی به کارهاي شخصی کمتر می شود که این شرایط

 
براي زنی که سال ها شاغل بوده خسته کننده است. 

 
خشونت خانگی 

به عنوان آخرین دردسر کرونا براي زنان هم می توان به موضوع افزایش خشونت خانگی علیه زنان در جهان در دوره قرنطینه اشاره

 
کرد. در ایران هم آمارهاي مختلفی از افزایش تماس با اورژانس اجتماعی در استان هاي مخلف وجود دارد. 

 
پی نوشت: 

1. منبع: مجله بررسی هاي آمار رسمی ایران



براي صیانت از گران ترین خاك جهان تلاش می شود

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/07/29

مشاور عالی معاون علمی و فناوري رییس جمهوي می گوید: باید از خاك جزیره هرمز صیانت شود تا از خام فروشی آن
جلوگیري شده و ارزش افزوده براي مردم آن منطقه در پی داشته باشد.

مشاور عالی معاون علمی و فناوري رییس جمهوي می
گوید: باید از خاك جزیره هرمز صیانت شود تا از خام
فروشی آن جلوگیري شده و ارزش افزوده براي مردم آن

 
منطقه در پی داشته باشد. 

به گزارش اقتصاد آنلاین، مدتی است که طرح توسعه
نوآوري ها و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و
صنایع معدنی را آغاز کرده است. درباره این طرح با کامبیز

 
مهدي زاده، مدیر طرح و مشاور عالی معاون علمی و فناوري رییس جمهوي گفت وگو شده است. 

مهدي زاده می گوید: خاك هرمز گران ترین خاك جهان است. فرم خوراکی این خاك معروف به گلک بوده که براي تهیه ترشی،

 
سس، نان محلی و لوازم آرایشی و بهداشتی از آن استفاده می شود. 

وي همچنین اظهار می کند: هرمز بهشت زمین شناسان دنیاست، با دارا بودن منابع منحصر به فرد زمین شناسی و معدنی، با توجه به
ژئوتوریسم و تکیه بر ایجاد و توسعه خانه هاي بوم گردي، در جذب گردشگران به این منطقه، می تواند درآمدزایی چشمگیري براي

 
مردم منطقه ایجاد کند. 

 
در ادامه مشروح گفت وگو با مهدي زاده را می خوانید. 

حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نو در حوزه معدن یکی از اهداف طرح ذکر شده، در این زمینه چه اقداماتی انجام شده و آیا
استارتاپی بوده که به تولید محصول یا خدمت نهایی برسد؟ در راستاي عملیاتی شدن این هدف و نیز شناسایی گلوگاه هاي حوزه
زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی این طرح، فراخوانی در این حوزه اعلام شد. از زمان اعلام فراخوان تا به امروز 20 طرح براي ما
ارسال شده و تیم کارشناسی و ارزیابی در حال بررسی و حمایت از این طرح ها هستند که می تواند به محصول و خدمت برسد یا

 
خیر. 

از میان طرح هاي ارسالی تاکنون سه طرح کاربردي بوده که شاخص ترین آن ها ساخت دستگاه حفاري تونل با مقطع کوچک است

 
که طبق برآوردهاي اولیه، هزینه ساخت آن کمتر از نصف دستگاه هاي وارداتی مشابه از چین است. 



از دیگر اقدامات عملیاتی، بر اساس تفاهم نامه سه جانبه اي که میان معاونت علمی فناوري ریاست جمهوري، معاونت معدنی وزارت
صمت و سازمان نظام مهندسی معدن منعقد شده، بسته به نوع طرح ها و نوع حمایت ها براي تسریع در پیشبرد اهداف مخترعان و
نوآوران، این معاونت از ابزارهاي حمایتی با توجه به عقد تفاهم نامه استفاده کرده و آنها را به مجموعه هاي مرتبط معرفی می کند.
علاوه بر این بتازگی این معاونت، از ایمینو نیز حمایت هایی داشته است. برخی از طرح هاي با قابلیت اجرا به فراخور، براي بهره

 
برداري از تسهیلات و تجهیزات، به این مرکز معرفی خواهند شد. 

انجام مطالعات کانی شناسی و تحقیقات روي مواد معدنی از اهداف طرح برشمرده شده است. در این حوزه تاکنون چه توفیقاتی به
دست آمده است؟ همچنان که گفته شد، براساس فراخوان یادشده و طرح هایی که به دست ما می رسد، طرح هاي کاربردي و بنیادي

 
منتج به محصول مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 

به تازگی رهبر معظم انقلاب در سخنانی بر جلوگیري از خام فروشی تاکید کردند و در این رابطه فروش خاك جزیره هرمز را مثال
زدند. مدیر طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی نیز پیش از این در گفت وگویی، به این
مساله اشاره کردند. در این طرح چه برنامه اي براي جلوگیري از فروش خاك در نظر گرفته شده است؟ در راستاي تحقق منویات رهبر
معظم انقلاب در حوزه جزایر هرمز و قشم، تمرکز بر این جزایر را از اولویت هاي خود در طرح توسعه نوآوري ها و فناوري هاي حوزه
زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی تعریف کردیم. به مثابه اولین برنامه، نسبت به تهیه مجموعه مستند «رخساره زمین» باهدف
شناساندن و معرفی ظرفیت هاي ژئوپارك، ژئوتوریسم و گردشگري معدن اقدام کردیم که نخستین قسمت آن یعنی جزیره هرمز، در
آبان ماه براي رونمایی و نمایش عمومی آماده خواهد بود. مستندهاي بعدي این مجموعه، معرفی و شناساندن ""باداب سورت"" و

 
جزیره قشم خواهد بود. 

برنامه مشخص این طرح طبق رسالت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، تکیه بر فناوري ها و نوآوري ها، به مثابه مهمترین
ابزار جلوگیري از خام فروشی است. بدین ترتیب که با بهره از این فناوري ها می توانیم ارزش افزوده را داخل کشور داشته باشیم؛
یعنی به جاي اینکه خام فروشی صورت گیرد و به عنوان مثال سنگ خام از کشور صادر شود و بعداً از ایتالیا و اسپانیا همان سنگ
فرآوري شده، به کشور وارد شود، بهتر است بسترهایی با رویکردهاي نوآورانه و فناورانه فراهم شود. در حال حاضر نیز شرکت هایی

 
هستند که در این زمینه گام هاي مؤثري برداشته اند. 

آیا امکان بازفرآوري و تکثیر یا ساخت نمونه آزمایشگاهی موادي وجود دارد که در خاك جزیره هرمز براي استفاده در صنایع مختلف
به کار برده می شود؟ خاك هرمز گران ترین خاك جهان است. فرم خوراکی این خاك معروف به گلک بوده که براي تهیه ترشی،
سس، نان محلی و لوازم آرایشی و بهداشتی از آن استفاده می شود. باید از این خاك صیانت و از خام فروشی جلوگیري شود و ارزش
افزوده براي مردم آن منطقه در پی داشته باشد. این امر همان گونه که اشاره کردم تنها با توسعه زیست بوم فناوري و نوآوري هاي

 
حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی و بهره از توان و دانش شرکت هاي دانش بنیان، قابل حصول خواهد بود. 

براي مردم محلی طرح هاي جایگزین اشتغالزایی دیده شده تا ترغیب شوند دست از فروش خاك جزیره هرمز بردارند؟ بی شک ما
براي جلوگیري از خام فروشی مُصر هستیم و با تکیه بر ابزارهاي فناورانه، دانش بومی و توان جوانان کشور به دنبال ایجاد اشتغال
پایدار در این منطقه خواهیم بود. در این راستا ما هدف اصلی را توسعه گردشگري پدیده هاي زمین شناسی و گردشگري معدن در

 
نظر گرفته ایم. 

نیاز است نرم افزارهاي گردشگري براي معرفی جاذبه هاي زمین شناسی و معدن جزیره هرمز طراحی شود تا هنگامی که گردشگران
به این منطقه سفر می کنند با سردرگمی مواجه نشده و همچنین از خطرات احتمالی جغرافیایی آگاه شوند تا در کمترین زمان



 
بیشترین بهره را داشته باشند. 

این امر خود نیاز به طراحی و توسعه زیرساخت هاي فناورانه براي معرفی هر پدیده زمین شناسی در این منطقه دارد که به وسیله آن
می توان اطلاعات منحصر به فردي در اختیار گردشگران منطقه قرار داد که این امر خود سبب ایجاد اشتغال پایدار براي جوانان فناور

 
و صاحبان ایده در آن منطقه خواهد شد. 

براي نمونه در حال حاضر در دبی امارات براي جذب گردشگر کوه مصنوعی ایجاد شده است؛ زیرا هیچ نوع جاذبه گردشگري و
ژئوتوریستی ندارد. با این حال ما در کشور و در جزایر خود از جمله هرمز که بهشت زمین شناسان دنیاست، با دارا بودن منابع منحصر
به فرد زمین شناسی و معدنی، با توجه به ژئوتوریسم و تکیه بر ایجاد و توسعه خانه هاي بوم گردي، در جذب گردشگران به این
منطقه، می توانیم درآمدزایی چشمگیري براي مردم منطقه ایجاد کنیم. با توجه به فرمایش رهبر معظم درباره فقر و رنج مردم این

 
منطقه، این اقدام می تواند کمک مؤثري به کاهش آلام و فقر مردم شریف جزیره هرمز داشته باشد. 

صنایع مس آلودگی هایی جدي براي آب وهوا در پی دارند، از جمله آلودگی سفره هاي آب زیرزمینی توسط پساب صنایع مس یکی از
نگرانی هاي جدي در این زمینه است. در طرح شما راهکاري براي کاهش این آلودگی ها در نظر گرفته شده است؟ به طور عمومی
مس در آب، غذا و هوا موجود است و در حالت طبیعی هنگام خوردن، نوشیدن و تنفس، این ماده را وارد بدن می کنیم. البته که چون
عنصر کمیابی است مقدار متناسب آن براي سلامت انسان ضروریست، اما اگر در بدن از حدي بالاتر رود، سلامت را با خطر مواجه می
کند. در گذشته افرادي که در خانه هایی با لوله کشی مس زندگی می کردند، روزانه مقدار مس زیادي وارد بدنشان می شد. در زمین
شناسی پزشکی به این مورد «تب فلز» گفته می شود و از پیامدهاي آن می توان به سوزش چشم و دهان، سردرد، تهوع، اسهال،
آسیب به کبد و کلیه ها اشاره کرد. به طور کلی اثرات جانبی افزایش مس در بدن، به 4 دسته اثرات حاد، مزمن، سرطان زایی و تولید

 
مثلی (نسلی) تقسیم بندي می شود. 

یکی از راهکارهاي این طرح تمرکز بر علم نوین زمین شناسی پزشکی است که کمتر مورد توجه قرار گرفته است. به این ترتیب که با
حمایت از طرح هاي نوآورانه و فناورانه در این حوزه، تلاش داریم از ایده هاي جدید به منظور ارتقا و توسعه رشته و نیز کاهش

 
آلودگی هاي بیماري هاي ناشی از عناصر زمین شناسی همچون ازدیاد مس در بدن، گام مؤثري برداریم. 

پربیننده ترین تصویب تصمیمات دومین جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید/ اصلاح آئین نامه اجرایی قانون وصول بخشی از
درآمدهاي دولت و مصرف آن در موارد معین برنامه ریزي براي راه اندازي 10 هلدینگ سرمایه گذاري در بخش صنعت و معدن
انجمن تولیدکنندگان فولاد: با وزارت صمت تعامل کردیم اما ما را دور زدند ایجاد رانتی بزرگ با قیمت گذاري دستوري فولاد ایجاد

رانت با قیمت گذاري و تعیین سقف رقابت براي محصولات فولادي در بورس کالا



سرکوب قیمت فولاد نتیجه اي جز ایجاد رانت براي عده اي واسطه ندارد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/07/29

بهرام سبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران خطاب به وزیر صمت اظهار داشت: تجربه هاي پیشین نشان داده که
سرکوب قیمت فولاد در بورس کالا به هر شکلی که باشد قیمت ها براي مصرف کننده نهایی کم نمی شود و فقط دود آن به

چشم تولید کننده می رود و سود آن با ایجاد رانت، نصیب عده اي واسطه می شود. وي از ...

 
 بهرام سبحانی 

 
 

بهرام سبحانی، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران خطاب به وزیر صمت اظهار داشت: تجربه هاي پیشین نشان داده که سرکوب
قیمت فولاد در بورس کالا به هر شکلی که باشد قیمت ها براي مصرف کننده نهایی کم نمی شود و فقط دود آن به چشم تولید کننده
می رود و سود آن با ایجاد رانت، نصیب عده اي واسطه می شود. وي از وزیر صمت درخواست کرد که اجازه ندهد تصمیمات غلط و

 
ناکارآمد گذشته در حوزه تنظیم بازار فولاد تکرار شود. 

به گزارش اقتصادآنلاین، رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران اظهار کرد: با افزایش ناگهانی نرخ ارز در دو سال گذشته، قیمت کالا
و خدمات سیر صعودي به خود گرفت. در این مدت مسئولین وزارت صمت و ستاد تنظیم بازار که همواره دغدغه التهاب بازار و فشار
به مصرف کننده نهایی را داشته اند با تصمیماتی سعی در کنترل بازار نموده و قیمت محصولات فولادي در مسیر این تصمیم گیري
ها فراز و نشیب زیادي را پشت سر گذاشته و گاها با یک تصمیم غیرکارشناسی که هدف آن کاهش قیمت براي مصرف کننده نهایی
بوده نه فقط این هدف محقق نشده بلکه میلیاردها تومان رانت ناشی از تفاوت قیمت فروش کارخانجات تولیدي با قیمت کف بازار به

 
جیب عده اي واسطه سرازیر گشته است. 

بورس کالا، فلسفه وجودي خود را از دست داده است سبحانی گفت: بورس کالا که بر اساس قانون و با هدف کشف قیمت بر اساس



عرضه و تقاضا و رقابت تاسیس شده با تعیین قیمت پایه و سقف بسته رقابت دستوري بدون توجه به کاهش ارزش پول ملی و افزایش

 
هزینه جاري و سرمایه اي تولیدکنندگان، فلسفه وجودي خود را از دست خواهد داد. 

وي افزود: تجربه هاي مکرر قبلی نشان داد با سرکوب قیمت به هر شکلی که باشد قیمت ها براي مصرف کننده نهایی کم نمی شود و
فقط دود آن به چشم تولید کننده اي می رود که در این شرایط سخت بدون وقفه بار سنگین تولید، اشتغال و ارزآوري و کمک به

 
اقتصاد کشور را به دوش می کشد. 

اشتباه سال 97 را تکرار نکنید رئیس انجمن فولاد خطاب به وزیر صمت بیان داشت: تعیین قیمت پایه بر اساس نرخ ارزي که در عمل
وجود خارجی ندارد و بستن سقف رقابت با کدام منطق اقتصادي منطبق است که بعضی از معاونین جنابعالی سعی در پیاده کردن آن
دارند؟ مگر در مرداد 97 همین منطق غلط را علیرغم تذکرات قبلی در قالب دستورالعمل قیمت گذاري نیازمودند و 50 روز بعد وقتی
هزاران میلیارد تومان رانت به جیب عده اي سرازیر شد نه فقط دستور ابطال دستورالعمل را صادر کردند بلکه به واحدهاي تولیدي

 
دستور دادند مابه التفاوت قیمت فروش رفته با قیمت واقعی را از خریداران مطالبه کنند؟! 

سبحانی در پایان خطاب به علیرضا رزم حسینی وزیر صمت گفت: تولیدکنندگان فولاد کشور انتظار دارند جنابعالی شخصا به این

 
مقوله ورود کرده و اجازه ندهید اشتباهات گذشته تکرار شود 

پربیننده ترین تصویب تصمیمات دومین جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید/ اصلاح آئین نامه اجرایی قانون وصول بخشی از
درآمدهاي دولت و مصرف آن در موارد معین برنامه ریزي براي راه اندازي 10 هلدینگ سرمایه گذاري در بخش صنعت و معدن
انجمن تولیدکنندگان فولاد: با وزارت صمت تعامل کردیم اما ما را دور زدند ایجاد رانتی بزرگ با قیمت گذاري دستوري فولاد ایجاد

رانت با قیمت گذاري و تعیین سقف رقابت براي محصولات فولادي در بورس کالا



مسجدي ها طرح «ایران قوي» را کلید زدند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش خبرگزاري فارس، طرح ملی ایران قوي چندي
قبل از سوي حجت الاسلام حبیب رضا ارزانی رئیس ستاد
کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد (فهما) معرفی و
رونمایی شد؛ این طرح در قالب هاي مختلف سعی در ایجاد
بستر مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و
اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي
فرهنگی هنري مساجد کشور دارد. ایران قوي مبتنی بر
اقتضائات روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و

 
فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و فناوري هاي نوین اجرا می شود. 

 
طرحی با 3 شبستان و 12 رواق 

سعید سعادتی معاون فرهنگی هنري ستاد فهما با اشاره به جزییات این طرح و با بیان اینکه طرح ملی ایران قوي در گام دوم انقلاب
اسلامی و متشکل از 40 عنوان برنامه انسجام یافت، اظهار کرد: این برنامه ها در قالب 3 شبستان و 12 رواق طراحی شده اند تا در

 
بیش از 25 هزار کانون مسجدي اجرا شوند.   

معاون فرهنگی هنري ستاد فهما، در ادامه به بخش هایی از بیانات مقام معظم رهبري(مدظله العالی) در گستره بحث تحقق ایران قوي
اشاره کرد و گفت: معظم له تاکید دارند: «در زمینه فرهنگی باید قوي  بشوید، در زمینه حفظ هویت اسلامی و انقلابی باید روزبه روز
قوي تر و عمیق تر بشوید؛ این پاسخِ دشمنی هاي دشمن است»، با توجه به منویات مقام معظم رهبري، ستاد هماهنگی کانون هاي
فرهنگی هنري مساجد کشور، در دومین سال برگزاري رویداد فهما با ارائه طرح ملی ایران قوي، بستر جریان سازي این گفتمان را
میان آحاد مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و زمینه رقابت سالم بچه هاي مسجد را در ظهور و بروز این رویداد

 
مهم در بستر فضاي مجازي فراهم کرده است. 

 
هدف از اجراي طرح ایران قوي 

 سعادتی ادامه داد: «ایران قوي» با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام
فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، درصدد تقویت مولفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد است و در
این راستا اهدافی نظیر شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي و

 
ترویج روحیه، امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي را دنبال می کند. 



وي در ادامه به محورهاي طرح ملی ایران قوي اشاره کرد و گفت: «قرآن و سیره اهل بیت(ع)» با زیرمجموعه هایی نظیر فرهنگ
ولایت مداري، سبک زندگی ایرانی - اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر
و ...، «مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی» با زیرمجموعه هایی همچون نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش

 
جوانان مسجدي در قوي شدن ایران اسلامی و ... دو محور نخست این طرح را تشکیل می دهند. 

سعادتی افزود: پیشرفت و امید به آینده با زیرمحورهاي نشاط آفرینی در جامعه، تقویت روحیه امید و تلاش در بین جوانان، توجه به
کارآفرینی و جهش تولید، خدمت رسانی و محرومیت زدایی، نمادها و جلوه هاي پیشرفت و عدالت، ابتکارات، اختراعات، خلاقیت ها،
الگوهاي موفق محلی، استانی و ملی و ... و مقاومت و عزت ایران اسلامی با موضوعاتی از قبیل دفاع مقدس، شهداي مقاومت، هسته
اي، سلامت و ... ، شهید سردار سلیمانی، نمایش جلوه هاي مشارکت مردم (همدلی، مواسات، راهپیمایی و ...)، رشد علم و فن آوري و

 
سایر اسوه ها و نمادهاي عزت و مقاومت دیگر محورهاي ایران قوي هستند. 

 
بازه زمانی اجراي طرح ایران قوي 

وي با بیان اینکه اطلاع رسانی درباره این طرح از 19 مهرماه آغاز شده است، اظهار کرد: بازه زمانی اجراي آن از هفته دفاع مقدس تا
میلاد حضرت زهرا(سلام ااالله علیها) در سطح کانون هاي فرهنگی هنري سراسر کشور است. بعد از اتمام مهلت شرکت، نیمه دوم دي
ماه تا بهمن ماه فرآیند ارزیابی و داوري آثار صورت گرفته و آئین اختتامیه و معرفی برترین هاي طرح 18 اسفند ماه، همزمان با

 
سالروز تأسیس کانون هاي فرهنگی هنري مساجد برگزار می شود.  

معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد کشور با بیان اینکه این طرح در قالب سه شبستان «شبستان فرهنگ»،
«شبستان هنر» و «شبستان نوآوري» اجرا می شود، گفت: ذیل این شبستان ها 12 رواق تعریف شده که در طرح ملی ایران قوي هر

 
یک از آنها توسط استانی معین راهبري می شوند. 

 
کدام استان ها معین رواق ها هستند؟ 

سعادتی با اشاره به استان هاي معین و رواق هاي تحت نظارت آنها، تصریح کرد: خراسان رضوي در رواق نور، چهارمحال و بختیاري
در رواق کتاب، قم در رواق دانش، تهران در رواق همدلی، فارس در رواق رسانه، هرمزگان در رواق سرود، گلستان در رواق فیلم، البرز
در رواق نمایش، اردبیل در رواق ترنج، یزد در رواق قلم، اصفهان در رواق کارآفرینی وخراسان جنوبی در رواق فن آوري با هدف برون

 
سپاري فعالیت ها و بهره مندي از ظرفیت هاي استانی، استان هاي معین هستند.  

وي درباره وظایف کانون هاي فرهنگی هنري براي اجراي هر چه کیفی تر و اثرگذارتر طرح ملی ایران قوي، گفت: جریان سازي
گفتمان ایران قوي در محله، اطلاع رسانی و انگیزه بخشی به اعضا براي شرکت حداکثري در برنامه ها، ثبت دقیق گزارش و مستندات
عملکرد کانون در سامانه بچه هاي مسجد، رعایت ضوابط ستاد کرونا و پروتکل هاي بهداشتی در اجراي برنامه هاي مسجد و کانون و

 
تعامل در قالب شبکه رابطین فهما و ارتباط مستمر با ستاد استان ازجمله این وظایف است. 

 
جوایز پیش بینی شده براي برگزیدگان طرح ایران قوي 

سعادتی ادامه داد: ارزیابی و داوري طرح ملی ایران قوي در دو مرحله انجام می شود؛ ارزیابی اولیه در مرحله استانی و داوري نهایی در
سطح ملی است که در سطح استان از کانون هاي برتر هر استان براساس بیشترین امتیاز کسب شده در سامانه بچه هاي مسجد تقدیر



ویژه صورت می گیرد و در سطح ملی از رتبه برتر با جایزه نقدي یکصدمیلیون ریالی، رتبه شایسته تقدیر جایزه نقدي پنجاه میلیون

 
ریالی و از هفت رتبه شایسته تقدیر در هر رواق با جایزه نقدي سی میلیون ریال تقدیر می شود. 

وي با بیان اینکه همه فعالیت هاي ذیل این طرح منطبق با مصوبات ستاد مقابله با شیوع ویروس کرونا در هر استان انجام می شود،

 
افزود: وظایف ستادهاي استانی در اجراي این طرح هم در قالب شیوه نامه اجرایی به آنها ابلاغ می شود. 

انتهاي پیام/



معارفه مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/07/29

حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت مغتنمی براي خدمت به کشور است.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید
شرکت سرمایه گذاري امید با تشکر از حسن اعتماد وزیر اقتصاد، مدیر عامل بانک سپه و
اعضاي هیأت مدیره اظهار داشت: تجربه حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و

 
تجارت فرصت مغتنمی براي خدمت به کشور است. 

وي با اشاره به سوابق کاري خود تصریح کرد: بیش از نیمی از سوابق کاري ام در وزارت صنعت و مجموعه بازرگانی قدیم سپري شده
است و بخشی دیگري را نیز در بنگاه هاي اقتصادي مربوط به حوزه هاي صنعتی و معدنی انجام وظیفه کردم و امیدوارم این تجارب در

 
مجموعه جدید کارایی داشته باشد. 

دکتر مدرس خیابانی بر ضرورت حفظ نقاط قوت و اصلاح نقاط ضعف مجموعه امید تاکید و خاطرنشان کرد در این مسیر نیازمند

 
یاري همه مدیران ارزشی بانک و مجموعه امید هستیم . 

مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري امید افزود: همه تلاش ما این است تا بتوانیم با استفاده ازظرفیت هاي موجود و در چارچوب
سیاست هاي نظام ،تولید را حفظ کنیم و در بخش اشتغال نیز با توجه به شرایط کشور بتوانیم در جهت جهش تولید و حفظ اشتغال

 
پایدار نقش آفرین باشیم. 

وي خاطرنشان کرد: تکلیف اصلی من حفظ حقوق صاحبان سهام و رأس آن بانک سپه با رعایت موازین حقوق سایر ذینفعان است که

 
حتماً در چارچوب ضوابط، ابلاغیه ها و سیاست هاي بانک سپه، مدیر عامل و اعضاي هیأت مدیره انجام خواهد شد. 

دکتر مدرس خیابانی اظهار داشت : با توجه به اینکه بخش تولید در حال حاضر متکفل تامین درآمدهاي ارزي کشور نیز است این
پتانسیل در شرکتهاي زیرمجموعه شرکت سرمایه گذاري امید وجود دارد تا درآمدهاي ارزي خوبی براي کشور حاصل کنند و با تامین

 
حقوق همه ذینفعان در چارچوب ضوابط و سیاستهاي بانک و سیاستهاي اصلی نظام در پیشبرد اهداف کشور سهیم باشند . 

وي در خاتمه عنوان کرد: از اینکه در یک مجموعه جدید می خواهم کسب تجربه کنم و باز هم بیاموزم خدا را شاکرم و امیدوار هستم
در پیشگاه پروردگار، کسانی که به من اعتماد کردند و مردم رو سفید شوم.



چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف

شعار سال و جهش تولید شد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري امید خواست تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور برنامه و تلاش
خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند.

به گزارش ایران اکونومیست به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ محمد کاظم
چقازردي در مراسم قدردانی از دکتر حسنعلی قنبري مدیر عامل پیشین و معارفه دکتر
حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید که با حضور اعضاي

هیئت مدیره و هیئت عامل بانک سپه، اعضاي هیئت مدیره گروه مدیریت سرمایه گذاري امید و مدیران عامل شرکت هاي تابعه امید
درمحل ساختمان سردار شهید قاسم سلیمانی بانک سپه برگزار شد، با اشاره به اهمیت شرکت سرمایه گذاري امید در پیشبرد اهداف
اقتصادي کشور گفت: لازم است تا نتایج تلاشهاي ارزنده این هلدینگ که در برگیرنده صنایع متعددي است خصوصا در عرصه کلان

 
اقتصادي کشور به عموم اطلاع رسانی شود. 

وي تاکید کرد : از تمام مدیران هلدینگ سرمایه گذاري امید انتظار دارم امور و پروژه هاي در دست اقدام را طبق برنامه به انجام

 
رسانند و نقش خود را به نحو شایسته در سطح اقتصاد ملی ایفا کنند. 

 
محور برنامه هاي خود را جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهید 

مدیر عامل بانک دارائی هاي شرکت امید را هم ردیف دارائی هاي بانک سپه قبل از ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح برشمرد
و خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت جهش تولید و اشتغال زایی در کشور، شرکت سرمایه گذاري امید و شرکت هاي تابعه که از
پتانسیل خوبی در این زمینه برخوردار هستند باید با انسجام، همگرایی و هماهنگی در بدنه مدیریتی مانع از اتلاف ظرفیت ها و منابع

 
موجود و توقف چرخه تولید و اشتغالزایی در حوزه هاي متنوع فعالیت هلدینک امید شوند. 

 
مدیران پاك دست عامل موفقیت و حرکت و پیشرفت شرکت 

مدیر عامل با اشاره به سابقه درخشان نخستین بانک ایرانی و حضور مؤثر در پروژه هاي ملی و رضایت مسئولین کشور از عملکرد بانک
سپه این موفقیت هاي درخشان را مرهون سلامت نفس، پاکدستی، تخصص و تجربه اعضاي هیئت مدیره، مدیران و کارکنان بانک

 
سپه عنوان و تاکید کرد سلامت اخلاقی، حرفه اي و پاکدستی مدیران بانک و شرکت هاي زیر مجموعه خط قرمز ماست. 

 
حرکت در چارچوب قانون و مقررات و لزوم توجه به شفاف سازي امور 

چقازردي حفظ و رعایت قوانین، ضوابط و مقررات در کلیه امور شرکت ها از جمله قراردادهاي پیمانکاري ، مزایده ها و مناقصه ها را
همچون گذشته ضروري دانست و اعلام کرد: بانک به هیچ وجه عدول از قوانین و مقررات را در هیچ یک از مجموعه هاي تابعه خود

 
نمی پذیرد. 

 
لزوم نظارت بر پیشرفت پروژه ها، جلوگیري از تعدیل نیرو و مدیریت هزینه ها 



مدیرعامل واگذاري طرح ها و پروژه هاي عظیم ملی به بانک سپه را نتیجه اعتماد مردم و مسئولین به نخستین بانک ایرانی عنوان و بر
ضرورت نظارت دقیق وتمرکز بر پیشرفت پروژه هاي جاري، جلوگیري از تعدیل نیرو و حفظ اشتغال و مدیریت و صرفه جویی درهزینه
ها با توجه به شرایط کشور تأکید کرد. همچنین یکی از اهداف اصلی فعالیت هلدینگ امید را تقویت بنیان هاي اقتصادي در راستاي

 
کمک به دولت جهت حصول به اهداف ملی اقتصادي کشور بیان کرد . 

چقازردي اظهار داشت: حمایت از شرکت سرمایه گذاري امید و کمک به شرکت هاي زیر مجموعه آن براي رونق و شکوفایی اقتصادي
کشور همواره مدنظر بانک بوده وضمن تشکر از موافقت وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک مرکزي ج.ا.ا با مشارکت بانک درافزایش
سرمایه شرکت امید، این امر را در راستاي حمایت از پروژه هاي در دست اجراي شرکت هاي مذکور و حفظ و افزایش اشتغال و رونق

 
تولید قلمداد کرد. 

وي از مدیران شرکت هاي تابعه شرکت سرمایه گذاري امید نیز خواست تا با تمرکز حسابها و عایدات ارزي ،کشور را در شرایط سخت

 
تحریم مانند گذشته حمایت کنند 

 
و ي گفت: بانک نیز از مدیران فعال، توانمند و متعهد خود حمایت می کند. 

 
اجراي تکالیف محوله در راستاي واگذاري شرکت هاي فاقد فعالیت بانکی 

مدیر عامل بانک سپه اظهار داشت: بانک در انجام تکالیف ابلاغی تاکنون در 5 مرحله عرضه بلوکی سهام تحت تملک خود در شرکت

 
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را انجام داده اما واگذاري آن محقق نشده است . 

وي افزود: با توجه به شرایط فعلی بازار سرمایه حسب دستور و تاکیدات مراجع و نهادهاي ذیربط، عرضه خرد سهام شرکت مذکور و
سایر شرکت ها موقتا متوقف گردیده و با تاکید بر اینکه این امر به معناي غفلت از انجام مسئولیت بانک در اجراي تکالیف ابلاغی

 
نیست اظهار داشت : واگذاري شرکت هاي تابعه در شرایط مناسب بازارسرمایه در دستور کار بانک قرار دارد. 

 
در آینده نزدیک سه بانک دیگر در بانک سپه ادغام خواهند شد 

مدیر عامل با اشاره به پروژه ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه اظهار داشت: طرح ملی ادغام کار بسیار بزرگی
است که در حال حاضر اهم فعالیت هاي بانک و هیئت مدیره را به خود معطوف داشته و تاکنون ادغام 2 بانک نهایی شده و باقیمانده

 
بانک ها در آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را طی خواهند کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تشکر از تلاش هاي دکتر حسنعلی قنبري در دوران مسئولیت به عنوان مدیر عامل شرکت
سرمایه گذاري امید خاطر نشان کرد: دکتر قنبري با کارنامه مطلوب و با سلامت کاري از شخصیت علمی و اجرایی برخوردار بوده و
همواره در کنار ما و مجموعه بانک سپه حضور دارند و از تجربیات ایشان استفاده خواهیم کرد. ضمنا از تلاش هاي هیات مدیره شرکت
بابت اقدامات صورت گرفته در زمینه واگذاري املاك و اموال مازاد و دارایی هاي غیر مولد و تسویه بخشی از مطالبات بانک از محل

 
منابع حاصل از واگذاري ها قدردانی کرد. 

چقازردي کفایت و توانمندي دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید را در کنار تجربه وي در حوزه
شرکت ها از عوامل مهم و مؤثر در پیشبرد اهداف شرکت سرمایه گذاري امید دانست و ضمن آرزوي موفقیت براي وي مجددا بر
ضرورت نظارت بر عملکرد شرکت هاي تابعه، فراهم نمودن شرایط اتمام پروژه هاي نیمه تمام (بویژه پروژه هاي در دست اجراي
شرکت پترو امید آسیا ) و جبران عقب ماندگی احتمالی آنها ، حل و فصل مسائل شرکت ها و تصفیه شرکت هاي فاقد کارایی تاکید

 
کرد. 

در پایان این مراسم مدیران عامل شرکت هاي چادر ملو، گل گهر، مدیریت انرژي امید تابان هور، کویر تایر و پترو امید آسیا در
سخنان کوتاهی ضمن ارائه گزارش مختصر از فعالیتهاي شرکت خود از زحمات مدیر عامل پیشین شرکت سرمایه گذاري امید

قدردانی و به مدیر عامل جدید خیر مقدم گفتند.



معین کارت بانک پارسیان با هدف کمک به زندانیان غیرعمد رونمایی شد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/07/29

مراسم رونمایی از معین کارت بانک پارسیان، یکشنبه 27 مهر در ساختمان مرکزي این بانک با حضور مدیران ارشد این بانک
و مدیران بنیاد تعاون زندانیان کشور برگزار شد. با اجرایی شدن این طرح خیرینی که در بانک پارسیان حساب دارند، می

توانند با اختیار خود، تمام یا بخشی از سود سپرده خود را به این حساب واریز ...

به گزارش ایران اکونومیست-در این مراسم عضو هیات مدیره و معاون طرح و توسعه
بانک پارسیان، مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان کشور، مدیرعامل شرکت تجارت
الکترونیک پارسیان و مدیر بازاریابی و توسعه کسب و کار بانک پارسیان حضور داشتند و

 
توضیحاتی در خصوص این محصول ارائه کردند. 

عضو هیات مدیره و معاون طرح و توسعه بانک پارسیان در این مراسم با ارایه آمارهایی از
میزان سرمایه، تعداد شعب، نیروي انسانی و ظرفیت هاي کنونی بانک پارسیان، گفت: مجموع دارایی هاي بانک حدود یک هزار و 650

 
هزارمیلیارد ریال است که 970هزار میلیارد آن مربوط به تسهیلات اعطایی و مطالبات به افراد حقیقی خصوصی به جز بانک هاست. 

ضرغامی با اشاره به نقش مهم استارت آپ ها در توسعه جوامع امروزي گفت: بر این باوریم که در حال حاضر افزایش نرخ رشد سرمایه
گذاري و تولید، حاصل فروش مواد خام و اولیه نیست.آنچه که منجر به شکوفایی اقتصادي می شود ، محصول مغز و تفکر انسانی است
و این شرکت هاي دانش بنیان هستند که آینده اقتصاد جهان را رقم می زنند. بر این اساس بانک پارسیان در راستاي ارتقاي سرمایه

 
انسانی به عنوان یکی از جنبه هاي مسئولیت هاي اجتماعی، حمایت از شرکت هاي دانش بنیان را در دستور کار خود قرار داد. 

 
پرداخت بیش از 5 هزار میلیارد ریال تسهیلات به شرکت هاي دانش بنیان 

ضرغامی در ادامه به حمایت هاي بانک پارسیان از شرکت هاي دانش بنیان اشاره کرد و گفت: هم اکنون معادل 12 هزار و 281

 
میلیارد ریال پرونده مربوط به اعطاي تسهیلات به شرکت هاي دانش بنیان در این بانک در حال بررسی است. 

به گفته وي، تاکنون 7 هزار و 507 میلیارد ریال تسهیلات به شرکت هاي دانش بنیان توسط این بانک به تصویب رسیده و حدود 5
هزارو و273 میلیارد ریال آن هم پرداخت شده است. البته با توجه به اولویت ارتقاي سرمایه انسانی به عنوان یکی از جنبه هاي اصلی

 
مسئولیت هاي اجتماعی، بانک پارسیان روند پرداخت تسهیلات تا پایان سال جاري را ادامه خواهد داد. 

عضو هیات مدیره بانک پارسیان در ادامه گفت: همچنین این بانک تاکنون 7 هزار و 458 میلیارد ریال از سوي شرکت هاي دانش

 
بنیان درخواست صدور ضمانتنامه داشته که یک هزار و 659 میلیارد ریال آن صادر شده و مابقی آن در حال بررسی است. 

معاون طرح و توسعه بانک افزود: بانک پارسیان تاکنون براي 270 شرکت دانش بنیان ضمانتامه صادر کرده و 285 شرکت دانش بنیان

 
نیز تحت پوشش اعطاي تسهیلات قرار دارند. 

 
پرداخت 2هزار و 580 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه 

ضرغامی در بخش دیگري از اظهارات خود گفت: جنبه دیگر مسئولیت هاي اجتماعی ، جنبه خیرخواهانه است و در این راستا بانک بر
اساس تفاهم نامه با بنیاد برکت از زیرمجموعه هاي ستاد اجرایی فرمان امام(ره) اعطاي 9500 میلیارد ریال تسهیلات را برنامه ریزي
نموده که تا به امروز 2 هزار و 580 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی روستایی از سوي بانک پرداخت شده است و

 
مابقی آن تا پایان سال پرداخت خواهد شد. 

 
سود سپرده خیرین داوطلب صرف حرفه آموزي، اشتغال و آزادي زندانیان می شود 

وي همچنین در بخش دیگري از اظهارات خود در خصوص معین کارت گفت: معین کارت طرحی است که در راستاي جنبه



خیرخواهانه مسئولیت هاي اجتماعی در دستور کار بانک پارسیان قرار گرفته است. با اجرایی شدن این طرح خیرینی که در بانک
پارسیان حساب دارند و یا افتتاح حساب می کنند، می توانند با اختیار خود تمام یا بخشی از سود سپرده خود را به این حساب واریز
کنند تا در اختیار بنیاد تعاون زندانیان براي امور خیریه از جمله حرفه آموزي، اشتغال،آزادي زندانیان و ... قرار گیرد. در این راستا

 
کمپین گسترده اي براي اطلاع رسانی و تبلیغات فراهم شده است. 

 
صدور یک میلیون حامی کارت بانک پارسیان 

مطهرنژاد، مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان کشور نیز در این مراسم گفت: بنیاد تعاون زندانیان، یک نهاد عام المنفعه است که از حدود
70 سال پیش کار خود را شروع کرده است. وظیفه این بنیاد توانمند سازي زندانیان براي بازگشت به جامعه اي است که در قالب

 
حرفه آموزي و ایجاد اشتغال در دوران محکومیت این هدف را محقق می کند. 

وي با بیان اینکه سالانه بیش از 70 هزار نفر از زندانیان تحت آموزش فنی و حرفه اي قرار می گیرند، ادامه داد : بخشی از این کار

 
توسط بنیاد و بخشی هم با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي و سازمان زندان ها اجرایی می شود. 

به گفته مطهر نژاد، بانک پارسیان همکاري خوبی از سه سال گذشته با بنیاد شروع کرده است. به دنبال این همکاري ابتدا بحث طرح
حامی کارت با همکاري شرکت تاپ براي آزادي زندانیان با بانک پارسیان آغاز شد. آنگونه که آمارها نشان می دهد طی این سه سال
حدود یک میلیون حامی کارت براي زندانیان صادر شده وهم اکنون تمامی مراودات پولی و بانکی زندانیان با این کارت انجام می شود.
مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان کشور همچنین با قدردانی از حمایت هاي بانک پارسیان، گفت: آمارها نشان می دهد زندانیانی که
توسط بانک ها مورد حمایت شغلی قرار گرفته در دوران محکومیت کار یاد گرفتند و بعداز آزادي هم به نوعی حمایت شده و مشغول
کار بودند، بازگشتشان به زندان از20 درصد به 2 درصد کاهش پیدا کرده است. بدون شک بانک پارسیان با سهیم شدن در این کار

 
خیر، موجب کاهش بازگشت زندانیان به زندان می شود. 

 
اداي دین بانک پارسیان به زندانیان نیازمند 

پارسافرد، مدیر بازاریابی و توسعه کسب وکار بانک پارسیان از دیگر سخنرانان این مراسم بود .وي با بیان اینکه معین کارت بستري
براي کمک به زندانیان و در راستاي مسئولیت اجتماعی بانک پارسیان است ، گفت: معین کارت علاوه بر اینکه در راستاي مسئولیت

 
هاي اجتماعی است، ایجاد بستري الکترونیکی است که جریان نقدینگی مستمر براي بنیاد تعاون زندانیان ایجاد می کند. 

 
وي افزود: این کمک ها که پیش تر به صورت دستی بود با معین کارت به صورت مکانیزه وخودکار انجام می شود. 

مدیر بازاریابی و توسعه کسب و کار بانک پارسیان با بیان اینکه بستر معین کارت از طریق سپرده کوتاه مدت ماه شمار است، گفت:

 
این سود به جاي اینکه به حساب دارنده کارت منظور شود به حساب بنیاد تعاون زندانیان کشور واریز می شود. 

وي افزود: اگرچه این سود جزئی و کم است، اما جمع شدن آن به صورت تجمیعی کمک می کند تا برنامه ریزي صحیح براي

 
آزادسازي و ایجاد اشتغال زندانیان انجام شود. 

پارسافرد افزود: امیدوارم با برنامه ریزي هاي پیش رو مزایایی براي صاحبان کارت داشته باشیم و استقبال خوبی از این محصول شود و

 
اداي دین کنیم به کسانی که نیازمند هستند. 

وي با بیان اینکه معین کارت مصداق قطره قطره جمع گردد وانگهی دریا شود است، گفت: معین کارت در راستاي مسئولیت اجتماعی

 
و توامان مسئولیت سازمانی بانک پارسیان است. 

مدیر بازاریابی و توسعه کسب و کار بانک پارسیان خاطرنشان کرد : از این طریق افراد می توانند سود خود را به صورت خودکار براي
حمایت از زندانیان انجام دهند. ضمن اینکه باتوجه به خودکار بودن آن، دغدغه فراموشی خیرین نیز از بین می رود و بر این اساس

 
اشتغال زندانیان و آزادي زندانیان از این بستر با برنامه ریزي صحیح تري انجام می شود. 

پارسافرد در پایان افزود : همچنین مطرح شد این محصول در اولویت برنامه هاي اطلاع رسانی و تبلیغ بانک قرار گرفته و بر این اساس
کمپین تبلیغاتی گسترده اي براي آن در راستاي مسئولیت اجتماعی و برقراري ارتباط بین خیرین و نیازمندان تدوین شده و در حال

 
اجرا است. 

جعفري، مدیر عامل شرکت تجارت الکترونیک پارسیان نیز در این مراسم با اشاره به سابقه همکاري بانک پارسیان با بنیاد تعاون



زندانیان کشور از سال 94 گفت: در راستاي تحقق مسئولیت اجتماعی جذب کمک هاي مردمی به نفع مددجویان جهت اشتغالزایی و
آزادي زندانیان بانک پارسیان با مشارکت شرکت تجارت الکترونیک پارسیان و بنیاد تعاون زندانیان کشور به ارائه محصول تحت عنوان

 
معین کارت اقدام کرده است. 

وي افزود: برنامه ریزي براي اضافه شدن مراکز و فروشگاه هاي مجموعه بنیاد تعاون زندانیان به باشگاه مشتریان جهت ارائه خدمات با
تخفیف ویژه به دارندگان معین کارت، اطلاع رسانی به بیش از یک میلیون پذیرنده تاپ جهت مشارکت در طرح و اطلاع رسانی به

2000 دارندگان کارت هاي سازمانی پیش پرداخت از اقدامات انجام شده در راستاي حمایت طرح معین کارت توسط تاپ بوده است.



همتی: دولت 500 میلیارد تومان در اختیار هلال احمر قرار داده است

منبع: ایرناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران - ایرنا - رئیس جمعیت هلال احمر گفت: دولت براي پشتیبانی و دپوي انبارهاي امدادي 500 میلیارد تومان در اختیار
هلال احمر قرار داده، که 50 درصد آن دریافت شده و 50 درصد دیگر هم وصول خواهد شد.

تهران - ایرنا - رئیس جمعیت هلال احمر گفت: دولت
براي پشتیبانی و دپوي انبارهاي امدادي 500 میلیارد
تومان در اختیار هلال احمر قرار داده، که 50 درصد آن

 
دریافت شده و 50 درصد دیگر هم وصول خواهد شد. 

به گزارش روز سه شنبه ایرنا از جمعیت هلال احمر، این
مطلب را کریم همتی در جلسه ویدئو کنفرانسی با شوراي
معاونان امداد و نجات استان هاي سراسر کشور عنوان و
ضمن تشکر از عملکرد حوزه امداد و نجات هلال احمر در
بحران ها و حوادث افزود: در حوزه امداد کارهاي موثر و

 
ارزشمندي انجام شده و در استان هاي جنوبی شاهد خدمت رسانی خوب امدادگران به آسیب دیدگان ناشی از سیل بودیم. 

وي گفت: در شرایطی کار می کنیم که با ظالمانه ترین تحریم هاي بین المللی مواجه هستیم و امکانات کشور و آنچه در دست داریم
براي خدمت به هم وطنان نسبت به سنوات قبل کاهش قابل ملاحظه اي داشته اما هیچ یک از این فشارها و نامهربانی هاي بین

 
المللی باعث نشده که درکنار مردم شریف نباشیم. 

 
امدادگران همراهان همیشگی هلال احمر 

همتی با بیان این که همه کسانی که امروز به عنوان مدیر با ما کار می کنند علاقه اي به بحث مادي خدمت در جمعیت هلال احمر
ندارند و همین باعث شده تا با کمترین امتیاز براي خود بیشترین خدمات را به مردم ارائه دهند، افزود: با توجه به این که خیلی از
خریدهایی که در گذشته انجام می گرفت امروز امکان پذیر نیست، اما با همین دستان خالی از هشت فروند بالگردي که در گذشته
زمین گیر شده بود، سه فروند وارد چرخه عملیاتی شدند و باعث قدردانی ویژه رئیس جمهور از هلال احمر شد و این می طلبد که ما

 
نیز از امدادگرانی که همراهان همیشگی هلال احمر هستند قدردانی کنیم. 

 
می توانیم بخشی از پرداخت هاي امدادگران را بهبود ببخشیم 

رئیس جمعیت هلال احمر با تاکید به بهبود وضعیت جذب و نگه داشت نجاتگران و امدادگران هلال احمر و برخورد خوب با آنها اظهار
کرد : بار اصلی فعالیت هاي هلال احمر بر دوش امدادگران است، هر کاري که می شود براي ارتقاء وضعیت نجاتگران و امدادگران و

افزایش رضایت مندي آنها انجام داد را پیگیري کنید. ما می توانیم بخشی از پرداخت هاي امدادگران را بهبود ببخشیم . 



وي با اشاره به رسیدگی به وضعیت بیمه امدادگران گفت: این موضوع باید به عنوان اولویت در کارها در نظر گرفته شود و عملیاتی

 
شود تا در حین بحران شرمنده آنها نباشیم. 

 
فعال نگهداشتن اردوگاه هاي آموزشی، فرهنگی و تفریحی هلال احمر 

رئیس جمعیت هلال احمر با تاکید به برگزاري دوره هاي آموزشی و باز آموزي نجاتگران و امدادگران گفت: یکی از کارهایی که براي
جذب و نگه داشت نجاتگران و امدادگران می توان انجام داد فعال نگه داشتن اردوگاههاي آموزشی، فرهنگی و تفریحی هلال احمر

 
است تا در کنار برگزاري دوره هاي آموزشی جوانان و اعضاي هلال احمر بتوانند امکانات تفریحی هم داشته باشند. 

 
لزوم داشتن شناسنامه خودرویی در استان ها 

وي با بیان اینکه هلال احمر یک لجستیک قوي و توانمند داشته که به مرور در حوادث مستهلک شده، گفت: باید شناسنامه خودرویی
استان ها را داشته باشیم تا تعداد خودروها و قابلیت استفاده ها از آنها مشخص شود بسیاري از آنها نیاز به تعمیر دارند تا وارد چرخه

 
عملیاتی شوند. 

همتی همچنین با اشاره به برگزاري مراسم تحلیف جوانان هلال احمري با حضور رئیس جمهوري افزود: سازمان جوانان ورودي

 
جمعیت هلال احمر براي فعالیت هاي داوطلبانه است بنابراین براي ما از اهیت بالاي برخوردار است . 

 
تسهیلات ویژه براي امدادگران 

وي با بیان این که اولویت اصلی ما در هلال احمر امداد و نجات است به پیگیري پرداخت افزایش حق الزحمه امدادگران تاکید کرد و
افزود: از تسهیلاتی که براي امدادگران در نظر گرفته شده مذاکره با بانک ملت در استان ها براي پرداخت وام قرض الحسنه به
امدادگران است تا بخشی از مشکلات آنها حل شود همچنین برخی از موسسات هم قول سرمایه گذاري براي اشتغال زایی و مشغولیت

 
امدادگران داده اند. 

 
اختصاص انبارهاي منطقه اي براي دپوي اقلام 

همتی در خصوص توزیع امکانات بین استان ها به دپوي اقلام امدادي به صورت منطقه اي تاکید کرد و افزود: در مناطق چهارگانه

 
کشور یکی از استان ها براي دپوي عظیم اقلام انتخاب می شود. 

وي گفت: دولت براي پشتیبانی و دپوي انبارهاي امدادي 500 میلیارد تومان در اختیار هلال احمر قرار داده است، که 50 درصد آن
دریافت شده و 50 درصد دیگر هم وصول خواهد شد که از این مبلغ 50 میلیارد تومان براي خرید قطعات بالگرد و 22 میلیون دلار

 
براي خرید بالگرد با تاکید رئیس جمهور انجام می شود؛ که در مناطق چهارگانه توزیع خواهد شد. 

 
لزوم دسترسی آنلاین به موجودي انبارها 

همتی همچنین با بیان این که شرایط ایمنی و فضاي انبارهاي امدادي مهم است افزود: علیرغم همه تلاش ها انبارها هنوز آنلاین



نیست و این یک مشکل است بنابراین باید بحث نرم افزار ها را دنبال کنید و براي دسترسی به موجودي انبارها و رفع مشکلات انبار

 
داري و انبار گردانی فرایند قانونی را انجام دهید. 

 
ضرورت برگزاري دوره هاي تخصصی و باز آموزي امدادي 

وي در خصوص آموزش هاي تخصصی هلال احمر نیز گفت: باید موضوع آموزش هاي تخصصی و دوره هاي بازآموزي با جدیت دنبال
شود تا از ریزش نیروهاي امدادي و نجاتگر جلوگیري شود آموزش ها را منطقه اي کنیم و به استان ها در این خصوص تفویض اختیار

 
دهیم و تمرکز زدایی کنیم. 

همتی یادآور شد: شرایطی سختی در کشور حکمفرماست اما به مدد مسئولان حل خواهد شد و امیدواریم که برخی از دغدغه هاي

 
عزیزان حل شود. 

 
برچسب ها 

 
- بانک ملت 

 
- کریم همتی 

- جمعیت هلال احمر جمهوري اسلامی ایران



بر سر ساباط قاجاري خانه کسمایی میرمیران چه آمد؟

منبع: ایرناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران- ایرنا- خانه کسمایی و ساباط همجوار آن که به شماره 33122 در فهرست آثار ملی کشور ثبت شده است، از جمله
یادگارهاي برجاي مانده دوران قاجار در شهر قزوین است. این بنا در محله درب کوشک، خیابان عبید زاکانی واقع شده است؛

یکی از محلات تاریخی شهر است که از دخل وتصرفات کالبدي و توسعه هاي به اصطلاح ...

 
سمیه مراقیIمشاور رئیس شوراي هماهنگی سازمان هاي میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی 

تهران- ایرنا- خانه کسمایی و ساباط همجوار آن که به شماره
33122 در فهرست آثار ملی کشور ثبت شده است، از جمله
یادگارهاي برجاي مانده دوران قاجار در شهر قزوین است. این بنا
در محله درب کوشک، خیابان عبید زاکانی واقع شده است؛ یکی
از محلات تاریخی شهر است که از دخل وتصرفات کالبدي و

 
توسعه هاي به اصطلاح امروزي در امان نمانده. 

چندي قبل یکی از اهالی قدیمی محله به عنوان سرمایه گذار
وارد بافت شده و خانه تاریخی کسمایی را از مالک آن خریداري
می کند. این خانه داراي سه واحد همسایه در جبهه شمالی است

که ساباط (دالان) واقع در جبهه غربی خانه مورد اشاره، تنها راه دسترسی به این خانه ها است. بنابراین فضاي دسترسی زیرین در

 
اختیار این چهار ملک و طبقه بالایی، بخشی از ملک خانه کسمایی است. 

اتفاقات از این قرار است که ساکنین در ابتدا به تصور اینکه سرمایه گذار قصد تخریب و ساخت وساز در ملک را دارد با سرمایه گذار
همراه شده ولیکن پس از آگاهی از نیت سرمایه گذار که مرمت و تغییر کاربري خانه را مدنظر داشته است، کارشکنی هاي خود را آغاز
می کنند تا جایی که این سوءنیت ها به انواع اقدامات تخریب گرانه منتهی می شود. در اولین اقداماتی که اواخر شهریورماه سال
جاري رخ می دهد، شبانه بخش هایی از تاق هاي ساباط تخریب می شود ولی با آگاهی به موقع یگان حفاظت اداره کل میراث
فرهنگی استان جلوي این تخریب ها گرفته و بخش هاي تخریب شده، مرمت می شوند. ناگفته نماند که این تخریب عمدي که شواهد
آن در نوع تخریب نمایان بوده است، مورد انکار همسایگان قرار گرفت. در ادامه داستان روز شنبه 26 مهرماه عکس هایی از تخریب

 
کامل این ساباط منتشر شد. پیدا کنید پرتقال فروش را! 

بحث عدم تعلق خاطر ساکنین نسبت به بافت ها و بناهاي تاریخی و انتظارات آنها براي زندگی مدرن در این بافت ها مسئله و موضوع
جدیدي نبوده و مختص به شهر قزوین نیست. بارها و بارها شاهد تخریب هاي عمدي ثروت هاي فرهنگی در جاي جاي کشورمان
هستیم اما سوال اینجاست که مگر غیر از این است که این بنا در فهرست میراث فرهنگی کشور ثبت بوده و مشمول قوانین حفاظت
قرار داشته و کسی حق تخریب آن را ندارد؟ اما چرا مردم پایبندي به قوانین را بر خود واجب نمی دانند و آن را خوار می شمارند؟

گذشته از اینکه بعضا شاهد هستیم نهادهاي دولتی تصمیم ساز هم به قوانین میراث فرهنگی الزامی ندارند. 



پر واضح است که هریک از سازمان ها و ارگان ها در این وضعیت سهمی دارند اما اکنون وظیفه هریک از این سازمان ها چیست؟
قدرت و صلابت اداره کل میراث فرهنگی چگونه ظهور خواهد یافت تا در ادامه بتواند بستر مناسبی براي پیشبرد برنامه هاس توسعه

 
گردشگري و فرهنگی در شهر ایجاد نماید؟ 

میراث فرهنگی به عنوان نهاد ناظر و مسئول حفاظت از آثار تاریخی و فرهنگی و همچنین سیاست گذار مهم در حوزه گردشگري،
لازم است نقاط تمایز خود را برجسته کرده و با جدیت بر سر مواضع خود بایستد و در جایی که قوانین آن توسط هر نهادي زیر پا

 
گذاشته می شوند، احقاق حق نماید تا اجازه تکرار این روند منقطع شود. 

شهرداري که نقش تاثیرگذار آن بر کسی پوشیده نیست و طی سال هاي اخیر با حمایت و عدم حمایت از حوزه میراث فرهنگی در
شهر تاریخی ایفاي نقش کرده است با ارائه انواع خدمات، امکانات و درخواست هاي منطقی ساکنین بافت هاي تاریخی می تواند در

 
جلب رضایت این ساکنین در راستاي حفاظت از بافت یاري رسان باشد. 

نهادهاي فرهنگی شهر که قدرتمندترین ابزار ارزشی آفرینی در اذهان عمومی را برعهده دارند، در وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز
که میراث فرهنگی در تقابل با مدرنیته قرار گرفته است و دیگر زندگی در بافت ها و محدوده هاي تاریخی و فرهنگی باب روز نیست و

 
چه بسا باعث سرافکندگی بسیاري از ساکنان است، وظیفه خطیر خود را با قدرت انجام دهند. 

و دست آخر علل کارشکنی مردم و شهروندان در حفاظت از بناها و بافت هاي تاریخی را باید در برنامه ریزي ها و اقدامات نهادهاي
تصمیم ساز مدیریت شهري پی گرفت. اعطاي انواع تسهیلات در بافت تاریخی تا زمانی که مسئله گردشگري منجر به کسب درآمد
بشود. رفع محدودیت هاي امکانات و منابع اعطا شده به ساکنین بافت هاي تاریخی، ارتقاي وضعیت بصري و جداره ها و پیاده راه ها و
بهسازي انواع مبلمانی شهري این محدوده ها در شان شهروندان نبوده و به تبع آن ساکنین احساس تعلق خاطري به فضا نداشته و در
حال فرار از این بافت ها به محله هاي نوساز هستند. باید این واقعیت را در نظر داشت که تا زمانی که شهروندان بافت هاي تاریخی

 
بهبود شرایطی در زندگی خود احساس نکنند، خشم شان را در قالب تخریب این بناها شاهد خواهیم بود. 

با همه نقاط منفیِ این موضوع یک حسن هم دارد و آن اینکه، واکنش مدیران شهري قزوین این مسئله را شفاف می کند که پیشبرد
برنامه هاي توسعه پایدار گردشگري و بهره گیري از ظرفیت هاي کارآفرینی در این حوزه و حمایت از فضاي سرمایه گذاري که سال
ها مورد نقد سرمایه گذران این عرصه بوده است، در عمل به کدام جهت است؟ آیا مدیریت شهري قزوین رویکردي در مواجه با این

 
موضوعات خواهد داشت یا عرصه همچنان خالی است؟ 

اهمیت دو چندان رسیدگی و عدم رسیدگی به این موضوع در آنجاست که افکار جمعی بر این مسئله صحه می گذارد که فضاي

 
شهري قزوین هنوز پذیرا و آماده توسعه بخش گردشگري هست یا نیست. 

 
برچسب ها 

 
- استان قزوین 

- میراث فرهنگی



سند ارتقاي فرهنگی وقف در زنجان رونمایی می شود

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرکل اوقاف زنجان از برگزاري همایش یاوران وقف به صورت مجازي خبر داد و گفت: در حاشیه این همایش از سند ارتقاي
فرهنگ وقف و کتابخانه تخصصی مجازي وقف رونمایی می شود.

مدیرکل اوقاف زنجان از برگزاري همایش یاوران وقف به صورت مجازي خبر داد و گفت: در حاشیه این همایش از سند ارتقاي

 
فرهنگ وقف و کتابخانه تخصصی مجازي وقف رونمایی می شود. 

به گزارش ایکنا از زنجان، حجت الاسلام مختار کرمی، مدیرکل
اوقاف و امور خیریه استان، 29 مهرماه در جمع خبرنگاران اظهار
کرد: شیوع کرونا برنامه هاي دهه وقف امسال را از سال هاي
گذشته متفاوت کرده و براي برگزاري همایش ها از فضاي مجازي

 
استفاده می شود. 

وي با اشاره به اینکه امسال فقط یک همایش به نام یاوران وقف
به شکل محدود و به شیوه مجازي برگزار می شود، ابراز کرد: در
این همایش از سند ارتقاي فرهنگ وقف، فراخوان همایش وقف و
سلامت و کتابخانه تخصصی دیجیتالی وقف براي نخستین بار

 
رونمایی خواهد شد. 

این مقام مسئول به ترویج وقف در جامعه تأکید کرد و افزود: وقف سنت حسنه و صدقه جاریه است و باید براي ارائه خدمات اجتماعی
ماندگار و نیازهاي مردم این کار فرهنگی توسعه یابد و در این بین موضوعاتی همچون اشتغال، ازدواج و مسکن جوانان مورد توجه قرار

 
گیرد. 

مدیرکل اوقاف زنجان به اجراي طرح مودت اشاره کرد و گفت: این طرح از سوي هیئت امناء و امین بقاع متبرکه به منظور شناساندن
اهداف، نیازهاي مالی، معنوي و مشارکت براي عمران و آبادانی امامزادگان و مساجد اجرا می شود. مشارکت در طرح مودت به صورت
نقدي و غیرنقدي و در قالب ساخت اسکلت، ساختمان، تهیه سیمان، سنگ، دیوار کشی، ساخت گنبد و گلدسته انجام می شود.

 
خوشبختانه در این راستا اوقاف و البته مردم مشارکت خوبی داشته و اقدامات قابل توجهی صورت گرفته است. 

کرمی با اشاره به وجود نزدیک به 2 هزار امامزاده و مسجد در استان زنجان بیان کرد: سال قبل فقط 160 میلیون تومان بودجه براي
بازسازي این اماکن مقدس در نظر گرفته شده بود که بودجه کمی بود. با اجراي طرح مودت در همین راستا سال قبل 4 میلیارد و

 
230 میلیوت تومان در طرح مودت مشارکت شد. 

وي با اشاره به اینکه بودجه اختصاص یافته با اولویت بندي در راستاي بازسازي مساجد و بقاع متبرکه هزینه می شود، یادآور شد:
شاید بتوان گفت نیمی از هزینه هاي مربوط به ساخت آستان مقدس امامزادگان و بازسازي آن ها در قالب طرح مودت و مشارکت



 
مردم محقق می شود. 

انتهاي پیام



بیش از 200 شهید سلامت داریم

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/07/29

رئیس بنیاد شهید با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 200 شهید سلامت داریم، گفت: حماسه هاي کادر درمانی در مبارزه با
کرونا را فقط در دفاع مقدس شاهد بودیم، لذا تأسی جامعه به فرهنگ ایثار و شهادت در جریان شیوع بیماري کرونا کاملاً

مشهود است.

رئیس بنیاد شهید با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 200 شهید سلامت داریم، گفت: حماسه هاي کادر درمانی در مبارزه با
کرونا را فقط در دفاع مقدس شاهد بودیم، لذا تأسی جامعه به فرهنگ ایثار و شهادت در جریان شیوع بیماري کرونا کاملاً مشهود

 
است. 

به گزارش ایکنا از گیلان، سعید اوحدي، رئیس بنیاد شهید و
امور ایثارگران امروز، 29 مهر ماه در حاشیه سفر خود به استان
گیلان و حضور در گلزار شهداي رشت، در جمع خبرنگاران، با
بیان اینکه سفرهاي استانی در قالب طرح هر هفته یک استان
برنامه ریزي شده است، اظهار کرد: گیلان هفدهمین استانی است
که به منظور امضاي دو تفاهم نامه مهم با سه محور به آن سفر

 
کردیم. 

وي تأمین مسکن جامعه ایثارگري را یکی از مسائل مهم بنیاد شهید دانست و افزود: احساس می کنیم نظام و بنیاد شهید در حوزه

 
تامین مسکن ایثارگران عقب ماندگی دارد و هنوز مدیون ایثارگران هستیم. 

رئیس بنیاد شهید از امضاي تفاهم نامه جهت تعیین 1500 مورد زمین براي تأمین مسکن ایثارگران گیلان خبر داد و تصریح کرد: این
تفاهم نامه با همکاري معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداري گیلان و اداره کل راه و شهرسازي استان و بنیاد شهید بوده و فرایند

 
ساخت مسکن به زودي شروع می شود. 

اوحدي تفاهم نامه دوم را با محوریت اشتغال دانست و بیان کرد: موضوع اشتغال یکی از مشکلات جدي جامعه به ویژه براي ایثارگران
است و در این حوزه نیز عقب ماندگی داریم لذا با همت استاندار گیلان و مجموعه بخش خصوصی و دستگاه هاي اجرایی و نهادهاي

 
عمومی تفاهم نامه تامین 2000 شغل در استان امضا می شود. 

وي یکی دیگر از محورهاي این تفاهم نامه ها را ساماندهی گلزارهاي شهدا دانست و یادآور شد: این ساماندهی براساس منویات رهبر

 
انقلاب درخصوص گلزارهاي شهدا اجرایی می شود. 

رئیس بنیاد شهید با بیان اینکه بیش از 30 نفر از عزیزان کادر درمانی کشور را در ماه هاي نخست شیوع کرونا از دست دادیم،



خاطرنشان کرد: این اتفاق جامعه درمانی و کادر پزشکی و پرستاران و بهیاران و کمک بهیاران ما را درگیر کرده؛ این در حالی است که

 
در دنیا شاهد اعلام خستگی کادر درمانی بودیم، اما پزشکان و پرستاران ما تا امروز مقاوم ایستادند و از بیمارستان ها خارج نشدند. 

وي مجموعه نظام را مدیون ایثارگري کادر درمانی دانست و تصریح کرد: براساس دستور رهبر انقلاب و تفویض ایشان به شوراي عالی
امنیت ملی، آیین نامه تعیین مصادیق شهدا در قالب یک کمیته تدوین و به کمیته هاي متناظر استانی ابلاغ شد. مسئولیت این کمیته
با وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بوده و بنیاد شهید و سازمان امور اداري و استخدامی و سازمان برنامه و بودجه از دیگر

 
اعضاي این کمیته هستند. 

اوحدي از تصویب دستورالعمل آیین نامه ابلاغی شوراي عالی امنیت ملی خبر داد و گفت: در هفته جاري کلیه پرونده هایی که تعیین
مصادیق می شوند به بنیاد شهید ارسال خواهد شد و همه خانواده هاي شهداي دفاع از سلامت مانند سایر شهدا و اثارگران تحت

 
پوشش بنیاد شهید قرار می گیرند تا بتوانیم اندکی از دین خودمان به این ایثارگري را که در تاریخ ثبت خواهد شد، ادا کنیم. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر بیش از 200 شهید سلامت داریم، عنوان کرد: حماسه هاي کادر درمانی در مبارزه با کرونا را فقط در

 
دفاع مقدس شاهد بودیم لذا تاسی جامعه به فرهنگ ایثار و شهادت در جریان شیوع بیماري کرونا کاملا مشهود است. 

اوحدي با اشاره به ماده 21 قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران با موضوع اشتغال، یادآور شد: خوشبختانه قوانین خوبی در این
زمینه پیش بینی شده و فراکسیون ایثارگران مجلس می تواند کمک بزرگی به تصویب قوانین راهگشا کند. براساس بند ذ ماده 87

 
قانون برنامه ششم، شاهد تبدیل وضعیت همه فرزندان جامعه شاهد و ایثارگر خواهیم بود. 

رئیس بنیاد شهید با بیان اینکه بند ج ماده 87 احکام برنامه ششم نیز دولت را مکلف کرده تا پایان برنامه تمامی فرزندان شهدا و

 
جانبازان را استخدام کند، گفت: امیدواریم با همکاري دستگاه ها این مهم محقق شود. 

انتهاي پیام



> دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با 3 خانواده شهید، جانباز و آزاده
گیلان

منبع: حیاتشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/07/29

حیات_ معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید ، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس
گیلان دیدار کرد.
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دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با 3 خانواده شهید، جانباز و آزاده گیلان حیات_ معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید

 
و امور ایثارگران با سه خانواده شهید ، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان دیدار کرد. 

 
 

به گزارش حیات- مهندس سعید اوحدي با همراهی ارسلان زارع استاندار گیلان، پیش از ظهر روز سه شنبه با خانواده شهیدان عباس

 
و کامران ساغري دیدار و گفت و گو کرد. 

شهید عباس ساغري در بیست و سوم تیرماه 1361 و شهید کامران ساغري در هفتم شهریورماه 1365 در شلمچه به درجه رفیع



 
شهادت نائل شده اند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان همچنین با نوراالله نوده جانباز 40 درصد جنگ تحمیلی که شش سال و 10 ماه از

 
عمر خود را به اسارت در اردوگاه هاي رژیم بعثی گذراند، دیدار کردند. 

در ادامه معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با محمد نژادحسنی جانباز70 درصد جنگ

 
تحمیلی نیز دیدار و گفت و گو کردند. وي در منطقه چنگوله عراق و جزیره مجنون دچار مجروحیت شد. 

دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و همچنین حضور در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن ، ساماندهی اشتغال و

 
کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه اوحدي به گیلان است. 

 
انتهاي پیام 

فایل هاي ضمیمه :



ایجاد کارگروهی براي افزایش رعایت دستورات بهداشتی مرتبط با کرونا

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون پژوهش دانشگاه تهران از ایجاد کارگروهی براي فرهنگسازي در زمینه افزایش رعایت دستورات بهداشتی مرتبط با
کرونا از سوي مردم در این دانشگاه خبر داد.

معاون پژوهش دانشگاه تهران از ایجاد کارگروهی براي فرهنگسازي در زمینه افزایش رعایت دستورات بهداشتی مرتبط با کرونا

 
از سوي مردم در این دانشگاه خبر داد. 

به گزارش ایکنا از قم، محمد رحیمیان، معاون پژوهش دانشگاه
تهران، 29 مهر در اختتامیه همایش چالش کرونا و زندگی
مؤمنانه، گفت: دانشگاه تهران در برنامه 5 ساله سوم خود سه
هدف را برگزیده است؛ هدف اول بین المللی کردن فعالیت ها
است، هدف دوم توسعه اخلاق و مسئولیت پذیري اجتماعی و

 
هدف سوم کارآفرینی است. 

وي افزود: یعنی از دانشگاه آموزشی و پژوهشی فراتر رفته و به
سمت دانشگاه کارآفرین می رویم و در چنین دانشگاهی
مسئولیت اجتماعی اهمیت زیادي دارد؛ این کنفرانس هم در

راستاي این اهداف است یعنی دانشگاه صرفا آموزشی و پژوهشی و ارائه مقاله نیست و وقتی دردي به جامعه وارد شد حساس است و

 
باید بتواند راهنمایی کند. 

رحیمیان با بیان اینکه این همایش پاسخی به پرسش از سبک زندگی است، تصریح کرد: در چن سال گذشته دانشگاه تهران به سمت
همکاري با دانشگاه هاي دیگر رفته است؛ در دوره اي با دانشگاه هاي دیگر رقیب بودیم ولی از این فاز عبور کرده و تلاش بر همکاري

 
داریم و در این راستا نشست هاي مشترکی هم با رؤساي دانشگاه ها داشته ایم. 

معاون پژوهشی دانشگاه تهران اضافه کرد: کنسرسیوم پژوهشی با همکاري دانشگاهها تشکیل و طرحی هم براي محیط زیست انجام

 
شده است. 

وي افزود: جلساتی با هدف بررسی آثار اقتصادي و اجتماعی کرونا برگزار و ماحصل پژوهشی آن در قالب شش گزارش از جمله

 
پیامدهاي اجتماعی کرونا و راههاي مقابله با آن، پیامدهاي کرونا در اجتماعات محلی و ... به مسئولان کشور ارائه شد. 

رحیمیان تصریح کرد: برگزاري سمینار هاي بین المللی و نمایشگاه مجازي فناوري هاي مختلف براي استفاده از تجربیات مقابله با
کرونا برگزار و سخنرانی هاي خوبی در سمیار رد و بدل شد و اساتید از تجارب خود در بیمارستان هاي ایتالیا، اسپانیا و انگلیس و

 
ایران سخن گفتند. 



وي ادامه داد: کارگروه هایی هم درباره کرونا از جمله واکسن و درمان، تشخیص و سیستم هاي هوشمند و ... ایجاد شده است.

 
همچنین کارگروه امنیت غذایی با حضور وزارت صمت و ... تشکیل شد تا تصمیمات مطلوبی اتخاذ شود. 

رحیمیان بیان کرد: مردم دستورات بهداشتی را تا حدودي رعایت می کنند ولی باید همراهی مردم را بیشتر کنیم، لذا کارگروهی براي
این مسئله در دانشگاه به خصوص با حضور استادان علوم رفتاري تشکیل می شود تا مردم همراهی بیشتري با توصیه هاي وزارت

 
بهداشت داشته باشند. 

انتهاي پیام



اعلام فراخوان اعطاي تسهیلات به فعالیت هاي قرآن و عترت در کرمانشاه

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/07/29

فراخوان ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت در کرمانشاه
اعلام شد.

فراخوان ثبت نام اعطاي تسهیلات حمایتی قرض الحسنه ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه قرآن و عترت در کرمانشاه اعلام

 
شد. 

به گزارش ایکنا از کرمانشاه، فراخوان ثبت نام اعطاي تسهیلات
حمایتی قرض الحسنه، ویژه مؤسسات و فعالان فرهنگی حوزه

 
قرآن و عترت در کرمانشاه اعلام شد. 

در قالب این طرح حمایتی در حوزه فعالیت هاي قرآن و عترت
تسهیلات کم بهره با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به

 
متقاضیان مؤسسات فرهنگی قرآن و عترت اعطاء می شود. 

فعالان و مدیران فرهنگی قرآن و عترت و مدیران کسب و کار هاي قرآنی متقاضی دریافت تسهیلات حمایتی می توانند براي ثبت

 
تقاضاي خود به سامانه تحفه www.tohfeh.gov.ir مراجعه کنند. 

انتهاي پیام



11 روستاي کردستان براي اجراي طرح هاي کارآفرینی حمایت می شوند

منبع: ایرناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/07/29

سنندج - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان گفت: براي اجراي طرح هاي "یک روستا یک محصول" و "روستایی
بدون بیکار" 11 روستا در این استان شناسایی شده است.

سنندج - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان
گفت: براي اجراي طرح هاي ""یک روستا یک محصول""
و ""روستایی بدون بیکار"" 11 روستا در این استان

 
شناسایی شده است. 

جعفر شرف خانی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا به روستاهایی که در سال جاري مورد حمایت این
صندوق با اجراي طرح هاي کارآفرینی قرار می گیرند،
اشاره کرد و اظهار داشت: روستاهاي قشلاق پل در
شهرستان سقز، ظفرآباد در شهرستان دیواندره و بلبر در

 
شهرستان سروآباد به عنوان روستاي بدون بیکار استان در سال جاري شناسایی و انتخاب شدند. 

وي اضافه کرد: جانوره، لنج آباد، یه مینان، قادرمرز، به له ده ستی،قزلچه که ن، پیربابا علی، شوي نیز هشت روستایی هستند که طرح

 
یک روستا یک محصول در آنها به اجرا در می آید. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان افزود: 246 فقره پرونده مربوط به این 11 روستا به ارزش 13 میلیارد تومان در مرحله

 
کارسازي، ضمانت گیري و پرداخت تسهیلات از سوي این صندوق است. 

شرف خانی با اشاره به اینکه مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نگاه ویژه اي به کردستان دارد، گفت: تفاهم نامه و اعتبارات ویژه اي

 
تاکنون به استان اختصاص داده شده که زمینه اشتغال و تولید را بخصوص در روستاها فراهم کرده است. 

وي یادآور شد: از محل اعتبارات اشتغال پایدار روستایی 710 میلیارد ریال در قالب یک هزار و 782 فقره تسهیلات به روستاییان

 
استان پرداخت شده که منجر به اشتغال مستقیم 2 هزار و 155 نفر شده است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- کردستان 
- کارآفرینی



ارائه خدمات شبکه 5G به صورت هات اسپات در تهران به زودي راه اندازي

می شود

منبع: ایستناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل ایرانسل در مراسم چهادرهمین سالروز راه اندازي شبکه این اپراتور از داشتن 53 میلیون مشترك و پوشش شبکه
اي 89 درصدي خبر داد. بیژن عباسی آرند از فعال بودن 37 میلیون گوشی هوشمند در شبکه ایرانسل گفت و اینکه ترافیک

روزانه دیتاي شبکه ایرانسل بیش از هزار و 228 برابر شده است. براساس اظهارات بیژن ...

مدیرعامل ایرانسل در مراسم چهادرهمین سالروز راه اندازي
شبکه این اپراتور از داشتن 53 میلیون مشترك و پوشش
شبکه اي 89 درصدي خبر داد. بیژن عباسی آرند از فعال
بودن 37 میلیون گوشی هوشمند در شبکه ایرانسل گفت و
اینکه ترافیک روزانه دیتاي شبکه ایرانسل بیش از هزار و

228 برابر شده است. براساس اظهارات بیژن عباسی آرند ایرانسل با ادامه راه پیشین خود در توسعه شبکه ارتباطی، حالا بیشتر از
گذشته روي توسعه شبکه نسل پنجم تلفن همراه تمرکز کرده و به زودي قرار است علاوه بر دو نقطه فعلی در تهران که تحت پوشش
شبکه 5G قرار گرفته اند دو نقطه دیگر تهران تحت پوشش این شبکه قرار بگیرند که و به صورت هات اسپات خدمات نسل پنجم

 
تلفن همراه را در در اختیار مردم قرار دهند. 

بیژن عباسی آرند، مدیرعامل اپراتور دوم تلفن همراه در جشن چهاردهمین سالگرد ایرانسل اعلام کرد که این اپرتور در کنار خدمات
که به بازار ارائه کرده است یک بحث دیگر هم به بازار تلکام کشور اضافه کرده و آن بحث نوآوري و ارائه سرویس هاي جدید است. او
ایرانسل را پرچمدار نسل جدید تلفن همراه درکشور معرفی کرد که حالا این پرچمداري با ارائه نسل پنجم تلفن همراه در چند نقطه

 
از تهران هم ادامه دارد. 

 
53 میلیون مشترك با پوشش شبکه اي 89 درصدي 

مدیرعامل ایرانسل در مراسم چهاردهمین سالگرد شروع به فعالیت این اپراتور به ارائه گزارشی کامل از وضعیت شبکه ایرانسل
پرداخت. او در مورد وضعیت فعلی شبکه ایرانسل گفت: « بیش از 53 میلیون مشترك ایرانسل از خدمات ایرانسل استفاده می کنند
که از این میزان نزدیک به 40 میلیون نفر مشترك دیتاي شبکه ایرانسل هستند. همچنین 660 هزار نفر هم مشترکان اینترنت ثابت

 
ایرانسل هستند و 89 درصد از پوشش جمعیتی کشور نیز توسط ایرانسل اتفاق می افتد.» 

او با اشاره به نقش ایرانسل در اقتصاد دیجیتال توضیح داد: «از ابتداي شکل گیري ایرانسل تا کنون نزدیک به 8 میلیارد دلار سرمایه
گذاري صورت گرفته است و سهم ایرانسل در انتهاي سال گذشته در اقتصاد دیجیتال بیش از 15 هزار میلیارد تومان بوده است که
امسال احتمالا این رقم به 18 تا 19 هزار میلیارد تومان خواهد رسید. قریب به 70هزار شغل غیر مستقیم و مستقیم در کشور ناشی از

 
همکاري ایرانسل و شبکه همکاران ما ایجاد شده است. از سمت دیگر بیش از 3 هزار شرکت هم با شبکه ایرانسل همکاري می کنند.» 



به گفته عباسی آرند سهم درآمدهاي دولت از ایرانسل به صورت مستقیم تاکنون نزدیک به 36 هزار میلیارد تومان بوده است که جمع

 
درآمدهاي مسقیم و غیر مستقیم آن به بیش از 46 هزار میلیارد تومان می رسد. 

در ادامه مدیرعامل ایرانسل به سهم تولید ترافیک دیتا در کشور که توسط ایرانسل ایجاد شده اشاره کرد و گفت: «رشد سالانه دیتاي
همراه مشترکان ایرانسل در سالیان گذشته 40 برابر شده است. ترافیک روزانه دیتاي شبکه ایرانسل بیش از هزار و 228 برابر شده
است. کیفیت شبکه به گونه اي است که تجربه مشترك نسبت به روز اول بیش از 140 برابر بهبود پیدا کرده است. از سمت دیگر
تاخیر در شبکه هم 20 برابر بهتر شده است.» براساس اظهارات عباسی آرند نزدیک به 37 میلیون گوشی هوشمند در شبکه ایرانسل

 
فعال است. 

ارائه آمار و ارقام از رشد زیرساخت هاي ایرانسل و شبکه دسترسی این اپراتور از بخش هاي دیگر سخنرانی مدیرعامل ایرانسل بود.
عباسی آرند با اشاره به زیرساخت ها ایجاد شده توسط ایرانسل براي بهبود دسترسی مشترکان به سرویس هاي با کیفیت گفت:
«نسبت به فاز اول شکل گیري در مجموع ایرانسل در شبکه 4G که حالا مطالبه تمام مردم شهر و روستا است رشد بیش از هزار و
3G 4 ایرانسل استفاده می کنند. در شبکهG 400 برابري داشته ایم. یعنی بیش از 4 هزار شهر و دهستان بزرگ از مجموع شبکه

 
نزدیک به 300 درصد رشد داشته ایم و در بخش TDLTE نیز این شبکه در بیش از 258 شهر و دهستان فعال است.» 

همچنین او به تمرکز روي توسعه ارتباطات در روستاها با توجه به سیاست هاي دولت در زمینه عدالت ارتباطی اشاره کرد و ادامه داد:
«نزدیک به 11 میلیون نفر جمعیت روستایی تحت پوشش شبکه پهناي باند ایرانسل قرار گرفته است از این میزان 7 میلیون به
صورت مستقیم با شبکه ایرانسل تحت پوشش درآمده اند و 4 میلیون نیز به کمک رمینگ ملی و روستایی که با همکاري سایر
اپراتورها بوده امکان دسترسی به خدمات ما را داشته اند. از سوي دیگر از طریق طرح USO بیش 400 سایت پیش بینی شده است

 
که در روستاهاي کشور فعال شود. تا کنون 274 سایت از این میان راه اندازي شده و مابقی نیز تا پایان سال راه اندازي خواهد شد.» 

 
راه اندازي شبکه 5G به صورت هات اسپات 

مدیرعامل ایرانسل در این برنامه تاکید کرد که ایرانسل در کنار توسعه خدمات و نسل هاي فعلی ارتباطی در کل کشور، پرداختن به
نسل جدید تلفن همراه یعنی نسل پنجم را هم جزو برنامه هاي اصلی خود قرار داده است. او در این مورد گفت: «زیرساخت لازم در
شبکه ایرانسل براي ایجاد سرویس نسل پنجم تلفن همراه ایجاد شده است. از بیش یک سال پیش در شکل یک پروژه مشخص روي
توسعه این نسل از تلفن همراه کار کرده ایم و گذر از نسل چهارم به پنجم شروع شده است. به صورت پایلوت راه اندازي 5G را در دو
نقطه یعنی ساختمان اصلی ایرانسل و مرکز تحقیقات مخابرات پیاده سازي کرده ایم. به زودي در دو نقطه دیگر تهران هم این شبکه
راه اندازي خواهد شد و به صورت هات اسپات در اختیار مردم قرار خواهد گرفت تا بتوانند به کمک مودم و به شکل wi-fi با توجه به
محدودیت هاي گوشی 5G از آن استفاده کنند.» او تاکید کرد که ایرانسل این برنامه را دارد که توسعه این شبکه را در نقاط مختلف و

 
بعضی از شهرهاي خاص به صورت هات اسپات به شکل آزمایشی پیاده سازي کنند. 

عباسی آرند با اشاره به مشکلات در تامین تجهیزات شبکه براي توسعه نسل پنجم تلفن همراه ادامه داد: «به خاطر ملاحظات و تحریم
هایی که کشور با آن روبه رو است وندورهاي خارجی براي همکاري با ما محدودیت هایی دارند که در تلاش هستیم این تجهیزات را
تامین کنیم. هرچند در حال حاضر تجهیز زیرساخت براي ایجاد این شبکه در ایرانسل خوشبختانه فراهم شده و در حال حاضر تنها

 
بحث تکثیر و نصب و راه اندازي این شبکه باقی مانده است.» 

به باور مدیرعامل ایرانسل 5G تنها یک نسل جدید شبکه تلفن همراه براي استفاده مشترکان با پهناي باند بالا نیست؛ چرا که نسل
پنجم در واقع زیست بومی از سرویس هاي جدید است که می تواند در اختیار صنایع مختلف قرار بگیرد. عباسی تاکید کرد که هنوز



استفاده از اینترنت اشیاء در کشور به صورت تجاري مورد توجه قرار نگرفته و به نظر می رسد که با راه اندازي نسل پنجم موبایل در

 
این بخش نیز کشور شاهد پیشرفت هایی باشد. 

توسعه کانال هاي دیجیتال فروش از دیگر موارد مورد اشاره مدیرعامل ایرانسل در سخنرانی خود بود. به گفته او استفاده از کانال هاي
دیجیتال فروش در این اپراتور نسبت به گذشته با افزایش قابل توجه اي در مقایسه با کانال هاي فروش سنتی همراه بوده و حالا 95
درصد فروش ایرانسل از کانال هاي دیجیتالی این اپراتور اتفاق می افتد.18 میلیون گفت وگوي آنلاین در سیستم پشتیبانی از دیگر

 
رکوردهایی است که براساس گفته هاي عباسی ایرانسل توانسته در بین اپراتورهاي MTN ایرانسل به نام خود ثبت کند. 

 
استفاده 8هزار کسب وکار سازمانی از خدمات ایرانسل 

برنامه ریزي مشخص ایرانسل براي ارائه خدمات سازمان و خدمات مخصوص شرکت هاي کوچک از دیگر بخش هاي مورد اشاره
عباسی آرند در سخنرانی جشن چهاردهین سالگرد ایرانسل بود. او با اشاره به زیرساخت هایی که در مدت گذشته و به خاطر شیوع
کرونا ایرانسل توانسته براي نهادهاي مختلف کشور ایجاد کند گفت: «در حال حاضر تعداد زیادي از سازمان ها و ارگان هاي دولتی از
بستر امن زیرساخت هاي آنلاین ایرانسل براي ارتباطات خود استفاده می کنند. در این بین می توانم به ارائه سرویس به مجلس اشاره
کنم که این بستر امن می تواند در شرایطی که مجلس خواهان برگزاري جلسه غیر حضوري یا نیمه حضوري است به راحتی از آن
استفاده کند.» او ادامه داد: «با پلیس براي ارائه اپراتور هوشمند پلیس مشارکت جدي داشته ایم و همین حالا هم بخشی از خدمات
پلیس روي بستر شبکه ایرانسل ارائه می شود. به زودي هم سرویس جدید به شکل MVNO پلیس با کمک ایرانسل براي ناجا راه
اندازي خواهد شد.» راه اندازي سرویس هاي مختلف براي بانک ها و موسسات مالی، راه اندازي پارکینگ هوشمند در مشهد بر بستر
IOT ایرانسل، هوشمندسازي کنتورهاي گاز نیز از دیگر برنامه هایی بوده که به گفته عباسی آرند توسط ایرانسل انجام و پیاده سازي

 
شده است . براساس اظهارات او در حال حاضر بیش از 8 هزار کسب وکار سازمانی و شرکتی از شبکه ایرانسل استفاده می کنند. 

انجام مسئولیت هاي اجتماعی از دیگر بخش هایی است که براساس اظهارت عباسی، ایرانسل به صورت جدي آن را دنبال می کند.
ارائه ترافیک رایگان همزمان با شروع کرونا به مشترکان خانگی و مراکز آموزشی از جمله دانشگاه ها و مدارس، کمک به بیمارستانها
در قالب تامین بخشی از نیازهایشان، مشارکت فعال در کمپین هاي کمک از جمله ایران همدل، مشارکت در ساخت و بازسازي و
هوشمندسازي مدارس، راه اندازي خدمات ارتباط مشترکان ویژه ناشنوایان، کمک به حفظ منابع طبیعی و جنگل ها از جمله مهمترین

 
فعالیت هاي ایرانسل در بخش مسئولیت هاي اجتماعی بوده که عباسی آرند به آن اشاره کرد. 

 
حمایت از استارت آپ ها و شرکت هاي دانش بنیان 

سرمایه گذاري و کارآفرینی براي کمک به شرکت هاي نوآور هم یکی دیگر از فعالیت هایی است که ایرانسل دنبال می کند. براساس
اظهارات عباسی آرند مشارکت ایرانسل در صندوق پژوهش و فناوري نوآفرین و راه اندازي مرکز تحقیق و توسعه در ذیل ایرانسل از
جمله برنامه هایی است که این اپراتور براي حمایت از اکوسیستم استارت آپی و دانش بنیانی انجام داده است. او با اشاره به سرمایه
گذاري روي کسب وکارهاي نوآور گفت: «ما کماکان سرمایه گذاري روي کسب وکارهاي آنلاین را دنبال می کنیم. در حال حاضر
پلتفرم ماي ایرانسل و اسنپ را به صورت یک مارکت پلیس دنبال می کنیم تا کسانی که سرویس دارند و می خواهند آنها را گسترش

 
دهند به کمک این پلتفرم ها این کار را انجام دهند.» 

عباسی در ادامه اعلام کرده که واحد تحقیق و توسعه براي اولین بار در ایرانسل و به دنبال چند هدف شکل گرفته است. او با اشاره به
این اهداف گفت: «یکی از اهداف این است که طرح هایی در این مرکز مورد حمایت قرار بگیرند که بتوانند نیازهاي ایرانسل را هم رفع
کنند. از سمت دیگر حمایت از استارت آپها و شرکت هایی که در این صنعت و در حوزه ارتباطی با ایرانسل مشغول به فعالیت می

 
کنند مورد نظر ماست تا بتوانیم به آنها کمک کنیم ایده هاي خود را گسترش دهند. 



براساس اظهارت مدیرعامل ایرانسل این اپراتور در کنار راه اندازي مرکز تحقیق و توسعه، آکادمی ایرانسل را نیز براي ارائه سرویس
هاي تخصصی آموزشی دنبال می کند. در همین زمینه حسن بولوردي، معاون فنی ایرانسل در توضیح این مراکز تخصصی گفت:
«مجموعه Irancell Lab با هدف انجام فعالیت هاي تحقیق، توسعه، نوآوري و بومی سازي در مجموعه ایرانسل تشکیل شده تا در
زمینه شبکه ارتباطات و فناوري اطلاعات و با استفاده از ظرفیت هاي تحقیقاتی داخل و خارج کشور شامل مراکز دانشگاهی و
تحقیقاتی، شرکت هاي دانش بنیان، استارت آپ ها و شرکت هاي فناوري محصولات و خدمات را خلق کنیم که این محصولات با

 
الویت در شبکه ایرانسل مورد استفاده قرار گیرند و در مرحله بعد در این بازار مورد استفاده قرار بگیرند.» 

او در ادامه با اشاره به اینکه سه مجموعه کلی در Irancell Lab تشکیل شده است ادامه داد: «مجموعه اول مرکز نوآوري ایرانسل
است که با استراژي open innovation تاسیس شده و قرار است از ظرفیت استارت آپی کشور در حوزه تکنولوژیکی مانند کلان
داده، هوش مصنوعی،، زنجیره بلوکی، رباتیک، رایانش ابري، اینترنت اشیاء و ... استفاده کند. حوزه هاي دیگر که در این مرکز روي آنها
تمرکز داریم مربوط به سلامت هوشمند، تبلیغات دیجیتال، سرویس هاي هوشمند و سبک زندگی دیجیتال، احراز هویت دیجیتال
است.» او با اشاره به اینکه یکی دیگر از مجموعه هاي Irancell Lab مرکز تحقیقات و توسعه ایرانسل است گفت: «در این مجموعه
تمرکز اصلی نیاز هاي خود ایرانسل مطرح است. در واقع فعالیت فعلی مرکز تحقیقات و توسعه روي نیازهایی نرم افزاري است که
ایرانسل دارد و به مرور بحث رفع نیاز هاي سخت افزاري نیز از طریق این مرکز رفع خواهد شد.» به گفته او از دو هفته پیش ایرانسل
فراخوان لازم براي حضور شرکت استارت آپها و شرکت هاي نوآور در حوزه هاي مورد نظر ایرانسل را روي سایت خود فعال کرده
است. بولوردي از تمامی شرکت هاي استارت آپی تقاضا کرد که با مراجعه به سایت ایرانسل طرح هاي خود را در بخشی که براي این
کار در نظر گرفته شده ثبت کنند. براساس توضیحات او در نیمه آبان ماه ایرانسل با برگزاري رویدادي استارت آپی، از 12 تیم برتر در
حوزه هاي اشاره شده دست به انتخاب می زند و این تیم ها با قرارگرفتن در مرکز نوآوري ایرانسل که در ایستگاه نوآوري شریف قرار

دارد می توانند از حمایت هاي ایرانسل برخوردار شوند.



تبیین برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/07/29

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در نشست معاونان فرهنگی و دانشجویی، برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی این دانشگاه را تبیین
کرد.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در نشست معاونان فرهنگی و
دانشجویی، برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی این دانشگاه

 
را تبیین کرد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه آزاد،
محمدمهدي طهرانچی در نشست معاونان فرهنگی و
دانشجویی مراکز استان هاي این دانشگاه که سازمان
مرکزي برگزار شد، با بیان اینکه رویکرد معاونت فرهنگی و
دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی برنامه محور و توجه به قشر
عمومی جوانان است، گفت: لازم است در مقطع حساس

کنونی توجه بیشتري به قشر جوان داشت. از این رو دانشگاه آزاد اسلامی وارد یک مقطع جدي شده و سیاست ها و برنامه هاي خود را
تحت عنوان برنامه راهبردي عملیاتی که برگرفته از دو سند بالادستی شامل نقشه جامع علمی کشور، سند دانشگاه اسلامی و سیاست

 
هاي کلی «علم و فناوري» ابلاغی مقام معظم رهبري در سال 93 است، تدوین کرده است. 

وي ادامه داد: سند دانشگاه اسلامی، سند بسیار مهمی در حوزه آموزش عالی است که مهجور مانده است. این سند به موازات وزارتین
به دانشگاه آزاد اسلامی ابلاغ شده و حقیقت این است که اسناد خوبی در کشور ما نوشته می شود، اما متأسفانه این سندها به صورت
کامل اجرایی نمی شوند، بنابراین دانشگاه آزاد اسلامی به دنبال اجراي مدلی است که مبتنی بر نگاه بالادستی و صف باشد که این

 
برنامه با عنوان برنامه پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد اسلامی تدوین شده است. 

عضو شوراي عالی انقلاب فرهنگی خاطرنشان کرد: رویکرد حاکم بر تهیه این برنامه «پایبندي و تأکید بر عملیاتی کردن اسناد
بالادستی»، «انسجام، انعطاف پذیري، چابکی و پویایی در هماهنگی و تناسب با بافت کنونی دانشگاه و حاکمیت نگاه فرهنگی»،
«بسترسازي براي هماهنگی هاي درون سازمانی، ظهور نوآوري و زنجیره سازي فعالیت هاي دانشگاه»، «توجه به حضور شبکه
واحدهاي دانشگاهی در گستره کشور» است و براساس این رویکردها مأموریت «تربیت متخصصین متعهد، ماهر، خلاق، متخلق و
کارآفرین»، «تولید، انتقال و انتشار علم و فناوري در خدمت نیازهاي جامعه اسلامی» و «مدیریت کارآمد و اثربخش با تعامل سازنده و

 
اثرگذار در سطح ملی، منطقه اي و فراملی» در نظر گرفته شده است. 

طهرانچی اظهار داشت: چشم انداز دانشگاه آزاد اسلامی با در نظر گرفتن الزامات راهبردي آن که شامل ارتقاء علمی، گسترش فضاي
انقلابی و حفظ کیان آن می شود، محورهاي راهبردي تبدیل شدن به «دانشگاه کارآمد و پایدار»، «دانشگاه سرآمد و پاسخگو» و
«دانشگاه پرورش گر قوه عاقله و توسعه دهنده فضاي انقلابی» ترسیم شده که براي هر یک از این محورهاي راهبردي مقصودهایی در

 
نظر گرفته شده است. 



رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: مشارکت مؤثر در تمدن سازي اسلامی، تحقق آرمان هاي انقلاب و پاسخگویی به مسائل و چالش
هاي جامعه، تولید و انتشار دانش مرجع، مرزشکن و کاربردپذیر از جمله محورهاي دانشگاه سرآمد و پاسخگوست که به این منظور
مقصودهایی از جمله «ارتقاء پاسخگویی و قابلیت حل مسأله»، «توسعه فناوري، نوآوري و کارآفرینی»، «ارتقاء جایگاه بین المللی و

 
الهام بخشی»، «پیشرفت علمی مرجعیت ساز و تمدن ساز» براي این راهبرد پیش بینی شده است. 

طهرانچی افزایش کیفیت و کارآمدي دوره هاي تحصیلی و ارتقاء تربیت اخلاقی، فرهنگی و هویتی را از اهداف دانشگاه پرورش گر و
توسعه دهنده فضاي انقلابی عنوان کرد و افزود: تعلیم، تربیت و مهارت افزایی متخصصین متعهد، روزآمد و خلاق در کنار توسعه سبک
زندگی اسلامی و توجه به فرهنگ عفاف و خانواده به همراه پرورش اخلاقی منابع انسانی دانشگاه به طور جد در این راهبرد مورد توجه

 
دانشگاه قرار دارد. 

عضو هیأت امناي دانشگاه آزاد اسلامی توسعه بلوغ سازمانی، مولدسازي دارایی ها و بهبود بهره وري و پایداري اقتصادي را از محورهاي
تبدیل دانشگاه آزاد اسلامی به دانشگاه کارآمد و پایدار دانست و گفت: در این راهبرد به دنبال دست یابی به سازمان یادگیرنده،
افزایش بهره وري و پایداري اقتصادي، فعالیت منسجم و هم افزاي شبکه اي و تحول در فرهنگ سازمانی هستیم. این راهبردها در
حوزه هاي مدیریت، آموزش، پژوهش، فناوري و نوآوري و تربیت و توسعه فرهنگی با توجه به منابع و زیرساخت ها، فرآیندهاي اصلی و

 
توسعه متوازن دانشگاه و تأثیر آن بر جامعه پیگیري می شود. 

طهرانچی با بیان اینکه نگاه ما در تدوین برنامه هاي دانشگاه، نگاه کل به جزء (ستاد به صف) و جزء به کل، (صف به ستاد) است،
اظهار داشت: برنامه هاي دانشگاه شامل برنامه راهبردي و نظام ارزشی حاکم مبتنی بر سند دانشگاه اسلامی و نیازسنجی مسائل و
امکان سنجی راهکارها طراحی می شود، از اینرو در سطح کلان برنامه «انتظارات فرادستی و مأموریت ها»، «تعریف چشم انداز»،

 
«محورهاي راهبردي»، «مقصودها و بسته ها» و «اهداف و برنامه ها» تعریف می شود. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: برنامه ها در سطح واحدها شامل «تجزیه و تحلیل وضع موجود»، «احصاء مسائل و فرصت ها»،
«تبیین مسائل»، «تبیین راهکارها و تعریف پروژه ها»، «تعریف خروجی پروژه»، «تعریف اهداف پروژه»، با هدف انطباق و یکسازي
اهداف دسته بندي می شود. از این رو عوامل قابل تغییر، قیود، نیاز یا محرك و کنش گران به عنوان اجزاي فرایند تبیین مسأله باید

 
مورد توجه قرار گیرند. 

وي با بیان اینکه براي اولین بار است که اینگونه برنامه رشد یابنده در دانشگاه طراحی می شود، گفت: واحدهاي دانشگاهی در برنامه
پنج ساله راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد اسلامی باید متناسب با مزیت ها و وضعیت استان خود راهکار داشته باشند و این راهکارها را
به پروژه تبدیل کنند. به عنوان نمونه مسائل استان کرمانشاه در حوزه ناهنجاري ها با استان خراسان رضوي بسیار متفاوت است و این

 
وظیفه واحدهاي دانشگاهی در استانهاست تا مسأله یابی کرده و اساتید آنها راهکارهاي لازم را تدوین کنند. 

طهرانچی در بخش دیگري از سخنانش با تأکید بر حاکمیت نگاه فرهنگی در تدوین برنامه راهبردي عملیاتی دانشگاه آزاد اسلامی،
گفت: آسیب شناسی وضعیت فرهنگ و اخلاق در دانشگاه شامل «اثرات فرهنگ سازمانی»، « کژکارکردهاي دانشگاه ها در پاسخگویی
به نیازهاي جامعه»،«اقتضائات محیطی و تغییرات فرهنگی جامعه»،«ضعف در کنشگران و محتواها»،«آسیب هاي نظام ها و نهادهاي

 
حاکم» و «وضعیت نامطلوب فرهنگ دانشگاهی، اخلاق و معنویت» است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: توجه به برنامه پنج ساله دانشگاه به موضوع فرهنگ به بخش هاي محتوایی و شکلی و فرآیندي



تقسیم می شود که در حوزه محتوایی اثرگذاري مستقیم شامل «تربیت اخلاقی، معنوي و هویتی» و «تحول در فرهنگ سازمانی» و
اثرگذاري غیرمستقیم «کیفیت و کارآمدي دوره هاي تحصیلی»، «توسعه فناوري، نوآوري و کارآفرینی»، «جایگاه بین المللی و الهام
بخشی»، «فعالیت منسجم و هم افزاي شبکه اي»، « پاسخگویی و قابلیت حل مسأله»، «پیشرفت علمی مرجعیت ساز و تمدن آفرین»،

 
«تبدیل به سازمان یادگیرنده» و «بهره وري و پایداري اقتصادي» را در بر می گیرد. 

وي با اشاره به اهداف بسته کاري ارتقاء تربیت اخلاقی، معنوي و هویتی، گفت: «تقویت فضائل اخلاقی و باورهاي دینی و التزام به
مسئولیت هاي اجتماعی»، «ارتقاء روحیه انقلابی، تعلق به آرمان هاي انقلاب و هویت ایرانی اسلامی»،«نهادینه سازي فرهنگ عفاف و
خانواده محوري» و «رواج سبک زندگی ایرانی اسلامی» از اهداف این بسته کاري است که شامل راه کنش هایی از جمله توسعه کمی
و کیفی فعالیت هاي ترویجی و الگوسازي در محیط دانشگاه، تربیت و توانمندسازي سرمایه انسانی، بهره گیري از فرصت ها و ظرفیت

 
هاي اثرگذاري فرهنگی و توجه به نمادها و فضاي کالبدي در کارکردهاي تربیتی و هویتی می شود. 

طهرانچی در ادامه به اهداف بسته کاري تحول در فرهنگ سازمانی اشاره کرد و گفت: «تعمیق روحیه انقلابی و فعالیت جهادي در
فرهنگ سازمانی»، «افزایش خودباوري و تعلق به سازمان دانشگاه» و «ارتقاء فرهنگ مشارکت پذیري و کارگروهی» از جمله اهداف
این بسته است که از طریق تلاش براي محوریت و تبلور علم و نوآوري، ترویج فرهنگ کسب و کار دانش بنیان، فرهنگ سازي عمومی
در سطح دانشگاه براي تقویت جنبش نرم افزاري و فرهنگ سازي، هویت بخشی به محیط هاي دانشگاهی و ... به عنوان راه کنش هاي

 
این بسته کاري پیگیري می شود. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: معلمی و فعالیت در محیط دانشگاه شغل بسیار سختی است، چرا که هر یک از
دانشجویان مانند فرزندان ما و امانتی در اختیار دانشگاه هستند که مسئولیت ما را سنگین تر می کند و از خداوند می خواهیم تا

فرصت خدمت هر چه بهتر به دانشجویان را به ما عطا کند.



مشکل مسکن و اشتغال ایثارگران زیبنده نظام نیست

منبع: ایسناشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/07/29

استاندار گیلان، با اشاره به امضاي تفاهم نامه ساخت مسکن براي ایثارگران استان، اظهار کرد: زیبنده نظام نیست که ایثارگران
ما مشکل مسکن داشته و فرزندان شاهد بیکار باشند.

ارسلان زارع در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین،
ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران
استان گیلان که با حضور رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران در استانداري برگزار شد، ضمن گرامیداشت اعیاد
ماه ربیع الاول به ویژه ولادت با سعادت پیامبر اسلام(ص)،

 
اظهار کرد: ربیع الاول ماه شادمانی مسلمانان است. 

وي دوران دفاع مقدس را دوران ایستادگی و مقاومت
جوانان این مرز و بوم از جمله گیلانی ها در میدان رزم
دانست و افزود: شهدا و ایثارگران فرهنگ جهاد و ایثار و

 
شهادت زا به وجود آوردند و در میهن اسلامی ما نهادینه کردند. 

استاندار گیلان ادامه داد: اگر امروز از روحیه ایستادگی و مقاومت در برابر همه تحریم هاي ناجوانمردانه و ظالمانه دولت استکبار
برخوردار هستیم، بی تردید حماسه آفرینان دوران دفاع مقدس در ترویج و تثبیت این فرهنگ والا و این روحیه ارزشی تاثیرگذار بوده 

 
اند. 

زارع، با بیان اینکه شهدا و جانبازان فضاي جامعه را با فرهنگ ایثار و شهادت عطرآگین کردند، گفت: امروز این فرهنگ در عرصه هاي
مختلف احساس می شود و شاهد صبر و ایثار و ایستادگی و مقاومت آحاد مردم هستیم. خانواده هاي شاهد و ایثارگر نیز به عنوان

 
یادگاران دوران دفاع مقدس الگوهاي جامعه در ترویج فرهنگ ایثار و شهادت هستند. 

وي با اشاره به نقش ایثارگران در اشاعه و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، گفت: فرهنگ جهاد و ایثار و مقاومت مولفه اي مهم براي تاب 
آوري جامعه و تحمل مشکلات است لذا به معناي واقعی کلمه این فرهنگ را در جامعه می بینیم و هرگز درماندگی در بین مردم ما

 
احساس نمی شود. 

نماینده دولت در گیلان، کلام خانواده هاي شهدا و ایثارگران را روحیه بخش و نشاط آور دانست و خاطرنشان کرد: خدمت به جامعه
ایثارگري یکی از توفیقات الهی است. امروز با شرایط سخت و دشوار اقتصادي مواجه هستیم و لذا یکی از برنامه هاي جدي دولت تدبیر

 
و امید استفاده از همه ظرفیت ها براي رفع مشکلات حوزه ایثارگران است. 

زارع، با بیان اینکه از همه ظرفیت ها باید براي ارتقاي خدمات رسانی به جامعه ایثارگري بهره ببریم، یادآور شد: دستگاه هاي اجرایی



 
وظیفه دارند همراهی و همکاري لازم را با بنیاد شهید داشته باشند. 

وي ساماندهی گلزارهاي شهدا را یکی از برنامه هاي فرهنگی خوب بنیاد شهید دانست که در گیلان روند مناسبی دارد و عنوان کرد: با

 
توجه به تاکیدات رهبر انقلاب و پیگیري رئیس جمهوري باید ساماندهی گلزارهاي شهدا را تحقق ببخشیم. 

استاندار گیلان، با اشاره به امضاي تفاهم نامه ساخت مسکن براي ایثارگران استان، اظهار کرد: زیبنده نظام نیست که ایثارگران ما
مشکل مسکن داشته و فرزندان شاهد بیکار باشند لذا آمادگی داریم تا تصمیم ارزشمند دولت را از طریق امضاي تفاهم نامه هاي ساخت

 
مسکن و ایجاد اشتغال براي ایثارگران اجرایی کنیم. 

انتهاي پیام



بر سر ساباط قاجاري خانه کسمایی میرمیران چه آمد و بعد از این چه خواهد

شد؟

منبع: ایرناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران- ایرنا- خانه کسمایی و ساباط همجوار آن که به شماره 33122 در فهرست آثار ملی کشور ثبت شده است، از جمله
یادگارهاي برجاي مانده دوران قاجار در شهر قزوین است. این بنا در محله درب کوشک، خیابان عبید زاکانی واقع شده است؛

یکی از محلات تاریخی شهر است که از دخل وتصرفات کالبدي و توسعه هاي به اصطلاح ...

 
سمیه مراقیIمشاور رئیس شوراي هماهنگی سازمان هاي میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی 

تهران- ایرنا- خانه کسمایی و ساباط همجوار آن که به شماره
33122 در فهرست آثار ملی کشور ثبت شده است، از جمله
یادگارهاي برجاي مانده دوران قاجار در شهر قزوین است. این بنا
در محله درب کوشک، خیابان عبید زاکانی واقع شده است؛ یکی
از محلات تاریخی شهر است که از دخل وتصرفات کالبدي و

 
توسعه هاي به اصطلاح امروزي در امان نمانده. 

چندي قبل یکی از اهالی قدیمی محله به عنوان سرمایه گذار
وارد بافت شده و خانه تاریخی کسمایی را از مالک آن خریداري
می کند. این خانه داراي سه واحد همسایه در جبهه شمالی است

که ساباط (دالان) واقع در جبهه غربی خانه مورد اشاره، تنها راه دسترسی به این خانه ها است. بنابراین فضاي دسترسی زیرین در

 
اختیار این چهار ملک و طبقه بالایی، بخشی از ملک خانه کسمایی است. 

اتفاقات از این قرار است که ساکنین در ابتدا به تصور اینکه سرمایه گذار قصد تخریب و ساخت وساز در ملک را دارد با سرمایه گذار
همراه شده ولیکن پس از آگاهی از نیت سرمایه گذار که مرمت و تغییر کاربري خانه را مدنظر داشته است، کارشکنی هاي خود را آغاز
می کنند تا جایی که این سوءنیت ها به انواع اقدامات تخریب گرانه منتهی می شود. در اولین اقداماتی که اواخر شهریورماه سال
جاري رخ می دهد، شبانه بخش هایی از تاق هاي ساباط تخریب می شود ولی با آگاهی به موقع یگان حفاظت اداره کل میراث
فرهنگی استان جلوي این تخریب ها گرفته و بخش هاي تخریب شده، مرمت می شوند. ناگفته نماند که این تخریب عمدي که شواهد
آن در نوع تخریب نمایان بوده است، مورد انکار همسایگان قرار گرفت. در ادامه داستان روز شنبه 26 مهرماه عکس هایی از تخریب

 
کامل این ساباط منتشر شد. پیدا کنید پرتقال فروش را! 

بحث عدم تعلق خاطر ساکنین نسبت به بافت ها و بناهاي تاریخی و انتظارات آنها براي زندگی مدرن در این بافت ها مسئله و موضوع
جدیدي نبوده و مختص به شهر قزوین نیست. بارها و بارها شاهد تخریب هاي عمدي ثروت هاي فرهنگی در جاي جاي کشورمان
هستیم اما سوال اینجاست که مگر غیر از این است که این بنا در فهرست میراث فرهنگی کشور ثبت بوده و مشمول قوانین حفاظت
قرار داشته و کسی حق تخریب آن را ندارد؟ اما چرا مردم پایبندي به قوانین را بر خود واجب نمی دانند و آن را خوار می شمارند؟

گذشته از اینکه بعضا شاهد هستیم نهادهاي دولتی تصمیم ساز هم به قوانین میراث فرهنگی الزامی ندارند. 



پر واضح است که هریک از سازمان ها و ارگان ها در این وضعیت سهمی دارند اما اکنون وظیفه هریک از این سازمان ها چیست؟
قدرت و صلابت اداره کل میراث فرهنگی چگونه ظهور خواهد یافت تا در ادامه بتواند بستر مناسبی براي پیشبرد برنامه هاس توسعه

 
گردشگري و فرهنگی در شهر ایجاد نماید؟ 

میراث فرهنگی به عنوان نهاد ناظر و مسئول حفاظت از آثار تاریخی و فرهنگی و همچنین سیاست گذار مهم در حوزه گردشگري،
لازم است نقاط تمایز خود را برجسته کرده و با جدیت بر سر مواضع خود بایستد و در جایی که قوانین آن توسط هر نهادي زیر پا

 
گذاشته می شوند، احقاق حق نماید تا اجازه تکرار این روند منقطع شود. 

شهرداري که نقش تاثیرگذار آن بر کسی پوشیده نیست و طی سال هاي اخیر با حمایت و عدم حمایت از حوزه میراث فرهنگی در
شهر تاریخی ایفاي نقش کرده است با ارائه انواع خدمات، امکانات و درخواست هاي منطقی ساکنین بافت هاي تاریخی می تواند در

 
جلب رضایت این ساکنین در راستاي حفاظت از بافت یاري رسان باشد. 

نهادهاي فرهنگی شهر که قدرتمندترین ابزار ارزشی آفرینی در اذهان عمومی را برعهده دارند، در وضعیت فرهنگی و اجتماعی امروز
که میراث فرهنگی در تقابل با مدرنیته قرار گرفته است و دیگر زندگی در بافت ها و محدوده هاي تاریخی و فرهنگی باب روز نیست و

 
چه بسا باعث سرافکندگی بسیاري از ساکنان است، وظیفه خطیر خود را با قدرت انجام دهند. 

و دست آخر علل کارشکنی مردم و شهروندان در حفاظت از بناها و بافت هاي تاریخی را باید در برنامه ریزي ها و اقدامات نهادهاي
تصمیم ساز مدیریت شهري پی گرفت. اعطاي انواع تسهیلات در بافت تاریخی تا زمانی که مسئله گردشگري منجر به کسب درآمد
بشود. رفع محدودیت هاي امکانات و منابع اعطا شده به ساکنین بافت هاي تاریخی، ارتقاي وضعیت بصري و جداره ها و پیاده راه ها و
بهسازي انواع مبلمانی شهري این محدوده ها در شان شهروندان نبوده و به تبع آن ساکنین احساس تعلق خاطري به فضا نداشته و در
حال فرار از این بافت ها به محله هاي نوساز هستند. باید این واقعیت را در نظر داشت که تا زمانی که شهروندان بافت هاي تاریخی

 
بهبود شرایطی در زندگی خود احساس نکنند، خشم شان را در قالب تخریب این بناها شاهد خواهیم بود. 

با همه نقاط منفیِ این موضوع یک حسن هم دارد و آن اینکه، واکنش مدیران شهري قزوین این مسئله را شفاف می کند که پیشبرد
برنامه هاي توسعه پایدار گردشگري و بهره گیري از ظرفیت هاي کارآفرینی در این حوزه و حمایت از فضاي سرمایه گذاري که سال
ها مورد نقد سرمایه گذران این عرصه بوده است، در عمل به کدام جهت است؟ آیا مدیریت شهري قزوین رویکردي در مواجه با این

 
موضوعات خواهد داشت یا عرصه همچنان خالی است؟ 

اهمیت دو چندان رسیدگی و عدم رسیدگی به این موضوع در آنجاست که افکار جمعی بر این مسئله صحه می گذارد که فضاي

 
شهري قزوین هنوز پذیرا و آماده توسعه بخش گردشگري هست یا نیست. 

 
برچسب ها 

 
- استان قزوین 

- میراث فرهنگی



عزم جدي در واحدهاي صنعتی براي تحقق تولید

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/07/29

نصف جهان: استاندار اصفهان در بازدید از شهرك ها و نواحی صنعتی شهرستان نجف آباد با تقدیر از وجود عزم جدي در

 
واحدهاي تولیدي و صنعتی استان در تحقق تولید، بر ضرورت برداشته شدن مشکلات از مسیر واحدهاي تولیدي استان تأکید کرد. 

عباس رضایی در این بازدید تصریح کرد: متأسفانه عدم باور در ارگان ها و صنایع مشکلاتی را به وجود آورده است ولی در واحدهاي

 
صنعتی نجف آباد خوشبختانه عزم جدي براي ایجاد جهش تولید وجود دارد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان اصفهان نیز در حاشیه بازدید استاندار اصفهان از شهرك ها و نواحی صنعتی شهرستان
نجف آباد، بر ضرورت ایجاد عزم ویژه در استان براي برداشته شدن مشکلات از مسیر واحدهاي تولیدي به منظور تحقق جهش تولید

 
تأکید کرد. 

محمد جواد بگی تحریم هاي شدید و ظالمانه غرب و همچنین جنگ اقتصادي تحمیل شده بر اقتصاد کشور را به همراه مشکلات
ناشی از شیوع پاندمی کرونا سبب ایجاد مشکلات گسترده براي بخش هاي تولیدي و صنعتی دانست و تصریح کرد: بدون تردید با
توجه به مشکلات و چالش هاي موجود، همه دستگاه هاي اجرایی استان و کشور باید به منظور حفظ و توسعه اشتغال موجود و کمک

به تحقق جهش تولید به صورت عملی و ویژه از واحدهاي تولیدي و صنعتی حمایت کنند.



برداشت ذرت علوفه اي

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش روابط عمومی بنیاد تعاون زندانیان استان اصفهان، در تابستان سال جاري در 4 هکتار از اراضی جنب زندان گلپایگان
ذرت علوفه اي کشت و زمینه اشتغال چهار نفر مددجو را فراهم نمود. شایان ذکر است آبیاري کشت مذکور به صورت تحت فشار انجام

و بالغ بر 295 تُن ذرت علوفه اي برداشت شد.



افزایش اعتبار 86.328 میلیون ریالی جهت احیاء و مرمت بافت تاریخی شهر

گرگان و گمش تپه

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/07/29

 
 

 
افزایش اعتبار 86.328 میلیون ریالی جهت احیاء و مرمت بافت تاریخی شهر گرگان و گمش تپه 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید استان گلستان ، پهلووري در حاشیه بازدید از بافت تاریخی گرگان که به همراه
یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صندوق صورت گرفته بود گفت : صندوق استان جهت مرمت و احیاي بافت تاریخی گرگان
تفاهم نامه اي فی مابین صندوق و اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی استان با اعتباري بالغ بر 57 میلیارد ریال در
سال 98 منعقد نموده بود که با توجه به اینکه تعداد متقاضیان جهت مرمت این بافت بیشتر از اعتبار تفاهم نامه بود در سال 99 به

 
مبلغ 86.328 میلیون ریال افزایش داده شده است. 

وي گفت: صندوق استان در راستاي اجرایی نمودن این تفاهم نامه تاکنون 57 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به 11 نفر

 
پرداخت نموده است که موجب احیا و مرمت چند خانه تاریخی در گرگان و شهر گمش تپه گردیده است 

در این بازدید یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی صندوق از خانه باقري ها ، خانه تقویها و رستوران سنتی سراي خان آقاي

 
یمینی و اقامتگاه تاریخی و سنتی سراي خان واقع در بافت تاریخی شهر گرگان بازدید به عمل آوردند 

 
 



 
 

 
 



جزئیات اعطاي تسهیلات «صندوق کارآفرینی امید» مشخص شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/07/29

شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري با عاملیت «صندوق کارآفرینی امید» منتشر شد.

شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور

 
هنري با عاملیت «صندوق کارآفرینی امید» منتشر شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از روابط عمومی اداره کل
هنرهاي نمایشی، شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه
معاونت امور هنري (موضوع تبصره 18 قانون بودجه کل
کشور) با ذکر جزئیات شرایط مربوط به حوزه نمایش

 
منتشر شد. 

این شیوه نامه در راستاي اعطاي تسهیلات با کارمزد 4
درصد با عاملیت «صندوق کارآفرینی امید» به منظور ایجاد انگیزه براي کارآفرینان و با هدف تثبیت فرصت هاي شغلی و حمایت از

 
فعالان هنري تنظیم شده است. 

متقاضیان مشمول این شیوه نامه شامل کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی در حوزه فعالیت هاي اقتصاد
هنر داراي مجوز رسمی یا فعالیت شاخص و مورد تایید حوزه هاي تخصصی ادارات کل این معاونت شامل «نمایش»، «آموزش»،

 
«موسیقی»، «تجسمی» و «مد و لباس» است. 

 
مشمولین بخش «نمایش» شامل موارد زیر است: 

 
1- گروه هایی که داراي مجوز نمایش بوده و اجراي آنها متوقف شده است. (در حال اجرا) 

 
2- گروه هایی که در حال آماده سازي براي اجرا بوده و فعالیت آنها متوقف شده است. (در حال تولید) 

 
3- گروه هاي خیابانی، آیینی و تعزیه که براساس قرارداد و توافق جداگانه (نهادهاي عمومی) آماده اجرا بوده اند. 

 
4- گروه ها و کانون هاي سرگرمی هاي نمایشی که مجوز اجرا و تولید دریافت کرده و یا در مسیر دریافت بوده اند. 

 
5- تماشاخانه هاي داراي اجراي عمومی مستمر (در شش ماهه دوم سال 1398) 

سامانه الکترونیکی برخط مستقر در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به آدرس www.tohfeh.farhang.gov.ir براي اجرا و
نظارت بر حسن اجراي برنامه هاي موضوع این تفاهم نامه مورد استفاده قرار خواهد گرفت و در آن، تمام اطلاعات مربوط به مراحل



 
پذیرش، بررسی و پرداخت تسهیلات به طرح هاي موضوع این شیوه نامه ثبت شده است. 

فایل pdf شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري را اینجا ببینید.



ارائه خدمت به ایثارگران باید مبتنی بر شرایط روز باشد

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، عبداالله مرتضوي در دیدار با حسین نوش آبادي نماینده مردم ورامین در مجلس که عصر
دوشنبه 28 مهرماه برگزار شد، با اشاره به افزایش سن والدین شهدا و ایثارگران، گفت: جامعه هدف بنیاد شهید و امور ایثارگران در
حال رسیدن به مرحله کهن سالی و اکثر این عزیزان نیز دچار ناتوانی هاي جسمی هستند لذا باید ارائه خدمات متناسب با شرایط روز

 
آن ها باشد. 

وي افزود: عمده مشکلات ایثارگران در حوزه اشتغال و مسکن است و با توجه به شرایط اقتصادي، وامی که در چهارچوب مصوب قانون
براي خرید مسکن به ایثارگران پرداخت می شود، براي خرید خانه کفاف نمی دهد لذا در این حوزه نیز باید تصمیمات جدیدي اتخاذ

 
شود. 

حسین نوش آبادي نماینده مردم ورامین در مجلس با اشاره به ضعف هاي موجود در قانون جامع خدمت رسانی به ایثارگران افزود: ما
در مجلس تمام تلاشمان را می کنیم تا قوانینی را که در حوزه ایثارگران داراي نقص است را برطرف کنیم و فراکسیون ایثارگران در

 
مجلس نیز با عزم جدي این موضوع را دنبال می کند. 

وي با قدردانی از تلاش فعالان در حوزه خدمت رسانی به خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران گفت: این جلسات و شنیدن نقطه
نظرات شما که مستقیم با ایثارگران در ارتباط هستید، بسیار مؤثر است و امیدوارم بتوانیم در مجلس براي این عزیزان خدمات

ماندگاري ارائه کنیم.



سفر رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به استان گیلان

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، مهندس سعید اوحدي روز سه شنبه 29 مهرماه در ابتداي سفر خود به استان گیلان با

 
حضور در گلزار مطهر شهداي شهر رشت نسبت به مقام شامخ شهدا اداي احترام کرد. 

معاون رییس جمهور در دیدار با آیت االله رسول فلاحتی نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه رشت با اشاره به سفرهاي استانی
براي رسیدگی به مسائل ایثارگران، گفت: از ابتداي حضور در بنیاد شهید و امور ایثارگران هر هفته به یک استان سفر کرده ایم تا

 
موضوعات مهمی مانند مسکن، اشتغال و ساماندهی گلزارهاي شهدا را در خود استان ها پیگیري کنیم. 

اوحدي ادامه داد: در حوزه هاي مسکن و اشتغال ایثارگران تلاش می کنیم با همکاري و همراهی استانداري ها از ظرفیت هاي موجود
در استان ها استفاده کنیم. در موضوع ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا نیز اقدامات با در نظر گرفتن نظرات و منویات مقام معظم

 
رهبري انجام خواهد شد. 

وي با اشاره به شرایط حوزه بهداشت و درمان ایثارگران، گفت: خوشبختانه با همراهی دکتر نوبخت رییس سازمان برنامه و بودجه
مشکلات حوزه بیمه اي ایثارگران برطرف شده است و امروز هزینه هاي انجام شده توسط ایثارگران حداکثر در مدت 48 ساعت توسط
شرکت بیمه دي پرداخت می شود. همچنین به مدیران کل بنیاد شهید و امور ایثارگران در استان ها تأکید شده است تا سریعاً پیگیر
امضاي قرارداد مراکز درمانی و بیمارستان هاي معتبر با بیمه دي باشند. طبق تفاهم نامه اي که با وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
داشته ایم تمام مراکز درمانی تأمین اجتماعی در سطح کشور با بیمه دي قرارداد خواهند داشت. 

آیت االله فلاحتی نیز در این دیدار با اشاره به سوابق رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران، تأکید کرد: آقاي اوحدي تجربیات زیادي در
عرصه هاي مختلف دارد و می توان گفت دوره هاي سختی را تحمل کرده است، اولین دوره سختی دوران اسارت بود که آقاي اوحدي
پس از آن سرافرازانه به کشور بازگشته است. مرحله دوم سختی زمان فعالیت ایشان در سازمان حج و زیارت و فاجعه منا بود که
هموطنان بی گناه ما مظلومانه به شهادت رسیدند. مرحله سوم سختی نیز در زمان حال و فعالیت در بنیاد شهید و امور ایثارگران

 
است. 

وي ادامه داد: به تعبیري می توان گفت شما امروز به همان دوران سخت دفاع مقدس برگشته اید زیرا کارها در این مجموعه جهادي
است و مخاطب این کارها نیز خانواده همان عزیزانی هستند که در دوران دفاع مقدس مشغول ایثار و فداکاري بوده اند. البته این کار
علی رغم سختی ها، بسیار شیرین است زیرا خدمت به خانواده هاي شهدا خدمت به اسلام و جامعه اسلامی است و افتخار بزرگی براي

 
شما محسوب می شود. 

 
امام جمعه رشت در ادامه به بیان مسائل و نکاتی در خصوص خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران پرداخت. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در ادامه با حضور در منازل خانواده معظم شهیدان «ساغري»، جانباز گرانقدر 70 درصد «محمد

 
نژادحسنی طالمی» و جانباز و آزاده «نوراالله توده بهمبري» با آنان دیدار و گفت و گو کرد. 

حضور در استانداري گیلان به منظور امضاي تفاهم نامه تأمین زمین جهت 1500 واحد مسکونی و 2000 شغل براي جامعه ایثارگري
و تفاهم نامه ساماندهی گلزارهاي شهدا آخرین بخش از برنامه هاي رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در سفر به استان گیلان خواهد

 
بود. 

اخبار تکمیلی متعاقباً ارسال می شود...



ما و مسئله ي عدالت آموزشی/ خطر سرمایه داري از آنچه تصور می کنید به

شما نزدیک تر است!

منبع: تسنیمشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/07/29

تعداد کل مدارس غیرانتفاعی در سال 1370، 201 مدرسه و نسبت آن به کل مدارس کشور 0.25 درصد بوده است اما این
نسبت سال به سال افزایش یافته، به نوعی که در سال 1395 به 12.22 درصد رسیده است!

 
 

تعداد کل مدارس غیرانتفاعی در سال 1370، 201 مدرسه و نسبت آن به کل مدارس کشور 0.25 درصد بوده است اما این نسبت

 
سال به سال افزایش یافته، به نوعی که در سال 1395 به 12.22 درصد رسیده است! - اخبار سیاسی - 

 
به گزارش خبرنگار سیاسی خبرگزاري تسنیم، عبداالله عبداللهی طی یادداشتی نوشت: 

1- عدالت به معناي اعم آن و عدالت اجتماعی به معناي اخص، مهمترین آرمان بشري است، به نحوي که معتقدیم سایر آرمان ها و
ارزشهاي کلان، اعم از آزادي و پیشرفت و امنیت و ... نیز ذیل آن معنا و چارچوب بندي می شوند. مثلاً اینکه چرا به آزادي معتقدیم و
حدود آن چیست؟ پرسشی است که کلان ارزش «عدالت» به آن پاسخ می دهد. آیت االله خامنه اي رهبر معظم انقلاب اسلامی هم
درباره حیاتی بودن ارزش عدالت براي جمهوري اسلامی بیانات صریحی دارد. ایشان می گوید: "گفتمان عدالت یک گفتمان اساسی

 
است و همه چیز ماست؛ منهاي آن، جمهوري اسلامی هیچ حرفی براي گفتن نخواهد داشت."(10 آبان 83) 

برخی در این میان به هنگام مواجهه با مطالباتی از جنس عدالت و مقابله با نابرابري هاي ناموجه، فریاد انذار و هشدار نسبت به
سربرآوردن «کمونیسم» سر می دهند؛ هشدار مهمی است، چه آنکه کمونیسم و مارکسیسم غیر از آنکه ضدعدالت و غیراخلاقی است،
در مقام عمل هم به معناي انسداد و انحلال جامعه است و اساساً جامعه و حکومت با کمونیسم به پیش نمی رود. همچنانکه تجربه
تاریخی رژیم هاي کمونیستی و مارکسیستی هم در این باره تردیدي باقی نمی گذارد. امّا مسئله اینجاست که بعضاً این انذارها از

 
موضع محافظه کاري لیبرال سرداده می شود که آن هم قتلگاهی براي عدالت است و باید با آن باید کرد. 

محافظه کاري لیبرال و نولیبرال، بویژه در مواجهه با عدالت، یک پیش فرض بزرگ به نام جانبداري از «داروینیسم» دارد که دست کم
به اندازه کمونیسم خطرناك و ضداخلاقی است. داروینیسم به شما می گوید اکثریت قریب به اتفاق آنچه در جامعه و حتی جهان
ظهور و بروز می یابد محصول «انتخاب طبیعی» میان استعدادها و مهارتها و اراده ها و انگیزه هاست و نباید جامعه را با شعارهایی مثل



عدالت اجتماعی دستکاري کرد. محافظه کاران و نومحافظه کاران در دنیا عملاً از این موضع دفاع می کنند و معتقدند همچنان که ژن
انسانها به جهت استعداد و هوش و ... متفاوت است، جامعه نیز به تبع آن دچار شکافها و اختلافهاست و همچنان که تفاوت در ژن را
می پذیریم، باید آنچه در جامعه پدید آمده را هم بدون مداخله و یا با یک دخالت بسیار جزئی رها کنیم. (براي نمونه رجوع کنید به

 
آراي فون هایک، فیلسوف نولیبرال آمریکایی) 

متاسفانه چندصباحی است بعضاً در داخل کشور هم هشدارهایی از جنس محافظه کاري در برابر عدالت خواهی سرداده می شود که
آنها را باید نسبت به پیش فرض هاي گفتارهایشان آشنا کرد. همچنان که باید رادیکالیسم در پوشش عدالت خواهی، که مساوق ظلم

 
در لباس عدالت است، را نیز محکوم کرد. 

2- مفهوم کلیدي در عدالت اجتماعی و مشخصاً عدالت آموزشی، «معیار» و «ملاك» توزیع خیرات جمعی است. یعنی حالا که به طور
طبیعی در هرجامعه اي، امکانات و مواهب، محدود است، بر چه اساسی آنها را توزیع کنیم که عدالت رعایت شده باشد؟ این معیار و
ملاك در حوزه هاي مختلف، اعم از قضایی و سیاسی و اقتصادي و ... می تواند متفاوت باشد؛ لذا بعضی از اندیشمندان به این مسئله

 
اشاره و در مقابل ایده هایی از جنس تک معیاري و ساده، از «برابري پیچیده» سخن گفته اند. 

درباره موهبت مهمی مانند «آموزش»، بسیاري از صاحب نظران دغدغه مند در حوزه عدالت معتقدند که آن معیار، باید «برابري»
اجتماعی باشد. یعنی تمام دانش آموزان، از امکان برابري براي توسعه ي استعدادها و مهارتهاي خود در زمینه آموزش برخوردار باشند.

گفتار بسیار مهمی از رهبر معظم انقلاب هم نشان می دهد که ایشان به همین معیار معتقد است. آیت االله خامنه اي درباره عدالت
آموزشی بیانات بی تعارفی در سال 85 دارد که متاسفانه کمتر به آن توجه می شود: "نگاه غیرعدالت محور، این است که ما در کشور
مدارس پیشرفته ي مجهز به بهترین تجهیزات در یک جاهایی و مدارس محروم کپري یا شبه کپري در یک مناطق دیگر داشته
باشیم؛ معلم ممتاز برجسته براي تعدادي از مدارس، و معلمان خسته یا کم سواد براي تعداد دیگري از مدارس داشته باشیم؛ این
درست ضدّ نگاه عدالت محور است. نتیجه چه خواهد شد؟ نتیجه اینکه: جمعی از کودکان امروز ما بدون هیچ دلیلی (جز اینکه یا پول
دارند یا در یک منطقه ي برخوردار زندگی می کنند) از عالی ترین تحصیلات برخوردار خواهند شاد و یک عده ي دیگر در سطوح
بسیار پایینی خواهند ماند، پیش نخواهند رفت و استعدادهایشان رشد نخواهد کرد. البته عدالت به معناي این نیست که ما با همه ي
استعدادها با یک شیوه برخورد کنیم؛ نه، استعدادها بالاخره مختلف است؛ نباید بگذاریم استعدادي ضایع بشود و براي پرورش

 
استعدادها بایستی تدبیر بیندیشیم؛ در این تردیدي نیست. امّا ملاك، باید استعدادها باشد، لاغیر." (12 اردیبهشت 1385) 

ایشان معتقد است که یک نظام سیاسی بویژه از جنس جمهوري اسلامی موظف است شرایطی را فراهم کند که هر فرد صاحب
«استعداد» و «توانمندي»، به میزان «اراده» و «انگیزه »اي که داشت، بتواند آن استعداد خود را شکوفا و محقق کند. و عناصر دیگر، از

 
جمله ثروت و تمکن مالی خانوادگی نباید در این زمینه فردي را از حق خود محروم کند. 

بر این اساس، «حداقلی ترین» انتظار در ماجراي عدالت آموزشی آن است که «ثروت» و «سرمایه» عنصر تعیین کننده و معیار اصلی
توزیع مواهب و خیرات آموزشی نباشد. اساساً معناي نظام سرمایه داري جز این نیست که فرد ثروتمند و صاحب سرمایه، به واسطه ي
این بهره مندي خود بتواند سایر حوزه هاي خیر و موهبت را نیز ذیل «سلطه» خود بیاورد. سرمایه داري چیزي جز سلطه به واسطه ي
ثروت نیست. لذا این از مبانی و الزامات اولیه حرکت در مسیر عدالت آموزشی است که رابطه میان ثروت خانوادگی و بهره مندي از

 
امکانات بیشتر آموزشی قطع شود و یا به حداقل ممکن برسد. 

در میان تمام حوزه هاي عدالت، عدالت آموزشی از این جهت اهمیت کلیدي تر و بنیادي تر دارد که می تواند تمام حوزه هاي دیگر را



نیز با شدت بسیار بالا تحت الشعاع قرار دهد. فردي که به واسطه بهره مندي ناعادلانه از امکانات بیشتر، به درجات بالاي آموزشی نائل
می شود، امکان بسیار بالاتري براي کسب کرسی هاي قدرت و همچنین تقویت جایگاه خود در حوزه ثروت خواهد داشت؛ ضمن آنکه
با توجه به نظام ارزشی امروز در جوامع، از موهبت «منزلت» و «احترام» بیشتري هم برخوردار است و این سیکل معیوب می تواند به

 
فاجعه اي براي عدالت در کوتاه مدت تبدیل شود. 

3- عیلرغم این تاکیدات صریح، وضعیت عدالت آموزشی در کشور مطلوب نیست و سویه نامناسبی دارد. مگر آنکه به واسطه تشر و
تأکید اخیر رهبر معظم انقلاب مبنی بر اینکه "باید سطح و کیفیت مدارس دولتی از لحاظ آموزشی و تربیتی به گونه اي شود که
دانش آموزان احساس نکنند با تحصیل در این مدارس امکان قبولی آنها در کنکور کمتر است و خانواده ها نیز تصور کنند فرزندانشان
را به یک جاي بی پناه می فرستند"(11 شهریور 99) مسئولان اجرایی و آموزشی در کشور زنگ خطر را به صدا درآورند و چاره اي

 
اساسی در این زمینه بیندیشند. 

مطالعه اي که سال96 دفتر مطالعات اجتماعی وزارت رفاه انجام داده، نشان می دهد سهم سه دهک بالاي درآمدي از ظرفیت
15رشته منتخب دو دانشگاه شهید بهشتی و علامه طباطبایی تقریباً شش برابر دهک هاي کم درآمد است... 40درصد دانش
آموختگان ساکن در پردرآمدترین دهک اقتصادي درست یک سال بعد از اتمام تحصیلات، شاغل شده اند و به نسبت سایر دانشجویان
درآمد بیشتري هم کسب کرده اند. ... دانشجویان سه دهک بالاي درآمدي بلافاصله پس از فارغ التحصیلی استخدام (نه به معناي
اشتغال) می شوند و میزانی از درآمد را (به طور میانگین از 250هزار تومان تا 550 هزار تومان) کسب می کنند، اما در مقابل سهم سه
دهک پایین درآمدي بسیار پایین است. تفاوت در درآمد دانش آموختگان ساکن دهک هاي درآمدي در حالت اشتغال هم بسیار زیاد
است. جالب است بدانید با اینکه دانش آموختگان دهک دهم پس از اشتغال، به طور متوسط ماهانه یک میلیون و 400 هزار تومان

 
درآمد کسب می کنند، درآمد فارغ التحصیلان دهک هاي اول تا سوم، بسیار ناچیز است. 

این اعداد متأسفانه نشان می دهد که در ایران مسئله ي ثروت و درآمد یک خانوار نه تنها در موضوع آموزش، بلکه در استخدام پس از
تحصیلات نیز نقش جدي دارد. ممکن است عده اي بگویند احتمالاً کودکان افراد ثروتمند ژن بهتر و ضریب هوشی بالاتري هم دارند و
به همین دلیل با احتمال بالاتري در دانشگاه ها پذیرفته می شوند. اما نابرابري پس از تحصیلات نشان می دهد که ادعاي آنها نمی
تواند وجهی داشته باشد. چه آنکه دانشجویان عضو دهکهاي پایین در یک دانشگاه، پس از فارغ التحصیلی نسبت به دانشجویان همان
دانشگاه که در دهکهاي بالا هستند فرصتهاي بسیار کمتري براي درآمد و شغل پیدا می کنند. این نشان می دهد مسئله مبنایی تر از

 
هوش و استعداد آنهاست و به موضوع نابرابري ها برمی گردد. 

همچنین یکی از گزارش هاي مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی نشان می دهد که در فاصله سالهاي 1370 تا 1395، نسبت
مدارس غیرانتفاعی در کشور به کل مدارس، نزدیک به 49 برابر رشد داشته است! تعداد کل مدارس غیرانتفاعی در سال 1370، 201
مدرسه و نسبت آن به کل مدارس کشور 0.25 درصد بوده است اما این نسبت سال به سال افزایش یافته، به نوعی که در سال 1395
به 12.22 درصد رسیده است! جالب آنکه این روند در تمام دولت ها، از آقاي هاشمی رفسنجانی گرفته تا آقاي خاتمی تا آقاي احمدي

 
نژاد و آقاي روحانی، افزایشی بوده است. 



 
 

مدارس غیرانتفاعی، مسئله اي قابل توجه است که متاسفانه به دلیل خلأ نظري عمیق موجود در بحث عدالت محل مناقشه هاي بعضاً
سطحی هم شده است. همچنانکه نگارنده پیشتر نیز در این باره نوشته، اساساً در بحث مدارس غیرانتفاعی، مسئله این نیست که آیا
یک فرد عادي متمکن باید فرزند خود را به مدارس بهتري بفرستد یا خیر؟ و یا حتی آیا مناسب است که یک فرد غیرمتمکن، با صرفه
جویی و تحمیل مشقت بر خود در سایر مصارف، براي فرزند خود مدرسه بهتري انتخاب کند؟ مسئله حتی این هم نیست که آیا یک
شخص عادي با انگیزه مشخص و با امکان تمهید مالی مجاز است که مدرسه اي غیرانتفاعی داشته باشد یا خیر؟ همه ي اینها مسائل
حاشیه اي و طرح غلط صورت مسئله است. مسئله مرکزي آن است که یک «حکومت و نظم سیاسی» باید به نحوي سیاستگذاري و
اقدام کند که همچنان که رهبر معظم انقلاب نیز فرموده است، افراد صرفاً بر اساس استعداد و توانمندي و اراده اي که به خدمت می

 
گیرند، به شکوفایی آموزشی برسند و در این میان «ثروت» و «پول»، عنصر تعیین کننده نباشد. 

4- نگران کننده تر از آمارهایی که گفته شد، سطح بحث و مناقشه اي است که بعضی جریان ها درباره عدالت آموزشی به راه انداخته
اند. رهبر معظم انقلاب بارها تأکید کرده اند که در عدالت آموزشی باید «استعدادها» ملاك باشد ولاغیر! امّا امروز همچنان هستند
افرادي که درباره ضرورت حذف معیار پول و ثروت و تمکن مالی از توزیع موهبت هاي آموزشی مناقشه و در جهت مقاومت در برابر

 
آن نظرسازي می کنند. حال آنکه انتظار آن بود چنین چیزي در ایران موضوعی در حد بدیهیات باشد! 

مسئله آن است که پس از قائل بودن به چنین امر مهمی، کار تمام نشده و همچنان سوالات کلیدي و مبنایی دیگري نیز در میان
است که در راه رسیدن به عدالت آموزشی باید درباره آنها گفتگو، تصمیم سازي و سیاستگذاري شود. مثلاً این پرسش که چه میزان از
«استعداد» و «توانمندي» در افراد، امر شخصی است و چه مقدار از آن به «سازماندهی» جامعه مربوط می شود، سوال پیچیده اي
است که باید بررسی و درباره آن گفتگو شود. آیا فردي که در فلان روستا در یک شهرستان محروم زندگی می کند همانند فرد
دیگري که مثلاً در زعفرانیه تهران ساکن است، از استعداد و توانمندي خود آگاه است؟ آیا «اراده» صرفاً به شخص برمی گردد و مثلاً
اگر فرد مستعدي، اراده و انگیزه اي براي شکوفایی استعداد خود به کار نگرفت، به لحاظ اخلاقی قابل ملامت و به لحاظ اجتماعی
مستوجب محرومیت است؟ و یا یک نظم سیاسی-اجتماعی، حتی در اینکه افراد اراده اي براي شکوفایی استعداد خود داشته باشند هم

 
سهمی دارد؟ 

پرسش مبنایی دیگر اینکه آیا «استعداد» یک امر مطلق و مجرد است و یا به «استانداردهاي آموزشی» در یک نظم سیاسی-اجتماعی
هم مربوط می شود؟ مثلا ً درباره اینکه برخی هوش انتزاعی و ریاضی بهتري در یک نظام آموزشی دارند، فوراً قضاوت می شود که پس
حق بیشتري براي پیشرفت دارند، امّا آیا نمی توان اینگونه نیز اندیشید که اگر استانداردهاي آموزشی تغییر کند، ممکن است افراد

بیشتري –حتی آنها که هوش انتزاعی کمتري دارند- امکان رشد داشته باشند؟ 



یا در سوال دیگر، اگر فرضاً یک نظام سیاسی بتواند «استاندارد آموزشی لازم» را در تمام مدارس دولتی خود ایجاد کند، و در این
صورت باز هم افراد متمکن بتوانند آموزش هاي بیشتر و بهتري را به صورت خصوصی براي فرزندان خود مهیا کنند، این نظم سیاسی
چه اقداماتی را باید صورت بدهد؟ آیا می تواند آن آموزشهاي خصوصی را ممنوع کند؟ چنین چیزي تقریباً ناممکن و حتی احتمالاً
نامطلوب است؛ اما آیا مسئله را باید رها کند؟ و یا حکومت موظف است فرآیندها و رویه هاي آموزشی و حتی استخدامی خود را به

 
نحوي سازماندهی و ارگانیزه کند که نقش آن آموزشهاي خصوصی را به حداقل برسند؟ 

همچنان که مشاهده می شود، پرسش هاي بسیاري از جنس مبنایی درباره عدالت آموزشی وجود دارد، اما حداقل وظیفه در این باره
آن است که در برهه فعلی، افزایش نقش «پول» در بهره مندي آموزشی را متوقف و آن را به عقب برانیم و در مراحل بعدي راجع به

پرسش هاي بنیادي تر به گفت وگو بنشینیم.



سرکوب قیمت فولاد نتیجه اي جز ایجاد رانت براي عده اي واسطه ندارد

منبع: تسنیمشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/07/29

رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: سرکوب قیمت فولاد نتیجه اي جز ایجاد رانت براي عده اي واسطه ندارد.

رئیس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران گفت: سرکوب
قیمت فولاد نتیجه اي جز ایجاد رانت براي عده اي واسطه

 
ندارد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، بهرام سبحانی، رئیس انجمن
تولیدکنندگان فولاد ایران خطاب به وزیر صمت اظهار
داشت: تجربه هاي پیشین نشان داده که سرکوب قیمت
فولاد در بورس کالا به هر شکلی که باشد قیمت ها براي
مصرف کننده نهایی کم نمی شود و فقط دود آن به چشم
تولید کننده می رود و سود آن با ایجاد رانت، نصیب عده

اي واسطه می شود. وي از وزیر صمت درخواست کرد که اجازه ندهد تصمیمات غلط و ناکارآمد گذشته در حوزه تنظیم بازار فولاد

 
تکرار شود. 

با افزایش ناگهانی نرخ ارز در دو سال گذشته، قیمت کالا و خدمات سیر صعودي به خود گرفت. در این مدت مسئولین وزارت صمت و
ستاد تنظیم بازار که همواره دغدغه التهاب بازار و فشار به مصرف کننده نهایی را داشته اند با تصمیماتی سعی در کنترل بازار نموده و
قیمت محصولات فولادي در مسیر این تصمیم گیري ها فراز و نشیب زیادي را پشت سر گذاشته و گاها با یک تصمیم غیرکارشناسی
که هدف آن کاهش قیمت براي مصرف کننده نهایی بوده نه فقط این هدف محقق نشده بلکه میلیاردها تومان رانت ناشی از تفاوت

 
قیمت فروش کارخانجات تولیدي با قیمت کف بازار به جیب عده اي واسطه سرازیر گشته است. 

 
بورس کالا، فلسفه وجودي خود را از دست داده است 

سبحانی گفت: بورس کالا که بر اساس قانون و با هدف کشف قیمت بر اساس عرضه و تقاضا و رقابت تاسیس شده با تعیین قیمت پایه
و سقف بسته رقابت دستوري بدون توجه به کاهش ارزش پول ملی و افزایش هزینه جاري و سرمایه اي تولیدکنندگان، فلسفه وجودي

 
خود را از دست خواهد داد. 

وي افزود: تجربه هاي مکرر قبلی نشان داد با سرکوب قیمت به هر شکلی که باشد قیمت ها براي مصرف کننده نهایی کم نمی شود و
فقط دود آن به چشم تولید کننده اي می رود که در این شرایط سخت بدون وقفه بار سنگین تولید، اشتغال و ارزآوري و کمک به

 
اقتصاد کشور را به دوش می کشد. 

 
اشتباه سال 97 را تکرار نکنید 

رئیس انجمن فولاد خطاب به وزیر صمت بیان داشت: تعیین قیمت پایه بر اساس نرخ ارزي که در عمل وجود خارجی ندارد و بستن



سقف رقابت با کدام منطق اقتصادي منطبق است که بعضی از معاونین جنابعالی سعی در پیاده کردن آن دارند؟ مگر در مرداد 97
همین منطق غلط را علیرغم تذکرات قبلی در قالب دستورالعمل قیمت گذاري نیازمودند و 50 روز بعد وقتی هزاران میلیارد تومان
رانت به جیب عده اي سرازیر شد نه فقط دستور ابطال دستورالعمل را صادر کردند بلکه به واحدهاي تولیدي دستور دادند مابه

 
التفاوت قیمت فروش رفته با قیمت واقعی را از خریداران مطالبه کنند؟! 

سبحانی در پایان خطاب به علیرضا رزم حسینی وزیر صمت گفت: تولیدکنندگان فولاد کشور انتظار دارند جنابعالی شخصا به این
مقوله ورود کرده و اجازه ندهید اشتباهات گذشته تکرار شود.



فعالسازي 4500 معدن غیرفعال، اشتغالزایی 888 هزار نفر را در پی دارد

منبع: ایسکاشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/07/29

قائم مقام رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور گفت: با فعالسازي 4500 معدن غیر فعال نیز، شاهد اشتغال زایی 888
هزار نفر خواهیم بود که 111 هزار مورد آن اشتغال مستقیم خواهد بود.



پهنه صنعتی نیزار قم نیازمند مدیریت یکپارچه و متولی مشخص است

منبع: تسنیمشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه استانها- استاندار قم با اشاره به اینکه پهنه صنعتی نیزار نیازمند مدیریت یکپارچه و متولی مشخصی در ساماندهی است
گفت:در رابطه مشکلات تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در واگذاري زمین و سند در قم با هم افزایی مدیران باید به زودي

رفع شود.

گروه استانها- استاندار قم با اشاره به اینکه پهنه صنعتی
نیزار نیازمند مدیریت یکپارچه و متولی مشخصی در
ساماندهی است گفت:در رابطه مشکلات تولیدکنندگان و
سرمایه گذاران در واگذاري زمین و سند در قم با هم

 
افزایی مدیران باید به زودي رفع شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم، بهرام سرمست در
بازدید از واحدهاي صنعتی منطقه نیزار و در جلسه رفع
موانع تولید اظهار داشت: تولیدکنندگان در شرایط سخت
اقتصادي همچون افسران جنگ اقتصادي مشغول به کار

 
هستند و فعالیت آن ها در تولید و صنعت و اشتغال داراي ارزش زیادي است. 

وي با بیان اینکه در جلسات رفع موانع تولید، مشکلات در دو سطح پیگیري می شود که یکی از نیازهاي مهم تخصیص زمین و رفع
مشکلات واگذاري است، افزود: در این ارتباط مشکلات تولیدکنندگان و سرمایه گذاران در واگذاري زمین و سند در قم با هم افزایی

 
مدیران باید به زودي رفع شود. 

استاندار قم عنوان کرد: مدیریت یکپارچه براي پهنه هاي صنعتی یکی از موضوعات مهم به شمار می رود، در این راستا پهنه صنعتی

 
نیزار نیازمند مدیریت یکپارچه و متولی مشخصی در ساماندهی است. 

وي با تأکید بر اینکه باید در جهت بررسی دقیق مشکلات، گزارش کاملی از واگذاري زمین ها ارائه شود ، یادآور شد: ضمن اینکه

 
متولی مشخصی براي پهنه هاي صنعتی در نظر بگیریم، این یک راهکار اساسی و مهمی براي توسعه منطقه است. 

 
سرمایه گذار هاي خارجی جهت فعال سازي حوزه هاي اقتصادي و تولیدي حمایت می شود 

بازگشتن 18 واحد تولیدي همدان به چرخه تولید با اجراي طرح شهیدکریمی/ اطلس اطلاعات شهداي بسیج کارگري همدان منتشر

 
می شود 

 
صادرات 722 میلیون دلاري محصولات تولیدي استان کرمان/صادرات استان کرمان 80 درصد رشد داشت 

سرمست تصریح کرد: باید امور اراضی و منابع طبیعی و شهرك هاي صنعتی با هم نشست مشترکی داشته باشند و پیگیر مشکلات

 
باشند و نهایتاً به جمع بندي مناسبی برسند و موضوع را در سطح ملی ارائه دهند. 



وي گفت: امروز از تعدادي از واحدهاي صنعتی در نیزار بازدید شد و این واحدها مشکلات اساسی داشتند که دغدغه هاي آن ها به

 
عنوان مصوبه جلسه قرار گرفت و راهکارهاي موردبررسی از وضع واگذاري سند مالکیت در دستور باشد. 

استاندار قم در مورد تعهدات ارزي و تأمین مواد و خواسته هاي تولیدکنندگان نیز مصوباتی تنظیم شود و هر کدام توسط نامه اي از
طریق مسئولان مربوطه به ویژه در سطح ملی پیگیري می شود، اظهار داشت: در دیدارهاي حضوري و تلفنی بخش زیادي از مطالبات

 
صنعتگران قم را مورد پیگیري قرار داده ایم و از طرف وزارت صمت در سطح ملی نیز دنبال می شود تا این مشکلات مرتفع شود. 

وي اضافه کرد: پهنه صنعتی نیزار داراي ظرفیت مهمی در تولید است و ساماندهی این پهنه به حمایت ویژه نیاز دارد و لازم است به

 
عنوان پهنه صنعتی در قالب شهرك صنعتی متولی مناسبی براي آن قرار دهیم تا بسیاري از مشکلات در حوزه تولید رفع شود. 

سرمست عنوان کرد: ما باید حرف ها و دغدغه هاي تولیدکنندگان و سرمایه گذاران را بشنویم، آن ها درصدد پیشرفت و تعالی
اقتصادي هستند، در جهت رفع مشکلات نیز مدیران پاي کار هستند تا مشکلات را رفع کنند.



استان ایلام رتبه نخست کشور در پرداخت تسهیلات کرونایی را دارد

منبع: تسنیمشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه استان ها- استاندار ایلام گفت: ایلام با پرداخت 91 میلیارد تومان تسهیلات خسارت دیدگان کرونا در رتبه یک کشور
قرار دارد.

گروه استان ها- استاندار ایلام گفت: ایلام با پرداخت 91
میلیارد تومان تسهیلات خسارت دیدگان کرونا در رتبه یک

 
کشور قرار دارد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از ایلام ، به نقل از روابط
عمومی استانداري ایلام؛ قاسم سلیمانی دشتکی پیش از
ظهر امروز در نشست کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري
استان ضمن ارائه گزارشی از دیدارها و رایزنی هاي دیروز با
مقامات ارشد کشوري، اظهار داشت: به اتفاق نمایندگان
استان در مجلس شوراي اسلامی دیدارهاي بسیار خوبی در

پیگیري خواسته ها و مطالبات مردمی با سه وزیر صنعت، معدن و تجارت، راه و شهرسازي، جهاد کشاورزي و دبیر هیئت دولت و چند

 
سرمایه گذار داشتیم که دستاوردهاي مثبتی براي استان در پی داشت. 

وي در ادامه گفت: به طور نمونه در دیدار با وزیر صمت موفق شدیم مجوز 50 میلیارد تومان اضافه بر سهم دیگر استان ها در

 
تسهیلات تبصره 18 براي استان جذب کنیم. 

سلیمانی دشتکی در ادامه ضمن تشکر از همراهی خوب نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی در پیگیري امور مربوط به استان،
گفت: خوشبختانه امروز وحدت و همدلی بسیار خوبی در استان وجود دارد و تداوم این همگرایی منتج به حصول بیشتر منافع عمومی

 
مردم استان خواهد شد. 

 
چوب بی تدبیري دولت لاي چرخ کنترل کرونا| چرا براي جلوگیري از سفرها محدودیت خاصی اعمال نمی شود؟ 

 
نمکی: جریمه قلیل براي ماسک نزدن، ضعف دولت است/وزارت بهداشت هیچ کاستی اي در بحث کرونا نداشته 

 
عدالت آموزشی و آزمون دشوار مدیران استان فارس؛ تکلیف دانش آموزان در صورت همه گیري کرونا چه خواهد شد؟ 

وي در ادامه با عنوان این مطلب که مجموعه دستاوردهاي مثبت ایجادشده در استان محصول عملکرد نظام است، تأکید کرد: اتفاقات
خوبی که امروز در حوزه هاي مختلف امنیتی، اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی و در بخش هایی متنوعی چون نفت و گاز و پتروشیمی،
کشاورزي و آب وخاك و جنگل، راه افتاده صرفاً عملکرد دولت نیست بلکه حاصل وحدت و همدلی و همراهی مردم و مسئولان بوده

 
که منتج به این هم افزایی شده است. 

وي افزود: به طور مثال در حوزه محرومیت زدایی شاهد تلاش بی وقفه و شبانه روزي بسیج و سپاه در کنار دیگر کارگزاران نظام



هستیم و یا در ستاد اقتصاد مقاومتی و رفع مسائل و موانع تولید و گروه هاي کارگري شاهد تلاش و پاي کار بودن دستگاه قضا و

 
نیروي هاي انتظامی و امنیتی در کنار دیگر مجموعه ها هستیم. 

نماینده عالی دولت در استان با اشاره به برخی نقدها به عملکرد مثبت دولت در استان گفت: معمولاً نقد بر ضعف ها مرسوم بوده است
اما امروز گاهی اوقات می بینیم برخی جوري عمل می کنند که نبایست دستاوردهاي مثبت این دولت که دستاورد نظام است، گفته

 
شود و این جاي تامل دارد. 

وي در ادامه گفت: به طور مثال برخی گزارش مرکز آمار ایران به عنوان مرجع رسمی اعلام نرخ بیکاري که وضعیت استان را به نسبت
دیگر استان ها در کاهش بیکاري مطلوب تر دیده است قبول ندارند در حالیکه همان افراد به دیگر گزارش همین مرکز استناد کرده و

 
با آن عملکرد دولت در استان را زیر سؤال می برند. 

وي افزود: البته ما هیچ گاه منکر وضعیت آمار بالاي بیکاري جوانان و تحصیل کرده ها در استان نبوده ایم اما نبایست مجموعه زحمات

 
کارگزاران نظام در رفع مشکلات مردمی را با نوع نگاه شخصی و بعضاً جناحی زیر سؤال برد. 

استاندار ایلام شرایط امروز کشور را خاص عنوان کرد و گفت: امروز هم در شرایط سخت تحریمی و کرونایی هستیم بطوري که
دشمنان نظام و کشور حتی با دارو و درمان به صورت ظالمانه اي برخورد کرده اند و در این شرایط جنگ اقتصادي و روانی همه

 
بایستید واحده در رفع مسائل و مشکلات بوده و در صف تقابل با دشمن در کنار هم باشیم. 

وي ادامه داد: به حول و قوه الهی با وحدت و همدلی از این شرایط سخت نیز عبور خواهیم کرد و دشمنان آرزویشان را به گور خواهند

 
برد. 

وي با عنوان این مطلب که از انتقاد سازنده استقبال می کنیم، اما توهین و تخریب نه!، اظهار داشت: از انتقاد سازنده استقبال می
کنیم اما انتظار هست در کنار انتقادات راهکار نیز ارائه شود و به دستاوردها نیز اشاره گردد و البته اینجا لازم می دانم از همه نقدهاي

 
دلسوزانه که به قصد کمک و نیت خیر صورت می گیرد تشکر کنم. 

سلیمانی دشتکی در بخش دیگري از صحبت هاي خود به وضعیت نگران کننده کرونا در استان و کشور اشاره داشت و خاطرنشان

 
کرد: امروز کرونا هم در استان و هم در کشور به اوج خود رسیده است. 

وي در ادامه با اشاره به تلاش هاي شبانه روزي ستاد ملی و استانی کرونا، گفت: بارها در جلسات مختلف حرف اول آخر ما جدي
گرفتن خطر کرونا توسط مردم و مسئولان بوده است و دراین بین روزي نبوده که این هشدارها را با حدت و شدت بالا اعلام نکنیم اما
شواهد و قرائن نشان می دهد که به طور کامل دستورالعمل ها و پروتکل هاي بهداشتی در بین جامعه اجرایی نشده است که امروز

 
شاهد این وضعیت خطرناك در استان و کشور هستیم. 

وي افزود: در زمان بازگشایی مدارس به صراحت هشدارها و دغدغه هاي را در خصوص رعایت دستورالعمل ها و پروتکل هاي بهداشتی

 
اعلام کردیم اما امروز باید شاهد جان باختن چند معلم در استان باشیم و این بسیار ناراحت کنند و غم انگیز است. 

گفتنی است که در این نشست اعلام شد که عملکرد استان ایلام با 136 میلیارد تومان درخواست تسهیلات و 90 میلیارد و 509
میلیون تومان پرداخت با اختلاف بالا در اعطاي تسهیلات حمایتی از آسیب دیدگان کرونا در کشور اول است.





حمایت بیش از 40 هزار میلیارد ریالی خیرین طی چهار سال گذشته در کشور

شماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/07/29
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

دکتر حسین عسکریان ابیانه مشاور وزیر و دبیر ستاد خیرین وزارت علوم، تحقیقات و فناوري در مراسم افتتاح، تکمیل و
کلنگ زنی پروژه هاي عمرانی خیرساز دانشگاه کاشان، با اشاره به کمک ها و حمایت هاي بیش از 40 هزار میلیارد ریالی

خیرین طی چهار سال گذشته در کشور، اظهار داشت: میزان حمایت ها و تعهدات خیرین ...

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم، دکتر
عسکریان ابیانه در این آیین که امروز (سه شنبه) در
دانشگاه کاشان برگزار شد، با اشاره به اینکه در کشور بیش
از 70 بنیاد علم و فناوري وجود دارد، گفت: از این تعداد
حدود 8 بنیاد فعال هستند که در راس آن بنیاد علم و

 
فناوري دانشگاه کاشان قرار دارد. 

وي خاطر نشان کرد: دانشگاه کاشان در جذب خیرین و

 
تنوع بخشی به منابع دانشگاه پیشتاز است و این پیشتازي در همه جوانب مشهود است. 

دبیر ستاد خیرین وزارت علوم ورود به کارآفرینی، تنوع بخشی و نوآوري را از ویژگی هاي ممتاز بنیاد حامیان علم و فناوري دانشگاه
کاشان برشمرد و گفت: خیرین و حامیان علم و فناوري تاکنون فعالیت هاي برجسته اي را در تمامی زمینه ها در این دانشگاه به

 
یادگار گذاشته اند که جاي تقدیر دارد. 

س.س 51/ ل.م 54/ ع.ع 57



احداث 45 هزار واحد مسکونی ایثارگران/ براي شکست تحریم باید انقلابی

عمل کنیم

منبع: شبستانشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/07/29

اوحدي با بیان اینکه 45 هزار مسکن ایثارگران طی پنج ماه گذشته احداث شده که معادل با 16سال گذشته است گفت: براي
شکست تحریم باید انقلابی عمل کنیم.

اوحدي با بیان اینکه 45 هزار مسکن ایثارگران طی پنج ماه گذشته احداث شده که معادل با 16سال گذشته است گفت: براي

 
شکست تحریم باید انقلابی عمل کنیم. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از رشت، «سعید اوحدي» امروز(سه
شنبه،29 مهر) در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن،
ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران گیلان در سالن الغدیر استانداري
با بیان اینکه دِین بزرگی به جامعه ایثارگري داریم، گفت: براي رسیدن به
کمال موقعیت هاي بسیاري براي انسان فراهم می شود که عده اي از کنار
آن می گذرند اما عده اي به واسطه شناخت و بصیرتی که پیدا می کنند از

 
این موقعیت ها بهره مند می شوند. 

معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور افزود: خدا در مسیر دستیابی به کمال، اقیانوسی از معنویت را قرار

 
می دهد تا از آن بهره مند شویم. اقیانوس جامعه ایثارگري گنجینه ارزشمندي است که باید آن را شناخت. 

وي با بیان اینکه هر کس به اندازه معرفت و شناخت خود از این گنجینه بهره مند می شود تصریح کرد: نهضت عاشورا و قیام امام
حسین(ع) گنجینه ارزشمندي براي تمام دوران هاست و انقلاب اسلامی ایران نیز بر مبناي این نهضت شکل گرفت اما در ادامه بهره

 
کمی از دانشگاه عظیم سید الشهدا(ع) بردیم. 

اوحدي 45 هزار مسکن طی پنج ماه گذشته احداث شده که معادل با 16سال گذشته اس براي تداوم فرهنگ ایثار و شهادت عنوان
کرد و بیان داشت: امضاي این تفاهم نامه ها در راستاي خدمت رسانی و جلب رضایت خانواده بزرگ ایثارگران است و باید گام هاي

 
محکم تري در ساخت مسکن و تحقق شعار سال برداریم. 

وي با اعلام اینکه 45 هزار مسکن طی پنج ماه گذشته احداث شده که معادل با 16سال گذشته است گفت: در تحریم ها باید انقلابی

 
عمل کنیم تا موفق شویم و وعده خداوند است که هر جا خوب عمل کنید مسیرها و درهاي رحمت من به سوي شما باز می شود. 

اوحدي با اشاره به بحران کرونا و تحریم هاي دارویی دشمن علیه کشورمان اذعان کرد: حتی داروي مورد نیاز بیماران ما به دستشان

 
نمی رسد، اما مردم همچنان مقاوم در برابر دشمنان ایستاده اند. 



وي با بیان اینکه مدافعان سلامت در این بحران ایستادگی کرده و می گویند تا آخرین نفس پاي کار هستیم چون هدف و آرمان ما
یکی است اعلام کرد: روز گذشته دستورالعمل 150پرونده از مدافعان سلامت در اختیار ما قرار گرفت تا خدمتگزار جامعه بزرگ

 
مدافعان سلامت باشیم. 

معاون رییس جمهور در پایان با قدردانی از تاکید استاندار گیلان در امضاي این تفاهم نامه ها که آن را یک قرارداد تعهد دار اعلام
کرد و خاطرنشان ساخت: خدمات ما قطره اي در برابر اقیانوس بزرگ جامعه ایثارگران است.



زیبنده نیست که ایثارگران مشکل مسکن و اشتغال داشته باشند | تفاهم نامه

تعهدآور است

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/07/29

تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران گیلان با حضور سعید اوحدي معاون رییس
جمهوري به امضا رسید. The post زیبنده نیست که ایثارگران مشکل مسکن و اشتغال داشته باشند | تفاهم نامه تعهدآور

است appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال
و کارآفرینی ایثارگران گیلان با حضور سعید اوحدي معاون

 
رییس جمهوري به امضا رسید. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، جلسه امضاي
تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال
و کارآفرینی ایثارگران گیلان با حضور سعید اوحدي معاون
رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و ایثارگران کشور در

 
استانداري گیلان برگزار شد. 

در ابتداي جلسه ارسلان زارع استاندار گیلان با تبریک اعیاد پیش رو گفت: میلاد با سعادت حضرت محمد (ص)، ولادت خجسته امام

 
صادق و آغاز امامت حضرت ولیعصر را بر همه مسلمان تبریک و تهنیت می گویم. 

زارع با تاکید بر اینکه در دوران دفاع مقدس، ایستادگی و مقاومت جوانان این مرز و بوم در میدان رزم، فرهنگ ایثار و شهادت را در

 
جامعه ما نهادینه کرد، یادآور شد: بی تردید دفاع مقدس در ترویج و تثبیت روحیه ایستادگی امروز مردم نقش بزرگی داشته است. 

وي با بیان اینکه با وجود این فرهنگ بالا هرگز فروماندگی در جامعه احساس نمی شود، افزود: دیدار با خانواده هاي شهدا و ایثارگران

 
روحیه آور و نشاط انگیز است. 

استاندار گیلان با بیان اینکه خدمات رسانی به خانواده ایثارگران از برنامه هاي تدبیر و امید است، گفت: براي ارتقا خدمات به ایثارگران

 
باید تمام تلاش خود را به کار بگیریم. 

وي افزود: با توجه به تاکیدات رهبر انقلاب و رییس جمهور مبنی بر ساماندهی گلزارهاي شهدا اقدامات خوبی در استان گیلان انجام

 
شد و خوشبختانه بیشتر گلزارهاي شهدا ساماندهی شدند. 

زارع با بیان اینکه تفاهم نامه امروز باید به زودي اجرا شود گفت: زیبنده نیست که جامعه ایثارگران ما مشکل مسکن و اشتغال داشته

 
باشند. 



وي افزود: امضا تفاهم نامه تامین زمین ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارافرینی ایثارگران مانند یک قرار داد تعهدآور است و
امضاي تفاهم نامه امروز ابلاغ رسمی به همه دستگاه هاست و امیدواریم تا پایان دولت شاهد پیشرفت اجرایی این تفاهم نامه باشیم.



بهره مندي فرزندان شهداي سلامت از تمامی مزایاي شاهد

منبع: ملیتشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/07/29

سرپرست دبیرخانه شوراي عالی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت گفت: تمامی فرزندان شهداي سلامت از خدمات سهمیه کنکور،
مدارس شاهد و دیگر خدمات خانواده هاي شهدا بهره مند می شوند.

به گزارش ملیت به نقل از مهر،محمد حسن کاویانی راد سرپرست دبیرخانه شوراي عالی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و معاون
آموزشی و فرهنگی سابق بنیاد شهید با بیان اینکه فرزندان شهداي سلامت همچون دیگر خانواده هاي شهدا از خدمات مدارس شاهد
و سهمیه هاي کنکور بهره مند می شوند، گفت: هرکسی که در سامانه بنیاد شهید به عنوان شهید شناسایی شود، در تمام خدمات

 
ازجمله سهمیه کنکور، سهمیه آزمون ها، مدارس شاهد و غیره مانند دیگر خانواده هاي شهدا خواهد بود. 

وي افزود: در همین راستا نیز فرزندان شهداي سلامت نیز از تمامی این خدمات از جمله سهمیه هاي حوزه آموزش و پرورش مانند
ثبت نام در مدارس شاهد، تحصیلات عالی شامل سهمیه کنکور، تحصیل رایگان در دانشگاه ها، تسهیلات مالی ازجمله وام هاي

 
اشتغال، کارآفرینی سهمیه استخدام و غیره بهره مند خواهند شد. 

کاویانی راد تصریح کرد: کسی که طبق مقررات در کمیته احراز بنیاد شهید پذیرفته و براي او پرونده تشکیل شود، هیچ تفاوتی با دیگر
شهدا ندارد و تنها نیازمند تکمیل مدارك، مستندات و انجام روال قانونی براي احراز شهادت است. روال احراز شهادت شهداي سلامت

نیز به همین گونه است و پس از تصویب نهایی جزو خانواده هاي شهید تحت حمایت بنیاد شهید خواهند بود.



جزئیات اعطاي تسهیلات صندوق کارآفرینی امید اعلام شد

منبع: ایرناشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران- ایرنا- «شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري» با عاملیت صندوق کارآفرینی امید منتشر شد.

تهران- ایرنا- «شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه
معاونت امور هنري» با عاملیت صندوق کارآفرینی امید

 
منتشر شد. 

به گزارش ایرنا از روابط عمومی اداره کل هنرهاي نمایشی،
«شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور
هنري (موضوع تبصره 18 قانون بودجه کل کشور)» با ذکر

 
جزئیات شرایط مربوط به حوزه نمایش منتشر شد. 

این شیوه نامه در راستاي اعطاي تسهیلات با کارمزد 4
درصد با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به منظور ایجاد

 
انگیزه براي کارآفرینان و با هدف تثبیت فرصت هاي شغلی و حمایت از فعالان هنري تنظیم شده است. 

متقاضیان مشمول این شیوه نامه شامل کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی در حوزه فعالیت هاي اقتصاد
هنر داراي مجوز رسمی یا فعالیت شاخص و مورد تایید حوزه هاي تخصصی ادارات کل این معاونت شامل «نمایش»، «آموزش»،

 
«موسیقی»، «تجسمی» و «مد و لباس» است. 

 
مشمولان بخش «نمایش» شامل موارد زیر است: 

 
1- گروه هایی که داراي مجوز نمایش بوده و اجراي آن ها متوقف شده است. (در حال اجرا) 

 
2- گروه هایی که در حال آماده سازي براي اجرا بوده و فعالیت آن ها متوقف شده است. (در حال تولید) 

 
3- گروه هاي خیابانی، آیینی و تعزیه که براساس قرارداد و توافق جداگانه (نهادهاي عمومی) آماده اجرا بوده اند. 

 
4- گروه ها و کانون هاي سرگرمی هاي نمایشی که مجوز اجرا و تولید دریافت کرده و یا در مسیر دریافت بوده اند. 

 
5- تماشاخانه هاي داراي اجراي عمومی مستمر (در شش ماهه دوم سال 1398) 

سامانه الکترونیکی برخط مستقر در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به آدرس www.tohfeh.farhang.gov.ir براي اجرا و
نظارت بر حسن اجراي برنامه هاي موضوع این تفاهم نامه مورد استفاده قرار خواهد گرفت و در آن، تمام اطلاعات مربوط به مراحل

 
پذیرش، بررسی و پرداخت تسهیلات به طرح هاي موضوع این شیوه نامه ثبت شده است. 

 
برچسب ها 

 
- هنرهاي نمایشی 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

- معاونت امور هنري وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی



طرح روستاي بدون بیکار در سه روستاي مازندران اجرا شد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیر صندوق کارآفرینی امید مازندران گفت که طرح روستاي بدون بیکار در سه روستاي بخش مرکزي این استان اجرایی
شده است.

مدیر صندوق کارآفرینی امید مازندران گفت که طرح
روستاي بدون بیکار در سه روستاي بخش مرکزي این

 
استان اجرایی شده است. 

صلاح گل محمدي روز سه شنبه افزود : اجراي طرح
روستاي بدون بیکار در مازندران به صورت پایلوت بود که تا
کنون در روستاهاي "" وازیکَ "" و "" اسکنده ""

 
محمودآباد و "" ورازان "" شهرستان نور اجرایی شد. 

وي ادامه داد : در این طرح طبق نقشه بیکاري و ظرفیت
هر روستا، سرمایه گذاري می شود تا نه تنها ظرفیت
روستاها تقویت شود، بلکه کاهش بیکاري را نیز شاهد

 
باشیم. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید مازندران گفت : در این طرح ابتدا اولویت با تحصیل کردگان و همچنین مشاغل و طرح هاي اقتصادي
است که با زیستبوم روستا همخوانی دارد و به طور طبیعی در مازندران کشاورزي ، دامداري و تولیدات گلخانه اي معمولان اولویت

 
ماست. 

وي افزود : طبق پایش و بررسی هاي انجام شده و همچنین اعلام مسئولان این سه روستا ، در حال حاضر هیچ بیکاري در آنجا وجود

 
ندارد که نشان از موفقیت طرح روستاي بدون بیکار در مازندران دارد. 

گل محمدي اظهار داشت: سرمایه گذاري در این طرح از سوي صندوق کارافرینی امید و همچنین صندوق توسعه ملی انجام می شود

 
و محدودیتی براي طرح هاي اقتصادي متناسب با شرایط روستا وجود ندارد. 

وي همچنین از اجراي طرح هر روستا یک محصول در مازندران خبر داد و گفت : این طرح به همراه طرح روستاي بدون بیکار تا

 
کنون در 14 روستا در بخش هاي غربی ، مرکزي و شرقی استان اجرایی شده است. 

گل محمدي افزود : تا کنون براي اجرایی شدن این 2 طرح بیش از 180 میلیارد ریال سرمایه گذاري شد که از طریق صندوق خرد

 
محلی با مدیریت اهالی روستاها تزریق می شود. 



وي نظارت بر صندوق محلی جهت جلوگیري از انحراف را لحظه اي و برخط توصیف کرد و گفت : تمامی اعتبارات اشتغال و طرح هاي

 
اقتصادي به صورت لحظه اي بررسی و فرآیند کار تحت نظر است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید مازندران همچنین از شناسایی 35 روستاي دیگر براي اجراي طرح روستاي بدون بیکار و هر روستا یک

 
محصول اشاره کرد و گفت : مقرر شد براي اجراي این طرح ها اعتبار 57 میلیارد تومانی تخصیص یابد که مربوط به سال جاري است. 

وي اشتغال روستایی و تقویت اقتصاد خرد را یکی از مهم ترین اولویت دولت و صندوق توصیف کرد و افزود : پایداري ، آسیب ناپذیري
، پایین بودن ریسک و همچنین توسعه چرخه اقتصادي در روستا و جلوگیري از مهاجر از مهم ترین ویزگی هاي اشتغال روستایی

 
است . 

 
استان مازندران سه میلیون و 300 هزار نفر جمعیت دارد که از این تعداد 43 درصد در مناطق روستایی زندگی می کنند. 

در چند دهه اخیر به دلایل مختلف از جمله نبود بسترهاي اشتغال ، توسعه نیافتگی و همچنین جذابیت زندگی شهري جمعیت
روستایی استان را وارد روند کاهش کرد اما در سال هاي گذشته با تقویت حوزه هایی مانند گردشگري روستایی ، کشاورزي ، ایجاد

زیرساخت هاي ارتباطی منجر به تثبیت جمعیت روستایی استان شد./ ایرنا



مشاجره رسول قهرمانی و محمد امامی در دادگاه

منبع: روزنامه هفت صبحشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/07/29

جلسه ششم دادگاه محمد امامی به ریاست قاضی مسعودي مقام برگزار شد. در این جلسه علاوه بر محمد امامی و وکیل او، فرصت
صحبت به نماینده دادستانی و نماینده بانک سرمایه هم رسید. دقایقی در دادگاه بین رسول قهرمانی و محمد امامی یک مجادله پینگ
پنگی شکل گرفت و نماینده دادستان معتقد بود که متهم قصد دارد هنرمندان را در مقابل او قرار دهد. بخش هایی از اظهارات مطرح

 
شده در این جلسه را به نقل از خبرگزاري میزان می خوانید. 

وکیل متهم (خطاب به قاضی): چرا از شاکی حمایت و او را راهنمایی می کنید؛ متهم باید اسناد را ببیند و ایرادات آن شنیده شود.
شما گوش شنوا دارید، ولی حرف شنیدن براي متهمی که در معرض شدیدترین حکم قرار دارد کافی نیست. چرا زمانی که نماینده

 
دادستان موضوعی را در خارج از کیفرخواست مطرح می کند به او تذکر نمی دهید؟ 

چگونه می توان تصور کرد که آقاي قهرمانی و بازپرس در تاریخ 16 فروردین 98 با دعوت از دو کارشناس ساختمان از آنها خواسته اند
که در مورد قیمت املاك توضیح دهند تا مبادا با اتهام بازداشت غیرقانونی مواجه شوند و اساسا چرا با نظر یک شعبه دیگر کارشناسی

 
انجام گرفته است و شعبه 8 موکل را بدون ارسال احضاریه راس ساعت 5 و نیم عصر بازداشت و روانه زندان می کند؟ 

قاضی: مطالب شما در چارچوب کیفرخواست نبود. این وظیفه شما است که پرونده را بخوانید و مستندات را اخذ کنید ارزیابی دادگاه

 
در راي است. شما دنبال جدل هستید. در چارچوب کیفرخواست دفاع کنید. 

متهم امامی: رسانه اي شدن دادگاه به درخواست من نبوده بلکه به درخواست شما و با مجوز دادستانی بوده و شما خواستید که
دوربین ها در اینجا باشند و زمانی که قرار است دوربین ها در اینجا باشند بر خود لازم می دانم که در خصوص ادعا هایی که خارج از
کیفرخواست توسط نماینده دادستان مطرح می شود صحبت کنم چرا که این سمت میز هم، شخص، خانواده و آبرو دارد...من نیز مثل

 
شما خانواده دارم؛ من شروع کننده جنگ رسانه اي نبودم؛ 

من دست تک تک افراد رسانه اي را می بوسم تمام کارهاي رسانه اي من زیرنظر همین وزارت ارشاد که زیرمجموعه حاکمیت است
انجام شده است...وقتی ناخواسته از رسانه هایی که من را دزد نامیده اند شکایت کردم تنها به من یک سند ارائه دادند و آن هم به قول
نماینده دادستان،عکس یک وایت بورد در پرونده بانک سرمایه بوده که شما قاضی آن بوده اید. آقاي قهرمانی با کلیپ قدردانی رئیس

 
دیوان و 20:30 نمی توان راه را کوتاه کرد. 

 
قاضی: شما در چه تاریخی وام گرفته اید و در چه تاریخی افتتاح حساب کرده اید؟ 

متهم: 92.07.22 افتتاح حساب کردم و در پایان برج 9 تسهیلات گرفته ام. تا قبل از اخذ تسهیلات 24 میلیارد تومان گردش حساب

 
داشتم. اصل ادعا ها فراموش نشود، در دادگاه گفته شد که من صبح افتتاح حساب کردم و بعد از ظهر تسهیلات گرفتم. 

 
نماینده بانک سرمایه: این حساب پشتیبان یک حساب دیگر است یعنی از حساب جاري به حساب دیگري واریز می شده است. 



 
قاضی: گردش حسابی که شما در سال 99 داده اید آخرین رقمش 24 میلیارد تومان است. 

متهم: نه اینطور نیست. نماینده بانک هم قبول کرده است.24 میلیارد تومان قبل از تسهیلات گردش حساب داشتم، گردش تسهیلات

 
مربوط به سال 92 است مربوط به سال 99 نیست الان هم بانک تأیید کرد. 

 
قاضی: کسی تأیید نکرد. 

 
متهم: در زمان اخذ تسهیلات اصلا آقاي توسلی و کاظمی را نمی شناختم اما آقاي بخشایش را می شناختم و مشاور او بودم. 

 
قاضی: آیا با آقاي بخشایش مراوده مالی داشته اید؟ 

 
متهم: خیر، من هیچ ارتباط مالی نداشته ام و البته او هم چیزي از من نخواسته بود حتی کارکنان من نیز با وي مراوده نداشتند. 

متهم: اعلام شد که براي پدرم آئودي خریدم، اما خرید آئودي مربوط به سال 95 است و اسناد نیز موجود است که پدرم خودش
خریده و پول واریز شده و سند آن نیز موجود است؛ او از محل فروش ملک پدري مبالغ زیاد تري و بیشتر از پول آئودي به من داد و

 
ارتباطی با این موضوع ندارد. 

متهم: جمله اي را آقاي قهرمانی بار ها مطرح کرد و مدعی شد که من اساسا پولی نداشته ام و وارد بانک سرمایه شدم و تمامی پول ها
از محل تسهیلات بوده است. لازم است بگویم که در مورد روشه که اولین همکاري با بانک سرمایه بود پیش از تسهیلات 18 میلیارد

 
گردش داشتم و در بانک ملت نیز بیش از 45 میلیارد تومان گردش داشتم. 

نماینده دادستان: شما گفتید 109 میلیارد تومان فروش دارید و بانک نیز 50 میلیارد تسهیلات داده، ادعاي ما این است که صورت
هاي مالی که به بانک داده اید واهی است و اساسا خرید و فروشی نداشته اید؛ شما اکنون باید اسناد 109 میلیارد تومان خرید و

 
فروش و گردش حساب را بیاورید. 

نماینده دادستان: بعد از واریز به حساب بعضی صرافی ها به حساب مادر و خواهر امامی نیز پول واریز شده است، اما 4 دست چرخیده
و در تاریخ 12 مرداد ماه سال 94 پول به حساب مادر و خواهر وي واریز شده است؛ ما می گوییم امامی صلاحیت وام کلان را نداشته

 
است. 

نماینده دادستان: در شرکت روشه که امامی تسهیلات گرفته، پول هایی به حساب آن وکیل مقتول به نام حاجیان در تاریخ هاي
6/7/92، 7/7/92 و 19/6/92 رفته است و در تاریخ 9/7/92 این وکیل از مدیر عامل وقت بانک سرمایه وکالت داشته و ملکی را در
بلوار آفریقا به نام آن مدیر عامل کرده است و این اقدام در دفتر خانه اي انجام شده که بعد از قتل حاجیان براي آن پرونده قضایی
تشکیل شده و کانون وقوع جرایم بوده است. سه هفته بعد از آن، امامی به آن فردي که خانه را گرفته نامه می زند و با تسهیلات

 
موافقت می شود. 

نماینده دادستان: امامی می خواهد ما را در مقابل هنرمندان قرار دهد، اما متوجه شده ایم که هنرمندان سوء نیت نداشتند و ما حتی

 
آن ها را احضار هم نکرده ایم. آقاي امامی شما ما را در مقابل سینمایی ها قرار ندهید اتفاقاً شما سینما را کثیف کرده اید. 

 
قاضی (خطاب به نماینده دادستان): در چارچوب کیفرخواست صحبت کنید. 

متهم: ما 3 سند رهنی آوردیم، اما گویا دوستان یک نمونه از آن را استعلام کرده اند؛ ما به مقداري که بانک مشخص کرده بود تأمین
وثیقه کردیم و این تأمین وثیقه از محل تسهیلات نبوده بلکه خودمان تأمین کردیم. اگر شما اجازه دهید ما هم سندي که به شما می

 
دهیم را در اختیار رسانه ها قرار دهیم. 

 
قاضی: هر کاري می خواهید می توانید انجام دهید، اما رسانه ها شما را محاکمه نمی کنند. 

متهم: نمی توانید ماهیت کارآفرینی را از من بگیرید. من تسهیلات بازرگانی گرفته ام و هنوز مشارکتی محقق نشده است؛ بنده در کار



 
بازرگانی بالاترین سود را دادم و به موقع تسویه کردم. 

 
قاضی: چرا بابت یک امر تسهیلات گرفتید و در امر دیگري مصرف کردید؟ 

متهم: در کجا باید هزینه می کردم؟ آقاي قهرمانی می گوید که شرکت ها صوري بوده ،ثابت کنید که شرکت ها صوري بوده است. من

 
در هیچ جاي قرارداد ننوشتم که موضوع ذرت بوده است. 

 
متهم (خطاب به نماینده دادستان): شما فکر می کردید که آدم شکست خورده اي را بعد از سه سال پاي میز محاکمه می آورید. 

قاضی: اگر با شخصی جنگ و دعوا دارید در بیرون از دادگاه این کار را کنید؛ شما گفتید که مستندات را تا ظهر می دهید، اما هنوز
چیزي نداده اید. ادعا هاي شما باید ارزیابی شود، شما نمی توانید کسی را محکوم کنید. شما، یک کاغذ در دست می گیرید و می

 
گویید این کار را کرده ام. 

نماینده دادستان: این بیانیه خوانی ها و فیلم ها و استفاده از اکانت هاي فیک در فضاي مجازي با هدف ایجاد درگیري و تخریب من
بوده است؛ سابقه نداشته است که وکیلی در حضور چندین دوربین و به صورتی که آهنگی نیز پخش شود علیه نماینده دادستان
صحبت کند. اگر ما صحبت از پرونده هاي دیگر می کنیم، چون امامی در آن پرونده ها نیز نقش داشته است و به همین علت در آن

 
پرونده ها از ایشان نام می بریم. 

نماینده بانک سرمایه: در گذشته شاهد چپاول ها و غارت هاي زیادي در بانک سرمایه بوده ایم. در گذشته اشتباهات فراوانی از سوي
مدیران این بانک صورت گرفته بود که بعد ها مشخص شد ضرر هاي هنگفتی به این بانک زده اند... آقاي امامی با پول هاي هنگفتی

 
که به برخی از بازیگران داده اند باعث شده اند تا نظام دستمزد بازیگران در سینما تغییر پیدا کند. 

نماینده دادستان: غیر از شرکت جهان گستر، چهارشرکت دیگر وجود دارد که صورت هاي مالی شرکت ها بسیار عجیب و غریب است
چرا که این صورت هاي مالی کپی یکدیگر است. به معناي آنکه صورت هاي مالی سال 91 شبیه صورت مالی سال 92 است.



استقرار هشت هسته فناوري در مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهین

شهر

منبع: ایمناشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/07/29

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان گفت: در حال حاضر دانشگاه آزاد اسلامی شاهین شهر داراي 43 عضو هیئت علمی
تمام وقت است و هشت هسته فناوري در مرکز رشد آن مستقر است و با حمایت مسئولان استان و شهرستان به زودي مراکز

تحقیقاتی جدید در این واحد دانشگاهی ایجاد می شود.

 
رییس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان: استقرار هشت هسته فناوري در مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهین شهر 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان گفت: در حال حاضر
دانشگاه آزاد اسلامی شاهین شهر داراي 43 عضو هیئت علمی
تمام وقت است و هشت هسته فناوري در مرکز رشد آن مستقر
است و با حمایت مسئولان استان و شهرستان به زودي مراکز

 
تحقیقاتی جدید در این واحد دانشگاهی ایجاد می شود. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، پیام نجفی در جلسه هیئت مؤسس
دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهین شهر که پس از وقفه چندساله
برگزار شد اظهار کرد: زمینه لازم براي استقرار و رشد تیم هاي
استارتاپی و کارآفرینی در مرکز رشد دانشگاه فراهم شده است و

 
از حضور دانشجویان براي فعالیت در این زمینه ها استقبال می کنیم. 

وي با اشاره به اجراي طرح پویش در دانشگاه هاي آزاد گفت: در این طرح امکان اشتغال همزمان با تحصیل دانشجویان فراهم شده
است و آن ها می توانند بدون دغدغه در صنایع مربوط به رشته تحصیلی خود، تجربه کسب کنند و این طرح در حال حاضر در

 
دانشگاه آزاد اسلامی شاهین شهر هم اجرا می شود. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان، افزود: در طرح پویش با اداره کل کار و امور اجتماعی استان اصفهان رایزنی شده است تا
موانع قانونی حضور دانشجویان در صنعت برطرف شود و در صنایع بدون نگرانی براي مسائل بیمه اي در قالب کارآموز بکارگیري

 
شوند. 

وي گفت: در حال حاضر دانشگاه آزاد اسلامی شاهین شهر داراي 43 عضو هیئت علمی تمام وقت است و هشت هسته فناوري در
مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهین شهر مستقر است و با حمایت مسئولان استان و شهرستان به زودي مراکز تحقیقاتی

 
جدید در این واحد دانشگاهی ایجاد می شود. 

نجفی افزود: در حال حاضر آموزش ها در دانشگاه آزاد به صورت غیرحضوري است و دنبال آن هستیم که 25 درصد آموزش ها را

 
حضوري کنیم. 



در ادامه نماینده مردم شهرستان هاي شاهین شهر، میمه و برخوار در مجلس شوراي اسلامی، اظهار کرد: با توجه به ایجاد ظرفیت

 
پژوهشی و دانش بنیان در دانشگاه آزاد اسلامی شاهین شهر می توان از آن براي اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی استفاده کرد. 

حسینعلی حاجی افزود: با وجود ظرفیت هاي مختلف از جمله وجود زمین، فضاي مناسب و صنایع مختلف در جوار دانشگاه، همه باید
براي گسترش فعالیت هاي دانش بنیان در دانشگاه واحد شاهین شهر تلاش کنند.



بیمه هاي بیکاري که برقرار نمی شوند

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه اقتصادي: بیمه بیکاري یکی از بدیهی ترین و ابتدایی ترین حقوقِ هر کارگر بیمه شده است؛ ابتدا باید چتر بیمه تامین
اجتماعی تا آن اندازه گسترده شود که حدود ده میلیون کارگر غیررسمی و بیمه نشده در کشور نداشته باشیم (این آماري

است که دو سال و چند ماه پیش، علی ربیعی، وزیر کار وقت در ارتباط با گستره ...

 
هر کارگر چقدر به صندوق بیکاري واریز کرده است؟ 

فرض کنیم یک کارگر با ارزش پولی امروز، هر ماه سه میلیون تومان حقوق ماهانه داشته باشد؛ این کارگر هر ماه سه درصد از دریافتی
خود یعنی حدود 90 هزار تومان را بابت بیمه بیکاري به حساب صندوق تامین اجتماعی واریز می کند؛ بنابراین یک کارگر هر سال،
دوازده تا 90 هزار تومان یا یک میلیون و 80 هزار تومان بابت بیمه بیکاري واریز می کند و اگر این کارگر ده سال بعد از اشتغال بیکار
شده باشد، در این ده سال، ده میلیون و 800 هزار تومان فقط بابت بیمه بیکاري به حساب صندوق بیکاري تامین اجتماعی واریز کرده
است. چنین کارگري باید بتواند خیلی راحت از مقرري بیمه بیکاري بهره مند شود چراکه پرداخت این مقرري قبل از هر چیز، از محل
ذخایر انباشته سالیان خودش است؛ خود کارگر سال ها بابت بیکاري ناخواسته مبلغی را در یک صندوق پس انداز کرده و لاجرم بعد از

 
بیکار شدن باید بتواند از همین محل، ماهانه برداشت کند تا زندگی اش به مشکل برنخورد. 

 
همه بی ثبات کارانِ تعدیل شده باید مقرري بیکاري بگیرند 

اکنون نه تنها تاخیر طولانی در پرداخت مقرري بیکاري، بیکارشدگان در سال جاري و بعد از وقوع بحران کرونا را به ستوه آورده است
و این تاخیرها، چندصد هزار بیکارشده را در شرایط فقدان فرصت هاي شغلی جدید، دچار مشکلات اساسی کرده است، بلکه گستره
پوشش بیمه بیکاري نیز دچار کاستی هاي اساسی است؛ نه تنها باید کارگرانی که در تعبیر قانون بیمه بیکاري، متحملِ بیکاري
غیرارادي و ناخواسته شده اند، بتوانند مقرري بیکاري بگیرند، بلکه همه بی ثبات کاران و افرادي که گاهاً به دلیل عدم تمدید
قراردادهاي شغلی، تعدیل می شوند نیز باید بتوانند از مقرري بیکاري استفاده کنند. گرچه امروزه در ادبیاتِ مقررات زدایی شده و در
فضاي موقتی سازي شده روابط کار، به اخراج ناشی از عدم تمدید قرارداد موقت، به جاي اخراج ناخواسته، تعدیلِ ناشی از عدم نیاز
کارفرما می گویند، اما در کارگاه هایی که ماهیت کار در آنها مستمر و دائم است، نه تنها عقد قرارداد موقت براساس ماده هفت قانون
کار غیرقانونی است، بلکه هر نوع تعدیلی، مصداق اخراج غیرقانونی است و کارگر اخراج شده، غیرارادي و ناخواسته بیکار شده است و

 
لاجرم باید بتواند خیلی ساده مقرري بیکاري را یک ماه بعد از بیکار شدن دریافت کند. 

 
اخراج در کارهاي مستمر غیرقانونی است و باید کارگر مقرري بیکاري بگیرد 

بنابراین با این تعریف، همه آنهایی که به دلیل عدم تمدید قرارداد در یک کارگاه با ماهیت کار مستمر مثلاً یک کارگاه تولیدي لباس
یا صنایع فولاد یا مثلاً یک دفتر خدمات بیمه، بیکار می شوند و کارگاه همچنان پابرجاست و کارگران در آن مشغول به کار هستند،
باید بتوانند از مقرري بیکاري بهره مند شوند. حسین حبیبی (عضو هیات مدیره کانون عالی شوراهاي اسلامی کار کشور) در این رابطه
می گوید: بیکاري ناشی از اتمام قرارداد موقت در کارهاي با ماهیت مستمر، هدیه تمام نشدنیِ دستورالعمل 35723 وزارت کار و
دادنامه 179 هیات عمومی دیوان عدالت اداري به کارفرمایان بخش خصوصی و دولتی است که کارگران را راحت بتوانند اخراج کنند؛

 
این نوع بیکاري از مصادیق بیکاري بدون میل واراده است و بیکارشدگان براساس قانون، مشمول دریافت مقرري بیکاري هستند. 

او به نکته دیگري نیز اشاره می کند؛ اینکه نداشتن قرارداد مکتوب در کارهاي با ماهیت مستمر به معناي قرارداد دائم است و کارفرما
حق اخراج به بهانه تعدیل و عدم نیاز را ندارد.حبیبی تاکید می کند: کارگري که مدتی بدون قرارداد به کارش ادامه داده و کارفرما
اقدام به بیکارسازي (اخراج) وي بنماید، ضمن اینکه بیکاري وي بدون میل و اراده محسوب شده و مشمول بیمه بیکاري است، مراجع
حل اختلاف نیز باید قرارداد کارگر بیکار شده که بدون میل واراده بوده را دائم تلقی نموده و راي به بازگشت به کار وفق ماده 165



قانون کار بدهند. یعنی این کارگر باید خیلی سریع بازگشت به کار شود و در این بازه فترت نیز مقرري بیکاري بگیرد.این فعال
کارگري به موارد دیگري نیز اشاره می کند: اخراج، بیکاري بدون میل واراده است لذا مشمول دریافت بیمه بیکاري می شود، حتی اگر
کارگر سنوات و سایر مزایاي خود را دریافت و با کارفرما تسویه نماید، چراکه بیکاري علت و مقدم بر دریافت سنوات است. در ضمن،
کارگري که داراي 6ماه سابقه در دو کارگاه باشد، حق دریافت بیمه بیکاري را دارد، چراکه پرداخت کننده بیمه بیکاري، سازمان تامین
اجتماعی است؛ بنابراین داشتن 6 ماه یا یک سال سابقه در آخرین کارگاه که در تفاهم نامه مشترك ذکر شده فاقد وجاهت قانونی
است؛ براي برخورداري از بیمه بیکاري، فقط 6 ماه بیمه پردازي کفایت می کند!براساس آخرین اطلاعات منتشر شده، حدود یک
میلیون بیکارشده کرونا فقط توانسته اند سه ماه مقرري ناچیز بیکاري بگیرند که متوسط مبلغ آن یک میلیون تومان بوده است و سایر
بیکارشدگان (بیکارشدگان عادي) در چند ماه گذشته موفق به دریافت مقرري بیکاري نشده اند؛ کارگري که همیشه حداقل حقوق را
گرفته، با ارزش پول امروز در ده سال بیمه پردازي، ده میلیون و 800 هزار تومان به صندوق بیمه بیکاري، وجه نقد واریز کرده؛ آیا
برخورداري آسان، سریع و عادلانه از مقرري بیکاري، حق بدیهی این کارگر نیست؟ آیا واریز سه درصد از حقوق ماهانه هر کارگر به
صندوق بیکاري، براي چنین روزهاي سختی نیست؛ روزهاي سختی که کارفرمایانِ بسیاري، درهاي کارگاه ها را تخته می کنند یا به

 
بهانه عدم نیاز، کارگران را بعد از خاتمه قراردادهاي موقت سه ماهه، مجبور به خانه نشینی می نمایند؟! 

 
در 6 ماه نخست امسال محقق شد؛ 

 
کاهش 12 درصدي تلفات رانندگی در خوزستان 

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی خوزستان گفت: در 6 ماهه نخست امسال تصادفات رانندگی و تلفات ناشی از آن در استان 12

 
درصد کاهش یافته است. 

سرهنگ منصور جمشیدي ضمن تبریک هفته ناجا در نشست خبري، اظهار کرد: هفته ناجا فرصتی است تا بخشی از اقدامات و فعالیت

 
ها براي مردم تشریح شوند؛ کاهش حوادث ترافیکی و نظم و انضباط ترافیکی از مهم ترین وظایف پلیس راهنمایی و رانندگی است. 

وي به کسب رتبه اول کشور کاهش تلفات رانندگی در سال 97 اشاره کرد و افزود: در کاهش تصادفات جرحی نیز رتبه سوم را با
کاهش بیش از یک هزار و 400 فقره کاهش تصادفات داشتیم.در تصادفات سال گذشته در سراسر استان خوزستان کاهش تصادفات
جرحی و فوتی گزارش شد؛ هرچند که در سیلاب و آب گرفتگی ها بسیاري از خیابان ها و معابر در اهواز تخریب و در بیش از 500
نقطه شهري حفاري انجام شد که این امر افزایش تصادفات فقط در اهواز را رقم زد.جمشیدي یادآور شد: ترافیک و تصادف سه عنصر
خودرو، راننده و معابر شهري دارد که هر کدام در نوع خودش نقش آفرین است. وي با اشاره به اینکه در 6 ماهه امسال به میزان 12
درصد کاهش تصادفات و تلفات در استان رقم خورده است، بیان کرد: اگر معابر استانداردهاي لازم را از جمله خط کشی داشته باشد و

 
خودروهاي ایمن و در حد استاندارد داشته باشیم، کمترین تصادفات رخ می دهد. 

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی خوزستان با اشاره به خدمات رسانی به زائران حسینی در مبادي مرزي خوزستان، عنوان کرد: تردد
دو میلیون نفر در رفت و به همین میزان برگشت با معابر و زیرساخت هاي موجود در مرزهاي استان کار آسانی نیست؛ پلیس
کشورهاي مختلف براي مراسم هاي 200 هزار نفري هم در کار خود می مانند ولی ما طوري نظم و انضباط برقرار کردیم که حتی یک
دقیقه ترافیک نداشتیم.جمشیدي ادامه داد: بالغ بر 6 هزار اتوبوس از کشورهاي مختلف دنیا از جمله آذربایجان، روسیه، ترکیه و
بنگلادش به مرز شلمچه آمدند ولی هیچ مشکلی براي آنها پیش نیامد و در مسیر برگشت نیز پایانه مسافري اتوبوسی نیز در همان
پایانه مستقر شد.وي یادآور شد: 971 پرونده اعتراضی در حوزه اجراییات در 6 ماه اخیر مورد رسیدگی قرار گرفت و همچنین در این
مدت 20 هزار و 318 فقره صدور گواهینامه انجام شد.در 6 ماه نخست امسال، 471 فقره گواهینامه تعویضی، 3 هزار و 806 گواهینامه

المثنی صادر و برگزاري کمیسیون پزشکی براي 12 هزار و 271 پرونده گواهینامه انجام شد.



مردم فقر را با تمام وجود حس می کنند

منبع: روزنامه کارونشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/07/29

اقتصاد ایران در شرایطی روزهاي کرونایی را سپري می کند که پیش از شیوع این ویروس هم حالتی بغرنج و غیرقابل قبول را
تجربه می کرد. این شرایط 2 سئوال را در ذهن می پروراند: دلایل کور شدن گره هاي اقتصادي چه مواردي هستند و توجه

به کدام الزام ها می تواند اقتصاد ایران را از بن بست خارج کند؟

یک کارشناس مسائل اقتصادي، در گفت وگو با اعتمادآنلاین در این باره اظهار داشت: اقتصاد ایران فضایی پر از گره و شلختگی
را تجربه می کند اما نمی توان نهاد دولت را تنها مقصر و مسبب گرفتاري مردم دانست. در واقع در مجموعه بی نظم اقتصاد ایران،
دولت هاي پنهان متعددي وجود دارند. به همین دلیل سیاست گذارِ دولتی تحت تاثیر فعالیت هایی خارج از اختیار دولت است. اگر
کمی هم از منطق و عقلانیت در تصمیم ها باشد به دلیل بروکراسی فشل و فساد گسترده منحرف شده و به سرانجام مطلوبی نمی
رسد.محمود جام سازدر ادامه سخنانش گفت: به همین دلیل سیاست هاي اقتصاد کلان کشور که بر کلیه شاخص هاي کلان اقتصادي
اثرگذار است، تحت تاثیر عوامل داخلی و خارجی به صورت ناکارآمدي جلوه می کند و در مرحله اجرا هم موفقیتی حاصل نمی شود.
این استاد اقتصاد دانشگاه اظهار داشت: البته دولت تنها عامل از هم پاشیدگی و نابسامانی اقتصادي نیست. اصل 44 قانون اساسی
شکل حاکمیت دولت در اقتصاد کشور را مصوب کرده است. در این اصل گرچه از بخش هاي تعاونی و خصوصی هم نام برده شده، اما
بخش عمده اقتصاد کشور در اختیار دولت است. به طوري که کمتر حوزه اي از فعالیت هاي اقتصادي را می توان یافت که دولت در
آن ورود نکرده باشد. اما نکته مهمی که در این حقیقت نهفته است، نقش و سهم بنیادها و نهادهاي فرادولتی در اقتصاد کشور است و
نمی توان آن را نادیده گرفت. زیرا مالکیت، مدیریت و همچنین تصدي گري و سیاست گذاري هاي بخش عظیمی از اقتصاد کلان
کشور توسط این نهادها صورت می گیرد. لذا سیاست گذاري هاي دولت نیز متاثر از تصمیم ها، اقدامات و پروژه هاي آنان است و
بالطبع دولت نظارتی هم بر آنان ندارد.او همچنین تصریح کرد: این شرایط ما را به این نتیجه می رساند که عوامل بسیار زیادي اعم از
اجرایی و نظامی در سیاست گذاري هاي اقتصادي در پی افزون سازي منافع خویش هستند. در چنین حالتی در اداره امور اقتصادي
کشور صداي واحدي شنیده نخواهد شد و هر کسی اسب خود را می راند. اقتصاد رانتی و نفتی ایران بر پایه یک نظمِ اقتصادي و در
یک منظومه اقتصادي که متکی بر رقابت، آزادسازي اقتصادي و تقویت بخش خصوصی است، شکل نگرفته. اگر چنین شرایطی وجود
داشت اقتصاد ایران می توانست بر پایه بازار رقابتی با محوریت بخش خصوصی واقعی، افزایش رشد اقتصادي و اشتغال و رفاه را براي
مردم به ارمغان بیاورد. مثلا در تحریم هایی که در دولت احمدي نژاد به ایران تحمیل شد ، اقتصاد ایران به نوعی فلج اقتصادي-
سیاسی دچار شد. اما توافق نامه برجام تحدیدها را ملغی کرد که البته از این فرصت هم براي به سامان رساندن اقتصاد کشور استفاده
نشد.جام ساز عنوان کرد: در حالی که برجام ابتر شده و ترامپ دایره تحریم ها را به تدریج تنگ تر می کند، چه باید کرد؟ برنامه دولت
و حاکمیت براي کاهش فقر و تورم و مبارزه تنزل فاحش ارزش پول در شرایط مبارزه با کرونا چیست؟ این در حالی است که در
بهترین پیش بینی ها، برنامه هاي دولت در راستاي کسر بودجه - در صورت تحقق - تنها نیمی از این کسري را پوشش می دهد. هیچ
برنامه اي براي کاهش این چالش عظیم ارائه نشده و به همین دلیل عامه مردم در بیم و نگرانی از آینده به سر می برند. همچنین
صداي واحدي از تصمیم گیران به گوش نمی رسد و دستگاه سیاست گذاري کشور وارد برزخ تصمیم گیري شده است. این در حالی
است که عقلانیت حکم می کند براي نجات کشور و مردم درآمدهاي اندك را به نحوي تخصیص دهیم که توزیع عادلانه کمی از آلامِ
مردم بکاهد.وي توضیح داد: در این بین عدم تصویب FATF که ما را در لیست سیاه گروه اقدام مشترك قرار داده است، تا حد زیادي
دست تروییکاي اروپایی را در حفظ برجام بست. اتفاقا این همان چیزي بود که صاحبان ثروت و رانت خواران را مسرور می کند، زیرا
در محیطی که تراکنش هاي مالی شفاف نباشند مسیر براي چپاول و مال اندوزي هموارتر است. وي افزود: تاکید می کنم وضعیتی

کاملا بحرانی را تجربه می کنیم و مردم فقر را با تمام وجود حس می کنند که چنین حالتی واقعا باعث تاسف است.





برترین هاي طرح «ایران قوي» اسفندماه معرفی می شوند

منبع: ایرناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران- ایرنا- معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور از معرفی آثار برگزیده طرح ملی
«ایران قوي» در 18 اسفند سال جاري خبر داد.

تهران- ایرنا- معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور از معرفی آثار برگزیده
طرح ملی «ایران قوي» در 18 اسفند سال جاري خبر داد. 

به گزارش روز سه شنبه ایرنا از روابط عمومی ستاد
هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، سعید
سعادتی گفت: طرح ملی ایران قوي در گام دوم انقلاب
اسلامی و متشکل از 40 عنوان برنامه انسجام یافت و این
برنامه ها در قالب سه شبستان و 12 رواق طراحی شده اند

 
تا در بیش از 25 هزار کانون مسجدي اجرا شوند. 

طرح ملی «ایران قوي» چندي قبل از سوي حجت الاسلام حبیب رضا ارزانی (رییس ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد کشور) معرفی و رونمایی شد. این طرح در قالب هاي مختلف سعی در ایجاد بستر مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید

 
و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور دارد. 

ایران قوي مبتنی بر اقتضائات روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي مبتکرانه کانون ها و استفاده هدفمند از

 
ظرفیت رسانه و فناوري هاي نوین اجرا می شود. 

معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور افزود: با توجه به منویات مقام معظم رهبري، این ستاد
در دومین سال برگزاري رویداد فهما (فرهنگ و هنر مسجد ایران) با ارائه طرح ملی ایران قوي، بستر جریان سازي این گفتمان را میان
مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و زمینه رقابت سالم بچه هاي مسجد را در ظهور و بروز این رویداد مهم در

 
بستر فضاي مجازي فراهم کرده است. 

سعادتی ادامه داد: ایران قوي با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام
فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، درصدد تقویت مولفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد است و در
این راستا اهدافی نظیر شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي و

 
ترویج روحیه، امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي را دنبال می کند. 

وي با اشاره به محورهاي طرح ملی ایران قوي گفت: «قرآن و سیره اهل بیت(ع)» با زیرمجموعه هایی نظیر فرهنگ ولایت مداري،



سبک زندگی ایرانی - اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر، «مسجد و
گام دوم انقلاب اسلامی» با زیرمجموعه هایی همچون نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش جوانان

 
مسجدي در قوي شدن ایران اسلامی، دو محور نخست این طرح را تشکیل می دهد. 

سعادتی افزود: پیشرفت و امید به آینده با زیرمحورهاي نشاط آفرینی در جامعه، تقویت روحیه امید و تلاش در بین جوانان، توجه به
کارآفرینی و جهش تولید، خدمت رسانی و محرومیت زدایی، نمادها و جلوه هاي پیشرفت و عدالت، ابتکارات، اختراعات، خلاقیت ها،
الگوهاي موفق محلی، استانی و ملی و همچنین مقاومت و عزت ایران اسلامی با موضوع هایی از قبیل دفاع مقدس، شهداي مقاومت،

 
هسته اي و سلامت از محورهاي ایران قوي است. 

وي با بیان اینکه اطلاع رسانی درباره این طرح از 19 مهرماه آغاز شده است، اظهار کرد: بازه زمانی اجراي آن از هفته دفاع مقدس تا
میلاد حضرت زهرا(س) در سطح کانون هاي فرهنگی هنري سراسر کشور است. بعد از اتمام مهلت شرکت، نیمه دوم دي ماه تا بهمن
ماه فرآیند ارزیابی و داوري آثار صورت گرفته و آئین اختتامیه و معرفی برترین هاي طرح 18 اسفندماه، همزمان با سالروز تأسیس

 
کانون هاي فرهنگی هنري مساجد برگزار می شود. 

این مقام مسئول با بیان اینکه این طرح در قالب سه شبستان «فرهنگ»، «هنر» و «نوآوري» اجرا می شود، گفت: ذیل این شبستان

 
ها 12 رواق تعریف شده که در طرح ملی ایران قوي هر یک از آنها توسط استانی معین راهبري می شوند. 

سعادتی با اشاره به استان هاي معین و رواق هاي تحت نظارت آنها، تصریح کرد: خراسان رضوي در رواق نور، چهارمحال و بختیاري
در رواق کتاب، قم در رواق دانش، تهران در رواق همدلی، فارس در رواق رسانه، هرمزگان در رواق سرود، گلستان در رواق فیلم، البرز
در رواق نمایش، اردبیل در رواق ترنج، یزد در رواق قلم، اصفهان در رواق کارآفرینی وخراسان جنوبی در رواق فن آوري با هدف برون

 
سپاري فعالیت ها و بهره مندي از ظرفیت هاي استانی، استان هاي معین هستند. 

وي درباره وظایف کانون هاي فرهنگی هنري براي اجراي هر چه کیفی تر و اثرگذارتر طرح ملی ایران قوي، گفت: جریان سازي
گفتمان ایران قوي در محله، اطلاع رسانی و انگیزه بخشی به اعضا براي شرکت حداکثري در برنامه ها، ثبت دقیق گزارش و مستندات
عملکرد کانون در سامانه بچه هاي مسجد، رعایت ضوابط ستاد کرونا و پروتکل هاي بهداشتی در اجراي برنامه هاي مسجد و کانون و

 
تعامل در قالب شبکه رابطین فهما و ارتباط مستمر با ستاد استان ازجمله این وظایف است. 

سعادتی ادامه داد: ارزیابی و داوري طرح ملی ایران قوي در دو مرحله انجام می شود؛ ارزیابی اولیه در مرحله استانی و داوري نهایی در
سطح ملی است که در سطح استان از کانون هاي برتر هر استان براساس بیشترین امتیاز کسب شده در سامانه بچه هاي مسجد تقدیر
ویژه صورت می گیرد و در سطح ملی از رتبه برتر با جایزه نقدي یکصدمیلیون ریالی، رتبه شایسته تقدیر جایزه نقدي پنجاه میلیون

 
ریالی و از هفت رتبه شایسته تقدیر در هر رواق با جایزه نقدي سی میلیون ریال تقدیر می شود. 

وي با بیان اینکه همه فعالیت هاي ذیل این طرح منطبق با مصوبات ستاد مقابله با شیوع ویروس کرونا در هر استان انجام می شود،

 
افزود: وظایف ستادهاي استانی در اجراي این طرح هم در قالب شیوه نامه اجرایی به آنها ابلاغ می شود. 

 
برچسب ها 

 
- حبیب رضا ارزانی 

 
- مسجد 



 
- ویروس کرونا 

- ستاد عالی هماهنگی و نظارت بر کانون هاي فرهنگی و هنري مساجد کشور



ترمینالی که پسته ها می خواهند...

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/07/29

از کشت پربار پسته در استان یزد تا جاي خالی ترمینالی که اگر بود سود پسته کمتر به جیب دلال ها می رفت.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، گرماي هواي کویر باعث شده امسال دیرتر دست به کار شوند و حالا نزدیک به
بیست روز است که نتیجه زحمات یکساله خود را به برداشت می کنند. کشاورزان پرتلاشی که این روز ها ساعت هاي پرکارتري دارند.

براي رسیدن به آن ها باید به دل جاده زد، مسیر پرفراز و نشیب 3 ساعته اي را پشت سرگذاشت، از کویر خشک و بی آب و علف یزد
گذشت و خود را به دورترین نقطه استان رساند. شهرستان خاتم، جاي خوش آب و هوایی که متاسفانه از مناطق محروم استان به
شمار می رود و مردمانش از نبود بسیاري از امکانات و رسیدگی ها رنج می برند. این شهرستان در 240 کیلومتري شهر یزد قرار
گرفته است با جمعیتی قریب به 40 هزار نفر که 70 درصدشان کشاورز هستند. در نزدیکی مرکز این شهرستان، از کنار جاده، یاقوت

 
هاي سبز و سرخی خود نمایی و مرا تا ابتداي شهرهرات همراهی می کنند. 

یزد، باسطح زیر کشت 54 هزار هکتار، رتبه سوم کشور رادر
تولید پسته داراست و شهرستان خاتم با 17 هزار و 900 هکتار
سطح زیر کشت، بیشترین سهم پسته استان را به خود اختصاص

 
داده است. 

در نزدیکی شهر هرات، روستا هاي زیادي هستند که در هر
مزرعه چند دسته کارگر مشغول برداشت پسته اند. خوش خنده
اي که امسال لبخند بیشتري را به لب هاي کشاورزان این منطقه

 
نشانده است. 

حاج محمد یکی از پسته کاران روستاي علی آباد هرات است. او این روز ها به همراه پسران و نوه هایش سخت مشغول کار است و
مزرعه اش پر از دانه هاي درشت به بار نشسته پسته است. او می گوید سال گذشته کم آبی بود و محصول کمتري داشتیم، اما
خداراشکر محصول امسال، خیلی خوب است؛ هرکسی جز این بگوید ناشکري کرده است. مانند حاج محمد بقیه کشاورزان این منطقه

 
هم از محصولشان راضی هستند. 

 
رونق اشتغال با کشت پسته 

در استان یزد، انواع پسته هاي احمدآقایی، اوحدي، اکبري، کله قوچی، بادامی و فندقی تولید می شوند. کارگران پسته هاي چیده
شده را بار کامیون می کنند تا روانه ترمینال هاي ضبط و فرآوري شود. جایی که پسته ها با دستگاه پوست کنده، شسته و خشک می

 
شوند. 



آغاز، رئیس جهاد کشاورزي خاتم می گوید: پیش بینی می شود
امسال در هر هکتار بین 1200 تا 1400 کیلوگرم پسته در خاتم
برداشت شود. همچنین امسال 8 هزار نفر در این شهرستان

 
مشغول برداشت و فرآوري پسته هستند. 

55 ترمینال ضبط پسته در این شهرستان فعال هستند. در این
ترمینال ها بازار کار براي خیلی ها فراهم شده است، مردان و
زنانی که ساعت ها زیر آفتاب کار می کنند تا خرج زندگی شان

 
را درآورند. 

جواد، جوان 34 ساله اي ست که در اینجا پسته هاي پوست دار را در دستگاه می ریزد، او می گوید: ما یک هفته است اینجا مشغولیم؛
بیشتر ما مشکلات مالی داریم روزانه 8 ساعت کار می کنیم و روزي 180 هزار تومان به ما می دهند. کار ما وقتی تمام می شود که

 
همه پسته ها آماده فروش شوند. 

سمیه یکی از زنانی ست که مشغول جدا کردن پسته هاي پوك است او هم می گوید: من به خاطر جور کردن جهیزیه دختر مجبورم

 
اینجا کار کنم. شوهرم فوت کرده و باید خرج زندگی را خودم تامین کنم. 

 
بازار کار پسته در دستان اتباع بیگانه 

کار پسته چینی، کار سخت و طاقت فرسایی است که در خیلی از مناطق مردم قبول زحمت نمی کنند و این کار را به اتباع بیگانه می
سپارند. یکی از کشاورزان خاتم به من آماري می دهد که هیچ مسئولی نمی تواند بگوید! او می گوید امسال نزدیک به 3 هزار مهاجر

 
افغانی به صورت غیرمجاز به این جا آمده و مشغول کار هستند. 

با یکی از آن ها صحبت می کنم نامش وهاب است او می گوید من به همراه 6 برادرم براي کار به اینجا آمده ایم، چون درآمد خوبی

 
دارد. درآمدي که برایشان ارزش کیلومتر ها سفر و تحمل سختی ها و استرس را دارد. 

خاتم را به مقصد بهادران ترك می کنم. یک دهستان در
شهرستان مهریز که در 85 کیلومتري یزد قرار دارد؛ اینجا بعد از
خاتم بیشترین سهم پسته را در استان داراست؛ با جمعیتی قریب
به 5 هزار نفر که 90 درصدشان کشاورز هستند. سطح زیر کشت
پسته در این دهستان 7 هزار و 500 هکتار است. در بین مزارع
لباس هاي محلی بلوچی که البته کم هم نیستند، جلب توجه می
کنند. حاج علی می گوید تعداد مهاجرانی که براي کار به اینجا
آمده اند زیاداست؛ در هر مزرعه 20 نفر مشغول هستند شاید

 
بشود گفت 2 هزار نفر از سیستان و بلوچستان و اغلب افغانستان، در اینجا کارگر هستند. 

در این دهستان که چند سالی ست قرار است به یک بخش تبدیل شود، 54 ترمینال ضبط پسته فعالیت می کنند که در همه آن ها

 
حضور اتباع بیگانه پررنگ است. کاري که می تواند خرج جوانان بیکار زیادي را در مناطق مختلف تامین کند. 



از یکی از ترمینال داران بهادران اینجا می پرسم که چرا افراد بومی کمتر به این کار مشغول می شوند؟ آقاي حسینی می گوید: یک
دلیل آن راحت طلبی جوانان است ومتاسفانه وقتی هم بازار کار به دست اتباع بیگانه بیافتد دیگر افراد بومی حاضر نیستند در کنار آن

 
ها کار کنند، چون وجهه خوبی در بین مردم ندارد. 

پیش خودم فکر می کنم که چقدر خوب می شد آقاي حسینی یک بار اعلام می کرد که فقط بومی هاي منطقه می توانند این جا کار

 
کنند. شاید آن وقت شرایط تغییر می کرد و این تابو شکسته می شد. 

 
پسته هاي یزد، با نام تجاري دیگري در دنیا 

در ترمینال هاي ضبط پسته متوجه شدم اوضاع کشاورزان آنقدر ها هم گل و بلبل نیست. آن ها مشکلاتی دارند که سال ها حسرتی
در دلهایشان شده است. کشاورزي در شهر هرات، زمین بزرگی را خریداري کرده بود تا صنعت بسته بندي و فرآوري پسته را راه

 
اندازي کند، اما با مشکل تسهیلات بانکی روبروست. 

آقاي فتحی گفت: اگر این صنعت راه اندازي شود، سهم زیادي در اشتغالزایی و ارزآوري براي استان خواهد داشت و بازار کار در همه
ایام سال براي مردم این منطقه فراهم می شود. او ادامه می دهد: من 2 سال است منتظر راه اندازي این صنعت هستم و متاسفانه به

 
دلیل عدم حمایت ها قیمت دستگاه ها زیاد شده و دیگر توان خریدش را ندارم. 

آقاي کارگر هم یکی از ترمینال داران بهادران است، او در این
باره می گوید ما در این ترمینال ها پسته ها را بعد از خشک

 
شدن با گونی هاي بزرگ به شهر هاي دیگر می فرستیم. 

او ادامه می دهد: در آن شهر ها پسته به صورت مغزشده، خلال
یا کرم و یا همان پسته ها در قالب بسته بندي هاي شکیل و

 
کوچک با نام دیگري به کشور هاي خارجی صادر می شوند. 

ترمینال دار آهی می کشد و می افزاید در واقع بیشترین سود را
این شرکت هاي دلال می برند در حالی که ما سال ها از

 
مسئولان استان در خواست ساخت یک ترمینال فرآوري و بسته بندي داریم و متاسفانه هیچ حمایتی نمی شویم. 

پسته استان در شهرستان هاي خاتم، مهریز، بهاباد، ابرکوه و اردکان کشت می شود و در حال حاضر 160 ترمینال فرآوري پسته در

 
استان فعالیت دارند که با همین مشکل مواجهند. 

 
تعاونی، راه حل مشکلات پسته کاران یزدي 

براي پیگیري مشکل پسته کاران به جهاد کشاورزي استان می روم. سجادي پور رئیس این سازمان می گوید: پیش بینی می شود

 
امسال 60 هزار تن پسته از مزارع استان برداشت شود. 



وي با اشاره به اینکه 65 درصد پسته استان به کشور هاي
اروپایی و آسیاي میانه صادر می شود، می افزاید: ما آمادگی لازم
را براي حمایت از پسته کاران استان داریم، اما آن ها باید در
قالب یک تشکل و تعاونی منسجم درآیند تا پسته استان با نام

 
تجاري یزد به بازار هاي جهانی صادر شود. 

حرف هایی که می تواند براي کشاورزان دلگرم کننده باشد، اما
براي تشکیل یک تعاونی باید منتظر همتی بلند از سوي

 
کشاورزان و مسئولان جهاد کشاوري شهرستان ها باشیم. 

قولی اگر اگر عملی بشود می توان خوشبین بود که سال آینده

 
کشاورزان با مشکلات کمتري روبروهستند. 

پسته هایی که اگر به روي کشاورزان خندان تر شوند، جوانان زیادي در استان مشغول به کار می شوند و به ویژه پسته استان با نان

 
تجاري یزد روانه بازار هاي جهانی شود. 

نویسنده: زهرا گنجعلی



معاون وزیر کشور به مازندران سفر می کند

منبع: پاناشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/07/29

ساري (پانا) - با دعوت استاندار مازندران معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور به مازندران سفر
می کند.

ساري (پانا) - با دعوت استاندار مازندران معاون هماهنگی
امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور به مازندران

 
سفر می کند. 

به گزارش روابط عمومی استانداري مازندران، حسن
خیریان پور معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري
مازندران اعلام کرد: «در این سفر یک روزه معاون وزیر

تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز معاون وزیر کشور را همراهی و از تعدادي واحدهاي تولیدي و صنعتی استان بازدید انجام و جلسه
مشترك ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، اشتغال و کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان در محل استانداري برگزار خواهد

 
گردید.» 

خیریانپور گفت: «در این سفر یک روزه معاون وزیر تعاون , کار و رفاه اجتماعی نیز معاون وزیر کشور را همراهی و از تعدادي
واحدهاي تولیدي و صنعتی استان بازدید انجام و جلسه مشترك ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، اشتغال و کارگروه تسهیل و رفع

 
موانع تولید استان در محل استانداري برگزار خواهد گردید.» 

حسن خیریانپور افزود: «در جریان این سفر مرکز شبانه روزي فوریتهاي بررسی مشکلات واحدهاي تولیدي و طر ح هاي سرمایه

 
گذاري مازندران بعنوان اولین استان کشور راه اندازي و افتتاح خواهد شد.» 

معاون وزیر کشور سفر به مازندران



چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف

شعار سال و جهش تولید شد

منبع: موجشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري
امید خواست تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور
برنامه و تلاش خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و

 
اشتغالزایی قرار دهند. 

به گزارش خبرگزاري موج به نقل از پایگاه اطلاع رسانی
بانک سپه ؛ محمد کاظم چقازردي در مراسم قدردانی از
دکتر حسنعلی قنبري مدیر عامل پیشین و معارفه دکتر
حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه

گذاري امید که با حضور اعضاي هیئت مدیره و هیئت عامل بانک سپه، اعضاي هیئت مدیره گروه مدیریت سرمایه گذاري امید و
مدیران عامل شرکت هاي تابعه امید درمحل ساختمان سردار شهید قاسم سلیمانی بانک سپه برگزار شد، با اشاره به اهمیت شرکت
سرمایه گذاري امید در پیشبرد اهداف اقتصادي کشور گفت: لازم است تا نتایج تلاشهاي ارزنده این هلدینگ که در برگیرنده صنایع

 
متعددي است خصوصا در عرصه کلان اقتصادي کشور به عموم اطلاع رسانی شود. 

وي تاکید کرد : از تمام مدیران هلدینگ سرمایه گذاري امید انتظار دارم امور و پروژه هاي در دست اقدام را طبق برنامه به انجام

 
رسانند و نقش خود را به نحو شایسته در سطح اقتصاد ملی ایفا کنند. 

محور برنامه هاي خود را جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهید مدیر عامل بانک دارائی هاي شرکت امید را هم ردیف دارائی هاي بانک
سپه قبل از ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح برشمرد و خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت جهش تولید و اشتغال زایی در
کشور، شرکت سرمایه گذاري امید و شرکت هاي تابعه که از پتانسیل خوبی در این زمینه برخوردار هستند باید با انسجام، همگرایی و
هماهنگی در بدنه مدیریتی مانع از اتلاف ظرفیت ها و منابع موجود و توقف چرخه تولید و اشتغالزایی در حوزه هاي متنوع فعالیت

 
هلدینک امید شوند. 

مدیران پاك دست عامل موفقیت و حرکت و پیشرفت شرکت مدیر عامل با اشاره به سابقه درخشان نخستین بانک ایرانی و حضور
مؤثر در پروژه هاي ملی و رضایت مسئولین کشور از عملکرد بانک سپه این موفقیت هاي درخشان را مرهون سلامت نفس، پاکدستی،
تخصص و تجربه اعضاي هیئت مدیره، مدیران و کارکنان بانک سپه عنوان و تاکید کرد سلامت اخلاقی، حرفه اي و پاکدستی مدیران

 
بانک و شرکت هاي زیر مجموعه خط قرمز ماست. 

حرکت در چارچوب قانون و مقررات و لزوم توجه به شفاف سازي امور چقازردي حفظ و رعایت قوانین، ضوابط و مقررات در کلیه امور
شرکت ها از جمله قراردادهاي پیمانکاري ، مزایده ها و مناقصه ها را همچون گذشته ضروري دانست و اعلام کرد: بانک به هیچ وجه



 
عدول از قوانین و مقررات را در هیچ یک از مجموعه هاي تابعه خود نمی پذیرد. 

لزوم نظارت بر پیشرفت پروژه ها، جلوگیري از تعدیل نیرو و مدیریت هزینه ها مدیرعامل واگذاري طرح ها و پروژه هاي عظیم ملی به
بانک سپه را نتیجه اعتماد مردم و مسئولین به نخستین بانک ایرانی عنوان و بر ضرورت نظارت دقیق وتمرکز بر پیشرفت پروژه هاي
جاري، جلوگیري از تعدیل نیرو و حفظ اشتغال و مدیریت و صرفه جویی درهزینه ها با توجه به شرایط کشور تأکید کرد. همچنین
یکی از اهداف اصلی فعالیت هلدینگ امید را تقویت بنیان هاي اقتصادي در راستاي کمک به دولت جهت حصول به اهداف ملی

 
اقتصادي کشور بیان کرد . 

چقازردي اظهار داشت: حمایت از شرکت سرمایه گذاري امید و کمک به شرکت هاي زیر مجموعه آن براي رونق و شکوفایی اقتصادي
کشور همواره مدنظر بانک بوده وضمن تشکر از موافقت وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک مرکزي ج.ا.ا با مشارکت بانک درافزایش
سرمایه شرکت امید، این امر را در راستاي حمایت از پروژه هاي در دست اجراي شرکت هاي مذکور و حفظ و افزایش اشتغال و رونق

 
تولید قلمداد کرد. 

وي از مدیران شرکت هاي تابعه شرکت سرمایه گذاري امید نیز خواست تا با تمرکز حسابها و عایدات ارزي ،کشور را در شرایط سخت

 
تحریم مانند گذشته حمایت کنند 

 
و ي گفت: بانک نیز از مدیران فعال، توانمند و متعهد خود حمایت می کند. 

اجراي تکالیف محوله در راستاي واگذاري شرکت هاي فاقد فعالیت بانکی مدیر عامل بانک سپه اظهار داشت: بانک در انجام تکالیف
ابلاغی تاکنون در 5 مرحله عرضه بلوکی سهام تحت تملک خود در شرکت گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را انجام داده اما واگذاري

 
آن محقق نشده است . 

وي افزود: با توجه به شرایط فعلی بازار سرمایه حسب دستور و تاکیدات مراجع و نهادهاي ذیربط، عرضه خرد سهام شرکت مذکور و
سایر شرکت ها موقتا متوقف گردیده و با تاکید بر اینکه این امر به معناي غفلت از انجام مسئولیت بانک در اجراي تکالیف ابلاغی

 
نیست اظهار داشت : واگذاري شرکت هاي تابعه در شرایط مناسب بازارسرمایه در دستور کار بانک قرار دارد. 

در آینده نزدیک سه بانک دیگر در بانک سپه ادغام خواهند شد مدیر عامل با اشاره به پروژه ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح
در بانک سپه اظهار داشت: طرح ملی ادغام کار بسیار بزرگی است که در حال حاضر اهم فعالیت هاي بانک و هیئت مدیره را به خود

 
معطوف داشته و تاکنون ادغام 2 بانک نهایی شده و باقیمانده بانک ها در آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را طی خواهند کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تشکر از تلاش هاي دکتر حسنعلی قنبري در دوران مسئولیت به عنوان مدیر عامل شرکت
سرمایه گذاري امید خاطر نشان کرد: دکتر قنبري با کارنامه مطلوب و با سلامت کاري از شخصیت علمی و اجرایی برخوردار بوده و
همواره در کنار ما و مجموعه بانک سپه حضور دارند و از تجربیات ایشان استفاده خواهیم کرد. ضمنا از تلاش هاي هیات مدیره شرکت
بابت اقدامات صورت گرفته در زمینه واگذاري املاك و اموال مازاد و دارایی هاي غیر مولد و تسویه بخشی از مطالبات بانک از محل

 
منابع حاصل از واگذاري ها قدردانی کرد. 

چقازردي کفایت و توانمندي دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید را در کنار تجربه وي در حوزه
شرکت ها از عوامل مهم و مؤثر در پیشبرد اهداف شرکت سرمایه گذاري امید دانست و ضمن آرزوي موفقیت براي وي مجددا بر



ضرورت نظارت بر عملکرد شرکت هاي تابعه، فراهم نمودن شرایط اتمام پروژه هاي نیمه تمام (بویژه پروژه هاي در دست اجراي
شرکت پترو امید آسیا ) و جبران عقب ماندگی احتمالی آنها ، حل و فصل مسائل شرکت ها و تصفیه شرکت هاي فاقد کارایی تاکید

 
کرد. 

در پایان این مراسم مدیران عامل شرکت هاي چادر ملو، گل گهر، مدیریت انرژي امید تابان هور، کویر تایر و پترو امید آسیا در
سخنان کوتاهی ضمن ارائه گزارش مختصر از فعالیتهاي شرکت خود از زحمات مدیر عامل پیشین شرکت سرمایه گذاري امید

قدردانی و به مدیر عامل جدید خیر مقدم گفتند.



خدمت به کشور ، افتخار مسئولان+آلبوم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/07/29

نماینده ي ولی فقیه در گیلان در دیدار معاون رئیس جمهور : مسئولان امروز سر سفره رنگین شهداء نشسته اند و باید
فرصت خدمت گذاري به نظام، ملت و کشور را افتخار خود بدانند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز گیلان ؛ نماینده ي
ولی فقیه در گیلان امروز در دیدار با سعید اوحدي ، رئیس
بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور با اشاره به نقش و
جایگاه جامعه ي ایثارگري در تبلور ارزش هاي گران سنگ
انقلاب اسلامی ، گفت : مسئولان امروز سر سفره رنگین
شهداء نشسته اند و باید فرصت خدمتگذاري به نظام، ملت

 
و کشور را افتخار خود بدانند. 

- آیت االله فلاحتی همچنین با اشاره به سابقه ي ایثارگري
و آزادگی سعید اوحدي ، این مهم را در درك بهینه ي

مطالبات و انتظارات خانواده هاي معزز شهداء ، جانبازان و آزادگان سرافراز بسیار موثر دانست و افزود : خدمت به خانواده ي شهداء و
ایثارگران ، خدمت به اسلام و جامعه ي اسلامی ست و قدرشناسی از این فرصت ، بزرگترین نعمتی ست که خداوند به مسئولان

 
مرتبط اعطا کرده است. 

- وي بهبود شرایط بهداشت و درمان جامعه ایثارگر و تلاش براي رفع مشکل فرزندان شاهد و ایثارگر را از الزاماتی دانست که باید در

 
برنامه ریزي هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران مد نظر قرار گیرد. 

- سعید اوحدي رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور نیز در این دیدار گزارشی از اهداف سفر خود به گیلان و عمده ترین اقدامات
به عمل آمده براي تامین مسکن ایثارگران و اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر ارائه کرد و گفت : امضاء تفاهم نامه بنیاد شهید و امور
ایثار گران با استانداري براي احداث واحدهاي مسکونی ایثارگران و ایجاد الزام در روند جذب فرزندان شاهد و ایثارگر، بخشی از برنامه

هاي بنیاد شهید در این راستاست.



سایه تعطیلی بر صنایع لبنی همدان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/07/29

تولید و مصرف لبنیات هم در ایجاد درآمد و اشتغالزایی مهم است و هم در سلامت افراد جامعه نقش مهمی دارد که افزایش
سرسام آور قیمت ها موجب برخی مشکلات براي تولید کنندگان و مصرف کنندگان شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز همدان، استان همدان به یک استان کشاورزي در کشور معروف است که به علت تنوع
آب وهوا، وجود مراتع وسیع و ییلاقی بودن منطقه، براي دامداري و دامپروري نیز شرایط مناسبی را داراست که این موضوع موجب
شده است این استان در زمینه دامداري پیشرفت هاي فراوانی داشته باشد. دامداري به جز آن که از لحاظ اقتصادي ، فرهنگ و
اجتماعی تغییرات بسیاري را در این استان به وجود آورده است موجب اشتغال زایی خوبی نیز شده است. همچنین صنعت دامداري

 
موجب به وجود آمدن صنایع لبنی بسیاري در این استان شده است. 

بر اساس آمار 370 هزار رأس دام سنگین و یک میلیون و 400 هزار رأس دام سبک در استان همدان وجود دارد که در این راستا

 
359 واحد صنعتی مشغول فعالیت است. 

 
رتبه دهم همدان در تولید لبنیات 

امروز ارزش افزوده اي که صنعت لبنیات ایجاد می کند بر کسی پوشیده نیست این بخش یکی از صنایع مهم و استراتژیک در دنیا به
شمار می آید، بخش لبنیات با تولید شیر، ماست، دوغ ، پنیر و کره می تواند منبع بسیاري از ویتامین ها باشد، از این رو اگر در سبد

 
خانوارها لبنیات سهم قابل قبولی داشته باشد عملاً از بسیاري بیماري ها مانند پوکی استخوان پیشگیري خواهد شد. 

استان همدان در زمینه تولید لبنیات و فرآوري آن در بین 10 استان برتر کشور قرار دارد. براساس آمارها سرانه مصرف شیر در کشور
115 کیلوگرم است که این میزان در دنیا به160 کیلوگرم می رسد و این در حالیست که کشورهاي توسعه یافته تا300 کیلوگرم نیز

 
مصرف دارند به طوري که از این نوشیدنی خوشمزه درکنار سرو غذاهاي اصلی خود هم استفاده می کنند. 

 
تولید 360 هزار تن شیر در استان 

براساس آمارها 359 واحد پرورش گاو شیري صنعتی داراي پروانه بهره برداري با ظرفیت 27 هزار و 143 رأس دام مولد در استان

 
همدان وجود دارد که این تعداد واحد بیش از 360 هزار تن شیر در سال گذشته تولید کرده اند. 

 
 

از میزان شیرخام استان که روزانه تولید می شود ، 116 تن به مصرف دام ها، 242 تن به مصرف ساکنان روستاها ، 570 تن جذب

 
کارخانه هاي داخل و خارج استان و 42 تن نیز جذب سایر مصارف می شود. 

آقاي "محمد نظرپور" ،معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي" با بیان اینکه شهرستان هاي ملایر، همدان و بهار
بیشترین تعداد گاو و تولید شیر را دارند ، در دام سبک نیز شهرستان هاي کبودراهنگ، نهاوند و رزن در رتبه هاي برتر قرار دارند، می



گوید: "شهرستان هاي اسدآباد، ملایر و سپس همدان بیشترین واحدهاي صنعتی تولید و پخش شیر را در استان به خود اختصاص

 
داده اند ." 

 
مصرف 500 تن شیر در همدان 

"معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزي" با اشاره به اینکه همدان از نظر شرایط اقلیمی و جغرافیایی یکی از استان هاي
مطرح در تولید شیرخام در کشور است می گوید:" دسترسی به مرکز و استان هاي غربی کشور و همچنین تولید علوفه هاي باکیفیت

 
موجب شده همدان استان شناخته شده اي در این بخش باشد." 

 
 

گفتنی است 53 مرکز جمع آوري شیر خام در استان همدان فعالیت دارند که روزانه افزون بر 316 تن شیر را از دامداري هاي این

 
استان جمع آوري می کنند. 

نخستین مجوز ایجاد صنایع کوچک تبدیلی فرآورده هاي لبنی از سوي کمیته صنایع روستایی وقت در سال 1365 صادر و نخستین

 
واحد در سال 1367 با تولید سالانه 120 تن پنیربه صورت آب نمکی با سرمایه گذاري 30 میلیون ریال به بهره برداري رسید. 

 
مجوز فعالیت 46 واحد لبنی در استان 

آقاي"حسن محمدي" مدیر صنایع تبدیلی سازمان جهاد کشاورزي استان همدان با بیان اینکه درحال حاضر 46 واحد لبنی داراي
پروانه بهره برداري از سازمان جهاد کشاورزي و صنعت، معدن و تجارت در استان همدان وجود دارد می گوید:" ظرفیت تولید اسمی
این واحدها 598 هزار تن انواع محصولات لبنی است و توان جذب 936 هزار تن شیر خام را دارند که توانسته اند براي هزارو350 نفر

 
اشتغال مستقیم ایجاد کنند." 

 
 ( UF) فعالیت 6 واحد تولیدپنیر یو اف

مدیر صنایع تبدیلی سازمان جهاد کشاورزي استان همدان با بیان اینکه زمانی پنیر و بسیاري از لبنیات دیگر را از کشورهایی دنیا وارد
می کردیم می گوید:" تولید پنیر یو اف UF از سال 81 به بازار کشور آمد و 6 واحد موفق به راه اندازي این محصول با بهترین کیفیت
و تکنولوژي ها شدند که این واحدها انواع فرآورده هاي لبنی دیگر مانند ماست پاستوریزه، شیر پاستوریزه و دوغ پاستوریزه را نیز وارد

 
خطوط تولید خود کردند ." 



 
 

 
در واقع می توان این چنین گفت این واحدها بر اساس نیاز بازار و نیاز مشتري پاسخ دادند که در حال حاضر هم فعالند. 

 
تعطیلی 60 درصد واحدهاي لبنی استان 

در حالی 46 واحد لبنی در استان همدان پروانه بهره برداري دارند که این واحدها به علت مشکلاتی از جمله عدم تامین نقدینگی 60

 
درصد آنان تعطیل شده و 18 واحد باقی مانده نیز کج دار و دست و پا شکسته پیش می روند. 

 
علل تعطیلی کارخانه هاي لبنی استان 

نداشتن توجیه اقتصادي کارخانه هاي لبنی، نداشتن قدرت رقابت با کارخانه هاي با تکنولوژي جدید و به روز ، اختلاف شرکا، حذف
تولیدات این واحدها از سبد خانوار به علت افزایش سرسام آور تورم و بدهی هاي سنگین بانکی این واحدها از جمله مشکلاتی بشمار

 
می رود که سالهاست گریبان صنایع لبنی استان را گرفته است. 

 
کمبود نقدینگی بلاي جان صنایع 

خانم "نسرین دانشمند" کارشناس جهاد کشاورزي استان با بیان اینکه تعداد بالاي کارخانه هاي تولید فرآورده هاي لبنی در سال
هاي دهه60 به عنوان پتانسیل بزرگ براي استان به شمار می آمد می گوید: " بسیاري از این واحد ها به علت کمبود نقدینگی و

 
مشکلات مالی نتوانستند سرپا بایستند و تعطیل شده اند." 

وي ادامه می دهد:" این صنایع به علت آنکه نتوانستند سرمایه لازم را براي واحد خود تامین کنند به مشکلاتی مانند تأمین نهاده ها،
تهیه ظروف بسته بندي ، قیمت انرژي و دستمزد کارکنان مواجه کردند که همین موارد موجب شد به تدریج از گردونه رقابت خارج

 
شوند." 

 
عدم تنوع در محصولات 

آقاي"علی سبزواري " بازاریاب حوزه لبنیات هم با بیان اینکه تعدادي از واحدهاي لبنی استان ، تولید خود را تنها به یک محصول
محدود کرده اند می گوید:" از آنجایی که این واحدها اصرار به تولید محصولات قدیمی داشتند و با توجه به اینکه ذائقه مردم بسیار

 
تغییر کرده است این واحد ها نیز نتوانستند به کار خود ادامه دهند." 

 
 



آقاي" محمد رشادي" مدیرعامل تعاونی هاي فرآورده هاي لبنی استان همدان هم معتقد است :" تولید محصولات این واحد هاي

 
لبنی سودآوري زیادي براي آنان نداشت که این امر موجب شد مشتریان رغبتی به خرید محصولات آنان نداشته باشند." 

گفتنی است هم اکنون بیشترین محصولات تولیدي واحدهاي فعال لبنی در استان پنیر uf ،شیر پاستوریزه، شیر استریلیزه ، شیرهاي

 
طعم دار، ماست پاستوریزه و انواع دوغ است. 

 
تاثیر منفی کرونا در مصرف لبنیات 

با شیوع بیماري کرونا از سال گذشته ، این میهمان ناخوانده تاثیر منفی زیادي بر مصرف لبنیات در میان مردم گذاشته است به طوري

 
که موجب کاهش 15 تا 20 درصدي تولید محصولات لبنی شده است. 

 
 

خانم "نسرین دانشمند" "کارشناس جهاد کشاورزي استان همدان با بیان اینکه به علت بیماري کرونا بسیاري از صنایع متضرر شدند
که صنایع لبنی نیز در این بخش قرار دارند، می گوید:" امسال حدود 30 تا 40 درصد جذب شیر خام کاهش یافته است که این امر

 
موجب شده خسارت زیادي به دامداران وارد شود." 

آقاي "علی اسماعیلی" یکی از دامداران همدانی هم با بیان اینکه بسیاري از خانواده ها به علت رعایت فاصله اجتماعی این روز ها
کمتر خرید می کنند می گوید:" با کاهش تولید صنایع لبنی، شیر خام بر روي دست دامدار باقی می ماند و این موجب ضرر آنها شده

 
است." 

 
رونق لبنیات سنتی در سایه تعطیلی صنایع لبنی 

از زمانی که مشکلات اقتصادي، واحدهاي صنعتی تولید و فرآوري محصولات لبنی در استان همدان را از رونق انداخته کارگاه ها و
مغازه هاي لبنی سنتی یکی پس از دیگري در این استان افزایش یافته اند و این واحدها با استفاده از روش هاي قدیمی مانند گرم

 
کردن شیر با وسایل قدیمی به تأمین نیاز شهروندان می پردازند که خود این هم عاملی براي اقبال کمتر به لبنیات صنعتی است. 



 
 

 
وجود 100 مرکز عرضه لبنیات سنتی غیرمجاز 

عموم مردم تصور می کنند شیرهاي سنتی از سلامت خوب ومواد با کیفیت بالاتري بهره مند هستند این در حالیست که تقلب هاي

 
زیادي در راستاي کاهش بارمیکروبی شیر در این واحدها صورت می گیرد که از دید مردم به دور است. 

افزایش بیماري هایی همچون تب مالت در بین مردم از پیامدهاي عرضه شیرهایی با بارمیکروبی بالا در واحدهاي لبنیات سنتی است .
آقاي " رحیم عظیمی ""عضو اتحادیه خواروبار و لبنیات همدان می گوید: "حدود 62 مغازه فروش لبنیات سنتی داراي پروانه بهره

 
برداري و تولید در همدان وجود دارد که علاوه بر این موارد 100 مغازه غیرمجاز نیز در استان فعالیت دارند." 

فروش محصولات دیگر مانند سرکه نیز در کنار لبنیات سنتی موجب می شود کیفیت لبنیات کاسته و آلوده شود، موضوعی که از دید

 
مردم دور مانده است. 

 
مجهز بودن کارخانه هاي لبنی به آزمایشگاه 

"مدیرعامل تعاونی هاي فرآورده هاي لبنی استان همدان می گوید :" همه کارخانه هاي استان مجهز به آزمایشگاه هاي پیشرفته

 
هستند و همه محصولات از مرحله ابتدایی تا انتهایی مورد آزمایش قرار می گیرد ." 

آقاي" محمد رشادي" با اشاره به اینکه هیچ گونه آزمایشی در مغازه هاي فله فروشی در رابطه با سلامت شیر در واحدهاي لبنی
سنتی انجام نمی شود ادامه می دهد:" اگر شیر با سیستم هاي اتوماتیک تهیه نشود آلودگی آن به مردم منتقل و این محصول موجب

 
بیماري خواهد شد." 

کارشناسان حوزه لبنیات می گویند شیر در حالت گرم کردن به روش سنتی روغن آن در مغازه ها گرفته نمی شود که همین امر

 
موجب خوشمزه تر شدن آن می شود و برخی از مردم آن را علتی بر سالم تر و ارگانیک بودن شیر می دانند. 

آقاي"ظفري" مدیر یک کارخانه لبنی نیز با اشاره به نظارت هاي مستمري که بر فعالیت هاي کارخانه هاي لبنی در مقایسه با
واحدهاي لبنیات سنتی می شود می گوید:" صنایع لبنی به صورت مستمر زیرنظر بازرسی سازمان هاي مختلف قرار دارند در حالی

 
که در واحدهاي سنتی اینگونه نیست." 

وي می گوید:"براي جبران ویتامین هاي شیر، کارخانه موظف است ویتامین هایی که شیر از دست داده، به آن برگرداند که این مورد

 
فقط در کارخانه ها امکان پذیر است." 

 
اثر تحریم ها و سوء مدیریت ها درگران شدن نهاده هاي دامی 

متاسفانه کشور در زمینه نهاده هاي دامی از وابستگی رنج می برد که این موضوع موجب شده است با تحریم هاي که به وجود آمده

 
است این نهاده ها به سختی و با قیمت بسیار بالایی وارد شوند و این موضوع تاثیر فراوانی بر قیمت تمام شده لبنیات داشته باشد . 

آقاي"مجید سبزواري" یکی از دامداران استان همدان با اشاره به اینکه "نهاده هاي دامی با قیمت بازار آزاد به وفور یافت می شود، می
گوید: " نهاده هاي دامی در بازار آزاد به مقدار کافی یافت می شود و ظرف مدت دو ساعت بارگیري و در واحد تخلیه می شود اما اگر
بخواهیم نهاده اي را براي دام هاي خود از بازار دولتی تهیه کنیم به سختی و طی 45 روز تا 3 ماه زمان می برد." وجود نهاده هاي
دامی به مقدار فرآوان در بازار و قیمت بالاي آن و جولان دلالان نشان دهنده سوء مدیریت مسئولان در کنترل و نظارت بر بازار است. 



 
 

او با اشاره به اینکه جو ، ذرت و سویا با ارز 4 هزارو 200 تومانی وارد کشورمی شوند ادامه می دهد : "قیمت مصوب جو هزار و 350
تومان ، ذرت هزار و500 تومان و قیمت کنجاله سویا هم در بنادر دو هزار و450 تومان است و این در حالیست که قیمت این نهاده ها

 
در بازار بیش از 3 تا 4 برابر است." 

گفتنی است 80 تا 90 درصد واردات نهاده هاي دام و طیور در اختیار بخش خصوصی است و فقط 10 تا 20 درصد آن در اختیار
شرکت پشتیبانی امور دام به عنوان تامین کننده ذخایر استراتژیک است که همین موضوع موجب آزاد گذاشتن دست واسطه گران و

 
سودجویان در این بازار شده است. 

آقاي"منصور رضوانی جلال" رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان همدان نیز با اشاره به مشکلاتی که براي تهیه نهاده هاي دامی
وجود دارد می گوید:" محموله نهاده هاي دامی وارداتی همواره با تاخیر از بنادر به دست دامداران می رسد که این موضوع مشکلات

 
فراوانی را از جمله گران شدن لبنیات ، گوشت و مرغ به همراه داشته است." 

 
براساس آمارها سالانه 14 تا 15 هزار تن ذرت و هفت تا 10 هزار تن کنجاله سویا در بخش دام و طیور استان مصرف می شود. 

 
ضرورت به روز رسانی صنایع 

یکی دیگر از مشکلاتی که در حوزه تعطیلی واحدهاي لبنی استان وجود دارد به مشکلات به روز نبودن تجهیزات کارخانه هاي لبنی

 
باز می گردد. 

 
 

مدیر صنایع تبدیلی سازمان جهاد کشاورزي استان همدان " با بیان اینکه در کشور در زمینه تولید لبنیات برندسازي عظیمی صورت
گرفته و شرکت هاي بزرگی مانند "کاله" و "میهن" وارد بازار شده اند، می گوید:" واحدهاي لبنی استان همدان اگر بخواهند در این

 
بازار رقابت دوام بیاورند باید خود را به روزکنند ." 



آقاي حسن محمدي ادامه می دهد:"در حال حاضر با توجه به کمبود مواد اولیه صنایع لبنی ایجاد واحد لبنی جدید به هیچ وجه در

 
استان همدان موردنظر نیست زیرا توجیه اقتصادي ندارد اما فعال کردن واحدهاي تعطیل شده از اولویت هاي امسال است." 

 
پرداخت تسهیلات کم بهره به صنایع لبنی 

کسانی که بخواهند واحد تعطیل شده را خریداري و فعال کنند از تسهیلات کم بهره براي وارد کردن ماشین آلات خارجی و معافیت

 
هاي گمرکی بهره مند خواهند شد. 

مدیر صنایع تبدیلی سازمان جهاد کشاورزي استان با بیان اینکه براي فعال کردن واحدهاي تعطیل موجود نیز تأمین نقدینگی یکی از

 
اولویت ها است می گوید :" بحث تأمین سرمایه در گردش واحدهاي فعال نیز مورد توجه است." 

ساماندهی دامداري هاي روستایی، اجراي عملیات نوسازي واحدهاي دامی، صدور مجوز روستایی و هویت دار کردن دام هاي سنگین
استان، ترویج استفاده از خوراك آماده دام، افزایش مهارت و دانش تولیدکنندگان و پرورش دهندگان دام شیري که عمدتاً از سوي
تشکل ها پیگیري می شود، جمع آوري محصولات از سوي تشکل ها، حرکت در مسیر ایجاد دامداري هاي مدرن و صنعتی کردن
تولید شیرخام و ترویج تولید گاو دومنظوره در استان از دیگر برنامه هاي حمایتی سازمان جهاد کشاورزي استان در راستاي توسعه

 
صنعت لبنیات به شمار می آید. 

 
کلام آخر 

با این تفاسیر به نظر می رسد می توان با احیاي واحدهاي راکد که تعداد آنها هم کم نیست قدمی در راستاي تحقق شعار سال

 
برداشت . 

همچنین با توجه به آنکه آمریکا شاهرگ اصلی درآمدي کشور یعنی نفت را مورد تحریم قرار داده است ، بنابراین در این زمان صادرات
غیرنفتی نقش بسزایی در درآمد ارزي کشور بازي می کند و از آنجایی که کیفیت یکی از مهم ترین عوامل به منظور پذیرش محصول
کشوري دیگر است، لذا با توجه به اقلیم کشورهاي خاورمیانه و شمال آفریقا، صنعت غذا می تواند جایگاه ویژه اي در صادرات

 
محصولات غیرنفتی کشور ایفا کند. 

تهیه و تنظیم : لیلا نادعلی فر



اول آبان؛ آغاز عملیات اجرایی و افتتاح 400000 واحد مسکن ملی به دستور

رییس جمهور/ 40108 مسکن مهر باقی مانده افتتاح و بهره برداري می شوند

منبع: وزارت راه و شهرسازيشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون مسکن و ساختمان جزئیات افتتاح هاي مسکن ملی را که با حضور رییس جمهوري در اول آبان ماه انجام می شود،
تشریح کرد و از تعیین تکلیف نهایی 400 هزار واحد مسکن ملی در قالب واگذاري زمین و یا معرفی افراد به پروژه هاي آغاز

شده و در حال ساخت خبر داد.

معاون مسکن و ساختمان تشریح کرد اول آبان؛ آغاز عملیات اجرایی و افتتاح 400000 واحد مسکن ملی به دستور رییس
جمهور/ 40108 مسکن مهر باقی مانده افتتاح و بهره برداري می شوند معاون مسکن و ساختمان جزئیات افتتاح هاي مسکن ملی را

که با حضور رییس جمهوري در اول آبان ماه انجام می شود،
تشریح کرد و از تعیین تکلیف نهایی 400 هزار واحد مسکن ملی
در قالب واگذاري زمین و یا معرفی افراد به پروژه هاي آغاز شده
و در حال ساخت خبر داد. محمود محمودزاده، معاون مسکن و
ساختمان وزیر راه و شهرسازي در گفت وگو با خبرنگار پایگاه
خبري وزارت راه و شهرسازي، جزئیات افتتاح هاي طرح اقدام
ملی مسکن که بخشی از آن ها شامل افتتاح و برخی شامل آغاز
عملیات اجرایی است را اعلام کرد. به گفته وي بخشی از برنامه
هاي ویدئوکنفرانسی ریاست جمهوري در بخش مسکن نیز شامل
بهره برداري از بیش از 40 هزار واحد مسکن مهر باقی مانده

 
است که به متقاضیان تحویل می شود. 

معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازي گفت: بنابر قولی که وزارت راه و شهرسازي داده بود، افتتاح طرح هاي اقدام ملی
مسکن و همچنین باقی مانده هاي مسکن مهر، روز پنجشنبه اول آبان 99، به ریاست حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی،

 
ریاست جمهوري، با حضور 31 استاندار و وزراي راه و شهرسازي و آموزش و پرورش به شکل ویدئوکنفرانس انجام می شود. 

 
افتتاح نزدیک به 12000 مسکن ملی در 8 استان 

معاون وزیر راه و شهرسازي در خصوص جزئیات افتتاح این طرح ها، توضیح داد: بخش اول مراسم روز پنجشنبه، اول آبان ماه، افتتاح
پروژه هاي طرح اقدام ملی است که در این بخش 11 هزار و 560 واحد در هشت استان افتتاح می شود. علاوه بر این واحدها، برخی از

 
پروژه هاي بافت فرسوده که توسط مالکان احداث شده است نیز در سراسر کشور، افتتاح خواهد شد. 

 
واگذاري گروهی 135000 واحد مسکن ملی به متقاضیان 

محمودزاده بخش دوم افتتاح هاي را شامل واگذاري زمین به گروه هاي ساخت عنوان کرد و گفت: 135 هزار زمین به گروه هاي
ساخت واگذار می شود که از این تعداد 95 هزار قطعه، ظرف یک سال گذشته واگذار شده و در این مراسم 40 هزار واحد دیگر واگذار



 
می شود. در این بخش، هر پلاك به گروه هاي سه نفر به بالا واگذار می شود تا نسبت به احداث واحد مسکن ملی، اقدام کنند. 

 
وي بخش دیگر مراسم روز پنجشنبه را معرفی 253 هزار نفر به 253 هزار واحد مسکن ملی در حال احداث برشمرد. 

 
بهره برداري از 6700 واحد مسکن ملی در بافت هاي فرسوده 

به گفته معاون وزیر راه و شهرسازي، حدود 14 هزار و 500 واحد مسکن ملی در بافت هاي فرسوده در حال انجام است که از این

 
تعداد 6 هزار و 700 واحد در این مراسم به بهره برداري می رسد. 

 
آغاز عملیات اجرایی ساخت 69000 مسکن ملی در قالب تفاهم نامه ها با سایر وزارتخانه ها 

محمودزاده همچنین بخشی از این مراسم را آغاز واحدهاي مسکن ملی در قالب تفاهم نامه ها با دیگر وزارتخانه ها عنوان کرد و گفت:
حدود 69 هزار واحد مسکن ملی در قالب تفاهم نامه ها آغاز عملیات اجراییشان انجام خواهد شد که از این تعداد، 30 هزار واحد
مسکن ملی فرهنگیان، 37 هزار واحد مسکن ملی نیروهاي مسلح، 2 هزار واحد مسکن ملی کارگران است. در این مراسم، آغاز عملیات
اجرایی ساخت مسکن فرهنگیان به شکل نمادین با حضور وزیر آموزش و پرورش انجام خواهد شد. پیش تر نیز 14 هزار و 500

 
واحدي براي فرهنگیان کلنگ زنی شد. 

محمودزاده تصریح کرد: در مجموع به غیر از مسکن مهر تعداد 400 هزار واحد مسکونی اقدام ملی، تعیین تکلیف می شود که برخی از

 
آن ها در قالب واگذاري زمین و برخی در قالب معرفی افراد به پروژه ها است. 

 
افتتاح 40108 واحد مسکن مهر 

معاون وزیر راه و شهرسازي، بخش آخر برنامه ویدئوکنفرانسی با رییس جمهور را افتتاح باقی مانده هاي مسکن مهر برشمرد و گفت:
افتتاح 40108 واحد مسکن مهر در روز پنجشنبه انجام خواهد شد که با این افتتاح در تعدادي از استان هاي کشور مسکن مهر، به

 
طور کامل به اتمام می رسد و جشن اختتام آن همزمان برگزار خواهد شد. 

وي یادآور شد: در مجموع 53 هزار واحد مسکن مهر باقی مانده است که در مراحل مختلف ساخت قرار دارد. بر اساس برنامه ریزي که

 
استان ها و دستگاه هاي متولی داشتند باید ظرف روزهاي آتی آنها نیز به اتمام برسد و تحویل متقاضیان شود. 

مراسم بخش مسکن، روز پنجشنبه، اول آبان با حضور رییس جمهوري است و 31 استاندار به شکل میهمان برخط در جلسه حضور
دارند. همچنین، مراسم هایی به شکل مجازي در شهرهاي سیرجان به عنوان پایلوت افتتاح 11هزار و 560 واحد اقدام ملی خواهد بود.
135 هزار واحد واگذاري زمین و 253 هزار واحد مسکن ملی معرفی به پروژه هاي اقدام ملی به شکل پایلوت در شهر بیرجند در
خراسان جنوبی انجام می شود. مراسم کلنگ زنی و تفاهم نامه هاي در شهر هشتگرد در استان البرز و افتتاح مسکن مهر در شهر

 
پردیس انجام می شود. 

تاکنون قرار است، کلنگ زنی تفاهم نامه به شکل نمادین توسط وزیر آموزش و پرورش در قالب یکی از تفاهم نامه ها انجام شود. با

 
توجه به زمان محدودي که در اختیار است یکی از وزرا اینکار را انجام می دهد. 



ارزش پروژه اقدام ملی حدود 240 هزار میلیاردتومان است که حدود 60 هزار میلیاردتومان آن مربوط به قمیت اراضی و حدود 180
هزار میلیاردتومان آن مربوط به بخش اجرا و خدمات خواهد بود. این گردش مالی بسیار قابل ملاحظه اي است که می تواند تاثیرات
بسیار قابل ملاحظه اقتصادي داشته باشد. همچنین می تواند در موضوع اشتغال که ما در فرجه دو سالانه توزیع می شود. هم بحث

اقتصاد و هم بحث اشتغال آن که روي اقتصاد و اشتغال تاثیر جدي خواهد گذاشت.



چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف

شعار سال و جهش تولید شد

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/07/29

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري امید خواست تا همچون گذشته با
جدیت بیشتر محور برنامه و تلاش خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند. به گزارش  فکراقتصادي به

نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛  محمد کاظم چقازردي در مراسم قدردانی (...) ...

پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه: مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري امید خواست تا همچون گذشته با جدیت

 
بیشتر محور برنامه و تلاش خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند. 

به گزارش  فکراقتصادي به نقل از پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛
 محمد کاظم چقازردي در مراسم قدردانی از دکتر حسنعلی
قنبري مدیر عامل پیشین و معارفه دکتر حسین مدرس خیابانی
مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید که با حضور اعضاي
هیئت مدیره و هیئت عامل بانک سپه، اعضاي هیئت مدیره گروه
مدیریت سرمایه گذاري امید و مدیران عامل شرکت هاي تابعه
امید درمحل ساختمان سردار شهید قاسم سلیمانی بانک سپه
برگزار شد، با اشاره به اهمیت شرکت سرمایه گذاري امید در
پیشبرد اهداف اقتصادي کشور گفت: لازم است تا نتایج تلاشهاي

 
ارزنده این هلدینگ که در برگیرنده صنایع متعددي است خصوصا در عرصه کلان اقتصادي کشور به عموم اطلاع رسانی شود. 

وي تاکید کرد : از تمام مدیران هلدینگ سرمایه گذاري امید انتظار دارم امور و پروژه هاي در دست اقدام را طبق برنامه به انجام

 
رسانند و نقش خود را به نحو شایسته در سطح اقتصاد ملی ایفا کنند. 

 
محور برنامه هاي خود را جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهید 

مدیر عامل بانک دارائی هاي شرکت امید را هم ردیف دارائی هاي بانک سپه قبل از ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح برشمرد
و خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت جهش تولید و اشتغال زایی در کشور، شرکت سرمایه گذاري امید و شرکت هاي تابعه که از
پتانسیل خوبی در این زمینه برخوردار هستند باید با انسجام، همگرایی و هماهنگی در بدنه مدیریتی مانع از اتلاف ظرفیت ها و منابع

 
موجود و توقف چرخه تولید و اشتغالزایی در حوزه هاي متنوع فعالیت هلدینک امید شوند. 

 
 مدیران پاك دست عامل موفقیت و حرکت و پیشرفت شرکت  

مدیر عامل با اشاره به سابقه درخشان نخستین بانک ایرانی و حضور مؤثر در پروژه هاي ملی و رضایت مسئولین کشور از عملکرد بانک
سپه این موفقیت هاي درخشان را مرهون سلامت نفس، پاکدستی، تخصص و تجربه اعضاي هیئت مدیره، مدیران و کارکنان بانک

 
سپه عنوان و تاکید کرد سلامت اخلاقی، حرفه اي و پاکدستی مدیران بانک و شرکت هاي زیر مجموعه خط قرمز ماست. 



 
 حرکت در چارچوب قانون و مقررات و لزوم توجه به شفاف سازي امور 

چقازردي حفظ  و رعایت قوانین، ضوابط و مقررات در کلیه امور شرکت ها از جمله قراردادهاي پیمانکاري ، مزایده ها و مناقصه ها را
همچون گذشته ضروري دانست و اعلام کرد: بانک به هیچ وجه عدول از قوانین و مقررات را در هیچ یک از مجموعه هاي تابعه خود

 
نمی پذیرد. 

 
لزوم نظارت بر پیشرفت پروژه ها، جلوگیري از تعدیل نیرو و مدیریت هزینه ها 

مدیرعامل واگذاري طرح ها و پروژه هاي عظیم ملی به بانک سپه را نتیجه اعتماد مردم و مسئولین به نخستین بانک ایرانی عنوان و بر
ضرورت نظارت دقیق وتمرکز بر پیشرفت پروژه هاي جاري، جلوگیري از تعدیل نیرو و حفظ اشتغال و مدیریت و صرفه جویی درهزینه
ها با توجه به شرایط کشور تأکید کرد. همچنین یکی از اهداف اصلی فعالیت هلدینگ امید را تقویت بنیان هاي اقتصادي در راستاي

 
کمک به دولت جهت حصول به اهداف ملی اقتصادي کشور بیان کرد . 

چقازردي اظهار داشت: حمایت از شرکت سرمایه گذاري امید و کمک به شرکت هاي زیر مجموعه آن براي رونق و شکوفایی اقتصادي
کشور همواره مدنظر بانک بوده وضمن تشکر از موافقت وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک مرکزي ج.ا.ا با مشارکت بانک درافزایش
سرمایه شرکت امید، این امر را در راستاي حمایت از پروژه هاي در دست اجراي شرکت هاي مذکور و حفظ  و افزایش اشتغال و رونق

 
تولید قلمداد کرد. 

وي از مدیران شرکت هاي تابعه شرکت سرمایه گذاري امید نیز خواست تا با تمرکز حسابها و عایدات ارزي ،کشور را در شرایط سخت

 
تحریم مانند گذشته حمایت کنند 

 
و ي گفت: بانک نیز از مدیران فعال، توانمند و متعهد خود حمایت می کند. 

 
اجراي تکالیف محوله در راستاي واگذاري شرکت هاي فاقد فعالیت بانکی 

مدیر عامل بانک سپه اظهار داشت: بانک در انجام تکالیف ابلاغی تاکنون در 5 مرحله عرضه بلوکی سهام تحت تملک خود در شرکت

 
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را انجام داده اما واگذاري آن محقق نشده است . 

وي افزود: با توجه به شرایط فعلی بازار سرمایه  حسب دستور و تاکیدات مراجع و نهادهاي ذیربط، عرضه خرد سهام شرکت مذکور
و سایر شرکت ها موقتا متوقف گردیده و با تاکید بر اینکه این امر به معناي غفلت از انجام مسئولیت بانک در اجراي تکالیف ابلاغی

 
نیست اظهار داشت : واگذاري شرکت هاي تابعه در شرایط مناسب بازارسرمایه در دستور کار بانک قرار دارد. 

 
در آینده نزدیک سه بانک دیگر در بانک سپه ادغام خواهند شد 

مدیر عامل با اشاره به پروژه ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه اظهار داشت: طرح ملی ادغام کار بسیار بزرگی
است که در حال حاضر اهم فعالیت هاي بانک و هیئت مدیره را به خود معطوف داشته و تاکنون ادغام 2 بانک نهایی شده و باقیمانده

 
بانک ها در آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را طی خواهند کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تشکر از تلاش هاي دکتر حسنعلی قنبري در دوران مسئولیت به عنوان مدیر عامل شرکت
سرمایه گذاري امید خاطر نشان کرد: دکتر قنبري با کارنامه مطلوب و با سلامت کاري از شخصیت علمی و اجرایی برخوردار بوده
و همواره در کنار ما و مجموعه بانک سپه حضور دارند و از تجربیات ایشان استفاده خواهیم کرد. ضمنا از تلاش هاي هیات مدیره
شرکت بابت اقدامات صورت گرفته در زمینه واگذاري املاك و اموال مازاد و دارایی هاي غیر مولد و تسویه بخشی از مطالبات بانک از

 
محل منابع حاصل از واگذاري ها قدردانی کرد. 

چقازردي کفایت و توانمندي دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید را در کنار تجربه وي در حوزه
شرکت ها از عوامل مهم و مؤثر در پیشبرد اهداف شرکت سرمایه گذاري امید دانست و ضمن آرزوي موفقیت براي وي مجددا  بر
ضرورت نظارت بر عملکرد شرکت هاي تابعه، فراهم نمودن شرایط اتمام پروژه هاي نیمه تمام (بویژه پروژه هاي در دست اجراي
شرکت پترو امید آسیا ) و جبران عقب ماندگی احتمالی آنها ، حل و فصل مسائل شرکت ها و تصفیه شرکت هاي فاقد کارایی تاکید

 
کرد. 

در پایان این مراسم مدیران عامل شرکت هاي چادر ملو، گل گهر، مدیریت انرژي امید تابان هور، کویر تایر و پترو امید آسیا در



سخنان کوتاهی ضمن ارائه گزارش مختصر از فعالیتهاي شرکت خود از زحمات مدیر عامل پیشین شرکت سرمایه گذاري امید
قدردانی و به مدیر عامل جدید خیر مقدم گفتند



تزریق بخشی از منابع صندوق توسعه ملی براي حمایت از بورس

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/07/29

سخنگوي دولت تصریح کرد: شکسته شدن حصر تسلیحاتی کشورمان به نوبه خود نوید بخش عقب نشینی هاي دیگر از جمله
رفع سایر تحریم هاي ظالمانه در همه عرصه هاي اقتصادي و مالی و بانکی و سایر اقلام بشري می تواند باشد.

 
 علی ربیعی 

 
 

سخنگوي دولت تصریح کرد: شکسته شدن حصر تسلیحاتی کشورمان به نوبه خود نوید بخش عقب نشینی هاي دیگر از جمله رفع

 
سایر تحریم هاي ظالمانه در همه عرصه هاي اقتصادي و مالی و بانکی و سایر اقلام بشري می تواند باشد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا ، علی ربیعی در ابتداي نشست خبري هفتگی خود با یادآوري اینکه یکی از دستاوردهاي دولت
در عرصه بین الملل که براساس حقانیت جمهوري اسلامی ایران و نتیجه مقاومت جامعه ایران بود، برداشته شدن محدودیت هاي
تسلیحاتی ایران بود، آن را یک دستاورد مهم در عرصه بین الملل برشمرد و گفت: به رغم مخالفت ها و فشارهاي سیاسی و زیاده

 
خواهی هاي آمریکا و اسرائیل این محدویت ها برداشته شد . 

شکسته شدن حصر تسلیحاتی ایران نوید بخش شکستن سایر حصرها وي افزود : جامعه جهانی نیز یک سال اخیر استقلال و عدم
تبعیت در مقابل زورگویی هاي آمریکا را از خود نشان داد. این دستاورد نشان داد به رغم تصمیمات نادرست و جنگ آفرینانه ترامپ و
مفروض دانستن خروج ایران از برجام، سیاست درست جمهوري اسلامی ایران مبنی بر عدم خروج از برجام علاوه بر خنثی کردن نقشه
دولت آمریکا در به انزوا کشاندن ایران و بازگرداندن قطعنامه شوراي امنیت علیه ایران آثار مثبت خود را به مرور نشان می دهد که

 
علاوه بر این می توان به موفقیت هاي دیگر از جمله موفقیت در دادگاه لاهه و زبر بار نرفتن شوراي امنیت نیز اشاره کرد. 

سخنگوي دولت همچنین خاطرنشان کرد: شکسته شدن حصر تسلیحاتی کشورمان به نوبه خود نوید بخش عقب نشینی هاي دیگر از
جمله رفع سایر تحریم هاي ظالمانه در همه عرصه هاي اقتصادي و مالی و بانکی و سایر اقلام بشري می تواند باشد.به بیان روشن تر



همان مقاومت و همان ایستادگی بر مواضع اصولی و حقوقی که زمینه ساز رفع تحریم تسلیحاتی شد در منتهاي منطقی خود ثمرات
دیگري در عرصه هاي اقتصادي به دنبال خواهد داشت که از هم اکنون واکنش سراسیمه تحریم گران و سوداگران تنش را بر انگیخته

 
است. 

وي در ادامه با بیان اینکه هوچیگري تحریم گر در باره رفع تحریم تسلیحاتی ریشه در همین ایران هراسی دیوانه وار دارد، گفت: آنها
خیلی خوب می دانند که ایرانیان در قرون اخیر هیچگاه آغاز گر تهاجم نظامی به هیچ کشوري نبوده اند. سلاح ایرانی در این کشور
همواره پشتوانه صلح و امنیت سرزمینی و منطقه اي بوده است. صریح تر بگویم ایرانی ها عاشق سلاح نیستند عاشق صلح و ثبات و

 
همزیستی و همکاري هاي منطقه براي توسعه پایدار هستند. 

ربیعی تصریح کرد: سلاح ایرانی فقط یکی از مولفه هاي ضرور در حوزه هاي دفاعی بوده است. قدرت دفاعی ایران یک قدرت ترکیبی و
چند وجهی است که در ظل قدرت معنایی و تمدنی آن مفهوم اصلی خود را می یابد. ما بر این اساس در همه حوزه هاي منطقه اي در

 
شمال و جنوب و شرق جغرافیاي زیست خود، نقشی سازنده داشتیم. 

وي با بیان اینکه طی همین روزها، جهان و منطقه ما شاهد رفتار سازنده و صلح طلبانه ما در مناقشات منطقه اي قفقاز است ، افزود:
در یمن نیز ما توسعه طلبی و تجاوز را محکوم کرده ایم و خواهان مذاکره طرفین براي صلح پایدار شده ایم. همه کشورهاي منطقه را
به پیمانهاي صلح دعوت کرده ایم و با تروریسم و خشونت و افراطی گري مبارزه بی امان و واقعی کرده ایم. بنابراین هراس امریکا یک
هراس تسلیحاتی نیست هراس از این است که رفع تحریم تسلیحاتی رفع کلیه تحریم هاي ظالمانه دارویی و بانکی و اقلام بشري را در

 
چشم انداز قابل رویت قرار داده است. 

رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی از 42 درصد در دو هفته قبل به 54 درصد رسید وي در ادامه به بیان آخرین بررسی از شیوع کرونا
در کشور پرداخت و گفت: در شرایط فعلی، روند شیوع کرونا در 12 استان سیر صعودي و 9 استان هم در شرایط هشدار قرار دارند و
تهران هم در مرحله صعودي قرار دارد. به رغم همه تاکیدها رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی از 42 درصد در دو هفته قبل به 54
درصد رسیده است و امیدواریم با همکاري همه مردم عزیز این روند افزایش یابد. و رعایت دستورالعمل ها باید به بالاي 90 درصد

 
برسد. 

سخنگوي دولت اضافه کرد: همچنین تزریق رایگان واکسن آنفولانزا براي مادران باردار و مراکز نگهداري سالمندان و افراد داراي
بیماري سرطان در هفته گذشته دنبال شده است. از همه مادران باردار می خواهم براي حفظ سلامت خود و فرزندان در راه، حتما به

 
مراکز بهداشت مناطق خود مراجعه کنند. 

وي همچنین خاطرنشان کرد:این روزها فشار بسیار زیادي بر کادر درمان ما وارد می شود. از همه هموطنان می خواهیم ضمن حمایت
خود با مراعات پروتکل ها، به اقدامات حمایتی که توسط آحاد مردم و نهادهاي اجتماعی و خیریه اي در روزهاي اول شکل گرفته بود

 
ادامه دهند. 

سخنگوي دولت در ادامه با تشکر و قدردانی از تلاشهاي کادر بهداشت و درمان در سراسر کشور درگذشت دکتر زارع رییس فقید

 
بیمارستان لبافی نژاد را به خانواده ایشان و همه بازماندگان خانواده بهداشت و درمان تسلیت گفت. 

ربیعی همچنین با بیان اینکه در هفته گذشته هیات دولت تصمیماتی داشت به مواردي از آن اشاره کرد و گفت : کنترل قیمت ها و
افزایش نظارت ها از مهمترین مواردي بود که در جلسات دولت مورد بحث ، بررسی و تصمیم گیري قرار گرفت ،دولت به هدف توسعه



سرمایه گذاري در مناطق کمتر توسعه یافته و ایجاد اشتغال، با صدور مجوز سرمایه گذاري سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران در

 
طرح هاي رسیدگی جدید و بافندگی در استان خراسان جنوبی موافقت کرد. 

تصمیمات دولت براي کمک به صنعت آرد و نان کشور وي ادامه داد : همچنین در تصمیم جلسه یکشنبه دولت به منظور جبران
افزایش هزینه هاي آسیابانی و کمک به صنعت آرد و نان کشور به میزان 11% قیمت آرد طی سه سال اخیر را به محاسبه سازمان

 
حمایت و مصرف کننده میزان ریالی را تعیین می کند. و این افزایش از سوي دولت تامین خواهد شد. 

صادرات شهریور نسبت به مرداد 24درصد افزایش یافت وي باشاره به مناسبت امروز به عنوان روز جهانی صادرات ، عنوان کرد: تحریم
گران فکر می کردند با تحریم هاي بی سابقه و بی نظیر، ایران به زانو در خواهد آمد. اما خوشبختانه امروز صنعتگران، کار آفرینان و
دیپلماسی اقتصادي فعال ما باعث شده که دولت دوازدهم آرزوي دیرین مبتنی بر درآمد ارزي بدون نفت را تا حدود زیادي محقق
سازند . این یک خواست ملی همیشگی دلسوزان ایران بوده است که ارز لازم براي زندگی روزمره و کالاهاي اساسی و توسعه کشور

 
ناشی از تولید و کار ایرانی محقق شود نه با ارز حاصل از خانم فروشی از منابع زیرزمینی. 

وي افزورد: یکی از هدفهاي اصلی تحریم کاهش صادرات و عدم دستیابی ایران به منابع ارزي براي تامین موارد مورد نیاز بوده است. با
این تحریمها، دارو، تجهیزات پزشکی و مواد غذایی در کانون تهدید جدي قرار گرفت، اما دولت استراتژي افزایش صادرات غیرنفتی را

 
در دستور کار قرار داد و نتیجه بخش بود. 

سخنگوي دولت در ادامه با بیان اینکه از دشواریهاي کار دولت در این دوره، علاوه بر تحریم پدیده کرونا و بسته شدن مرزها هم بود،
گفت : اما امسال دنیا با شیوع پاندمی کرونا، با بزرگترین رکود اقتصادي 70 سال اخیر پس از جنگ جهانی دوم روبرو شد و تجارت
جهانی آسیب شدیدي دید. بعضی کشورهاي صادرکننده بزرگ تا 70% کاهش صادرات را در بعضی ماه ها تجربه کردند. کشور ما هم
در ابتدا با بسته شدن مرزها و اعمال محدودیتهاي کشورهاي واردکننده با کاهش صادرات روبرو شد که خوشبختانه صادرات شهریور

 
نسبت به مرداد 24% افزایش یافت و با تداوم این رشد، امیدواریم آمار صادرات به سطح مطلوب مورد نیاز برسیم. 

وي اضافه کرد: گفتنی است صادرات کالاهاي غیرنفتی در دولت هاي نهم و دهم در سالهاي بدون تحریم یا تحریم سست تجربه
کردیم ، در جمع 217 میلیارد دلار بود ولی در دولت یازدهم حدود 180 میلیارد دلار و دولت دوازدهم به 150 میلیارد دلار رسید که
مجموعا با 330 میلیارد دلار بیشترین میزان صادرات انجام شده است. این آمار بدون احتساب مدت باقیمانده از دولت دوازدهم است

 
که قطعا آمار نهایی را بهبود خواهد بخشید. 

با بازگشت کامل ارز صادرکنندگان غیرنفتی، بی ثباتیهاي ارزي کاهش می یابد ربیعی همچنین خاطرنشان کرد:اطمینان داریم با
بازگشت کامل ارز صادرکنندگان غیرنفتی، بی ثباتیهاي ارزي اخیر کاهش یافته و سیاست فشار حداکثري دولت آمریکا شکست خواهد
خورد. این آثار نماد روشنی از اهتمام و تلاش دولت براي فعالیتهاي اقتصادي، تجاري و صادرات غیرنفتی است. دولت در ماه اخیر
سیاست هایی براي تشویق صادرکنندگان و بازگرداندن ارزهاي بدست آمده از قبیل سیاستهاي مالیاتی اتخاذ کرده است و حمایت
خود را از صادرات کنندگان ارائه خواهد داد. امسال روز ملی صادرات را به همه تلاش گران در عرصه و همه صادرکنندگانی که با

 
تحویل به موقع ارز به بانک مرکزي نگاه ملی دارند تبریک عرض می کنم. 

دکترین معاملات تسلیحاتی ما جداي از دکترین دفاعی ما نیست ربیعی در ادامه این نشست خبري در پاسخ به پرسشی درباره تحریم
تسلیحاتی ایران و پایان این موضوع در روزهاي اخیر اظهار کرد: ما از ابتدا اعتقاد داشتیم که تحریم تسلیحاتی ایران غیرقابل قبول

 
بوده، این تحریم مبتنی بر ایران هراسی دروغین بود و توسط ترامپ، نتانیاهو دنبال شده است و از اساس فاقد وجاهیت بوده است. 



ربیعی افزود: نتیجه این تحریم ها در طول زمان، چیزي جز تقویت خوداتکایی در تولیدات دفاعی کشور نبود. نه این تحریم ها، توانایی
دفاعی ایران را محدود کرده است و نه امروز با برداشته شدن این محدودیت ها در مسیري که در پیش گرفته بودیم، تغییر تازه اي

 
خواهد افتاد. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: ما از تبدیل شدن این منطقه به انبار تسلیحات نگرانیم و آمریکا را به خاطر فروش افسار گسیخته

 
تسلیحات به منطقه مسئول و پاسخگو می دانیم. 

ربیعی با بیان اینکه جمهوري اسلامی ایران قصد ندارد که به مسابقه تسلیحاتی در این منطقه که در خدمت منافع مالی شرکتهاي
تولید کننده تسلیحات است، بپیوندد، گفت: در حال حاضر در این زمینه برنامه اي خاص نداریم البته هر زمان که بر اساس نیازهاي
مشروع و معقول دفاعی لازم بدانیم و به همان ترتیبی که بر اساس عرف رایج بین المللی و حق ذاتی هر کشور در دفاع از خود فهمیده

 
می شود، اقدام خواهیم کرد. 

 
وي یادآور شد: ایران تاکنون هیچ جنگی را به راه نیانداخته و معتقدیم امنیت با اراده مردم و خودکفایی محقق می شود. 

سخنگوي دولت با بیان اینکه در سال هایی که تحت تحریم تسلیحاتی بودیم چاره اي جز تحقیق و توسعه بر روي صنایع دفاعی بومی
نداشتیم، اظهار کرد: پس از گذشت این سالها، امروز ما مزیتهاي بالایی در تولید محصولات خاص دفاعی داریم و حاضریم که در

 
صورت تقاضا از سوي خریداران، به باشرایط خاص خود اقدام کنیم. 

وي ادامه داد: البته جمهوري اسلامی ایران، خطوط قرمز و ملاحظاتی براي معاملات تسلیحاتی خواهد داشت. دکترین معاملات

 
تسلیحاتی ما جداي از دکترین دفاعی ما نیست. 

تزریق بخشی از صندوق توسعه ملی براي حمایت از بورس سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره تزریق بخشی از صندوق توسعه
ملی براي حمایت از بورس، اظهار کرد: اکنون این کار در فرآیند اجرا است. با توجه به پیچیدگی ها و ابهاماتی همچون نرخ و مدت
سپرده گذاري و نحوه بازگشت منابع به صندوق توسعه ملی، به منظور رفع این ابهامات و نیز برخی ابهامات دستگاههاي نظارتی

 
موضوع، در هیات امناي صندوق در مورخ دوم مهر مطرح و ابهامات آن برطرف شد. 

ربیعی یادآور شد: بنابر اظهارات رییس صندوق توسعه ملی، و نیز رییس سازمان بورس قرارداد از طرف صندوق امضا و براي امضا

 
متقابل ارسال شده است. 

وي با بیان اینکه یکی از نگرانی ها این بود که اختصاص ارز موجب افزایش پایه پولی می شود، گفت: با تدبیر انجام شده، از منابع
ریالی صندوق پرداخت ها انجام می شود و در مرحله اول هزار میلیارد تومان تامین و پس از امضاي قرارداد توسط صندوق توسعه ملی

 
به صندوق تثبیت بازار سرمایه واریز خواهد شد و این پرداخت ها در چند مرحله بطور مداوم ادامه خواهد داشت. 

آخرین ها درباره پرونده هواپیماي ساقط شده اوکراینی سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره آغاز دور تازه اي از مذاکرات ایران
و اوکراین درباره سقوط هواپیماي مسافربري، گفت: با تفکیک ابعاد کیفري پرونده هواپیماي اوکراینی از ابعاد حقوقی و جبران خسارت
خانواده هاي جانباختگان هواپیماي اوکراینی، در مورد جنبه کیفري دادسراي نظامی در حال رسیدگی است و با اتمام تحقیقات

 
کیفرخواست صادر و به دادگاه نظامی ارجاع خواهد شد. 



ربیعی تاکید کرد: در مورد جبران خسارت خانواده هاي جانباختگان نیز، معاونت حقوقی رییس جمهور موضوع پرداخت را بررسی
کرده است و پرداخت خسارت براساس عرف و رویه هاي منصفانه بین المللی، با هدف حمایت از زیان دیدگان براساس رفتار مساوي و

 
بدون تبعیض قطع نظر از تابعیت را مقرر کرده است. 

وي با بیان اینکه با همکاري دیگر کشورها و در مذاکرات با اوکراین نتایج نهایی شده و اعلام می شود، گفت: هیات اوکراینی از دیروز

 
در ایران حضور دارند و مذاکرات پیرامون جنبه هاي مختلف از جمله غرامت در دست پیگیري است. 

توضیح سخنان روحانی درباره صلح امام حسن(ع) سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره واکنش هاي برخی به سخنان روحانی
درباره صلح امام حسن(ع) اظهار کرد: دو گروه عامدانه به سوء برداشت ها دامن می زنند. یک گروه اتاق فکر هاي تحریم و جنگ
افروزان کنار کاخ سفید هستند که از هر فرصت، سخن و کلامی براي حمله به دولت جمهوري اسلامی ایران و نیل به اهداف ضد
ایرانی و ضد انسانی خود استفاده می کنند. اهداف آنها القاء بی ثمر بودن مقاومت ملت و دولت به هم ریختگی امور و تضعیف دولت

 
ایران است و این نتیجه گیري که ایران مسیري جز تن دادن به خواست هاي قلدرمابانه ترامپ ندارد. 

وي افزود « گروه دوم طیفی از مخالفان و معارضان دولت هستند من از واژه مخالف و منتقد استفاده نکردم ما هم به مخالف و هم به
منتقد احترام می گذاریم اینها گویی در یک جنگ خصمانه علیه دولت قرار گرفته اند وگرنه منتقد و مخالف همیشه مورد احترام ما
بوده است که از هر سخن و نظر رییس جمهور براي تخریب غیراخلاقی و غیراسلامی و حمله به دولت و ایشان به منظور اهداف کوتاه
مدت سیاسی و کسب قدرت و پشیمان کردن مردم از صندوق انتخابات، خود سوءاستفاده می کنند. آیا هدف پشیمان کردن مردم از

 
صندوق انتخابات است؟ 

ربیعی تصریح کرد: بیان اینکه مرد جنگ باشیم به روز جنگ و مرد صلح باشیم به روز صلح، طرح یک بیان علمی پیرامون واقعه
تاریخی صلح امام حسن (ع) در شب شهادت ایشان بود که گروه دوم تفسیرها و خوانش هاي محفلی، خطی، سیاسی و جناحی از آن

 
کردند. در شرایطی که بیش از هر زمان دیگر تحت فشار بین المللی هستیم ، هدف از این همه دولت زدایی چیست؟ 

سخنگوي دولت تاکید کرد: از طرفی هیچ تغییري در مواضع دولت ایجاد نشده و شرایط تعیین شده جمهوري اسلامی ایران براي

 
بازگشت آمریکا به مسیر دیپلماسی کاملا روشن است. 

وي یادآور شد: رییس جمهور یک موضع اصولی گرفته اند که هیچگاه تغییر نکرده است و همانطور که بارها گفته شده بدون بازگشت
آمریکا به برجام و رفع همه تحریم ها و جبران خسارت هایی که به ملت ایران تحمیل کرده اند شانسی براي موقعیت دیپلماسی با

 
آمریکا وجود ندارد. 

اظهاراتی که در خصوص میزان واقعی آمار کرونا اعلام شد جدید نیست سخنگوي دولت در پاسخ به پرسشی درباره آمار واقعی شیوع
کرونا در کشور، گفت: اظهاراتی که در خصوص میزان واقعی آمار کرونا اعلام شد جدید نیست و مکررا توسط مقامات وزارت بهداشت و
مسئولین ستاد ملی کرونا اعلام شده است که حساسیت تست ها 50 تا 70 درصد است و این به دلیل نوع خودت تست در
کشورهاست و براساس پروتکل هاي بهداشتی و دستورالعمل هاي سازمان بهداشت جهانی فقط مواردي که تست PCR آنها ثبت بوده،
فوت کرونایی محاسبه می شوند و تمامی کشورهاي جهان هم براساس همین رویه و با توجه به حساسیت تست ها در مراحل مختلف

 
ضرایب مشابه احتمالی براي آمار فوت کرونا گفته می شود. 



وي با اشاره به آمار استفاده از ماسک در جامعه گفت: در خصوص استفاده از ماسک باید عرض کنم استفاده از ماسک نسبت به هفته
گذشته افزایش داشته ولی هنوز ناکافی است. باید استفاده از ماسک بین مردم به حدود 95 درصد برسد. درباره جرایم هم گفته ایم که

 
قصد مچ گیري از شهروندان را نداریم و این جرائم تنها براي بازدارندگی است. 

شرط تهران براي بررسی پیشنهادات واشنگتن ربیعی در پاسخ به پرسشی درباره نتیجه انتخابات آمریکا تصریح کرد: ما علاقه اي براي
مداخله در سیاست داخلی آمریکا نداریم اما مواضع نامزدهاي انتخاباتی را درباره ایران با دقت دنبال می کنیم. ما اهمیتی نمی دهیم
که کدام حزب و نامزد کترل کنگره و دولت آمریکا را بدست خواهد گرفت. هر دو حزب می توانند سیاست هاي مخربی را علیه صلح و

 
امنیت جهانی دنبال کند و همینطور می توانند سیاست هایی را در پیش بگیرند که به سود منافع دو ملت باشد. 

وي گفت: تا وقتی سیاست هاي آمریکا درباره ایران به همین اندازه خصمانه و کینه توزانه باشد، تغییري در واکنش هاي ما صورت
نخواهد گرفت اما اگر پیروز انتخابات آمریکا اقدامات خضمانه علیه ملت ایران را متوقف و به حقوق جمهوري اسلامی ایران و مردم

 
ایران احترام بگذارد پیشنهادات آمریکا در چارچوب هاي بیان شده توسط مقامات ایران و در چارچوب برجام قابل بررسی خواهد بود. 

ربیعی یادآور شد: حال اینکه چگونه دولت آمریکا می خواهد در یک ماه به مذاکره می رسد. بهتر است از خودشون بپرسید و مواضع ما

 
مشخص است. 

 
این خبر در حال تکمیل است... 

پربیننده ترین 5 خبر مهم اقتصادي 1399/7/27 مسابقه انداختن اقتصاد ایران در پرتگاه واگرایی پولی/ ایران تبدیل به کره شمالی و
ونزوئلا می شود؟ 5 خبر مهم اقتصادي 1399/7/28 تاثیر افزایش نرخ سود سپرده بانکی بر پایداري سپرده ها و امنیت بازارها مانده

مطالبات پاداش پایان خدمت بازنشستگان پرداخت می شود/ پرداخت 3.5میلیارد تومان پاداش بازنشستگان سال 98



افزایش 100 درصدي ساخت مسکن براي ایثارگران در استان گیلان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/07/29

رشت- رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از ساخت هزار و 500 واحد مسکونی براي ایثارگران این استان خبر داد و گفت:
این تعداد مسکن افزایش 100 درصدي در 16 سال اخیر داشته است.

رشت- رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران از ساخت هزار و
500 واحد مسکونی براي ایثارگران این استان خبر داد و
گفت: این تعداد مسکن افزایش 100 درصدي در 16 سال

 
اخیر داشته است. 

به گزارش خبرنگار مهر، سعید اوحدي ظهر سه شنبه در
جلسه امضاي تفاهم نامه تأمین زمین، ساخت مسکن،
ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران در سالن غدیر
استانداري گیلان با بیان اینکه انسان ها در مسیر رشد و
کمال قرار دارند و در این مسیر فرصت ها و موقعیت هایی

سر راه آنها قرار می گیرد، بیان کرد: برخی انسان ها از فرصت هاي خود غفلت می کنند اما عده اي نیز با شناخت و بصیرتی که دارند

 
از موقعیت هاي خود بهره می برند. 

معاون رئیس جمهور با تاکید بر اینکه علما و بزرگان باید راه کشف گنجینه عظیم دفاع مقدس را به ما بیاموزند، افزود: انسان ها در
طول تاریخ به اندازه ظرفیت خود از مکتب امام حسین (ع) بهره بردند و امام خمینی یکی از افرادي بود که با استفاده از این مکتب به

 
پیروزي هاي بزرگ دست یافت. 

وي با اشاره به تشییع پیکر پاك شهداي خان طومان، اظهار داشت: همسران و مادران بزرگوار شهدا بدون استثنا روح عظیمی دارند و
سِر زیباي معنوي در وجود آنها به ویژه مادران شهدا وجود دارد و آنها پس از شنیدن پیام مقام معظم رهبري بسیار متأثر می شدند و

 
می گفتند حاضریم سایر فرزندان خود را نیز در راه اسلام و انقلاب بدهیم. 

اوحدي خدمت به خانواده شهدا و ایثارگران را همچون گنجی عظیم توصیف و عنوان کرد: کسی که دل خانواده شهدا را به دست آورد

 
خداوند را راضی کرده و امضاي این تفاهم نامه ها نیز خدمت به خانواده شهدا و در نتیجه موجب رضایت الهی است. 

وي با ابراز امیدواري از اجرایی شدن دو تفاهم نامه، تصریح کرد: اجراي این تفاهم نامه ها با اقدامات 12 سال اخیر در حوزه مسکن و
اشتغال ایثارگران برابري می کند و مقرر شده با تأمین 45 هزار متر زمین، ساخت 1500 مسکن براي ایثارگران گیلانی در دستور کار

 
قرار گیرد که نسبت به 16 سال گذشته 100 درصد افزایش یافته است. 

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور جنایت دشمنان در تحریم غذا و دارو را بی سابقه دانست و گفت: برخلاف ادعاي آنها که می

 
گویند این دو قلم تحریم نشده اما جانبازان و بیماران زیادي در تأمین احتیاجات خود دچار مشکل هستند. 



گفتنی است؛ در پایان این مراسم تفاهم نامه تأمین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران گیلان توسط
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور و استاندار گیلان امضا شد.



ضرورت همکاري دستگاه هاي اجرایی در دانشگاه فنی و حرفه اي استان

سمنان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/07/29

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: مفاهیم اشتغال، کارآفرینی و خوداشتغالی از مفاهیم اصلی و اهداف
دانشگاه فنی و حرفه اي هستند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از سمنان، نقدي رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي
استان سمنان در بازدید اعضاي شوراي شهر سمنان ضمن
اشاره به تحصیل 60 درصدي دانشجویان این دانشگاه در
مقطع کاردانی و 40 درصدي در مقطع کارشناسی گفت:
دانشگاه فنی وحرفه اي دولتی، و تحصیل در مراکز این

دانشگاه رایگان است و این دانشگاه به عنوان تنها دانشگاه دولتی مهارتی در استان با 4000 هزار دانشجو در 58 رشته کاردانی و
کارشناسی مهارتی می باشد که از این تعداد 38 رشته در مقطع کاردانی و 20 رشته در مقطع کارشناسی در شهرستان هاي سمنان،

 
شاهرود و امیرآباد دامغان است. 

او با اشاره به مشکلات دانشگاه خواستار همکاري شوراي شهر در خصوص آسفالت محوطه هاي عبور و مرور در مجموعه، مبلمان و

 
فضاي سبز دانشگاه شدند. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي استان سمنان با اشاره به خواسته خود مبنی بر ایجاد ساختمان آموزشی آزمایشگاهی 2400 متري

 
براي این مجموعه، خواستار حمایت شورا و سایر دستگاه هاي اجرایی در این زمینه شدند. 

انتهاي پیام / گ



اختصاص درصدي از فروش تولید به کارگران

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/07/29

به گفته کسب و کار نیوز، حمید نجف درباره راهکار تقویت بازار کار و حمایت از کارگران در ایام کرونا اظهار کرد: اگر بر لزوم
حفظ اشتغال موجود در بنگاهها تاکید می کنیم به این دلیل است که در ایام کرونا که بازار کار بسیاري از کسب و کارها راکد

است، نیروهاي کار دغدغه از ... The post اختصاص درصدي از فروش ...

کسب و کار نیوز - یک کارشناس حوزه کار اختصاص درصدي از فروش محصولات تولیدي به کارگران را در تقویت قدرت

 
معیشت کارگران اثرگذار دانست و بر لزوم حفظ اشتغال نیروهاي کار در ایام کرونا تاکید کرد. 

به گفته کسب و کار نیوز، حمید نجف درباره راهکار تقویت بازار کار و حمایت از کارگران در ایام کرونا اظهار کرد: اگر بر لزوم حفظ
اشتغال موجود در بنگاهها تاکید می کنیم به این دلیل است که در ایام کرونا که بازار کار بسیاري از کسب و کارها راکد است،
نیروهاي کار دغدغه از دست دادن شغل نداشته باشند. وي ادامه داد: در همین ایام می شنویم که برخی از کارخانه ها از ظرفیتهاي
نهفته در بخشهاي خود استفاده کرده اند و علاوه بر کارگران خود فرصتهاي شغلی جدیدي را با به کارگیري نیروهاي کار جدید به

 
وجود آورده اند. 

این کارشناس حوزه کار تصریح کرد: اینکه یک کارخانه فرضا تولید ماکارونی در کنار تولید روزانه خود، یک خط تولید ماسک راه
اندازي و عده اي را مشغول کار کرده نه تنها عیب نیست بلکه باعث افتخار است و باید چنین کارخانه هایی را مورد تشویق و حمایت
قرار داد. نجف گفت:متاسفانه مدیران کارآفرین کم داریم در حالی که اگر مدیر کارآفرین که دیدگاه کارآفرینی و اشتغالزایی دارد و بر

 
اساس شرایط بازار تدبیر می کند داشته باشیم قطعا بازار کار تقویت و امنیت شغلی نیروي کار تضمین می شود. 

این کارشناس حوزه کار بر لزوم تعیین سهم کارگران از تولید به عنوان یکی از راههاي تقویت قدرت معیشت کارگران تاکید کرد و
گفت: وقتی تولیدکنندگان و شرکتهاي خدماتی کالا و خدمات خود را بر اساس قیمت دلار و تحت تاثیر نوسان نرخ ارز عرضه می
کنند طبیعی است که باید سهم کارگران را از افزایش درآمدي که حاصل می شود کنار بگذاریم و کارگران را در سود تولید شریک
کنیم. نمی توانیم یکبار در سال دستمزد تعیین کنیم ولی چند بار قیمتگذاري داشته باشیم لذا معقتدم باید براي کارگران درصدي از

فروش محصولات درنظر گرفته شود و از محل افزایش درآمد و و سود تولیدات سهم داشته باشند.



تفاهم نامه همکاري میان مجمع تشکل هاي دانش بنیان و سازمان گسترش و

نوسازي صنایع

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از روابط عمومی مجمع تشکل هاي دانش بنیان ایران، افشین کلاهی رئیس مجمع، توسعه
همکاري ها در زمینه معرفی طرح هاي حوزه صنایع پیشرفته و مورد نیاز صنعت جهت هدایت در فرآیندهاي حمایتی و

سرمایه گذاري مشترك را یکی از برنامه هاي امضاي این تفاهم نامه دانست ... The post تفاهم ...

کسب و کار نیوز - تفاهم نامه همکاري میان مجمع تشکل هاي دانش بنیان و سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران با هدف

 
هم رسانی نیازهاي فناورانه بخش صنعت و توانمندي هاي فناورانه شرکت هاي حوزه صنایع پیشرفته به امضا رسید. 

به گزارش کسب و کار نیوز به نقل از روابط عمومی مجمع تشکل هاي دانش بنیان ایران، افشین کلاهی رئیس مجمع، توسعه همکاري
ها در زمینه معرفی طرح هاي حوزه صنایع پیشرفته و مورد نیاز صنعت جهت هدایت در فرآیندهاي حمایتی و سرمایه گذاري مشترك
را یکی از برنامه هاي امضاي این تفاهم نامه دانست و گفت: تا پیش از این دو مجموعه تعاملات بسیاري در زمینه هاي مختلف
تحقیقاتی، بازرگانی و تولیدي داشتند، بهتر دیدیم با امضاي یک تفاهم نامه این همکاریها شفاف تر شود و با مهیا ساختن بستر قانونی

 
زمینه تداوم این همکاري ها فراهم شود. 

حمید بازارگان معاون صنایع پیشرفته و پروژه هاي کلان انرژي نیز نسبت به مشارکت در تبادل دانش و تجربه نهادینه شده ابراز
امیدواري کرد و گفت: در صنایع مختلف محصولاتی وجود دارد که به رغم توان تولید در داخل، شرکتها و سازمانها به دلیل نیاز صنعت
مجبور به واردات آنها هستند این محصولات به عنوان نیاز فناورانه بخش صنعت احصا، غربالگري و تدقیق شده اند و اکنون تمایل
داریم بر بستر این تفاهم نامه از ارتباطات و تعاملات بخش خصوصی مانند تشکل هاي تخصصی و اتاق بازرگانی ایران استفاده کنیم تا

 
با تشویق و ترغیب تولید هم بازار تولیدکنندگان را رونق بخشیم و هم نیاز بازار را مرتفع سازیم. 

حسین مه ویدي، مدیرصنایع پیشرفته و فناوري هاي نو سازمان گسترش نیز بیش از 240 نیاز احصا شده در صنایع مختلف که
موجب شده کشور نیاز وارداتی داشته باشد را به مجمع معرفی کرد تا با بهره مندي از تعاملات و شبکه ارتباطات بخش خصوصی

 
زمینه براي جذب شرکت هاي دانش بنیان و تولیدکنندگان فراهم شود. 

برگزاري رویدادهاي کارآفرینی و نمایشگاه هاي تخصصی، همکاري در راستاي توسعه استارتاپ ها و جبران کمبود منابع مالی سرمایه
گذاري در سیستم نوآوري، سرمایه گذاري روي طرح ها، شرکت هاي نوپا، شتابدهنده هاي تخصصی و صندوق هاي جسورانه و جذب
منابع مالی خارجی، معرفی شریک بخش خصوصی توانمند و داراي اهلیت براي سرمایه گذاري در پروژه هاي صنایع پیشرفته از جمله

 
بخش هاي این تفاهم نامه به شمار می رود. 

در ادامه رئیس مجمع تشکل هاي دانش بنیان نیز براي به هم رسانی نیازهاي فناورانه بخش صنعت و توانمندي هاي فناورانه شرکت
هاي حوزه صنایع پیشرفته اعلام آمادگی کرد. سپس معاون صنایع پیشرفته و پروژه هاي کلان انرژي نیز جهت پیوند شرکت هاي
دانش بنیان و تولیدکنندگان با دستگاه و نهادهایی که به این محصولات نیاز دارند، قول مساعد ارائه تسهیلات و حمایت هاي ویژه داد.



از راهروهاي دادگاه/ردپاي پولهاي کثیف در سینما/احضار برخی هنرمندان

در دادگاه

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/07/29

ششمین جلسه رسیدگی به اتهامات محمد امامی و دیگر متهمان به ریاست قاضی مسعودي مقام برگزار شد.

به گزارش آرانیوز، ششمین جلسه رسیدگی به اتهامات
محمد امامی و دیگر متهمان به ریاست قاضی مسعودي

 
مقام برگزار شد. 

در ابتداي جلسه قاضی از وکیل متهم خواست در جایگاه

 
قرار گیرند و به دفاعیات خود بپردازند. 

وکیل متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: خداي را
شاکرم که سند امنیت قضائی ابلاغ شده است و تبعیت از
آن لازم است. سند امنیت قضائی در واقع تجمیع اصول
مهمی است که در جاي جاي قانون اساسی و قوانین قبلی
آمده است. به واقع ریاست عدلیه با صدور چنین سندي به
همه افراد و دستگاه قضائی متذکر گردیده هر عملی می
خواهید انجام دهید باید در چارچوب قانون و با رعایت این

 
اصول باشد. 

وي ادامه داد: سند امنیت قضائی را باید شاهکار ریاست عدلیه دانست آن هم در زمانی که قضات ما اصولی، چون اصل شفافیت و حق

 
دسترسی به ادله را مورد توجه قرار نمی دهند؛ البته نه اکثریت قضات. 

 
وکیل متهم افزود: باید از رئیس قوه قضائیه تشکر کرد که با وضع این سند، تحقیر رفتاري و عملی متهمان را ممنوع اعلام کرده است. 

 
وي افزود: چرا درباره برخی از احکام قانونی که داراي ابهام است از مجلس تقاضاي تفسیر نمی شود 

 
وکیل متهم افزود: فعالان اقتصادي باید بدانند اقتصاد کشور دولتی، خصوصی یا آزاد است. 

وي بیان داشت: براي بانک فرقی نمی کند که مشتري چه کسی باشد چرا که به واقع قصد مشارکت ندارد و تنها به فکر سود است و
اگر سود به موقع پرداخت نشود مشتري باید جریمه پرداخت کند، آیا می توانید از بانک سرمایه بخواهید که صورت وضعیت حساب

 
هاي بدهکاران داخلی خود را ارائه کند و نظري به سودهاي بانک بیفکند. 

 
وکیل مدافع متهم امامی در ادامه خطاب به نماینده دادستان گفت: چه تعداد از حقوقدانان داخلی با نظر قضائی شما موافق هستند؟ 



 
وي افزود: زمانی که پرونده در دادسرا تشکیل می شود در ابتدا شکایت شاکی مطرح است که در این پرونده خبري ازآن نیست. 

وکیل مدافع متهم امامی خطاب به ریاست دادگاه گفت: چرا از شاکی حمایت و او را راهنمایی می کنید؛ متهم باید اسناد را ببیند و

 
ایرادات آن شنیده شود. شما گوش شنوا دارید، ولی حرف شنیدن براي متهمی که در معرض شدیدترین حکم قرار دارد کافی نیست. 

وي افزود: خدا را شکر می کنم که تا قبل از این جلسات مورد اعتماد دستگاه قضائی بودم و به درجه بازنشستگی نائل آمدم که همین

 
موضوع نشان دهنده این اعتماد است. 

وي خطاب به ریاست دادگاه گفت: چرا زمانی که نماینده دادستان موضوعی را در خارج از کیفرخواست مطرح می کند به او تذکر نمی

 
دهید؟ 

وکیل مدافع متهم امامی بیان کرد: بانک سرمایه بر اساس پیشنهاد دادسراي پولی و بانکی علیه من طرح شکایت کرد و وقت رسیدگی

 
داده اند. 

وي اظهارکرد: در دادگاه از تعارض اظهارات نماینده دادستان صحبت شد، اما این موضوع در اخبار و حتی در صورتجلسه محکمه نیز

 
درج نشده است؟ انتظار اجراي قانون در این دادگاه مورد درخواست است. 

وي در ادامه گفت: در این پرونده اثري از شکایت اولیه و قرارداد مستند دعوي نیست. نماینده دادستان بگوید که تسهیلات بعدي از
کدام جیب بانک خارج شده؟ بهترین دفاع، در چنین شرایطی سکوت تا زمان ارائه مدرك است؛ این حق موکل است که براي یک

 
بارهم که شده اصول اسناد را ببیند. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: اینکه بانک سرمایه قصد مشارکت با موکل را نداشته همان درد مملکت است و اینکه اقدام به حبس

 
تسهیلات کرده آیا در تعارض با مشارکت نیست؟ 

 
وي ادامه داد: پرونده مالیاتی موکل مشخص، واضح و در حال و بانکی انجام می شود به هیچ وجه تخصصی نیست. 

وي در ادامه خطاب به ریاست دادگاه گفت: شما با نتیجه اقدامات دادسرا حکم صادر می کنید؛ چگونه می گوئید کاري به عملکرد
بازپرس ندارید؛ بخش عمده استدلال دادسرا در انتساب جرم از متن یکی از آراي پیشین شما وام گرفته شده است؛ چگونه می توان
تصور کرد که بازپرس با ارشاد سرپرست دادسرا سه روز قبل از آخرین دفاع موکل به معاونت قوه قضائیه نامه می زند که آخرین دفاع

 
اخذ شده است. 

وکیل مدافع متهم امامی گفت: چگونه می توان تصور کرد که آقاي قهرمانی و بازپرس در تاریخ 16 فروردین 98 با دعوت از دو
کارشناس ساختمان از آنها خواسته اند که در مورد قیمت املاك توضیح دهند تا مبادا با اتهام بازداشت غیرقانونی مواجه شوند و اساساً
چرا با نظر یک شعبه دیگر کارشناسی انجام گرفته است و شعبه 8 موکل را بدون ارسال احضاریه رأس ساعت 5 و نیم عصر بازداشت و

 
روانه زندان می کند؟ 

در این بخش از جلسه دادگاه قاضی مسعودي مقام با پایان دفاعیات وکیل مدافع متهم امامی اظهار کرد: مطالب شما در چارچوب



کیفرخواست نبود این وظیفه شما است که پرونده را بخوانید و مستندات را اخذ کنید. شاکی می گوید که شکایت طبق مستندات

 
است. 

رئیس دادگاه خطاب به وکیل گفت: شما نماینده یا وکیل محکومان و متهمان نیستید و باید از پرونده خود دفاع کنید، اما تا امروز از

 
شما دفاع ماهیتی ندیدیم. 

وي با اشاره به یکی از پرونده هایی که وکیل متهم امامی در دفاعیات خود به آن اشاره کرده بود، گفت: آن پرونده 139 میلیارد تومان
است که وصول و پرداخت شده است مطالبی که می گوئید دفاع از موکلتان نیست و این خطابه ها نیز مؤثر نیست چرا که باید دفاع

 
حقوقی داشته باشید. 

 
قاضی گفت: اگر توانایی علمی دارید، دفاع ماهیتی و شکلی کنید و اگر ندارید نوبت به سایرین می رسد. 

وي افزود: در خصوص مطالبی که در مورد رسانه ها مطرح کردید باید بگویم که من مسئول رسانه نیستم و باید قضاوت کنم. من فقط
باید به پرونده رسیدگی کنم و می دانم رسیدگی به مفاسد اقتصادي در هر مرحله از مراحل اشخاص چه اقداماتی را انجام می دهند؛

 
از اقدام حیثیتی گرفته تا اقدام جانی. اما ما ایستادگی کامل داریم و از مدار قانون خارج نمی شویم. 

 
قاضی عنوان کرد: ارزیابی دادگاه در رأي است. شما دنبال جدل هستید. در چارچوب کیفرخواست دفاع کنید. 

 
وي با اشاره به ذکر اشتباه برخی از مواد قانونی توسط وکیل متهم امامی گفت: اینکه مواد قانونی را اشتباه می گوئید صحیح نیست. 

 
در ادامه رئیس دادگاه از متهم امامی خواست تا جهت ارائه توضیحات در خصوص بخش دیگري از اتهامات خود در جایگاه قرار گیرد. 

متهم امامی گفت: قبل از ورود به دفاعیات لازم دانستم که براي طراحی دفاع نکاتی را عرض کنم من در جلسه قبل ماهیتی دفاع
کردم و حواشی را می نویسم که زودتر تمام شود؛ از طرفی رسانه اي شدن دادگاه به درخواست من نبوده بلکه به درخواست شما و با
مجوز دادستانی بوده و شما خواستید که دوربین ها در اینجا باشند و زمانی که قرار است دوربین ها در اینجا باشند بر خود لازم می
دانم که در خصوص ادعاهایی که خارج از کیفرخواست توسط نماینده دادستان مطرح می شود صحبت کنم چرا که این سمت میز

 
هم، شخص، خانواده و آبرو دارد. 

 
در ادامه این جلسه دادگاه متهم امامی گفت: ما اول انسان هستیم بعد قاضی؛ من اول انسان هستم بعد متهم. 

این متهم ادامه داد: من نیز مثل شما خانواده دارم؛ من شروع کننده جنگ رسانه اي نبودم؛ من دست تک تک افراد رسانه ایم را می

 
بوسم تمام کارهاي رسانه اي من زیر نظر همین وزارت ارشاد که زیرمجموعه حاکمیت است انجام شده است. 

متهم امامی ادامه داد: اگر این جلسات دادگاه علنی بود و آن را همگان می دیدند در جلسه چهارم و پنجم تناقضات آن مشخص می

 
شد 

این متهم ادامه داد: وقتی ناخواسته از رسانه هایی که من را دزد نامیده اند شکایت کردهم تنها به من یک سند ارائه دادند و آن هم به

 
قول نماینده دادستان، عکس یک وایت بورد در پرونده بانک سرمایه بوده که شما قاضی آن بوده اید. 



 
متهم امامی ادامه داد: آقاي قهرمانی با کلیپ قدردانی رئیس دیوان و 20:30 نمی توان راه را کوتاه کرد. 

در ادامه این جلسه دادگاه متهم گفت: وقتی مدرکی ارائه می دهیم می گویند چگونه این مدارك را پیدا کرده اید در حالی که بانک

 
سرمایه باید اطلاعاتش در معرض دید عموم باشد ترس از افشاي چه رازي است که همه را نگران کرده است. 

این متهم اضافه کرد: آقاي بانکی که دارید از قراردادها دفاع می کنید افرادي در دادگاه با همین قراردادها محاکمه شده اند اگر این
قراردادها درست است چرا محاکمه شده اند اگر نیست، چرا به آن استناد می شود، من هنوز نفهمیدم شرکت سون با داشتن حساب و
وثیقه بانکی احداث پالایشگاه چه عمل مجرمانه اي انجام داده است؟ در پرونده سون چه اشکال کیفري وجود دارد؟ من مدارکی را

 
ارائه می کنم. 

 
قاضی از متهم خواست مدارکش را ارائه کند. 

قاضی پس از بررسی مدارك، تأکید کرد: بخش عمده اي از مدارکی که ارائه شده است دست نوشته خودتان است و مابقی مدارك نیز

 
در پرونده وجود دارد. 

 
قاضی خطاب به متهم امامی گفت: صورت حساب و گردش حساب شما باید قبل از اخذ تسهیلات باشد. 

 
متهم پاسخ داد: ما سندي داریم که 24 میلیارد گردش داریم. 

 
قاضی خطاب به محمد امامی گفت: شما باید ریز موارد قبل از 92 را ارائه دهید، مستندات را باید ارائه دهید تا ما نیز استعلام کنیم. 

 
قاضی ادامه داد: شما در چه تاریخی وام گرفته اید و در چه تاریخی افتتاح حساب کرده اید؟ 

 
متهم پاسخ داد: 92.07.22 افتتاح حساب کردم و در پایان برج 9 تسهیلات گرفته ام. 

 
این متهم ادامه داد: تا قبل از اخذ تسهیلات 24 میلیارد تومان گردش حساب داشتم. 

متهم امامی اضافه کرد: اصل ادعاها فراموش نشود، در دادگاه گفته شد که من صبح افتتاح حساب کردم و بعد از ظهر تسهیلات

 
گرفتم. 

 
بررسی مدارك ارائه شده از سوي متهم امامی توسط نماینده بانک سرمایه 

 
در ادامه این جلسه دادگاه قاضی از نماینده بانک سرمایه خواست تا مدرکی که متهم امامی نشان می دهد را بررسی کند. 

 
نماینده بانک سرمایه گفت: این حساب پشتیبان یک حساب دیگر است یعنی از حساب جاري به حساب دیگري واریز می شده است. 

 
قاضی ادامه داد: گردش حسابی که شما داده اید آخرین رقمش در سال 99، 24 میلیارد تومان است. 



متهم پاسخ داد: نه این طور نیست. نماینده بانک هم قبول کرده است .24 میلیارد تومان قبل از تسهیلات گردش حساب داشتم،

 
گردش تسهیلات مربوط به سال 92 است مربوط به سال 99 نیست الان هم بانک تأیید کرد. 

 
قاضی خطاب به این متهم گفت: کسی تأیید نکرد. 

 
در این بخش دادگاه نمایندگان بانک سرمایه هم اعلام کردند که تأیید نمی کنیم. 

 
متهم امامی افزود: من سند گردش مالی 24 میلیاردي خود را به شما نشان دادم. 

 
قاضی به متهم گفت: شما سند را نشان دادید اما هنوز احراز نشده است. 

متهم امامی افزود: ما براي تأمین اولین تسهیلات، یک سپرده 5 میلیاردي از منابع خودمان تأمین کردیم. هیچیک براي آقاي هادي

 
رضوي نبوده است. 

 
وي ادامه داد: بانک سرمایه براي جمع آوري سند و مدرك، با ما همکاري نمی کند و ما با سختی این اسناد را به دست می آوریم. 

متهم امامی گفت: یکسري مدارك را به شما ارائه می دهیم؛ از سپرده گذاري تا گردش حساب. اما اجازه دهید گردش سایر بانک ها را

 
براي شرکت سون بیاوریم. 

 
متهم امامی: مشاور بخشایش بودم 

متهم امامی افزود: در زمان اخذ تسهیلات اصلاً آقاي توسلی و کاظمی را نمی شناختم اما آقاي بخشایش را می شناختم و مشاور او

 
بودم. 

 
قاضی مسعودي مقام خطاب به متهم گفت: آیا با آقاي بخشایش مراوده مالی داشته اید؟ 

متهم امامی پاسخ داد: خیر، من هیچ ارتباط مالی نداشته ام و البته او هم چیزي از من نخواسته بود حتی کارکنان من نیز با وي

 
مراوده نداشتند. 

وي گفت: من 10 میلیارد تومان در ایران به مهدي محمدي دادم و دلیلش این بود شرکت هایی در بازار قیر بودند و این پول را به او
دادم که اگر شخصی در بازار خواست قیر بفروشد براي من بخرد. محمدي با کارکرد خودش و تجارتی که داشت و پولی که در اختیار

 
وي گذاشتم ممکن بود از طریق صرافی ها کار کرده باشد، اما او کارمند من نیست. با این حال از کارکردن با او سود کردیم. 

متهم امامی گفت: یک ریال از این پول را به صرافی واریز نکردم. اعلام شد که براي پدرم آئودي خریدم، اما خرید آئودي مربوط به
سال 95 است و اسناد نیز موجود است که پدرم خودش خریده و پول واریز شده و سند آن نیز موجود است؛ او از محل فروش ملک

 
پدري مبالغ زیاد تري و بیشتر از پول آئودي به من داد و ارتباطی با این موضوع ندارد. 



 
وي در ادامه گفت: در خصوص معافیت مالیاتی از دادگاه می خواهم تا استعلام به عمل آورد. 

متهم امامی خاطر نشان کرد: جمله اي را آقاي قهرمانی بارها مطرح کرد و مدعی شد که من اساساً پولی نداشته ام و وارد بانک
سرمایه شدم و تمامی پول ها از محل تسهیلات بوده است. لازم است که بگویم که در مورد روشه که اولین همکاري با بانک سرمایه

 
بود پیش از تسهیلات 18 میلیارد گردش داشتم و در بانک ملت نیز بیش از 45 میلیارد تومان گردش داشتم. 

این متهم بیان کرد: در مورد سون برخلاف گفته آقاي قهرمانی که گردش حساب تا قبل از اخذ تسهیلات نداشته؛ لازم است که بگویم

 
24 میلیارد گردش داشته است و در دو مورد از سررسیدها از حساب خودم پرداخت و تمدید شده است. 

وي بیان کرد: در مورد روشه ادعا شد که ما صبح حساب باز کردیم و شب وام گرفتیم. اما ما در برج 11 افتتاح حساب کردیم و در برج

 
12 وام گرفتیم و اولین تسهیلات 20 میلیاردي روشه را در اسفند ماه 91 اخذ کردیم. 

متهم امامی گفت: در جلسات قبل بر یک نکته اي تاکید شد و آن این بود که ما وثیقه ملکی نداشتیم این در حالی است که ما وثیقه

 
ملکی نیز گذاشتیم و سند رهنی آن نیز موجود است و سهل البیع و درون شهري بوده است. 

 
وي گفت: روشه قراردادهاي زیاد بازرگانی از صادرات قیر و چیزهاي دیگر داشته است و کارکرد و رزومه مدیران آن نیز مشخص است. 

این متهم با بیان اینکه بالاترین نرخ تسهیلات در حوزه بازرگانی اعطا می شود گفت: بنده از نرخ مصوبه بانک مرکزي نیز سود بیشتري

 
پرداخت کردم از طرفی روال قانونی طی شده و هیچ روابط ناسالمی در اخذ تسهیلات وجود نداشته است. 

 
متهم امامی گفت: من در کنار این شرکت ها تصویر گستر پاسارگاد را داشتم. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان گفت: من هنوز نفهمیده ام که اگر بدهکار بودم آیا غیر از اي نی بود که الان هستم؟ 

در این بخش از جلسه دادگاه قاضی مسعودي مقام از نماینده دادستان خواست تا مطالب خود را در خصوص شرکت هاي سون و

 
روشه ارائه دهد. 

نماینده دادستان گفت: امروز ورود ماهوي به پرونده داشتیم و جلسه خوبی بود؛ شما گفتید 109 میلیارد تومان فروش دارید و بانک
نیز 50 میلیارد تسهیلات داده ادعاي ما این است که صورت هاي مالی که به بانک داده اید واهی است و اساساً خرید و فروشی نداشته

 
اید؛ شما اکنون باید اسناد 109 میلیارد تومان خرید و فروش و گردش حساب را بیاورید. 

وي گفت: امامی ادعا کرد که از سون قشم واریزي به صرافی ها از محل تسهیلات نداشته. در ادامه گزارشی از واریزي هایی که انجام

 
شده است را قرائت می کنم. 

قهرمانی ضمن قرائت گزارش واریزي ها به حساب برخی از صرافی ها گفت: به حساب مادر و خواهر امامی نیز واریز شده است، اما 4
دست چرخیده و در تاریخ 12 مرداد ماه سال 94 پول به حساب مادر و خواهر وي واریز شده است؛ ما می گوئیم امامی صلاحیت وام

 
کلان را نداشته است. 

نماینده دادستان گفت: وقتی سون را بررسی می کنیم متوجه می شویم که بدون گزارش اعتبار سنجی تسهیلات گرفته و در روشه



کمیسیون اعتباري شعبه گفته که شرکت نوپا است و صورت هاي مالی سال گذشته را ندارد و برگ سبز گمرکی نیز ندارد و فاقد
توجیه اقتصادي است و با اعطاي تسهیلات مخالفت کرده است؛ حال چه اتفاقی افتاد که ده روز پس از آن تسهیلات 55 میلیاردي

 
روشه مصوب شد؟ 

وي با بیان اینکه اولین اقدام امامی در بانک سرمایه، روشه بوده است گفت: ردیابی ها نشان می دهد پول ها مربوط به شرکت توسعه

 
ساختمان بوده است. 

نماینده دادستان تصریح کرد: امامی در روشه در خصوص کارشناسی اعتباري نظر منفی دارد، اما موفق شد تسهیلات بگیرد. در سون

 
که تسهیلات دوم بود حتی اعتبارسنجی هم نشد. تحقیقات در این زمینه ادامه دارد. 

وي گفت: در شرکت روشه که امامی تسهیلات گرفته، پول هایی به حساب آن وکیل مقتول به نام حاجیان در تاریخ هاي 6.7.92،
7.7.92 و 19.6.92 رفته است و در تاریخ 9.7.92 این وکیل از مدیر عامل وقت بانک سرمایه وکالت داشته و ملکی را در بلوار آفریقا به
نام آن مدیر عامل کرده است و این اقدام در دفتر خانه اي انجام شده که بعد از قتل حاجیان براي آن پرونده قضائی تشکیل شده و

 
کانون وقوع جرایم بوده است. سه هفته بعد از آن، امامی به آن فردي که خانه را گرفته نامه می زند و با تسهیلات موافقت می شود. 

نماینده دادستان ادامه داد: از محل تسهیلات پالایشگاه سون پولی به پالایشگاه سیراف نرفته است. درباره موضوع پالایشگاه سیراف

 
تعدادي افراد نامه اي به وزارت نفت می زنند و این وزارتخانه نیز درخواست ضمانت نامه یک میلیون دلاري می کند. 

نماینده دادستان اضافه کرد: سید مهدي هاشمی نامه اي به شعبه اسکان معادلی براي ضمانت نامه یک میلیون دلاري می زند که این

 
ضمانت نامه را بدهید. 

نماینده دادستان اضافه کرد: یاسر ضیایی هم یک نامه به اعلایی سرپرست امور شعبه می زند تا با درخواست ضمانت نامه یک میلیون

 
دلاري که معادل 2 میلیارد و 700 میلیون تومان است موافقت کند. 

 
ارائه تسهیلات به امامی بدون مصوبه هیئت مدیره بانک 

نماینده دادستان ادامه داد: ضمانت نامه و تسهیلاتی که مبالغ بالایی دارد باید به تصویب هیئت مدیره برسد، این تسهیلات به تصویب

 
هیئت مدیره نمی رسد، اما تسهیلات ارائه می شود و در سال 95 تمدید می شود. 

قهرمانی افزود: آقاي امامی که می گوید در سیراف تولید داشته است حتی یک ضمانت نامه درست حسابی نیز ارائه نداده است، چطور
می گوید در سیراف تولید داشته است. ایشان هیچ تولیدي در سیراف نداشته است. شما هدفتان این بود که وارد «خوراك» شوید و

 
همانطور که در قیر عمل کرده اید در اینجا نیز انجام دهید. 

نماینده دادستان اضافه کرد: نکته دیگري که باید بگویم این است که هم امامی و هم وکیلش می گویند وقتی تسهیلات گرفته ایم
مقداري از آن نزد بانک ماند، اما نمی گویند به این خاطر بوده است که وثیقه نداده اند. خودشان درخواست کرده بودند، چون وثیقه

 
نداده اند بخشی از تسهیلات را مسدود کنند. 

در ادامه نماینده دادستان بخشی از این نامه را قرائت کرد. در تاریخ 91.12.15 نامه اي به شعبه کوي نصر زده می شود که 6 میلیارد

 
تومان از تسهیلات نزد حساب بانک از محل اخذ تسهیلات محفوظ بماند. 



 
قهرمانی: شما سینما را کثیف کرده اید 

نماینده دادستان اضافه کرد: امامی می خواهد ما را در مقابل هنرمندان قرار دهد، اما متوجه شده ایم که هنرمندان سو نیت نداشتند و

 
ما حتی آن ها را احضار هم نکرده ایم. آقاي امامی شما ما را در مقابل سینمایی ها قرار ندهید اتفاقاً شما سینما را کثیف کرده اید. 

 
قاضی خطاب به نماینده دادستان گفت: در چارچوب کیفرخواست صحبت کنید. 

 
در ابتداي جلسه نوبت دوم قاضی از متهم خواست دفاعیات خود را بیان کند. 

متهم امامی در جایگاه قرار گرفت و گفت: در ابتدا تسهیلات اخذ شده براي شرکت روشه از محل سپرده خودمان بود که به مبلغ 6

 
میلیارد تومان سپرده گذاري کردیم. 

وي افزود: ما 3 سند رهنی آوردیم، اما گویا دوستان یک نمونه از آن را استعلام کرده اند؛ ما به مقداري که بانک مشخص کرده بود

 
تأمین وثیقه کردیم و این تأمین وثیقه از محل تسهیلات نبوده بلکه خودمان تأمین کردیم. 

 
این متهم خطاب به قاضی افزود: اگر شما اجازه دهید ما هم سندي که به شما می دهیم را در اختیار رسانه ها قرار دهیم. 

 
قاضی خطاب به متهم گفت: هر کاري می خواهید می تواند انجام دهید، اما رسانه ها شما را محاکمه نمی کنند. 

در ادامه متهم امامی در مورد پروژه سیراف گفت: سیراف کار ایجادي است و موضوعی است که باید حتماً درگیر آن باشیم، سیراف کار

 
بازرگانی نیست و موضوعی نیست که در یک شب زاییده شود، ما در تابستان 92 آن را کلید زدیم. 

 
وي ادامه داد: بهترین زمین عسلویه به سیراف اختصاص پیدا کرد و دور تا دور آن دیوارکشی شده است. 

متهم امامی افزود: اینکه بگوییم سیراف بعد از ضمانت نامه کارتون خواب است، درست نیست. من هر آنچه پول گرفتم را تسویه کردم،

 
اما اگر تسویه ام ایراد دارد حاضرم دیونم را پرداخت کنم. 

امامی گفت: نمی توانید ماهیت کارآفرینی را از من بگیرید. من تسهیلات بازرگانی گرفته ام و هنوز مشارکتی محقق نشده است؛ بنده

 
در کار بازرگانی بالاترین سود را دادم و به موقع تسویه کردم. 

 
رئیس دادگاه از متهم امامی پرسید: چرا بابت یک امر تسهیلات گرفتید و در امر دیگري مصرف کردید؟ 

متهم امامی پاسخ داد: در کجا باید هزینه می کردم؟ آقاي قهرمانی می گوید که شرکت ها صوري بوده ثابت کنید که شرکت ها

 
صوري بوده است. من در هیچ جاي قرارداد ننوشتم که موضوع ذرت بوده است. 

 
وي خطاب به نماینده دادستان گفت: شما فکر می کردید که آدم شکست خورده اي را بعد از سه سال پاي میز محاکمه می آورید. 

 
قاضی از متهم امامی پرسید: شما از سیستم بانکی بابت چه امري تقاضاي تسهیلات کردید؟ 



متهم امامی گفت: در سون بابت احداث پالایشگاه و در روشه نیز بابت امور بازرگانی است، اما مشارکت ما محقق نشده و مصوبه بابت

 
بازرگانی بوده است و فاکتور نیز بابت کاغذ بوده است و قرار داد من سرمایه در گردش بوده است. 

 
رئیس دادگاه خطاب به متهم امامی: گفتید مستندات را تا ظهر می دهید، اما هنوز چیزي نداده اید 

رئیس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: اگر با شخصی جنگ و دعوا دارید در بیرون از دادگاه این کار را کنید؛ شما گفتید که
مستندات را تا ظهر می دهید، اما هنوز چیزي نداده اید. ادعاهاي شما باید ارزیابی شود شما نمی توانید کسی را محکوم کنید. شما

 
یک کاغذ در دست می گیرید و می گویید این کار را کرده ام. 

 
متهم امامی گفت: تفاهم نامه همکاري بین سون قشم، سرمایه گذاري فرهنگیان، فراب و ناردیس با هم اتفاق افتاد. 

وي افزود: وزارت نفت براي شخصی که تقاضاي پالایشگاه می کند دو کار باید انجام دهد که یکی اختصاص زمین است. این پروژه بین
150 شرکتی که تقاضا دادند، بود. پتروفرهنگ مستقل شرکت کرد، اما موفق نشد و به واسطه شرکت هاي ما و پشتوانه صورت هاي

 
مالی توانست امتیاز خوراك را بگیرد. این پروژه یک موسس داشته و آن نیز من هستم. 

 
رئیس دادگاه خطاب به متهم امامی گفت: آیا شما تعاریف ضمانتنامه را می دانید. 

 
متهم امامی گفت: بله می دانم. ما ضمانتنامه با چک و سفته نیز داریم. 

وي خطاب به نماینده دادستان گفت: سال 95 به برکت شما اتفاقی در زندگی ما افتاد که به واسطه آن همه به معلوم الحال تبدیل

 
شدند. 

در ادامه جلسه دادگاه، نماینده دادستان، گفت: این بیانیه خوانی ها و فیلم ها و استفاده از اکانت هاي فیک در فضاي مجازي با هدف
ایجاد درگیري و تخریب من بوده است؛ سابقه نداشته است که وکیلی در حضور چندین دوربین و به صورتی که آهنگی نیز پخش شود

 
علیه نماینده دادستان صحبت کند. 

نماینده دادستان ادامه داد: اگر ما صحبت از پرونده هاي دیگر می کنیم، چون امامی در آن پرونده ها نیز نقش داشته است و به همین

 
علت در آن پرونده ها از ایشان نام می بریم. 

نماینده دادستان درباره کارشناسی نیز گفت: چه موردي را براي کارشناسی انجام دهیم؟ تمام کارشناسی ها انجام شده است؛ مگر

 
ضمانت نامه کارشناسی دارد؟ 

قهرمانی اضافه کرد: در خصوص ضمانت نامه 5 شرکت وجود دارد یکی از این شرکت ها جهان گستر پژواك که فاقد هرگونه مجوز

 
است؛ حتی مدیر این شرکت سوابق کیفري نیز داشته است. 

در ادامه جلسه دادگاه، نماینده بانک سرمایه گفت: در گذشته شاهد چپاول ها و غارت هاي زیادي در بانک سرمایه بوده ایم در گذشته

 
اشتباهات فراوانی از سوي مدیران این بانک صورت گرفته بود که بعدها مشخص شد که ضررهاي هنگفتی به این بانک زده اند. 



وي ادامه داد: وکیل امامی تنها کاري که کرده این بود که از افراد مختلف به بهانه هاي گوناگون شکایت کرده است و به جز این کاري

 
نکرده است. 

این نماینده بانک سرمایه ادامه داد: آقاي امامی با پول هاي هنگفتی که به برخی از بازیگران داده اند باعث شده اند تا نظام دستمزد

 
بازیگران در سینما تغییر پیدا کند. 

در ادامه جلسه دادگاه، نماینده دادستان گفت: غیر از شرکت جهان گستر ، چهارشرکت دیگر وجود دارد که صورت هاي مالی شرکت
ها بسیار عجیب و غریب است چرا که این صورت هاي مالی کپی یکدیگر است به معناي آنکه صورت هاي مالی سال 91 شبیه صورت

 
مالی سال 92 است. 

وي ادامه داد: در هیچ یک از شرکت ها اعتبارسنجی نشده است و اظهارنظرهایی که براي صورت هاي مالی انجام شده اصلا تاییدیه

 
ندارد. 

در ادامه نماینده بانک سرمایه نیز درجایگاه قرار گرفت و افزود: آنچه ما را دچار مشکل کرده مقوله مالیاتی است ؛ ما درآمدهایی در

 
دفاترمان شناسایی و اعمال کردیم که همه آن صوري است. 

در پایان قاضی مسعودي مقام، ختم جلسه را اعلام کرد و گفت: جلسه بعدي پنجم آبان 99 ساعت 8:30 برگزار خواهد شد.



خانواده شهدا و ایثارگران نباید مشکل مسکن و اشتغال داشته باشند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/07/29

رشت- استاندار گیلان با اشاره به ساماندهی اکثر گلزارهاي شهدا در این استان، گفت: وجود مشکل مسکن و اشتغال براي
خانواده هاي شهدا و ایثارگران زیبنده نیست.

رشت- استاندار گیلان با اشاره به ساماندهی اکثر گلزارهاي
شهدا در این استان، گفت: وجود مشکل مسکن و اشتغال

 
براي خانواده هاي شهدا و ایثارگران زیبنده نیست. 

به گزارش خبرنگار مهر، ارسلان زارع ظهر سه شنبه در
جلسه امضاي تفاهم نامه تأمین زمین، ساخت مسکن،
ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران در سالن غدیر
استانداري گیلان در سالن غدیر استانداري با اشاره به نقش
مهم دفاع مقدس در ترویج و تثبیت روحیه مقاومت و
ارزشی ملت ایران، اظهار کرد: استمرار روحیه شهادت در

 
جامعه سبب مرز اقتدار نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران است. 

استاندار گیلان با بیان اینکه فرهنگ ایثار و مقاومت مولفه اي مهم براي تحمل مشکلات است، بیان کرد: هرگز احساس فروماندگی و

 
تسلیم در برابر دشمنان نمی کنیم و این روحیه برگرفته از تجربیات دوران دفاع مقدس است. 

وي با اشاره به اینکه خدمت به خانواده شهدا و ایثارگران در شرایط سخت اقتصادي نیز از برنامه هاي دولت تدبیر و امید است، افزود:

 
از هر روشی باید بهره ببریم تا راهکارهاي بیشتري براي ارتقاي خدمت رسانی به خانواده شهدا استفاده کنیم. 

زارع به دستورات مبنی بر ساماندهی گلزار شهداي کشور اشاره کرد و ادامه داد: اکثر گلزارهاي شهداي استان گیلان کامل شده و

 
تعداد معدودي نیز پیشرفت فیزیکی کمتري دارند و برنامه ریزي شده که با امضاي تفاهم نامه هاي امروز با قدرت اجرایی شود. 

وي با بیان اینکه زیبنده نیست فرزندان و خانواده جانبازان و ایثارگران مشکل مسکن و اشتغال داشته باشند، خاطرنشان کرد: این
تفاهم نامه ها باید ضمانت اجرایی براي رفع مشکلات موجود داشته باشد و با تمام توان اجرایی شود.



بهره مندي فرزندان شهداي سلامت از تمامی مزایاي شاهد

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/07/29

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (29 مهر) - ولادت شهید مصطفی ابراهیمی مجد (استان تهران، شهرستان تهران)
(1333 ه.ش) - شهادت شهید علی میرشکاري (استان بوشهر، شهرستان گناوه) (1359 ه.ش) - شهادت شهید مصطفی رضائی
لوجندي (استان مازندران، شهرستان نکا) (1359 ه.ش) - شهادت شهید عبدالوهاب محمدیان (استان مازندران، شهرستان بهشهر)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید علی محمدي زرندینی (استان مازندران، شهرستان نکا) (1361 ه.ش) - شهادت شهید شکراالله
اسماعیلی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید نصراالله آبیان (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362
ه.ش) - شهادت شهید اسفندیار سلمانی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید سیدصمد قربانپور گنجی
(استان مازندران، شهرستان بابل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید مختار شالیکار کناري (استان مازندران، شهرستان فریدونکنار)
(1362 ه.ش) - شهادت شهید رحیم رحیمی چاپانی (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1362 ه.ش) - شهادت شهید
محمدعلی قاسم پورآرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید حسین مختص آبادي بیدگلی
(استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید حسن غلامرضازاده آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و
بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدتقی قصابی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل، روستاي یزدل) (1362 ه.ش) -
شهادت شهید حسن شریفی ستوده (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید قدمعلی عباس زاده
(استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید داود صلاتی آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل)
(1362 ه.ش) - شهادت شهید فریدون اسماعیلی سرشتک (استان کهگیلویه و بویراحمد، شهرستان گچساران) (1362 ه.ش) -
شهادت شهید شیرمحمد قمري دوآب (استان خراسان شمالی، شهرستان شیروان) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدعلی عباسیان
(1362 ه.ش) - شهادت شهید علی بلبلی (استان خراسان رضوي، شهرستان نیشابور) (1363 ه.ش) - شهادت شهید داریوش گودرزي
کیا (استان مرکزي، شهرستان اراك، روستاي اناج) (1363 ه.ش) - شهادت شهید مهدي فریدونی بیدگلی (استان اصفهان، شهرستان
آران و بیدگل) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حجت االله زرینی گاکیه (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1363 ه.ش) -
شهادت شهید حسن غفوریان یاورنیا (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حیدر محمدحسینی
(استان تهران، شهرستان دماوند) (1363 ه.ش) - شهادت شهید محمدرضا سلیمی (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1363 ه.ش)
- شهادت شهید اسحق کریم زاده یزدلی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1364 ه.ش) - شهادت شهید خلیل بیاتی (استان
مازندران، شهرستان بهشهر) (1365 ه.ش) - شهادت شهید برار جان عسگري (استان مازندران، شهرستان قائمشهر) (1366 ه.ش) -
شهادت شهید حمید حردانی (استان خوزستان، شهرستان اهواز) (1366 ه.ش) - شهادت شهید محمد صادق محمدي (استان ایلام،
شهرستان بدره، روستاي زرانگوش) (1367 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم مصطفی نبی لو (1396 ه.ش) - درگذشت آیت االله
محمدرضا مهدوي کنی رییس مجلس خبرگان رهبري (1393 ه.ش) - شهادت شهید علی درستی (استان آذربایجان غربی، شهرستان

 
خوي) (1398 ه.ش) - روز صادرات 

 
سایر رسانه ها >> سایر رسانه ها 

 
بهره مندي فرزندان شهداي سلامت از تمامی مزایاي شاهد 

سرپرست دبیرخانه شوراي عالی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت گفت: تمامی فرزندان شهداي سلامت از خدمات سهمیه کنکور، مدارس



 
شاهد و دیگر خدمات خانواده هاي شهدا بهره مند می شوند. 

 
کد خبر: 422618 

 
 20October 2020 - 13:16 - 1399 تاریخ انتشار: 29 مهر

به گزارش گروه سایر رسانه هاي دفاع پرس، محمد حسن
کاویانی راد سرپرست دبیرخانه شوراي عالی ترویج فرهنگ ایثار و
شهادت و معاون آموزشی و فرهنگی سابق بنیاد شهید در گفت
وگویی با بیان اینکه فرزندان شهداي سلامت همچون دیگر
خانواده هاي شهدا از خدمات مدارس شاهد و سهمیه هاي کنکور
بهره مند می شوند، اظهار داشت: هرکسی که در سامانه بنیاد
شهید به عنوان شهید شناسایی شود، در تمام خدمات ازجمله
سهمیه کنکور، سهمیه آزمون ها، مدارس شاهد و ... مانند دیگر

 
خانواده هاي شهدا خواهد بود. 

وي افزود: در همین راستا نیز فرزندان شهداي سلامت نیز از تمامی این خدمات از جمله سهمیه هاي حوزه آموزش و پرورش مانند
ثبت نام در مدارس شاهد، تحصیلات عالی شامل سهمیه کنکور، تحصیل رایگان در دانشگاه ها، تسهیلات مالی ازجمله وام هاي

 
اشتغال، کارآفرینی سهمیه استخدام و ... بهره مند خواهند شد. 

کاویانی راد تصریح کرد: کسی که طبق مقررات در کمیته احراز بنیاد شهید پذیرفته و براي او پرونده تشکیل شود، هیچ تفاوتی با دیگر
شهدا ندارد و تنها نیازمند تکمیل مدارك، مستندات و انجام روال قانونی براي احراز شهادت است. روال احراز شهادت شهداي سلامت

 
نیز به همین گونه است و پس از تصویب نهایی جزو خانواده هاي شهید تحت حمایت بنیاد شهید خواهند بود. 

 
منبع: مهر 

انتهاي پیام/ 341



ثبت نام وام کرونا فردا تمام می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/07/29

همچنان که پیش از این اعلام شده بود 30 مهر ماه آخرین فرصت ثبت نام دریافت وام کرونا است و صاحبان کسب و کارها و
بنگاههاي اقتصادي آسیب دیده از کرونا فقط یک روز فرصت دارند درخواست خود را براي دریافت تسیهلات حمایتی کرونا در

سامانه کارا به ثبت برسانند.

به گزارش ایسنا، تا پایان مهرماه و موعد اتمام مهلت ثبت
نام دریافت تسهیلات حمایتی کرونا تنها یک روز باقی است
و بر اساس اعلام کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا
زمان ثبت نام دیگر تمدید نخواهد شد، از این رو متقاضیان
وام کرونا،صاحبان مشاغل و بنگاههاي اقتصادي آسیب
دیده ناشی از کرونا تا فردا 30 مهر ماه فرصت جذب
تسهیلات حمایتی کرونا را دارند و بانک ها موظف هستند
تا پیش از پایان آبانماه پرونده همه متقاضیان را بررسی و

 
به مشمولان، تسهیلات را بپردازند. 

 
تاکید بر تسریع پرداخت وام کرونا به متقاضیان 

آمارها نشان می دهد که در هفته هاي اخیر روزانه به طور متوسط بیش از 2500 نفر از شاغلان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا
براي دریافت تسهیلات کرونا در سامانه کارا ثبت نام کرده اند همین امر موجب شده تا کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا از

 
بانکهاي عامل بخواهد با جدیت بیشتري نسبت به پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به متقاضیان تا پایان مهرماه اقدام کنند. 

چنانچه معاون اقتصادي رییس جمهوري و رییس کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا در بیست و نهمین جلسه کارگروه بر لزوم
شتاب دهی به فرایند پرداخت وام به متقاضیان تاکید و پایان آبان ماه را مهلت پایانی بانک ها براي تعیین تکلیف نهایی پرونده هاي

 
در دست بررسی و پرداخت وام به مشمولان اعلام کرد. 

 
231 هزار نفر موفق به دریافت وام کرونا شدند 

برابر اعلام مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزي تا پایان روز 28 مهرماه بیش از 331 هزار نفر از متقاضیان تسهیلات ویژه دولت براي
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و صاحبان مشاغل و بنگاه ها، موفق به دریافت وام کرونا شده اند و پرونده بیش از 238 هزار بنگاه

 
دیگر نیز در دست بررسی و پرداخت قرار دارد. 

میزان پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا از سوي بانکها به کسب و کارها، جمعا 6200 میلیارد تومان بوده که از این میزان 1300
میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقلی اختصاص یافته و حدود 4900 میلیارد تومان مابقی نیز به رسته هاي 14 گانه شغلی



 
که آسیب بیشتري از کرونا دیدند اختصاص یافته است. 

 
ارزش تسهیلات پرداختی کرونا 7300 میلیارد تومان 

بر اساس آمار سامانه کارا، مجموع ارزش تسهیلات در دست بررسی 7300 میلیارد تومان بوده که پس از تعیین تکلیف از سوي بانکها

 
به مشمولان پرداخت خواهد شد. 

پیش از این معاون اشتغال وزیر کار اعلام کرده بود 292 هزار بنگاه آسیب دیده از کرونا موفق به دریافت وام کرونا شده و از مجموع
704 هزار پرونده بررسی شده در جریان پرداخت تسهیلات کرونایی، 544 هزار پرونده جهت پرداخت به بانکها معرفی شده و ارزش

 
تسهیلات پرداختی به 292 هزار بنگاه آسیب دیده بیش از 5800 میلیارد تومان بوده است. 

به گزارش ایسنا، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا از جمله سیاستهاي دولت در راستاي حفظ
اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار بوده و بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را
متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، به منظور استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کاراي
وزارت کار مراجعه و ثبت نام کردند.طی یک ماه گذشته پرداخت تسهیلات حمایتی دولت به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا،
بیش از 50 درصد رشد داشته و به طور متوسط روزانه بیش از 2500 نفر درخواست خود را براي دریافت وام کرونا در سامانه کارا به

 
ثبت رسانده اند. 

انتهاي پیام



ادغام بانک هاي نظامی به زودي نهایی می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیر عامل بانک سپه گفت: تاکنون ادغام دو بانک نهایی شده و باقیمانده بانک ها در آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را
طی خواهند کرد.

به گزارش ایسنا، محمدکاظم چقازردي در مراسم قدردانی
از مدیر عامل پیشین و معارفه مدیر عامل جدید شرکت
سرمایه گذاري امید، خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت
شرکت امید در جهت تحقق اهداف شعار سال و جهش
تولید شد و گفت: لازم است تا نتایج تلاش هاي ارزنده این
هلدینگ که در برگیرنده صنایع متعددي به ویژه در عرصه

 
کلان اقتصادي کشور است، به عموم اطلاع رسانی شود. 

وي تاکید کرد: از تمام مدیران هلدینگ سرمایه گذاري
امید انتظار دارم امور و پروژه هاي در دست اقدام را طبق

برنامه به انجام رسانند و نقش خود را به نحو شایسته در سطح اقتصاد ملی ایفا کنند. با توجه به اهمیت جهش تولید و اشتغال زایی در
کشور، شرکت سرمایه گذاري امید و شرکت هاي تابعه که از پتانسیل خوبی در این زمینه برخوردار هستند باید با انسجام، همگرایی و
هماهنگی در بدنه مدیریتی مانع از اتلاف ظرفیت ها و منابع موجود و توقف چرخه تولید و اشتغالزایی در حوزه هاي متنوع فعالیت

 
هلدینک امید شوند. 

مدیر عامل بانک سپه حفظ و رعایت قوانین، ضوابط و مقررات در کلیه امور شرکت ها از جمله قراردادهاي پیمانکاري ، مزایده ها و
مناقصه ها را همچون گذشته ضروري دانست و اعلام کرد: بانک به هیچ وجه عدول از قوانین و مقررات را در هیچ یک از مجموعه هاي
تابعه خود نمی پذیرد. واگذاري طرح ها و پروژه هاي عظیم ملی به بانک سپه نتیجه اعتماد مردم و مسئولین به نخستین بانک ایرانی
است و باید بر ضرورت نظارت دقیق وتمرکز بر پیشرفت پروژه هاي جاري، جلوگیري از تعدیل نیرو و حفظ اشتغال و مدیریت و صرفه

 
جویی درهزینه ها با توجه به شرایط کشور تأکید شود. 

وي یکی از اهداف اصلی فعالیت هلدینگ امید رو تقویت بنیان هاي اقتصادي در راستاي کمک به دولت جهت حصول به اهداف ملی
اقتصادي کشور بیان کرد و گفت: حمایت از شرکت سرمایه گذاري امید و کمک به شرکت هاي زیر مجموعه آن براي رونق و شکوفایی
اقتصادي کشور همواره مدنظر بانک بوده و ضمن تشکر از موافقت وزارت اقتصاد و بانک مرکزي با مشارکت بانک در افزایش سرمایه

 
شرکت امید، این امر در راستاي حمایت از پروژه هاي در دست اجراي شرکت هاي مذکور، حفظ و افزایش اشتغال و رونق تولید است. 

چقازردي از مدیران شرکت هاي تابعه شرکت سرمایه گذاري امید نیز خواست تا با تمرکز حساب ها و عایدات ارزي ،کشور را در

 
شرایط سخت تحریم مانند گذشته حمایت کنند و افزود: بانک نیز از مدیران فعال، توانمند و متعهد خود حمایت می کند. 



مدیر عامل بانک سپه اظهار کرد: بانک در انجام تکالیف ابلاغی تاکنون در پنج مرحله عرضه بلوکی سهام تحت تملک خود در شرکت
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را انجام داده اما واگذاري آن محقق نشده است. با توجه به شرایط فعلی بازار سرمایه حسب دستور و

 
تاکیدات مراجع و نهادهاي ذیربط، عرضه خرد سهام شرکت مذکور و سایر شرکت ها موقتا متوقف شده است. 

وي با تاکید بر اینکه این امر به معناي غفلت از انجام مسئولیت بانک در اجراي تکالیف ابلاغی نیست، ادامه داد: واگذاري شرکت هاي

 
تابعه در شرایط مناسب بازار سرمایه در دستور کار بانک قرار دارد. 

او با اشاره به پروژه ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه اظهار کرد: طرح ملی ادغام کار بسیار بزرگی است که در
حال حاضر اهم فعالیت هاي بانک و هیئت مدیره را به خود معطوف داشته و تاکنون ادغام دو بانک نهایی شده و باقیمانده بانک ها در

 
آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را طی خواهند کرد. 

چقازردي کفایت و توانمندي حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید را در کنار تجربه وي در حوزه
شرکت ها از عوامل مهم و مؤثر در پیشبرد اهداف شرکت سرمایه گذاري امید دانست و ضمن آرزوي موفقیت براي وي مجدد بر
ضرورت نظارت بر عملکرد شرکت هاي تابعه، فراهم کردن شرایط اتمام پروژه هاي نیمه تمام (به ویژه پروژه هاي در دست اجراي
شرکت پترو امید آسیا ) و جبران عقب ماندگی احتمالی آنها، حل و فصل مسائل شرکت ها و تصفیه شرکت هاي فاقد کارایی تاکید

 
کرد. 

انتهاي پیام



ضرورت توجه به مهارت آموزي سربازان در قانون بودجه1400

منبع: ایسناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/07/29

مشاور عالی قرارگاه مهارت آموزي سربازان نیروهاي مسلح ابراز امیدواري کرد که در قانون بودجه 1400 اعتبارات لازم براي
مهارت آموزي سربازان پیش بینی شود.

سردار موسی کمالی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به دیدار
فرمانده قرارگاه مهارت آموزي سربازان نیروهاي مسلح با
عضو هیات رییسه مجلس و عضو فراکسیون تولید و اشتغال
مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس شوراي اسلامی در
بحث مهارت آموزي سربازان و کمک و ارتقاي آن نقش
بسیار موثري دارد و از این رو قرارگاه مهارت آموزي
سربازان به دنبال افزایش تعامل و راهکارهایی است که

 
بتوان با کمک مجلس این امر را تسریع کرد. 

وي درباره جزئیات دیدار گفت: در این دیدار از سوي
فرمانده قرارگاه مهارت آموزي سربازان بر این موضوع تاکید شد که اصلاح مقررات یکی از ضروریات براي اجراي مهارت آموزي و
توانمندسازي سربازان است. همچنین از سوي طرف مقابل نیز این پیشنهاد مطرح شد که فرمانده قرارگاه در فراکسیون اشتغال و

 
کمیسیون امنیت حضور پیدا کرده تا میزان تعامل با نمایندگان مجلس افزایش پیدا کند. 

کمالی با بیان اینکه توانمندسازي و مهارت آموزي به عنوان یک رویکرد جدید و تحولی در سربازي باید مورد توجه همه دستگاه ها و
قوا از جمله دولت و مجلس قرار بگیرد، گفت: باید شرایطی فراهم شود که از ظرفیت سربازي حداکثر استفاده به نفع جوان انجام شود

 
و این افراد بتوانند ضمن انجام وظایف دفاعی و امنیتی، مهارتی را هم آموخته و پس از خدمت آن را به کار بگیرند. 

مشاور عالی قرارگاه مهارت آموزي سربازان نیروهاي مسلح با تاکید بر اینکه در همین راستا به نظر می رسد که لازم است در قوانین
مربوط به سربازي و نیز برنامه هفتم توسعه بخشی تحت عنوان توانمندسازي و مهارت آموزي کارکنان وظیفه قرار بگیرد، گفت: در این
جلسه ابراز امیدواري شد که در قانون بودجه سال 1400 نیز اعتبارات لازم براي آموزش مهارت آموزي سازمان هاي ذیربط پیش بینی

 
شود. 

انتهاي پیام



صادرات بی رونق طلاي درخشان اصفهان

منبع: ایسناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/07/29

اگرچه اصفهان، بزرگترین استان صادرکننده طلا در سال هاي گذشته بوده است، اما میزان صادرات طلا در این استان به
دلیل برخی مشکلات و چالش ها از حدود 700 میلیون دلار در سال طی سال 91، به دلیل برخی موانع و مشکلات در سال

98 به حدود 20 میلیون دلار کاهش یافته است.

متاسفانه در دهه 90 مشکلات و موانع پیش روي صادرات
طلا در اصفهان تا جایی پیش رفت که صادرات این مصنوع
گرانبها در سال هاي اخیر به نزدیک صفر رسید، البته سال
98 تمام صادرات طلاي استان توسط یک شرکت انجام

 
شد، اگرچه آن شرکت هم با مشکلاتی مواجه شد. 

طی یک ماه اخیر به خصوص مدیریت استان اصفهان و
سازمان صمت در پی احصا مشکلات صادرکنندگان این

بخش برآمده اند و چندي پیش نیز در اتاق بازرگانی اصفهان مسایل مربوط به ورود موقت طلا و محاسبه اونس و قیمت طلاي وارداتی
و محاسبه مجدد قیمت اونس و طلاي صادراتی در زمان صادرات، انتقال مالکیت، مسایل مربوط به تحریم هاي بین المللی و مدت
زمان مجوز ورود و مسایل مربوط به استاندارد به عنوان بخشی از مشکلات فعالان این حوزه مطرح شد که محاسبه مقدار طلاي
صادراتی و وارداتی به صورت وزنی از سوي گمرك، رفع تعهد ارزي معادل ارزش افزوده تولید و صادرات طلا، رفع قوانین و بروکراسی
جاري در زمینه صادرات طلا و به ویژه افزایش مدت زمان مجوزهاي ورود موقت براي کالاهاي تحریمی، بررسی مصوبه سازمان توسعه
تجارت درخصوص معرفی کارگاه هاي تولیدي صادرات محور به سازمان ملی استاندارد از طریق انجمن صادرکنندگان و تولیدکنندگان
طلا و جواهر استان و صدور مجوزهاي استاندارد با همکاري انجمن و تفویض اختیار برخی از وظایف دستگاه هاي اجرایی متناظر به
انجمن ها و تشکل ها و برنامه ریزي براي برگزاري شوروم هاي فصلی یا موقت در کشورهاي هدف صادراتی، به عنوان راهکارهاي

 
کاهش مشکلات صادرکنندگان طلا از استان پیشنهاد داده شد. 

معاون امور بازرگانی سازمان صمت اصفهان چندي پیش در این باره به ایسنا، گفت: قرار شد تمام دستگاه ها با همه توان خود در رفع

 
مشکلات صادرکنندگان اقدام کنند و با رفع بخشی در سطح استانی و بخشی در سطح ملی موارد و چالش ها مرتفع شود. 

 
به گفته اسماعیل نادري، با آسیب شناسی حوزه صادرات و احصا نقاط ضعف و قوت آن، به دنبال توسعه صادرات هستیم. 

وي در خصوص مشکلات صادرکنندگان طلا و جواهر استان، اظهار کرد: استان اصفهان از گذشته تاکنون یکی از قطب هاي صادرات
طلا و جواهر بوده که طی چند سال گذشته به واسطه یک سري قوانین دست و پاگیر صادرات آن به شدت تحت تاثیر قرار گرفته

 
است. 

معاون امور بازرگانی سازمان صمت اصفهان با تاکید بر این که به دنبال حل مشکلات صادرکنندگان طلا در سطح ملی هستیم، تصریح



کرد: اگر این مشکل در سطح ملی برطرف شود، مشکل اصفهان نیز حل خواهد شد، چراکه اصفهان بزرگترین تولیدکننده و

 
صادرکننده طلا در کشور است. 

معاون اقتصادي استانداري اصفهان در گفت وگو با ایسنا در خصوص از دست رفتن پتانسیل صادرات طلا در اصفهان، اظهار کرد: این
موضوع دلایل مختلفی دارد، بنابراین مدیریت استان، فعالان این صنف را بسیج کرده تا دوباره تولید و صادرات طلا استان را فعال کند.

حسن قاضی عسگر، یکی از دلایل افت صادرات طلا را ذهنیت بد برخی دستگاه هاي اجرایی از این صنف دانست و گفت: متاسفانه
برخی تصور می کنند وقتی طلا گران می شود در واقع سود آن به جیب طلافروش و زرگر می رود، در حالی که تولیدکننده طلا
معمولا تنها سطح موجودي از طلا و منابع خود را حفظ می کند و سعی می کند با تولید مصنوعات جدید، به روز و مدرن درآمدي از

 
محل هزینه ساخت خود داشته باشد. 

وي با بیان این که در نوسانات قیمتی طلا، ماده اولیه تولیدکنندگان، طلاست، تاکید کرد: متاسفانه برخی مواقع مالیات هاي کلانی
براي تولیدکنندگان طلا بریده می شود و یا بیمه درخواست هایی از آنها دارد که این شرایط موجب شده تولیدکنندگان طلا از کار
کردن در این حوزه دور شوند و حتی گاه با فروش بخشی از دارایی طلاي خود، از طریق آن ارتزاق کنند و یا به مشاغل دیگر روي

 
آورده اند. 

معاون اقتصادي استانداري اصفهان با تاکید بر این که به دنبال حل موانع و مشکلات طلا هستیم تا بتوانیم اشتغال این بخش را دوباره
فعال کنیم، تصریح کرد: متاسفانه امروز بسیاري از کارگران کارگاه هاي طلا که به نوعی هنرمند محسوب می شوند، به دلیل مشکلات

 
موجود، بیکار شده و یا حتی برخی از آنها راننده اسنپ شده اند. 

وي با اشاره به مشکلات صادرکنندگان طلا، توضیح داد: برخی مشکلات مربوط به صادرات طلا در حوزه گمرك است، اما به نظر می
رسد این مشکل مرتفع شده و به راحتی می توانند طلا را بدون مالیات بر ارزش افزوده وارد کرده و با تولید مصنوع به راحتی آن را
صادر کنند، به خصوص اگر صادرکنندگان طلا از مکانیزم عبور موقت استفاده کنند، صادرات طلا ساده تر شده و مسائل و مشکلات

 
آنها به نوعی مرتفع شده است. 

قاضی عسگر گفت: در این فضا طلا و نقره به راحتی وارد کشور می شود و با تبدیل به مصنوعات، صادرات به کشورهاي دیگر انجام می
شود، اما به نظر می رسد صادرکنندگان از این روش استقبال نکرده اند، با این وجود قرار است در کارگروهی ویژه مشکلات و موانع

 
طلا مرتفع شود. 

به گفته معاون استاندار اصفهان، اگرچه صادرات طلا از استان اصفهان در اوایل دهه 90 حدود 700 میلیون دلار بود، با توجه به موانع

 
موجود اکنون به 20 میلیون دلار رسیده است. 

وي هم چنین تحریم ها و به خصوص تحریم طلا را دیگر مشکل صادرکنندگان این حوزه دانست و گفت: متاسفانه صادرکنندگان طلا
در بحث انتقال ارز دچار مشکل هستند، اما بانک مرکزي نیز انتظار دارد که ارز در یک بازه زمانی مشخص به کشور بازگردد، اما این

 
انتقال ارز به کشور امروز با مشکل مواجه است که اینها چالش هاي صادرات طلا را افزون کرده است. 

انتهاي پیام



ثبت نام وام کرونا فردا تمام می شود

منبع: اکو فارسشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/07/29

اکوفارس: همچنان که پیش از این اعلام شده بود 30 مهر ماه آخرین فرصت ثبت نام دریافت وام کرونا است و صاحبان کسب
و کارها و بنگاههاي اقتصادي آسیب دیده از کرونا فقط یک روز فرصت دارند درخواست خود را براي دریافت تسیهلات

حمایتی کرونا در سامانه کارا به ثبت برسانند.

اکوفارس: همچنان که پیش از این اعلام شده بود 30 مهر ماه آخرین فرصت ثبت نام دریافت وام کرونا است و صاحبان کسب و
کارها و بنگاههاي اقتصادي آسیب دیده از کرونا فقط یک روز فرصت دارند درخواست خود را براي دریافت تسیهلات حمایتی کرونا در
سامانه کارا به ثبت برسانند. به گزارش ایسنا، تا پایان مهرماه و موعد اتمام مهلت ثبت نام دریافت تسهیلات حمایتی کرونا تنها یک
روز باقی است و بر اساس اعلام کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا زمان ثبت نام دیگر تمدید نخواهد شد، از این رو متقاضیان
وام کرونا،صاحبان مشاغل و بنگاههاي اقتصادي آسیب دیده ناشی از کرونا تا فردا 30 مهر ماه فرصت جذب تسهیلات حمایتی کرونا را

 
دارند و بانک ها موظف هستند تا پیش از پایان آبانماه پرونده همه متقاضیان را بررسی و به مشمولان، تسهیلات را بپردازند. 

 
تاکید بر تسریع پرداخت وام کرونا به متقاضیان 

آمارها نشان می دهد که در هفته هاي اخیر روزانه به طور متوسط بیش از 2500 نفر از شاغلان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا
براي دریافت تسهیلات کرونا در سامانه کارا ثبت نام کرده اند همین امر موجب شده تا کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا از

 
بانکهاي عامل بخواهد با جدیت بیشتري نسبت به پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به متقاضیان تا پایان مهرماه اقدام کنند. 

چنانچه معاون اقتصادي رییس جمهوري و رییس کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا در بیست و نهمین جلسه کارگروه بر لزوم
شتاب دهی به فرایند پرداخت وام به متقاضیان تاکید و پایان آبان ماه را مهلت پایانی بانک ها براي تعیین تکلیف نهایی پرونده هاي

 
در دست بررسی و پرداخت وام به مشمولان اعلام کرد. 

 
231 هزار نفر موفق به دریافت وام کرونا شدند 

برابر اعلام مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزي تا پایان روز 28 مهرماه بیش از 331 هزار نفر از متقاضیان تسهیلات ویژه دولت براي
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و صاحبان مشاغل و بنگاه ها، موفق به دریافت وام کرونا شده اند و پرونده بیش از 238 هزار بنگاه

 
دیگر نیز در دست بررسی و پرداخت قرار دارد. 

میزان پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا از سوي بانکها به کسب و کارها، جمعا 6200 میلیارد تومان بوده که از این میزان 1300
میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقلی اختصاص یافته و حدود 4900 میلیارد تومان مابقی نیز به رسته هاي 14 گانه شغلی

 
که آسیب بیشتري از کرونا دیدند اختصاص یافته است. 

 
ارزش تسهیلات پرداختی کرونا 7300 میلیارد تومان 



بر اساس آمار سامانه کارا، مجموع ارزش تسهیلات در دست بررسی 7300 میلیارد تومان بوده که پس از تعیین تکلیف از سوي بانکها

 
به مشمولان پرداخت خواهد شد. 

پیش از این معاون اشتغال وزیر کار اعلام کرده بود 292 هزار بنگاه آسیب دیده از کرونا موفق به دریافت وام کرونا شده و از مجموع
704 هزار پرونده بررسی شده در جریان پرداخت تسهیلات کرونایی، 544 هزار پرونده جهت پرداخت به بانکها معرفی شده و ارزش

 
تسهیلات پرداختی به 292 هزار بنگاه آسیب دیده بیش از 5800 میلیارد تومان بوده است. 

به گزارش ایسنا، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا از جمله سیاستهاي دولت در راستاي حفظ
اشتغال بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار بوده و بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را
متحمل شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، به منظور استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کاراي
وزارت کار مراجعه و ثبت نام کردند.طی یک ماه گذشته پرداخت تسهیلات حمایتی دولت به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا،
بیش از 50 درصد رشد داشته و به طور متوسط روزانه بیش از 2500 نفر درخواست خود را براي دریافت وام کرونا در سامانه کارا به

ثبت رسانده اند.



تشکیل کمیته حمایت از خیرین در معاونت اجتماعی قوه قضاییه

منبع: ایسناشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه اعلام کرد که به منظور حمایت هاي مادي و معنوي از فعالان و خیرین
کمیته حمایت از خیرین در این معاونت تشکیل خواهد شد.

به گزارش ایسنا به نقل از معاونت اجتماعی قوه قضائیه،
محمدباقر الفت در دیدار با خیرین با بیان اینکه خیر باید
توانمند باشد که کارخیر انجام دهد زیرا کسانی که در
عرصه آسیب ها کار می کنند شدیدا در معرض آسیب
هستند و دچار افسردگی می شوند و خستگی مفرط بر آنها
عارض می شود، افزود: من و امثال من وظیفه داریم به
خیرین کمک کنیم براي حمایت هاي مادي و معنوي از
خیرینی که دچار مشکل شده اند کمیته حمایتی در
معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه

 
تشکیل خواهیم داد. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه بااشاره به همکاري بیش از نیم قرن نهادهاي مردمی و قوه قضاییه در کاهش
آسیب هاي اجتماعی گفت: در سالیان متمادي همکاري جدي بین قوه قضاییه، انجمن  هاي خیریه، سمن  ها و نهادهاي مردمی براي

 
کنترل و کاهش آسیب  هاي اجتماعی، اصلاح و بازاجتماعی کردن مجرمین، توانمندسازي و اشتغال مجرمان وجود داشته است. 

الفت اظهار کرد: زندانیان از اقشار مطرود هستند که کمترین توجه به آنها می شود و کمترین گرایش براي خدمت به آن ها و خدمت

 
رسانی به اعضاي خانواده هاي آن ها وجود دارد. 

وي بیان کرد: همه خیرین ابتدا متوجه مسجدسازي می شوند، دنبال ساخت مراکز درمانی، مدرسه سازي، حوزه علمیه، دانشگاه،
بیمارستان و... و وقتی نوبت به زندانیان می رسد این تمایل وجود ندارد. وقتی نوبت به خانواده ها می رسد خیرین خیلی دوست ندارند

 
اعتبارات خود را در این حوزه هزینه کنند. 

معاون قوه قضائیه ادامه داد:براي اینکه خیرین را وارد عرصه کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی کنیم تلاش زیادي کردیم، بخصوص
در بحث زندانیان موفقیت هاي فوق العاده اي داشته و داریم چون با خیرینی با سلیقه، خوش فکر، که گوش هاي شنوا وچشم هاي

 
بصیر دارند همکاري داریم. 

وي با اشاره به اینکه خیرین توانایی و ظرفیت هزینه کردن وتشخیص اولویت ها را دارند اظهار کرد: شما پاسخ احساسات خود را به

 
موقع می دهید و به موقع تکلیف اجتماعی را تشخیص می دهید و اقدام می کنید. 



معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه با بیان اینکه براي شما انسان بودن کسانی که نیازمند کمک هستند مهم است
گفت: اینکه ظاهر نیازمند و فکر و عقیده اش چیست براي شما مهم نیست، شما دنبال این هستید که امانت الهی را حفظ کنید و دل

 
خدا را شاد کنید. 

الفت در بخش دیگري از صحبت هاي خود اظهارکرد: آیت االله رییسی انسان بسیار ظریفی است و زمانی که ناهنجاري هاي جامعه را
می بیند نمی تواند تحمل کند و عکس العمل نشان می دهد از زمانی که آیت االله رییسی در صدر قوه قضاییه قرار گرفته به دنبال این
است که دستورالعمل چگونگی همکاري نهادها و سمن ها با قوه قضاییه تدوین شود. رییس قوه قضاییه معتقد است هفتاد درصد

 
وظایف دستگاه قضاییه قابلیت دارد باسازمان هاي مردم نهاد به مشارکت گذاشته شود. 

وي بیان کرد: آیت االله رییسی تربیت شده مکتب اهل بیت است، او می گوید با مردم کار کنید و با مردم بر مردم حکومت کنید. او
معتقد است سازمان هاي مردم نهاد باید درحکومت کردن با نهاد حاکمیتی مثل قوه قضاییه مشارکت داشته باشند. او معتقداست ما
باید سراغ آنها برویم و در سیاست گذاري ها با آن ها مشارکت کنیم در قضاوت کردن، اصلاح و تربیت، کاهش آسیب ها، اصلاح بزه

 
دیده ها با انجمن ها و نهادهاي مردمی مشارکت داشته باشیم. 

معاون رییس قوه قضاییه با بیان اینکه آیت االله ریسی می گوید سمن ها را توانمند کنیم و فعالیت آن ها را تسهیل کنیم اظهارکرد:
ماده 2 دستورالعمل نحوه همکاري نهادهاي مردمی با قوه قضاییه که با دقت تنظیم شده ما را مکلف کرده که رویکرد مشارکت مردمی
را تقویت کنیم و اگر یک جایی مانعی به غیر حق براي آن ها ایجاد شد، مانع را مرتفع کنیم. ارتقاي توانمندي و ظرفیت سمن ها از

 
جمله وظایف ماست و علاوه برآن ما می خواهیم ظرفیت قوه قضاییه را در اختیار آن ها قرار دهیم. 

وي با اشاره به اینکه سمن هاي ما ریشه در خانواده، بزرگ ترها، ریش سفیدها، گیس سفیدها و محبت و اهل بیت دارند اظهار کرد:

 
ریشه سمن ها خیلی عمیق است، 

معاون رییس قوه قضاییه اضافه کرد: اگر می خواهید خیري را از نفس بندازید کافی است او را از میدان بیرون بکشید و روي نیمکت
ذخیره بگذارید. اگر بخواهیم خیري را منکوب کنیم کافی است چشمه احساسات او را خشک کنیم و اگر بخواهیم خیري را به حرکت
دربیاوریم باید وضعیت را برایش ترسیم کنیم، با او یکرنگ باشیم، او را محرم بدانیم و به او بگوییم اقشار مختلف دچار چه وضعیتی

 
شده اند. 

وي ادامه داد: وقتی شرایط را مخلصانه در عالم برادري ترسیم کردیم آن وقت خیر به کمک هم نوعان خود می آید چون نوع دوست

 
است. 

در پایان این دیدار، با اعطاي حکم توسط احمدي هنري شعبانی مدیر کل مشارکت هاي مردمی وسرمایه اجتماعی، احمد هوشنگی به

 
عنوان مدیر کمیته انجمن هاي خیریه قوه قضاییه منصوب شد. 

پس از ابلاغ دستورالعمل ریاست قوه قضاییه براي تدوین نحوه همکاري نهادهاي مردمی با قوه قضاییه، 2 کمیته مردم نهاد درحوزه

 
هاي سلامت و انجمن هاي خیریه در معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه تشکیل شدند. 

انتهاي پیام



معاون دانشگاه تهران: همایش کرونا و زندگی مومنانه نمونه موفق همکاري

حوزه و دانشگاه است

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/07/29

حوزه/ معاون پژوهشی دانشگاه تهران برگزاري همایش کرونا و زندگی مومنانه را تجلی موفق وحدت حوزه و دانشگاه دانست.

 
معاون دانشگاه تهران: همایش کرونا و زندگی مومنانه نمونه موفق همکاري حوزه و دانشگاه است 

حوزه/ معاون پژوهشی دانشگاه تهران برگزاري همایش کرونا و

 
زندگی مومنانه را تجلی موفق وحدت حوزه و دانشگاه دانست. 

به گزارش خبرگزاري حوزه، دکتر محمد رحیمیان امروز در آیین
اختتامیه همایش کرونا و زندگی مومنانه که به شکل مجازي در
حال برگزاري است گفت: این همایش تجلی وحدت بین حوزه و

 
دانشگاه در جهت حل مشکلات کشور و جامعه بوده است. 

معاون پژوهشی دانشگاه تهران افزود: دانشگاه تهران در برنامه
ساله خود سه هدف را برگزید. هدف اول، بین المللی سازي

 
فعالیت ها بود. هدف دوم، اخلاق و مسئولیت پذیري اجتماعی بود و هدف سوم نیز کارآفرین کردن دانشگاه تهران بود. 

وي یادآورشد: دانشگاه آموزشی، دانشگاه سطح اول بود و در ادامه به دانشگاه پژوهشی مبدل شدیم و به سمت دانشگاه کارآفرینی می
رویم که در این زمینه مسئولیت هاي اجتماعی از اهمیت خاصی برخوردار است. در این عرصه دانشگاه باید براي جامعه خود اثربخش

 
باشد و دردهاي جامعه را رصد کند و جامعه را راهنمایی کند. 

معاون پژوهش دانشگاه تهران بیان کرد: سبک زندگی و چگونه زیستن در این همایش مورد توجه قرار گرفته است که در مسیر برنامه

 
هاي دانشگاه تهران است. ما به دنبال دانشگاه بی تفاوت نیستیم و باید براي سوالات جامعه پاسخ داشته باشیم. 

وي گفت: از چند سال پیش به این سوي به این نتیجه رسیدیم که اگر با دانشگاه ها و مراکز دیگر همکاري کنیم به نتایج ارزشمندي
می رسیم. در یک دوران با دانشگاه هاي دیگر رغیب بودیم ولی از این فاز عبور کردیم و به همکاري رسیدیم. بخصوص در مسایلی که
مشکلات و مسایل شبیه بهم داریم. نشست هاي روساي دانشگاه هرچند روز یک بار برگزار می شود نسبت به مسایل دانشگاه ها

 
همفکري دارند. همچنین این تعامل بین معاونت هاي دانشگاه نیز این فعالیت انجام می شود. 

رحیمیان اظهارکرد: در مسایل پژوهشی نیز همکارهاي مختلفی بین دانشگاه هاي تهران و سراسر کشور وجود دارد و خوشبختانه

 
جلسات مشورتی بین معاونان پژوهش برگزار می شود و آیین نامه هاي مختلف نیز در این زمینه برگزار می شود. 

وي افزود: پس از مدتی به این نتیجه رسیدیم که در مسایل پژوهشی نیز همکاري مستقیم انجام دهیم. برخی از طرح هاي پژوهی با



همکاري هم قرار دهیم و به همین دلیل به کنسرسیوم پژوهی رسیدیم و براي اولین پروژه یک طرح از سازمان محیط زیست را تحویل

 
گرفته و به انجام رسید. طرح پایش آلودگی هاي صنایع کشور نیز در این زمینه گرفته شده و تقسیم کار شده است. 

معاون پژوهش دانشگاه تهران بیان کرد: از فاز همکاري نیز به سمت برگزاري طرح هاي مشترك رسیدیم. در مسایل و مشکلات کلی
کشور یک تقسیم کاري بین دانشگاه هاي کشور صورت گرفت و برخی از چالش هاي مهم کشور را در 5 خوشه دنبال کردیم که مورد
نظر معاون اول دولت نیز بود. خوشه اقتصاد کلان، خوشه پولی و بانکی، ارتباطات و رسانه، خوشه سرمایه اجتماعی و خوشه حقوق و
شهروندي، این پنج خوشه هستند. خوشه اول را دانشگاه تهران به عهده گرفته است. دانشگاه تهران یک کارگروه را نیز در زمینه

 
سرمایه اجتماعی که توسط دانشگاه اصفهان دنبال می شود تاسیس کرد. 

وي گفت: در دو سال گذشته تعداد بسیاري از گزارشات اقتصادي داشتیم که براي مسئولان کشور ارسال شد. این گزارش ها حاصل

 
تفکر اساتید دانشگاه تهران و تربیت مدرس و علامه طباطبایی و شیراز بوده است. 

رحیمیان با اشاره به ظرفیت هاي دانشگاه تهران در زمینه آزمایشی در حوزه کرونا اظهارکرد: کارگروه هاي آزمایشی و تشخیصی و

 
روش هاي درمان و تولید واکسن و آنالیز داده و هوش مصنوعی در دانشگاه تهران ایجاد شده است. 

وي افزود: در پاندمی هاي جهانی با مشکلات بسیاري از جمله نهاده هاي کشاورزي مواجه هستیم که در این زمینه نیز دانشگاه تهران

 
کارگروهایی را با همکاري مراکز دیگر فعال کرده است که در این زمینه برنامه هاي خوبی داریم. 

معاون پژوهش دانشگاه تهران بیان کرد: امروزه مردم ما در یک درصد خاصی دستورالعمل هاي بهداشتی را رعایت نمیکنند. به همین
دلیل قرار شد با هماهنگی وزارت بهداشت کارهایی انجام دهیم که مردم را با این پروتکل ها همراه کنیم.



ثبت نام وام کرونا فردا تمام می شود

ثبت نام وام کرونا فردا تمام می شود

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه اقتصادي: همچنان که پیش از این اعلام شده بود 30 مهر ماه آخرین فرصت ثبت نام دریافت وام کرونا است و صاحبان کسب و
کارها و بنگاههاي اقتصادي آسیب دیده از کرونا فقط یک روز فرصت دارند درخواست خود را براي دریافت تسیهلات حمایتی کرونا در
سامانه کارا به ثبت برسانند.به گزارش ایسنا، تا پایان مهرماه و موعد اتمام مهلت ثبت نام دریافت تسهیلات حمایتی کرونا تنها یک روز
باقی است و بر اساس اعلام کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا زمان ثبت نام دیگر تمدید نخواهد شد، از این رو متقاضیان وام
کرونا،صاحبان مشاغل و بنگاههاي اقتصادي آسیب دیده ناشی از کرونا تا فردا 30 مهر ماه فرصت جذب تسهیلات حمایتی کرونا را

 
دارند و بانک ها موظف هستند تا پیش از پایان آبانماه پرونده همه متقاضیان را بررسی و به مشمولان، تسهیلات را بپردازند. 

 
تاکید بر تسریع پرداخت وام کرونا به متقاضیان 

آمارها نشان می دهد که در هفته هاي اخیر روزانه به طور متوسط بیش از 2500 نفر از شاغلان کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا
براي دریافت تسهیلات کرونا در سامانه کارا ثبت نام کرده اند همین امر موجب شده تا کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا از
بانکهاي عامل بخواهد با جدیت بیشتري نسبت به پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا به متقاضیان تا پایان مهرماه اقدام کنند.چنانچه
معاون اقتصادي رییس جمهوري و رییس کارگروه مقابله با پیامدهاي اقتصادي کرونا در بیست و نهمین جلسه کارگروه بر لزوم شتاب
دهی به فرایند پرداخت وام به متقاضیان تاکید و پایان آبان ماه را مهلت پایانی بانک ها براي تعیین تکلیف نهایی پرونده هاي در دست

 
بررسی و پرداخت وام به مشمولان اعلام کرد. 

 
231 هزار نفر موفق به دریافت وام کرونا شدند 

برابر اعلام مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزي تا پایان روز 28 مهرماه بیش از 331 هزار نفر از متقاضیان تسهیلات ویژه دولت براي
کسب وکارهاي آسیب دیده از کرونا و صاحبان مشاغل و بنگاه ها، موفق به دریافت وام کرونا شده اند و پرونده بیش از 238 هزار بنگاه
دیگر نیز در دست بررسی و پرداخت قرار دارد.میزان پرداخت تسهیلات حمایتی کرونا از سوي بانکها به کسب و کارها، جمعا 6200
میلیارد تومان بوده که از این میزان 1300 میلیارد تومان به شرکت هاي بزرگ حمل ونقلی اختصاص یافته و حدود 4900 میلیارد

 
تومان مابقی نیز به رسته هاي 14 گانه شغلی که آسیب بیشتري از کرونا دیدند اختصاص یافته است. 

 
ارزش تسهیلات پرداختی کرونا 7300 میلیارد تومان 

بر اساس آمار سامانه کارا، مجموع ارزش تسهیلات در دست بررسی 7300 میلیارد تومان بوده که پس از تعیین تکلیف از سوي بانکها
به مشمولان پرداخت خواهد شد.پیش از این معاون اشتغال وزیر کار اعلام کرده بود 292 هزار بنگاه آسیب دیده از کرونا موفق به
دریافت وام کرونا شده و از مجموع 704 هزار پرونده بررسی شده در جریان پرداخت تسهیلات کرونایی، 544 هزار پرونده جهت
پرداخت به بانکها معرفی شده و ارزش تسهیلات پرداختی به 292 هزار بنگاه آسیب دیده بیش از 5800 میلیارد تومان بوده است.به
گزارش ایسنا، پرداخت تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا از جمله سیاستهاي دولت در راستاي حفظ اشتغال
بنگاه ها و صیانت از نیروهاي کار بوده و بر این اساس 14 رسته شغلی منتخب که بیشترین آسیب از شیوع ویروس کرونا را متحمل
شده و داراي لیست بیمه در قالب کارفرمایی یا خویش فرمایی بودند، به منظور استفاده از تسهیلات مذکور به سامانه کاراي وزارت کار



مراجعه و ثبت نام کردند.طی یک ماه گذشته پرداخت تسهیلات حمایتی دولت به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا، بیش از 50
درصد رشد داشته و به طور متوسط روزانه بیش از 2500 نفر درخواست خود را براي دریافت وام کرونا در سامانه کارا به ثبت رسانده

اند.



چگونه براي مهاجرت کاري به آلمان اقدام کنیم ؟

منبع: بویر نیوزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/07/29

اگر به دنبال آموزشی کامل جهت اخذ ویزاي کار آلمان هستید و یا نمی دانید چگونه جاب آفري از یک شرکت آلمانی
بگیرید، جاي درستی آمده اید. اگر این مقاله را تا انتها بخوانید، می توانید با شرایط ویزاي کار آلمان (یا همان ویزاي اشتغال

آلمان) در سال 2020 کاملا آشنا (...)

اگر به دنبال آموزشی کامل جهت اخذ ویزاي کار آلمان هستید و یا نمی دانید چگونه جاب آفري از یک شرکت آلمانی بگیرید،

 
جاي درستی آمده اید. 

 
اگر این مقاله را تا انتها بخوانید، می توانید با شرایط ویزاي کار آلمان (یا همان ویزاي اشتغال آلمان) در سال 2020 کاملا آشنا شوید. 

 
- ویزاي کار آلمان چیست و انواع آن کدامند؟ 

 
- چگونه از یک شرکت آلمانی Job Offer بگیریم؟ 

 
- مشاغل مورد نیاز آلمان براي ویزاي کار آلمان کدامند؟ (لیست جدید) 

 
- شرایط اخذ ویزاي کار آلمان یا همان فرآیند دریافت ویزاي کار آلمان (Blue Card) دقیقا چگونه است؟ 

 
- چگونه باید در سفارت مصاحبه کنیم؟ 

 
- هزینه، مدت زمان و شرایط تمدید چگونه است؟ 

 
- مزایا و محدودیت هاي ویزاي اشتغال آلمان کدامند؟ 

 
- شرایط بیمه بیکاري، مالیات بر درآمد و بازنشستگی در آلمان چگونه است؟ براي خواندن این مقاله به لینک زیر مراجعه فرمایید: 

ویزاي کار آلمان – ویزاي اشتغال شرایط 2020



روند شیوع کرونا در 12 استان صعودي است/ رفع تحریم هاي تسلیحاتی ثمرات

اقتصادي به همراه دارد

منبع: آناشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/07/29

سخنگوي دولت با اشاره به آخرین بررسی ها وضعیت شیوع کرونا گفت: در شرایط فعلی، روند شیوع کووید-19 در 12 استان
سیر صعودي و در 9 استان هم در شرایط هشدار قرار دارد.

سخنگوي دولت با اشاره به آخرین بررسی ها وضعیت
شیوع کرونا گفت: در شرایط فعلی، روند شیوع کووید-19
در 12 استان سیر صعودي و در 9 استان هم در شرایط
هشدار قرار دارد. به گزارش گروه سیاسی خبرگزاري آنا،
علی ربیعی سخنگوي دولت ظهر امروز (سه شنبه) در
نشست خبري اظهار کرد: یکی از دستاوردهاي دولت در
عرصه بین الملل که بر اساس حقانیت جمهوري اسلامی
ایران و نتیجه مقاومت جامعه ایران بود، برداشته شدن
محدودیت هاي تسلیحاتی ایران بود که یک دستاورد مهم

 
در عرصه بین الملل به شمار می آید. 

ربیعی افزود: به رغم مخالفت ها و فشارهاي سیاسی و زیاده خواهی هاي آمریکا و اسرائیل این محدودیت ها برداشته شد. جامعه

 
جهانی نیز طی یک سال اخیر استقلال و عدم تبعیت در مقابل زورگویی هاي آمریکا را از خود نشان داد. 

وي تأکید کرد: این دستاورد نشان داد به رغم تصمیمات نادرست و جنگ آفرینانه ترامپ و مفروض دانستن خروج ایران از برجام،
سیاست درست جمهوري اسلامی ایران مبنی بر عدم خروج از برجام علاوه بر خنثی کردن نقشه دولت آمریکا در به انزوا کشاندن ایران
و بازگرداندن قطعنامه شوراي امنیت علیه ایران آثار مثبت خود را به مرور نشان می دهد که علاوه بر این می توان به موفقیت هاي

 
دیگر ازجمله موفقیت در دادگاه لاهه و زبر بار نرفتن شوراي امنیت نیز اشاره کرد. 

سخنگوي دولت تصریح کرد: شکسته شدن حصر تسلیحاتی کشورمان به نوبه خود می تواند نویدبخش عقب نشینی هاي دیگر ازجمله

 
رفع سایر تحریم هاي ظالمانه در همه عرصه هاي اقتصادي و مالی و بانکی و سایر اقلام بشري باشد. 

ربیعی گفت: به بیان روشن تر همان مقاومت و همان ایستادگی بر مواضع اصولی و حقوقی که زمینه ساز رفع تحریم تسلیحاتی شد در
منتهاي منطقی خود ثمرات دیگري در عرصه هاي اقتصادي به دنبال خواهد داشت که از هم اکنون واکنش سراسیمه تحریم گران و

 
سوداگران تنش را برانگیخته است. هوچی گري تحریم گر درباره رفع تحریم تسلیحاتی ریشه در همین ایران هراسی دیوانه وار دارد. 

وي ادامه داد: آن ها خیلی خوب می دانند که ایرانیان در قرون اخیر هیچ گاه آغازگر تهاجم نظامی به هیچ کشوري نبوده اند. سلاح

 
ایرانی در این کشور همواره پشتوانه صلح و امنیت سرزمینی و منطقه اي بوده است. 



سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: صریح تر بگویم ایرانی ها عاشق سلاح نیستند، بلکه عاشق صلح و ثبات و همزیستی و همکاري هاي
منطقه اي براي توسعه پایدار هستند. سلاح ایرانی فقط یکی از مؤلفه هاي ضروري در حوزه هاي دفاعی بوده است. قدرت دفاعی ایران

 
یک قدرت ترکیبی و چندوجهی است که در ظل قدرت معنایی و تمدنی آن مفهوم اصلی خود را می یابد. 

ربیعی اظهار کرد: ما بر این اساس در همه حوزه هاي منطقه اي در شمال و جنوب و شرق جغرافیاي زیست خود، نقشی سازنده
داشتیم. طی همین روزها، جهان و منطقه شاهد رفتار سازنده و صلح طلبانه ما در مناقشات منطقه اي قفقاز است. در یمن نیز ما
توسعه طلبی و تجاوز را محکوم کرده ایم و خواهان مذاکره طرفین براي صلح پایدار شده ایم. همه کشورهاي منطقه را به پیمان هاي

 
صلح دعوت کرده ایم و با تروریسم و خشونت و افراطی گري مبارزه بی امان و واقعی کرده ایم. 

وي ادامه داد: بنابراین هراس امریکا یک هراس تسلیحاتی نیست هراس از این است که رفع تحریم تسلیحاتی رفع کلیه تحریم هاي

 
ظالمانه دارویی و بانکی و اقلام بشري را در چشم انداز قابل رؤیت قرار داده است. 

سخنگوي دولت با اشاره به آخرین بررسی ها از شیوع کرونا گفت: در شرایط فعلی، روند شیوع کرونا در 12 استان سیر صعودي و 9

 
استان هم در شرایط هشدار قرار دارند و تهران هم در مرحله صعودي قرار دارد. 

ربیعی گفت: به رغم همه تأکیدها رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی از 42 درصد در دو هفته قبل به 54 درصد رسیده است و

 
امیدواریم با همکاري همه مردم عزیز این روند افزایش یابد و رعایت دستورالعمل ها به بالاي 90 درصد برسد. 

وي ادامه داد: همچنین تزریق رایگان واکسن آنفولانزا براي مادران باردار و مراکز نگهداري سالمندان و افراد داراي بیماري سرطان در
هفته گذشته دنبال شده است. از همه مادران باردار می خواهم براي حفظ سلامت خود و فرزندان در راه، حتماً به مراکز بهداشت

 
مناطق خود مراجعه کنند. 

سخنگوي دولت تأکید کرد: این روزها فشار بسیار زیادي بر کادر درمان ما وارد می شود. از همه هموطنان می خواهیم ضمن حمایت
خود با مراعات پروتکل ها، به اقدامات حمایتی که توسط آحاد مردم و نهادهاي اجتماعی و خیریه اي در روزهاي اول شکل گرفته بود

 
ادامه دهند. 

وي با اشاره به تصمیمات هفته گذشته هیئت دولت گفت: کنترل قیمت ها و افزایش نظارت ها از مهمترین مواردي بود که در جلسات
دولت مورد بحث، بررسی و تصمیم گیري قرار گرفت. دولت به هدف توسعه سرمایه گذاري در مناطق کمتر توسعه یافته و ایجاد
اشتغال، با صدور مجوز سرمایه گذاري سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران در طرح هاي رسیدگی جدید و بافندگی در استان

 
خراسان جنوبی موافقت کرد. 

سخنگوي دولت گفت: بر این اساس ایمیدرو و باید نسبت به سرمایه گذاري در طرح هاي ریسندگی و بافندگی با ظرفیت تولید سالانه
3 هزار و 960 تن انواع نخ و 5.16 میلیون مترمربع پارچه در مناطق توسعه یافته استان خراسان جنوبی از محل منابع داخلی اقدام

 
کند. 

انتهاي پیام/4082/



ربیعی: شیوع کرونا در 9 استان در شرایط هشدار است /ایرانی ها عاشق سلاح

نیستند

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/07/29

سخنگوي دولت رفع محدودیت هاي تسلیحاتی ایران را یک دستاورد مهم ایران در عرصه بین المللی عنوان کرد و گفت:
سیاست درست جمهوري اسلامی ایران مبنی بر عدم خروج از برجام امروز خاصیت خود را نشان داد.

 سخنگوي دولت رفع محدودیت هاي تسلیحاتی ایران را
یک دستاورد مهم ایران در عرصه بین المللی عنوان کرد و گفت: سیاست درست جمهوري اسلامی ایران مبنی بر عدم خروج از برجام

 
امروز خاصیت خود را نشان داد. 

به گزارش خبرگزاري خبرآنلاین، علی ربیعی سخنگوي دولت ظهر امروز (سه شنبه) در نشست خبري با اهالی رسانه گفت: در روزهاي
اخیر یکی از دستاوردهاي دولت در عرصه بین الملل را تجربه کردیم. این دستاورد که بر اساس حقانیت جمهوري اسلامی ایران و

 
نتیجه مقاومت مردم ایران به دست آمد، برداشته شدن محدودیت هاي تسلیحاتی ایران است. 

او افزود: به رغم مخالفت ها و فشارهاي سیاسی و زیاده خواهی هاي آمریکا، اسرائیل و متحدان منطقه اي آنها این محدودیت ها

 
برداشته شد این یک علامت هم براي جامعه بین الملل هم مردم عزیز ماست. 

سخنگوي دولت یادآورشد: جامعه جهانی در یک سال اخیر استقلال و عدم تبعیت در مقابل زورگویی هاي آمریکایی ها را از خود

 
نشان داد این هم یک اتفاق بدیع در عرصه نظام بین الملل بود. 

ربیعی ادامه داد: این دستاورد نشان داد به رغم تصمیمات نادرست و جنگ آفرینانه ترامپ و مفروض دانستن خروج ایران از برجام در

 
زمانی که ترامپ از برجام خارج شد، ما سیاست درست اتخاذ کردیم. 

 
اهم صحبت هاي ربیعی به نقل از مهر،ایرنا و فارس را بخوانید؛ 

سیاست درست جمهوري اسلامی ایران مبنی بر عدم خروج از برجام امروز خاصیت خود را نشان داد. به طوري که علاوه بر کنترل
کردن نقشه دولت آمریکا در به انزوا کشاندن ایران و بازگرداندن قطعنامه هاي شوراي امنیت علیه ایران، آثار مثبت خود را به مرور



 
نشان می دهد. 

شکسته شدن حصر تسلیحاتی کشورمان به نوبه خود نویدبخش عقب نشینی هاي دیگر از جمله رفع سایر تحریم هاي ظالمانه در همه
عرصه هاي اقتصادي مالی بانکی و سایر اقلام انسانی است. به بیان روشنتر همان مقاومت و همان ایستادگی بر مواضع اصولی و حقوقی

 
که زمینه ساز رفع تحریم تسلیحاتی شد در منت هاي منطقی خود ثمرات دیگري در عرصه هاي اقتصادي به دنبال خواهد داشت. 

ایرانی ها عاشق سلاح نیستند ایرانی ها عاشق سلاح نیستند عاشق صلح و ثبات و همزیستی و همکاري هاي منطقه براي توسعه پایدار

 
هستند. سلاح ایرانی فقط یکی از مولفه هاي ضرور در حوزه هاي دفاعی بوده است. 

قدرت دفاعی ایران یک قدرت ترکیبی و چند وجهی است که در سایه قدرت معنایی و تمدنی آن مفهوم اصلی خود را می یابد؛ ما بر
این اساس در همه حوزه هاي منطقه اي در شمال و جنوب و شرق جغرافیاي زیست خود، نقشی سازنده داشتیم. طی همین روزها،

 
جهان و منطقه ما شاهد رفتار سازنده و صلح طلبانه ما در مناقشات منطقه اي قفقاز است. 

همه کشورهاي منطقه را به پیمان هاي صلح دعوت کرده ایم در یمن نیز ما توسعه طلبی و تجاوز را محکوم کرده ایم و خواهان
مذاکره طرفین براي صلح پایدار شده ایم؛ همه کشورهاي منطقه را به پیمان هاي صلح دعوت کرده ایم و با تروریسم و خشونت و
افراطی گري مبارزه بی امان و واقعی کرده ایم. بنابراین هراس آمریکا یک هراس تسلیحاتی نیست هراس از این است که رفع تحریم

 
تسلیحاتی رفع کلیه تحریم هاي ظالمانه دارویی و بانکی و اقلام بشري را در چشم انداز قابل رویت قرار داده است. 

در شرایط فعلی، روند شیوع کرونا در 12 استان سیر صعودي و 9 استان هم در شرایط هشدار قرار دارند و تهران هم در مرحله

 
صعودي قرار دارد. 

به رغم همه تاکیدها رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی از 42 درصد در دو هفته قبل به 54 درصد رسیده است و امیدواریم با

 
همکاري همه مردم عزیز این روند افزایش یابد و رعایت دستورالعمل ها به بالاي 90 درصد برسد. 

 
 

همچنین تزریق رایگان واکسن آنفولانزا براي مادران باردار و مراکز نگهداري سالمندان و افراد داراي بیماري سرطان در هفته گذشته
دنبال شده است. از همه مادران باردار می خواهم براي حفظ سلامت خود و فرزندان در راه، حتما به مراکز بهداشت مناطق خود

 
مراجعه کنند. 



این روزها فشار بسیار زیادي بر کادر درمان ما وارد می شود. از همه هموطنان می خواهیم ضمن حمایت خود با مراعات پروتکل ها، به

 
اقدامات حمایتی که توسط آحاد مردم و نهادهاي اجتماعی و خیریه اي در روزهاي اول شکل گرفته بود ادامه دهند. 

همچنین مجددا ضمن تشکر و قدردانی از تلاشهاي کادر بهداشت و درمان در سراسر کشور درگذشت جناب آقاي دکتر زارع رییس

 
فقید بیمارستان لبافی نژاد را به خانواده ایشان و همه بازماندگان خانواده بهداشت و درمان تسلیت عرض می کنم. 

کنترل قیمت ها و افزایش نظارت ها از مهمترین مواردي بود که در جلسات دولت مورد بحث، بررسی و تصمیم گیري قرار گرفت.
دولت به هدف توسعه سرمایه گذاري در مناطق کمتر توسعه یافته و ایجاد اشتغال، با صدور مجوز سرمایه گذاري سازمان گسترش و

 
نوسازي صنایع ایران در طرح هاي رسیدگی جدید و بافندگی در استان خراسان جنوبی موافقت کرد. 

بر این اساس ایمیدرو و باید نسبت به سرمایه گذاري در طرح هاي ریسندگی و بافندگی با ظرفیت تولید سالانه 3 هزار و 960 تن

 
انواع نخ و 5.16 میلیون مترمربع پارچه در مناطق توسعه یافته استان خراسان جنوبی از محل منابع داخلی اقدام کند. 

 
در حال تکمیل .... 
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5.1 درصد نرخ رشد اقتصادي ازبکستان در سال 2021

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش خبرنگار خبرگزاري فارس در تاشکند، «شوکت
میرضیایف» رئیس جمهور ازبکستان در نشستی در مورد
بررسی شاخص هاي بودجه دولت براي سال 2021
میلادي گفت: نرخ رشد اقتصادي کشور در سال 2021

 
میلادي باید حداقل در سطح 5.1 درصد قرار گیرد. 

وي افزود: با توجه به ادامه روند پاندمی و کاهش فعالیت
اقتصادي در سطح جهانی، برنامه ریزي بودجه به موقع

انجام شد. پاندمی کرونا روي برنامه هاي زیادي تاثیر جدي داشت. در نتیجه اقدامات صورت گرفته شاخص هاي بودجه براي سال

 
جاري میلادي اجرایی و تخصیص معادل یک میلیارد و 292 میلیون دلار براي مقابله با پاندمی فراهم شد. 

میرضیایف اظهار داشت: همچنین براي تامین ثبات اقتصاد کلان باید نرخ رشد اقتصادي کشور در سال 2021 میلادي باید حداقل در
سطح 5.1 درصد از جمله 5.8 درصد صنعت و 6.5 درصد خدمات و ساخت و ساز قرار گیرد. همچنین باید از فزونی شاخص هاي پیش

 
بینی شده تورم و کمبود بودجه نیز جلوگیري کرد. 

وي خاطرنشان کرد: در شرایط پاندمی در سال 2021 میلادي برنامه ریزي می شود، بودجه در بخش اجتماعی نسبت به سال جاري
میلادي حداقل 15 درصد و آموزش عمومی 16 درصد افزایش یابد. نخستین بار از بودجه براي اتصال مدارس به شبکه اینترنت معادل

 
9 میلیون و 642 هزار دلار و همچنین براي تجهیزات معادل 19 میلیون و 283 هزار دلار اختصاص خواهد یافت.   

رئیس جمهور ازبکستان ادامه داد: همچنین برنامه ریزي می شود در زمینه بهداشت حدود یک میلیارد و 929 میلیون دلار از جمله
289 میلیون و 247 هزار دلار در راستا مبارزه با کروناویروس و معادل 173 میلیون و 548 هزار دلار براي خریداري دارو هزینه شود.

 
  

وي همچنین اظهار داشت: در چارچوب برنامه حمایت از کارآفرینی، بیش از 289 میلیون و 247 هزار دلار اختصاص داده شود.
همچنین در سال آینده میلادي براي نخستین بار جهت تامین مسکن یتیمان از بودجه معادل 2 میلیون و 893 هزار دلار اختصاص

 
خواهد یافت. 

انتهاي پیام/ح



4 درصد ایثارگران کشور در گیلان هستند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/07/29

رشت- مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان گیلان با اشاره به اینکه این استان چهار درصد ایثارگران کشور را دارد،
گفت: نگهداري از گلزارهاي شهداي ساماندهی شده یکی از مهم ترین دغدغه ها است.

رشت- مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان گیلان
با اشاره به اینکه این استان چهار درصد ایثارگران کشور را
دارد، گفت: نگهداري از گلزارهاي شهداي ساماندهی شده

 
یکی از مهم ترین دغدغه ها است. 

به گزارش خبرنگار مهر، عبداالله پاکاري ظهر سه شنبه در
جلسه امضاي تفاهم نامه تأمین زمین، ساخت مسکن،
ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران در سالن غدیر
استانداري گیلان با بیان اینکه چهار درصد ایثارگران کشور
در گیلان هستند، گفت: پایبندي مردم گیلان به آرمان

 
هاي انقلابی به میرزا کوچک جنگلی برمی گردد و در دوران دفاع مقدس هشت هزار شهید تقدیم انقلاب کردیم. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران گیلان تصریح کرد: رفع مشکلات جانبازان و ایثارگران بدون کمک تمام دستگاه ها و استفاده از

 
تمام ظرفیت ها ممکن نیست و از سال 95 جلسات مستمر برگزار شد و عملیاتی شدن 83 درصد مصوبات موید تلاش مسئولان است. 

وي با بیان اینکه یکی از دغدغه ها در گیلان نگهداري از گلزارهاي شهداي ساماندهی شده است، خاطرنشان کرد: طرح جامع مرمت

 
گلزار شهداي رشت در دست اقدام است و این گلزار بزرگترین گلزار شهداي مسقف کشور محسوب می شود. 

پاکاري دیدار و سرکشی از ایثارگران و خانواده شهدا را مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: 26 هزار سرکشی و دیدار از خانواده شهداي

 
گیلانی سال گذشته انجام شد و برگزاري یادواره ها و ساماندهی یادواره ها نیز طبق برنامه پیش رفت. 

وي با تأکید بر ارتقاي شغلی ایثارگران و توجه به موضوع ایثار اجتماعی و برگزاري جشنواره در این باره، افزود: مشکلات دیرینه جامعه

 
ایثارگري در سه ماه اخیر با حضور ریاست جدید پیگیري و برطرف شده است. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان گیلان با اشاره به پرداخت معوقات ایثارگران از سال 91 در سه ماه اخیر، عنوان کرد: به
روز رسانی بدهی مراکز درمانی و احیا و اجراي قانون جامع خدمات رسانی به ایثارگران از جمله فعالیت ها است.



جریان سازي گفتمان هویت اسلامی و انقلابی از معبر طرح ملی ایران قوي

منبع: ایسناشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون فرهنگی هنري ستاد فهما از برگزاري طرح ملی ایران قوي با هدف تحقق منویات مقام معظم رهبري در عرصه حفظ
هویت اسلامی و انقلابی خبر داد و گفت: این طرح در قالب 40 عنوان برنامه در کانون هاي فهماي سراسر کشور برگزار می

شود.

به گزارش ایسنا به نقل از ستاد ارتباطات رسانه اي (فهما)،
طرح ملی ایران قوي چندي قبل از سوي حجت الاسلام و
المسلمین دکتر «حبیب رضا ارزانی» معرفی و رونمایی
شد؛ این طرح در قالب هاي مختلف سعی در ایجاد بستر
مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك
محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد کشور دارد. ایران قوي مبتنی بر اقتضائات
روز و قابلیت ها و مقدورات بومی، کارکردها و فعالیت هاي
مبتکرانه کانون ها و استفاده هدفمند از ظرفیت رسانه و

 
فناوري هاي نوین اجرا می شود. 

به منظور بررسی کم و کیف و گستره اجراي این طرح با «سعید سعادتی» معاون فرهنگی هنري ستاد فهما به گفت وگو کرده ایم که

 
در ادامه می خوانید: 

سعادتی با بیان اینکه طرح ملی ایران قوي در گام دوم انقلاب اسلامی و متشکل از 40 عنوان برنامه انسجام یافت، اظهار کرد: این

 
برنامه ها در قالب 3 شبستان و 12 رواق طراحی شده اند تا در بیش از 25 هزار کانون مسجدي اجرا شوند. 

معاون فرهنگی هنري ستاد فهما، در ادامه به بخش هایی از بیانات مقام معظم رهبري(مدظله العالی) در گستره بحث تحقق ایران قوي
اشاره کرد و گفت: معظم له تاکید دارند: «در زمینه فرهنگی باید قوي بشوید، در زمینه حفظ هویت اسلامی و انقلابی باید روزبه روز
قوي تر و عمیق تر بشوید؛ این پاسخِ دشمنی هاي دشمن است »، با توجه به منویات مقام معظم رهبري، ستاد هماهنگی کانون هاي
فرهنگی هنري مساجد کشور، در دومین سال برگزاري رویداد فهما با ارائه طرح ملی ایران قوي، بستر جریان سازي این گفتمان را
میان آحاد مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و زمینه رقابت سالم بچه هاي مسجد را در ظهور و بروز این رویداد

 
مهم در بستر فضاي مجازي فراهم کرده است. 

سعادتی ادامه داد: «ایران قوي» با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی، رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام
فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، درصدد تقویت مولفه هاي استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد است و در
این راستا اهدافی نظیر شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي فرهنگی و هنري انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي و

 
ترویج روحیه، امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي مجازي را دنبال می کند. 



وي در ادامه به محورهاي طرح ملی ایران قوي اشاره کرد و گفت: «قرآن و سیره اهل بیت(ع)» با زیرمجموعه هایی نظیر فرهنگ
ولایت مداري، سبک زندگی ایرانی - اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر
و ...، «مسجد و گام دوم انقلاب اسلامی» با زیرمجموعه هایی همچون نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش

 
جوانان مسجدي در قوي شدن ایران اسلامی و ... دو محور نخست این طرح را تشکیل می دهند. 

سعادتی افزود: پیشرفت و امید به آینده با زیرمحورهاي نشاط آفرینی در جامعه، تقویت روحیه امید و تلاش در بین جوانان، توجه به
کارآفرینی و جهش تولید، خدمت رسانی و محرومیت زدایی، نمادها و جلوه هاي پیشرفت و عدالت، ابتکارات، اختراعات، خلاقیت ها،
الگوهاي موفق محلی، استانی و ملی و ... ومقاومت و عزت ایران اسلامی با موضوعاتی از قبیل دفاع مقدس، شهداي مقاومت، هسته اي،
سلامت و ... ، شهید سردار سلیمانی، نمایش جلوه هاي مشارکت مردم (همدلی، مواسات، راهپیمایی و ...)، رشد علم و فن آوري و سایر

 
اسوه ها و نمادهاي عزت و مقاومت دیگر محورهاي ایران قوي هستند. 

وي با بیان اینکه اطلاع رسانی درباره این طرح از 19 مهرماه آغاز شده است، اظهار کرد: بازه زمانی اجراي آن از هفته دفاع مقدس تا
میلاد حضرت زهرا(سلام ااالله علیها) در سطح کانون هاي فرهنگی هنري سراسر کشور است. بعد از اتمام مهلت شرکت، نیمه دوم دي
ماه تا بهمن ماه فرآیند ارزیابی و داوري آثار صورت گرفته و آئین اختتامیه و معرفی برترین هاي طرح 18 اسفند ماه، همزمان با

 
سالروز تأسیس کانون هاي فرهنگی هنري مساجد برگزار می شود. 

معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد کشور با بیان اینکه این طرح در قالبسه شبستان «شبستان فرهنگ»،
«شبستان هنر» و «شبستان نوآوري» اجرا می شود، گفت: ذیل این شبستان ها 12 رواق تعریف شده که در طرح ملی ایران قوي هر

 
یک از آنها توسط استانی معین راهبري می شوند. 

سعادتی با اشاره به استان هاي معین و رواق هاي تحت نظارت آنها، تصریح کرد: خراسان رضوي در رواق نور، چهارمحال و بختیاري
در رواق کتاب، قم در رواق دانش، تهران در رواق همدلی، فارس در رواق رسانه، هرمزگان در رواق سرود، گلستان در رواق فیلم، البرز
در رواق نمایش، اردبیل در رواق ترنج، یزد در رواق قلم، اصفهان در رواق کارآفرینی وخراسان جنوبی در رواق فن آوري با هدف

 
برونسپاري فعالیت ها و بهره مندي از ظرفیت هاي استانی، استان هاي معین هستند. 

وي درباره وظایف کانون هاي فرهنگی هنري براي اجراي هر چه کیفی تر و اثرگذارتر طرح ملی ایران قوي، گفت: جریان سازي
گفتمان ایران قوي در محله، اطلاع رسانی و انگیزه بخشی به اعضا براي شرکت حداکثري در برنامه ها، ثبت دقیق گزارش و مستندات
عملکرد کانون در سامانه بچه هاي مسجد،رعایت ضوابط ستاد کرونا و پروتکل هاي بهداشتی در اجراي برنامه هاي مسجد و کانون و

 
تعامل در قالب شبکه رابطین فهما و ارتباط مستمر با ستاد استان ازجمله این وظایف است. 

سعادتی ادامه داد: ارزیابی و داوري طرح ملی ایران قوي در دو مرحله انجام می شود؛ ارزیابی اولیه در مرحله استانی و داوري نهایی در
سطح ملی است که در سطح استان از کانون هاي برتر هر استان براساس بیشترین امتیاز کسب شده در سامانه بچه هاي مسجد تقدیر
ویژه صورت می گیرد و در سطح ملی از رتبه برتر با جایزه نقدي یکصدمیلیون ریالی، رتبه شایسته تقدیر جایزه نقدي پنجاه میلیون

 
ریالی و از هفت رتبه شایسته تقدیر در هر رواق با جایزه نقدي سی میلیون ریال تقدیر می شود. 

وي با بیان اینکه همه فعالیت هاي ذیل این طرح منطبق با مصوبات ستاد مقابله با شیوع ویروس کرونا در هر استان انجام می شود،

 
افزود: وظایف ستادهاي استانی در اجراي این طرح هم در قالب شیوه نامه اجرایی به آنها ابلاغ می شود. 



انتهاي پیام



«ایران قوي»؛ طرح ملی بچه هاي مسجد براي حفظ هویت اسلامی ایرانی/

جزئیات و زمانبندي اجرا

منبع: شبستانشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/07/29

سعادتی با تشریح جزئیات طرح ملی «ایران قوي»، گفت: این طرح ویژه کانون هاي فرهنگی هنري مساجد سراسر کشور تا
میلاد باسعادت حضرت زهرا(س) اجرا و برگزیدگان آن همزمان با 18 اسفند، سالروز تاسیس ستاد فهما، معرفی می شود.

سعادتی با تشریح جزئیات طرح ملی «ایران قوي»، گفت: این طرح ویژه کانون هاي فرهنگی هنري مساجد سراسر کشور تا

 
میلاد باسعادت حضرت زهرا(س) اجرا و برگزیدگان آن همزمان با 18 اسفند، سالروز تاسیس ستاد فهما، معرفی می شود. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري
شبستان، ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
کشور (فهما) طرح ملی «ایران قوي» را در دستور کار قرار داده
است تا از طریق اجراي آن در بیش از 25 هزار کانون مسجدي،
بچه هاي مسجد را در تحقق ایرانی قوي آماده کند. به منظور
اطلاع از جزئیات این طرح با «سعید سعادتی»، معاون فرهنگی
هنري این ستاد گفتگویی ترتیب داده ایم که در ادامه مشروح آن

 
تقدیم حضورتان می شود: 

«سعید سعادتی» با اشاره به بیانات مقام معظم رهبري درباره تحقق ایران قوي، اظهار کرد: معظم له تاکید دارند: «در زمینه فرهنگی
باید قوي بشوید، در زمینه حفظ هویت اسلامی و انقلابی باید روزبه روز قوي تر و عمیق تر بشوید؛ این پاسخِ دشمنی هاي دشمن
است »، در این راستا ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، در دومین سال برگزاري رویداد فهما با ارائه طرح ملی
ایران قوي، بستر جریان سازي این گفتمان را در بین آحاد مردم به ویژه اعضاي کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و زمینه رقابت

 
سالم بچه هاي مسجد را در ظهور و بروز این رویداد مهم در بستر فضاي مجازي فراهم کرده است. 

معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد کشور ادامه داد: «ایران قوي» با بسترسازي براي مشارکت و نقش آفرینی،
رقابت سالم، تولید و اشتراك محتوا، هماهنگی و انسجام فعالیت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور، درصدد تقویت مولفه هاي
استحکام فرهنگی نظام اسلامی بر محور مسجد است و در این راستا اهداف شناسایی و توانمندسازي استعدادهاي فرهنگی و هنري
انقلاب اسلامی، جریان سازي گفتمان ایران قوي و ترویج روحیه، امید و تلاش و حضور موثر و هدفمند بچه هاي مسجد در فضاي

 
مجازي را دنبال می کند. 

 
محورهاي چهارگانه ایران قوي 

وي با اشاره به محورهاي این طرح ملی، بیان کرد: قرآن و سیره اهل بیت(ع) با زیرمجموعه هایی همچون فرهنگ ولایت مداري،



سبک زندگی ایرانی - اسلامی، داستان هاي قرآنی، بزرگداشت مناسبت هاي مذهبی، نماز، امر به معروف و نهی از منکر و ...، مسجد و
گام دوم انقلاب اسلامی با زیرمجموعه هایی همچون نقش مسجد در خودسازي، نقش مسجد در جامعه پردازي، نقش جوانان مسجدي

 
در قوي شدن ایران اسلامی و ... دو محور نخست این طرح به شمار می آیند. 

سعادتی اضافه کرد: پیشرفت و امید به آینده با زیرمحورهاي نشاط آفرینی در جامعه، تقویت روحیه امید و تلاش در بین جوانان، توجه
به کارآفرینی و جهش تولید، خدمت رسانی و محرومیت زدایی، نمادها و جلوه هاي پیشرفت و عدالت، ابتکارات، اختراعات، خلاقیت
ها، الگوهاي موفق محلی، استانی و ملی و ... و مقاومت و عزت ایران اسلامی با موضوعاتی از قبیل دفاع مقدس، شهداي مقاومت، هسته
اي، سلامت و ... ، شهید سردار سلیمانی، نمایش جلوه هاي مشارکت مردم (همدلی، مواسات، راهپیمایی و ...)، رشد علم و فن آوري و

 
سایر اسوه ها و نمادهاي عزت و مقاومت دیگر محورهاي ایران قوي هستند. 

 
معرفی برترین ها در سالروز تاسیس فهما 

وي با بیان اینکه اطلاع رسانی درباره این طرح از 19 مهرماه آغاز شده است، گفت: بازه زمانی اجراي آن از هفته دفاع مقدس تا میلاد
حضرت زهرا(سلام ااالله علیها) در سطح کانون هاي فرهنگی هنري سراسر کشور است. بعد از اتمام مهلت شرکت، نیمه دوم دي ماه تا
بهمن ماه فرآیند ارزیابی و داوري آثار صورت گرفته و آئین اختتامیه و معرفی برترین هاي طرح 18 اسفند ماه، همزمان با سالروز

 
تأسیس کانون هاي فرهنگی هنري مساجد برگزار می شود. 

معاون فرهنگی هنري ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد کشور با بیان اینکه این طرح در قالب سه شبستان «شبستان فرهنگ»،
«شبستان هنر» و «شبستان نوآوري» اجرا می شود، ابراز کرد: ذیل این شبستان ها 12 رواق تعریف شده که در طرح ملی ایران قوي

 
هر یک از آنها توسط استانی معین راهبري می شوند. 

 
استان هاي معین در رواق هاي دوازده گانه 

وي با اشاره به استان هاي معین و رواق هاي تحت نظارت آنها، بیان کرد: خراسان رضوي در رواق نور، چهارمحال و بختیاري در رواق
کتاب، قم در رواق دانش، تهران در رواق همدلی، فارس در رواق رسانه، هرمزگان در رواق سرود، گلستان در رواق فیلم، البرز در رواق
نمایش، اردبیل در رواق ترنج، یزد در رواق قلم، اصفهان در رواق کارآفرینی و خراسان جنوبی در رواق فن آوري با هدف برونسپاري

 
فعالیت ها و بهره مندي از ظرفیت هاي استانی، استان هاي معین هستند. 

سعادتی درباره وظایف کانون هاي فرهنگی هنري براي اجراي هر چه کیفی تر و اثرگذارتر طرح ملی ایران قوي، تاکید کرد: جریان
سازي گفتمان ایران قوي در محله، اطلاع رسانی و انگیزه بخشی به اعضا براي شرکت حداکثري در برنامه ها، ثبت دقیق گزارش و
مستندات عملکرد کانون در سامانه بچه هاي مسجد، رعایت ضوابط ستاد کرونا و پروتکل هاي بهداشتی در اجراي برنامه هاي مسجد و

 
کانون و تعامل در قالب شبکه رابطین فهما و ارتباط مستمر با ستاد استان ازجمله این وظایف است. 

وي با بیان اینکه ارزیابی و داوري طرح ملی ایران قوي در دو مرحله انجام می شود، گفت: ارزیابی اولیه در مرحله استانی و داوري
نهایی در سطح ملی انجام می شود؛ در سطح استان از کانون هاي برتر هر استان براساس بیشترین امتیاز کسب شده در سامانه بچه
هاي مسجد تقدیر ویژه صورت می گیرد و در سطح ملی از رتبه برتر با جایزه نقدي یکصدمیلیون ریالی، رتبه شایسته تقدیر جایزه

 
نقدي پنجاه میلیون ریالی و از هفت رتبه شایسته تقدیر در هر رواق با جایزه نقدي سی میلیون ریال تقدیر می شود. 



وي در پایان با بیان اینکه تمامی فعالیت هاي ذیل این طرح منطبق با مصوبات ستاد مقابله با شیوع ویروس کرونا در هر استان انجام
می شود، خاطرنشان کرد: وظایف ستادهاي استانی در اجراي این طرح هم در قالب شیوه نامه اجرایی به آنها ابلاغ می شود.



ارائه خدمات مشاوره اي رایگان براي زوج هاي ورزشکار

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان استان زنجان از ارائه ي خدمات مشاوره اي رایگان ازدواج و خانواده به
ورزشکاران و خانواده هایشان در هفته تربیت بدنی خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از زنجان، کریمی معاون فرهنگی و امور جوانان اداره
کل ورزش و جوانان استاز زنجان گفت: فضاي مجازي محل
برگزاري غالب برنامه هاي این معاونت است چرا که امن

 
ترین فضا در شرایط کرونایی موجود می باشد. 

او با اشاره به برنامه هایی که در بستر فضاي مجازي برگزار می شوند گفت: جریان سازي در فضاي مجازي به صورت پویش هاي
مردمی با موضوع ورزش و تربیت بدنی، مصاحبه و گفتگوي زنده اینستاگرامی با روساي هیئت ها و ورزشکاران و همچنین برگزاري

 
مسابقات ورزشی، فرهنگی و هنري ویژه کارکنان و ورزشکاران از جمله این برنامه ها می باشد. 

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل در ادامه از ارائه ي خدمات مشاوره اي رایگان ازدواج و خانواده به ورزشکاران و خانواده هایشان
در هفته تربیت بدنی خبرداد و افزود: تجلیل از کادر درمان ورزشکار و همچنین تجلیل از خانواده شهداي ورزشکار نیز جزء برنامه هاي

 
این هفته است. 

او همچنین از برگزاري دورهمی هاي بانشاط با حضور قهرمانان ورزشی در زنجان خبر داد و گفت: برگزاري ویژه برنامه هاي فرهنگی
توسط سمن ها به مناسبت آغاز امامت امام زمان (عج)، مراسم نمادین پیاده روي و پاکسازي محیط زیست و همچنین برگزاري
شوراي داوري طرح هاي کارآفرینی جوانان در حوزه ورزش جهت اعطاي تسهیلات نیز از جمله برنامه هایی است که در هفته تربیت

بدنی اجرا خواهد شد.



افت تدریجی تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار

منبع: اتاق بازرگانی ایرانشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/07/29

نتایج پایش ملی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 از سوي مرکز آمار و اطلاعات اقتصادي اتاق ایران منتشر شد. در
این فصل، رقم شاخص ملی به 6.05 واحد رسیده که نسبت به فصل قبل 0.4 واحد بدتر شده است. همچنین فعالان اقتصادي

به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی کرده اند که ...

 مجتمع آلمینیوم ایران در اراك. عکس: تسنیم، محمدعلی

 
مریزاد. 

نتایج پایش ملی محیط کسب وکار ایران در تابستان 1399 از رسیدن عدد این شاخص به 6.05 واحد (نمره 10 بدترین ارزیابی است)

 
حکایت دارد که مساعدتر از وضعیت این شاخص در ارزیابی فصل گذشته (بهار 1399 با میانگین 6.01) است. 

در تابستان 1399، فعالان اقتصادي مشارکت کننده در این پایش، به ترتیب سه مؤلفه «غیرقابل پیش بینی بودن و تغییرات قیمت
مواد اولیه و محصولات»، «بی ثباتی سیاست ها، قوانین و مقررات و رویه هاي اجرایی ناظر بر کسب وکار» و «دشواري تأمین مالی از

 
بانک ها» را نامناسب ترین مؤلفه هاي محیط کسب وکار کشور نسبت به سایر مؤلفه ها ارزیابی کرده اند. 

بر اساس یافته هاي این طرح در تابستان 1399، استان هاي کردستان، کرمان و سیستان و بلوچستان به ترتیب داراي بدترین وضعیت
محیط کسب وکار و استان هاي سمنان، آذربایجان غربی و مرکزي به ترتیب داراي بهترین وضعیت محیط کسب وکار نسبت به سایر

 
استان ها ارزیابی شده اند. 

همچنین بررسی ها نشان می دهد: میانگین ظرفیت تولیدي (واقعی) بنگاه هاي اقتصادي شرکت کننده در طرح در فصل تابستان

 
معادل 37.31 درصد بوده که نسبت به همین میزان در فصل بهار (35.57 درصد)، با افزایش تقریبی 2 واحدي مواجه شده است. 

فعالان اقتصادي به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی کردند که در مقایسه با همین مقدار در
فصل بهار (7.1 واحد) تا حدودي بهبود یافته است. لازم به ذکر است که شاخص کل کشور، شاخص استانی و سایر شاخص ها نیز در

 
این فصل با در نظر گرفتن این عامل محاسبه و گزارش شده اند. 



 
شاخص استانی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 نیز به شرح جدول زیر است: 

در فصل تابستان 1399، میزان آسیب وارده بر کسب وکارها از
شیوع ویروس کرونا در استان هاي اردبیل (8.75) ایلام (7.72)، لرستان (7.58) و خوزستان (7.47)، بیشترین مقدار و در استان هاي
سمنان (5.31)، قم (5.98)، فارس (6.12) و قزوین (6.13)، کمترین مقدار نسبت به سایر استان ها توسط فعالان اقتصادي ارزیابی

 
شده اند. 

بر اساس نتایج این پایش در تابستان 1399، وضعیت محیط کسب وکار در بخش کشاورزي (5.93) در مقایسه با بخش هاي خدمات

 
(6.11) و صنعت (5.94) مناسب تر ارزیابی شده است. 

در بین رشته فعالیت هاي اقتصادي برحسب طبقه بندي استاندارد ISIC.rev4، رشته فعالیت هاي «اطلاعات و ارتباطات»، «حمل
ونقل و انبارداري» و «سلامت انسان و مددکاري اجتماعی» داراي بدترین وضعیت محیط کسب وکار بوده اند و رشته فعالیت هاي
«آموزش»، «سایر فعالیت هاي خدماتی» و «تولید صنعتی (ساخت)» بهترین وضعیت محیط کسب وکار را در مقایسه با سایر رشته

 
فعالیت هاي اقتصادي در کشور داشته اند. 

وضعیت محیط کسب وکار کشور برحسب تعداد کارکنان شاغل در بنگاه ها به گونه اي است که بنگاه هاي با 6 تا 10 نفر کارکن (6.1)
داراي بدترین وضعیت و بنگاه هاي با 101 تا 200 کارکن (5.67) داراي بهترین وضعیت محیط کسب وکار نسبت به سایر بنگاه ها

 
ارزیابی شده اند. 



 وضعیت محیط کسب وکار کشور برحسب سال تأسیس بنگاه
اقتصادي در کارگاه هاي کمتر از 2 سال، بدترین وضعیت (6.13) و در کارگاه هاي بیشتر از 16 سال، داراي بهترین وضعیت (5.92)

 
ارزیابی شده اند. 

 
 

 
شاخص کسب وکار بر اساس نظریه شین 

بر اساس نظریه عمومی کارآفرینی شین، شاخص ملی محیط کسب وکار ایران در تابستان 1399، عدد 6.15 (عدد 10 بدترین ارزیابی
است) به دست آمده است که بدتر از وضعیت این شاخص در ارزیابی فصل گذشته (بهار 1399 با میانگین 6.1) است. میانگین ارزیابی
محیط اقتصادي عدد 6.39 است که در ارزیابی فصل گذشته عدد 6.3 حاصل شده بود و میانگین ارزیابی محیط نهادي عدد 5.96

 
است که در فصل گذشته عدد 5.93 ارزیابی شده بود. 

بر این اساس، همانند فصل گذشته محیط جغرافیایی با عدد 5.3 و محیط مالی با عدد 8.35 به ترتیب مساعدترین و نامساعدترین
محیط ها بر اساس نظریه عمومی کارآفرینی شین بوده اند. لازم به ذکر است که شاخص شین به دلیل در نظر گرفتن وزن عوامل

 
مختلف در محاسبه، از دقت بیشتري نسبت به شاخص کل برخوردار است. 

در بین رشته فعالیت هاي اقتصادي برحسب طبقه بندي استاندارد ISIC.rev4 در فصل تابستان، فعالیت هاي «سایر فعالیت هاي
خدماتی شامل تعمیرات رایانه و کالاهاي شخصی و خانگی، آرایشگاه ها، شستشو و خشک شویی منسوجات، خدمات سونا، ماساژ و
گرمابه (8.45)»، «تأمین جا و غذا شامل هتل ها، اقامتگاه ها و رستوران ها و تالارهاي پذیرایی (8.14)» و «اداري و خدمات پشتیبانی
شامل آژانس هاي توریستی و مسافرتی، مؤسسات حمل مسافر و مؤسسات کرایه لوازم، ابزار و ماشین آلات (7.86)» بیشترین آسیب را

 
از شیوع ویروس کرونا متحمل شده اند. 

در مقابل رشته فعالیت هاي «مالی و بیمه (5.28)»، آب رسانی، مدیریت پسماند، فاضلاب و فعالیت هاي تصفیه (5.58)»، و «استخراج

 
معدن (5.78)» کمترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا نسبت به سایر فعالیت ها متحمل شده اند. 

 
موضوعات: 

کرونا محیط کسب و کار پژوهش هاي اقتصادي



افت تدریجی تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/07/29

فصل اقتصاد - نتایج پایش ملی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 از سوي مرکز آمار و اطلاعات اقتصادي اتاق ایران
منتشر شد. در این فصل، رقم شاخص ملی به 6.05 واحد رسیده که نسبت به فصل قبل 0.4 واحد بدتر شده است. همچنین

فعالان اقتصادي به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی ...

 
 

فصل اقتصاد - نتایج پایش ملی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 از سوي مرکز آمار و اطلاعات اقتصادي اتاق ایران منتشر
شد. در این فصل، رقم شاخص ملی به 6.05 واحد رسیده که نسبت به فصل قبل 0.4 واحد بدتر شده است. همچنین فعالان اقتصادي
به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی کرده اند که در مقایسه با فصل بهار 0.48 واحد بهبود

 
یافته است. 

نتایج پایش ملی محیط کسب وکار ایران در تابستان 1399 از رسیدن عدد این شاخص به 6.05 واحد (نمره 10 بدترین ارزیابی است)

 
حکایت دارد که مساعدتر از وضعیت این شاخص در ارزیابی فصل گذشته (بهار 1399 با میانگین 6.01) است. 

در تابستان 1399، فعالان اقتصادي مشارکت کننده در این پایش، به ترتیب سه مؤلفه «غیرقابل پیش بینی بودن و تغییرات قیمت
مواد اولیه و محصولات»، «بی ثباتی سیاست ها، قوانین و مقررات و رویه هاي اجرایی ناظر بر کسب وکار» و «دشواري تأمین مالی از

 
بانک ها» را نامناسب ترین مؤلفه هاي محیط کسب وکار کشور نسبت به سایر مؤلفه ها ارزیابی کرده اند. 

بر اساس یافته هاي این طرح در تابستان 1399، استان هاي کردستان، کرمان و سیستان و بلوچستان به ترتیب داراي بدترین وضعیت
محیط کسب وکار و استان هاي سمنان، آذربایجان غربی و مرکزي به ترتیب داراي بهترین وضعیت محیط کسب وکار نسبت به سایر

 
استان ها ارزیابی شده اند. 

همچنین بررسی ها نشان می دهد: میانگین ظرفیت تولیدي (واقعی) بنگاه هاي اقتصادي شرکت کننده در طرح در فصل تابستان

 
معادل 37.31 درصد بوده که نسبت به همین میزان در فصل بهار (35.57 درصد)، با افزایش تقریبی 2 واحدي مواجه شده است. 

فعالان اقتصادي به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی کردند که در مقایسه با همین مقدار در
فصل بهار (7.1 واحد) تا حدودي بهبود یافته است. لازم به ذکر است که شاخص کل کشور، شاخص استانی و سایر شاخص ها نیز در

 
این فصل با در نظر گرفتن این عامل محاسبه و گزارش شده اند. 

 
شاخص استانی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 نیز به شرح جدول زیر است: 



 
 

در فصل تابستان 1399، میزان آسیب وارده بر کسب وکارها از شیوع ویروس کرونا در استان هاي اردبیل (8.75) ایلام (7.72)،
لرستان (7.58) و خوزستان (7.47)، بیشترین مقدار و در استان هاي سمنان (5.31)، قم (5.98)، فارس (6.12) و قزوین (6.13)،

 
کمترین مقدار نسبت به سایر استان ها توسط فعالان اقتصادي ارزیابی شده اند. 

بر اساس نتایج این پایش در تابستان 1399، وضعیت محیط کسب وکار در بخش کشاورزي (5.93) در مقایسه با بخش هاي خدمات

 
(6.11) و صنعت (5.94) مناسب تر ارزیابی شده است. 

در بین رشته فعالیت هاي اقتصادي برحسب طبقه بندي استاندارد ISIC.rev4، رشته فعالیت هاي «اطلاعات و ارتباطات»، «حمل
ونقل و انبارداري» و «سلامت انسان و مددکاري اجتماعی» داراي بدترین وضعیت محیط کسب وکار بوده اند و رشته فعالیت هاي
«آموزش»، «سایر فعالیت هاي خدماتی» و «تولید صنعتی (ساخت)» بهترین وضعیت محیط کسب وکار را در مقایسه با سایر رشته

 
فعالیت هاي اقتصادي در کشور داشته اند. 

وضعیت محیط کسب وکار کشور برحسب تعداد کارکنان شاغل در بنگاه ها به گونه اي است که بنگاه هاي با 6 تا 10 نفر کارکن (6.1)
داراي بدترین وضعیت و بنگاه هاي با 101 تا 200 کارکن (5.67) داراي بهترین وضعیت محیط کسب وکار نسبت به سایر بنگاه ها

 
ارزیابی شده اند. 

 
 

وضعیت محیط کسب وکار کشور برحسب سال تأسیس بنگاه اقتصادي در کارگاه هاي کمتر از 2 سال، بدترین وضعیت (6.13) و در

 
کارگاه هاي بیشتر از 16 سال، داراي بهترین وضعیت (5.92) ارزیابی شده اند. 



 
 

 
شاخص کسب وکار بر اساس نظریه شین 

بر اساس نظریه عمومی کارآفرینی شین، شاخص ملی محیط کسب وکار ایران در تابستان 1399، عدد 6.15 (عدد 10 بدترین ارزیابی
است) به دست آمده است که بدتر از وضعیت این شاخص در ارزیابی فصل گذشته (بهار 1399 با میانگین 6.1) است. میانگین ارزیابی
محیط اقتصادي عدد 6.39 است که در ارزیابی فصل گذشته عدد 6.3 حاصل شده بود و میانگین ارزیابی محیط نهادي عدد 5.96

 
است که در فصل گذشته عدد 5.93 ارزیابی شده بود. 

بر این اساس، همانند فصل گذشته محیط جغرافیایی با عدد 5.3 و محیط مالی با عدد 8.35 به ترتیب مساعدترین و نامساعدترین
محیط ها بر اساس نظریه عمومی کارآفرینی شین بوده اند. لازم به ذکر است که شاخص شین به دلیل در نظر گرفتن وزن عوامل

 
مختلف در محاسبه، از دقت بیشتري نسبت به شاخص کل برخوردار است. 

در بین رشته فعالیت هاي اقتصادي برحسب طبقه بندي استاندارد ISIC.rev4 در فصل تابستان، فعالیت هاي «سایر فعالیت هاي
خدماتی شامل تعمیرات رایانه و کالاهاي شخصی و خانگی، آرایشگاه ها، شستشو و خشک شویی منسوجات، خدمات سونا، ماساژ و
گرمابه (8.45)»، «تأمین جا و غذا شامل هتل ها، اقامتگاه ها و رستوران ها و تالارهاي پذیرایی (8.14)» و «اداري و خدمات پشتیبانی
شامل آژانس هاي توریستی و مسافرتی، مؤسسات حمل مسافر و مؤسسات کرایه لوازم، ابزار و ماشین آلات (7.86)» بیشترین آسیب را

 
از شیوع ویروس کرونا متحمل شده اند. 

در مقابل رشته فعالیت هاي «مالی و بیمه (5.28)»، آب رسانی، مدیریت پسماند، فاضلاب و فعالیت هاي تصفیه (5.58)»، و «استخراج
معدن (5.78)» کمترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا نسبت به سایر فعالیت ها متحمل شده اند.



رشد 10 درصدي در ارزیابی عملکرد وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در سال

98نسبت به 97

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/07/29

فصل اقتصاد - مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد و دبیر کمیته هاي مدیریت عملکرد و سلامت اداري و صیانت از حقوق مردم
وزارت تعان، کار و رفاه اجتماعی گفت : ستاد این وزارتخانه در سال 98 در بعد شاخص هاي عمومی با کسب 822 امتیاز

معادل 82 درصد تحقق برنامه ها ، در بعد شاخص هاي اختصاصی با کسب 957 امتیاز معادل ...

فصل اقتصاد - مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد و دبیر
کمیته هاي مدیریت عملکرد و سلامت اداري و صیانت از
حقوق مردم وزارت تعان، کار و رفاه اجتماعی گفت : ستاد
این وزارتخانه در سال 98 در بعد شاخص هاي عمومی با
کسب 822 امتیاز معادل 82 درصد تحقق برنامه ها ، در
بعد شاخص هاي اختصاصی با کسب 957 امتیاز معادل
95.7درصدتحقق برنامه ها و در مجموع شاخص هاي

عمومی و اختصاصی با کسب 1779 امتیاز معادل 89 درصد تحقق برنامه ها، در مقایسه با سال 97 با حدود 10 درصد رشد در "سطح
خوب" ارزیابی شده و 8 پله صعود کرده که بهبود عملکرد ستاد وزارتخانه عمدتاً به دلیل 18.5 درصد رشد در شاخص هاي عمومی و

 
کسب سطح عالی در شاخص هاي اختصاصی است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی رویا رفیعی، با تشریح جزییات نتایج ارزیابی عملکرد
سال 1398 این وزارتخانه از سوي سازمان امور اداري و استخدامی کشور گفت: در راستاي استقرار و اجراي نظام مدیریت عملکرد و
ماده 3 آیین نامه اجرایی مواد 81 و82 قانون مدیریت خدمات کشوري و اجراي دستورالعمل هاي مرتبط در خصوص ارزیابی عملکرد
سالانه ، وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی همانند سایر دستگاه هاي اجرایی مشمول ماده فوق، موظف است هر ساله با مشارکت
واحدهاي ستادي و سازمان هاي مشمول قانون مدیریت خدمات کشوري عملکرد فعالیت ها و اقدامات خود را در ابعاد شاخص هاي

 
عمومی و اختصاصی ارزیابی کرده و سپس از طریق سامانه ارزیابی عملکرد دولت به سازمان اداري و استخدامی کشور گزارش نماید. 

رفیعی تصریح کرد: به منظور کسب نتایج مطلوب، نشست هاي تخصصی با هریک از معاونت ها، سازمان ها و دفاتر تخصصی وزارتخانه
و سازمان امور اداري و استخدامی کشور برگزار شد که پس از بررسی هاي انجام شده نتایج مذکور از سوي سازمان اداري و استخدامی

 
کشور در اختیار دستگاه ها و سازمان ها قرار گرفت. 

رفیعی افزود: نتایج ارزیابی هاي انجام شده از سوي سازمان امور اداري و استخدامی کشور نشان می دهد در بعد شاخص هاي
اختصاصی خوشبختانه همه معاونت ها و دفاتر تخصصی مشمول ارزیابی، در سطح عالی ارزیابی شده اند و در همین راستا معاونت امور

 
تعاون با 97.6 درصد تحقق توانست رتبه نخست را در میان معاونت ها و دفاتر تخصصی این وزارتخانه کسب کند . 

به گفته رفیعی همچنین دفتر امور بین الملل با 23 درصد رشد در شاخص هاي اختصاصی داراي بهبود عملکرد بوده و از نظرمیزان
تغییرات در رتبه اول قرار گرفته است. همچنین معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال با ارتقاء سطح، افزایش درصد تحقق برنامه ها و

 
رشد قابل توجه شاخص هاي اختصاصی و عمومی مرتبط در ارزیابی عملکرد سال 1398 نیز قابل تقدیر است. 



وي تصریح کرد: خوشبختانه هر چهار سازمان تابعه مشمول ارزیابی در سال 98نسبت به سال 97 بهبود عملکرد داشته و در مجموع
شاخص هاي عمومی و اختصاصی سازمان آموزش فنی و حرفه اي رتبه اول و سطح خوب را در بین سازمان هاي تابعه مشمول ارزیابی

 
کسب نموده اند .  

رفیعی ادامه داد : جا دارد در اینجا از نقش بسیار چشمگیر سازمان تامین اجتماعی در ارتقاء درصد تحقق برنامه ها در سطح وزارتخانه
با رشد 31 درصدي نیز یاد کنم که از نظر میزان رشد در کل دستگاه رتبه نخست را دارد.



طرح روستاي بدون بیکار در سه روستاي مازندران اجرا شد

منبع: ایرناشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/07/29

ساري - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید مازندران گفت که طرح روستاي بدون بیکار در سه روستاي بخش مرکزي این
استان اجرایی شده است.

ساري - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید مازندران
گفت که طرح روستاي بدون بیکار در سه روستاي بخش

 
مرکزي این استان اجرایی شده است. 

صلاح گل محمدي روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا افزود : اجراي طرح روستاي بدون بیکار در مازندران به
صورت پایلوت بود که تا کنون در روستاهاي " وازیکَ " و
" اسکنده " محمودآباد و " ورازان " شهرستان نور اجرایی

 
شد. 

وي ادامه داد : در این طرح طبق نقشه بیکاري و ظرفیت هر روستا، سرمایه گذاري می شود تا نه تنها ظرفیت روستاها تقویت شود،

 
بلکه کاهش بیکاري را نیز شاهد باشیم. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید مازندران گفت : در این طرح ابتدا اولویت با تحصیل کردگان و همچنین مشاغل و طرح هاي اقتصادي
است که با زیستبوم روستا همخوانی دارد و به طور طبیعی در مازندران کشاورزي ، دامداري و تولیدات گلخانه اي معمولان اولویت

 
ماست. 

وي افزود : طبق پایش و بررسی هاي انجام شده و همچنین اعلام مسئولان این سه روستا ، در حال حاضر هیچ بیکاري در آنجا وجود

 
ندارد که نشان از موفقیت طرح روستاي بدون بیکار در مازندران دارد. 

گل محمدي اظهار داشت: سرمایه گذاري در این طرح از سوي صندوق کارافرینی امید و همچنین صندوق توسعه ملی انجام می شود

 
و محدودیتی براي طرح هاي اقتصادي متناسب با شرایط روستا وجود ندارد. 

وي همچنین از اجراي طرح هر روستا یک محصول در مازندران خبر داد و گفت : این طرح به همراه طرح روستاي بدون بیکار تا

 
کنون در 14 روستا در بخش هاي غربی ، مرکزي و شرقی استان اجرایی شده است. 

گل محمدي افزود : تا کنون براي اجرایی شدن این 2 طرح بیش از 180 میلیارد ریال سرمایه گذاري شد که از طریق صندوق خرد

 
محلی با مدیریت اهالی روستاها تزریق می شود. 



وي نظارت بر صندوق محلی جهت جلوگیري از انحراف را لحظه اي و برخط توصیف کرد و گفت : تمامی اعتبارات اشتغال و طرح هاي

 
اقتصادي به صورت لحظه اي بررسی و فرآیند کار تحت نظر است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید مازندران همچنین از شناسایی 35 روستاي دیگر براي اجراي طرح روستاي بدون بیکار و هر روستا یک

 
محصول اشاره کرد و گفت : مقرر شد براي اجراي این طرح ها اعتبار 57 میلیارد تومانی تخصیص یابد که مربوط به سال جاري است. 

وي اشتغال روستایی و تقویت اقتصاد خرد را یکی از مهم ترین اولویت دولت و صندوق توصیف کرد و افزود : پایداري ، آسیب ناپذیري
، پایین بودن ریسک و همچنین توسعه چرخه اقتصادي در روستا و جلوگیري از مهاجر از مهم ترین ویزگی هاي اشتغال روستایی

 
است . 

 
استان مازندران سه میلیون و 300 هزار نفر جمعیت دارد که از این تعداد 43 درصد در مناطق روستایی زندگی می کنند. 

در چند دهه اخیر به دلایل مختلف از جمله نبود بسترهاي اشتغال ، توسعه نیافتگی و همچنین جذابیت زندگی شهري جمعیت
روستایی استان را وارد روند کاهش کرد اما در سال هاي گذشته با تقویت حوزه هایی مانند گردشگري روستایی ، کشاورزي ، ایجاد

 
زیرساخت هاي ارتباطی منجر به تثبیت جمعیت روستایی استان شد. 

 
برچسب ها 

 
- صندوق توسعه ملی 

 
- مازندران 

 
- اشتغال زایی 

- کارآفرینی



ارائه خدمت به ایثارگران باید مبتنی بر شرایط روز باشد

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/07/29

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (29 مهر) - ولادت شهید مصطفی ابراهیمی مجد (استان تهران، شهرستان تهران)
(1333 ه.ش) - شهادت شهید علی میرشکاري (استان بوشهر، شهرستان گناوه) (1359 ه.ش) - شهادت شهید مصطفی رضائی
لوجندي (استان مازندران، شهرستان نکا) (1359 ه.ش) - شهادت شهید عبدالوهاب محمدیان (استان مازندران، شهرستان بهشهر)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید علی محمدي زرندینی (استان مازندران، شهرستان نکا) (1361 ه.ش) - شهادت شهید شکراالله
اسماعیلی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید نصراالله آبیان (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362
ه.ش) - شهادت شهید اسفندیار سلمانی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید سیدصمد قربانپور گنجی
(استان مازندران، شهرستان بابل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید مختار شالیکار کناري (استان مازندران، شهرستان فریدونکنار)
(1362 ه.ش) - شهادت شهید رحیم رحیمی چاپانی (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1362 ه.ش) - شهادت شهید
محمدعلی قاسم پورآرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید حسین مختص آبادي بیدگلی
(استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید حسن غلامرضازاده آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و
بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدتقی قصابی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل، روستاي یزدل) (1362 ه.ش) -
شهادت شهید حسن شریفی ستوده (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید قدمعلی عباس زاده
(استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید داود صلاتی آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل)
(1362 ه.ش) - شهادت شهید فریدون اسماعیلی سرشتک (استان کهگیلویه و بویراحمد، شهرستان گچساران) (1362 ه.ش) -
شهادت شهید شیرمحمد قمري دوآب (استان خراسان شمالی، شهرستان شیروان) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدعلی عباسیان
(1362 ه.ش) - شهادت شهید علی بلبلی (استان خراسان رضوي، شهرستان نیشابور) (1363 ه.ش) - شهادت شهید داریوش گودرزي
کیا (استان مرکزي، شهرستان اراك، روستاي اناج) (1363 ه.ش) - شهادت شهید مهدي فریدونی بیدگلی (استان اصفهان، شهرستان
آران و بیدگل) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حجت االله زرینی گاکیه (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1363 ه.ش) -
شهادت شهید حسن غفوریان یاورنیا (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حیدر محمدحسینی
(استان تهران، شهرستان دماوند) (1363 ه.ش) - شهادت شهید محمدرضا سلیمی (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1363 ه.ش)
- شهادت شهید اسحق کریم زاده یزدلی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1364 ه.ش) - شهادت شهید خلیل بیاتی (استان
مازندران، شهرستان بهشهر) (1365 ه.ش) - شهادت شهید برار جان عسگري (استان مازندران، شهرستان قائمشهر) (1366 ه.ش) -
شهادت شهید حمید حردانی (استان خوزستان، شهرستان اهواز) (1366 ه.ش) - شهادت شهید محمد صادق محمدي (استان ایلام،
شهرستان بدره، روستاي زرانگوش) (1367 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم مصطفی نبی لو (1396 ه.ش) - درگذشت آیت االله
محمدرضا مهدوي کنی رییس مجلس خبرگان رهبري (1393 ه.ش) - شهادت شهید علی درستی (استان آذربایجان غربی، شهرستان

 
خوي) (1398 ه.ش) - روز صادرات 

 
حماسه و جهاد >> دفاع مقدس 

 
مرتضوي: 

 
ارائه خدمت به ایثارگران باید مبتنی بر شرایط روز باشد 



مدیرکل بنیاد شهرستان هاي استان تهران در دیدار با نماینده مردم شهرستان هاي قرچک، ورامین و پیشوا در مجلس گفت: ارائه

 
خدمت به ایثارگران باید مبتنی بر شرایط روز آن ها باشد. 

 
کد خبر: 422611 

 
 20October 2020 - 13:01 - 1399 تاریخ انتشار: 29 مهر

به گزارش گروه حماسه و جهاد دفاع پرس، عبداالله مرتضوي در
دیدار با حسین نوش آبادي نماینده مردم ورامین در مجلس که
دیروز (دوشنبه) برگزار شد، با اشاره به افزایش سن والدین شهدا
و ایثارگران، اظهار داشت: جامعه هدف بنیاد شهید و امور
ایثارگران در حال رسیدن به مرحله کهن سالی و اکثر این عزیزان
نیز دچار ناتوانی هاي جسمی هستند لذا باید ارائه خدمات

 
متناسب با شرایط روز آن ها باشد. 

وي افزود: عمده مشکلات ایثارگران در حوزه اشتغال و مسکن است و با توجه به شرایط اقتصادي، وامی که در چهارچوب مصوب قانون
براي خرید مسکن به ایثارگران پرداخت می شود، براي خرید خانه کفاف نمی دهد لذا در این حوزه نیز باید تصمیمات جدیدي اتخاذ

 
شود. 

حسین نوش آبادي نماینده مردم ورامین در مجلس با اشاره به ضعف هاي موجود در قانون جامع خدمت رسانی به ایثارگران افزود: ما
در مجلس تمام تلاشمان را می کنیم تا قوانینی را که در حوزه ایثارگران داراي نقص است را برطرف کنیم و فراکسیون ایثارگران در

 
مجلس نیز با عزم جدي این موضوع را دنبال می کند. 

وي با قدردانی از تلاش فعالان در حوزه خدمت رسانی به خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران گفت: این جلسات و شنیدن نقطه
نظرات شما که مستقیم با ایثارگران در ارتباط هستید، بسیار مؤثر است و امیدوارم بتوانیم در مجلس براي این عزیزان خدمات

 
ماندگاري ارائه کنیم. 

انتهاي پیام/ 112



چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف

شعار سال و جهش تولید شد

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري امید خواست تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور برنامه و تلاش
خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند. نوشته چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت

امید در جهت تحقق اهداف شعار سال و جهش تولید شد اولین بار در درآمد نیوز. پدیدار شد.

مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري
امید خواست تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور
برنامه و تلاش خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و

 
اشتغالزایی قرار دهند. 

به گزارش  درآمد نیوز  به نقل از بانک سپه؛  محمد کاظم
چقازردي در مراسم قدردانی از دکتر حسنعلی قنبري مدیر

عامل پیشین و معارفه دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید که با حضور اعضاي هیئت مدیره و
هیئت عامل بانک سپه، اعضاي هیئت مدیره گروه مدیریت سرمایه گذاري امید و مدیران عامل شرکت هاي تابعه امید درمحل
ساختمان سردار شهید قاسم سلیمانی بانک سپه برگزار شد، با اشاره به اهمیت شرکت سرمایه گذاري امید در پیشبرد اهداف اقتصادي
کشور گفت: لازم است تا نتایج تلاشهاي ارزنده این هلدینگ که در برگیرنده صنایع متعددي است خصوصا در عرصه کلان اقتصادي

 
کشور به عموم اطلاع رسانی شود. 

وي تاکید کرد : از تمام مدیران هلدینگ سرمایه گذاري امید انتظار دارم امور و پروژه هاي در دست اقدام را طبق برنامه به انجام

 
رسانند و نقش خود را به نحو شایسته در سطح اقتصاد ملی ایفا کنند. 

 
محور برنامه هاي خود را جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهید 

مدیر عامل بانک دارائی هاي شرکت امید را هم ردیف دارائی هاي بانک سپه قبل از ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح برشمرد
و خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت جهش تولید و اشتغال زایی در کشور، شرکت سرمایه گذاري امید و شرکت هاي تابعه که از
پتانسیل خوبی در این زمینه برخوردار هستند باید با انسجام، همگرایی و هماهنگی در بدنه مدیریتی مانع از اتلاف ظرفیت ها و منابع

 
موجود و توقف چرخه تولید و اشتغالزایی در حوزه هاي متنوع فعالیت هلدینک امید شوند. 

 
مدیران پاك دست عامل موفقیت و حرکت و پیشرفت شرکت 

مدیر عامل با اشاره به سابقه درخشان نخستین بانک ایرانی و حضور مؤثر در پروژه هاي ملی و رضایت مسئولین کشور از عملکرد بانک
سپه این موفقیت هاي درخشان را مرهون سلامت نفس، پاکدستی، تخصص و تجربه اعضاي هیئت مدیره، مدیران و کارکنان بانک



 
سپه عنوان و تاکید کرد سلامت اخلاقی، حرفه اي و پاکدستی مدیران بانک و شرکت هاي زیر مجموعه خط قرمز ماست. 

 
حرکت در چارچوب قانون و مقررات و لزوم توجه به شفاف سازي امور 

چقازردي حفظ  و رعایت قوانین، ضوابط و مقررات در کلیه امور شرکت ها از جمله قراردادهاي پیمانکاري ، مزایده ها و مناقصه ها را
همچون گذشته ضروري دانست و اعلام کرد: بانک به هیچ وجه عدول از قوانین و مقررات را در هیچ یک از مجموعه هاي تابعه خود

 
نمی پذیرد. 

 
لزوم نظارت بر پیشرفت پروژه ها، جلوگیري از تعدیل نیرو و مدیریت هزینه ها 

مدیرعامل واگذاري طرح ها و پروژه هاي عظیم ملی به بانک سپه را نتیجه اعتماد مردم و مسئولین به نخستین بانک ایرانی عنوان و بر
ضرورت نظارت دقیق وتمرکز بر پیشرفت پروژه هاي جاري، جلوگیري از تعدیل نیرو و حفظ اشتغال و مدیریت و صرفه جویی درهزینه
ها با توجه به شرایط کشور تأکید کرد. همچنین یکی از اهداف اصلی فعالیت هلدینگ امید را تقویت بنیان هاي اقتصادي در راستاي

 
کمک به دولت جهت حصول به اهداف ملی اقتصادي کشور بیان کرد . 

چقازردي اظهار داشت: حمایت از شرکت سرمایه گذاري امید و کمک به شرکت هاي زیر مجموعه آن براي رونق و شکوفایی اقتصادي
کشور همواره مدنظر بانک بوده وضمن تشکر از موافقت وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک مرکزي ج.ا.ا با مشارکت بانک درافزایش
سرمایه شرکت امید، این امر را در راستاي حمایت از پروژه هاي در دست اجراي شرکت هاي مذکور و حفظ  و افزایش اشتغال و رونق

 
تولید قلمداد کرد. 

وي از مدیران شرکت هاي تابعه شرکت سرمایه گذاري امید نیز خواست تا با تمرکز حسابها و عایدات ارزي ،کشور را در شرایط سخت

 
تحریم مانند گذشته حمایت کنند . 

 
و ي گفت: بانک نیز از مدیران فعال، توانمند و متعهد خود حمایت می کند. 

 
اجراي تکالیف محوله در راستاي واگذاري شرکت هاي فاقد فعالیت بانکی 

مدیر عامل بانک سپه اظهار داشت: بانک در انجام تکالیف ابلاغی تاکنون در 5 مرحله عرضه بلوکی سهام تحت تملک خود در شرکت

 
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را انجام داده اما واگذاري آن محقق نشده است . 

وي افزود: با توجه به شرایط فعلی بازار سرمایه  حسب دستور و تاکیدات مراجع و نهادهاي ذیربط، عرضه خرد سهام شرکت مذکور و
سایر شرکت ها موقتا متوقف گردیده و با تاکید بر اینکه این امر به معناي غفلت از انجام مسئولیت بانک در اجراي تکالیف ابلاغی

 
نیست اظهار داشت : واگذاري شرکت هاي تابعه در شرایط مناسب بازارسرمایه در دستور کار بانک قرار دارد. 

 
در آینده نزدیک سه بانک دیگر در بانک سپه ادغام خواهند شد 

مدیر عامل با اشاره به پروژه ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه اظهار داشت: طرح ملی ادغام کار بسیار بزرگی
است که در حال حاضر اهم فعالیت هاي بانک و هیئت مدیره را به خود معطوف داشته و تاکنون ادغام 2 بانک نهایی شده و باقیمانده



 
بانک ها در آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را طی خواهند کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تشکر از تلاش هاي دکتر حسنعلی قنبري در دوران مسئولیت به عنوان مدیر عامل شرکت
سرمایه گذاري امید خاطر نشان کرد: دکتر قنبري با کارنامه مطلوب و با سلامت کاري از شخصیت علمی و اجرایی برخوردار بوده و
همواره در کنار ما و مجموعه بانک سپه حضور دارند و از تجربیات ایشان استفاده خواهیم کرد. ضمنا از تلاش هاي هیات مدیره شرکت
بابت اقدامات صورت گرفته در زمینه واگذاري املاك و اموال مازاد و دارایی هاي غیر مولد و تسویه بخشی از مطالبات بانک از محل

 
منابع حاصل از واگذاري ها قدردانی کرد. 

چقازردي کفایت و توانمندي دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید را در کنار تجربه وي در حوزه
شرکت ها از عوامل مهم و مؤثر در پیشبرد اهداف شرکت سرمایه گذاري امید دانست و ضمن آرزوي موفقیت براي وي مجددا  بر
ضرورت نظارت بر عملکرد شرکت هاي تابعه، فراهم نمودن شرایط اتمام پروژه هاي نیمه تمام (بویژه پروژه هاي در دست اجراي
شرکت پترو امید آسیا ) و جبران عقب ماندگی احتمالی آنها ، حل و فصل مسائل شرکت ها و تصفیه شرکت هاي فاقد کارایی تاکید

 
کرد. 

در پایان این مراسم مدیران عامل شرکت هاي چادر ملو، گل گهر، مدیریت انرژي امید تابان هور، کویر تایر و پترو امید آسیا در
سخنان کوتاهی ضمن ارائه گزارش مختصر از فعالیتهاي شرکت خود از زحمات مدیر عامل پیشین شرکت سرمایه گذاري امید

قدردانی و به مدیر عامل جدید خیر مقدم گفتند.



حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت مغتنمی براي

خدمت به کشور است

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/07/29

دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید با تشکر از حسن اعتماد وزیر اقتصاد، مدیر عامل
بانک سپه و اعضاي هیأت مدیره اظهار داشت: تجربه حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت مغتنمی

براي خدمت به کشور است. نوشته حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت ...

دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه
گذاري امید با تشکر از حسن اعتماد وزیر اقتصاد، مدیر عامل بانک
سپه و اعضاي هیأت مدیره اظهار داشت: تجربه حضور در کنار
مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت مغتنمی براي خدمت

 
به کشور است. 

به گزارش درآمد نیوزبه نقل از روابط عمومی بانک سپه، وي با
اشاره به سوابق کاري خود تصریح کرد: بیش از نیمی از سوابق کاري ام در وزارت صنعت و مجموعه بازرگانی قدیم سپري شده است
و بخشی دیگري را نیز در بنگاه هاي اقتصادي مربوط به حوزه هاي صنعتی و معدنی انجام وظیفه کردم و امیدوارم این تجارب در
مجموعه جدید کارایی داشته باشد.دکتر مدرس خیابانی بر ضرورت حفظ نقاط قوت و اصلاح نقاط ضعف مجموعه امید تاکید

 
و خاطرنشان کرد در این مسیر نیازمند یاري همه مدیران ارزشی بانک و مجموعه امید هستیم . 

مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري امید افزود: همه تلاش ما این است تا بتوانیم با استفاده ازظرفیت هاي موجود و در چارچوب
سیاست هاي نظام ،تولید را حفظ کنیم و در بخش اشتغال نیز با توجه به شرایط کشور بتوانیم در جهت جهش تولید و حفظ اشتغال
پایدار نقش آفرین باشیم.وي خاطرنشان کرد: تکلیف اصلی من حفظ حقوق صاحبان سهام و رأس آن بانک سپه با رعایت موازین
حقوق سایر ذینفعان است که حتماً در چارچوب ضوابط، ابلاغیه ها و سیاست هاي بانک سپه، مدیر عامل و اعضاي هیأت مدیره انجام
خواهد شد.دکتر مدرس خیابانی اظهار داشت : با توجه به اینکه بخش تولید در حال حاضر متکفل تامین درآمدهاي ارزي کشور نیز
است این پتانسیل در شرکتهاي زیرمجموعه شرکت سرمایه گذاري امید وجود دارد تا درآمدهاي ارزي خوبی براي کشور حاصل کنند
و با تامین حقوق همه ذینفعان در چارچوب ضوابط و سیاستهاي بانک و سیاستهاي اصلی نظام در پیشبرد اهداف کشور سهیم باشند
.وي در خاتمه عنوان کرد: از اینکه در یک مجموعه جدید می خواهم کسب تجربه کنم و باز هم بیاموزم خدا را شاکرم و امیدوار هستم

در پیشگاه پروردگار، کسانی که به من اعتماد کردند و مردم رو سفید شوم.



بررسی تاثیر بکارگیري انواع عقلانیت بر رضایت از زندگی

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/07/29

پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات

 پژوهش «بررسی تاثیر
بکارگیري انواع عقلانیت بر رضایت از زندگی» با مطالعه موردي شهروندان تهرانی ازسوي پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات منتشر

 
شد. 

این پژوهش به دنبال شناسایی تاثیربکارگیري انواع انتخاب عقلانی کنشگران بر رضایت از زندگی است و در پی آن است تا اثرات ناشی
از سرمایه اجتماعی، دینداري و احساس محرومیت نسبی بر رضایت از زندگی را بکاود و به این سوال پاسخ دهد که میزان رضایت از

 
زندگی کنشگران در گروه هاي مختلف سنی، تحصیلی و ... چه تفاوتی باهم دارد. 

این پژوهش مجموعاً در 5 فصل تدوین شده که در فصل اول به ذکر کلیات تحقیق پرداخته شده و در فصل دوم ادبیات نظري تحقیق
از نظر گذرانده شده است. توضیح درباره روش تحقیق و تعاریف متغیرها، موضوع فصل سوم است، فصل چهارم یافته هاي تحقیق را

 
ارائه می کند و فصل پایانی به جمع بندي و ارائه پیشنهادات اختصاص داده شده است. 

پژوهشگر در این مطالعه ضمن بررسی انواع عقلانیت (هنجاري، فردي و دگرخواهانه)، نتیجه می گیرد که در میان انواع عقلانیت ها،
عقلانیت هنجاري بیشترین رابطه را با احساس رضایت از زندگی دارد و معتقد است رعایت کردن ارزش ها و هنجارهاي حاکم بر

 
جامعه، یک عامل مهم در احساس رضایت از زندگی است. 



 
 

به استناد این پژوهش، علی رغم ایجاد عقلانیت اجتماعی از ترکیب عقلانیت هنجاري، فردي و دگرخواهانه، عقلانیت هنجاري در
جامعه ایران، از عقلانیت اجتماعی مهم تر است و از جایگاه بالایی برخوردار است. به همین دلیل پژوهشگر، جامعه را نیازمند معرفی و
روشن سازي ارزش ها و هنجارهاي خود می داند و باور دارد باید از طریق سیستم هاي آموزشی و رسانه هاي جمعی به شفاف سازي

 
و تبیین ارزش ها و هنجارهاي موجود در جامعه پرداخته شود تا افراد با رعایت کردن آن ها از زندگی خود لذت بیشتري ببرند. 

در بررسی ارتباطات میان فاکتورهاي سرمایه اجتماعی، دینداري، احساس محرومیت نسبی، گروه هاي مختلف و احساس رضایت از
زندگی، ضمن تشریح چگونگی تاثیر و تاثر هریک از این مولفه ها به طور مبسوط، به استناد یافته هاي تحقیق، رضایت از زندگی در
گروه زنان و مردان و گروه هاي سنی تفاوت معناداري ندارد و متغیرهاي ثابت دیگري ازجمله «وضعیت اشتغال» و «درآمد» جزو عامل
هاي موثر هستند و مطابق با نظریه هاي رضایت از زندگی، سطوح اولیه براي به وجود آمدن احساس رضایت از زندگی، مسائل مربوط
به حوزه اقتصادي هستند. به همین دلیل در پایان، به سیاست گذاران و برنامه ریزان توصیه شده که جنبه هاي اقتصادي زندگی افراد

 
در درجه اول، مورد ملاحظه قرار گیرد. 

مشاهده نسخه الکترونیکی اثر



شرکت پارس حیان، صادرکننده نمونه ملی

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/07/29

شرکت داروسازي پارس حیان در سال 1362 توسط دو دانشمند فرهیخته و استاد دانشگاه سرکار خانم دکتر رقیه کولوبندي
و دکتر زهرا کولوبندي تأسیس گردید. این شرکت که به نوآوري وکیفیت، کارآفرینی و مسئولیت اجتماعی شهرت دارد، عمده

فعالیت خود را بر تولید محصولات بهداشت پوست و مو متمرکز کرده و در حال حاضر یکی از ...

شرکت داروسازي پارس حیان در سال 1362 توسط دو
دانشمند فرهیخته و استاد دانشگاه سرکار خانم دکتر رقیه
کولوبندي و دکتر زهرا کولوبندي تأسیس گردید. این
شرکت که به نوآوري وکیفیت، کارآفرینی و مسئولیت
اجتماعی شهرت دارد، عمده فعالیت خود را بر تولید
محصولات بهداشت پوست و مو متمرکز کرده و در حال
حاضر یکی از بزرگترین شرکتهاي فعال در عرصه آرایشی

 
بهداشتی در سطح خاورمیانه می باشد. 

بنیانگذاران این شرکت بارها بعنوان چهره ماندگار صنعت و
کارآفرین برتر انتخاب شده اند. کسب متوالی جایزه
صادرکننده نمونه ملی، کسب تندیس زرین از جشنواره
محصولات سالم و ایمن، کسب عنوان واحد نمونه و موفق
ملی، کسب لوح و نشان زرین رضایتمندي مشتري گوشه

هایی از افتخارات و دستاوردهاي پارس حیان درسالهاي اخیر است. پارس حیان با اخذ استانداردهاي گوناگون از جمله GMP از سطح
بالاي کیفیت برخوردار می باشد و در این راستا همواره انتخاب اول شرکت هاي خارجی براي همکاري هاي مشترك بوده است. این
شرکت همچنین در زمینه مشارکت هاي بین المللی با شرکت هاي برتر خارجی جهت خدمات برون سپاري تولید، پروژه هاي موفقی
را اجرا نموده است. علاوه بر این پارس حیان در زمینه بکارگیري تکنولوژي هاي جدید مانند نانو تکنولوژي و زیست فناوري فعالیت
هاي چشمگیري دارد و با رویکرد نوآوري و شتابدهی به شرکتی جذاب براي صاحبان ایده و استارتاپ هاي جدید تکنولوژي بدل شده

 
است. 

کشورهاي منطقه خاورمیانه به ویژه عراق مهمترین مقاصد صادراتی این شرکت می باشند. همچنین این شرکت در افغانستان نیز
حضور فعال دارد و محصولات آن در بازارهاي پاکستان، تاجیکستان و ازبکستان نیز طرفداران خود را دارد. قراردادهاي آذربایجان،
گرجستان نیز در در دست اجرا می باشد. همچنین مذاکرات براي ورود به بازار روسیه نیز صورت گرفته و اخیرا از سوي کشورهاي
اروپایی مانند بلژیک نیز درخواست صادرات دریافت شده است. علاوه بر آن تقاضاهاي بسیاري نیز از سوي کشورهاي آفریقایی از جمله
کنیا و نیجریه مطرح شده است. سطح کیفیت محصولات به حدي است که در برخی کشورها به جاي کرم ضدآفتاب، از اصطلاح "کرم

 
آردن" (یکی از برندهاي شرکت) استفاده می کنند که نشان از استقبال گسترده مصرف کنندگان از محصولات این شرکت دارد. 

www.parshayan.com





چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید در جهت تحقق اهداف

شعار سال و جهش تولید شد

منبع: پاناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران (پانا) - مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري امید خواست تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور
برنامه و تلاش خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند.

تهران (پانا) - مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت
سرمایه گذاري امید خواست تا همچون گذشته با جدیت
بیشتر محور برنامه و تلاش خود را تحقق شعار سال و

 
جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند. 

به گزارش بانک سپه؛ محمد کاظم چقازردي در مراسم
قدردانی از دکتر حسنعلی قنبري مدیر عامل پیشین و

معارفه دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید که با حضور اعضاي هیئت مدیره و هیئت عامل
بانک سپه، اعضاي هیئت مدیره گروه مدیریت سرمایه گذاري امید و مدیران عامل شرکت هاي تابعه امید درمحل ساختمان سردار
شهید قاسم سلیمانی بانک سپه برگزار شد، با اشاره به اهمیت شرکت سرمایه گذاري امید در پیشبرد اهداف اقتصادي کشور گفت:
لازم است تا نتایج تلاشهاي ارزنده این هلدینگ که در برگیرنده صنایع متعددي است خصوصا در عرصه کلان اقتصادي کشور به عموم

 
اطلاع رسانی شود. 

وي تاکید کرد : از تمام مدیران هلدینگ سرمایه گذاري امید انتظار دارم امور و پروژه هاي در دست اقدام را طبق برنامه به انجام

 
رسانند و نقش خود را به نحو شایسته در سطح اقتصاد ملی ایفا کنند. 

 
محور برنامه هاي خود را جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهید 

مدیر عامل بانک دارائی هاي شرکت امید را هم ردیف دارائی هاي بانک سپه قبل از ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح برشمرد
و خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت جهش تولید و اشتغال زایی در کشور، شرکت سرمایه گذاري امید و شرکت هاي تابعه که از
پتانسیل خوبی در این زمینه برخوردار هستند باید با انسجام، همگرایی و هماهنگی در بدنه مدیریتی مانع از اتلاف ظرفیت ها و منابع

 
موجود و توقف چرخه تولید و اشتغالزایی در حوزه هاي متنوع فعالیت هلدینک امید شوند. 

 
مدیران پاك دست عامل موفقیت و حرکت و پیشرفت شرکت 

مدیر عامل با اشاره به سابقه درخشان نخستین بانک ایرانی و حضور مؤثر در پروژه هاي ملی و رضایت مسئولین کشور از عملکرد بانک
سپه این موفقیت هاي درخشان را مرهون سلامت نفس، پاکدستی، تخصص و تجربه اعضاي هیئت مدیره، مدیران و کارکنان بانک



 
سپه عنوان و تاکید کرد سلامت اخلاقی، حرفه اي و پاکدستی مدیران بانک و شرکت هاي زیر مجموعه خط قرمز ماست. 

 
حرکت در چارچوب قانون و مقررات و لزوم توجه به شفاف سازي امور 

چقازردي حفظ و رعایت قوانین، ضوابط و مقررات در کلیه امور شرکت ها از جمله قراردادهاي پیمانکاري ، مزایده ها و مناقصه ها را
همچون گذشته ضروري دانست و اعلام کرد: بانک به هیچ وجه عدول از قوانین و مقررات را در هیچ یک از مجموعه هاي تابعه خود

 
نمی پذیرد. 

 
لزوم نظارت بر پیشرفت پروژه ها، جلوگیري از تعدیل نیرو و مدیریت هزینه ها 

مدیرعامل واگذاري طرح ها و پروژه هاي عظیم ملی به بانک سپه را نتیجه اعتماد مردم و مسئولین به نخستین بانک ایرانی عنوان و بر
ضرورت نظارت دقیق و تمرکز بر پیشرفت پروژه هاي جاري، جلوگیري از تعدیل نیرو و حفظ اشتغال و مدیریت و صرفه جویی
درهزینه ها با توجه به شرایط کشور تأکید کرد. همچنین یکی از اهداف اصلی فعالیت هلدینگ امید را تقویت بنیان هاي اقتصادي در

 
راستاي کمک به دولت جهت حصول به اهداف ملی اقتصادي کشور بیان کرد . 

چقازردي اظهار کرد: حمایت از شرکت سرمایه گذاري امید و کمک به شرکت هاي زیر مجموعه آن براي رونق و شکوفایی اقتصادي
کشور همواره مدنظر بانک بوده وضمن تشکر از موافقت وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک مرکزي ج.ا.ا با مشارکت بانک درافزایش
سرمایه شرکت امید، این امر را در راستاي حمایت از پروژه هاي در دست اجراي شرکت هاي مذکور و حفظ و افزایش اشتغال و رونق

 
تولید قلمداد کرد. 

وي از مدیران شرکت هاي تابعه شرکت سرمایه گذاري امید نیز خواست تا با تمرکز حسابها و عایدات ارزي ،کشور را در شرایط سخت

 
تحریم مانند گذشته حمایت کنند . 

 
وي گفت: بانک نیز از مدیران فعال، توانمند و متعهد خود حمایت می کند. 

 
اجراي تکالیف محوله در راستاي واگذاري شرکت هاي فاقد فعالیت بانکی 

مدیر عامل بانک سپه اظهار کرد: بانک در انجام تکالیف ابلاغی تاکنون در 5 مرحله عرضه بلوکی سهام تحت تملک خود در شرکت

 
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را انجام داده اما واگذاري آن محقق نشده است . 

وي افزود: با توجه به شرایط فعلی بازار سرمایه حسب دستور و تاکیدات مراجع و نهادهاي ذیربط، عرضه خرد سهام شرکت مذکور و
سایر شرکت ها موقتا متوقف گردیده و با تاکید بر اینکه این امر به معناي غفلت از انجام مسئولیت بانک در اجراي تکالیف ابلاغی

 
نیست اظهار داشت : واگذاري شرکت هاي تابعه در شرایط مناسب بازارسرمایه در دستور کار بانک قرار دارد. 

 
در آینده نزدیک سه بانک دیگر در بانک سپه ادغام خواهند شد 

مدیر عامل با اشاره به پروژه ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه اظهار داشت: طرح ملی ادغام کار بسیار بزرگی
است که در حال حاضر اهم فعالیت هاي بانک و هیئت مدیره را به خود معطوف داشته و تاکنون ادغام 2 بانک نهایی شده و باقیمانده



 
بانک ها در آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را طی خواهند کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تشکر از تلاش هاي دکتر حسنعلی قنبري در دوران مسئولیت به عنوان مدیر عامل شرکت
سرمایه گذاري امید خاطر نشان کرد: دکتر قنبري با کارنامه مطلوب و با سلامت کاري از شخصیت علمی و اجرایی برخوردار بوده و
همواره در کنار ما و مجموعه بانک سپه حضور دارند و از تجربیات ایشان استفاده خواهیم کرد. ضمنا از تلاش هاي هیات مدیره شرکت
بابت اقدامات صورت گرفته در زمینه واگذاري املاك و اموال مازاد و دارایی هاي غیر مولد و تسویه بخشی از مطالبات بانک از محل

 
منابع حاصل از واگذاري ها قدردانی کرد. 

چقازردي کفایت و توانمندي دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید را در کنار تجربه وي در حوزه
شرکت ها از عوامل مهم و مؤثر در پیشبرد اهداف شرکت سرمایه گذاري امید دانست و ضمن آرزوي موفقیت براي وي مجددا بر
ضرورت نظارت بر عملکرد شرکت هاي تابعه، فراهم نمودن شرایط اتمام پروژه هاي نیمه تمام (بویژه پروژه هاي در دست اجراي
شرکت پترو امید آسیا ) و جبران عقب ماندگی احتمالی آنها ، حل و فصل مسائل شرکت ها و تصفیه شرکت هاي فاقد کارایی تاکید

 
کرد. 

در پایان این مراسم مدیران عامل شرکت هاي چادر ملو، گل گهر، مدیریت انرژي امید تابان هور، کویر تایر و پترو امید آسیا در

 
سخنان کوتاهی ضمن ارائه گزارش مختصر از فعالیتهاي 

مدیرعامل بانک سپه محمد کاظم چقازردي شرکت سرمایه گذاري امید جهش تولید و اشتغالزایی اهداف اقتصادي هلدینگ نیروهاي
مسلح اشتغال زایی



ایجاد اشتغال براي 1000 نفر با اجراي 3 پروژه در گلپایگان

منبع: بلاغشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش بلاغ به نقل ازحسین یارمحمدیان در گفت وگو با خبرنگار در گلپایگان در خصوص انتخاب فرمانداري گلپایگان به
عنوان فرمانداري برتر استان، اظهار داشت: در سال هاي اخیر براي اینکه دولت تصویر دقیق و شفافی از میزان موفقیت فرمانداران
داشته باشد ارزیابی عملکرد فرمانداري ها از سوي وزارت کشور انجام می شود که در این زمینه پارامترهاي متفاوت مدنظر و مورد

 
قبول وزارت کشور قرار گرفت تا در بین 24 فرمانداري استان رتبه برتر را کسب کردیم. 

فرماندار گلپایگان گفت: با توجه به اینکه امنیت یکی از مهمترین مقوله هاي اجتماعی کشور است ارتقاي امنیت پایدار در سطح
شهرستان که نتیجه آن ارتباط تنگاتنگ و سیستماتیک اعضاي شوراي تأمین و مسئولین ارشد این شهرستان با یکدیگر است نخستین

 
پارامتر در ارزیابی عملکرد قرار گرفت. 

یارمحمدیان با بیان اینکه یکی از وظایف فرماندار زمینه برگزاري انتخاباتی موفق است و در این شهرستان به نحوي قوانین انتخابات را
اشراف داشتیم که با ایجاد شور و نشاط سیاسی در گلپایگان میزان مشارکت مردم در یازدهمین دوره انتخابات مجلس شوراي اسلامی
از سطح استان و کشور بالاتر بود و معیاري براي وزارت کشور شد، بیان کرد: فعال شدن دفاتر احزاب در شهرستان و پرهیز ازهر گونه

 
نگاه سیاسی و اجتماعی فرمانداري گلپایگان ملاك عملکرد قرار گرفته است. 

وي گفت: با توجه به اینکه فرماندار ریاست 57 کمیسیون و کارگروه در شهرستان را برعهده دارد، در گذشته بسیاري از جلسات و

 
کارگروه ها بروز نبود و در زمینه فرهنگی و اجتماعی و سیاسی جلساتی با مصوبه برگزار می شود. 

فرماندار گلپایگان با بیان اینکه دستگاه فرمانداري مجري کار نیست و نقش هماهنگ کننده دارد، تصریح کرد: با برگزاري جلسات
ادارات در انجام سریع کارها به ویژه مواقع بحران توجیه می شوند، به عنوان نمونه در فروردین سال 98 علی رغم اینکه زیر نویس
تلوزیون شد که غرب استان اصفهان در معرض تهدید سیل است اما در گلپایگان با برگزاري جلسات مکرر پیشگیري فرضی انجام شد

 
که حتی در سطح معابر آبگرفتگی نداشتیم. 

یارمحمدیان افزود: در نیمه هاي شب از سیل بند وانشان بازدید می کردم تا اگر احتمال بروز سیل وجود دارد پیش از موقع اقدام
کنیم،به دنبال بارندگی ها سد کوچري براي نخستین بار سرریز شد و مسیر رودخانه ها و دیواره سد تخریب نشد، در سال زراعی
جدید نیز با برگزاري ستاد مدیریت بحران دستگاه ها و شهرداري ها براي بسیج آمادگی توجیه کردیم تا مسیل ها و جوي ها را

 
پاکسازي کنند تا در هنگام بارندگی ها با سیلاب هاي احتمالی مواجه نشویم. 

وي با اشاره به اینکه توسعه روستایی و شهري در این شهرستان پارامتر ارزیابی بود، افزود: امسال 11 روستاي فاقد دهیاري شهرستان
آسفالت و یک پروژه اجرا شد همچنین روستاي 29 خانوار مرغ گازرسانی نشده بود که با تلاش و پیگیري سال گذشته عملیات لوله

 
گذاري از طریق استان مرکزي به سمت این روستا آغاز و مهرماه امسال از نعمت گاز بهره مند شدند. 

فرماندار گلپایگان بیان داشت: با توجه به شرایط اقتصادي کشور در گلپایگان با جذب سرمایه گذاران شرکت استویا و گاوداري فضیل و
گلخانه 20 هکتاري در گلپایگان در حال اجرا است که نزدیک به یک هزار اشتغالزایی دارد، در دو سال اخیر 400 درصد کشت گلخانه
اي رشد داشته است، ضمن توسعه کشت گل محمدي تلاش داریم به یک هزار هکتار زیرکشت برسد تا با ایجاد صنایع تبدیلی از خام

 
فروشی آن جلوگیري شود. 

یارمحمدیان خاطرنشان کرد: امسال در راستاي صیانت از حقوق شهروندان با وجود 24 نیرو و حجم بالاي کار اداري 16 هزار مکاتبه و

 
پاسخ به سوالات مردمی در فرمانداري گلپایگان به ثبت رسیده است. 

وي تأکید کرد: در این شرایط اقتصادي تلاش داریم در خدمت به مردم کوتاهی نکنیم و کمبود اعتبارات را با کار و تلاش بیشتر



 
جبران کنیم البته ابراز احساسات مردم گلپایگان که فرهنگ بالاي آن ها را نشان می دهد قوت قلبی براي ما است. 

فرماندار گلپایگان با بیان اینکه اجراي پروژه فاضلاب شهري بزرگترین دغدغه ما است، تصریح کرد: اجراي این پروژه نزدیک به 400
میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد و نماینده مجلس باید کمک کند تا در ردیف بودجه سال آینده قرار گیرد تا مشکل فاضلاب شهر حل

 
شود. 

وي با بیان اینکه 144 واحد صنعتی در شهرستان وجود دارد، گفت: براي توسعه شهرك صنعتی جدید کمبود زمین داریم که نقاطی
جانمایی شده منتها گیر منابع طبیعی و محیط زیستی یا در نزدیک محدوده شهري قرار دارد، از آنجایی که نگاه سرمایه گذاري به

 
توسعه پایدار شهرستان کمک می کند دیدگاه مردمی براي استقبال از پروژه هاي بزرگ باید تقویت شود. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



مرکز مهارت آموزي صنایع دریایی جنوب کشور در استان بوشهر راه اندازي

می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/07/29

گروه استان ها- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر گفت: با راه اندازي مرکز مهارت آموزي ویژه صنایع دریایی
جنوب کشور در استان، بیش از 200 حرفه مهارتی در حوزه صنایع دریایی ارائه می شود.

گروه استان ها- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان
بوشهر گفت: با راه اندازي مرکز مهارت آموزي ویژه صنایع
دریایی جنوب کشور در استان، بیش از 200 حرفه مهارتی

 
در حوزه صنایع دریایی ارائه می شود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بوشهر ، به نقل از روابط
عمومی اداره کل فنی و حرفه اي استان ؛ عبدالمجید
دراهکی صبح امروز در نشست با مدیر کل بنادر و
دریانوردي استان بوشهر آموزش فنی و حرفه اي را نیاز
امروز جامعه دانست و اظهار داشت: مسیر حل چالش

 
بیکاري از توسعه مهارت هاي فنی حرفه اي می گذرد. 

وي با بیان اینکه توسعه همکاري آموزشی سازمان بنادر و آموزش فنی حرفه اي براي ارتقاي مهارت هاي دریایی و بندري ضروري
است، افزود: هر چه مهارت آموزي بیشتر باشد، بهره وري نیروي کار افزایش می یابد و آثار طبیعی خود را در رشد اقتصادي برجاي

 
خواهد گذاشت. 

دراهکی با تاکید بر اینکه آموزش هاي مهارتی در حوزه صنایع دریایی در شهرهاي ساحلی استان بوشهر با همکاري اداره کل بنادر و
دریانورد توسعه خواهد یافت اضافه کرد: در حال حاضر مهارت ورزي فعالان دریایی و بندري و راه اندازي مراکز تخصصی آموزش

 
مشاغل عمومی در بندرگاه ها، اولویت سازمان فنی و حرفه اي قلمداد می شود. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر یکی از ظرفیت هاي مهم این استان را استفاده از ظرفیت سواحل و مشاغل مرتبط با آن

 
دانست و بیان کرد: در این راستا توسعه مهارت ها در حوزه صنایع دریایی مورد توجه ویژه قرار دارد. 

دراهکی تدوین استاندارد مشاغل سنجش مهارت، آزمون مراکز آموزشگاهی و گواهینامه هاي مهارتی را 4 عنصر آموزش فنی و حرفه

 
اي در توسعه همکاري هاي آموزشی با دستگاه هاي دولتی و شرکت هاي خصوصی برشمرد. 

وي با بیان اینکه آموزش هاي مهارتی در حوزه صنایع دریایی در استان بوشهر توسعه می یابد گفت: با راه اندازي مرکز مهارت آموزي
در عرصه صنایع دریایی جنوب کشور در شهرستان دیر بیش از 200 حرفه مهارتی در حوزه صنایع دریایی در استان بوشهر ارائه می

 
شود. 



 
ورود آموزش هاي مهارتی به صنایع دریایی 

 
کارگاه آموزش رشته هاي مهارتی صنایع دریایی در بوشهر راه اندازي شد 

 
60 استاندارد آموزش مهارتی در عرصه دریایی استان بوشهر تدوین شد 

مدیرکل بنادر و دریانوردي استان بوشهر نیز با تاکید بر نقش مهارت در ایجاد اشتغال خاطرنشان کرد: با توجه به تمایل بسیار زیاد
متقاضیان داراي تحصیلات دانشگاهی اما فاقد هرگونه مهارت، براي اشتغال در مشاغل دریایی و بندري، خلاء آموزش هاي فنی و

 
حرفه اي در این حوزه ها کاملا جدي است. 

سیاوش ارجمندزاده به ایجاد مشاغل جدید با استفاده از ظرفیت آموزش فنی و حرفه اي در حوزه صنایع دریایی در استان بوشهر خبر

 
داد و افزود: با همکاري سازمان آموزش فنی و حرفه اي می توان از ظرفیت هاي خالی این حوزه استفاده کرد. 

وي نقش آموزش هاي فنی و حرفه اي را در توسعه اشتغال بسیار مفید دانست و اظهار داشت: به واسطه تجربه ها و ظرفیت هایی
موجود در سازمان آموزش فنی و حرفه اي، می توان از ظرفیت هاي خالی حوزه دریا و ساحل بیش از گذشته استفاده کرد و براي

تقویت نیروي انسانی این بخش گام برداشت.



روابط باز دختر و پسر مهم ترین مانع ازدواج/ رضایت زناشویی خانواده ها 30

تا 40 درصد است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش خبرنگار قرآن و فعالیت هاي دینی خبرگزاري
فارس «امیرحسین بانکی پور» مدرس دانشگاه و عضو
کمیسیون فرهنگی مجلس شوراي اسلامی در برنامه «بدون
توقف» که 28 مهرماه از شبکه سه سیما پخش شد با اشاره
به اینکه در جامعه اي زندگی می کنیم که به طور متوسط
30 تا 40 درصد رضایت زناشویی در خانواده ها وجود دارد،
اظهار کرد: حالا می خواهیم مدلی تعریف کنیم که این
جامعه به خیانت دست نزده و روابط سردتر نشود و روابط

فرازناشویی پیش نیاید، پس می گوئیم شما همسرت که هست با خانم و آقایان دیگر هم راحت باش، خوب فرد وقتی مقایسه می کند
که من وقتی سرم درد می کند منشی ام خیلی بهتر از همسرم به من رسیدگی می کند و بیشتر هواي من را دارد یا خانمم آن
جذابیتی که باید براي من داشته باشد ندارد ولی مثلا منشی ام دارد، یا مثلا خانم می گوید آنقدر که همکارم براي شخصیت من
احترام قائل است شوهر خودم نیست، آنقدر که همکارم مرا درك می کند همسرم نمی کند، این مقایسه ها را می خواهید چه کار
کنید، نمی گویم راه حلش این است کسی که ازدواج می کند با هیچ کس رابطه معمولی هم نداشته باشد، اما افراط و تفریطی هم

 
رفتار نکرده و بی محابا در رابطه نباشیم. 

وي در پاسخ به این سؤال که «افرادي که می خواهند در رابطه درستی باشند که بیشترین لذت و آرامش در آن باشد چه کار کنند»
گفت: برخی بیشترین لذت را در عدم محدودیت رابطه می دانند و می گویند لذت آن است که به من محدودیتی ندهد، هر طوري
بروم، نمی خواهد قاعده بپذیرد، اما تجربه نشان داده اگر ما هر چه خواستیم بخوریم و بنوشیم آن لحظه دچار لذت می شویم اما بعد
بدن مان دچار مشکل می شود، ما از طریق عقل، شرع و تجربه جمعی می توانیم به جواب درست برسیم، در خصوص اینکه باید تاب
آوري خود را بالا ببریم هم یک جمله بگویم فکر نمی کنم که این جمله را قبول نداشته باشید که تاب آوري حضرت یوسف (ع) از
همه ما بیشتر بود، سوره یوسف را باز کنید ببینید وقتی در آن میهمانی زنانه زلیخا می گوید من بالاخره یوسف را از پا در می آورم
یوسف (ع) نمی گوید من آنقدر تاب می آورم که خسته شوي بلکه دست به دعا برداشت که خدایا زندان براي من بهتر است، خدایا

 
اگر من را از این محیط نجات ندهی به من ضربه می زنند. 

 
خداوند براي حضرت یوسف هم ضمانت نکرده بود در هر شراطی پاك بماند 

این استاد دانشگاه ادامه داد: یعنی خداوند متعال حتی براي یوسف هم ضمانتی نگذاشته که تو تحت هر شرایطی پاك خواهی بود،
پس این یک حرف شعاري است که بگوئیم خدایا من تجربه کردم می توانم ساعت هاي زیادي با خانم هاي زیادي باشم، بنده به
عنوان کارشناس این رشته می گویم همکاري با منشی اختصاصی زن در محیط خلوت یک شرکت بسیار خطرناك است، چون بستر
گناه فراهم است، کسانی که امروز کرونا گرفتند کسانی هستند که هفت ماه گذشته در جاهاي مختلف بودند و بیمار نشدند ولی امروز



گرفتند، این به ما پیام می دهد که ما نمی توانیم خودمان را از گناه مصون بدانیم چون ممکن است که به یکباره مشکل پیش بیاید،
رابطه بین زن و مرد در فرهنگ ما رابطه مقدسی است، ازدواج یک امر مقدس است، پس با یک امر مقدس رفتار دم دستی و حیوانی

 
نداشته باشیم. 

 
مشکلات اقتصادي و اشتغال موانع جدي ازدواج است، اما اصلی ترین مانع رابطه دختر و پسر است 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس یازدهم همچنین تصریح کرد: مشکلات معیشتی، اقتصادي، مسکن و اشتغال موانع جدي براي ازدواج
است، اما اگر از من بپرسید اصلی ترین مانع ازدواج رابطه دختر و پسر است، از وقتی این رابطه باز شده جاي کارکرد ازدواج را گرفته،
یعنی پسران ما وقتی احساس می کنند بخشی از نیازهایی که می خواستند با تعهد و مسؤلیت ازدواج به دست بیاورند می توانند در
رابطه باز و فضاي مجازي بدون هیچ دردسري به آن دست پیدا کنند تن به ازدواج نمی دهند، پسر وقتی که با دو گزینه ازدواج و
رابطه روبروست و می بیند که در ازدواج با کلی دردسر و مشکل و شرط روبروست اما در رابطه هیچ شرط و مشکلی نیست به راحتی
رابطه را انتخاب می کند، در زندگی باید تعهد داشته باشد، آن را مدیریت کند و مهارت هاي زندگی را به کار بگیرد اما در رابطه نه

 
مهارتی لازم دارد نه چیزي، اخلاق شان هم اگر جور نشد فردا یک نفر دیگر را انتخاب می کند. 

 
رابطه اصلی ترین رقیب ازدواج شده است زیرا مسئولیت در آن نیست 

وي با اشاره به اینکه چون رابطه راحت تر، متنوع تر و کم هزینه تر است فرد گزینه رابطه را انتخاب کرده و زیربار مسؤلیت ازدواج نمی
رود، یادآور شد: لذا رابطه اصلی ترین رقیب ازدواج شده و برعکس جوانی که نخواهد مسیر رابطه را طی کند و از اول حریم رابطه را
براي خودش تعریف کرده وقتی که می بیند نیازش قرار است با ازدواج جواب داده شود، از همان اولی که نیاز در او به وجود می آید به
فکر کار و ازدواج می افتد، یعنی از سن 17 سالگی کار می کند چون می داند تنها راهی که می تواند به این نیاز پاسخ دهد ازدواج
است، نوجوان 15 ساله باید کار کند ما اشتباه می کنیم جوان مان را در سنی که باید مسؤلیت پذیر بار بیاید مسؤلیت پذیر بار نمی
آوریم بعد تعجب می کنیم که چرا در بزرگسالی کار نمی کند خانواده ها می گویند براي جوان فوق لیسانس ما کار نیست، می گویم

 
از کی تجربه کاري دارد می گویند تا حالا درس می خواند، او فقط می تواند پشت میز بنشیند مگر ما چقدر میز داریم. 

 
بسیاري از جوانان با داشتن شرایط هم ازدواج نمی کنند 

بانکی پور در پایان در خصوص اینکه برخی از جوانان با وجود دارا بودن شرایط مناسب باز هم ازدواج نمی کنند، اظهار کرد: چون قبلاً
که شرایطش را نداشتند توانستند نیازشان را جور دیگري پاسخ دهند، حالا یا از راه هاي غلط پاسخ گرفتند و یا آن را سرکوب کردند
و حالا که شرایطش را دارند مجرد زیستن را براي خودشان انتخاب کردند، براي همین خانواده ها تا 27 سالگی به جوان می گویند

 
شرایط ازدواج نداري و از 28 سالگی به او اصرار می کنند که ازدواج کن و او زیر بار نمی رود. 

انتهاي پیام/



اجراي طرح اشتغال روستایی در 40 روستاي آستانه اشرفیه

منبع: ایرناشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/07/29

رشت-ایرنا- فرماندار آستانه اشرفیه از اجراي طرح اشتغال روستایی در 40 روستاي بخش مرکزي و 17 روستاي بخش
بندرکیاشهر این شهرستان خبر داد.

رشت-ایرنا- فرماندار آستانه اشرفیه از اجراي طرح اشتغال
روستایی در 40 روستاي بخش مرکزي و 17 روستاي

 
بخش بندرکیاشهر این شهرستان خبر داد. 

حمید رضایی روز سه شنبه در گفتگو با خبرنگار ایرنا ، با
اشاره به برگزاري جلسه کمیته برنامه ریزي این شهرستان
اظهار داشت: اجراي این طرح بعنوان یکی از مفاد برنامه
ششم در دستور کار سازمان برنامه و بودجه قرار داشته و
دهیاران و شوراهاي اسلامی مناطق روستایی در اجراي آن

 
نقش موثري خواهند داشت. 

وي با بیان اینکه اعتبارات طرح اشتغال روستایی به اجراي برنامه هاي زیر ساختی چون شیلات، جهاد کشاورزي ، تعاون و غیره

 
اختصاص می یابد خاطر نشان کرد: این طرح در ایجاد اشتغال و افزایش سطح درآمد روستاییان نقش موثري دارد. 

رضایی در ادامه با اشاره به در دست اجرا بودن تعداد 142 طرح و پروژه در بخش هاي مختلف در این شهرستان خاطر نشان کرد:

 
حدود 40 درصد از این طرح ها نیمه تمام است و اتمام این پروژه ها در اولویت برنامه هاي کمیته برنامه ریزي این منطقه قرار دارد. 

وي اعتبار تخصیص یافته در سال جاري را براي اجراي این پروژه ها حدود 182 میلیارد ریال اعلام و تصریح کرد: از این میزان اعتبار ،

 
690 میلیارد ریال استانی ، 110 میلیارد ریال ملی و مابقی نیز مربوط به حوزه راه روستایی است. 

فرماندار آستانه اشرفیه یادآور شد: تاکنون 50 درصد از اعتبارات تملک استانی و 20 درصد از اعتبارات جزء 14 و 70 درصد از

 
اعتبارات راه روستایی در این شهرستان تخصیص پیدا کرده است. 

شهرستان آستانه اشرفیه در شرق استان گیلان با داشتن دو بخش مرکزي و بندرکیاشهر داراي 105 روستا و حدود 108 هزار نفر

 
جمعیت است. 

 
برچسب ها 

 
- آستانه اشرفیه 



 
- فرمانداران 

- گیلان



پیشگیري از وقوع جرم تنها وظیفه نیروهاي انتظامی و امنیتی نیست

منبع: ایرناشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/07/29

اهواز- ایرنا- رییس کل دادگستري خوزستان با بیان اینکه پیشگیري از وقوع جرم تنها وظیفه نیروهاي انتظامی و امنیتی
نیست گفت: همه دستگاه ها موظف به مقابله با فساد و جرم هستند و در صورت کوتاهی یا سهل انگاري در امر پیشگیري از

وقوع جرم دستگاه قضایی باید انجام برخوردهاي لازم را در دستور کار خود قرار دهد.

اهواز- ایرنا- رییس کل دادگستري خوزستان با بیان اینکه
پیشگیري از وقوع جرم تنها وظیفه نیروهاي انتظامی و
امنیتی نیست گفت: همه دستگاه ها موظف به مقابله با
فساد و جرم هستند و در صورت کوتاهی یا سهل انگاري در
امر پیشگیري از وقوع جرم دستگاه قضایی باید انجام

 
برخوردهاي لازم را در دستور کار خود قرار دهد. 

به گزارش روز سه شنبه ایرنا به نقل از روابط عمومی
دادگستري خوزستان، حجت الاسلام و المسلمین صادق
مرادي در آئین تکریم و معارفه روساء دادگستري شهرستان

هاي اندیمشک، باوي و کارون و همچنین دادستان هاي عمومی و انقلاب شهرستان هاي لالی ، اندیمشک و حمیدیه، اقتدار و قاطعیت
در مبارزه با فساد را جزء اولویت هاي روساي دادگستري ها و دادستان هاي سراسر خوزستان عنوان کرد و اظهارداشت: یکی از
مهمترین اقدامات و سیاست هاي قوه قضائیه مبارزه خرد و کلان با فساد درون و خارج از دستگاه قضایی است که روساي دادگستري

 
ها و دادستان هاي سراسر خوزستان موظف هستند اقتدار و قاطعیت در مبارزه با فساد را نیز در اولویت برنامه خود قرار دهند. 

وي طولانی شدن وقت رسیدگی به پرونده هاي مجرمین سرقت هاي مسلحانه، خشن، خرید و فروش اسلحه، مواد مخدر و قاچاق آنها
را غیرقابل قبول دانست و افزود: امنیت اصلی ترین انتظار مردم از دستگاه قضایی است و همکاران قضایی موظف هستند بدون در نظر

 
گرفتن جوسازي ها، اشد مجازات قانونی را در نظر بگیرند و از امنیت مردم با قاطعیت صیانت کنند. 

رئیس کل دادگستري خوزستان در ادامه اظهارداشت: مشکلات اقتصادي و معیشتی و همچنین تحریمهاي ظالمانه باعث ایجاد فقر،

 
بیکاري و فساد در جامعه شده است که این عوامل بر افزایش سرقت هاي خرد و کلان، خشن و مسلحانه در جامعه تاثیرگذار هستند. 

وي افزود: امنیت استان مرهون فدارکاري و رشادت هاي نیروهاي انتظامی و امنیتی است و مسئولان قضایی در سراسر استان باید

 
همکاري لازم را با آنان داشته باشند. 

حجت الاسلام و المسلمین مرادي تاکیدکرد: پیشگیري از وقوع جرم تنها وظیفه نیروهاي انتظامی و امنیتی نیست و همه دستگاه ها
موظف هستند که در مقابله با فساد و جرم به وظایف خود عمل کنند و دستگاه قضایی کوتاهی و سهل انگاري در امر پیشگیري از

وقوع جرم را از هیچ دستگاهی نمی پذیرد و با آن دستگاه خاطی برخورد می کند. 



وي افزود: ایجاد اشتغال پایدار هم در ایجاد امنیت و هم در کاهش جرائم تاثیر بسزایی دارد و دادگستري استان به منظور احقاق
حقوق عامه ستاد اقتصاد مقاومتی تشکیل داده و براي تحقق جهش تولید، پیگیر حل مشکلات واحدهاي تولیدي، صنعتی و بخش
هاي مختلف اقتصادي استان است و تصمیمات خوبی در این ستاد گرفته می شود که با جدیت پیگیر مصوبات آن هستیم و
فرمانداران، بخشداران، ائمه جمعه شهرستان ها باید در کنار دستگاه قضایی پیگیر مسائل تولید و اشتغال شهرستان هاي خود باشند و

 
گام هاي موثري در بحث اشتغال و تولید بردارند. 

حجت الاسلام و المسلمین مرادي تبیین اقدامات و خدمات دستگاه قضایی را از توصیه هاي مهم مقام معظم رهبري برشمرد و افزود:
مقام معظم رهبري در دیدار مسئولان عالی قضایی بر اعتماد سازي مردم نسبت به قوه قضائیه تاکید داشتند و اطلاع رسانی از خدمات

 
و اقدامات شایسته دستگاه قضایی در مبارزه با مجرمین بسیار مهم است. 

وي یکی دیگر از وظایف دستگاه قضایی را افزایش اطلاعات حقوقی مردم دانست و اظهارداشت: همکاران در حوزه هاي قضایی سراسر
استان اقداماتی جهت افزایش اطلاعات حقوقی مردم براي دست یافتن به حقوقشان انجام دهند و افزایش اطلاعات حقوقی مردم می

 
تواند در کاهش ورودي پرونده تاثیرگذار باشد. 

رئیس دستگاه قضایی خوزستان از روساء دادگستري ها و دادستان هاي سراسر استان خواست در راستاي سیاست هاي قوه قضائیه،
حرف هاي مردم را با دقت بشنوند و مطالب آنان را بررسی کنند که خیلی از این مطالب و مواردي که مردم عنوان می کنند احتیاج به

 
پیگیري دارد. 

در این آیین به ترتیب سخنور ،حاتمی شرف آبادي و مقدم بعنوان روساء جدید دادگستري شهرستان هاي اندیمشک ، باوي و کارون

 
معرفی شدند. 

همچنین علیمحمدي بعنوان معاون دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان ، عالی پور ، صحرائی و امیري بعنوان دادستان عمومی و

 
انقلاب شهرستان هاي لالی ، اندیمشک و حمیدیه معرفی شدند. 

 
برچسب ها 

 
- جهش تولید 

 
- فرماندهی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران 

- خوزستان



تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار کم می شود

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/07/29

فعالان اقتصادي به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی کردند که در مقایسه با همین
مقدار در فصل بهار (7.1 واحد) تا حدودي بهبودیافته است.

 
 

نتایج پایش ملی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 از سوي مرکز آمار و اطلاعات اقتصادي اتاق ایران منتشر شد. در این
فصل، رقم شاخص ملی به 6.05 واحد رسیده که نسبت به فصل قبل 0.4 واحد بدتر شده است. همچنین فعالان اقتصادي به طور
متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی کرده اند که در مقایسه با فصل بهار 0.48 واحد بهبودیافته است.

در تابستان 1399، فعالان اقتصادي مشارکت کننده در این پایش، به ترتیب سه مؤلفه «غیرقابل پیش بینی بودن و تغییرات قیمت
مواد اولیه و محصولات»، «بی ثباتی سیاست ها، قوانین و مقررات و رویه هاي اجرایی ناظر بر کسب وکار» و «دشواري تأمین مالی از

 
بانک ها» را نامناسب ترین مؤلفه هاي محیط کسب وکار کشور نسبت به سایر مؤلفه ها ارزیابی کرده اند. 

 
وضعیت کدام استان ها بدتر بود؟ 

بر اساس یافته هاي این طرح در تابستان 1399، استان هاي کردستان، کرمان و سیستان و بلوچستان به ترتیب داراي بدترین وضعیت
محیط کسب وکار و استان هاي سمنان، آذربایجان غربی و مرکزي به ترتیب داراي بهترین وضعیت محیط کسب وکار نسبت به سایر

 
استان ها ارزیابی شده اند. 

همچنین بررسی ها نشان می دهد: میانگین ظرفیت تولیدي (واقعی) بنگاه هاي اقتصادي شرکت کننده در طرح در فصل تابستان

 
معادل 37.31 درصد بوده که نسبت به همین میزان در فصل بهار (35.57 درصد)، با افزایش تقریبی 2 واحدي مواجه شده است. 

فعالان اقتصادي به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی کردند که در مقایسه با همین مقدار در
فصل بهار (7.1 واحد) تا حدودي بهبودیافته است. لازم به ذکر است که شاخص کل کشور، شاخص استانی و سایر شاخص ها نیز در

 
این فصل با در نظر گرفتن این عامل محاسبه و گزارش شده اند. 

شاخص استانی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 چطور بوده است؟ 



در فصل تابستان 1399، میزان آسیب وارده بر کسب وکارها از شیوع ویروس کرونا در استان هاي اردبیل (8.75) ایلام (7.72)،
لرستان (7.58) و خوزستان (7.47)، بیشترین مقدار و در استان هاي سمنان (5.31)، قم (5.98)، فارس (6.12) و قزوین (6.13)،

 
کمترین مقدار نسبت به سایر استان ها توسط فعالان اقتصادي ارزیابی شده اند. 

بر اساس نتایج این پایش در تابستان 1399، وضعیت محیط کسب وکار در بخش کشاورزي (5.93) در مقایسه با بخش هاي خدمات

 
(6.11) و صنعت (5.94) مناسب تر ارزیابی شده است. 

 
فعالیت هاي آسیب دیده 

در بین رشته فعالیت هاي اقتصادي برحسب طبقه بندي استاندارد ISIC.rev4، رشته فعالیت هاي «اطلاعات و ارتباطات»، «حمل
ونقل و انبارداري» و «سلامت انسان و مددکاري اجتماعی» داراي بدترین وضعیت محیط کسب وکار بوده اند و رشته فعالیت هاي
«آموزش»، «سایر فعالیت هاي خدماتی» و «تولید صنعتی (ساخت)» بهترین وضعیت محیط کسب وکار را در مقایسه با سایر رشته

 
فعالیت هاي اقتصادي در کشور داشته اند. 

وضعیت محیط کسب وکار کشور برحسب تعداد کارکنان شاغل در بنگاه ها به گونه اي است که بنگاه هاي با 6 تا 10 نفر کارکن (6.1)
داراي بدترین وضعیت و بنگاه هاي با 101 تا 200 کارکن (5.67) داراي بهترین وضعیت محیط کسب وکار نسبت به سایر بنگاه ها

 
ارزیابی شده اند. 

وضعیت محیط کسب وکار کشور برحسب سال تأسیس بنگاه اقتصادي در کارگاه هاي کمتر از 2 سال، بدترین وضعیت (6.13) و در

 
کارگاه هاي بیشتر از 16 سال، داراي بهترین وضعیت (5.92) ارزیابی شده اند. 

 
شاخص کسب وکار بر اساس نظریه شین چطور است؟ 

بر اساس نظریه عمومی کارآفرینی شین، شاخص ملی محیط کسب وکار ایران در تابستان 1399، عدد 6.15 (عدد 10 بدترین ارزیابی
است) به دست آمده است که بدتر از وضعیت این شاخص در ارزیابی فصل گذشته (بهار 1399 با میانگین 6.1) است. میانگین ارزیابی
محیط اقتصادي عدد 6.39 است که در ارزیابی فصل گذشته عدد 6.3 حاصل شده بود و میانگین ارزیابی محیط نهادي عدد 5.96

 
است که در فصل گذشته عدد 5.93 ارزیابی شده بود. 

بر این اساس، همانند فصل گذشته محیط جغرافیایی با عدد 5.3 و محیط مالی با عدد 8.35 به ترتیب مساعدترین و نامساعدترین
محیط ها بر اساس نظریه عمومی کارآفرینی شین بوده اند. لازم به ذکر است که شاخص شین به دلیل در نظر گرفتن وزن عوامل

 
مختلف در محاسبه، از دقت بیشتري نسبت به شاخص کل برخوردار است. 

در بین رشته فعالیت هاي اقتصادي برحسب طبقه بندي استاندارد ISIC.rev4 در فصل تابستان، فعالیت هاي «سایر فعالیت هاي
خدماتی شامل تعمیرات رایانه و کالاهاي شخصی و خانگی، آرایشگاه ها، شستشو و خشک شویی منسوجات، خدمات سونا، ماساژ و
گرمابه (8.45)»، «تأمین جا و غذا شامل هتل ها، اقامتگاه ها و رستوران ها و تالارهاي پذیرایی (8.14)» و «اداري و خدمات پشتیبانی
شامل آژانس هاي توریستی و مسافرتی، مؤسسات حمل مسافر و مؤسسات کرایه لوازم، ابزار و ماشین آلات (7.86)» بیشترین آسیب را

 
از شیوع ویروس کرونا متحمل شده اند. 



در مقابل رشته فعالیت هاي «مالی و بیمه (5.28)»، آب رسانی، مدیریت پسماند، فاضلاب و فعالیت هاي تصفیه (5.58)»، و «استخراج

 
معدن (5.78)» کمترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا نسبت به سایر فعالیت ها متحمل شده اند. 



حمایت 70 میلیاردي بانک کشاورزي از احداث کشت و صنعت در مناطق مرزي

منبع: تحریر نوشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/07/29

مجتمع کشت و صنعت بید مشک با حمایت و مشارکت 70میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده وبا ایجاداشتغال
براي بیش از 179 نفر،25 سال است که نقش مهمی در توسعه پایدارو رونق اقتصادي این منطقه ایفا می کند.

مجتمع کشت و صنعت بید مشک با حمایت و مشارکت
70میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده وبا
ایجاداشتغال براي بیش از 179 نفر،25 سال است که نقش
مهمی در توسعه پایدارو رونق اقتصادي این منطقه ایفا می

 
کند. 

به گزارش تحریرنو به نقل از روابط عمومی و همکاري هاي
بین الملل بانک کشاورزي، در بازدید از مجتمع کشت و

صنعت بیدمشک منظره چشم نواز 2000 هکتار زمین زراعی که با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي به سیستم آبیاري تحت
فشارمجهز شده و زیر کشت محصولات مهمی چون زرشک، پسته، عناب، گل محمدي، کلزا ، ذرت، گندم و ... قرار دارد ، مایه ي
دلگرمی است و بی درنگ مفاهیمی چون رونق تولید، اشتغالزایی، شکوفایی اقتصادي، کشاورزي دانش محور و امنیت غذایی را به ذهن

 
متبادر می سازد. 

در بخش دیگري از این مجتمع ، واحدهاي بزرگ تولیدي چون گاوداري شیري هزار راسی با ظرفیت فعلی 850 راس گاو شیري و
تولید روزانه 13 تن شیر ، مرغداري گوشتی 45 هزار قطعه اي با تولید 400 تن گوشت سفید در سال ، مرغداري تخم گذار 230 هزار
قطعه اي با میزان تولید 3هزار و 600 تن تخم مرغ در سال و پولت تخم گذار 110 هزار قطعه اي، که همگی با استفاده از تسهیلات
بانک کشاورزي احداث و راه اندازي شده اند، برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در حمایت از کارآفرینی و تولید به ویژه در

 
مناطق محروم و دورافتاده کشور است. 

سیروس مشار مدیر کشت و صنعت بیدمشک، با تاکید بر حمایت 70 میلیارد ریالی بانک کشاورزي و همراهی بانک با این مجموعه در
طول 25 سال فعالیت خود ، به عناوین وموفقیت هاي مهم دیگر این مجموعه اشاره می کند و می گوید: با پشتیبانی بانک کشاورزي و
به همت مدیر و کارکنان کوشا و کارآفرین کشت و صنعت بیدمشک ، کارنامه موفق فعالیت هاي این مجموعه به ثبت رسیده است . از
جمله این موفقیت ها می توان گندم کار نمونه ، پروار بند نمونه گوساله ، پرورش دهنده نمونه ماهی گرمابی ، کشاورز نمونه محصول
ذرت علوفه اي ، گاودار نمونه صنعتی ، واحد نمونه صنایع تبدیلی و تکمیلی ، برگزیده نمونه جشنواره شهید رجایی به عنوان کارآفرین
برتر، واحد برگزیده صنایع غذایی استان ، گاودار نمونه صنعتی ، مرغدار نمونه تخم گذار ، برگزیده صنعت غذایی محصول ذرت علوفه
اي در سطح خراسان جنوبی و مرغدار نمونه ي تخم گذار در سی و سومین دوره ي انتخاب و معرفی نمونه هاي ملی بخش کشاورزي

 
را نام برد. 



شایان ذکر است در بازدید اخیر روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي از این مجموعه که با حضور دکتر خاوازي وزیر جهاد
کشاورزي صورت گرفت، عنوان شد که در حال حاضر با حمایت بانک کشاورزي زنجیره تولید محصولات لبنی در مجتمع کشت و
صنعت بیدمشک کامل شده و این مجتمع در حال تکمیل زنجیره تولید گوشت مرغ شامل سالن هاي پرورش مرغ گوشتی و کارخانه

خوراك دام است.



کسب و کار دانشجویی در البرز توسعه می یابد

منبع: ایرناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/07/29

کرج - ایرنا - تفاهم نامه همکاري بین پارك علم وفناوري و دانشگاه فنی و حرفه اي البرز با هدف توسعه کسب وکارهاي
دانشجویان، همکاري هاي علمی و فناوري بین 2 مجموعه منعقد شد.

کرج - ایرنا - تفاهم نامه همکاري بین پارك علم وفناوري
و دانشگاه فنی و حرفه اي البرز با هدف توسعه کسب
وکارهاي دانشجویان، همکاري هاي علمی و فناوري بین 2

 
مجموعه منعقد شد. 

رییس پارك علم و فناوري البرز روز سه شنبه در این
نشست با اشاره به ظرفیت هاي همکاري مجتمع علمی و
تحقیقاتی شهداي جهاد دانشگاهی که شامل مراکزي مانند
پژوهشکده گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی است گفت:
پژوهشکده گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی پژوهشکده اي

است که در سطح ایران منحصر به فرد بوده و در هیچ نقطه اي از کشور نظیر ندارد چرا که مراحل کاشت، داشت و فرآوري و عصاره

 
گیري همه در این مجموعه انجام می شود. 

مهدي عباسی افزود: تاکنون دارو هاي زیادي در این مجموعه تولید و عرضه شده که در کنار این پژوهشکده، همچنین پژوهشکده برق

 
جهاد دانشگاهی که بزرگترین پژوهشکده برق ایران است قرار دارد و محصولات برقی قبل ورود به بازار تست می شوند. 

وي ادامه داد :همچنین بزرگترین پژوهشکده شیمی کشور نیز پارك علم و فناوري قرار دارد که به علاوه مراکز مذکور 13 مرکز دیگر

 
شامل مرکز خزانه ژنی و نیز در این مجتمع قرار دارد. 

عباسی بیان داشت: فعالان عرصه علم و فناوري در کشور ما همیشه از این سخن می گویند که اي کاش چاه هاي نفت خشک شود و
کشور ما از وابستگی به اقتصاد نفتی رها شود. اکنون با توجه به شرایط موجود و شیوع ویروس کرونا و تحریم هاي ظالمانه ، عملا

 
چنین اتفاقی افتاده و زمینه براي فعالیت هاي علمی و فناوري فراهم شده است. 

وي با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبري، تاکید کرد: باید از این شرایط به عنوان فرصت استفاده کنیم و اقتصاد را از حالت

 
وابستگی به نفت به سوي اقتصاد دانش بنیان حرکت بدهیم. 

عباسی افزود: اقتصاد دانش بنیان نیازمند بستر ها و الزاماتی است. براي محقق شدن اهداف اقتصاد دانش بنیان باید تمام این ساختار

 
ها در کنار یکدیگر قرار بگیرند. 



 
وي گفت: یکی از این الزامات برقراري پیوند بین مراکز علمی و پژوهشی مانند پارك علم و فناوري و دانشگاه ها است. 

وي افزود: یکی از دانشگاه هاي فنی که همکاري با آن می تواند براي پارك بسیار مفید باشد دانشگاه علمی وکاربردي است. تفاهم نامه

 
سه ساله اي که با این دانشگاه منعقد شده است می تواند براي تحقق اهداف اقتصاد دانش بنیان بسیار مفید باشد. 

اصغر ترکیان رییس دانشگاه فنی و حرفه اي البرز نیز با استقبال از همکاري هاي علمی و فناوري در حوزه دانش بنیان و مهارتی با
پارك علم و فناوري البرز گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي با 173 مرکز علمی فناوري ، پتانسیل بسیار خوبی براي همکاري با پارك علم

 
و فناوري دارد. 

وي با اشاره به ضرورت ارتباط دانشگاه ها با بخش خصوصی و صنعت افزود: نکته بسیار مهمی که قابل ذکر است این است که دانشگاه

 
ها می بایست از حالت سنتی خود خارج شوند. 

ترکیان تاکید کرد: دانشگاه ها براي ایفاي نقش درست خود در تحقق اهداف اقتصاد دانش بنیان ، باید از رویکرد صرفا تئوري و

 
آموزش هاي بیهوده به رویکرد نوآوري و برقراري پیوند با مراکز علمی و فناوري روي بیاورند. 

وي یاد آور شد: در واقع پیوند دانشگاه با صنعت که در تمام کشور هاي پیشرفته دنیا نیز رخ می دهد ، اتفاقی است که می تواند روح

 
تازه اي به کالبد دانشگاه ها بدمد و همین طور یکی دیگر از اعضاي اکوسیستم دانش بنیان را فعال کند. 

راه اندازي مرکز برگزاري تورهاي علمی دانشجویان از پارك علم و فناوري، برگزاري رویدادهاي کارآفرینی و همچنین استارتاپهاي
چاره جو با موضوعات مشخص، همکاري علمی و فنی، همچنین راهکارهاي ارتباط موثر دانشجویان با اساتید، صنایع از طریق پارك
علم و فناوري، جهت دهی جذب کارآموزي دانشجویان توسط پارك علم و فنآوري از محورهاي امضاي تفاهم نامه همکاري بین

 
2مجموعه پارك علم و فناوري، دانشگاه فنی و حرفه اي البرز است. 

 
برچسب ها 

 
- دانشگاه فنی وحرفه اي 

 
- علم و فناوري 

- استان البرز



دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده

دوران دفاع مقدس گیلان

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با سه خانواده شهید ، جانباز و آزاده دوران دفاع
مقدس گیلان دیدار کردند. The post دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده دوران

دفاع مقدس گیلان appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 http://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اجتماعی 13ي3ي3/0ي1/2ي3 - 12:2ي3 

 
- کد خبر:530917 

دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان معاون رییس جمهوري و رئیس
بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با سه خانواده شهید ، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان دیدار کردند. به گزارش

8دي، سعید اوحدي با همراهی ارسلان زارع استاندار گیلان پیش از ظهر امروز (سه شنبه) با خانواده شهیدان عباس و کامران ساغري

 
دیدار و گفت و گو کرد. 

شهید عباس ساغري در بیست و سوم تیرماه 1361 و شهید کامران ساغري در هفتم شهریورماه 1365 در شلمچه به درجه رفیع

 
شهادت نائل شده اند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان همچنین با نوراالله نوده جانباز 40 درصد جنگ تحمیلی که شش سال و 10 ماه از

 
عمر خود را به اسارت در اردوگاه هاي رژیم بعثی گذراند، دیدار کردند. 

 در ادامه معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با محمد نژادحسنی جانباز70 درصد جنگ

 
تحمیلی نیز دیدار و گفت و گو کردند. 

 
 وي در منطقه چنگوله عراق و جزیره مجنون دچار مجروحیت شد. 

 دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و همچنین حضور در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن ، ساماندهی اشتغال و

 
کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه اوحدي به گیلان است 

 
- رئیس بنیاد شهید 

 
- سعید اوحدي 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -



 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط رسیدگی به خانواده شهدا خدمت به اسلام است/ ضرورت پیگیري جدي امور ایثارگران توسط بنیاد شهید سفر رئیس
بنیاد شهید و امور ایثارگران به گیلان عامل بازگرداندن پیکر شهداي منا سخنان رهبر انقلاب بود تصاویر مراسم بزرگداشت شهداي

 
فاجعه ي منا در مصلی رشت پیام تسلیت رئیس بنیاد شهید کشور در پی درگذشت مادر شهیدان اسماعیلیان 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



دیدار معاون رییس جمهوري و استاندار با 3 خانواده شهید، جانباز و آزاده

گیلان

منبع: ایرناشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/07/29

رشت-ایرنا- معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با سه خانواده شهید ، جانباز و
آزاده دوران دفاع مقدس گیلان دیدار کردند.

رشت-ایرنا- معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و
امور ایثارگران و استاندار گیلان با سه خانواده شهید ،

 
جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان دیدار کردند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ سعید
اوحدي با همراهی ارسلان زارع استاندار پیش از ظهر روز
سه شنبه با خانواده شهیدان عباس و کامران ساغري دیدار

 
و گفت و گو کرد. 

شهید عباس ساغري در بیست و سوم تیرماه 1361 و

 
شهید کامران ساغري در هفتم شهریورماه 1365 در شلمچه به درجه رفیع شهادت نائل شده اند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان همچنین با نوراالله نوده جانباز 40 درصد جنگ تحمیلی که شش سال و 10 ماه از

 
عمر خود را به اسارت در اردوگاه هاي رژیم بعثی گذراند، دیدار کردند. 

در ادامه معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با محمد نژادحسنی جانباز70 درصد جنگ

 
تحمیلی نیز دیدار و گفت و گو کردند. وي در منطقه چنگوله عراق و جزیره مجنون دچار مجروحیت شد. 

دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و همچنین حضور در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن ، ساماندهی اشتغال و

 
کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه اوحدي به گیلان است. 

 
گیلان داراي افزون بر 32 هزار ایثارگر است که از این تعداد 8هزار شهید 22هزار جانباز و 2600 آزاده می باشند . 

 
برچسب ها 

 
- نهاد ریاست جمهوري 

 
- استانداري گیلان 

- بنیاد شهید و امور ایثارگران



نمایندگان رئیس دستگاه قضا به لرستان اعزام شدند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/07/29

خرم آباد- در پی گزارش نماینده ولی فقیه و همچنین براي رسیدگی به مشکلات واحدهاي تولیدي لرستان با دستور رئیس
قوه قضائیه، اکیپی از کارشناسان حوزه ریاست این نهاد به لرستان اعزام شدند.

خرم آباد- در پی گزارش نماینده ولی فقیه و همچنین
براي رسیدگی به مشکلات واحدهاي تولیدي لرستان با
دستور رئیس قوه قضائیه، اکیپی از کارشناسان حوزه

 
ریاست این نهاد به لرستان اعزام شدند. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها: رونق تولید در گرو حل
مشکلات شرکت هاي تولیدي با ورود جدي ریاست قوه
قضائیه در تحقق شعار سال «جهش تولید» به عنوان یکی
از دغدغه ها و فرامین مقام معظم رهبري و در پی گزارش
نماینده ولی فقیه در لرستان و امام جمعه خرم آباد به

محضر آیت االله رئیسی راجع به وضعیت اقتصادي استان لرستان با تمرکز بر شرکت هاي تولیدي مشکل دار از عصر روز جمعه مورخ

 
21 مهر ماه با دستور رئیس قوه قضائیه اکیپی از کارشناسان حوزه ریاست آن قوه به لرستان اعزام شد. 

 
حضور کارشناسان قوه قضائیه در لرستان 

در این باره تیم مأمور با برگزاري جلسات متعددي با رئیس کل دادگستري استان لرستان، حفاظت و اطلاعات، معاونت اجتماعی و
پیشگیري از وقوع جرم، معاونت منابع انسانی، دادستانی مرکز استان، بازرسی و … در ابتدا ارزیابی کلی از مجموعه دادگستري استان

 
لرستان و اقدامات قضائی انجام شده درباره مسائل و مشکلات حقوقی، قضائی شرکت هاي تولیدي مدنظر انجام دادند. 

همچنین در این جلسات بیوگرافی و آسیب شناسی انجام شده توسط دبیرخانه ستاد استانی پیگیري سیاست هاي کلی اقتصاد
مقاومتی در دادگستري لرستان راجع به شرکت هاي «پارسیلون»، سیمان خرم آباد، فولاد و ذوب آهن ازنا، کشت و صنعت «فجر
صفا»، صنایع غذایی گهر، ماشین سازي لرستان، چرم و پوست خرم آباد و… به همراه پیشنهادهاي عملیاتی براي رفع مشکلات این

 
واحدهاي تولیدي به تیم حاضر ارائه شد. 

 
آسیب شناسی وضعیت اقتصادي کلان لرستان 

در این بازدید تیم حاضر مطابق برنامه ارائه شده براي ارزیابی حوزه هاي مختلف مربوط به این واحدهاي تولیدي جلسات متعددي به
صورت انفرادي یا با حضور رئیس کل دادگستري استان لرستان و معاونین ایشان با نماینده ولی فقیه در استان لرستان، استاندار
لرستان، سازمان برنامه و بودجه، اطلاعات، معاون اقتصادي استانداري، شرکت آب منطقه اي، منابع طبیعی و آبخیزداري، جهاد
کشاورزي، متولیان شرکت هاي تولیدي مشکل دار، سازمان صمت، میراث فرهنگی و گردشگري و… برگزار و در حوزه هاي مختلف به



 
آسیب شناسی وضعیت اقتصادي کلان استان و به طور خاص آسیب شناسی شرکت هاي مشکل دار پرداختند. 

در ادامه این مأموریت تیم حاضر با تقسیم بندي کارشناسان متخصص از حوزه هاي مختلف در معیت رئیس کل دادگستري استان،
معاونین ایشان، رؤساي دادگستري و دادستان هاي برخی از حوزه هاي قضائی به طور میدانی در شرکت هاي موصوف حاضر و بازدید

 
جامعی از جوانب مختلف این شرکت ها از حیث میزان پیشرفت، وضعیت موجود و دلایل رکود انجام دادند. 

 
بالاترین نرخ بیکاري، مشکلات معیشتی و اقتصادي در لرستان 

در این راستا شرکت سیمان خرم آباد، شرکت کشت و صنعت فجر و صفا، شرکت فولاد و ذوب آهن ازنا و برخی از حوزه هاي آبی از
جمله سدهاي شهرستان ازنا و همچنین بازدید از برخی شرکت هاي تولیدي موفق مثل شرکت داروسازي بایر افلاك مورد بازدید قرار

 
گرفت. 

رئیس کل دادگستري استان در جلسات متعدد با تیم حاضر ضمن ارائه گزارشی از وضعیت جمعیتی و جغرافیایی استان عنوان داشت:
این استان از مردم ولایی و معتقد به نظام جمهوري اسلامی برخوردار و سهم عمدهاي در پیروزي انقلاب، جنگ تحمیلی و مبارزه با
معاندین داشته و علاوه بر این از ظرفیت هاي آبی، خاکی و صنعت قابل توجهی برخوردار است و منصفانه نیست که داراي بالاترین

 
نرخ بیکاري و مشکلات معیشتی و اقتصادي باشد. 

محمد رزم در ادامه تعطیلی بسیاري از شرکت هاي تولیدي و واحدهاي صنعتی از جمله شرکت «پارسیلون»، شرکت فولاد و ذوب
آهن ازنا و… را ناشی از عدم صحیح اجراي اصل 44 قانون اساسی دانست و گفت: چنانچه در واگذاري این پروژه ها به افراد داراي

 
صلاحیت و توانمند از بعد مالی توجه می شد یقیناً امروز این شرکت ها سهم عمدهاي در اشتغال و تولید داشتند. 

 
ایجاد دبیرخانه استانی ستاد پیگیري سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی 

وي، بیان داشت: در چارچوب سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی تلاش بر این شده است تا دبیرخانه استانی ستاد پیگیري سیاست
هاي کلی اقتصاد مقاومتی در ذیل معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري استان بیوگرافی کاملی از تمامی پروژه هاي
تولیدي به ویژه شرکت هاي مشکل دار تهیه و آسیب شناسی لازم انجام شود و خوشبختانه امروز از این بعد اشراف اطلاعاتی قضائی و

 
حقوقی بسیار خوبی بر فعالیت هاي اقتصادي استان وجود دارد. 

رئیس شوراي قضائی لرستان در ادامه با تشریح برخی از حمایت هاي قضائی استانی از تولید و سرمایه گذاري در استان در چارچوب
ستاد استانی پیگیري سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی، عنوان کرد: خوشبختانه تا به امروز هیچکدام از واحدهاي تولیدي و از جمله
شرکت هاي مشکل دار موضوع این جلسات با هیچ مانع یا مشکل حقوقی براي ادامه کار مواجه نیستند به نحوي که تابه حال حتی در
برابر برخی دادخواست هاي طلبکاران به طرفیت شرکت هاي تولیدي موضوع به نحوي مدیریت شده است که احکام صادره از محاکم

 
قضائی از محل هاي دیگر به نحوي اجرا شود که بر روند تولید و احیاي شرکت هاي تولیدي خللی وارد نشود. 

 
آخرین خبرها از سیمان و پارسیلون خرم آباد 

رزم در ادامه و از باب رویکرد دستگاه قضائی استان براي حمایت از سرمایه گذاري مشروع و از طرفی جلوگیري از تضییع حقوق
کارگران به توقیف اموال شرکت سیمان استان لرستان تا تعیین تکلیف نهایی پرونده آن اشاره کرد و گفت: براي پاسخگویی به 46



هزار نفر سهامدار این شرکت و علیرغم آنکه اخیراً در این پرونده حکم ورشکستگی شرکت موصوف از دادگاه تهران صادر شده است،

 
اما از همان ابتدا با دستورات قضائی این اموال توقیف و مدیرعامل شرکت از دخالت در آنها ممنوع شده است. 

وي، هم چنین در ادامه به صدور حکم قضائی از دادگستري شهرستان خرم آباد مبنی بر خلع ید شرکت پارسیلون از بخش خصوصی
به جهت عدم صلاحیت و عدم رعایت شرایط مقرر در واگذاري و بازگشت آن به بانک صنعت و معدن اشاره کرد و افزود: با همین اقدام
تکلیف حدود دو هزار کارگر این شرکت که مدت ها به عنوان یک مشکل اجتماعی و امنیتی مطرح بود حل شد و تمامی مطالبات آنها

توسط بانک صنعت و معدن پرداخت شده است.



48 فقره مجوز معدنی در استان سمنان صادر شد/ رشد اشتغال زایی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/07/29

سمنان- معاون امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت سمنان با اشاره به رشد اشتغال زایی در بخش معادن گفت: در
شش ماه ابتداي سال جاري 48 فقره مجوز معدنی در استان صادر شد.

سمنان- معاون امور معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت
سمنان با اشاره به رشد اشتغال زایی در بخش معادن گفت:
در شش ماه ابتداي سال جاري 48 فقره مجوز معدنی در

 
استان صادر شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد فروهر پیش از ظهر سه
شنبه در گفتگو با خبرنگاران به میزبانی سازمان صمت
استان سمنان ضمن بیان اینکه 626 معدن با 580 میلیون
تن ذخیره قطعی در استان داراي پروانه بهره برداري است،
اظهار داشت: در شش ماه ابتداي سال جاري 48 فقره

 
مجوز معدنی در استان صادرشده است. 

وي با اشاره به اینکه 18 فقره پروانه اکتشاف و 9 فقره گواهی کشف با هزینه عملیات اکتشاف 23 میلیارد ریال صادرشده است، افزود:
21 فقره پروانه بهره برداري نیز با سرمایه گذاري 93 میلیارد ریال در این مدت صادرشده که ازنظر تعداد 50 درصد و ازنظر سرمایه

 
گذاري 53 درصد افزایش داشته است. 

 
ایجاد 145 فرصت شغلی جدید 

معاون امور معادن و صنایع معدنی استان سمنان بابیان اینکه در این مدت 145 فرصت شغلی جدید در بخش معادن استان سمنان

 
ایجادشده است، اعلام کرد: سالانه 21 میلیون تن ظرفیت استخراج از معادن استان است. 

فروهر از رشد 110 درصدي اشتغال در معادن استان خبر داد و گفت: سیلیس، آهک، گچ، سولفات سدیم، نمک، منگنز، آهن، مس و
غیره از مهم ترین منابع معدنی این استان به شمار می روند.



اقتدار و قاطعیت در مبارزه با فساد از اولویت هاي روساي دادگستري ها و

دادستان هاي سراسر خوزستان است

منبع: میزانشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/07/29

رییس کل دادگستري استان خوزستان گفت: یکی از سیاست هاي مهم و اصلی قوه قضائیه مبارزه با فساد است که روساي
دادگستري ها و دادستان هاي سراسر استان موظف هستند اقتدار و قاطعیت در مبارزه با فساد را نیز در اولویت برنامه خود

قرار دهند.

خبرگزاري میزان - حجت الاسلام و المسلمین صادق مرادي رییس کل دادگستري استان خوزستان در آئین تکریم و معارفه
روساء دادگستري شهرستان هاي اندیمشک، باوي و کارون و همچنین دادستان هاي عمومی و انقلاب شهرستان هاي لالی، اندیمشک
و حمیدیه و با حضور جمعی از معاونین قضایی که بدلیل شرایط حساس شیوع بیماري کووید 19 (کرونا) بصورت ویدئو کنفرانس
برگزار شد. ضمن تقدیر از زحمات و خدمات روساء دادگستري ها و دادستان هاي سراسر حوزه هاي قضایی استان، اقتدار و قاطعیت
در مبارزه با فساد را جزء اولویت هاي روساي دادگستري ها و دادستان هاي سراسر خوزستان برشمرد و گفت: یکی از مهمترین
اقدامات و سیاست هاي قوه قضائیه مبارزه خرد و کلان با فساد درون و خارج از دستگاه قضایی است که روساي دادگستري ها و

 
دادستان هاي سراسر خوزستان موظف هستند اقتدار و قاطعیت در مبارزه با فساد را نیز در اولویت برنامه خود قرار دهند. 

وي طولانی شدن وقت رسیدگی به پرونده هاي مجرمین سرقت هاي مسلحانه، خشن، خرید و فروش اسلحه، مواد مخدر و قاچاق آن
ها را غیر قابل قبول دانست و افزود: امنیت اصلی ترین انتظار مردم از دستگاه قضایی است و همکاران قضایی موظف هستند بدون در

 
نظر گرفتن جوسازي ها، اشد مجازات قانونی را در نظر بگیرند و از امنیت مردم با قاطعیت صیانت کنند. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- لزوم قاطعیت سازمان بازرسی در برخورد با مفسدان خرد و کلان رییس کل دادگستري خوزستان در ادامه اظهار داشت: مشکلات
اقتصادي و معیشتی و همچنین تحریم هاي ظالمانه، متاسفانه باعث ایجاد فقر، بیکاري و فساد در جامعه شده است که این عوامل بر

 
افزایش سرقت هاي خرد و کلان، خشن و مسلحانه در جامعه تاثیر گذار هستند. 

وي افزود: امنیت استان مرهون فدارکاري و رشادت هاي نیرو هاي انتظامی و امنیتی است و همکاران قضایی در سراسر استان باید

 
همکاري لازم را با آنان داشته باشند. 

حجت الاسلام و المسلمین مرادي تاکید کرد: پیشگیري از وقوع جرم تنها وظیفه نیرو هاي انتظامی و امنیتی نیست و همه دستگاه ها
موظف هستند که در مقابله با فساد و جرم به وظایف خود عمل کنند و دستگاه قضایی کوتاهی و سهل انگاري در امر پیشگیري از

 
وقوع جرم را از هیچ دستگاهی نمی پذیرد و با آن دستگاه خاطی برخورد می کند. 

وي افزود: ایجاد اشتغال پایدار هم در ایجاد امنیت و هم در کاهش جرائم تاثیر بسزایی دارد؛ و دادگستري استان به منظور احقاق
حقوق عامه ستاد اقتصاد مقاومتی تشکیل داده و براي تحقق جهش تولید، پیگیر حل مشکلات واحد هاي تولیدي، صنعتی و بخش
هاي مختلف اقتصادي استان می باشد و تصمیمات خوبی در این ستاد گرفته می شود که با جدیت پیگیر مصوبات آن هستیم و
فرمانداران، بخشداران، ائمه جمعه شهرستان ها باید در کنار دستگاه قضایی پیگیر مسائل تولید و اشتغال شهرستان هاي خود باشند و



 
گام هاي مؤثري در بحث اشتغال و تولید بردارند. 

حجت الاسلام و المسلمین مرادي تبیین اقدامات و خدمات دستگاه قضایی را از توصیه هاي مهم مقام معظم رهبري برشمرد و افزود:
مقام معظم رهبري در دیدار مسئولین عالی قضایی بر اعتماد سازي مردم نسبت به قوه قضائیه تاکید داشتند و اطلاع رسانی از خدمات
و اقدامات شایسته دستگاه قضایی در مبارزه با مجرمین بسیار مهم می باشد که همکاران قضایی باید خدمات دستگاه قضایی را براي

 
مردم تبیین کنند. 

وي یکی دیگر از وظایف دستگاه قضایی را افزایش اطلاعات حقوقی مردم دانست و اظهار داشت: همکاران در حوزه هاي قضایی سراسر
استان اقداماتی جهت افزایش اطلاعات حقوقی مردم براي به دست یافتن به حقوقشان انجام دهند و افزایش اطلاعات حقوقی مردم

 
می تواند در کاهش ورودي پرونده تاثیر گذار باشد. 

رییس دستگاه قضایی خوزستان از روساء دادگستري ها و دادستان هاي سراسر استان خواست در راستاء سیاست هاي قوه قضائیه،
حرف هاي مردم را با دقت بشنوند و مطالب آنان را بررسی کنند که خیلی از این مطالب و مواردي که مردم عنوان می کنند احتیاج به

 
پیگیري دارد. 

در ادامه آئین این مراسم آقایان سخنور، حاتمی شرف آبادي و مقدم بعنوان روساء جدید دادگستري شهرستان هاي اندیمشک، باوي و
کارون معرفی و از زحمات و خدمات آقایان رحیمی بهمنیاري و صادقی گندمانی روساي سابق دادگستري اندیمشک و باوي تقدیر شد.

همچنین آقایان علیمحمدي بعنوان معاون دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان، عالی پور، صحرائی و امیري بعنوان دادستان عمومی

 
و انقلاب شهرستان هاي لالی، اندیمشک و حمیدیه معرفی شده اند. 

انتهاي پیام/



تشکیل کمیته حمایت از خیرین در معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم

قوه قضاییه

منبع: میزانشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه در دیدار با خیرین گفت: به منظور حمایت هاي مادي و معنوي از
فعالان و خیرین کمیته اي در این معاونت تشکیل خواهیم داد.

 
خبرگزاري میزان- محمدباقر الفت در جمع خیرین گفت: دلگرمی که از وجود شما براي ما ایجاد می شود وصف ناشدنی است. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه با بیان اینکه خیر باید توانمند باشد که کارخیر انجام دهد. کسانی که در عرصه
آسیب ها کار می کنند شدیدا در معرض آسیب هستند و دچار افسردگی می شوند و خستگی مفرط بر آن ها عارض می شود، افزود:

 
من وامثال من وظیفه داریم به خیرین کمک کنیم. 

وي اعلام کرد: براي حمایت هاي مادي و معنوي از خیرینی که دچار مشکل شده اند کمیته حمایتی در معاونت اجتماعی و پیشگیري

 
از وقوع جرم قوه قضاییه تشکیل خواهیم داد. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه بااشاره به همکاري بیش از نیم قرن نهاد هاي مردمی و قوه قضاییه در کاهش
آسیب هاي اجتماعی افزود: در سالیان متمادي همکاري جدي بین قوه قضاییه انجمنهاي خیریه، سمنها و نهاد هاي مردمی براي

 
کنترل وکاهش آسیبهاي اجتماعی، اصلاح و بازاجتماعی کردن مجرمین، توانمندسازي و اشتغال مجرمان وجود داشته است. 

الفت اظهار کرد: زندانیان از اقشار مطرود هستند که کمترین توجه به آن ها می شود و کمترین گرایش براي خدمت به آن ها و

 
خدمت رسانی به اعضاي خانواده هاي آن ها وجود دارد. 

وي بیان کرد: همه خیرین ابتدا متوجه مسجدسازي می شوند، دنبال ساخت مراکز درمانی، مدرسه سازي، حوزه علمیه، دانشگاه،

 
بیمارستان و... و وقتی نوبت به زندانیان می رسد این تمایل وجود ندارد. 

معاون رییس قوه قضاییه افزود: وقتی نوبت به خانواده ها می رسد خیرین خیلی دوست ندارند اعتبارات خود را در این حوزه هزینه

 
کنند. 

الفت گفت: براي اینکه خیرین را وارد عرصه کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی کنیم تلاش زیادي کردیم، بخصوص در بحث
زندانیان موفقیت هاي فوق العاده اي داشته و داریم، چون با خیرینی با سلیقه، خوش فکر، که گوش هاي شنوا وچشم هاي بصیر دارند

 
همکاري داریم. 

وي با اشاره به اینکه خیرین توانایی و ظرفیت هزینه کردن وتشخیص اولویت ها را دارند اظهار کرد: شما پاسخ احساسات خود را به

 
موقع می دهید و به موقع تکلیف اجتماعی را تشخیص می دهید واقدام می کنید. 



معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه با بیان اینکه براي شما انسان بودن کسانی که نیازمند کمک هستند مهم است
گفت: اینکه ظاهر نیازمند و فکر و عقیده اش چیست براي شما مهم نیست، شما دنبال این هستید که امانت الهی را حفظ کنید و دل

 
خدا را شاد کنید. 

 
آیت االله رییسی تحمل مشاهده ناهنجاري در جامعه را ندارد 

الفت اظهارکرد: آیت االله رییسی انسان بسیار ظریفی است و زمانی که ناهنجاري هاي جامعه را می بیند نمی تواند تحمل کند و عکس

 
العمل نشان می دهد. 

معاون اجتماعی و پیشگیري قوه قضاییه افزود: از زمانی که آیت االله رییسی در صدر قوه قضاییه قرار گرفته به دنبال این است که

 
دستورالعمل چگونگی همکاري نهاد ها و سمن ها با قوه قضاییه تدوین شود. 

الفت گفت: رییس قوه قضاییه معتقد است هفتاد درصد وظایف دستگاه قضاییه قابلیت دارد باسازمان هاي مردم نهاد به مشارکت

 
گذاشت شود. 

وي بیان کرد: آیت االله رییسی تربیت شده مکتب اهل بیت است، ایشان می گوید با مردم کار کنید و با مردم بر مردم حکومت کنید.
او معتقد است سازمان هاي مردم نهاد باید درحکومت کردن با نهاد حاکمیتی مثل قوه قضاییه مشارکت داشته باشند. ایشان معتقد
است ما باید سراغ آن ها برویم و در سیاست گذاري ها با آن ها مشارکت کنیم در قضاوت کردن، اصلاح و تربیت، کاهش آسیب ها،

 
اصلاح بزه دیده ها با انجمن ها و نهاد هاي مردمی مشارکت داشته باشیم. 

معاون رییس قوه قضاییه با اشاره به اینکه آیت االله ریسی می گوید سمن ها را توانمند کنیم و فعالیت آن ها را تسهیل کنیم
اظهارکرد، ماده 2 دستورالعمل نحوه همکاري نهاد هاي مردمی با قوه قضاییه که با دقت تنظیم شده ما را مکلف کرده که رویکرد

 
مشارکت مردمی را تقویت کنیم و اگر یک جایی مانعی به غیر حق براي آن ها ایجاد شد، مانع را مرتفع کنیم. 

الفت گفت: ارتقاي توانمندي و ظرفیت سمن ها از جمله وظایف ماست و علاوه برآن ما می خواهیم ظرفیت قوه قضاییه را در اختیار

 
آن ها قرار دهیم. 

وي بااشاره به اینکه سمن هاي ما ریشه در خانواده، بزرگ تر ها، ریش سفیدها، گیس سفیدها، محبت و اهل بیت دارند اظهار کرد:

 
ریشه سمن ها خیلی عمیق است. 

معاون رییس قوه قضاییه اضافه کرد: اگر می خواهید خیري را از نفس بندازید کافی است او را از میدان بیرون بکشید و روي نیمکت

 
ذخیره بگذارید. 

الفت گفت: اگر بخواهیم خیري را منکوب کنیم کافی است چشمه احساسات او را خشک کنیم و اگر بخواهیم خیري را به حرکت
دربیاوریم باید وضعیت را برایش ترسیم کنیم، با او یکرنگ باشیم، او را محرم بدانیم و به او بگوییم اقشار مختلف دچار چه وضعیتی

 
شده اند. 

وي ادامه داد: وقتی شرایط را مخلصانه در عالم برادري ترسیم کردیم آنوقت خیر به کمک هم نوعان خود می آید، چون نوع دوست

 
است. 



در پایان این دیدار دوستانه بااعطاي حکم توسط احمدي هنري شعبانی مدیر کل مشارکت هاي مردمی وسرمایه اجتماعی، دکتر احمد

 
هوشنگی به عنوان مدیر کمیته انجمن هاي خیریه قوه قضاییه منصوب شد. 

پس از ابلاغ دستورالعمل ریاست قوه قضاییه براي تدوین نحوه همکاري نهاد هاي مردمی با قوه قضاییه، 2 کمیته مردم نهاد درحوزه

 
هاي سلامت و انجمن هاي خیریه در معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم قوه قضاییه تشکیل شدند. 

بیشتربخوانید: بهره مندي از ظرفیت سازمان هاي مردم نهاد راهکاري براي پیشگیري از وقوع جرم انتهاي پیام/



شیوه نامه مراقبت هاي پس از خروج زندانیان تدوین می شود

منبع: میزانشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان گفت: پیشنهاد می شود شیوه نامه مراقبت هاي پس
از خروج زندانیان با مشارکت معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان، سازمان زندان ها و

انجمن حمایت از زندانیان تدوین شود تا در خصوص آموزش زندانیان و خانواده هاي آنان با ...

خبرگزاري میزان - سیدمهدي قویدل، معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان در نشست تبادل
نظر و برنامه ریزي پیرامون اجراي برنامه هاي مشترك با اداره کل زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی، با اشاره به اینکه در بند پنج
اصل 156 به موضوع پیشگیري و اصلاح مجرمان توامان اشاره شده و اهمیت این امر بر همه واضح و مبرهن است، اظهار کرد: باید
معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان و سازمان زندان ها با همفکري و هم گرایی و اتخاذ رویه واحد

 
در موضوع توانمندسازي زندانیان برنامه ریزي هدفمند داشته باشیم. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان افزود: تحلیل موضوعات مربوط به پرونده زندانیان و علل یابی
ارتکاب جرم به درستی پیگیري و منعکس نمی شود؛ در حالیکه باید این موضوعات و داده ها به مسئولان گوشزد شود تا بتوان چاره

 
اي اندیشید. 

قویدل چرایی افزایش جمعیت کیفري را بسیار حائز اهمیت و زندان را آیینه عملکرد مسئولان و جامعه دانست و تاکید کرد: ادارات
حقوقی-قضایی، وضعی-امنیتی، فرهنگی-اجتماعی، مشارکت هاي مردمی، برنامه ریزي و اطلاع رسانی و آگاهی هاي عمومی در
معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان فعالیت می کنند و باید از پتانسیل کارشناسان این ادارات به
ویژه اداره حقوقی-قضایی جهت کاهش جمعیت کیفري زندان استفاده کرد، همچنین از برنامه ها و گام هاي اداره فرهنگی-اجتماعی

 
نیز در بخش مراقبت هاي پس از خروج زندانیان می توان بهره برد. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان با اشاره به اینکه در زندان طبقه بنديِ مد نظر قانون گذار به
دلایل مشکلات مختلف انجام نشده است، گفت: ضرورت دارد مجازات هاي جایگزین حبس بیش از پیش مورد توجه قرار گیرند و
زندان فقط براي جرایم خاص در نظر گرفته شود و این در حالیست که درگیر دور باطلی شده ایم که فرد، زندانی شده و سپس به

 
دنبال آزادي وي هستیم، اما بعضاً می توان قبل از زندان رفتن افراد این اقدامات را انجام داد. 

 
بیشتر بخوانید: 

دستورالعمل رییس دستگاه قضا در رابطه با نحوه مشارکت و تعامل نهاد هاي مردمی با قوه قضاییه قویدل در ادامه تاکید کرد: با تعلیق
مجازات ها و تعدیل آن ها، آزادي هاي مشروط هدفمند، علمی و کاربردي می توان از بازگشت مجدد افراد به زندان پیشگیري کرد،

 
همچنین در قِبال مجرمان تصادفات نیز می توان با اعِمال یکسري محدودیت و محرومیت ها از زندانی شدن افراد پیشگیري کرد. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان در بخش دیگري با تاکید بر اینکه باید عملکرد ها به صورت
خود انتقادي باشد، تصریح کرد: باید آمار هاي رسمی و صحیح در قالب یک طرح به مقامات قضایی و سایر مسئولان ذیربط ارائه شوند،



ضمن اینکه در ابتداي سال 99 دستورالعمل نحوه مشارکت نهاد هاي مردمی با قوه قضاییه ابلاغ شده است که یکی از اهداف آن

 
اصلاح مجرمان و سازمان زندان ها با آن مرتبط است، بنابراین باید چرخه حمایت از زندانیان بعد از خروج را نیز ایجاد کنیم. 

قویدل در ادامه یادآور شد: در این دستورالعمل تمام نهاد هاي مردمی، سمن ها، گروه هاي جهادي، خیرین و... شبکه سازي و
ساماندهی می شوند و هریک در قالب یک موضوع فعالیت می کنند؛ از این رو همان گونه که با استفاده از توان و ظرفیت سازمان هاي
مردم نهاد همکار در موضوع اعتیاد گام برداشته ایم، می توان از این پتانسیل در راستاي باسوادي زندانیان و مراقبت هاي پس از

 
خروج، اشتغال، ازدواج، کارآفرینی، حمایت از خانواده هاي زندانیان و ... نیز بهره برد. 

وي افزود: پیشنهاد می شود شیوه نامه مراقبت هاي پس از خروج زندانیان با مشارکت معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم
دادگستري کل استان کرمان، سازمان زندان ها و انجمن حمایت از زندانیان تدوین شود تا در خصوص آموزش زندانیان و خانواده هاي

 
آنان با برش هاي مختلف و تعریف پروژه و همچنین مراقبت هاي پس از خروج زندانیان به صورت هدفمند و کارشناسی اقدام کرد. 

قویدل در پایان گفت: طرح نماد (نظام مراقبت اجتماعی دانش آموزان) ویژه دانش آموزان با شرایط خاص است و می توان خانواده
هاي زندانیان را از این طرح بهره مند کرد، در این طرح حمایت هاي اجتماعی پایه براي کودکان سه تا هفت سال و داراي محتواي

 
جداگانه و بسیار مهم در نظر گرفته شده است که می توان آن ها را براي کودکان و خانواده هاي زندانیان نیز اجرا کرد. 

انتهاي پیام/



ایجاد 11 هزار شغل برکت براي کولبران 484 روستاي مرزي

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/07/29

جوهري گفت: بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام(ره) 11 هزار شغل براي کولبران در 484 روستاي مرزي ایجاد می کند.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، هادي
جوهري معاون تأمین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي
بنیاد برکت، گفت: این بنیاد براي کولبران 484 روستاي
مرزي در استان هاي کردستان، آذربایجان غربی و کرمانشاه

 
3500 طرح اشتغالزایی راه اندازي می کند. 

 
جوهري افزود: راه اندازي این تعداد طرح اشتغالزایی، نزدیک به 11 هزار فرصت شغلی را در مناطق مرزي کشور به وجود خواهد آورد. 

وي افزود: 34 مجري و تسهیل گر در مناطق مرزي سه استان کردستان، آذربایجان غربی و کرمانشاه مشغول به فعالیت هستند و تا به

 
امروز 2500 نفر از کولبرانی که متقاضی شغل بوده اند، براي دریافت تسهیلات به بانک هاي عامل معرفی شده اند. 

معاون تأمین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت با اشاره به فعالیت هاي این بنیاد در مناطق مرزي اظهار داشت: بنیاد
تمرکز خود را بر اشتغالزایی در این مناطق معطوف کرده است و برنامه هاي ویژه اي را براي ایجاد فرصت هاي کسب و کار براي

 
کولبران استان هاي مرزي به خصوص سه استان کردستان، آذربایجان غربی و کرمانشاه دارد. 

وي تصریح کرد: این 11 هزار فرصت شغلی در 8 رسته اصلی دامداري سبک و سنگین، پرورش زنبور عسل، طیور، تولیدي پوشاك،

 
صنایع دستی، آبزي پروري، خدمات گردشگري و مشاغل فنی راه اندازي می شود. 

جوهري از برگزاري رویداد ملی «کاك برکت» خبر داد و خاطرنشان کرد: این رویداد توسط ستاد اجرایی فرمان امام (ره) و با همکاري
دانشگاه علم و صنعت با هدف اشتغالزایی براي کولبران استان هاي مرزي برگزار می شود. هدف از برگزاري این رویداد، جلب مشارکت

 
هاي مردمی و جذب ایده ها و پیشنهادات خلاقانه و نوآورانه جهت ایجاد شغل براي کولبران است. 

معاون تأمین نهاده ها و مشارکت هاي اقتصادي بنیاد برکت با تأکید بر فعالیت هاي این بنیاد براي بالا نگه داشتن پرچم اشتغال در
کشور گفت: بنیاد تا به امروز بیش از 60 هزار طرح اشتغالزایی خرد و خانگی را در کشور راه اندازي کرده که ایجاد بیش از 180 هزار

 
شغل را به دنبال داشته است. 

وي بیان کرد: هم اکنون 500 تسهیل گر بنیاد برکت در مناطق محروم سراسر کشور مشغول به فعالیت هستند و تعداد طرح هاي



 
اشتغالزایی بنیاد تا پایان سال به 100 هزار طرح می رسد که باعث راه اندازي 300 هزار شغل خرد و خانگی می شود. 

جوهري اظهار داشت: بنیاد برکت از طریق سرمایه گذاري و مشارکت اقتصادي در بنگاه هاي کوچک و متوسط نیز اقدام به اشتغالزایی
در مناطق محروم می کند. بنیاد تا به امروز با 360 بنگاه مشارکت کرده است که بسیاري از این واحد هاي صنعتی و تولیدي، حکم

 
پشتیبان را براي مشاغل خرد و خانگی دارند. 

در این جلسه، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمانشاه نیز با بیان اینکه زندگی در جوار مرز دشواري هاي خاص خود را
دارد، یادآور شد: باید به ایجاد شغل در مرز ها توجه کنیم و براي آن ها مدل و ساز و کار مشخص تعریف کنیم و در کنار آن مدلی هم

 
براي حمایت از اشتغال موجود در نواحی مرز ها خصوصا روستا ها داشته باشیم. 

هدایت حاتمی تأکید کرد: در صورت نیاز باید آموزش هاي لازم براي مرزنشینان در نظر گرفته شود و یا حتی پشتیبان هایی براي

 
کمک به پیشبرد طرح هاي اشتغالزا بین آن ها مشخص شود. 

وي از آمادگی بنیاد برکت براي کمک به اشتغال مرزنشینان یاد کرد و ادامه داد: منابعی هم در داخل استان در اختیار داریم که می

 
توانیم از آن نیز براي کمک به ایجاد اشتغال در روستا هاي مرزي استفاده کنیم. 

همچنین در وبینار افتتاحیه رویداد «چرخ برکت» با حضور اعضاي هیأت علمی دانشگاه هاي الزهرا و علم و صنعت، مدیران شرکت
هاي ریسندگی و بافندگی و فعالان و طراحان تولید پوشاك، نقاط قوت و ضعف صنعت پوشاك در کشور مورد بحث و بررسی قرار

 
گرفت. 

در این وبینار، ضمن طرح موانع بر سر راه صنعت تولید پوشاك از جمله مشکلات سخت افزاري و نرم افزاري، فرسوگی ماشین آلات،

 
تأمین مواد اولیه، مالیات، بیمه، بالابودن قیمت تمام شده محصول و ... بر تشکیل و تکمیل زنجیره تولید در این صنعت تأکید شد. 

گفتنی است، «چرخ برکت» رویدادي ملی است که توسط ستاد اجرایی فرمان امام (ره) و با متولی گري بنیاد برکت با هدف تولید 5
میلیون دست پوشاك و ایجاد 2 هزار شغل برگزار می شود. هدف این رویداد، جذب طرح ها و ایده هاي نوآورانه و کارآفرینانه براي

 
تحول صنعت پوشاك و تولید 5 میلیون دست لباس تا پایان سال جاري است. 

کارآفرینان و ایده پردازان می توانند با مراجعه به آدرس event.barkat.ir طرح ها و ایده هاي نوآورانه خود را در رابطه با دو

 
رویکرد «کاك برکت» و «چرخ برکت» ارائه کنند. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- ایجاد 18 هزار شغل در استان هاي کردستان، کرمانشاه و آذربایجان غربی 

- مهارت آموزي صنایع دستی موجب رفع معضل کولبري می شود



راه اندازي نخستین اندیشکده سلامت و حرکات اصلاحی ورزشی کشور در

اراك

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/07/29

 به گزارش خبرگزاري فارس از اراك، هیأت همگانی اراك
طی ماه هاي اخیر تغییر و تحولاتی خوبی را پشت سر گذاشته و اتفاقات خوبی را در سطح اراك رقم زده است، هرچند این تغییر و
تحولات با شیوع ویروس کرونا همزمان شده، اما با وجود این شرایط مسوولان این هیات توانسته اند با فعالیت هایی در قالب پویش
آماده باش و تولید محتوا و تهیه کلیپ هاي آموزشی و فایل هاي مختلف در سطح استان مرکزي رتبه اول را کسب کنند و با اقدامات

 
خود هیأت همگانی استان مرکزي را نیز در صدر  هیات هاي کشور قرار دهد. 

سکان هدایت هیأت همگانی اراك در دست محمد عسگري است که خود بیگانه با ورزش نیست و در هیأت هاي مختلف فعالیت کرده

 
است و تجربه لازم را دارد که در گفت وگو با خبرنگار ورزشی فارس در اراك از برنامه ها و مشکلات هیأت می گوید. 

 
فارس: پویش آماده باش با شیوع کرونا در سطح اراك اجرا شد، این پویش چه اهدافی و برنامه هایی را دنبال می کند؟ 

عسگري: پویش آماده باش طرحی است که از سوي فدراسیون همگانی اعلام شده و ما توانستیم با تهیه کلیپ هاي آموزشی در
خصوص ورزش، طرح ورزش در خانه را طراحی کنیم تا جامعه بتوانند در خانه ورزش کنند تا از حالت استرس خارج شوند که در آنجا

 
هم هیأت اراك رتبه اول را کسب کرد. این پویش از اواخر اسفندماه آغاز شد که تا دهم مردادماه ادامه داشت. 

فدراسیون همگانی با توجه به رسالتی که دارند در بحث پویش آماده باش طراحی خیلی خوبی داشت که محتواي آن در بحث کلیپ

 
هاي آموزشی و فایل هایی بود که به صورت pdf تهیه می شد. 



 
 

ما توانستیم در اجراي پویش آماده باش فعالانه شرکت کنیم و تنها هیأتی بودیم که این پویش را خوب اجرا کردیم بخصوص در زمینه
ورزش در خانه کلیپ هایی براي ورزش کودکان و سالمندان تهیه کردیم و آنها را تحت پوشش قرار دادیم بخصوص ورزش در فضاي

 
باز و در خانه که استارت آن زده شد که استان مرکزي توانست رتبه خیلی خوبی را کسب کند. 

با توجه به اینکه این پویش بحث سلامت خانواده ها را مد نظر داشت، توانستیم مجوز لازم براي ورزش در فضاي آزاد و فضاي باز و
پارك ها را از طریق مذاکره با شهرداري، شوراي شهر و فرمانداري کسب کنیم تا مسابقاتی را برگزار کنیم که خانواده ها در آن شرکت
کنند و تا حدودي استرس در خانواده ها از بین ببرد و بیماري کرونا و خانه نشینی خانواده ها و فرزندان  بحث سلامتی جامعه به

 
سمت غیر سلامت سوق ندهد. 

 
فارس: چه کمیته هایی در هیات فعال هستند؟ 

عسگري: در اراك همه کمیته ها فعال هستند، نزدیک به 57 کمیته فعال داریم که طی جلساتی از آنها کار خواستیم که شبانه روز

 
این پویش را انجام دهد. 

در طول اجراي این پویش که از دهم مردادماه آغاز و تا اواخر شهریور ادامه داشت نزدیک به 1100 فیلم آموزشی در اختیار کمیته ها

 
قرار گرفت. 

 
 

کمیته ها مسابقات آنلاین در اینستاگرام را برنامه ریزي کردند که از طریق هیأت استان به فدراسیون گزارش شد و استان مرکزي

 
توانست امتیاز خوبی در سطح کشور کسب کند. 

 
فارس: شیوع کرونا چه تاثیري در اجراي برنامه هاي هیات گذاشت و برنامه ها هم اکنون به چه شکلی اجرا می شود؟ 



عسگري: در زمان کرونا توانستیم استارت ورزش صبحگاهی و عصرگاهی را با همکاري سازمان فرهنگی، ورزشی شهرداري اراك بزنیم،
در 26 پارك اراك ورزش صبحگاهی را در بخش آقایان و بانوان فعال کردیم و در جلساتی با فرمانداري و شوراي شهر رشته هاي دیگر

 
به غیر از ورزش صبحگاهی را مطرح کردیم که مصوبه آن را گرفتیم. 

براي نخستین بار در کشور دو کمیته سلامت و حرکت اصلاحی ورزشی را به اسم اندیشکده سلامت و حرکات اصلاحی ورزشی راه
اندازي کردیم که یک گروه 17 نفره آن را حمایت می کنند که 7 نفر از آنها دکترا ورزشی دارند، در بحث آسیب و حرکت شناسی،

 
حرکت اصلاحی و تغذیه 10 نفر از آنها کارشناسی ارشد هستند. 

 
 

در بحث استعدادیابی، آنالیز، ارزشیابی بدن و ناهنجاري ها و بحث تغذیه از کودك تا سالمند در این کمیته برنامه ریزي می شود،

 
همچنین در جلسه شوراي شهر نیز مطرح کردیم تا کتابچه هاي کوچک آموزشی که توسط این گروه تدوین می شود تهیه شود. 

همچنین مصوب شده تا شهرداري یک مکان در اختیار ما قرار دهند که بتوانیم در بحث سلامت خانواده برنامه ریزي و خدمات رسانی

 
کنیم. 

کمیته بعدي که فعال کردیم کمیته بازي کودکان استثنایی است که در سطح کشور زیاد فعال نبود و ما آن را فعال کردیم این کمیته
با کمک انجمن کودکان استثنایی فعال شد که قرار است در جلسه با شوراي شهر کمبودهاي آنها را مطرح کنیم تا مسؤولان کمیته

 
بتوانند در این جلسه مشکلات خود را بیان کنند 

 
فارس: تعامل شما با ورزش کارگري چگونه است؟ 

عسگري: هیأت ورزش کارگري برنامه اي تحت عنوان پویش دوشنبه هاي ورزش کارگري دارد که در برگزاري آن با هیأت همگانی
کاملاً هماهنگ هستند و استان مرکزي چهارمین استان بود که در این زمینه فعال شد که هر هفته در یکی از شرکت هاي استان این

 
پویش را برگزار می کنیم و تلاش خواهیم کرد که هفته اي سه جلسه در استان برگزار شود. 

 
فارس: برنامه هاي آتی هیات چیست؟ 

عسگري: با توجه به ویروس کرونا ما هفته تربیت بدنی و ورزشی را در پیش داریم که کمیته ها را فعال کرده ایم تا براي این هفته
برنامه ریزي کنند در بحث تولید و محتوا کلیپ هاي آموزشی pdf و با گرفتن مجوز در محیط هاي باز هم برنامه هایی را انجام دهیم
البته در هفته دفاع مقدس دو برنامه داشتیم دوره کوهنوردي با اعضا هیأت و مسابقات داژبال بانوان در پارك شهداي گمنام البته ما به



 
مناسبت هاي مختلف در پارك ها با رعایت پروتکل ها مسابقاتی را برگزار می کنیم. 

 
فارس: مهم ترین چالش پیش روي هیات چیست؟ 

عسگري: بزرگ ترین مشکل ما در بخش حمایت هاي مالی است، چون استان ما 12 هیأت همگانی دارد و از هیأت همگانی استان

 
خواستیم که در کنار ما باشد اما بحث درگیري با کرونا است که باید بیشتر در آنجا هزینه شود. 

 
 

در بخش ورزش همگانی سلامتی کودك تا سالمندي را در نظر می گیرد با پیگیري هاي متعددي که در شهرداري و شوراي شهر و
فرمانداري داشتیم توانستیم مصوبه مکان را بگیریم و به شهرداري مهلت یک ماهه داده شد تا مکان را در اختیار ما قرار دهد تا
اندیشکده سلامت و حرکات اصلاحی را در این مکان مستقر کنیم و چون اعضاي این گروه مدرس فدراسیون و مدرس دانشگاه هستند
و همچنین از قهرمانان ملی و استانی می باشند و تعدادي از اعضا داراي کلینیک حرکات اصلاحی هستند قرار شده به صورت رایگان

 
در خدمت اندیشکده باشند. 

البته نیاز است براي تهیه لوازم و تجهیزات حمایت لازم صورت گیرد، فاقد اسپانسر هستیم وضعیت مالی خوبی نداریم و بودجه هیأت
استان نیز بین 12 هیأت همگانی شهرستان ها استان تقسیم می شود که البته اراك اگر با توجه به فعالیت تخصیص یابد خوب است

 
اما اگر به نسبت تقسیم شود ما مشکل خواهیم داشت. 

بحث دیگر شرکت هاي خصوصی زیادي در سطح شهر اراك هستند  که می توانیم با آنها تفاهم نامه امضا کنیم بخصوص در بخش
آموزشی پرسنل آنها می توانیم برنامه ریزي کنیم به صورت نیم بها یا سهم فدراسیون را فقط واریز کنند تا بتوانند در شرکت هاي
خود ورزش صبحگاهی را فعال کنند با توجه به نابهنجاري هایی که در ساختار محیط کار کارخانجات وجود دارد  حداقل هرکدام به

 
یک رشته ورزشی نیاز دارند و براي اینکه در سنین بالا دچار مشکل نشوند. 

ما در کمیته کودکان 61 مربی کارت دار داریم یا کمیته گردشگري ما تنها جایی هستیم که مجوزهاي لازم را دارد که پنجشنبه و
جمعه ها در کوتاه ترین مدت بازدید از شهرهاي اطراف یا استان هاي هم جوار را برنامه ریزي کند البته با توجه به رعایت پروتکل

 
هاي بهداشتی  تا بتوانیم بخشی از استرس در خانواده ها را که وجود دارد کمتر کنیم چون استرس واقعاً تأثیرگذار است. 

 
فارس: نظارت بر باشگاه ها چگونه است؟ 

عسگري: نظارت ما بر باشگاه ها نظارت فنی است و باشگاه هاي بانوان نظارتش با این هیأت است و نظارتی که ما داریم بیشتر بحث
فنی است از جمله اینکه مدیر باشگاه باید حضور فیزیکی داشته باشد وسایل باشگاه باید با توجه به رشته درخواستی باشد و در نهایت



مکان باشگاه چگونه باید باشد و از نظر تعداد نفرات حاضر در تمرین با فضاي باشگاه هماهنگی دارد یا خیر، قیمت گذاري ها رعایت
می شود و مهم تر از همه رشته هاي غیرمجاز که متأسفانه زیاد شده است در باشگاه انجام می شود یا نه و باشگاه هایی که تخلف

 
کننده با هماهنگی که با پلیس امنیت داریم با آنها برخورد خواهیم کرد . 

 
 

با توجه به این که هیأت همگانی نقش بسزایی در سلامت خانواده دارد که از سلامت کودك شروع می شود تا ورزش سالمندي ادامه

 
دارد باید بیش از پیش مورد توجه مسوولان قرار گیرد، کمیته ها نیاز به حمایت دارند. 

هیات همگانی اراك بر هر ارگانی که بخواهد تفاهم نامه همکاري امضا می کند و نیروهاي هیأت را مأموریت می دهیم تا به این ارگان
ها بروند تا ورزش صبحگاهی را در آنجا فعال کنند که بحث اول آن اشتغال زایی می باشد و اگر پرسنل ارگان ها تمایل داشته باشند

 
می توانند در کلاس هاي مربیگري شرکت کنند تا در حیطه کاري خودشان بتوانند نقش بسزایی داشته باشند. 

انتهاي پیام/



چقازردي خواستار شتاب بیشتر روند فعالیت شرکت امید شد

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري امید خواست تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور برنامه و تلاش
خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند.

مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري امید خواست
تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور برنامه و تلاش خود را تحقق

 
شعار سال و جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک سپه؛ محمد کاظم چقازردي در
مراسم قدردانی از دکتر حسنعلی قنبري مدیر عامل پیشین و معارفه
دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري
امید که با حضور اعضاي هیئت مدیره و هیئت عامل بانک سپه،

اعضاي هیئت مدیره گروه مدیریت سرمایه گذاري امید و مدیران عامل شرکت هاي تابعه امید درمحل ساختمان سردار شهید قاسم
سلیمانی بانک سپه برگزار شد، با اشاره به اهمیت شرکت سرمایه گذاري امید در پیشبرد اهداف اقتصادي کشور گفت: لازم است تا
نتایج تلاشهاي ارزنده این هلدینگ که در برگیرنده صنایع متعددي است خصوصا در عرصه کلان اقتصادي کشور به عموم اطلاع

 
رسانی شود. 

وي تاکید کرد : از تمام مدیران هلدینگ سرمایه گذاري امید انتظار دارم امور و پروژه هاي در دست اقدام را طبق برنامه به انجام

 
رسانند و نقش خود را به نحو شایسته در سطح اقتصاد ملی ایفا کنند. 

 
محور برنامه هاي خود را جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهید 

مدیر عامل بانک دارائی هاي شرکت امید را هم ردیف دارائی هاي بانک سپه قبل از ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح برشمرد
و خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت جهش تولید و اشتغال زایی در کشور، شرکت سرمایه گذاري امید و شرکت هاي تابعه که از
پتانسیل خوبی در این زمینه برخوردار هستند باید با انسجام، همگرایی و هماهنگی در بدنه مدیریتی مانع از اتلاف ظرفیت ها و منابع

 
موجود و توقف چرخه تولید و اشتغالزایی در حوزه هاي متنوع فعالیت هلدینک امید شوند. 

 
مدیران پاك دست عامل موفقیت و حرکت و پیشرفت شرکت 

مدیر عامل با اشاره به سابقه درخشان نخستین بانک ایرانی و حضور مؤثر در پروژه هاي ملی و رضایت مسئولین کشور از عملکرد بانک
سپه این موفقیت هاي درخشان را مرهون سلامت نفس، پاکدستی، تخصص و تجربه اعضاي هیئت مدیره، مدیران و کارکنان بانک

 
سپه عنوان و تاکید کرد سلامت اخلاقی، حرفه اي و پاکدستی مدیران بانک و شرکت هاي زیر مجموعه خط قرمز ماست. 

 
حرکت در چارچوب قانون و مقررات و لزوم توجه به شفاف سازي امور 

چقازردي حفظ و رعایت قوانین، ضوابط و مقررات در کلیه امور شرکت ها از جمله قراردادهاي پیمانکاري ، مزایده ها و مناقصه ها را
همچون گذشته ضروري دانست و اعلام کرد: بانک به هیچ وجه عدول از قوانین و مقررات را در هیچ یک از مجموعه هاي تابعه خود

نمی پذیرد. 



 
لزوم نظارت بر پیشرفت پروژه ها، جلوگیري از تعدیل نیرو و مدیریت هزینه ها 

مدیرعامل واگذاري طرح ها و پروژه هاي عظیم ملی به بانک سپه را نتیجه اعتماد مردم و مسئولین به نخستین بانک ایرانی عنوان و بر
ضرورت نظارت دقیق وتمرکز بر پیشرفت پروژه هاي جاري، جلوگیري از تعدیل نیرو و حفظ اشتغال و مدیریت و صرفه جویی درهزینه
ها با توجه به شرایط کشور تأکید کرد. همچنین یکی از اهداف اصلی فعالیت هلدینگ امید را تقویت بنیان هاي اقتصادي در راستاي

 
کمک به دولت جهت حصول به اهداف ملی اقتصادي کشور بیان کرد . 

چقازردي اظهار داشت: حمایت از شرکت سرمایه گذاري امید و کمک به شرکت هاي زیر مجموعه آن براي رونق و شکوفایی اقتصادي
کشور همواره مدنظر بانک بوده وضمن تشکر از موافقت وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک مرکزي ج.ا.ا با مشارکت بانک درافزایش
سرمایه شرکت امید، این امر را در راستاي حمایت از پروژه هاي در دست اجراي شرکت هاي مذکور و حفظ و افزایش اشتغال و رونق

 
تولید قلمداد کرد. 

وي از مدیران شرکت هاي تابعه شرکت سرمایه گذاري امید نیز خواست تا با تمرکز حسابها و عایدات ارزي ،کشور را در شرایط سخت

 
تحریم مانند گذشته حمایت کنند و ي گفت: بانک نیز از مدیران فعال، توانمند و متعهد خود حمایت می کند. 

 
اجراي تکالیف محوله در راستاي واگذاري شرکت هاي فاقد فعالیت بانکی 

مدیر عامل بانک سپه اظهار داشت: بانک در انجام تکالیف ابلاغی تاکنون در 5 مرحله عرضه بلوکی سهام تحت تملک خود در شرکت

 
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را انجام داده اما واگذاري آن محقق نشده است . 

وي افزود: با توجه به شرایط فعلی بازار سرمایه حسب دستور و تاکیدات مراجع و نهادهاي ذیربط، عرضه خرد سهام شرکت مذکور و
سایر شرکت ها موقتا متوقف گردیده و با تاکید بر اینکه این امر به معناي غفلت از انجام مسئولیت بانک در اجراي تکالیف ابلاغی

 
نیست اظهار داشت : واگذاري شرکت هاي تابعه در شرایط مناسب بازارسرمایه در دستور کار بانک قرار دارد. 

 
در آینده نزدیک سه بانک دیگر در بانک سپه ادغام خواهند شد 

مدیر عامل با اشاره به پروژه ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه اظهار داشت: طرح ملی ادغام کار بسیار بزرگی
است که در حال حاضر اهم فعالیت هاي بانک و هیئت مدیره را به خود معطوف داشته و تاکنون ادغام 2 بانک نهایی شده و باقیمانده

 
بانک ها در آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را طی خواهند کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تشکر از تلاش هاي دکتر حسنعلی قنبري در دوران مسئولیت به عنوان مدیر عامل شرکت
سرمایه گذاري امید خاطر نشان کرد: دکتر قنبري با کارنامه مطلوب و با سلامت کاري از شخصیت علمی و اجرایی برخوردار بوده و
همواره در کنار ما و مجموعه بانک سپه حضور دارند و از تجربیات ایشان استفاده خواهیم کرد. ضمنا از تلاش هاي هیات مدیره شرکت
بابت اقدامات صورت گرفته در زمینه واگذاري املاك و اموال مازاد و دارایی هاي غیر مولد و تسویه بخشی از مطالبات بانک از محل

 
منابع حاصل از واگذاري ها قدردانی کرد. 

چقازردي کفایت و توانمندي دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید را در کنار تجربه وي در حوزه
شرکت ها از عوامل مهم و مؤثر در پیشبرد اهداف شرکت سرمایه گذاري امید دانست و ضمن آرزوي موفقیت براي وي مجددا بر
ضرورت نظارت بر عملکرد شرکت هاي تابعه، فراهم نمودن شرایط اتمام پروژه هاي نیمه تمام (بویژه پروژه هاي در دست اجراي
شرکت پترو امید آسیا ) و جبران عقب ماندگی احتمالی آنها ، حل و فصل مسائل شرکت ها و تصفیه شرکت هاي فاقد کارایی تاکید

 
کرد. 

در پایان این مراسم مدیران عامل شرکت هاي چادر ملو، گل گهر، مدیریت انرژي امید تابان هور، کویر تایر و پترو امید آسیا در
سخنان کوتاهی ضمن ارائه گزارش مختصر از فعالیتهاي شرکت خود از زحمات مدیر عامل پیشین شرکت سرمایه گذاري امید

قدردانی و به مدیر عامل جدید خیر مقدم گفتند.



مدرس خیابانی مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري امید شد

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/07/29

دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید با تشکر از حسن اعتماد وزیر اقتصاد، مدیر عامل
بانک سپه و اعضاي هیأت مدیره اظهار داشت: تجربه حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت مغتنمی

براي خدمت به کشور است.

حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت مغتنمی براي خدمت به

 
کشور است. 

دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید با تشکر از
حسن اعتماد وزیر اقتصاد، مدیر عامل بانک سپه و اعضاي هیأت مدیره اظهار داشت:

 
تجربه حضور در کنار مدیران تلاشگر عرصه تولید و تجارت فرصت مغتنمی براي خدمت به کشور است. 

وي با اشاره به سوابق کاري خود تصریح کرد: بیش از نیمی از سوابق کاري ام در وزارت صنعت و مجموعه بازرگانی قدیم سپري شده
است و بخشی دیگري را نیز در بنگاه هاي اقتصادي مربوط به حوزه هاي صنعتی و معدنی انجام وظیفه کردم و امیدوارم این تجارب در

 
مجموعه جدید کارایی داشته باشد. 

دکتر مدرس خیابانی بر ضرورت حفظ نقاط قوت و اصلاح نقاط ضعف مجموعه امید تاکید و خاطرنشان کرد در این مسیر نیازمند

 
یاري همه مدیران ارزشی بانک و مجموعه امید هستیم . 

مدیر عامل شرکت سرمایه گذاري امید افزود: همه تلاش ما این است تا بتوانیم با استفاده ازظرفیت هاي موجود و در چارچوب
سیاست هاي نظام ،تولید را حفظ کنیم و در بخش اشتغال نیز با توجه به شرایط کشور بتوانیم در جهت جهش تولید و حفظ اشتغال

 
پایدار نقش آفرین باشیم. 

وي خاطرنشان کرد: تکلیف اصلی من حفظ حقوق صاحبان سهام و رأس آن بانک سپه با رعایت موازین حقوق سایر ذینفعان است که

 
حتماً در چارچوب ضوابط، ابلاغیه ها و سیاست هاي بانک سپه، مدیر عامل و اعضاي هیأت مدیره انجام خواهد شد. 

دکتر مدرس خیابانی اظهار داشت : با توجه به اینکه بخش تولید در حال حاضر متکفل تامین درآمدهاي ارزي کشور نیز است این
پتانسیل در شرکتهاي زیرمجموعه شرکت سرمایه گذاري امید وجود دارد تا درآمدهاي ارزي خوبی براي کشور حاصل کنند و با تامین

 
حقوق همه ذینفعان در چارچوب ضوابط و سیاستهاي بانک و سیاستهاي اصلی نظام در پیشبرد اهداف کشور سهیم باشند . 

وي در خاتمه عنوان کرد: از اینکه در یک مجموعه جدید می خواهم کسب تجربه کنم و باز هم بیاموزم خدا را شاکرم و امیدوار هستم
در پیشگاه پروردگار، کسانی که به من اعتماد کردند و مردم رو سفید شوم.



حمایت مالی بنیاد برکت از 61 واحد فناوري کرمانشاه

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/07/29

سیامک آزادي امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در
کرمانشاه با اشاره به اینکه به دنبال جذب حمایت بنیاد
برکت  از 200 واحد فناور کرمانشاه هستیم، اظهار داشت:
اکنون 61 واحد فناور در سطح استان با حمایت هاي مالی
از سوي بنیاد برکت توانسته اند اقدامات خوبی را در
راستاي ایجاد اشتغال و تجاري سازي محصولات انجام

 
دهند. 

وي ادامه داد: این تعداد واحدهاي فناور با دریافت 2 میلیارد تومان تسهیلات از محل منابع بنیاد برکت توانستند 110 نفر اشتغالزایی

 
داشته باشند و خدمات خوبی در راستاي کمک به شرکت هاي دانش بنیان انجام دهند. 

سرپرست پارك علم و فناوري جهاددانشگاهی استان کرمانشاه رقم تسهیلات بنیاد برکت براي صنعتی سازي تولیدات 400 میلیون تا
3 میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: امیدواریم به زودي شاهد این باشیم که تعداد واحدهاي بیشتري تحت حمایت بنیاد برکت قرار

 
بگیرد. 

وي اضافه کرد: در بحث محرومیت زدایی در استان کرمانشاه تلاش می کنیم تعداد بیشتري از ایده هاي فناوري شهروندان به محصول

 
تبدیل شود تا بتوانیم در راستاي بحث اقتصاد دانش بنیان استان گام هایی موثري را برداریم. 

انتهاي پیام/پ



دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده

دوران دفاع مقدس گیلان

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با سه خانواده شهید ، جانباز و آزاده دوران دفاع
مقدس گیلان دیدار کردند.

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ سعید اوحدي با همراهی دکتر زارع استاندار پیش از ظهر امروز (سه شنبه) با خانواده

 
شهیدان عباس و کامران ساغري دیدار و گفت و گو کرد. 

شهید عباس ساغري در بیست و سوم تیرماه 1361 و شهید کامران ساغري در هفتم شهریورماه 1365 در شلمچه به درجه رفیع

 
شهادت نائل شده اند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان همچنین با نوراالله نوده جانباز 40 درصد جنگ تحمیلی که شش سال و 10 ماه از

 
عمر خود را به اسارت در اردوگاه هاي رژیم بعثی گذراند، دیدار کردند. 

 در ادامه معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با محمد نژادحسنی جانباز70 درصد جنگ

 
تحمیلی نیز دیدار و گفت و گو کردند. 

 
 وي در منطقه چنگوله عراق و جزیره مجنون دچار مجروحیت شد. 

 دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و همچنین حضور در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن ، ساماندهی اشتغال و
کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه اوحدي به گیلان است



زنان روستایی و عشایري، پتانسیل عظیمی براي توسعه کشاورزي خانوادگی

هستند

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران(پانا) - وزیر جهاد کشاورزي به نقش زنان روستایی و
عشایري در توسعه کشاورزي خانوادگی اشاره می کند و
می گوید از سال 96 با قراردادي که با اساتید دانشگاه در
زمینه کارآفرینی منعقد شد، 700 مربی براي
آموزش مارکتینگ و برندسازي به روستاها فرستاده شدند
که این اقدام باعث شد امروز زنانی از دل روستاها براي عقد

 
قرارداد با کشورهاي خارجی به عرصه بیایند. 

به گزارش وزارت جهاد کشاورزي، کاظم خاوازي، در مراسم روز جهانی زنان روستایی به زنان روستایی و عشایري اظهار کرد: این روز
براي ما روز مهمی است و به ما یادآوري می کند که بیش از 10 میلیون نفر زن روستایی و عشایري داریم که از این تعداد 6 میلیون

 
نفر میانگین سنی 18 سال دارند و پتانسیل عظیمی براي توسعه کشاورزي خانوادگی هستند. 

 
وي افزود: این پتانسیل عظیم منجر به تحول در نظام هاي خرد کشاورزي خواهد شد. 

خاوازي در رابطه با تدوین برنامه هاي مرتبط با زنان روستایی و عشایري عنوان کرد: از سال 72 تاکنون برنامه هایی را براي زنان

 
روستایی و عشایري داشته ایم که یکی از این برنامه ها ظرفیت سازي و آموزش است. 

وي افزود: در سال 92 ، 3 هزار نفر تسهیل گر زنان روستایی و عشایري داشتیم که کار آموزش به قشر روستایی و عشایري را بر عهده

 
داشتند و امروز این تعداد به 18 هزار نفر تسهیل گر رسیده است که سالانه حدود 50 هزار نفر را به طور متوسط آموزش می دهند. 

وزیر جهاد کشاورزي با اشاره به نقش صندوق هاي خرد زنان در اشتغال زایی و درآمدزایی تصریح کرد: صندوق هاي خرد زنان
روستایی از 900 صندوق در سال 92 به 3600 صندوق رسیده است و این صندوق ها در اشتغالزایی و ایجاد درآمد براي زنان روستایی

 
و عشایري مؤثر بوده اند. 

 
وي افزود: با شیوع بیماري کرونا، این صندوق ها با استفاده از منابع خود شروع به تولید ماسک و توزیع در روستاها کردند. 

خاوازي با اشاره به آمار بالاي اعضاي صندوق هاي روستایی در کشورهاي مختلف گفت: در هند 124 میلیون نفر و در بنگلادش 9

 
میلیون نفر عضو صندوق هاي روستایی هستند و در ایران تاکنون 120 هزار نفر در صندوق هاي روستایی عضو شده اند. 



 
وي افزود: با مشارکت بانک ها و صندوق کارآفرینی امید می توانیم در بخش کشاورزي و اشتغال زایی تحول ایجاد کنیم. 

وزیر جهاد کشاورزي در رابطه با ایجاد بستر براي ورود زنان روستایی به مارکتینگ خاطرنشان کرد: از سال 96 با قراردادي که با
اساتید دانشگاه در زمینه کارآفرینی منعقد شد، 700 مربی براي آموزش مارکتینگ و برندسازي به روستاها فرستاده شدند که این

اقدام باعث شد امروز زنانی از دل روستاها براي عقد قرارداد با کشورهاي خارجی به عرصه بیایند.



جزئیات اعطاي تسهیلات ''صندوق کارآفرینی امید'' مشخص شد

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/07/29

''شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري'' با عاملیت صندوق کارآفرینی امید منتشر شد.

به گزارش هنرآنلاین به نقل از روابط عمومی اداره کل
هنرهاي نمایشی، ""شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض
الحسنه معاونت امور هنري (موضوع تبصره 18 قانون
بودجه کل کشور)"" با ذکر جزئیات شرایط مربوط به حوزه

 
نمایش منتشر شد. 

این شیوه نامه در راستاي اعطاي تسهیلات با کارمزد 4
درصد با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به منظور ایجاد
انگیزه براي کارآفرینان و با هدف تثبیت فرصت هاي شغلی

 
و حمایت از فعالان هنري تنظیم شده است. 

متقاضیان مشمول این شیوه نامه شامل کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی در حوزه فعالیت هاي اقتصاد
هنر داراي مجوز رسمی یا فعالیت شاخص و مورد تایید حوزه هاي تخصصی ادارات کل این معاونت شامل ""نمایش""، ""آموزش""،

 
""موسیقی""، ""تجسمی"" و ""مد و لباس"" است. 

 
مشمولین بخش ""نمایش"" شامل موارد زیر است: 

 
1- گروه هایی که داراي مجوز نمایش بوده و اجراي آن ها متوقف شده است. (در حال اجرا) 

 
2- گروه هایی که در حال آماده سازي براي اجرا بوده و فعالیت آن ها متوقف شده است. (در حال تولید) 

 
3- گروه هاي خیابانی، آیینی و تعزیه که براساس قرارداد و توافق جداگانه (نهادهاي عمومی) آماده اجرا بوده اند. 

 
4- گروه ها و کانون هاي سرگرمی هاي نمایشی که مجوز اجرا و تولید دریافت کرده و یا در مسیر دریافت بوده اند. 

 
5- تماشاخانه هاي داراي اجراي عمومی مستمر (در شش ماهه دوم سال 1398) 

سامانه الکترونیکی برخط مستقر در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به آدرس www.tohfeh.farhang.gov.ir براي اجرا و
نظارت بر حسن اجراي برنامه هاي موضوع این تفاهم نامه مورد استفاده قرار خواهد گرفت و در آن، تمام اطلاعات مربوط به مراحل



 
پذیرش، بررسی و پرداخت تسهیلات به طرح هاي موضوع این شیوه نامه ثبت شده است. 

پی دي اف ""شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري"" پیوست خبر شده است.



زنان روستایی و عشایري، پتانسیل عظیمی براي توسعه کشاورزي خانوادگی

هستند

منبع: پاناشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران(پانا) - وزیر جهاد کشاورزي به نقش زنان روستایی و عشایري در توسعه کشاورزي خانوادگی اشاره می کند و می گوید
از سال 96 با قراردادي که با اساتید دانشگاه در زمینه کارآفرینی منعقد شد، 700 مربی براي

آموزش مارکتینگ و برندسازي به روستاها فرستاده شدند که این اقدام باعث شد امروز زنانی از دل روستاها ...

تهران(پانا) - وزیر جهاد کشاورزي به نقش زنان روستایی و
عشایري در توسعه کشاورزي خانوادگی اشاره می کند و
می گوید از سال 96 با قراردادي که با اساتید دانشگاه در
زمینه کارآفرینی منعقد شد، 700 مربی براي
آموزش مارکتینگ و برندسازي به روستاها فرستاده شدند
که این اقدام باعث شد امروز زنانی از دل روستاها براي عقد

 
قرارداد با کشورهاي خارجی به عرصه بیایند. 

به گزارش وزارت جهاد کشاورزي، کاظم خاوازي، در مراسم روز جهانی زنان روستایی به زنان روستایی و عشایري اظهار کرد: این روز
براي ما روز مهمی است و به ما یادآوري می کند که بیش از 10 میلیون نفر زن روستایی و عشایري داریم که از این تعداد 6 میلیون

 
نفر میانگین سنی 18 سال دارند و پتانسیل عظیمی براي توسعه کشاورزي خانوادگی هستند. 

 
وي افزود: این پتانسیل عظیم منجر به تحول در نظام هاي خرد کشاورزي خواهد شد. 

خاوازي در رابطه با تدوین برنامه هاي مرتبط با زنان روستایی و عشایري عنوان کرد: از سال 72 تاکنون برنامه هایی را براي زنان

 
روستایی و عشایري داشته ایم که یکی از این برنامه ها ظرفیت سازي و آموزش است. 

وي افزود: در سال 92 ، 3 هزار نفر تسهیل گر زنان روستایی و عشایري داشتیم که کار آموزش به قشر روستایی و عشایري را بر عهده

 
داشتند و امروز این تعداد به 18 هزار نفر تسهیل گر رسیده است که سالانه حدود 50 هزار نفر را به طور متوسط آموزش می دهند. 

وزیر جهاد کشاورزي با اشاره به نقش صندوق هاي خرد زنان در اشتغال زایی و درآمدزایی تصریح کرد: صندوق هاي خرد زنان
روستایی از 900 صندوق در سال 92 به 3600 صندوق رسیده است و این صندوق ها در اشتغالزایی و ایجاد درآمد براي زنان روستایی

 
و عشایري مؤثر بوده اند. 

 
وي افزود: با شیوع بیماري کرونا، این صندوق ها با استفاده از منابع خود شروع به تولید ماسک و توزیع در روستاها کردند. 



خاوازي با اشاره به آمار بالاي اعضاي صندوق هاي روستایی در کشورهاي مختلف گفت: در هند 124 میلیون نفر و در بنگلادش 9

 
میلیون نفر عضو صندوق هاي روستایی هستند و در ایران تاکنون 120 هزار نفر در صندوق هاي روستایی عضو شده اند. 

 
وي افزود: با مشارکت بانک ها و صندوق کارآفرینی امید می توانیم در بخش کشاورزي و اشتغال زایی تحول ایجاد کنیم. 

وزیر جهاد کشاورزي در رابطه با ایجاد بستر براي ورود زنان روستایی به مارکتینگ خاطرنشان کرد: از سال 96 با قراردادي که با
اساتید دانشگاه در زمینه کارآفرینی منعقد شد، 700 مربی براي آموزش مارکتینگ و برندسازي به روستاها فرستاده شدند که این

 
اقدام باعث شد امروز زنانی از دل روستاها براي عقد قرارداد با کشورهاي خارجی به عرصه بیایند. 

وزیر جهاد کاظم خاوازي کشاورزي خانوادگی زنان روستایی و عشایري صندوق هاي خرد زنان اشتغال زایی درآمدزایی شیوع بیماري
کرونا تولید ماسک



66میلیارد و 88میلیون تومان تسهیلات به متقاضیان پرداخت شده است

منبع: شبستانشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/07/29

فرماندار زاهدان گفت: در سال جاري 66میلیارد و 88میلیون تومان تسهیلات به متقاضیان پرداخت شده است.

 
فرماندار زاهدان گفت: در سال جاري 66میلیارد و 88میلیون تومان تسهیلات به متقاضیان پرداخت شده است. 

«ابوذر نخعی» در گفتگو با خبرنگار شبستان اظهار داشت: از محل
تسهیلات اشتغالزایی روستایی تا کنون 66میلیارد و 88میلیون تومان

 
به 176طرح اشتغالزا با پیش بینی 895نفر پرداخت شده است. 

فرماندار زاهدان تصریح کرد: همچنین 20میلیارد و 73میلیون تومان
به 17طرح با پیش بینی اشتغال 319نفر در شهرستان زاهدان

 
پرداخت شده است. 

وي با اشاره به اینکه، این مبلغ از محل تسهیلات اشتغالزایی فراگیر تامین شده است، تصریح کرد:در سال گذشته 85میلیارد تومان

 
تسهیلات از محل تسهیلات فراگیر اشتغال و 65میلیارد تومان از محل اشتغال پایدار روستایی به متقاضیان پرداخت شده است 

فرماندار زاهدان با اشاره به اینکه، در استان فرصتهاي زیادي براي کارآفرینی و ایجاداشتغال وجود دارد، گفت: متقاضیان کار
آفرینی،باید به این نکته توجه کنند که توجه به کیفیت، تنوع، بسته بندي مناسب و به روز سازي سبب حضور پایدار آنها در بازار

خواهد شد.



دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده

دوران دفاع مقدس گیلان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با سه خانواده شهید ، جانباز و آزاده دوران دفاع
مقدس گیلان دیدار کردند.

دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده
شهید، جانباز و آزاده دوران دفاع مقدس گیلان معاون
رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و
استاندار گیلان با سه خانواده شهید ، جانباز و آزاده دوران

 
دفاع مقدس گیلان دیدار کردند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ سعید اوحدي با
همراهی دکتر زارع استاندار پیش از ظهر امروز (سه شنبه)
با خانواده شهیدان عباس و کامران ساغري دیدار و گفت و

 
گو کرد. 

شهید عباس ساغري در بیست و سوم تیرماه 1361 و شهید کامران ساغري در هفتم شهریورماه 1365 در شلمچه به درجه رفیع

 
شهادت نائل شده اند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان همچنین با نوراالله نوده جانباز 40 درصد جنگ تحمیلی که شش سال و 10 ماه از

 
عمر خود را به اسارت در اردوگاه هاي رژیم بعثی گذراند، دیدار کردند. 

در ادامه معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با محمد نژادحسنی جانباز70 درصد جنگ

 
تحمیلی نیز دیدار و گفت و گو کردند. 

 
وي در منطقه چنگوله عراق و جزیره مجنون دچار مجروحیت شد. 

دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و همچنین حضور در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن ، ساماندهی اشتغال و
کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه اوحدي به گیلان است



رشد 10 درصدي در ارزیابی عملکرد وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در سال

98نسبت به 97

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد و دبیر کمیته هاي مدیریت عملکرد و سلامت اداري و صیانت از حقوق مردم وزارت تعان، کار
و رفاه اجتماعی گفت : ستاد این وزارتخانه د...

مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد و دبیر کمیته هاي مدیریت عملکرد و سلامت اداري و صیانت از حقوق مردم وزارت تعان، کار و رفاه
اجتماعی گفت : ستاد این وزارتخانه در سال 98 در بعد شاخص هاي عمومی با کسب 822 امتیاز معادل 82 درصد تحقق برنامه ها ،
در بعد شاخص هاي اختصاصی با کسب 957 امتیاز معادل 95.7درصدتحقق برنامه ها و در مجموع شاخص هاي عمومی و اختصاصی
با کسب 1779 امتیاز معادل 89 درصد تحقق برنامه ها، در مقایسه با سال 97 با حدود 10 درصد رشد در "سطح خوب" ارزیابی شده
و 8 پله صعود کرده که بهبود عملکرد ستاد وزارتخانه عمدتاً به دلیل 18.5 درصد رشد در شاخص هاي عمومی و کسب سطح عالی در

 
شاخص هاي اختصاصی است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی رویا رفیعی، با تشریح جزییات نتایج ارزیابی عملکرد
سال 1398 این وزارتخانه از سوي سازمان امور اداري و استخدامی کشور گفت: در راستاي استقرار و اجراي نظام مدیریت عملکرد و
ماده 3 آیین نامه اجرایی مواد 81 و82 قانون مدیریت خدمات کشوري و اجراي دستورالعمل هاي مرتبط در خصوص ارزیابی عملکرد
سالانه ، وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی همانند سایر دستگاه هاي اجرایی مشمول ماده فوق، موظف است هر ساله با مشارکت
واحدهاي ستادي و سازمان هاي مشمول قانون مدیریت خدمات کشوري عملکرد فعالیت ها و اقدامات خود را در ابعاد شاخص هاي

 
عمومی و اختصاصی ارزیابی کرده و سپس از طریق سامانه ارزیابی عملکرد دولت به سازمان اداري و استخدامی کشور گزارش نماید. 

رفیعی تصریح کرد: به منظور کسب نتایج مطلوب، نشست هاي تخصصی با هریک از معاونت ها، سازمان ها و دفاتر تخصصی وزارتخانه
و سازمان امور اداري و استخدامی کشور برگزار شد که پس از بررسی هاي انجام شده نتایج مذکور از سوي سازمان اداري و استخدامی

 
کشور در اختیار دستگاه ها و سازمان ها قرار گرفت. 

رفیعی افزود: نتایج ارزیابی هاي انجام شده از سوي سازمان امور اداري و استخدامی کشور نشان می دهد در بعد شاخص هاي
اختصاصی خوشبختانه همه معاونت ها و دفاتر تخصصی مشمول ارزیابی، در سطح عالی ارزیابی شده اند و در همین راستا معاونت امور

 
تعاون با 97.6 درصد تحقق توانست رتبه نخست را در میان معاونت ها و دفاتر تخصصی این وزارتخانه کسب کند . 

به گفته رفیعی همچنین دفتر امور بین الملل با 23 درصد رشد در شاخص هاي اختصاصی داراي بهبود عملکرد بوده و از نظرمیزان
تغییرات در رتبه اول قرار گرفته است. همچنین معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال با ارتقاء سطح، افزایش درصد تحقق برنامه ها و

 
رشد قابل توجه شاخص هاي اختصاصی و عمومی مرتبط در ارزیابی عملکرد سال 1398 نیز قابل تقدیر است. 

وي تصریح کرد: خوشبختانه هر چهار سازمان تابعه مشمول ارزیابی در سال 98نسبت به سال 97 بهبود عملکرد داشته و در مجموع
شاخص هاي عمومی و اختصاصی سازمان آموزش فنی و حرفه اي رتبه اول و سطح خوب را در بین سازمان هاي تابعه مشمول ارزیابی



 
کسب نموده اند . 

رفیعی ادامه داد : جا دارد در اینجا از نقش بسیار چشمگیر سازمان تامین اجتماعی در ارتقاء درصد تحقق برنامه ها در سطح وزارتخانه
با رشد 31 درصدي نیز یاد کنم که از نظر میزان رشد در کل دستگاه رتبه نخست را دارد.



استفاده از ظرفیت هاي علمی دانشگاهی در زمینه سلامت نیروي کار و خدمات

الکترونیکی

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون روابط کار وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به تفاهم نامه منعقده این معاونت با دانشگاه علم و فرهنگ وابسته
به جهاد دانشگاهی گفت : آمادگی...

معاون روابط کار وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به تفاهم نامه منعقده این معاونت با دانشگاه علم و فرهنگ وابسته به جهاد
دانشگاهی گفت : آمادگی داریم در قالب این تفاهم نامه از ظرفیت هاي علمی دانشگاه در زمینه سلامت نیروي کار و خدمات

 
الکترونیکی به جامعه هدف خود استفاده کنیم . 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی ، حاتم شاکرمی امروز در نشستی که در دانشگاه علم
و فرهنگ جهاد دانشگاهی به منظور همکاري و تعامل در حوزه هاي آموزش و پژوهش ایمنی کار برگزار شد افزود : جهاد دانشگاهی
یکی از مراکزي است که با تلاش علمی و پژوهشی توام با روحیه انقلابی و ایثارگري علاوه بر نقش آفرینی در ارتقاء سطح علمی و
دانش کشور توانسته بستر مناسب را براي توسعه شرکت هاي دانش بنیان و زمینه فعالیت هاي استارتاپ ها و اقتصاد دیجیتال در

 
کشور فراهم کند . 

معاون روابط کار با اشاره به 3 تفاهم نامه منعقد شده این وزارتخانه با جهاد دانشگاهی در زمینه هاي مختلف علمی و پژوهشی گفت:

 
یکی از این تفاهم نامه ها بین موسسه علم و فرهنگ با مرکز تحقیقات، تعلیمات حفاظت فنی و بهداشت کار بوده است. 

به گفته شاکرمی با بسترهایی که این تفاهم نامه به وجود آورده جهاد دانشگاهی و به ویژه دانشگاه علم و فرهنگ می تواند ماموریت

 
هاي حوزه روابط کار در زمینه آموزش هاي ایمنی و تدوین استاندارد وسایل حفاظت فردي را در آینده توسعه دهد . 

وي با اشاره به اینکه یکی از اولویت ها در این حوزه ،سلامت نیروي کار است خاطر نشان کرد : در بحث سلامت نیروي کار، آموزش

 
بسیار مهم است و می توان در آموزش هاي عمومی و تخصصی از ظرفیت هاي این دانشگاه استفاده کرد. 

معاون روابط کار با اشاره به وجود بیش از 900 بازرس در مقاطع مختلف افزود : می توان با استفاده از ظرفیت هاي مختلف دولتی،
موسسات خصوصی و مراکز علمی از جمله دانشگاه علم و فرهنگ و با امضاي تفاهم نامه بستر هاي همکاري لازم را براي ارتقاي علمی

 
و حتی تحصیلات تکمیلی آنان ایجاد فراهم کرد. 

وي افزود : در رابطه با سلامت نیروي کار به ویژه در شرایط تحریم به تدوین استاندارد وسایل حفاظت فردي مورد استفاده نیروي کار

 
اعم از وسایل تولیدي داخل و وارداتی نیازمند هستیم. 

شاکرمی با بیان اینکه متاسفانه در کشور با دو مشکل ورود وسایل و تجهیزات غیر استاندارد و تولید به دلیل تحریم ها روبرو هستیم
عنوان کرد: به اعتقاد من جهاد دانشگاهی با توان علمی و پژوهشی در زمینه تهیه و تولید حفاظت فردي می تواند نقشی اساسی در



 
این زمینه ایفا کند. 

معاون روابط کار با اشاره به گسترده شدن جامعه کار و تولید کشور و تغییر ارائه خدمات از روش سنتی به روش الکترونیکی گفت :

 
یکی دیگر از توجهات ما ارائه خدمات الکترونیکی شفاف ، سالم و سریع به جامعه هدف است. 

وي با تاکید بر دو شاخص اصلی فرهنگ سازي و آموزش در جهت اجراي سامانه هاي الکترونیکی به ویژه در حوزه کار و تولید خاطر

 
نشان کرد : دانشگاه علم و فرهنگ به عنوان یک مرکز علمی می تواند در ارزیابی و تسهیل امور این بخش با معاونت همکاري کند. 

در ادامه این نشست، سید سعید هاشمی، رییس دانشگاه علم و فرهنگ، گفت: نگاه ما در دانشگاه علم و فرهنگ علاوه بر استفاده از
ظرفیت هاي علمی و فرهنگی، ایجاد اشتغال براي دانشجویان است در این راستا و با توجه به توسعه مراکز آموزش عالی بعد از انقلاب

 
جمهوري اسلامی ایران، وجود بازار کار و آماده سازي بستر هاي اشتغال یک مولفه مهم به حساب می آید. 

وي با اشاره به اهمیت توسعه دانشگاه ها گفت: یکی از مهم ترین اهداف دانشگاه هاي نسل سوم این است که بتوانند معضل اشتغال را
برطرف کنند، در همین راستا راه اندازي کسب و کار یک راهکار جدید است، علاوه بر آن پارك ملی علوم،فناوري هاي نرم و صنایع

 
فرهنگی نیز به عنوان نخستین مجموعه در حوزه صنایع فرهنگی براي نیل به این هدف راه اندازي شده است. 

رییس دانشگاه علم و فرهنگ فعالیت هاي ذکر شده را زمینه ساز کارآفرینی که یکی از اهداف دیگر این دانشگاه است، دانست و خاطر
نشان کرد: نگاه ما این است که دانشجویان بتوانند در این مجموعه ها به فعالیت و توسعه کسب و کار بپردازند؛ همچنین تلاش داریم

 
در حوزه پژوهش نگاه نوآورانه داشته باشیم، به همین دلیل با پژوهشگاه هاي مختلف همکاري می کنیم. 

این مراسم با بازدید از مجموعه هاي دانشگاه علم و فرهنگ و پارك ملی علوم،فناوري هاي نرم و صنایع فرهنگی همراه بود .



روي پاي خودمان ایستاده ایم

منبع: همشهريشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/07/29

در همین نزدیکی محل سکونت ما در منطقه 14، مرکزیوجود دارد که با هدف آموزش مهارت هاي هنري و مشاغل خانگی راه
اندازي شده است. جایی که بانوان توانمند بتواند براي رونق اقتصادي شهر و محله شان آستین همت بالا زده و همه تلاش

خود را به کار گیرند.

 همشهري آنلاین_مژگان مهرابی: قرارشان این است هنري
که می دانند را به دیگران آموزش داده و با آن کسب درآمد کنند. از قرار معلوم در این کار موفق هم بوده اند چراکه در مدت زمان
کمی که مرکز مهارت آموزي و مشاغل خانگی کوثر راه اندازي شده، توانسته جاي خود را در محله باز کند و بازتاب خوبی داشته باشد.
این مرکز در همسایگی و دیوار به دیوار مرکز شهربانوي شماره یک منطقه 14 واقع شده و از 2 ماه پیش فعالیتش را شروع کرده است.

 
در این مرکز انواع هنرهاي دستی از قلاب بافی و خیاطی تا چرم دوزي و سفالگري براي آموزش و درآمدزایی وجود دارد. 

- 16 غرفه در فضاي صمیمی بلوار ابوذر، بین پل دوم و سوم، نبش خیابان علی مرادیان، تابلوي مرکز شهربانو نصب شده است. نرسیده
به انتهاي خیابان، ساختمان بلند شهربانو دیده می شود. در کنار آن در شیشه اي به چشم می خورد که روي آن نوشته شده، «مرکز
مهارت آموزي و مشاغل خانگی کوثر». اما پشت در شیشه اي خبر دیگري است. آنچه به چشم می خورد، فضاي نسبتاً بزرگی است که
با پارتیشن چوبی قسمت بندي شده و روي هم رفته 16 غرفه را ایجاد کرده است. بیشتر به بازاري می ماند که مغازه هاي آن با نظم
وترتیب کنار هم جاخوش کرده اند. درون غرفه ها همه جور هنردستی از خیاطی و سفال گري تا بافتنی و چرم دوزي، دیده می شود.
بانوان مستقر در غرفه ها و هرکدام بنا به توانمندي و هنري که می داند، مشغول کار هستند. جز صداي قژقژ چرخ ها، صداي دیگري

 
شنیده نمی شود. 

- هنردستی لازمه زندگی بانوان نخستین غرفه مربوط به «اکرم بی مثل» است که آثار هنري قلاب بافی و بافتنی هاي آن چشمنوازي
می کند. علاوه بر آن، از وسایل دورریز خانه پادري هاي زیبایی درست کرده که هر کدام شان اوج سلیقه این بانوي کارآفرین را به رخ
می کشد. بی مثل، معتقد است، داشتن مهارت در هنرهاي دستی لازمه زندگی بانوان است. چراکه با انجام آن، بانوان به اقتصاد
خانواده کمک کرده و علاوه بر آن حس مفید بودن را به این گروه از بانوان القا می شود. بانوي هنرمند محله ابوذر می گوید: «از کار
در این مکان راضی هستم. صمیمیتی در اینجا حکفرماست که در دیگر بازارچه ها دیده نمی شود. همه با هم همراه و یک دل هستند
و براي محصولات هم بازار گرمی می کنند تا محصول بیشتري فروخته شود.» بی مثل خود بانوي سرپرست خانوار است و درآمدزایی
با هنردستی را افتخاري براي خود می داند. روتختی، روبالشی، زیر لیوانی، کیف و کفش قلاب بافی شده از جمله وسایلی است که در



 
غرفه او دیده می شود. 

 
- از 9 سالگی خیاطی می کنم  

غرفه بعدي مربوط به «سهیلا عطار» است. او می گوید از 9 سالگی تا الان که به دوره سالمندي پا گذاشته خیاطی می کند: «خیاطی
را از مادرم یاد گرفتم. در تولیدي هاي زیادي فعالیت کردم از لباس بچگانه تا مانتو و شلوار دوختم. از وقتی هم که در اینجا مستقرم
سرویس خواب می دوزم.» او از شرایط کار در اینجا راضی است. به خصوص که اجاره بهایی براي غرفه اش پرداخت نمی کند. عطار
ادامه می دهد: «با کمک فضاي مجازي بازار کار پیدا می کنم. نمی توانم بیکار در خانه بمانم چراکه احساس بیهودگی می کنم. به
همه بانوانی که دوست و آشنا هستند هم سفارش می کنم پی حرفه اي بروند. همیشه چرخ زندگی به وفق مراد آدم ها نمی چرخد.
ممکن است در برهه اي از زمان اوضاع اقتصادي خانواده خوب نباشد از این رو یک خانم می تواند سکان زندگی را به دست گرفته و

 
مشکلات مالی را تا حدي مرتفع کند.» 

 
- عرضه محصولات چرمی با قیمت مناسب  

در غرفه بعدي «ملیکا حجاز» مشغول دوخت کیف چرمی است. او هنرمند قابلی است و محصولات دست سازش در بازار حرف اول را
می زند. می گوید: «زیر مجموعه گروه کارآفرینی و اشتغالزایی همیاري هستم.» مسئول این زیر مجموعه، مادرش، خانم انیس الدوله

 
است که از کارآفرین هاي برتر و نمونه کشور به شمار می آید. 

او می گوید: «چرم دوزي را از مادرم یاد گرفتم و بعد در آموزشگاه فنی حرفه اي آزمون دادم و مدرك گرفتم. یکسري از صنایع دستی
را خودم طراحی می کنم. کوچک ترین هنرجوي من 11 سال دارد. از کار کردن در این فضا لذت می برم چراکه می توانم آنچه می
دانم را به دیگران یاد بدهم.» به باور این بانوي هنرمند، اگر ارگان یا نهادي مردمی درباره کار در مرکز مهارت آموزي و مشاغل خانگی،
تبلیغ کند، مطمئناً افراد بیشتري براي آموزش و خرید به اینجا مراجعه می کنند. حجاز از چرم فروشی هاي بازار سفارش کار گرفته و



به کسانی که با او کار می کنند نمونه کار می دهد تا در منزل درست کنند. می گوید: «قبل از بیماري کرونا در بازارچه خوداشتغالی
نمونه کارهاي خود را عرضه می کردیم.» حجاز مهندس عمران است اما به جاي بهره گیري از تحصیلات دانشگاهی، به هنر رو آورده و
از آن کسب درآمد می کند. او معتقد است چه خوب که دانش آموزان و دانشجویان کاري بلد باشند و با کمک آن هم سرگرم شوند و

 
هم درآمدزایی 

 
کنند. 

 
- در اینجا حس امنیت می کنم  

همجوار غرفه چرم دوزي حجاز، غرفه عروسک هاي نمدي است. داخل ویترین غرفه، عروسک هاي رنگارنگی چیده شده که دیدن
شان هر انسان اهل ذوقی را به وجد می آورد. از پشت شیشه ویترین به خوبی می توان داخل غرفه را دید، دختر نوجوانی مشغول
درست کردن عروسک نمدي است. خودش را «زهرا شیرعلی» معرفی می کند و می گوید که از 9 سالگی چرم دوزي و ساخت
عروسک هاي نمدي را در کارگاه هاي کارآفرینی خانم انیس الدوله یاد گرفته است. شیرعلی می گوید: «از طریق فضاي مجازي
اجناس خود را می فروشم. کار در منزل هم دارم. چرم را از مادرم یاد گرفتم و حالا در کنار تحصیل اوقات فراغتم را با انجام هنرهاي
دستی می گذرانم. چه خوب که دختران همسن و سال من به هنرهاي دستی رو بیاورند. اینکه در دوران نوجوانی درآمدزایی کنی

 
حس خوبی را القا می کند. در اینجا همه خانم هستند و امنیت زیادي دارم.» 

 
- غرفه خیاطی مریم بانو  

غرفه 10 مربوط به کارگاه خیاطی «مریم ابراهیم پور» است. داخل کارگاه 5 ـ 6 چرخ خیاطی دیده می شود که با فاصله کم از هم
قرار دارند. از آنجا که امروز، روز نظافت کارگاه است، به جز ابراهیم پور بانوي دیگري در غرفه دیده نمی شود. او همراه با 8 بانوي دیگر
سري دوزي می کنند. ابراهیم پور می گوید: «سال هاست خیاطی می کنم. 3 سال به عنوان خیاط نمونه انتخاب شدم. تا اینکه با



سراي محله ابوذر آشنا شدم و در کنار آموزش خیاطی، منجوق دوزي را یاد گرفتم و سعی کردم از این هنر هم استفاده کنم. بعد با

 
خودم تصمیم گرفتم کارگاهی راه اندازي کنم. 

نخستین کارگاهم در خانه ام بود. یک اتاق 6 متري چرخم را گذاشته بودم و کار می کردم. بعد کارگاه خیاطی در شهر پردیس راه
اندازي کردم شرایط خوب بود اما به دلیل دوري مسافت کارگاه را تعطیل کردم. مدتی بعد با این مرکز آشنا شدم. الان در کنار 8
بانوي دیگر فعالیت می کنم و خیلی خوشحالم.» ابراهیم پور شلوار اسلش می دوزد و با چند تولیدي همکاري می کند. او ادامه می
دهد: «راه اندازي چنین مرکزي یکی از مهم ترین اقدامات شهرداري است. اینکه فضاي خوبی براي کار و تلاش بانوان ایجاد شده می

 
تواند کمک شایانی به رونق اقتصادي خانواده ها کند.» 

 
- خیاطی را از مددجوها یاد گرفتم  

در همسایگی غرفه ابراهیم زاده، کارگاه خیاطی «رقیه عبداالله زاده» است. او هم شلوار اسلش و ماسک و گان تولید می کند. 11 بانوي
سرپرست خانوار با عبداالله زاده همکاري می کنند. این بانوي کارآفرین تعریف می کند: «در ابتداي امر چیزي از خیاطی نمی دانستم و
از آنجا که به عنوان مددکار بانوان فعالیت می کردم سعی کردم، خیاطی را یاد بگیرم تا بهتر به آنها کمک کنم.» او نمونه کارهاي برش
خورده را به بانوانی می دهد که امکان حضور در مرکز مهارت آموزي را ندارند تا در خانه شلوارها را آماده کنند. عبداالله زاده می گوید:
«با توجه به شناختی که از بانوان سرپرست خانوار دارم، هیچ کاري به اندازه اینکه روي پاي خود بایستند به آنها انرژي نمی دهد. از

 
اینکه دیگر محتاج نیستند و دست نیازشان جلو کسی دراز نیست، خیلی خوشحالند.» 

 
- کرونا، فرصت هم هست  

پارتیشن بعدي، غرفه زیورآلات است که آن را «مرجان حق بین» اداره می کند. بانوي جوانی که ساخت زیورآلات را از فضاي مجازي



یاد گرفته است. حق بین اهل ذوق است و با ارزان ترین وسایل، زیباترین وسایل زینتی را درست می کند. می گوید: «این هنر

 
طرفداران زیادي دارد که بیشتر جوان هستند. 

هنرجوهاي زیادي براي آموزش به من مراجعه می کنند. ساخت وسایل زینتی علاوه بر پر کردن اوقات فراغت، بازار فروش خوبی
دارد.» 5 بانوي باسلیقه با حق بین همکاري می کنند. ملزومات اولیه ساخت زیورآلات را به خانه برده و با آن وسایل زینتی درست می
کنند. حق بین می گوید: «تا قبل از شیوع کرونا بازار خوبی داشتیم، الان کمتر می توانیم اجناس خود را بفروشیم. البته حالا هم نباید
فقط به تهدیدهاي بیماري کرونا نگاه کرد چراکه در خانه ماندن بهترین فرصتی است که بانوان پی یادگیري هنري بروند و با آن

 
سرگرم شوند.» 

 
- نقش و نگار زیبا روي سفال هاي گلی  

تنها غرفه سفالگري مرکز مهارت آموزي و مشاغل خانگی شهربانو، را «زکیه صفري» اداره می کند. او این هنر را در آموزشگاهی واقع
در محله تهرانپارس یاد گرفته و حالا خودش یکی از مربیان زبده منطقه است. می گوید: «6 سال است میناکاري روي سفال انجام می

 
دهم. این کار آرامش خاصی به هنرمند منتقل می کند. چون از ظرافت خاصی برخوردار است.» 

او معتقد است بانوان با کمک این هنر می تواند درآمدزایی داشته باشند و غیر از آن سرگرم شوند. به گفته خودش 12 بانو با او
همکاري می کنند. صفري می گوید: «سفال ها را از لاله جین همدان خریده و میناکاري آن را خودم و بانوان همکار انجام می دهیم و

 
بعد در کوره اي که در پارکینگ خانه ایجاد کردم آن را پخته و براي فروش به مغازه ها و بازارچه ها عرضه می کنم.» 

 
- دوخت ساق و هدبند با پارچه هاي دورریختنی  



«اکرم اکبرپور» بانوي دیگري است که در این مجموعه فعالیت می کند. او از پارچه هاي مازاد ساق دست و هدبند درست کرده و می
فروشد. می گوید: «نخستین بار هدبند براي مادر همسرم درست کردم و از این کار انرژي زیادي گرفتم. همین شد که کارم را ادامه
دادم. ابتداي امر نمونه کارهایم را در مدرسه دخترانه می فروختم و استقبال خوبی شد. بعد روسري از بازار تهیه کرده و دور آن را
یراق می دوزم و ارزش روسري چندبرابر می شود. این کارها سرمایه زیاد نمی خواهد کافی است کمی خلاقیت را چاشنی هنر کنی و

 
بازتاب خوبی خواهد داشت. هر لباسی هم که می دوزم مازاد پارچه را تبدیل به ساق دست می کنم.» 

- «شهربانو» جایی براي آموزش و سرگرمی مرکز مهارت آموزي و مشاغل خانگی 2 ماهی می شود که در دل مرکز شهربانوي شماره
یک شکل گرفته است. جایی براي آموزش و کسب درآمد از هنرهاي خانگی که این روزها مراجعه کنندگان زیادي دارد. «زهرا
پاسدار» مدیر مجموعه شهربانوي شماره یک در این باره می گوید: «در مجموعه شهربانو فضاي 300 مترمربعی وجود داشت که بدون

 
استفاده مانده بود. 

از آنجا که یکی از وظایف مدیریت شهري اشتغالزایی زنان سرپرست خانوار است. ایجاد مرکز مهارت آموزي کوثر در فضاي بدون
استفاده را به شهردار منطقه پیشنهاد دادیم. دکتر عباسی با این طرح موافقت کردند. چراکه دیدگاه خودشان رونق اقتصادي خانواده
ها به خصوص خانواده هاي کم درآمد است. این شد که در مدت زمان کمی فضاي مذکور به مرکز مهارت آموزي تبدیل شد.» اینجا
16 زیر مجموعه دارد که در هنرهاي مختلف فعالیت می کنند. محصولات دستی و هنري هم آموزش داده می شود و هم امکان
اشتغالزایی برایشان به وجود می آید. پاسدار، می گوید: «براي اداره غرفه ها سعی کردم بانوان را با توجه به توانمندي هایشان انتخاب

 
کنیم. 

کسانی که بتوانند خوب آموزش دهند و به بانوان دیگر هم آموزش دهند. این اقدام فرصتی براي رونق مشاغل خانگی است و تاکنون
بازتاب خوبی هم داشته است.» در همسایگی مرکز شهربانو، بازار میوه و تره بار و مدرسه دخترانه قرار دارد و همین باعث شده، افراد
زیادي براي خرید یا آموزش به اینجا مراجعه کنند. پاسدار در ادامه به دیگر امکانات مرکز شهربانو اشاره می کند: «در این مرکز سالن
رزمی، بدنسازي، سالن چند منظوره و سونا قرار دارد که مکانی براي تفریح و ورزش بانوان شده است. مزیت دیگر شهربانو وجود آتلیه
عکس است که بهترین خدمات را ارائه می دهد. از دیگر امکانات این مجموعه خانه کودك و پیش دبستانی است که مکان مناسبی
براي تفریح و سرگرمی کودکان است. کلاس آشپزي، موسیقی، نقاشی، پیکرتراشی هم برنامه هاي آموزشی شهربانو هستند که

طرفداران زیادي هم دارند.»



زنان روستایی وعشایري؛ظرفیتی عظیم براي توسعه کشاورزي خانوادگی

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/07/29

وزیر جهاد کشاورزي گفت: زنان روستایی و عشایري ظرفیتی عظیم براي توسعه کشاورزي خانوادگی و تحول در نظام هاي
خرد کشاورزي هستند.

به گزارش بولتن نیوز، کاظم خاوازي، در مراسم روز جهانی
زنان روستایی به زنان روستایی و عشایري اظهار داشت: این
روز براي ما روز مهمی است و به ما یادآوري می کند که
بیش از 10 میلیون نفر زن روستایی و عشایري داریم که از
این تعداد 6 میلیون نفر میانگین سنی 18 سال دارند و

 
پتانسیل عظیمی براي توسعه کشاورزي خانوادگی هستند. 

وي افزود: این پتانسیل عظیم منجر به تحول در نظام هاي

 
خرد کشاورزي خواهد شد. 

خاوازي در رابطه با تدوین برنامه هاي مرتبط با زنان روستایی و عشایري عنوان کرد: از سال 72 تاکنون برنامه هایی را براي زنان

 
روستایی و عشایري داشته ایم که یکی از این برنامه ها ظرفیت سازي و آموزش است. 

وي افزود: در سال 92 که دولت تدبیر و امید شروع به کار کرد 3 هزار نفر تسهیل گر زنان روستایی و عشایري داشتیم که کار آموزش
به قشر روستایی و عشایري را بر عهده داشتند و امروز این تعداد به 18 هزار نفر تسهیل گر رسیده است که سالانه حدود 50 هزار نفر

 
را به طور متوسط آموزش می دهند. 

وزیر جهاد کشاورزي با اشاره به نقش صندوق هاي خرد زنان در اشتغال زایی و درآمدزایی تصریح کرد: صندوق هاي خرد زنان
روستایی از 900 صندوق در سال 92 به 3600 صندوق رسیده است و این صندوق ها در اشتغالزایی و ایجاد درآمد براي زنان روستایی

 
و عشایري مؤثر بوده اند. 

 
وي افزود: با شیوع بیماري کرونا، این صندوق ها با استفاده از منابع خود شروع به تولید ماسک و توزیع در روستاها کردند. 

خاوازي با اشاره به آمار بالاي اعضاي صندوق هاي روستایی در کشورهاي مختلف گفت: در هند 124 میلیون نفر و در بنگلادش 9

 
میلیون نفر عضو صندوق هاي روستایی هستند و در ایران تاکنون 120 هزار نفر در صندوق هاي روستایی عضو شده اند. 

 
وي افزود: با مشارکت بانک ها و صندوق کارآفرینی امید می توانیم در بخش کشاورزي و اشتغال زایی تحول ایجاد کنیم. 

وزیر جهاد کشاورزي در رابطه با ایجاد بستر براي ورود زنان روستایی به مارکتینگ خاطرنشان کرد: از سال 96 با قراردادي که با



اساتید دانشگاه در زمینه کارآفرینی منعقد شد، 700 مربی براي آموزش مارکتینگ و برندسازي به روستاها فرستاده شدند که این
اقدام باعث شد امروز زنانی از دل روستاها براي عقد قرارداد با کشورهاي خارجی به عرصه بیایند.



آخرین جزئیات از کشف معدن طلا با ذخیره 8 تن در سیستان و بلوچستان/

معدن به مرحله جذب سرمایه گذار رسید

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/07/29

پایگاه خبري معدن نیوز- معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سیستان و بلوچستان گفت: مطالعات معدن طلاي این
استان تکمیل شده و این معدن با ذخیره قطعی هشت تن طلا به مرحله جذب سرمایه گذار رسید.

نوشته شده توسط: سه شنبه 29 مهر 1399 - 10:11:36 11 بازدید چاپ پایگاه خبري معدن نیوز- معاون هماهنگی امور
اقتصادي استاندار سیستان و بلوچستان گفت: مطالعات معدن
طلاي این استان تکمیل شده و این معدن با ذخیره قطعی هشت

 
تن طلا به مرحله جذب سرمایه گذار رسید. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار
سیستان و بلوچستان گفت: مطالعات معدن طلاي این استان

 
تکمیل شده و این معدن با ذخیره قطعی هشت تن طلا به مرحله جذب سرمایه گذار رسید. 

ماندانا زنگنه در نشست با معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت و رئیس سازمان ایمیدرو که از طریق ویدئوکنفرانس برگزار شد، اظهار
داشت: سیستان و بلوچستان را می توان رنگین کمان معادن کشور معرفی کرد؛ چراکه این منطقه در کنار معادن فراوانش از حضور

 
معدن آنتیموان، تیتانیوم، مس و حتی طلا که اقتصادي ترین معادن کشور به شمار می آیند، بهره مند است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار سیستان و بلوچستان بیان کرد: معدن طلاي کشف شده سیستان و بلوچستان یکی از معادن
اقتصادي کشور است که چندي پیش شناسایی شد و پس از مدت ها مراحل اکتشاف و مطالعات آن به پایان رسید و گواهی اکتشاف
این معدن با ذخیره قطعی هشت تن طلا صادر شد. براي انجام اکتشاف فراخوان جذب سرمایه گذار تا پایان مهرماه به طور عمومی

 
منتشر می شود تا بتوان از ظرفیت هاي این پهنه براي رونق اقتصادي منطقه و ایجاد اشتغال بهره گرفت. 

وي افزود: در کنار این معدن، معدن مس سیستان و بلوچستان هم از جمله ظرفیت هاي نابی است که در منطقه شناسایی شده و در
مرحله مطالعات اکتشافی قرار گرفته و مطالعات این معدن هم حداکثر تا پایان امسال به اتمام می رسد و پیش بینی می شود ذخایر
مس شناسایی شده در این معدن به 400 میلیون تن برسد، اما این میزان می تواند پس از تکمیل اکتشاف افزایش ملموسی داشته

 
باشد. 

زنگنه با اشاره به اینکه در راستاي شناسایی ظرفیت هاي معدنی سیستان و بلوچستان در سال هاي اخیر تنها نزدیک به 60 درصد این
استان مورد مطالعات اکتشافی معدنی قرار گرفت و بالغ بر 200 ظرفیت معدنی شناسایی شد، گفت: مطالعات پروژه هاي بزرگ معدنی
آنتیموان، تیتانیوم، مس و طلا که جزو معادن اقتصادي کشور به شمار می روند به اتمام رسیده یا در حال انجام است که تا پایان سال

 
تکمیل خواهند شد. 



وي افزود: در بخش فرآوري مواد معدنی هم سیستان و بلوچستان به مرحله ایجاد صنایع فرآوري رسیده و با توجه به این پتانسیل
شرکت هاي بزرگ فعال در این حوزه براي ورود به این استان و انجام سرمایه گذاري و ایجاد صنایع معدنی اعلام آمادگی کرده اند.



گردشگري ورزشی باید توسعه پیدا کند

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/07/29

وزیر گردشگري درباره امضاي تفاهمنامه همکاري وزارت ورزش و جوانان و وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري

 
توضیحاتی داد. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري درباره امضاي تفاهمنامه بین
وزارت ورزش و جوانان با این وزارتخانه و اهداف وزارت میراث فرهنگی، بیان کرد: ابتدا هفته تربیت بدنی را به همه ورزشکاران،

 
مدیران و وزیر ورزش تبریک عرض می کنم. براي اینکه گردشگري کشور را جلو ببریم نیاز به همکاري همه وزارتخانه ها داریم. 

یکی از بخش هاي مهم در گردشگري دنیا، بخش گردشگري ورزشی است که در کشور ما ظرفیت هاي فراوانی دارد و به همین دلیل
امروز شاهد امضاي توافقنامه بین 2 وزارتخانه بودیم تا بتوانیم از این ظرفیت به خوبی استفاده کنیم و گردشگري ورزشی را به

 
مجموعه گردشگري کشورمان اضافه کنیم. 

وي درباره تأثیرات این تفاهمنامه و ارزآوري این توافق اظهار کرد: گردشگري اشتغال آفرین است و با سرمایه گذاري اندك می تواند
اقتصاد خوبی را براي کشور ایجاد کند. ما در سال 2019، 8/11 میلیارد دلار از تولید ناخالص داخلی (GDP) سهم داشتیم که عدد
مناسبی به نظر می آید. امیدوارم با فعال کردن بخش گردشگري ورزشی بتوانیم شاهد جذب بیشتر گردشگر خارجی باشیم و به میزان

 
آن بتوانیم ایجاد اشتغال کنیم. 

 
وزارت ورزش را براي میزبانی یاري می کنیم 

وي در پایان افزود: در دولت تدبیر و امید، هر 2 بخش ورزش و گردشگري خیلی خوب به اهداف خود نزدیک شده اند و ما بیش از
490 هتل با ستاره هاي مختلف در دولت تدبیر و امید افتتاح کردیم. بیش از 2 هزار و 200 واحد بومی گردي به بهره برداري رسید و

 
زیرساخت هاي گردشگري در این دولت به خوبی جلو رفته است. 

وي گفت: وزارت گردشگري درحال حاضر 137 هزار میلیارد تومان پروژه درحال اجرا دارد که 500 واحد از این پروژه ها هتل هستند
که به بهره برداري خواهد رسید.



رسیدگی به خانواده شهدا خدمت به اسلام است | همه مسئولان سر سفره شهدا

نشسته اند

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/07/29

نماینده ولی فقیه در گیلان بر پیگیري جدي امور مربوط به ایثارگران توسط بنیاد شهید تاکید کرد و گفت: واگذاري امور
ایثارگران به دستگاه هاي دیگر ناپختگی است. The post رسیدگی به خانواده شهدا خدمت به اسلام است | همه مسئولان

سر سفره شهدا نشسته اند appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

 
 

نماینده ولی فقیه در گیلان بر پیگیري جدي امور مربوط به ایثارگران توسط بنیاد شهید تاکید کرد و گفت: واگذاري امور ایثارگران به

 
دستگاه هاي دیگر ناپختگی است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا آیت االله رسول فلاحتی امروز در دیدار سعید اوحدي معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید
و امور ایثارگران کشور که ارسلان زارع استاندار گیلان، عبداالله پاکاري مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران و جمعی از مسئولان

 
استان وي را همراهی کردند اظهار کرد: سه مرحله دوران زندگی آقاي اوحدي خیلی سخت بود. 

وي به دوران اسارت رئیس بنیاد شهید و امور ایثاگران اشاره کرد و افزود: دوران اسارت آقاي اوحدي سخت بود اما شیرینی هایی را به

 
همراه داشت. 

امام جمعه رشت با اشاره به اینکه کشتار زائران ایرانی توسط آل سعود دومین دوران سخت کاري آقاي اوحدي محسوب می شود، بیان
کرد: بسیار سخت است زائري را حج ببرید و بعد جنازه اش را تحول خانواده اش دهید اما شیرینی کار شما این است که براي رضاي

 
خدا تلاش می کنید. 

آیت االله فلاحتی، فعالیت در بنیاد شهید و امور ایثارگران را نیازمند کار جبهه اي و جهادي خواند و تصریح کرد: رسیدگی به وضعیت

 
خانواده معظم شهدا و ایثارگران خدمت به اسلام است بنابراین خدمت به جامعه ایثارگري سختی و شیرینی خود را دارد. 

 
وي، شهدا و جانبازان را از افتخارهاي جامعه عنوان کرد و گفت: امروز همه مسئولان سر سفره شهدا نشسته اند. 



نماینده ولی فقیه در گیلان با تاکید براینکه امور مربوط به ایثارگران را باید بنیاد شهید به عهده بگیرد، خاطرنشان کرد: واگذاري امور

 
ایثارگران به دستگاه هاي دیگر ناپختگی است. 

آیت االله فلاحتی با بیان اینکه توجه به امور ایثارگران از وظایف نظام اسلامی است، یادآور شد: تلاش و خدمت براي جامعه ایثاگري

 
جاي ستایش دارد بنابراین دعاگوي همه شما هستم و در کنار خدمتگزاران جامعه ایثارگی استان قرار دارم. 

 
تامین 1500 مسکن جامعه ایثارگري گیلان 

معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور نیز در دیدار مذکور هدف از سفر خود به گیلان را رسیدگی به
وضعیت مسکن ایثارگران، برطرف کردن بخشی از معضل اشتغال ایثارگران و ساماندهاي گلزار شهداي استان اعلام کرد و گفت:

 
تفاهمنامه تامین یک هزار و 500 مسکن جامعه ایثارگري گیلان در این سفر منعقد می شود. 

سعید اوحدي از انعقاد تفاهمنامه فراهم کردن زمینه اشتغال 2 هزار نفر ایثارگر گیلان خبر داد و افزود: استاندار گیلان در زمینه تامین

 
اعتبار ساماندهی گلزار شهداي استان اعلام آمادگی کرده است. 

وي با اشاره به وضعیت نامطلوب حوزه درمان بنیاد شهید و امور ایثاگران در گذشته، بیان کرد: هفته گذشته در زمینه درمان ایثارگران

 
تامین اعتبار شده و بیمه دي موظف است حداکثر در مدت 48 ساعت هزینه هاي درمانی ایثارگران را پرداخت کند. 

 
   

  



دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده

دوران دفاع مقدس گیلان

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده دوران دفاع
مقدس گیلان دیدار کردند. The post دیدار رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران با سه خانواده شهید، جانباز و آزاده دوران

دفاع مقدس گیلان appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

معاون رییس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران و استاندار گیلان با سه خانواده شهید، جانباز و

 
آزاده دوران دفاع مقدس گیلان دیدار کردند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، سعید اوحدي با
همراهی زارع استاندار پیش از ظهر امروز (سه شنبه) با
خانواده شهیدان عباس و کامران ساغري دیدار و گفت و گو

 
کرد. 

شهید عباس ساغري در بیست و سوم تیرماه 1361 و شهید کامران ساغري در هفتم شهریورماه 1365 در شلمچه به درجه رفیع

 
شهادت نائل شده اند. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان همچنین با نوراالله نوده جانباز 40 درصد جنگ تحمیلی که شش سال و 10 ماه از

 
عمر خود را به اسارت در اردوگاه هاي رژیم بعثی گذراند، دیدار کردند. 

در ادامه معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با محمد نژادحسنی جانباز70 درصد جنگ

 
تحمیلی نیز دیدار و گفت و گو کردند. 

 
وي در منطقه چنگوله عراق و جزیره مجنون دچار مجروحیت شد. 

دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و همچنین حضور در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و
کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه اوحدي به گیلان است.



تاکید مدیرعامل بانک سپه بر شتاب بیشتر فعالیت شرکت امید در جهت تحقق

جهش تولید

منبع: تسنیمشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري امید خواست تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور برنامه و تلاش
خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهند.

مدیرعامل بانک سپه از مجموعه شرکت سرمایه گذاري
امید خواست تا همچون گذشته با جدیت بیشتر محور
برنامه و تلاش خود را تحقق شعار سال و جهش تولید و

 
اشتغالزایی قرار دهند. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از بانک سپه؛ محمد
کاظم چقازردي در مراسم قدردانی از دکتر حسنعلی
قنبري مدیر عامل پیشین و معارفه دکتر حسین مدرس
خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید که با
حضور اعضاي هیئت مدیره و هیئت عامل بانک سپه،

اعضاي هیئت مدیره گروه مدیریت سرمایه گذاري امید و مدیران عامل شرکت هاي تابعه امید درمحل ساختمان سردار شهید قاسم
سلیمانی بانک سپه برگزار شد، با اشاره به اهمیت شرکت سرمایه گذاري امید در پیشبرد اهداف اقتصادي کشور گفت: لازم است تا
نتایج تلاشهاي ارزنده این هلدینگ که در برگیرنده صنایع متعددي است خصوصا در عرصه کلان اقتصادي کشور به عموم اطلاع

 
رسانی شود. 

وي تاکید کرد : از تمام مدیران هلدینگ سرمایه گذاري امید انتظار دارم امور و پروژه هاي در دست اقدام را طبق برنامه به انجام

 
رسانند و نقش خود را به نحو شایسته در سطح اقتصاد ملی ایفا کنند. 

 
محور برنامه هاي خود را جهش تولید و اشتغالزایی قرار دهید 

مدیر عامل بانک دارائی هاي شرکت امید را هم ردیف دارائی هاي بانک سپه قبل از ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح برشمرد
و خاطر نشان کرد: با توجه به اهمیت جهش تولید و اشتغال زایی در کشور، شرکت سرمایه گذاري امید و شرکت هاي تابعه که از
پتانسیل خوبی در این زمینه برخوردار هستند باید با انسجام، همگرایی و هماهنگی در بدنه مدیریتی مانع از اتلاف ظرفیت ها و منابع

 
موجود و توقف چرخه تولید و اشتغالزایی در حوزه هاي متنوع فعالیت هلدینک امید شوند. 

 
مدیران پاك دست عامل موفقیت و حرکت و پیشرفت شرکت 

مدیر عامل با اشاره به سابقه درخشان نخستین بانک ایرانی و حضور مؤثر در پروژه هاي ملی و رضایت مسئولین کشور از عملکرد بانک
سپه این موفقیت هاي درخشان را مرهون سلامت نفس، پاکدستی، تخصص و تجربه اعضاي هیئت مدیره، مدیران و کارکنان بانک

 
سپه عنوان و تاکید کرد سلامت اخلاقی، حرفه اي و پاکدستی مدیران بانک و شرکت هاي زیر مجموعه خط قرمز ماست. 

 
حرکت در چارچوب قانون و مقررات و لزوم توجه به شفاف سازي امور 



چقازردي حفظ و رعایت قوانین، ضوابط و مقررات در کلیه امور شرکت ها از جمله قراردادهاي پیمانکاري ، مزایده ها و مناقصه ها را
همچون گذشته ضروري دانست و اعلام کرد: بانک به هیچ وجه عدول از قوانین و مقررات را در هیچ یک از مجموعه هاي تابعه خود

 
نمی پذیرد. 

 
لزوم نظارت بر پیشرفت پروژه ها، جلوگیري از تعدیل نیرو و مدیریت هزینه ها 

مدیرعامل واگذاري طرح ها و پروژه هاي عظیم ملی به بانک سپه را نتیجه اعتماد مردم و مسئولین به نخستین بانک ایرانی عنوان و بر
ضرورت نظارت دقیق وتمرکز بر پیشرفت پروژه هاي جاري، جلوگیري از تعدیل نیرو و حفظ اشتغال و مدیریت و صرفه جویی درهزینه
ها با توجه به شرایط کشور تأکید کرد. همچنین یکی از اهداف اصلی فعالیت هلدینگ امید را تقویت بنیان هاي اقتصادي در راستاي

 
کمک به دولت جهت حصول به اهداف ملی اقتصادي کشور بیان کرد . 

چقازردي اظهار داشت: حمایت از شرکت سرمایه گذاري امید و کمک به شرکت هاي زیر مجموعه آن براي رونق و شکوفایی اقتصادي
کشور همواره مدنظر بانک بوده وضمن تشکر از موافقت وزارت امور اقتصادي و دارایی و بانک مرکزي ج.ا.ا با مشارکت بانک درافزایش
سرمایه شرکت امید، این امر را در راستاي حمایت از پروژه هاي در دست اجراي شرکت هاي مذکور و حفظ و افزایش اشتغال و رونق

 
تولید قلمداد کرد. 

وي از مدیران شرکت هاي تابعه شرکت سرمایه گذاري امید نیز خواست تا با تمرکز حسابها و عایدات ارزي ،کشور را در شرایط سخت

 
تحریم مانند گذشته حمایت کنند 

 
و ي گفت: بانک نیز از مدیران فعال، توانمند و متعهد خود حمایت می کند. 

 
اجراي تکالیف محوله در راستاي واگذاري شرکت هاي فاقد فعالیت بانکی 

مدیر عامل بانک سپه اظهار داشت: بانک در انجام تکالیف ابلاغی تاکنون در 5 مرحله عرضه بلوکی سهام تحت تملک خود در شرکت

 
گروه مدیریت سرمایه گذاري امید را انجام داده اما واگذاري آن محقق نشده است . 

وي افزود: با توجه به شرایط فعلی بازار سرمایه حسب دستور و تاکیدات مراجع و نهادهاي ذیربط، عرضه خرد سهام شرکت مذکور و
سایر شرکت ها موقتا متوقف گردیده و با تاکید بر اینکه این امر به معناي غفلت از انجام مسئولیت بانک در اجراي تکالیف ابلاغی

 
نیست اظهار داشت : واگذاري شرکت هاي تابعه در شرایط مناسب بازارسرمایه در دستور کار بانک قرار دارد. 

 
در آینده نزدیک سه بانک دیگر در بانک سپه ادغام خواهند شد 

مدیر عامل با اشاره به پروژه ادغام بانک هاي وابسته به نیروهاي مسلح در بانک سپه اظهار داشت: طرح ملی ادغام کار بسیار بزرگی
است که در حال حاضر اهم فعالیت هاي بانک و هیئت مدیره را به خود معطوف داشته و تاکنون ادغام 2 بانک نهایی شده و باقیمانده

 
بانک ها در آینده بسیار نزدیک مراحل ادغام خود را طی خواهند کرد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تشکر از تلاش هاي دکتر حسنعلی قنبري در دوران مسئولیت به عنوان مدیر عامل شرکت
سرمایه گذاري امید خاطر نشان کرد: دکتر قنبري با کارنامه مطلوب و با سلامت کاري از شخصیت علمی و اجرایی برخوردار بوده و
همواره در کنار ما و مجموعه بانک سپه حضور دارند و از تجربیات ایشان استفاده خواهیم کرد. ضمنا از تلاش هاي هیات مدیره شرکت
بابت اقدامات صورت گرفته در زمینه واگذاري املاك و اموال مازاد و دارایی هاي غیر مولد و تسویه بخشی از مطالبات بانک از محل

 
منابع حاصل از واگذاري ها قدردانی کرد. 

چقازردي کفایت و توانمندي دکتر حسین مدرس خیابانی مدیر عامل جدید شرکت سرمایه گذاري امید را در کنار تجربه وي در حوزه
شرکت ها از عوامل مهم و مؤثر در پیشبرد اهداف شرکت سرمایه گذاري امید دانست و ضمن آرزوي موفقیت براي وي مجددا بر
ضرورت نظارت بر عملکرد شرکت هاي تابعه، فراهم نمودن شرایط اتمام پروژه هاي نیمه تمام (بویژه پروژه هاي در دست اجراي
شرکت پترو امید آسیا ) و جبران عقب ماندگی احتمالی آنها ، حل و فصل مسائل شرکت ها و تصفیه شرکت هاي فاقد کارایی تاکید

 
کرد. 



در پایان این مراسم مدیران عامل شرکت هاي چادر ملو، گل گهر، مدیریت انرژي امید تابان هور، کویر تایر و پترو امید آسیا در
سخنان کوتاهی ضمن ارائه گزارش مختصر از فعالیتهاي شرکت خود از زحمات مدیر عامل پیشین شرکت سرمایه گذاري امید

قدردانی و به مدیر عامل جدید خیر مقدم گفتند.



توزیع داروي مخدر در داروخانه، خروج معتاد از چرخه درمان را در پی دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/07/29

همدان- ایرنا- رییس صنف درمانگران اعتیاد استان همدان گفت: اجراي طرح توزیع داروي مخدر در داروخانه ها خروج بیمار
از چرخه درمان و هدایت آنها به سمت بازار آزاد براي تامین داروي مورد نیاز را در پی دارد.

همدان- ایرنا- رییس صنف درمانگران اعتیاد استان همدان
گفت: اجراي طرح توزیع داروي مخدر در داروخانه ها
خروج بیمار از چرخه درمان و هدایت آنها به سمت بازار

 
آزاد براي تامین داروي مورد نیاز را در پی دارد. 

مهدي موالات روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا با اعلام
مخالفت از طرح ابلاغی از سوي سازمان غذا و دارو مبنی بر
توزیع داروهاي مخدر از طریق داروخانه ها اظهار داشت:
مراکز درمان سو مصرف مواد مخدر و کاهش اعتیاد
معتادان داراي سابقه چندین ساله بوده و در بیش از هشت

 
هزار مرکز حدود 40 هزار نفر مشغول به کار هستند. 

وي افزود: اشتغال این تعداد نیرو در مراکز درمان سو مصرف مواد مخدر بدون تحمیل هزینه اي به بخش دولتی بوده و این میزان

 
فرصت شغلی در رسته پزشک، منشی و مددکار تنها با حمایت بخش خصوصی ایجاد شده است 

رییس صنف درمانگران اعتیاد استان همدان نمونه شاخص خدمات این کلینیک ها در بیش از یک دهه گذشته را کاهش آمار مبتلایان
به «اچ.آي.وي» ایدز، کاهش آمار معتادان متجاهر، پاکسازي چهره شهر، اماکن تفریحی و بوستان ها از وجود معتادان کارتن خواب

 
دانست. 

موالات بیان کرد: طبق مصوبه کمیته درمان کشور درمان دارویی و غیر دارویی در مراکز درمانی سو مصرف موادمخدر باید در کنار هم

 
باشد چراکه خدماتی که این مجموعه ها ارائه می دهند شامل خدمات روانشناختی براي مراجعان و خانواده هاي آنها نیز است 

وي ادامه داد: علاوه بر گروه درمانی و خانواده درمانی در این کلینیک ها، دارو به عنوان اهرم اجرایی در دست آنها بوده و از آن می
توان به عنوان اهرمی براي حضور بیمار در کلاس هاي و درمان روانشناختی استفاده کرد همچنین اختیار دارو در ماده 15 قانون

 
مبارزه با مواد مخدر با تایید مجمع تشخیص مصلحت نظام به کلینیک ها محول شده است. 

رییس صنف درمانگران اعتیاد استان همدان اضافه کرد: طبق مصوبه کمیته درمان و حمایت هاي اجتماعی کشور و ضابطه جدید
سازمان غذا و دارو طرح توزیع داروي مربوط به حوزه موادمخدر به داروخانه منتخب داده شده و مراکز درمان سو مصرف موادمخدر از

این پس به جاي دریافت دارو از سازمان غذا و دارو باید از داروخانه هاي منتخب اقلام مورد نیاز خود را تامین کنند. 



موالات علت مخالفت با این طرح را تجربه هاي تلخ چندین ساله در این باره دانست و ادامه داد: تجربه هایی که در زمینه عرضه داروي

 
ترامادول و ریتالین در داروخانه ها وجود دارد نشان می دهد این کار تاثیر بسزایی در اعتیاد جوان ها داشت. 

وي بیان کرد: هر چند در راستاي اجراي ضابطه جدید، عرضه داروي مخدر در داروخانه ها ابتدا با قوانین سختگیرانه صورت گیرد اما

 
تجربه نشان داده با گذر زمان این کار با چالش هایی همراه شده و سختگیري ها به مُرور کمتر می شود. 

رییس صنف درمانگران اعتیاد استان همدان گفت: عرضه داروهاي پُرخطري نظیر شربت متادون، شربت اپیوم و قرص بوپرنورفین از

 
طریق داروخانه هاي منتخب بسیار خطرآفرین است. 

موالات اظهار داشت: عرضه اقلامی بهداشتی، درمانی و مکمل هاي بدن سازي در داروخانه ها موید توجه این مراکز به مساله اقتصادي

 
به جاي درمان است. 

وي توضیح داد: در حال حاضر هر مرکز درمان اعتیاد 180 بیمار را زیر پوشش دارد و روزانه 30 تا 40 نفر از این تعداد به این مراکز

 
براي دریافت خدمات مراجعه می کنند. 

رییس صنف درمانگران اعتیاد استان همدان اضافه کرد: طبق ضابطه جدید مقرر شده بیماران هر 20 مرکز درمان اعتیاد یعنی روزانه
600 معتاد به یک داروخانه براي دریافت دارو مراجعه کنند در حالیکه داروخانه محل رجوع اقشار و افراد با فرهنگ هاي مختلف بوده

 
و این تداخل مراجعان درگیري بین آنها و مسائل بهداشتی و امنیتی را به وجود می آورد. 

موالات ادامه داد: یکی دیگر از علل مهم مخالفت با این طرح محرمانه بودن اطلاعات بیماران است و در صورت انجام نظر سنجی از

 
معتادان آنها نیز بر فاش نشدن هویت و اطلاعات آنها و اجرایی نشدن این طرح اصرار و تاکید می کنند. 

وي افزود: هم اینک اطلاعات هویتی افراد به صورت محرمانه در مراکز درمان اعتیاد نگهداري می شود اما در صورت فاش و آشکار

 
شدن این اطلاعات موجب خروج بیمار از چرخه درمان و هدایت آنها به سمت بازار آزاد براي تامین داروي مورد نیاز می شود. 

 
برچسب ها 

 
- دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی همدان 

 
- همدان 

 
- داروخانه 

 
- سازمان غذا و دارو 
- پیشگیري از اعتیاد



مشارکت اوقاف مرکزي در ساخت 10 هزار واحد مسکونی به کاهش قیمت

مسکن می انجامد

منبع: ایرناشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/07/29

اراك - ایرنا - استاندار مرکزي گفت: امسال براي نخستین بار در کشور طی توافقنامه سازمان اوقاف و امور خیریه با وزارت راه
و شهرسازي، ساخت 10 هزار واحد مسکونی در قالب اقدام ملی مسکن در استان مرکزي عملیاتی می شود.

اراك - ایرنا - استاندار مرکزي گفت: امسال براي نخستین
بار در کشور طی توافقنامه سازمان اوقاف و امور خیریه با
وزارت راه و شهرسازي، ساخت 10 هزار واحد مسکونی در
قالب اقدام ملی مسکن در استان مرکزي عملیاتی می شود.

«سید علی آقازاده» روز سه شنبه به مناسبت هفته
گرامیداشت وقف در دیدار با مدیرکل اوقاف و امور خیریه

استان مرکزي و کارکنان این مجموعه در اراك افزود: ساخت 10 هزار واحد مسکونی در قالب این توافقنامه در استان مرکزي عملیاتی

 
خواهد شد که به روند کاهش قیمت مسکن در 2 سال آتی منجر می شود. 

وي اظهار داشت: در صورتی که از درآمد زایی موقوفات استفاده بهینه صورت گیرد می توان شاهد رشد و رونق اقتصادي و ایجاد

 
اشتغال و رفع نیاز اقشار آسیب پذیر بود. 

استاندار مرکزي گفت: در طول 40 سال اخیر یکی از اهداف جمهوري اسلامی، تقویت فرهنگ وقف صحیح بوده که در 2 دهه اخیر به

 
مقوله آموزش عمل شده و زمینه براي تامین حقوق مردم از این سنت حسنه نیز مد نظر بوده است. 

وي اظهار داشت: استان مرکزي یکی از استان هاي مهم وقفی کشور و جزو پنجمین یا ششمین استان از نظر بهره مندي منابع وقفی

 
شناخته شده که باید از این ظرفیت مطلوب استفاده شود. 

آقازاده افزود: اوقاف مالک اموال وقفی نیست بلکه این مجموعه متولی املاك است که وظایف قانونی خود در راستاي اهداف کلان

 
پیش می برد.آقازاده با قدردانی از 

استاندار مرکزي گفت: همکاري اوقاف استان در زمان شیوع کرونا با توزیع بسته هاي حمایتی، مواد ضدعفونی و عدم دریافت 2 ماه

 
اجاره بها از مستاجران اقدامی پسندیده است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي گفت: درآمد اوقاف استان در نیمه نخست امسال به اندازه تمام ماه هاي سال گذشته با

 
وجود تعطیل بقاع متبرکه افزایش داشته است. 

حجت الاسلام« عبداالله واحدي» افزود: استان مرکزي ظرفیت مناسبی براي سرمایه گذاري دارد که این بخش در اوقاف استان مغفول



 
مانده که سیاست اوقاف استان، بهره گیري از این فرصت است. 

وي اظهار داشت: در پنج استان کشور از جمله استان مرکزي شرکت کشت و صنعت ایجاد شده تا در چرخه محصولات کشاورزي و

 
تولید نهاده هاي دامی و گیاهان دارویی سرمایه گذاري انجام شود. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي گفت: این اداره کل براي تامین مسکن، تهیه 60 تا 70 قطعه زمین از 200 تا پنج هزار

 
مترمربع با مشارکت بخش خصوصی را در دستور کار دارد. 

حجت الاسلام واحدي افزود: در ادامه سرمایه گذاري در موقوفات استان، راه اندازي 15 نیروگاه خورشیدي براي تولید انرژي پاك

 
انجام شده و ظرف 2 ماه آینده بهره برداري از این نیروگاه ها با ظرفیت 400 کیلو وات برق عملیاتی خواهد شد. 

وي اظهار داشت: 25 هزار بسته معیشتی نیز امسال در قالب طرح مهر تندرستی به ارزش 75 میلیارد ریال تهیه و در اختیار پنج هزار

 
بیمار قرار داده شده است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي گفت: یک هزار و 300 بسته حمایتی ویژه دانش آموزان نیازمند استان تهیه و در اختیار

 
آنان قرار گرفته است. 

 
پنج هزار و 503 موقوفه در نقاط مختلف استان مرکزي به ثبت رسیده است که بیش از 2 هزار موقوفه اقتصادي و درآمد زا هستند. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان اوقاف و امور خیریه 

 
- طرح اقدام ملی مسکن 

 
- اراك 

 
- استان مرکزي 

 
- سیدعلی آقازاده 

 
- مسکن ملی 

 
- وقف 

 
پروندهٔ خبري 

- آغاز احداث مسکن ملی در استان مرکزي



تمام محصولات زنجیره فولاد در بورس عرضه شوند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/07/29

خبرگزاري آریا - تمام محصولات زنجیره فولاد باید در
بورس عرضه و قیمت ها به نوعی تنظیم شود که نسبتی از
قیمت هاي جهانی باشد و حداقل 10 تا 15 درصد زیر

 
قیمت هاي جهانی در داخل کشور به فروش برسد. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، رییس کمیسیون معدن وصنایع
معدنی اتاق بازرگانی ایران معتقد است: یکی از مشکلاتی
که در بخش معدن و صنایع معدنی وجود دارد محاسبه ارز
برمبناي نیمایی است که گاهی فاصله زیادي را با بازار آزاد
دارد و این موضوع به دغدغه اي براي فولادي ها تبدیل

 
شده است. 

بهرام شکوري در گفتگو با ایبِنا با بیان اینکه فولاد بخش مهمی در اقتصاد است که بخش عمده اي از ارز آوري صادرات غیرنفتی را نیز
تشکیل می دهد؛ تصریح کرد: براین اساس همه نیز در تلاش هستند که به نوعی مشکلات زنجیره فولاد را حل کنند. در نتیجه هر

 
چقدر بتوانیم شفافیت ایجاد کنیم و رانت را از بین ببریم خدمت بزرگی به تولید و اشتغال کشور خواهیم کرد. 

وي ادامه داد: اختلاف ارز با بازار آزاد باعث ایجاد رانت و سود دلالان می شود که علاوه بر ایجاد مشکلات بسیار در زنجیره تولید، مردم
به عنوان مصرف کنند نهایی هیچ سودي نخواهند برد. در واقع با نگاهی به خروجی زنجیره فولاد یعنی کالاهاي مصرفی مانند خودرو

 
لوازم خانگی، در کف بازار هیچ اثري از این اختلاف قیمت ارز و رانت هایی که ایجاد شده، نمی بینیم. 

رییس کمیسیون معدن وصنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران گفت: در نتیجه این رانت ها باعث می شود مصرف کاذبی در جامعه شکل
بگیرد. زمانی محصولات با ارز 4200 تومانی در بورس عرضه می شد که اختلاف قیمت بسیار بالا بود و شاهد بودیم که به عنوان نمونه

 
در حوزه مس تقاضا براي مفتول 5 برابر اضافه شده، اما ظرفیت افزایشی نداشت. 

به گفته شکوري، دغدغه دیگر فعالان حوزه فولاد این است که در زنجیره، نسبت هاي متوازنی وجود ندارد. به عنوان نمونه متاسفانه
درصدي را نسبت به فولاد خوزستان در نظر گرفتند که فعلان معدنی و صنایع معدنی به آن معترض هستند که اعتراض منطقی هم
دارند. چرا که در دنیا هر کدام از این بخش هاي زنجیره از سنگ آهن و گندله گرفته تا فولاد و نهایتا محصولات پایین دستی آن در

 
بازار معامله می شوند و عرضه و تقاضا قیمت را تعیین می کند. 

وي ادامه داد: زمانی که قیمت داخلی را با قیمت فولاد جهانی که در دنیا معامله می شود را می سنجیم تفاوت بسیاري دارند. به
عنوان نمونه براي کنسانتره 16 درصد از قیمت فولاد خورستان را در نظر گرفتند در حالی که این نسبت بیش از 25 درصد است و
بعضی مقاطع بین 19 تا 25 درصد بوده در حالی که هیچگاه زیر 19 درصد نبوده که متاسفانه این میزان کم در حال اعمال در داخل
کشور است. در بخش فولاد کشور، در حالی مواد اولیه را با حدود 50 درصد زیر قیمت جهانی تهیه می کنند که محصول نهایی را
بعضا با قیمت بالاتر از قیمت جهانی در داخل کشور به فروش می رسانند. این مشکل هم به این دلیل است که همه محصول را در

 
بورس عرضه نمی کنند و به نظر می رسد حداکثر فقط 20 درصد در بورس عرضه می شود. 

 
پیشنهاد شما چیست؟ 



رییس کمیسیون معدن وصنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران با اشاره به راهکارهاي حل مشکلات موجود می گوید: اولین پیشنهاد این
است که تمام زنجیره فولاد باید در بورس عرضه و قیمت ها به نوعی تنظیم شود که نسبتی از قیمت هاي جهانی باشد و حداقل 10 تا
15 درصد زیر قیمت هاي جهانی در داخل کشور فروش برود. البته این موضوع در تمام زنجیره اعمال شود تا هم مصرف کننده منتفع

 
شوند و هم به سود تولیدکننده باشد. 

شکوري افزود: پیشنهاد بعدي اینکه ارز نیمایی باید حذف شود و به سمت تک نرخی شدن ارز برویم. مورد بعدي اینکه عوارض

 
صادراتی هم باید حذف شود، در واقع هر محصولی که در بورس عرضه می شود و مشتري ندارد باید بدون عوارض صادر شود. 

وي تصریح کرد: براي محصولاتی مانند سنگ آهن که براي کشور ارزشمند است، اگر تولید مازاد بر نیازي وجود داشته باشد، طبیعتا
تحت مجوزهاي اعطایی صورت گرفته و اگر براي این تولید در بورس هم مشتري نداشت، باید بدون ایجاد مانع و عوارض امکان
صادرات آن را فراهم کرده تا با سرمایه گذاري در صنایع پاییندستی زنجیره را به تعادل برسانیم. همچنین باید به صنایع پایین دستی
اجازه دهیم اگر تولیدکننده تصمیم گرفت قیمت محصول را افزایش دهد امکان واردات براي آن نیز فراهم شود که در نتیجه با تعرفه

 
واردات نیز به عنوان یکی از ابزارهاي کنترلی دولت، می توان قیمت محصولات را کنترل کرد. 

<--



همه محصولات زنجیره فولاد در بورس عرضه شود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/07/29

رئیس کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران معتقد است: همه محصولات زنجیره فولاد، باید در بورس عرضه
شود.

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري صدا و سیما؛ آقاي بهرام شکوري
گفت: همه محصولات زنجیره فولاد باید در بورس عرضه و قیمت ها به
نوعی تنظیم شود که نسبتی از قیمت هاي جهانی باشد و حداقل 10 تا

 
15 درصد زیر قیمت هاي جهانی در داخل کشور به فروش برسد. 

وي معتقد است: یکی از مشکلاتی که در بخش معدن و صنایع معدنی
وجود دارد محاسبه ارز برمبناي نیمایی است که گاهی فاصله زیادي را با

 
بازار آزاد دارد و این موضوع به دغدغه اي براي فولادي ها تبدیل شده است. 

شکوري با بیان اینکه فولاد بخش مهمی در اقتصاد است که بخش عمده اي از ارزآوري صادرات غیرنفتی را نیز تشکیل می دهد؛
تصریح کرد: بر این اساس همه نیز در تلاش هستند که به نوعی مشکلات زنجیره فولاد را حل کنند. در نتیجه هر چقدر بتوانیم

 
شفافیت ایجاد کنیم و رانت را از بین ببریم خدمت بزرگی به تولید و اشتغال کشور خواهیم کرد. 

 
اختلاف ارز با بازار آزاد باعث ایجاد رانت و سود دلالان می شود 

وي ادامه داد: اختلاف ارز با بازار آزاد باعث ایجاد رانت و سود دلالان می شود که علاوه بر ایجاد مشکلات بسیار در زنجیره تولید، مردم
به عنوان مصرف کنند نهایی هیچ سودي نخواهند برد. در واقع با نگاهی به خروجی زنجیره فولاد یعنی کالا هاي مصرفی مانند خودرو

 
لوازم خانگی، در کف بازار هیچ اثري از این اختلاف قیمت ارز و رانت هایی که ایجاد شده، نمی بینیم. 

رئیس کمیسیون معدن وصنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران گفت: در نتیجه این رانت ها باعث می شود مصرف کاذبی در جامعه شکل
بگیرد. زمانی محصولات با ارز 4200 تومانی در بورس عرضه می شد که اختلاف قیمت بسیار بالا بود و شاهد بودیم که به عنوان نمونه

 
در حوزه مس تقاضا براي مفتول 5 برابر اضافه شده، اما ظرفیت افزایشی نداشت. 

به گفته شکوري، دغدغه دیگر فعالان حوزه فولاد این است که در زنجیره، نسبت هاي متوازنی وجود ندارد. به عنوان نمونه متاسفانه
درصدي را نسبت به فولاد خوزستان در نظر گرفتند که فعلان معدنی و صنایع معدنی به آن معترض هستند که اعتراض منطقی هم
دارند. چرا که در دنیا هر کدام از این بخش هاي زنجیره از سنگ آهن و گندله گرفته تا فولاد و نهایتا محصولات پایین دستی آن در

 
بازار معامله می شوند و عرضه و تقاضا قیمت را تعیین می کند. 

 
وي ادامه داد: زمانی که قیمت داخلی را با قیمت فولاد جهانی که در دنیا معامله می شود را می سنجیم تفاوت بسیاري دارند. 



به عنوان نمونه براي کنسانتره 16 درصد از قیمت فولاد خورستان را در نظر گرفتند در حالی که این نسبت بیش از 25 درصد است و
بعضی مقاطع بین 19 تا 25 درصد بوده در حالی که هیچگاه زیر 19 درصد نبوده که متاسفانه این میزان کم در حال اعمال در داخل
کشور است. در بخش فولاد کشور، در حالی مواد اولیه را با حدود 50 درصد زیر قیمت جهانی تهیه می کنند که محصول نهایی را
بعضا با قیمت بالاتر از قیمت جهانی در داخل کشور به فروش می رسانند. این مشکل هم به این دلیل است که همه محصول را در

 
بورس عرضه نمی کنند و به نظر می رسد حداکثر فقط 20 درصد در بورس عرضه می شود. 

 
پیشنهاد شما چیست؟ 

رئیس کمیسیون معدن وصنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران با اشاره به راهکار هاي حل مشکلات موجود گفت: نخستین پیشنهاد این
است که همه زنجیره فولاد باید در بورس عرضه و قیمت ها به نوعی تنظیم شود که نسبتی از قیمت هاي جهانی باشد و حداقل 10 تا
15 درصد زیر قیمت هاي جهانی در داخل کشور فروش برود. البته این موضوع در تمام زنجیره اعمال شود تا هم مصرف کننده منتفع

 
شوند و هم به سود تولیدکننده باشد. 

شکوري افزود: پیشنهاد بعدي اینکه ارز نیمایی باید حذف شود و به سمت تک نرخی شدن ارز برویم. مورد بعدي اینکه عوارض

 
صادراتی هم باید حذف شود، در واقع هر محصولی که در بورس عرضه می شود و مشتري ندارد باید بدون عوارض صادر شود. 

وي تصریح کرد: براي محصولاتی مانند سنگ آهن که براي کشور ارزشمند است، اگر تولید مازاد بر نیازي وجود داشته باشد، طبیعتا
تحت مجوز هاي اعطایی صورت گرفته و اگر براي این تولید در بورس هم مشتري نداشت، باید بدون ایجاد مانع و عوارض امکان
صادرات آن را فراهم کرده تا با سرمایه گذاري در صنایع پایین دستی زنجیره را به تعادل برسانیم. همچنین باید به صنایع پایین
دستی اجازه دهیم اگر تولیدکننده تصمیم گرفت قیمت محصول را افزایش دهد امکان واردات براي آن نیز فراهم شود که در نتیجه با

تعرفه واردات نیز به عنوان یکی از ابزار هاي کنترلی دولت، می توان قیمت محصولات را کنترل کرد.



حتی یک واحد تولیدي و صنعتی طی سال جاري در استان تهران تعطیل نشد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/07/29

تهران- رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران گفت: در سال جاري حتی یک کارخانه یا واحد تولیدي در استان
تهران تعطیل و یک نفر نیز بیکار نشده است.

تهران- رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران
گفت: در سال جاري حتی یک کارخانه یا واحد تولیدي در

 
استان تهران تعطیل و یک نفر نیز بیکار نشده است. 

مسعود شفیعی در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: از
ابتداي سال جاري تاکنون 90 هزار شغل جدید در استان
تهران ایجاد شده، که نشان دهنده تحقق بخش قابل قبولی

 
از هدف گذاري ایجاد اشتغال در این استان است. 

وي با اشاره به خسارات وارد شده به اشتغال در بخش
گردشگري استان تهران با توجه به شیوع ویروس کرونا افزود: اما در بخش صنعتی و تولیدي شاهد رونق مناسبی بودیم و در این مدت

 
حتی یک کارخانه یا واحد تولیدي تعطیل و یک نفر نیز بیکار نشده است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان تهران گفت: در بسیاري از شهرك ها و واحدهاي صنعتی درخواست هایی براي توسعه و

 
نیز افزایش سرانه برق داریم، که نشان می دهد، اوضاع تولید در این واحدها مناسب است. 

وي همچنین از بررسی فشرده و اجرایی اسناد توسعه استان با حضور و همراهی رؤساي کمیته هاي برنامه ریزي 16 شهرستان استان
تهران خبر داد و گفت: طی هفته هاي آتی مصوبات کمیته هاي برنامه ریزي شهرستان هاي استان تهران ابلاغ شده و در راستاي مولد

سازي دارایی هاي دولت و ظرفیت هاي فرمانداري ها طبق سند توسعه استان تهران گام برخواهیم داشت.



دیدار سرپرست جهاد دانشگاهی استان کرمان با رییس دانشگاه جامع علمی

کاربردي استان کرمان

شماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/07/29
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان کرمان -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي استان کرمان، دکتر مهدي بازمانده سرپرست جهاددانشگاهی استان با 
دکتر محسن شمسی رییس دانشگاه  جامع علمی کاربردي استان کرمان با حضور حجت الاسلام عامري رابط نهاد نمایندگی ولی فقیه

 
در این دانشگاه دیدار و گفتگوکرد. 

 
در ابتدا سرپرست جهاددانشگاهی استان کرمان، به معرفی پتانسیل ها و ظرفیت هاي جهاد دانشگاهی واحد کرمان پرداخت . 

وي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در جهاددانشگاهی استان کرمان در سنوات گذشته نیز اظهار داشت: جهاددانشگاهی استان

 
کرمان در سنوات گذشته در زمینه عمران و سازه کارهاي باارزشی را انجام داده است. 

ایشان با تشریح بخشی از توانمندي ها و دستاوردهاي جهاددانشگاهی در عرصه هاي مختلف علمی و فناوري خاطرنشان کرد: در مراکز
علمی کاربردي جهاددانشگاهی قصد داریم از بحث آکادمیک خارج شده و به سمت مهارت افزایی پیش برویم وبا نگاه علمی و کاربردي

 
به نیازهاي جامعه و کشور پاسخ مناسب دهیم و قصد داریم که بحث کارآفرینی و مراکز نوآوري را در مراکزمان گسترش دهیم. 

دکتر بازمانده در بخش دیگري از صحبت هاي خود، استان کرمان را یک استان صنعتی و معدنی دانست و بیان کرد: در استان کرمان

 
742 معدن وجود دارد که حدود 460 مورد آن پروانه بهره برداري دارند که سهم ویژه اي در اشتغال و اقتصاد استان ایفا می کند 

سرپرست جهاددانشگاهی استان کرمان تبدیل شدن استان کرمان به قطب فولاد کشور را یکی از چشم اندازهاي استان برشمرد و در
ادامه به ظرفیت هاي معدنی و صنعتی استان کرمان اشاره و تصریح کرد: با توجه به پتانسیل هاي بالاي استان کرمان در حوزه معدنی
و وجود شرکت هاي بزرگ صنعتی و معدنی در این استان، در رویکرد جدید فعالیت هاي جهاددانشگاهی استان بر روي موضوع صنعت

 
و به ویژه حوزه معدن نگاه ویژه اي را ترسیم و برنامه ریزي کرده ایم. 

دکتر بازمانده با اشاره به پسماندهاي صنایع معدنی عنوان کرد: معتقدیم با یک برنامه ریزي مناسب و با استفاده از دانش فرآوري

 
مجدد، می توان پسماندها و باطله هایی که سال ها در صنایع معدنی استان انباشت شده را به عناصر باارزش تبدیل کرد. 

در ادامه حجت السلام و المسلمین حاج حسن عامري رابط نهاد رهبري در دانشگاه جامع علمی کاربردي استان با اشاره به رویکرد
جدید جهاددانشگاهی و اهمیت موضوع صنایع و معادن، بر فعالیت جهاددانشگاهی در حوزه صنایع و معادن استان تاکید ویژه اي

 
داشت. 

 وي خاطرنشان کرد: جهاددانشگاهی گام هاي بلندي در سطح کشور انجام داده و با توکل بر خدا جهاددانشگاهی کرمان برنامه هاي



جدیدي را در زمینه صنعت و معدن  داشته باشد تا در بحث معادن از خام فروشی به کشورهاي دیگر جلوگیري  شود و ارائه طریقی
داشته باشید براي شرکت ها و ایجاد کارخانه هاي جدید که در نهایت باعث ایجاد شغل هاي پایدار و تشویق جوانان می شود. 

 
همچنین با توجه به پتانسیل دانشگاه رشته هاي جدید متناسب نیاز استان  را برنامه ریزي کنید. 

در ادامه  دکتر شمسی رئیس دانشگاه علمی کاربردي واحد استان کرمان ضمن عرض خوش آمد گویی و تبریک جهت سمت جدید

 
دکتر بازمانده از کارهاي خوب وي در مرکز آموزش علمی کاربردي سیرجان تقدیر و تشکر کرد. 

دکتر شمسی رمز موفقیت در مدیریت را انتخاب افراد شایسته به عنوان معاون و مشاور دانست و همچنین ایشان اعلام آمادگی نمودند

 
که در برنامه هاي جهاد دانشگاهی استان کرمان همکاري کامل دارند . 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي استان کرمان از زحمات دکتر کامیاب رئیس سابق جهاد دانشگاهی استان کرمان و کارهاي بزرگ

 
و ارزشمندي که ایشان در سطح استان انجام داده بودند تقدیر و تشکر نمودند. 

وي پیشنهاد دادند در بحث صنایع و معادن، معادن پایدار سازگار با محیط زیست ایجاد شود و همچنین جهاددانشگاهی به انجام پروژه

 
هایی که کارخانه ها را تبدیل به کارخانه هاي تمیز کند، وارد شود. 

ایشان به جشنواره حرکت که در چهارمین دوره به میزبانی استان کرمان برگزار خواهد شد، اشاره و موضوعات جشنواره را در زمینه

 
فرهنگی هنري و اجتماعی اعلام کرد. 

در پایان دکتر شمسی بر آموزش دانش در محیط کار تاکید کرد و گفت: اگر دانشجویان در مراکز تولیدي در حین کار آموزش

 
دانشگاهی و آکادمیک ببینند می توانند به راحتی وارد بازار کار شوند. 



 
 



راه اندازي صندوق کارآفرینی و اشتغالزایی بانوان خوزستانی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/07/29

124 صندوق کارآفرینی و اشتغالزایی به منظورحمایت از زنان روستایی استان راه اندازي شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان ، مدیر ترویج سازمان جهاد کشاورزي خوزستان گفت: 124 صندوق کارآفرینی

 
و اشتغالزایی به منظور حمایت از زنان روستایی در استان راه اندازي شده است. 

علی کرد با بیان اینکه پرداخت تسهیلات به زنان روستایی به
منظور ایجاد اشتغال صورت گرفت، افزود: در روستا هاي استان
کارشناسان مسئول، زنان روستایی نیازمند حمایت را شناسایی
کرده و آموزش هایی در زمینه اقتصادي، دامداري، کشاورزي و ...

 
به آن ها ارائه می کنند. 

وي با اشاره به اینکه 13 باغچه در روستا هاي رامهرمز، ایذه،
بهبهان، هفتکل، دزفول و شوش به منظور اشتغالزایی براي زنان
روستایی راه اندازي شد، ادامه داد: در این باغچه ها بیشتر سبزي

 
و صیفی کاشته شده و هزینه کامل آن بر عهده سازمان جهاد کشاورزي است. 

مدیر ترویج سازمان جهاد کشاورزي خوزستان خاطر نشان کرد: همچنین 12 محصول گیاهان دارویی مانند: چاي ترش در امیدیه و
کارون، زعفران و به لیمو در ایذه و هفتکل، نعناع فلفلی در دزفول، شوید در بهبهان، همیشه بهار در رامهرمز و هفتکل نیز با حمایت

 
سازمان جهاد کشاورزي بوسیله زنان روستایی کشت شد. 

کرد افزود: کلاس هاي آموزشی در همه زمینه ها اعم از اقتصادي، دامداري و کشاورزي بوسیله متخصصان سازمان جهاد کشاورزي

 
برگزار می شود که در پایان کلاس ها، گواهینامه پایان دوره نیز به شرکت کنندگان اهدا می شود. 

 
بیشتر بخوانید :افزایش طرح هاي اشتغالزایی روستایی 

مدیر ترویج سازمان جهاد کشاورزي خوزستان گفت: همه مراحل کار بوسیله مدیر کنترل کیفی پایش شده و سپس آزمایش آب و
خاك انجام و محصول نهایی جهت از بین بردن باقیمانده آفات کش ها و فلزات سنگین به آزمایشگاه ارسال و در نهایت از طریق

سامانه سرگانیک، برند محصول گواهی شده صادر می شود و تمام هزینه بر عهده مدیریت ترویج سازمان جهاد کشاورزي است.



اداي احترام رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور و استاندار گیلان به مقام

شامخ شهیدان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/07/29

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با حضور در گلزار شهداي رشت با قرائت فاتحه و نثار گل، به مقام شامخ
شهیدان اداي احترام کردند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از رشت، سعید اوحدي ، معاون رئیس جمهور و
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران صبح امروز (سه شنبه)
در نخستین برنامه از سفر یک روزه به گیلان، با همراهی
ارسلان زارع، استاندار گیلان و جمعی از مقامات محلی؛ با
حضور در گلزار شهداي رشت به مقام والاي شهیدان

 
انقلاب اسلامی، دوران دفاع مقدس و مدافعان حرم اداي احترام کرد. 

دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و امام جمعه رشت و نیز سه خانواده شهید، جانباز و آزاده استان و همچنین شرکت در جلسه
امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه معاون

رئیس جمهور و رئیس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران به گیلان است.



400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار به صورت رایگان آموزش می بینند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/07/29

بیرجند-معاون آموزشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی گفت: براي اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در خراسان
جنوبی 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار به صورت رایگان آموزش می بینند.

بیرجند-معاون آموزشی جهاددانشگاهی خراسان جنوبی
گفت: براي اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در
خراسان جنوبی 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار به

 
صورت رایگان آموزش می بینند. 

به گزارش خبرنگار مهر، مجتبی ابراهیمی، معاون آموزشی
جهادانشگاهی خراسان جنوبی صبح سه شنبه در جمع
رسانه هاي گروهی اظهار کرد: الگوي ملی توسعه مشاغل
خانگی، در دبیرخانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی
معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی پس از آسیب شناسی طرح هاي قبلی و انجام مطالعات داخلی و خارجی در سال 1396 طراحی و به تصویب رسید. 

وي ادامه داد: به منظور اجرا و پیاده سازي این طرح، جهاددانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیل گران انتخاب و
مسئول به شناسایی، توانمندسازي (آموزش و مشاوره) اشخاص حقیقی و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار با بهره

 
مندي از شبکه هاي افقی و عمودي شد. 

معاون آموزشی جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی با اشاره به اینکه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی براي اولین بار در سال 96 در 9
استان کشور به صورت پایلوت به اجرا درآمد و در ادامه در 31 استان کشور اجرایی خواهد شد، بیان کرد: هدف از اجراي این طرح در
استان به موازات سایر استان ها، آموزش، توانمندسازي و فراهم کردن بستر اتصال به بازار تعداد 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت

 
دار استان به صورت رایگان است. 

ابراهیمی ادامه داد: این آموزش ها به دو صورت عمومی و تخصصی به متقاضیان واجد شرایط طرح ارائه می شود که شرایط متقاضیان
دارا بودن حداقل 18 سال سن، بومی بودن در استان محل ثبت نام، عدم اشتغال تمام وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی (افرادي که بیمه

 
خویش فرما دارند منعی در ثبت نام ندارند) است. 

وي اظهارکرد: متقاضیان می توانند در مشاغل خیاط لباس (پوشاك)، کارباف سنتی (حوله بافی)، پرورش دهنده زنبور عسل، مترجمی
زبان خارجه، تراشکار سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، گلیم باف - ویراستاري (مقاله، کتاب و …)، پاپیه ماشه ساز، رودوزي هاي
سنتی، نمد دوز مدرن، جاجیم، قالی بافی، دوزنده کیف و ساك پارچه اي، پرده دوز، ملحفه دوز، دوخت لباس مبل، لعاب کار سفال

 
(تولید / لعاب کاري ظروف سفالی)، قلم زن، معرق کار چوب، حصیرباف، بافنده الیاف چوبی و … در سامانه inhb.ir ثبت نام کنند. 



مدیر طرح توسعه مشاغل خانگی در خراسان جنوبی با بیان اینکه ثبت نام تا 8 آبان ماه ادامه خواهد داشت، یادآور شد: متقاضیان پس
از ثبت نام، غربال گري و راستی آزمایی می شوند و سپس به متقاضیان آموزش ها و مشاوره هاي عمومی و تخصصی و اتصال به بازار

ارائه خواهد شد.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس تاکید کرد: کانون کارآفرینان،در

مسیر توسعه و اشتغالزایی فارس

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/07/29

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان فارس گفت: کانون کارآفرینی فارس در هر دو دوره
قبلی تلاش هاي خوبی از خود نشان داد و خصوصا در دوره
دوم زمینه ساز فعالیت هاي بسیار خوبی در بحث

 
اشتغالزایی و توسعه کارآفرینی شد. 

به گزارش روابط عمومیاداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان فارس، در انتخابات سومین دوره هیات امنایکانون
کارآفرینی فارس، شش کارآفرین برتر استان جهت حضور

 
در این هیات مشخص شدند. 

مدیرکل تعاون کارو رفاه اجتماعی استان فارس در این مراسم، اظهار کرد: انتظار ما این است این کانوندر ادامه مسیر فعالیت هاي خود
بتواند حلقه واسطی بین شروع کنندگان کار و مسئولان مربوطهباشند تا با حفظ و مواظبت از فرصت هاي شغلی موجود و با حمایت،

 
هدایت و آموزش افراددر ارتباط با کارآفرینی وضعیت اشتغال استان را بهبود ببخشیم. 

سهراب مختاري افزود:حمایت از کارآفرینان نوپا استان با رفع مشکلات آنان از جمله موانع گرفتن مجوز و...می بایست از جمله اهداف

 
کانون کارآفرینی استان باشد. 

در این مراسم، پساز معرفی 11 نفر کاندیدا، علیرضا ظهیرامامی رئیس فعلی این کانون، کارآفرین نمونه استانو مدیرعامل کارخانه
فراپاکس شیراز با کسب 85 درصد آرا (21 راي) در صدر کارآفرینان برتراستان قرار گرفت. همچنین عزیز اسداللهی زوج، علی اکبر

 
نجابت، علی داریونی، عباس برزگرو سهراب نعمتی دیگر نفراتی بودند که در این انتخابات برنده شدند. 

کانون هاي کارآفرینیاستان هاي کشور به موجب مصوبه شوراي عالی اشتغال به ریاست رئیس جمهور تشکیل و وظایفیهمچون ایجاد
زمینه و بستر مناسب جهت گسترش کارآفرینی و نیز ارائه راهکار و مشاوره بهمدیران ارشد هر استان در راستاي افزایش اشتغالزایی و

 
کاهش بیکاري به آن محول شد. 

 
ترکیب هیات امنایاین کانون به ریاست استاندار، متشکل از شش عضو دولتی و شش کارآفرین برتر بخش خصوصیاست. 

 
این هیات 12 نفرهپس از انتخاب شدن، انتخاباتی دیگر را برگزار می کنند تا ریاست این کانون انتخاب شود. 

در فارس نیز این کانوندو دوره فعالیت را پشت سرگذاشته است که در دوره نخست به عنوان کانون برتر کشور معرفیشد و در دوره دوم
درخشان ترین عملکرد را از خود نشان داد.



کار براي خانواده هاي ایثارگران کار جهادي و جبهه اي است

منبع: ایسناشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/07/29

نماینده ولی فقیه در گیلان گفت: کار براي خانواده هاي شهدا و ایثارگران کار جهادي و جبهه اي است، زیرا خدمت به خانواده 
هایی که در دوران دفاع مقدس نقش آفرین بودند.

آیت االله رسول فلاحتی در دیدار با معاون رئیس جمهور و
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور، با اشاره به سابقه
ایثارگري آقاي اوحدي، اظهار کرد: رئیس بنیاد شهید از
خانواده ایثارگران است و سختی هاي دوران اسارت را درك

 
کرده و با شهدا و ایثارگران همنشین بوده است. 

وي فاجعه منا و کشتار زائران توسط آل سعود دومین
دوران سخت رئیس بنیاد شهید دانست و افزود: بسیار
سخت است که زائران را به حج ببرید و بعد جنازه آنان را
تحول خانواده هایشان دهید، اما براي رضاي خدا زحمت

 
کشیدید و تلاش کردید. 

نماینده ولی فقیه در گیلان، کار براي جامعه شاهد و ایثارگر را سومین دوران آقاي اوحدي دانست و تصریح کرد: کار براي خانواده هاي

 
شهدا و ایثارگران کار جهادي و جبهه اي است، زیرا خدمت به خانواده هایی که در دوران دفاع مقدس نقش آفرین بودند. 

آیت االله فلاحتی، رسیدگی به وضعیت خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران را خدمت به اسلام و امت اسلامی دانست و گفت: خدمت به

 
جامعه ایثارگري سختی و شیرینی خود را دارد و اگر کسی قدردان خانواده هاي شهدا باشد، در واقع بندگی خدا را کرده است. 

وي شهدا و جانبازان و آزادگان و خانواده هاي آنان را مایه عزت و اقتدار نظام دانست و خاطرنشان کرد: امروز باید امور مربوط به

 
ایثارگران را بنیاد شهید به عهده بگیرد و لذا واگذاري امور ایثارگران به دستگاه هاي دیگر نادرست است. 

امام جمعه رشت، با اشاره به صبر خانواده هاي شاهد و ایثارگر، گفت: ایثارگران سلامت و شادابی ندارند و همانگونه که هشت سال با

 
فداکاري خود از انقلاب و نظام حمایت کردند، اکنون وظیفه مسئولان است که قدردان آنان باشند. 

آیت االله فلاحتی، تامین اشتغال براي فرزندان شاهد و ایثارگر را بسیار عالی دانست و یادآور شد: پدران این فرزندان روزي براي کشور

 
افتخارآفرینی کردند و وظیفه نظام اسلامی است که نسبت به زحمت این خانواده ها اداي دین داشته باشد. 

انتهاي پیام



تاکید فرمانده سپاه کردستان بر حفظ معیشت دستفروشان؛ ساماندهی باید در

کمترین زمان و بهترین جاي ممکن انجام شود

منبع: داناشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/07/29

سردار سیدصادق حسینی فرمانده سپاه بیت المقدس کردستان به همراه حشمت االله صیدي شهردار سنندج در بازدید از
مکانهاي پیشنهادي ساماندهی دستفروشان سنندجی بر حفظ معیشت این قشر تاکید کرد.

 سردار سیدصادق حسینی فرمانده سپاه بیت المقدس
کردستان به همراه حشمت االله صیدي شهردار سنندج در بازدید از مکانهاي پیشنهادي ساماندهی دستفروشان سنندجی بر حفظ

 
معیشت این قشر تاکید کرد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از کُردتودي، بدون شک دستفروشی یکی از بزرگترین معضلات شهري سنندج در دو
دهه اخیر است, معضلی که محصول کم کاري مسوولان کشوري و استانی در ایجاد اشتغال و تقویت بنیه اقتصادي استان کردستان

 
است. 

در بسیاري از کشورها دستفروشی پدیده اي فراگیر بوده و رویکردهاي متفاوتی در مواجهه با این امر از سوي سیاست گذاران اتخاذ
شده است. اصطلاح «دستفروش» به شخصی اطلاق می شود که کالاها و خدماتی را به عموم ارائه می دهد، بدون آنکه در فروشگاه یا
مکان ثابتی مستقر باشد. دستفروش در غرفه ثابت یا قابل حمل خود به صورت موقتی به عرضه کالاها و خدمات می پردازدو این افراد
غالبا فضاهایی را در پیاده روها یا سایر امکان عمومی یا خصوصی اشغال می کنند یا محصولات خود را بر روي سبد، گاري یا موتور از

 
جایی به جاي دیگر منتقل می کنند. 

در طی سالیان گذشته هر از چند گاهی موضوع جمع آوري دستفروشان سنندجی از سوي مسوولان شهرداري مطرح شده است،

 
موضوعی که همواره با مخالفت دستفروشان بی نتیجه مانده و تاکنون راه به جایی نبرده است. 

جمع آوري و ساماندهی دستفروشان از اردیبهشت امسال و پس از نهایی شدن اجراي پروژه پیاده راه خیابان فردوسی وارد فاز جدیدي

 
شد و روز به روز با پیشرفت پروژه بر حجم نگرانی دستفروشان از آینده مبهم و نامعلوم آنان افزوده شد. 



حال که پروژه پیاده راه فردوسی روزهاي پایانی خود را سپري می کند نگرانی دستفروشان از وضعیت معیشتشان به اوج خود رسیده
است و بیم آن دارند که جمع آوري بساطشان در این مسیر بدون تعریف جانمایی جدید و ساماندهی استاندارد باشد که درآمدشان را

 
با مخاطره مواجه کند. 

قطعا جمع آوري دستفروشان باید همراه با ساماندهی باشد تا اشتغال و معیشت ناپایدار این قشر دو هزار نفري تحت تاثیر منفی قرار
نگیرد و آنان نیز به جمع خیل بیکاران استان کردستان نپیوندند و از طرف دیگر اجراي پروژه پیاده راه سازي خیابان فردوسی با حضور
دستفروشان به شکل و روش فعلی کاري بیهوده است و مشکلات و معضلات تردد عابران پیاده به قوت خود باقی خواهد ماند, بنابراین

 
جمع آوري و ساماندهی دستفروشان وابسته و مکمل یکدیگرند تا به قول معروف نه سیخ بسوزد نه کباب! 

 
 

پس از اعلام نارضایتی دستفروشان سنندجی از وضعیت نابسمان خود, سردار حسینی فرمانده سپاه بیت المقدس استان کردستان به

 
این موضوع ورود کرد و شامگاه دوشنبه به همراه شهردار سنندج از چند مکان پیشنهادي ساماندهی دستفروشان بازدید به عمل آورد. 

سردار حسینی ضمن تاکید بر حفظ معیشت دستفروشان، جمع آوري شان را ملزم به ساماندهی مناسب به شیوه اي که کمترین

 
آسیب را از این جابجایی متحمل شوند دانست. 

وي در این خصوص به خبرنگار کردتودي، گفت: علی رغم اینکه هرج و مرج موجود در خیابان فردوسی جلوه مبلمان شهري را به هم

 
ریخته است اما نمی شود با دستفروشان هم بدون هیچ برنامه اي برخورد شود. 



 
 

سردار حسینی با بیان اینکه دستفروشان به دنبال کسب درآمد هستند, بیان کرد: یک دستفروش در وضعیت نابسمان کنونی اقتصادي
و مشکلات مرتبط با بیماري کرونا به دنبال کسب نان حلال براي خانواده خود است و نمی شود بدون ارایه راهکاري مناسب اقدام به

 
جمع آوري آنان کرد و از این رو شهرداري باید راهکار مناسبی را اتخاذ نماید. 

فرمانده سپاه بیت المقدس کردستان با بیان اینکه جمع آوري دستفروشان باید همراه با راهکار مناسب باشد و این مهم باید قبل از
هرکاري در دستور کار و اولویت قرار گیرد ادامه داد: باید هم موضوع مبلمان و زیبایی بصري خیابان فردوسی و هم ساماندهی

 
دستفروشان بدون آسیب دیدن معیشت آنان در موضوع جمع آوري دستفروشان با هم لحاظ شود. 

لازم به ذکر است که سردار حسینی در این بازدید با مکان هاي پیشنهادي ساماندهی دستفروشان از سوي شهرداري موافقت نکرده و
تاکید کرده است که باید یک جاي مناسب براي این منظور لحاظ شود و در سریعترین زمان ممکن هم اتفاق بیفتد، شهردار سنندج

 
هم قول پیگیري داده است. 

 
 

مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی با بررسی عملکرد ماده 16 قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار تاکید کرده است که با وجود
گذشت بیش از 8 سال از تصویب ماده و 4 سال از ابلاغ آیین نامه، در مقام اجرا موفق نبوده است. در نتیجه لازم است که براي

 
ساماندهی دستفروشان، به عنوان گروه هاي کم درآمد اقتصادي، با بهره گیري از تجربه دیگر کشورها، راهکارهایی مناسب اتخاذ کرد. 



خلاصه مطلب اینکه اگر مسوولان مربوطه به دنبال افزایش رفاه و توسعه مبلمان شهري سنندج هستند باید به گونه اي عمل کنند که
نان, نان آور دو هزار خانوار سنندجی را هم آجر نکنند و باید راهکاري بیاندیشند که هم به نفع شهر و شهروندان باشد و هم به نفع

 
دستفروشانی که محصول کم کاري و شاید ناکارآمدي خود همین مسوولان هستند. 

انتهاي پیام/



تمام محصولات زنجیره فولاد در بورس عرضه شوند

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/07/29

تمام محصولات زنجیره فولاد باید در بورس عرضه و قیمت ها به نوعی تنظیم شود که نسبتی از قیمت هاي جهانی باشد و
حداقل 10 تا 15 درصد زیر قیمت هاي جهانی در داخل کشور به فروش برسد.

رییس کمیسیون معدن وصنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران
معتقد است: یکی از مشکلاتی که در بخش معدن و صنایع
معدنی وجود دارد محاسبه ارز برمبناي نیمایی است که
گاهی فاصله زیادي را با بازار آزاد دارد و این موضوع به

 
دغدغه اي براي فولادي ها تبدیل شده است. 

بهرام شکوري در گفتگو با ایبِنا با بیان اینکه فولاد بخش
مهمی در اقتصاد است که بخش عمده اي از ارز آوري

صادرات غیرنفتی را نیز تشکیل می دهد؛ تصریح کرد: براین اساس همه نیز در تلاش هستند که به نوعی مشکلات زنجیره فولاد را حل

 
کنند. در نتیجه هر چقدر بتوانیم شفافیت ایجاد کنیم و رانت را از بین ببریم خدمت بزرگی به تولید و اشتغال کشور خواهیم کرد. 

وي ادامه داد: اختلاف ارز با بازار آزاد باعث ایجاد رانت و سود دلالان می شود که علاوه بر ایجاد مشکلات بسیار در زنجیره تولید، مردم
به عنوان مصرف کنند نهایی هیچ سودي نخواهند برد. در واقع با نگاهی به خروجی زنجیره فولاد یعنی کالاهاي مصرفی مانند خودرو

 
لوازم خانگی، در کف بازار هیچ اثري از این اختلاف قیمت ارز و رانت هایی که ایجاد شده، نمی بینیم. 

رییس کمیسیون معدن وصنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران گفت: در نتیجه این رانت ها باعث می شود مصرف کاذبی در جامعه شکل
بگیرد. زمانی محصولات با ارز 4200 تومانی در بورس عرضه می شد که اختلاف قیمت بسیار بالا بود و شاهد بودیم که به عنوان نمونه

 
در حوزه مس تقاضا براي مفتول 5 برابر اضافه شده، اما ظرفیت افزایشی نداشت. 

به گفته شکوري، دغدغه دیگر فعالان حوزه فولاد این است که در زنجیره، نسبت هاي متوازنی وجود ندارد. به عنوان نمونه متاسفانه
درصدي را نسبت به فولاد خوزستان در نظر گرفتند که فعلان معدنی و صنایع معدنی به آن معترض هستند که اعتراض منطقی هم
دارند. چرا که در دنیا هر کدام از این بخش هاي زنجیره از سنگ آهن و گندله گرفته تا فولاد و نهایتا محصولات پایین دستی آن در

 
بازار معامله می شوند و عرضه و تقاضا قیمت را تعیین می کند. 

وي ادامه داد: زمانی که قیمت داخلی را با قیمت فولاد جهانی که در دنیا معامله می شود را می سنجیم تفاوت بسیاري دارند. به
عنوان نمونه براي کنسانتره 16 درصد از قیمت فولاد خورستان را در نظر گرفتند در حالی که این نسبت بیش از 25 درصد است و
بعضی مقاطع بین 19 تا 25 درصد بوده در حالی که هیچگاه زیر 19 درصد نبوده که متاسفانه این میزان کم در حال اعمال در داخل
کشور است. در بخش فولاد کشور، در حالی مواد اولیه را با حدود 50 درصد زیر قیمت جهانی تهیه می کنند که محصول نهایی را



بعضا با قیمت بالاتر از قیمت جهانی در داخل کشور به فروش می رسانند. این مشکل هم به این دلیل است که همه محصول را در

 
بورس عرضه نمی کنند و به نظر می رسد حداکثر فقط 20 درصد در بورس عرضه می شود. 

 
پیشنهاد شما چیست؟ 

رییس کمیسیون معدن وصنایع معدنی اتاق بازرگانی ایران با اشاره به راهکارهاي حل مشکلات موجود می گوید: اولین پیشنهاد این
است که تمام زنجیره فولاد باید در بورس عرضه و قیمت ها به نوعی تنظیم شود که نسبتی از قیمت هاي جهانی باشد و حداقل 10 تا
15 درصد زیر قیمت هاي جهانی در داخل کشور فروش برود. البته این موضوع در تمام زنجیره اعمال شود تا هم مصرف کننده منتفع

 
شوند و هم به سود تولیدکننده باشد. 

شکوري افزود: پیشنهاد بعدي اینکه ارز نیمایی باید حذف شود و به سمت تک نرخی شدن ارز برویم. مورد بعدي اینکه عوارض

 
صادراتی هم باید حذف شود، در واقع هر محصولی که در بورس عرضه می شود و مشتري ندارد باید بدون عوارض صادر شود. 

وي تصریح کرد: براي محصولاتی مانند سنگ آهن که براي کشور ارزشمند است، اگر تولید مازاد بر نیازي وجود داشته باشد، طبیعتا
تحت مجوزهاي اعطایی صورت گرفته و اگر براي این تولید در بورس هم مشتري نداشت، باید بدون ایجاد مانع و عوارض امکان
صادرات آن را فراهم کرده تا با سرمایه گذاري در صنایع پاییندستی زنجیره را به تعادل برسانیم. همچنین باید به صنایع پایین دستی
اجازه دهیم اگر تولیدکننده تصمیم گرفت قیمت محصول را افزایش دهد امکان واردات براي آن نیز فراهم شود که در نتیجه با تعرفه

واردات نیز به عنوان یکی از ابزارهاي کنترلی دولت، می توان قیمت محصولات را کنترل کرد.



بانک شهر از هیچ امکانی براي کمک به واحدهاي تولیدي دریغ نمی کند

منبع: صبح تهرانشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیر امورشعب شهرستان بانک شهر با اشاره به برنامه ریزي گسترده این بانک براي ارائه خدمات ویژه به واحدهاي تولیدي و
کمک به شکوفایی اقتصاد کشور،گفت:از هیچ پتانسیلی براي کمک به واحدهاي تولیدي دریغ نمی کنیم.

به نقل از مرکز ارتباطات و روابط عمومی بانک شهر، محمد
علی برقی با بیان اینکه شناسایی واحدهاي تولیدي که دچار
بحران شده اند به صورت جدي در دستور کار بانک شهر قرار
گرفته است، افزود: تلاش هاي بسیاري براي جلوگیري از
تعطیلی واحدها و افزایش تولیدات آنها از سوي شعب بانک
صورت گرفته و خوشبختانه ازابتداي سالجاري بیش از 1000
شرکت و واحد تولیدي از خدمات و حمایت هاي بانک شهر

 
در شهرهاي مختلف بهره مند شده اند. 

وي تصریح کرد: معتقدیم در شرایط فعلی ارائه تسهیلات
ارزي و ریالی، گشایش اعتبار اسنادي داخلی و خارجی و ... از اهمیت بالایی براي شرکت هاي خدماتی و واحدهاي تولیدي برخوردار
است؛ بر همین اساس تمامی شعب شهرستان بانک شهر موظف به تشریح خدمات و تسهیلات این بانک براي تمامی اقشار جامعه

 
هستند. 

برقی ادامه داد: در حال حاضر نیز هیچگونه محدودیتی در زمینه کمک به واحدهاي تولیدي استانی نداشته و جهت تامین منابع مالی

 
آنان آمادگی کامل داریم. 

مدیر امورشعب شهرستان بانک شهر در پایان با اشاره به محبوبیت این بانک در میان شهروندان و نقش آفرینی آن در به ثمر رسیدن
پروژه هاي شهري، گفت: هم اکنون به خوبی آگاهیم که انتظارات از بانک شهر به عنوان بانکی تاثیرگذار و خوشنام در شبکه بانکی
بسیار بالاست و قطعا همین موضوع وظیفه ما را در کمک رسانی به تولیدکنندگان داخلی و کمک به اشتغال جوانان سنگین تر می

کند.



پایتخت گیلاس کشور، قطب سیب آذربایجان غربی هم شد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/07/29

اشنویه با داشتن بیش از 13 هزار هکتار باغ از قدیم به عنوان شهر گیلاس ایران شناخته شده اما این شهرستان یکی از قطب
هاي مهم تولید سیب در آذربایجان غربی نیز به شمار می رود و سیب تولیدي در این منطقه جنوبی استان، از طعم و کیفیتی

ویژه و بسیار خاص برخوردار است.

اشنویه با داشتن بیش از 13 هزار هکتار باغ از قدیم به
عنوان شهر گیلاس ایران شناخته شده اما این شهرستان
یکی از قطب هاي مهم تولید سیب در آذربایجان غربی نیز
به شمار می رود و سیب تولیدي در این منطقه جنوبی
استان، از طعم و کیفیتی ویژه و بسیار خاص برخوردار

 
است. 

اشنویه را همه به عنوان شهر میوه بهشتی گیلاس می
شناسند در حالی که این شهرستان با داشتن 13 هزار
هکتار باغ از انواع میوه هاي مختلف و متنوع سالانه قادر به

 
تولید بیش از 120 هزار تن سیب و 40 هزار تن انواع میوه هاي هسته دار شامل هلو، گیلاس، آلبالو، شلیل، آلو و زردآلو است. 

از بین محصولات باغی اشنویه 2 محصول سیب و گیلاس بیشتر از سایر محصولات شناخته شده هستند و دلیل این شهرت تنها به

 
خاطر فراوانی این 2 محصول در اشنویه نیست بلکه به کیفیت منحصر به فرد آن در منطقه و برند شدن آن مربوط می شود. 

شفافیت رنگ، طعم و عطر مطبوع و کیفیت مطلوب گیلاس و سیب اشنویه موجب شده تا این 2 محصول مشتریان زیادي در داخل و
خارج از کشور براي خود دست و پا کرده و نام سیب و گیلاس این شهرستان را براي همگان حتی در آن سوي مرزها شناخته شده

 
کند. 

 
برداشت سالانه بیش از یک هزار تُن گیلاس 

سابقه ایجاد باغ هاي گیلاس در اشنویه به چندین دهه قبل برمی گردد زیرا آب و هواي این شهر براي رشد و نمو گیلاس مناسب بوده
و وجود باغ هاي کهنسال گیلاس در اشنویه گواه این امر است و هم اکنون نیز با ایجاد باغ جدید در ارقام مختلف و متنوع، این

 
شهرستان را به قطب گیلاس آذربایجان غربی تبدیل کرده است. 

سرپرست جهاد کشاورزي اشنویه در این باره گفت: در سال زراعی گذشته (1399- 1398) یک هزار تُن گیلاس از باغ هاي این

 
شهرستان برداشت شد. 

نجم الدین احمدي با بیان اینکه به طور میانگین از هر هکتار باغ بارور این شهرستان، هشت تُن محصول برداشت می شود، افزود: البته



 
در بهار سال 1399 با توجه به شرایط آب و هوایی در زمان گل دهی، میزان برداشت در مقایسه با پارسال کاهش قابل توجهی داشت. 

وي اظهار داشت: این شهرستان با توجه به شرایط اقلیمی و آب وهوایی مستعد کشت گیلاس بوده و سطح زیر کشت این محصول به

 
380 هکتار رسیده که از این میزان 180 هکتار بارده و 200 هکتار غیربارده است. 

وي اضافه کرد: ارقام گیلاسی که در اشنویه کشت می شود، شامل تکدانه اي مشهد، خوشه اي، زرد دانشکده، سفید ارومیه و نوع

 
محلی به نام (خومالی) است که این نوع گیلاس مزه و کیفیت عالی و خواهان زیادي دارد. 

سرپرست جهاد کشاورزي اشنویه با بیان اینکه آغاز برداشت گیلاس در خرداد بوده و 35 تا 45 روز طول می کشد، گفت: در فصل
برداشت گیلاس بیش از هفت هزار نفر روز به صورت مستقیم مشغول به کار می شوند و بیش از 120 میلیارد ریال گردش مالی در

 
بازار گیلاس ایجاد می شود. 

""احمدي"" با بیان اینکه باغداران این شهرستان از کمترین میزان سم استفاده می کنند، افزود: با توجه به شرایط اقلیمی و قدمت

 
طولانی گیلاس و کیفیت عالی این محصول، اشنویه به عنوان پایتخت گیلاس معرفی شده است. 

 
برداشت 120 هزار تُن سیب در اشنویه 

یکی از دیگر از دلایل شهرت اشنویه وجود باغات سیب است که از در مجموع یک میلیون تُن سیب آذربایجان غربی بیش از 12 درصد

 
و در حدود 120 هزار تُن سیب در این شهرستان تولید می شود. 

سرپرست جهادکشاورزي اشنویه با اشاره به پیش بینی برداشت 120 هزار تُن سیب از باغ هاي این شهرستان گفت: تولید این محصول

 
امسال در مقایسه با پارسال 30 درصد کاهش نشان می دهد. 

نجم الدین احمدي بارش هاي نامناسب و سال آوري محصول سیب را از مهم ترین علل کاهش تولید عنوان کرد و اظهار داشت: این
میزان محصول از بیش از 12 هزار هکتار از باغ هاي سیب این شهرستان برداشت و روانه بازار مصرف، صنایع تبدیلی و سردخانه ها

 
می شود. 

وي با بیان اینکه اشنویه رتبه دوم در تولید محصول سیب را در آذربایجان غربی داراست، بیان کرد: ارقام غالب سیب در این شهرستان

 
""رد"" و ""گلدن دلیشیز"" را تشکیل می دهد که از قابیلت ماندگاري و صادرات بیشتري در مقایسه با سایر ارقام برخوردار است. 

سرپرست اداره جهادکشاورزي اشنویه افزود: هم اکنون 32 واحد سردخانه در این شهرستان وجود دارد که از این تعداد 24 واحد پس
از سال 1393 در این شهرستان احداث شده و با راه اندازي این تعداد بیش از 75 هزار تن به ظرفیت نگهداري میوه در این شهرستان

 
افزوده و به 150 هزار تُن رسیده است. 

سیب اشنویه از لحاظ کیفیت، محل پرورش و کمیت توانایی تبدیل به برند ملی را دارد و باید در زمینه معرفی آن به بازارهاي مختلف
داخلی و خارجی اقدامات موثري صورت گیردوي با بیان اینکه سالانه بیش از 100 هزار تُن سیب در سردخانه هاي این شهرستان
نگهداري می شود، گفت: سیب اشنویه از لحاظ کیفیت، محل پرورش و کمیت توانایی تبدیل به برند ملی را دارد و باید در زمینه

 
معرفی آن به بازارهاي مختلف داخلی و خارجی اقدامات موثري صورت گیرد. 



وي اضافه کرد: هم اکنون بخشی از سیب تولیدي این شهرستان به دلیل کیفیت بالا و ماندگاري خوبی که دارد، علاوه بر سایر استان

 
ها به کشورهاي روسیه، گرجستان و پاکستان نیز صادر می شود. 

احمدي با بیان اینکه برداشت این محصول از اواخر شهریور آغاز شد، افزود: برداشت سیب به مدت 2 ماه ادامه می یابد و در این مدت

 
روزانه به طور متوسط براي 200 هزار نفر روز کارگر اشتغال ایجاد می شود. 

 
تنوع ارقام گیلاس و سیب اشنویه 

اشنویه با داشتن هزار و 470 متر ارتفاع از سطح دریا یکی از مناطق حاصلخیز و مستعد جهت پرورش انواع محصولات باغی به شمار
می رود و تنوع ارقام مختلف گیلاس و سیب باعث شده این 2 محصول در اشنویه بیشتر از سایر میوه ها شناخته شوند و ارقام کشت

 
شده سازگاري خوبی با آب و هواي این منطقه داشته باشند. 

مسوول واحد باغبانی جهادکشاورزي اشنویه گفت: محصول گیلاس داراي ارقام گوناگون ""تکدانه سیاه و صورتی""، ""خوشه اي""،
""زرد دانشکده""، ""سفید و قرمز ارومیه"" و ارقام محلی زودرس و سایر ارقام بوده و در این میان ارقام خوشه اي و تکدانه سیاه

 
بیشترین میزان سطح کشت را به خود اختصاص داده است. 

سیدیاسر سیدغفوري افزود: در زمینه سیب نیز ارقام مختلفی مانند ""رد"" و ""گلدن""، ""ردمریکال"" ،""گالا، ""گرانی اسمیت""

 
و ""فرانسه"" در این شهرستان کشت شده و این ارقام از قابلیت خوب نگهداري سردخانه اي، سازگاري با آب و هواي منطقه دارند. 

وي اظهار داشت: شرایط ویژه آب و هوایی اشنویه در کنار دارا بودن باغات مختلف و ظرفیت بالاي سردخانه اي، این شهرستان را به

 
یکی از قطب هاي مهم باغداري آذربایجان غربی تبدیل کرده است. 

وي اضافه کرد: تلاش جهاد کشاورزي و مسوولان این است که در ایجاد باغ هاي جدید و کشت نهال از پایه بذري از پایه رویشی که از

 
نظر مقاومت به افت دما، عملکرد و کیفیت بهتر است استفاده شود. 

 
سیب اشنویه برندسازي می شود 

فرماندار اشنویه گفت: براي برندسازي سیب این شهرستان پیش بینی شده یک کمیسیون اقتصادي با حضور فعالان و تاجران خارجی

 
و داخلی در این شهرستان برگزار شود. 

عبدالسلام مام عزیزي افزود: امسال درصدد برگزاري جشنواره گیلاس و جشنواره ملی سیب جهت شناساندن سیب و گیلاس این
شهرستان و ایجاد فرصت هاي متناسب جهت سرمایه گذاري و رونق بازار فروش این محصولات خاص و مرغوب بودیم که به دلیل

 
شیوع ویروس کرونا موفق به برگزاري این جشنواره ها نشدیم. 

کمیسیون اقتصادي برندسازي سیب اشنویه براي اولین بار در سطح این شهرستان در چند مرحله و با حضور بازرگانان داخلی و

 
خارجی، فعالان اقتصادي ، ادارات مرتبط و صاحبان کارخانه ها برگزار می شود 

وي افزود: در همین راستا و براي معرفی این محصولات، کمیسیون اقتصادي برندسازي سیب اشنویه براي اولین بار در سطح این



شهرستان در چند مرحله و با حضور بازرگانان داخلی و خارجی، فعالان اقتصادي ، ادارات مرتبط و صاحبان کارخانه ها برگزار خواهد

 
شد که امیدواریم تحولی اساسی در زمینه فروش محصولات مرغوب باغی این شهرستان ایجاد کند. 

فرماندار اشنویه با بیان اینکه برنامه ریزي اساسی نیز جهت برگزاري کمیسیون برندسازي در این شهرستان صورت گرفته است افزود:
افزایش صادرات سیب اشنویه و برندسازي آن، ایجاد درآمد پایدار و اشتغالزایی و هموار کردن مسیر صادرات سیب از مهمترین اهداف

 
برگزاري این کمیسیون است که با حضور مهمانان داخلی و خارجی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود. 

مام عزیزي گفت: سیب اشنویه از لحاظ کیفیت، محل پرورش و کمیت، توانایی تبدیل به برند ملی را دارد و باید در زمینه معرفی آن

 
به بازارهاي مختلف داخلی و خارجی اقدامات موثري صورت گیرد. 

 
اشتغالزایی و کارآفرینی 

تولید محصولات و کسب درآمد از باغ هاي اشنویه تنها مختص کشاورزان و باغداران این شهرستان نیست و سایر اقشار جامعه نیز از
وجود باغ ها و زمین هاي کشاورزي در این شهرستان بهره مند می شوند به گونه اي که با توجه به ظرفیت بخش کشاورزي و گردش

 
مالی بالغ بر 10 هزار میلیارد ریالی زمینه مناسب براي جهش تولید در این بخش داراست. 

از طرفی دیگر همزمان با شیوع بیماري کرونا و آموزش فضاي مجازي بستر مناسب جهت ورود قشر نوجوان و جوان و افزایش تعداد
کارگران سیب در این شهر را شاهد هستیم به طوریکه با حضور در باغ ها با شمار زیادي از نوجوانان و جوانان جهت کار در برداشت

 
سیب روبرو هستیم. 

یکی از رانندگانی که با ماشین خود سیب به سردخانه حمل می کند در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: به همراه خانواده خود،

 
همسر، دختر و پسرم جهت چیدن سیب و کارگري فعالیت می کنیم. 

""جعفر رسولی"" افزود: دریافتی هر کارگر در طول روز یک میلیون و 800 هزار ریال است و ساعت کار روزانه از 7:30 صبح شروع
می شود و تا 16:30 عصر ادامه دارد که این منبع درآمد مناسبی در فصل پاییز براي خانواده هاست به طوري که بسیاري از آنها به

 
صورت دسته جمعی براي کار به باغات سیب می آیند. 

وي اضافه کرد: یک نفر به عنوان ""سرکارگر"" با داشتن تعداد کارگر مشخص قبل از چیدن سیب با صاحب باغ قراداد می بندد و

 
افرادي که توانایی برداشت سیب داشته باشند، براي کارگري به باغ می آورد. 

یکی از صاحبان غرفه هاي میدان میوه وتره بار اشنویه نیز گفت: حجم زیاد سیب و میوه هاي پاییزي با توجه به فضاي کوچک میدان

 
میوه وتره بار از مشکلات اساسی است و صف هاي طولانی تا ساعت 22 شب در آن براي جابجایی بار میوه وجود دارد. 

حسین خلیفه افزود: میدان میوه وتره بار اشنویه هر ساله میزبان خریداران و فروشندگان میوه هاي پاییزي از جمله سیب است و

 
بخشی از سیب تولید شده اشنویه به سایر استان ها و بخشی دیگر به کشورهاي دیگر صادر می شود. 

وي اضافه کرد: هم اکنون قیمت سیب از 70 هزار ریال تا 90 هزار ریال معامله می شود و با توجه به حجم زیاد معاملات سبب رونق

 
اشتغال براي خانواده ها شده است. 



به همت باغداران و حمایت هاي صورت گرفته از سیب اشنویه، این محصول هم اینک به یک برند مشهور و خوشنام تبدیل شده و راه

 
اندازي صنایع تبدیلی و تکمیلی آن می تواند ضمن ایجاد اشتغال، بهره وري بیشتري براي این شهرستان داشته باشد. 

هم مرز بودن اشنویه با 2 کشور عراق و ترکیه پتانسیل بسیار خوبی براي پیداکردن بازارهاي خارجی براي تولیدات صنایع تبدیلی

 
سیب در کنار صادرات این محصول است که باید بیشتر مورد توجه مسوولان قرار گیرد. 

اشنویه در 65 کیلومتري ارومیه مرکز استان واقع شده و بیش از 74 هزار نفر جمعیت دارد./ ایرنا



فقرزدایی مناطق محروم با انرژي خورشیدي

منبع: شعار سالشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/07/29

شعار سال: توسعه مناطق محروم و کمتر برخوردار همواره یکی از اهداف دولت به شمار می رود، در این میان یکی از راهکار
هایی که می تواند این هدف را محقق کرده و به فقرزدایی از این مناطق کمک کند استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر به ویژه

در مناطقی است که در سال هاي اخیر دچار خشکسالی بوده اند. یکی از مهمترین ...

شعار سال: توسعه مناطق محروم و کمتر برخوردار همواره یکی از اهداف دولت به شمار می رود، در این میان یکی از راهکار
هایی که می تواند این هدف را محقق کرده و به فقرزدایی از این مناطق کمک کند استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر به ویژه در

 
مناطقی است که در سال هاي اخیر دچار خشکسالی بوده اند. 

یکی از مهمترین اهداف کلان توسعه، رشد اقتصادي، ایجاد رفاه اجتماعی و افزایش درآمد سرانه مردم و کاهش بیکاري به شمار می

 
رود و در این راستا، از برنامه هاي دولت، توجه به مناطق محروم و کمتر برخوردار است. 

به نظر یکی از راهکار هایی که می تواند محرومیت را از این مناطق زدوده و رفاه اجتماعی در این مناطق را بالا ببرد توجه به توسعه

 
انرژي هاي تجدیدپذیر است که نقش مهمی در فقرزدایی دارد. 

اما ظرفیت کشورمان براي استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر چیست و چگونه می توان از آن براي رفع محرومیت در مناطق محروم و

 
کمتر توسعه یافته بهره جست؟ 

ایران از جمله کشور هایی است که قابلیت بالایی براي استفاده از انرژي خورشیدي دارد. داشتن نواحی بیابانی با شدت تابش بالا و روز
هاي آفتابی قابل توجه در طول سال (حدود 300 روز آفتابی)، فرصتی ارزشمند بوجود آورده است تا با برنامه ریزي دقیق بتوان سهم

 
تولید برق از منابع تجدیدپذیر را در کشور به مرور افزایش داد. 

براساس بررسی هاي انجام شده، بخش هاي محروم کشور که درگیر خشکسالی بوده و توان کشاورزي شان کاهش یافته، به لحاظ

 
برخورداري از تابش انرژي خورشید از ظرفیت بالاتري بهره مند هستند. 

مناطق محروم و کمتر توسعه یافته در کشور براساس شاخص هاي محیطی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصادي و زیربنایی، شناسایی و در
رده بندي با شاخص هاي ترکیبی کلی (شامل 49 شاخص) به مناطق با محرومیت بسیار زیاد، زیاد، متوسط، کم، خیلی کم و کمترین

 
میزان محرومیت تقسیم بندي می شوند. 

بر این اساس از میان 564 بخش کشور، 10 بخش محرومیت بسیار زیاد (1.8 درصد)، 69 بخش محرومیت زیاد (12.2درصد)، 356
بخش محرومیت متوسط (63.1 درصد)، 122 بخش محرومیت کم (21.6درصد)، 4 بخش محرومیت خیلی کم (0.7درصد) و 3 بخش

 
کمترین میزان محرومیت (0.5درصد) را دارند. 

از سویی دیگر براساس گزارش سازمان هواشناسی کشور در مرداد 97 بیش از 98 درصد از مساحت کشور (دوره ده ساله تا پایان



مرداد ماه97)، با خشکسالی بلندمدت (خشکسالی هاي کشاورزي) مواجه بوده است. بر این اساس، استان هاي البرز، ایلام، بوشهر،
خراسان جنوبی، زنجان، سیستان و بلوچستان، قم، کرمان، مرکزي، کهکیلویه و بویراحمد، هرمزگان، یزد و فارس داراي خشکسالی

 
گسترده بوده اند. 

در نتیجه با توجه به رده بندي صورت گرفته و پتانسیل تابش خورشید در این مناطق، استان هاي محروم و خشکسال در ایران استان
هاي سیستان و بلوچستان، کرمان، هرمزگان و خراسان جنوبی به شمار می روند که داراي اولویت براي توسعه انرژي خورشیدي در
کشور هستند. همچنین با مطالعه صورت گرفته، نشان داده شده است که توسعه استفاده از منابع انرژي تجدیدپذیر خورشیدي در این
مناطق، یک راه حل مناسب براي دسترسی مردمان آن مناطق به برق و کاهش شکاف طبقاتی بین مناطق روستایی و شهري است که

 
تاثیر هاي اجتماعی و اقتصادي و زیستمحیطی بسیاري را به همراه دارد. 

از جمله اثر هاي توسعه انرژي خورشیدي در این مناطق در ابعاد اجتماعی، اقتصادي و زیست محیطی می توان به بهبود دسترسی به
امکانات ارتباطی، کاهش فقر، بهبود سلامتی ساکنان مناطق، افزایش رفاه انسانی، افزایش اشتغال و امنیت انرژي، برابري هاي

 
جنسیتی، دسترسی به آب آشامیدنی سالم، توسعه دسترسی به شبکه برق سراسري و کاهش مهاجرت اشاره کرد. 

در بعد اقتصادي، کاهش هزینه هاي تولید برق، افزایش رشد اقتصادي و رونق بازار، کاهش هزینه هاي سرمایه گذاري توسعه این منبع

 
انرژي تجدیدپذیر و افزایش جذب سرمایه گذاران خارجی، تحقق خواهد یافت. 

در بخش زیست محیطی، از جمله تاثیرات این طرح، کاهش اثرات تغییر اقلیم، کاهش تغییر در کاربري زمین، کاهش تغییر در دماي
منطقه، کاهش تخریب پوشش گیاهی و فن و فلور منطقه، اثر هاي زیبایی شناسی نقش توسعه نیروگاه هاي خورشیدي در مناطق
محروم و کمتر توسعه یافته از بعد پدافند غیر عامل نیز بسیار حائز اهمیت است، زیرا از یکسو توان دفاعی مجموعه را در زمان بحران

 
افزایش داده و از سویی دیگر پیامد هاي بحران را کاهش و امکان بازسازي مناطق آسیبدیده را با کمترین هزینه فراهم می سازد. 

از این رو به کارگیري این نوع انرژي، نقش باثباتی در تسریع توسعه و پویایی اجتماعی و اقتصادي و بهبود وضعیت کالبدي مناطق
محروم و کمتر توسعه یافته خواهد داشت؛ لذا فراوانی انرژي خورشیدي در ایران مزیت نسبی در این مناطق بوده و محرکی براي

 
توسعه این نواحی محسوب می شود. 

البته توسعه به کارگیري انرژي خورشیدي در این مناطق، نیازمند ابزار هاي مالی، ابزار هاي قانونی، توسعه تکنولوژي، بالابردن آگاهی،
توانمندسازي، ظرفیت سازي و آموزش است. همچنین توانمندسازي ساکنان، یک ابزار کارآمد در جهت دستیابی و پذیرش فناوري

 
خورشیدي در این مناطق است. 
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از عزم جدي براي رفع بحران هاي کشور تا اختلاس!

منبع: شعار سالشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/07/29

شعار سال: فرشاد مومنی در مورد شرایط کنونی اقتصاد کشور اظهار داشت: در شرایطی که نیازمند برانگیختن یک اراده
نیرومند براي مواجهه با طیف متنوعی از گرفتاري ها، مشکلات و بحران ها هستیم و در شرایطی که دشمنان بیرونی عریان تر

و با صراحت بیشتري نسبت به گذشته اهتمام براي براندازي حکومت ایران را دارند، ما ...

شعار سال: فرشاد مومنی در مورد شرایط کنونی اقتصاد کشور اظهار داشت: در شرایطی که نیازمند برانگیختن یک اراده نیرومند
براي مواجهه با طیف متنوعی از گرفتاري ها، مشکلات و بحران ها هستیم و در شرایطی که دشمنان بیرونی عریان تر و با صراحت
بیشتري نسبت به گذشته اهتمام براي براندازي حکومت ایران را دارند، ما بنوعی شاهد سردرگمی و آشفتگی در فرایند هاي تصمیم
گیري و تخصیص منابع هستیم. از همین روي، همه کسانی که دل در گرو این مردم و کشور دارند باید تا سر حد توان کمک کنند تا
تسخیر شدگی ها، آسیب پذیري ها و کاستی هاي بزرگی که نظام تصمیم گیري هاي اساسی کشور از خود نشان داده به حداقل برسد

 
و یک چشم انداز امیدوارکننده تري براي کشور به وجود بیاید. 

وي ادامه داد: ما شاهد طیف قابل اعتنایی از گروه هاي پرنفوذ، ذي نفع و البته مسئولیت گریز هستیم که گویی قادر هستند از بحران
ها و آب گل آلوده ماهی هاي درشت تر بگیرند و به صورت سازمان یافته تر به جریان سازي و طرح مطالبات خودشان اهتمام می
ورزند و در این میان کلاه تولیدکنندگان و عموم مردم با تاکید بر فرودستان، به طرز غیرمتعارفی برداشته می شود. جالب آنکه در این
شرایط نهاد هاي نظارتی اساسی که باید دقت خود را افزایش دهند و سخت گیري هاي خود را در زمینه ارزیابی دقیق منطق ها و

 
نحوه اتخاذ تصمیم ها و تخصیص منابع ارتقاء دهند تا حدود زیادي در اثر این جریان سازي ها دچار نوعی انفعال شده اند. 

 
سیکل سیاسی 

مومنی تصریح کرد: از این زاویه شاید مهمترین هشداري که بتوان به نظام و تصمیم گیري هاي اساسی داد، هوشیار سازي آن ها
نسبت به پدیده موسوم به «سیکل سیاسی» است. در تمام دنیا و در ابعاد غیرمتعارف تري در ایران حتی در شرایط عادي و در آستانه
سیکل هاي سیاسی ما شاهد یک سلسله خطا هاي کوته نگرانه هستیم که گرچه منافع کوتاه مدت بخش هایی از اصحاب قدرت و

 
ثروت را تامین می کند، اما فشار هاي طاقت فرساي آن در بلندمدت بر دوش مردم و تولیدکنندگان سنگینی می کند. 

این استاد دانشگاه بر ضرورت فراخوان نخبگان کشور براي ایجاد گفت وگوي ملی اظهار داشت: در شرایطی که آسیب پذیري ها ابعاد
شکنندگی آور و بی سابقه اي پیدا کرده باید از آفات این سیکل سیاسی مصون بمانیم که یک وجه نمایان آن در شرایط کنونی،
منفعل شدن و بی عمل شدن بخش هاي قابل اعتنایی از مجریان کشور است. معمولا قاعده بر این بوده که در سال پایانی دولت همه
فکر ها هر جایی کشیده می شود غیر از ایفاي مسئولیت. البته این موضوع شامل همه مسئولان نیست بلکه کسانی که به هر قیمتی

 
بدنبال باقی ماندن در قدرت هستند را شامل می شود. 

وي ادامه داد: بر این باور هستم که به ویژه درباره رفتار کاندیدا هاي ریاست جمهوري آینده نظام تصمیم گیري هاي اساسی کشور
باید به صورت اضطراري و با ارائه طرح سه فوریتی به مجلس در مورد مهار انگیزه هاي فریبکارانه، خرید محبوبیت از جیب مردم،
تحریک انگیزه هاي تصمیم گیري هاي کوته نگرانه، دادن وعده هاي ناشدنی و اغلب ضد توسعه از طریق مجلس اقدام کند. چون بنا بر



ویژگی هاي خاص اقتصاد سیاسی ایران؛ افرادي که طمع کسب قدرت و ثروت را دارند معمولا در بخش اعظمی از زمان به صورت

 
چراغ خاموش حرکت کرده و در فرصت هایی که به نام انتخابات برایشان فراهم می شود آتش به پا می کنند. 

 
بازگشت تحریم هاي ظالمانه 

مومنی افزود: بنابراین نظام قاعده گذاري کشور تنبیه هاي بسیار سنگینی را می بایست در این زمینه در نظر بگیرد در غیر این صورت
ما شاهد این خواهیم بود که با وجود بی سابقه ترین کسري هاي مالی و بروز بیماري کرونا، سقوط قیمت نفت و بازگشت تحریم هاي
ظالمانه این خطر وجود دارد آن هایی که به صورت چراغ خاموش و اعلام نشده انگیزه کاندیدا شدن دارند؛ از جیب جامعه،
گروگانگیري و به اسارت کشیدن آینده کشور هزینه هایی کنند که احتمالا براي آن ها خرید محبوبیت دارد، اما خسارت هایی که به
کشور وارد می شود قطعاً آثار ماندگار بر جاي خواهد گذاشت. با تاسف بسیار باید گفت نمونه هاي روبه افزایش از این گونه پول پاشی

 
ها قابل مشاهده است و آن می تواند فاجعه سازي کند. 

استاد اقتصاد دانشگاه علامه تاکید کرد: باید با هرگونه تلاش براي پول پاشی هاي غیر شفاف و شبهه ناك برخورد فعال و عالمانه
داشته باشیم. سیاست هاي انبساطی مالی و به دنبال آن آثار شوم تورمی و اشتغال زدا یکی از بدیهی ترین پیامد هاي چنین مناسباتی
است و باید با ترتیبات قانونی مانع این فرصت طلبی ها، آینده سوزي ها و مملکت فروشی ها شد. از نظر ساختار انگیزشی، اینگونه
شیوه ها این پیام را می رساند که در چارچوب ساختار نهادي کنونی، چنین کار هایی هزینه اي براي شخص فرصت طلبان به همراه

 
نخواهد داشت گرچه جامعه به شدت آسیب می بیند. 

مومنی تصریح کرد: وقتی پرسیده می شود چرا کار بایستی صورت نمی گیرد؟ پاسخ می دهند به دلیل شوك هاي برونزاي سه گانه
منابعی وجود ندارد. اگر منابعی وجود ندارد، محل تامین تعهدات مالی سنگین جدیدي که در چند ماه اخیر با ظاهر مردم گرایانه در
دستور کار گرفته، کجا است؟ اگر قرار است مانند سنت جاري بر روي منابع ناپایدار، تعهدات پایدار و شکنندگی آور به کشور تامین
شود شوراي امنیت ملی یا جلسه سران قوا و یا در سطوح بالاتر باید ورود کنند تا آسیب پذیري ها در این زمینه را کاهش دهند. با
وجود فرصت سوزي هاي پرهزینه گذشته، براي انتخابات سال آتی یعنی تا زمان جدي شدن رقابت هاي انتخاباتی نظام تصمیم گیري

 
هاي اساسی کشور مجال دارد که به نحو بایسته اقدامات پیشگیرانه انجام دهد. 

 
سالنامه مهاجرتی 

رئیس موسسه دین و اقتصاد با تاکید بر نیاز شدید به همدلی جمعی و نیاز شدت یافته به ذخایر دانایی ملی و کاربست هرچه بیشتر
آن در نظام تصمیم گیري هاي اساسی کشور نسبت به مهاجرت نخبگان هشدار داد و افزود: باید یک گفتگوي ملی راهبردي در مورد
چگونگی جلوگیري از سرخوردگی دانایان و گرایش نامتعارف آن ها به مهاجرت ایجاد شود. اخیرا پژوهشکده سیاست گذاري دانشگاه
شریف در گزارشی سالنامه مهاجرتی را منتشر کرده که حاوي نکات مهمی است و باید این گزارش و داده هاي آن را زیر ذره بین قرار
دهیم. براساس این گزارش به موازات سهل انگاري ها و بی اعتنایی به سرنوشت فرودستان، شاهد موج سرخوردگی دانایان و مهاجرت
آن ها هم هستیم. خود این مسئله می تواند بعنوان شاقول و معیار براي انتخاب هر سیاستی باشد و حتما زیان هاي ناشی از
سرخوردگی و خروج سرمایه هاي انسانی و مادي را باید در محاسبات هر سیاست اقتصادي یا اجتماعی اتخاذ شده جدید از این به بعد

 
منظور کرد. 

 
رانت هاي حاصل از سیاست هاي اقتصادي 



وي افزود: براساس این گزارش و با لحاظ همه شرایط از نظر روابط رسمی ایران و آمریکا، ایرانی تبار هاي تحصیلات تکمیلی گذرانده
داراي رتبه نخست میان 67 گروه نژادي موجود در آمریکا هستند و این به اندازه کافی بیانگر آن است که شیوه اعمال دوستی و
دشمنی با این کشور نیازمند بازنگري است. همین الان نزدیک به معادل 20 درصد کل اعضاي هیات علمی ایران که به مقام
پروفسوري رسیده اند، ایرانیان داراي همین رتبه علمی مقیم آمریکا هستند. تا پیش از دو نقطه عطف سال 97 که رانت هاي حاصل از
سیاست هاي اقتصادي پرفساد و نابرابرساز دولت از رانت صدور نفت خام و گاز فزونی گرفت و 98 که براي اولین بار در 50 سال اخیر
میزان استهلاك سرمایه بیشتر از میزان سرمایه گذاري دولت و بخش خصوصی شد، تقریبا 30 درصد دانشجویان مورد بررسی تمایل

 
به مهاجرت داشتند، اما با این جهت گیري هاي نابرابرساز، این تمایل به 63 درصد رسیده است! 

مومنی خاطرنشان کرد: به موازات این سیاست ها که محصول گفتگوي ملی نبوده و بیشتر منافع غیرمولد ها را در نظر دارد، از نقطه
عطف سال هاي 90 تا 98 حدود 100 میلیارد دلار فقط از کانال هاي رسمی خروج سرمایه داشتیم. همانطور که براساس گزارش هاي
بانک مرکزي همچنان شاهد پدیده مستمر و پایدار منفی بودن خالص حساب سرمایه هستیم، از همین روي پیشگیري از خروج
سرمایه مادي و جلوگیري از آن به شیوه هاي عقلایی و نهادمند و اعتماد برانگیز باید در اولویت باشد. براي من جالب است در شرایطی
که در دو سال اخیر خرید ملک در ترکیه توسط ایرانیان در میان خارجی ها رتبه اول را داشته چرا گفتگوي ملی درباره ریشه هاي

 
چنین ماجرایی نداریم و سهل انگارانه از آن عبور می کنیم؟ 

رییس موسسه اقتصاد با اشاره به گزارش مجمع جهانی اقتصاد اظهار داشت: الان مدت زمان قابل توجهی است که این گزارش تحت
عنوان شاخص رقابت پذیري براي سال 2019 منتشر شده است و یکی از نکات حیاتی مطرح شده در آن رتبه ایران از نظر ثبات مالی
است که رتبه پنجم را در میان کل اقتصاد هاي بی ثبات جهان دارد. اما فاجعه آمیزترین و البته گویاترین داده مطرح شده در این
گزارش مربوط به رتبه ایران در تنظیم گري مالی و کنترل رفتار هاي پرفساد و نابرابرساز بانک ها و بویژه بانک هاي خصوصی است که
رتبه آخر جهان را در میان کل کشور هاي مورد بررسی دارد، این مسئله کوچکی نیست و نیازمند گفت وگوي ملی است و هزینه

 
فرصت هر لحظه تأخیر بابت آن به صورت نمایی در حال افزایش است. 

مومنی افزود: همکاران و دوستان ما در اتاق بازرگانی مشهد، گزارش هاي متعددي در مورد روند هاي مشکوك سیاست گذاري بانکی،
خصلت هاي اشتغال زدایی ضد مردمی و ضد تولید در تخصیص منابع ارزي و ریالی منتشر کرده اند. بطوریکه در 15 سال اخیر سهم
منابع تخصیصی براي بخش صنعت و کشاورزي در مانده تسهیلات اعطایی به نصف رسیده، اما سهم غیرمولد ها افزایش داشته است.
اما درجه تکان دهندگی آن ها به اندازه اینکه ایران بر اساس گزارش WEF بی انگیزه ترین کشور در کنترل مافیاي پولی و مالی بوده،

 
شایسته تامل است. 

 
درب هاي گردان 

وي متذکر شد: مایه شگفتی است که حساسیت نهاد هاي نظارتی مسئول در این زمینه تا این اندازه به این مسئله پایین است و ما تا
این درجه از دنیا عقب مانده ایم. در تمام دنیا به محض اینکه بازي هاي سیاستی مشکوك بین مقامات شایع می شود براي مثال اولین
نکته قابل پیگیري آن است که در تصمیم گیري هاي کلیدي پولی، تا چه اندازه شاهد پدیده «درب هاي گردان» در سیاست گذاري
پولی هستیم. بررسی می شود که آیا کرسی هاي کلیدي تصمیم گیري پولی به تسخیر کسانی که سابقه مسئولیت در بانک هاي
خصوصی داشتند درآمده است یا خیر؟ چرا ما با این موضوع سهل انگارانه برخورد کردیم؟ آیا سقوط وحشتناك رتبه ایران و تبدیل

 
شدن به بدترین کشور جهان در میان کشور ها در تنظیم گري مالی، شایسته بررسی نیست؟ 

 
اهمیت تقویت بنیه تولیدي کشور 



این کارشناس اقتصادي با تاکید بر اهمیت تقویت بنیه تولیدي کشور گفت: کسانی که نگاه استراتژیک به سقوط بنیه تولید دارند،
آگاهند که این موضوع موجب تکیه بر واردات ذلت آور، خام فروشی آینده سوز و فقیر ساز و تقدیم فرصت هاي شغلی به خارجی ها
می شود و تاثیر چشمگیري بر تحریک مداخله گران خارجی به مداخله در امور ما دارد. بر اساس گزارش رسمی بانک مرکزي در سال
98، شاخص هزینه مصرف کننده که اندازه تورم را نشان می دهد معادل 41.2 درصد بود، اما در همان سال شاخص هزینه تولیدکننده
61.5 درصد بود، یعنی سیاست هاي تورم زا تاثیر مهلک تري بر بنیه تولیدي کشور داشته است و آنگونه که متفکران بزرگ باور دارند؛
چنین سیاست هایی به مثابه تبدیل بازي اقتصادي به اقتصاد کازینویی و مافیایی است و گرایش به سرمایه گذاري تولید و جذب

 
سرمایه هاي کارآمد را کاهش می دهد. 

وي ادامه داد: با تکیه بر تحلیل هاي اقتصاد سیاسی می توان با استفاده از معیار سقوط بنیه تولید چشم انداز فرهنگ، اجتماع،
سیاست و امنیت ملی را پیش بینی کنیم. به موازات افزایش تورم شاهد افزایش ناهنجاري هاي اجتماعی هستیم؛ بنابراین از زاویه
درهم تنیده شدن، سرنوشت کشور با سرنوشت بنیه تولید و اشتغال نیازمند گفت وگوي ملی هم از جنبه آسیب شناسی روند هاي

 
پیشین و هم از جنبه آینده شناختی هستیم. 

 
سکوت مرگبار در زمینه آثار اشتغال زداي 

این اقتصاددان یادآور شد: سکوت مرگبار در زمینه آثار اشتغال زداي شوك هاي سه گانه؛ سقوط قیمت نفت، بازگشت تحریم ها و بروز
کرونا جاي تأسف دارد. بجاي برانگیختن حساسیت بیشتر، شاهد برخی گزارش هاي مشکوك از دستگاه هاي رسمی هستیم که با ارائه
داده هاي اغواگر نظام تصمیم گیري را از اشتغال مولد حساسیت زدایی و نسبت به آزمندي بی پایان و منافع شوم غیر مولد ها
حساسیت پرفساد ایجاد می کند. از مرکز پژوهش هاي مجلس تشکر می کنم که در گزارش اخیر خود در باب آثار سطح کلان کرونا
نشان دادند که در سال 99 فقط از ناحیه کرونا، بین 2 میلیون و 750 هزار نفر تا 6 میلیون و 450 هزار نفر شغل خود را از دست می
دهند. آیا نظام تصمیم گیري هاي اساسی مسئله اي حیاتی تر و فراگیرتر از اشتغال سراغ دارد که تا این اندازه نسبت به این مسئله

 
سرنوشت ساز سهل انگاري از خود نشان می دهد. 

وي افزود: چرا ما به هیچ وجه شاهد برانگیختن یک اراده همگانی و جدي در نظام تصمیم گیري براي تجهیز تمام امکانات و ظرفیت
هاي دانایی کشور براي رویارویی با آثار این پدیده خانمان سوز نیستیم. در غیاب گفت وگوي ملی شاهد نفوذ گروه هایی هستیم که به
شکل مافیایی رسانه ها را بکار می گیرند و اولویت هاي حیاتی کشور را دستکاري و مسائل دیگر را دغدغه اصلی تصمیم گیران می
کنند. کلام آخر آنکه بخش اعظم هزینه هایی که هم اکنون کشور می پردازد در واقع تاوان نظام ملی بابت برنامه گریزي ها و بی
مسئولیتی هایی است که در جریان تصویب سند برنامه ششم از سوي دولت و مجلس وقت شاهد بودیم و با وجود هشدار هاي پرشمار
دلسوزان و توسعه خواهان مبنی بر اینکه در شرایط وفور بحران ها و چالش ها و در هم تنیدگی میان آن ها راه نجات فقط و فقط از
طریق یک برنامه به معناي دقیق کلمه مشارکت محور و توسعه گرا قابل حصول است حداقل انتظار در شرایط کنونی آن است که این

 
درس بزرگ لااقل از امروز به بعد و با هدف طراحی یک برنامه عالمانه براي سال هاي برنامه هفتم مورد توجه قرار گیرد. 

ilna.news ،984102 :شعار سال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازایلنا، تاریخ انتشار: 29مهر 1399، کد خبر



توقیف محموله 4.5 میلیارد ریالی کالاي قاچاق در بندر ماهشهر

منبع: ماناشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/07/29

فرمانده مرزبانی و دریابانی خوزستان از توقیف محموله 4.5 میلیارد ریالی کالاي قاچاق در ساحل ماهشهر خبر داد.

 
فرمانده مرزبانی و دریابانی خوزستان از توقیف محموله 4.5 میلیارد ریالی کالاي قاچاق در ساحل ماهشهر خبر داد. 

سردار لطفعلی پاکباز در گفتگو با خبرنگار مانا افزود: ماموران
دریابانی در جریان مبارزه با ورود کالاي قاچاق، موفق شدند
محموله کالاي قاچاق را که در یکی از مناطق ساحلی ماهشهر

 
ترخیص شده بود توقیف کنند. 

وي گفت: در جریان بازرسی ازاین محموله قاچاق، 10 دستگاه
مایکروفر، 25 گونی دستکش، 192 بطري روغن کولر گازي فاقد

 
مجوز گمرکی کشف و ضبط شد. 

سردار پاکباز افزود: این محموله در یکی از بنادرکشور هاي حوزه خلیج فارس بارگیري شده بود و قرار بود پس از ترخیص غیرقانونی،

 
در بازار کشور عرضه شود. 

فرمانده مرزبانی و دریابانی خوزستان در ادامه بر تداوم مبارزه با ورود کالاي قاچاق با هدف صیانت از تولید و اشتغال داخلی تاکید کرد.

 
استان خوزستان با 500 کیلومتر طول ساحل همواره در معرض ورود و خروج کالاي قاچاق بوده است. 

با شیوع ویروس کرونا از حجم ورود کالاي قاچاق به خوزستان کاسته شده است.



اعلام مراحل اخذ کالا کارت دانشجویان دانشگاه پیام نور

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیر کل روابط عمومی دانشگاه پیام نور مراحل اخذ کالا

 
کارت دانشجویان این دانشگاه را اعلام کرد. 

به گزارش پرتال دانشگاهی و به نقل از خبرگزاري مهر،
امیرحسین بهروز مدیرکل روابط عمومی دانشگاه پیام نور از
اعلام مراحل اخذ کالا کارت دانشجویان خبر داد و گفت:
کلیه دانشجویان براي اخذ کالا کارت دانشجویی و خرید

تجهیزات آموزشی مورد نیاز خود باید ضمن مراجعه به شعب بانک طرف قرارداد دانشگاه در سراسر کشور و طی مراحل ذیل نسبت به

 
دریافت کالا کارت اقدام کنند. 

1- مراجعه متقاضی به سایت بانک طرف تعهد دانشگاه به آدرس www.qmb.ir براي آگاهی از قیمت کالاهاي مورد نیاز، شرایط

 
پرداخت فروشگاه (پذیرنده)، میزان اقساط و سپس حضور در شعب بانک مذکور براي ارائه درخواست و دریافت کالا کارت. 

2- دانشجویان توجه داشته باشند هر کدام از اقساط 6، 9 و 12 ماهه را که مدنظر دارند، انتخاب نوع قسط بندي از سوي فروشگاه

 
(پذیرنده) نیز باید همسان باشد. مثلاً انتخاب اقساط 6 ماهه توسط دانشجو، باید پذیرنده نیز نوع پرداختی را 6 ماهه اعلام کرده باشد. 

3- سقف مجموع تسهیلات کالاکارت و وام شهریه دانشجویی از بانک مذکور 200 میلیون ریال است اما با هر بار تسویه دانشجو می

 
تواند مجدد درخواست دهد. 

4- دانشجو موظف است کارت دانشجویی معتبر و یا گواهی اشتغال به تحصیل در دانشگاه پیام نور را براي اخذ کالا کارت به بانک

 
طرف تعهد دانشگاه ارائه کند. 

5- معرفی ضامن معتبر از سوي دانشجو (کارمند و یا کاسب معتبر) و ارزیابی ضامن و شرایط دانشجو بر عهده شعب بانک مذکور

 
است. 

6- دانشجو هر زمانی که کالا کارت را دریافت کند، موعد پرداخت قسط از یک ماه آینده در همان روز خواهد بود و منوط به خرید
کالا نیست. یعنی حتی اگر دانشجو هنوز اقدام به خرید کالا نکرده باشد اما وام کالا کارت را دریافت کرده باشد، باید از یک ماه بعد

 
نسبت به پرداخت اقساط اقدام کند. 

7- اقساط توسط بانک مذکور مشخص می شود و دانشجو موظف است پس از دریافت کالا کارت به بانک مراجعه و لیست اقساط را



 
دریافت نماید. 

8- قیمت کالاي خریداري شده با نرخ روز محاسبه می شود اما پس از خرید در صورت افزایش قیمت کالا، دیگر تغییري در تعداد یا

 
میزان اقساط رخ نخواهد داد. 

 
9- با رایزنی انجام شده، امکان خرید کالاي خانگی غیر از موبایل هوشمند و تبلت نیز براي دانشجویان ایجاد شد. 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 

 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید.



چرخ ها علیه کـرونا چرخیدند

منبع: همشهريشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/07/29

کرونا که آمد بیشتر کسب و کارها کساد شد و عده زیادي بیکار شدند. شرایط اقتصادي وخیم فشار زیادي بر مردم وارد کرده
است.

 همشهري آنلاین_سارا جعفرزاده: یکی از مشاغلی که از
شرایط کرونا تأثیر پذیرفت، بنگاه هاي کوچک و بزرگ اقتصادي و مراکز تولیدي بود. این در حالی است که سال گذشته در منطقه
15، یک مرکز کارآفرینی با هدف ایجاد شغل براي اهالی محله هاي مسعودیه، مشیریه و رضویه ایجاد شده بود که بیشتر بانوان
سرپرست خانوار و بدسرپرست و نیازمند در آنجا مشغول دوخت لباس مردانه بودند. با شیوع کرونا در اسفند سال گذشته این افراد
بیکار شدند، اما در ادامه، «عبداالله صفري» مدیر این مرکز با همکاري شهرداري منطقه و تغییر نوع تولید از لباس مردانه به ماسک

 
نگذاشت کارمندانش بیکار بمانند. 

انگار همین دیروز بود که خبر راه اندازي مرکز کارآفرینی شکوفا در منطقه 15 به گوشمان رسید؛ مرکزي که توسط شهرداري در
اختیار یک کارآفرین قرار گرفت و قرار بود تعداد زیادي از بانوان نیازمند و سرپرست خانوار در آنجا مشغول کار شوند که همین طور
هم شد؛ عده زیادي از بانوان و حتی آقایان در مرکز شکوفا مشغول کار شدند و پیراهن و شلوار مردانه تولید می کردند. عبداالله صفري

 
که با هزینه شخصی خود این مرکز را تجهیز کرده بود، به عنوان یک برند لباس مردانه در صنعت پوشاك مطرح و زبانزد بود. 

از طرفی بازار خوبی براي تولیدات او فراهم بود و اجناس کارگاه تولیدي او در این صنعت حرفی براي گفتن داشت. بیش از 90 نفر در
این کارگاه مشغول کار بودند تا اینکه خبر شوم شیوع کرونا همه را غافلگیر کرد. در آن زمان، روز 12 اسفند که قرار شد مرکز تعطیل
شود، می توانست آخرین روزکاري کارمندان این مرکز باشد که خوشبختانه این گونه نشد و مجدداً در اواخر اسفند آنها به سر کار خود

 
باز گشتند اما این بار نه براي تولید لباس بلکه براي تولید ماسک. 



 
- سخت ترین تصمیم کاري ام را گرفتم  

استفاده از پارچه مرغوب، ماشین آلات مدرن و نیروي کار متخصص، یکی از رمزهاي موفقیت برند لباس مردانه با عنوان «طراحان
نامی» بود که در مرکز کارآفرینی شکوفا تولید می شد. صفري در این باره می گوید: «با شیوع کرونا دیگر نتوانستیم به کار خود ادامه
بدهیم و در واقع صنعت پوشاك در آن شرایط یک صنعت ورشکسته توصیف می شد چون محدودیت جدي در روند تولید ایجاد شده
بود. براي همین، سخت ترین تصمیم کاري ام را گرفتم و تمام حق و حقوق نیروها را دادم و به آنها گفتم فعلاً تا ریشه کن شدن

 
کروناکاري نمی توانیم انجام بدهیم. وقتی می گویم سخت ترین تصمیم کاري اغراق نمی کنم. 

من چطور می توانستم با نیروهایی تسویه کنم که بیش از 10 سال با آنها کار کرده بودم.» او در ادامه به رایزنی هاي خود با شهرداري
در خصوص تغییر نوع تولید اشاره می کند و می گوید: «رایزنی هایی با معاونت اجتماعی و فرهنگی شهرداري منطقه انجام دادم و
گفتم اگر به دلیل شرایط فعلی ماسک نیاز داشته باشید من حاضر هستم که این کار را به عهده بگیرم و شهرداري هم در این زمینه

 
بسیار همکاري کرد.» 

 
- نمی خواستم نیروهایم را از دست بدهم  

اینکه مدیر یک مرکز تولیدي در محله اي کم برخوردار، به دلیل کرونا کسب و کارش دچار رکود شود اما باز هم دغدغه معیشت
کارمندانش را داشته باشد تحسین برانگیز است. صفري در خصوص دعوت مجدد از کارمندانش به کار این گونه توضیح می دهد: «در
نهایت با موافقت شهرداري در 25 اسفند سال 99 با 40 درصد ظرفیت کارمندان، کار تولید ماسک را آغاز کردیم اما باز دلم راضی
نبود چون نمی خواستم بقیه نیروهایم را از دست بدهم و می خواستم با تمام ظرفیت کارمندان به تولید ماسک بپردازم. قبل از شیوع
کرونا 93 کارمند داشتم و با افزایش تولید ماسک این تعداد را در اواخر فروردین سال 99 به 127 نفر رساندم و در حال حاضر با تمام
قوا مشغول تولید ماسک هستیم و ماسک سازمان هاي مختلف از جمله شهرداري منطقه و مرکز، امور بانوان، مترو، شرکت گاز و اداره



 
برق و دادگستري را تأمین می کنیم.» 

- اشتغالزایی براي بانوان با توجه به اینکه ملزومات اولیه تولید ماسک از جمله چرخ خیاطی در این مرکز فراهم بود اما باز هم نیاز به
خرید یکسري دستگاه ها بود. صفري در این زمینه می گوید: «من براي تولید ماسک یکسري ماشین آلات جزئی خریداري کردم از
جمله دستگاه برش، پرس و چین انداز که بتوانم کار را به درستی پیش ببرم. در حال حاضر علاوه بر کارمندانی که در مرکز شکوفا
مشغول کار هستند، عده اي دیگري از بانوان هم به صورت غیرمستقیم با ما همکاري می کنند و در واقع نان ماسک سر سفره آنها هم
می رود. از جمله اینکه در حال حاضر 200 بانوي سرپرست خانوار، بد سرپریست و نیازمند در مراکز کوثر با مواد اولیه که در
اختیارشان قرار می گیرد مشغول تولید ماسک هستند و عده اي از بانوان هم که چرخ خیاطی دارند در منازل خود این کار را انجام

 
می دهند و در نهایت ماسک ها پرس، ایزوله و بسته بندي و به مراکز مختلف ارسال می شوند.» 

 
- پروتکل هاي بهداشتی رعایت می شود  

در حال حاضر در مرکز کارآفرینی شکوفا تمام پروتکل هاي بهداشتی رعایت می شود. صفري با اشاره به اهمیت سلامت کارمندانش
می افزاید: «کارمندانم برایم در حیطه کار از همه چیز مهم تر هستند و همیشه نمی توان هر چیزي را با واحد پول سنجید. به همین
دلیل، با هزینه شخصی خودم براي این مرکز دستگاه تونل استریل خریدم تا کارمندان به محض ورودشان داخل تونل استریل بروند و
ضدعفونی شوند و از طرفی هر روز صبح کارمندان تب سنجی می شوند و محلول ضدعفونی کننده در اختیارشان قرار می گیرد و
حتی براي حفظ سلامت کارمندان وعده ناهار را در همین مجموعه براي آنها تدارك دیده ایم و هیچ کارمندي اجازه ندارد از بیرون

 
ناهار همراه خود بیاورد.» 

صفري به حاشیه سود پایین ماسک اشاره می کند و می گوید: «در مقایسه با سود تولید لباس مردانه، تولید ماسک سود پایینی دارد
اما باید با شرایط فعلی ساخت. براي من اولویت این بود که نیروهاي قدیمی ام را از دست ندهم و شاهد بیکار شدنشان نباشم و راضی

 
بودم که تعداد بیشتري از این افراد در این مکان مشغول کار شوند.» 



 
- تولید روزانه 110 هزار ماسک در مرکز شکوفا  

«اکبر مختاري» معاون اجتماعی و فرهنگی شهردار منطقه 15 درباره تولید ماسک در مرکز کارآفرینی شکوفا می گوید: «تغییر رویکرد
تولید را با مدیر مرکز کارآفرینی شکوفا مطرح کردیم و با همکاري و پیگیري خوشبختانه توانستیم خط تولید ماسک را در این مرکز
راه اندازي کنیم. هدف اصلی ما از این اقدام این بود که از شرایط فعلی کمال استفاده را ببریم که هم براي بانوان و حتی آقایان
اشتغالزایی صورت بگیرد و هم کالایی که نیاز جامعه است را تولید کنیم. خوشبختانه نیروهاي کار این مرکز بیکار نماندند و به سرعت
در کار تولید ماسک خبره شدند. در حال حاضر روزانه بین 100 تا 110 هزار ماسک در این مرکز تولید می شود که هم جوابگوي نیاز

شهرداري منطقه است و هم براي سازمان هاي دیگر ارسال می شود.»



ارتقاء سطح پیچیدگی اقتصاد، موضوعی مهم در سیاست گذاري هاي اقتصادي

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/07/29

عصر اعتبار- بررسی ها نشان می دهد، اقتصادهایی که به لحاظ تولید و صادرات از پیچیدگی بیشتري برخوردار هستند، از
نظر شاخص «نابرابري زندگی» در وضعیت بهتري قرار می گیرند و عدالت اقتصادي در آنها بیشتر برقرار است.

به گزارش پایگاه خبري«عصراعتبار» به نقل از روابط عمومی بانک پاسارگاد، دکتر مجید قاسمی مدیرعامل این بانک در نخستین
کنفرانس ملی علم، فناوري و پیچیدگی اقتصادي که در دانشگاه الزهرا (س) به صورت مجازي برگزار شد، با بیان این مطلب، بر اهمیت

 
موضوع پیچیدگی اقتصادي و توسعه ي ملی و نوپا بودن این موضوع در سطح جهان تأکید کرد. 

وي سخنان خود را با بیان چند پرسش اساسی در خصوص توانمندي هاي کشور، میزان مدیریت توسعه درون زایی اقتصاد ملی، درصد
قرارگیري محصولات کشور در شمار ده درصد محصولات برتر فنی جهان، تعداد کشورهایی که به محصولات ما نیاز اساسی دارند،
منشأ مزیت هاي رقابتی موجود در کشور، وضعیت محصولات کشور در دسته بندي چهار رقمی آي سیک (ISIC) و هم چنین تعداد

 
رقبا در این حوزه آغاز کرد. 

دکتر قاسمی با بیان اهمیت ارایه ي پاسخ هاي شفاف به این پرسش هاي ساده و در عین حال مهم ادامه داد: اقتصادي که در پاسخ به
این پرسش هاي کلیدي امتیازي به دست نیاورد، اقتصادي پویا و داراي پیچیدگی برازنده نیست. هر چقدر امتیاز کشور در پاسخ به
این سؤالات بیشتر باشد، جایگاه اقتصاد آن کشور در جهان، از نظر وضعیت پیچیدگی اقتصادي بالاتر خواهد بود. در همین راستا، اگر
کشوري امتیازي کسب نکند و به صورت حیاتی به دیگران وابسته باشد، آن گاه مدیریت اقتصادي کشور با بحران مواجه شده و دیر یا

 
زود، به دلیل فقدان مقاومت محوري، همانند کشور ما، با وضعیت دشواري مواجه خواهد شد. 

رییس دانشگاه خاتم در تشریح موضوع پیچیدگی اقتصادي تصریح کرد: «اقتصاد پیچیدگی» نشان دهنده ي وضعیتی است که در آن
از «علم پیچیدگی» براي حل مسائل اقتصادي استفاده می شود. منطق این پیوند این است که اقتصاد یک هویت ایستاي پیوسته در

 
حال تعادل نیست؛ بلکه هویتی پویا دارد که پیوسته خود را براي رسیدن به وضعیت جدید تعادلی، تعدیل می کند. 

مدیرعامل بانک پاسارگاد افزود: بررسی ها نشان می دهد که اقتصادهایی که به لحاظ تولید و صادرات از پیچیدگی بیشتري برخوردار
هستند، از نظر شاخص «نابرابري زندگی» در وضعیت بهتري قرار می گیرند و عدالت اقتصادي در آن ها بیشتر برقرار است. از این روي

 
پرداختن به ارتقاء سطح پیچیدگی، یکی از موضوع هاي با اهمیت در بحث سیاست گذاري هاي اقتصادي است. 

دکتر قاسمی در ادامه به بررسی رتبه ي شاخص پیچیدگی اقتصادي ایران و مقایسه ي آن با چند کشور دیگر پرداخت و خاطرنشان
کرد: براي رسیدن به سطح برازنده اي از پیچیدگی، در بحث مدیریت اقتصادي کشور پیگیري هدفمند چند محور مهم، الزامی است.
دانشبنیانی و پیشتازي بخش دانشبنیان اقتصاد، درون زاسازي فعالیتهاي کلیدي اقتصادي و عدم وابستگی به اقتصادهاي بیرونی در
برخی از حوزهها، ارتقاء توانمندي سرمایهانسانی و معیارسازي براي شناسایی و پایش دقیق عملکردها در زمان برازنده، از جمله ي این

 
محورها هستند. 

دکتر قاسمی با تأکید بر این نکته که تکنولوژي و فن آوري به تنهایی کافی نیست بلکه باید مبتنی بر دانش بنیانی همراه با پیشتازي



باشد، تصریح کرد: در بحث دانش بنیانی، تصور این است که اگر اقتصاد از فناوري هاي برتر بهره مند شده باشد، می تواند اقتصادي
دانش بنیان باشد. در حالی که برخورداري از فناوري هاي برتر براي نیل به اقتصاد دانش بنیان، لازم است اما کافی نیست. چرا که
اقتصاد دانش بنیان باید مالک بخش معناداري از دانشی باشد که از آن برخوردار است. اگر فن آوري وجود داشته باشد اما دانش بنیانی
که منجر به آن فن آوري شده است را نداشته باشیم، درجه کشور به لحاظ پیچیدگی اقتصاد کاهش پیدا می کند. این بدان معناست

 
که دانش باید در شمار بخش هاي درون زاي اقتصاد کشور باشد. 

وي با ذکر تجربه اي موفق در گروه مالی پاسارگاد در این حوزه، افزود: شرکت میدکو از شرکت هاي گروه مالی پاسارگاد براي اولین بار
در کشور توانست مس کاتد را با روش «تانک بایولیچینگ» (کشت باکتري)، در مجتمع بابک مس ایرانیان تولید کند. این امر باعث
حذف دو کارخانه بزرگ از فرآیند تولید مس کاتد و کاهش 35 الی 40 درصدي قیمت تمام شده این محصول شده است. ما به لحاظ
بهره برداري از این تکنولوژي در کشور نمره ي قبولی گرفته ایم، اما باید ذکر کرد که حق امتیاز این تکنولوژي به صورت انحصاري
متعلق به کشور دیگري بود و شرکت میدکو در بدترین شرایط تحریم، با قبول ریسکی بزرگ توانست این اقدام ارزشمند را انجام دهد.
جالب است بدانید که در پی این اقدام، مهندسان جوان در شرکت میدکو، یک باکتري ترکیبی جدید با بهره وري بیشتر نسبت به

 
باکتري پیشین ابداع کرده اند که حق امتیاز آن متعلق به خود شرکت میدکو است. 

وي افزود: بحث مدیریتی، مورد دیگري است که منجر به تکمیل پیچیدگی اقتصاد در این تکنولوژي گردیده، به این مفهوم که با توجه
به هزینه و ریسک بسیار بالا، این اقدام با شرط اخذ انحصار این تکنولوژي در منطقه غرب آسیا انجام شده است. در واقع همت،
جسارت و ریسک پذیري مدیریتی به همراه یک الگوي نهادینه (ساختار مالی حامی ساختار تخصصی و تجربه ي صنعتی کشور) منجر

 
به کسب این موفقیت شده است. 

رییس دانشگاه خاتم ادامه داد: این موفقیت آنقدر ارزشمند است که کشور شیلی طی بیانیه اي اعلام کرد نوآوري تکنولوژي استفاده
شده در کشور ایران، برداشت از معادن غنی مس شیلی در اعماق زمین را که تاکنون توجیه اقتصادي نداشته، توجیه پذیر کرده است.

 
این در حالی است که نظام مدیریت اقتصاد کلان کشورمان هنوز در خصوص این موفقیت بزرگ واکنشی نشان نداده است. 

وي در ادامه تصریح کرد: بانک پاسارگاد با ایجاد ارزش افزوده در کشور، به افزایش تولید و اشتغال زایی همت گمارده است. به عنوان
مثال در حال حاضر در شرکت میدکو 380 هزار نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم مشغول به کار هستند. شهرهایی مانند شهر بابک و

 
زرند کرمان با اجراي پروژه هاي میدکو، به یک شهر صنعتی پیشرفته تبدیل شده اند. 

وي ادامه داد: پروژه خط صادرات گاز ایران به عراق، نمونه ي دیگري از اقدامات گروه مالی پاسارگاد است. این طرح یک سرمایه
گذاري 2.2 میلیارد دلاري است که بانک پاسارگاد، به علت محدودیت در بودجه دولت، مسئولیت ازطریق هلدینگ گسترش انرژي
پاسارگاد سرمایه گذاري و اجراي آن را پذیرفت و طرح را ظرف مدت 18 ماه به بهره برداري رساند که رکوردي در اجراي چنین پروژه
هاي سنگینی بود. این پروژه به روش BOT انجام شد. یعنی گروه مالی پاسارگاد، پس از بهره برداري از این طرح و بازگشت سرمایه

 
گذاري، آن را به خود وزارت نفت بازخواهد گرداند. 

وي خطاب به کسانی که بانک پاسارگاد را به بنگاه داري محکوم می کنند گفت: آن چه به عنوان بنگاه داري در بانک پاسارگاد مطرح
می شود به این صورت است که توضیح دادم. اگر این بنگاه داري است من دست آن بنگاه دار بانکداري را می بوسم که این گونه
اقدامات را در کشور انجام دهد. اما باید به این نکته توجه شود که فعالیت هایی که در گروه مالی پاسارگاد انجام شده است در واقع
بنگاه داري نیست، بلکه سرمایه گذاري هاي بسیار مهمّی است که توانسته دانش پروري، دانش بنیانی پیش تازي در دانش بنیانی و
ارزش افزوده در اقتصاد ملی را گسترش دهد که در بند دوم اقتصاد مقاومتی نیز به آن تأکید شده است. باور ما این است که می



توانیم این حرکت را فراگیر کنیم و با توسعه ي وابستگی اقتصادهاي دیگر به اقتصاد کشورمان پیچیدگی اقتصاد ملی را ارتقاء ببخشیم

 
و به تبع آن، اعتبار جهانی براي میهن اسلامی عزیزمان خلق کنیم. 

وي در ادامه سخنان خود به بحث پیشتازي اشاره کرد و افزود: مهمتر از دانش بنیانی بحث پیشتازي اقتصاد دانش بنیان و پیشگامی
دانش در فعالیت هاي اقتصادي است. پیشتازي اقتصاد دانش بنیان به این مفهوم است که کشور با تکیه بر تحولات درون زاي دانشی
خود پیوسته سازوکار اقتصاد را تعدیل می کند و چرخه نوآوري خود را در کوتاه ترین زمان ممکن به بخش تولید سوق می دهد.
زمانی که بخش دانش بنیان پیشتاز می شود تحولات درون زاي اقتصادي با توجه به نوآوري هاي متکی به دست آوردهاي دانشی
کشور، به شکلی مداوم، رخ می دهند. محصولات جدیدي که در این مسیر نو تولید می شوند محصولاتی هستند که در ارزیابی هاي

 
پیچیدگی اقتصادي امتیاز کسب می کنند. 

رییس دانشگاه خاتم در ادامه به اهمیت بحث درون زاسازي تأکید کرد و گفت: بحث درون زاسازي یکی از مباحث اقتصادي است که
کشور ما باید به آن عنایت ویژه داشته باشد. رشدهاي اقتصادي برون زا که برخاسته از افزایش فروش ثروت هاي نفتی است، به دلیل
فقدان مکانیزم هاي درون زاسازي و حرکت درون زا در چرخه ي اقتصادي کشور، فقط تأثیر عبوري دارند و بر ارتقاء رشد درازمدت
کشور اثر محدودي باقی می گذارند. همه ي ما شادي مدیریت اقتصادي کشور را در جریان رسیدن به رشد 12 درصدي ناشی از
تحولات نفتی به یاد داریم. این خوشحالی تنها یک سال طول کشید و این رشد به یک افت شدید تبدیل شد. از جمله سؤالاتی که در
این خصوص باید به آن پاسخ دهیم این است که چه مقدار از این رشد به ارتقاي نرخ رشد بلندمدت این کشور منجر شده است؟ چرا
امروز دلیل همه ي آسیب ها، تحریم هاي آمریکا عنوان می شود؟ خود ما چگونه عمل کرده ایم؟ توجه داشته باشید شرکت میدکو در
همین شرایط تحریم، با جستجو و مطالعه در دنیا، این اقدامات ارزشمند را انجام داده است. آیا مدیریت اقتصادي کشور نمی توانست
حدس بزند که رشد برون زا پایدار نیست؟ اقتصادي که مقاومت-محور طراحی نشود، از درون زایی و سلامت لازم برخوردار نخواهد

 
شد. 

دکتر قاسمی سرمایه انسانی را عامل خلاق سرمایه دانشی دانست و تأکید کرد: ارتقاي سرمایه انسانی به معناي ارتقاي چرخه ي خلق
دانش و ایجاد سازوکارهاي دانش بنیانی است. به عنوان مثال اولین استارتاپ ایران در گروه مالی پاسارگاد با نام فناپ ایجاد شد. در
حال حاضر 4500 نفر از سرمایه انسانی باهوش و با استعداد کشور در هلدینگ فناپ فعالیت و به 5 بانک دیگر هم در بخش نرم افزار
بانکی(Core-Banking) و اجراي آن خدمات ارایه می دهند. این هلدینگ، در بحث ادغام 5 بانک در بانک سپه در رقابتی نفس
گیر با شرکت هاي مختلف پیروز میدان شد و در حال حاضرکار بسیار مهمّ مهاجرت نرم افزار این بانک را با موفقیت انجام داده و در
فرآیند ادغام این بانک ها مشارکت دارد. فناپ اکنون می تواند به عنوان عرضه کننده ي Core-Banking در سطح دنیا مطرح
باشد. لازم به ذکر است در حال حاضر 96.5 درصد از تراکنش هاي بانک پاسارگاد از طریق بانکداري مجازي و الکترونیک انجام می
شود. این امر باعث شده بانک پاسارگاد به لحاظ توانایی خدمات دهی همانند بانکی که در بیش از 6 هزار شعبه فعالیت دارد، عمل

 
کند. علاوه بر این فناپ براي اولین بار در کشور، سیستم ERP را پیاده سازي کرده است. 

مدیرعامل بانک پاسارگاد افزود: بحث الگوسازي براي ایجاد سازوکار ارتقاء پیچیدگی اقتصادي کشور موضوع مهمی است که باید در
بخش خصوصی به آن توجه کرد. نباید براي این کار به انتظار اقدامات دولت نشست. دولت باید با مقررات زدایی به این امر کمک کند

 
و سد راه قرار نگیرد. 

وي در ادامه به تشریح اقدامات مجموعه دانشی پاسارگاد پرداخت: مجموعه دانشی پاسارگاد در چند محور براي شدت بخشیدن به
دانش بنیانی و افزایش و رشد سطح پیشگامی بخش دانش بنیان فعال شده است. تلاش ما بر این است که بتوانیم دانشی از جنس
دانش مورد نیاز دنیاي فردا را ایجاد کنیم. این نقطه ي شروع حرکت به سمت آینده است. راه ما در دست یابی به این خواسته، این



است که، بتوانیم فرهیختگان ایرانی را در نقاط مختلف جهان جذب کنیم و امکانات مورد نیاز آنان را براي خلق دانش فراهم سازیم. در
صورت دست یابی به دانش جدید، این یافته در کوتاه ترین زمان به نوآوري تبدیل می شود و در این مسیر همه ي فعالان از سهم بري
عادلانه اي به صورت قانونی برخوردار خواهند شد. فرهیختگان نقشی دوگانه در این فرآیند بر عهده دارند. از یک سو عامل خلق دانش

 
بنیانی هستند و از سوي دیگر باید به جوانان این کشور بیاموزند که خلاق شوند و با تعمق به فرآیند دانش بنیانی بیاندیشند. 

رییس دانشگاه خاتم در مورد ساماندهی فرآیند پیچیدگی اقتصادي خاطر نشان کرد: سرمایه گذاري براي این مسیر از ضروریات است.
تجهیز براي فناوري هاي هم گرا-به عنوان کلید آینده ي جهان- یکی از خواسته هاي ما است. ترکیب چهار گروه فناوري نانو، بیو،
اینفو و کاگنو و همگام سازي این مجموعه از الزامات محسوب می شود. پژوهشگران در شاخه هاي مختلف باید بتوانند با هم مشارکت

 
داشته باشند و همدیگر را حمایت کنند. 

وي ادامه داد: به عنوان مثال در خصوص ترکیب چهار گروه فناوري نانو، بیو، اینفو و کاگنو و همگام سازي این مجموعه، در حال حاضر
مؤسسه رهیافت هاي نوآور برتر پاسارگاد در دانشگاه خاتم ایجاد شده است. در بخش آموزش، دانشگاه خاتم موفق شده است سومین
سال همکاري خود را با دانشگاه سوربن (پیر و ماري کوري) فرانسه سپري کند و مدرك دو-دانشگاهی به دانشجویان ایرانی ارائه کند.
دانشجویانی که رشته کوانتوم، مواد جدید و انرژي هاي نو را گذراندهاند، موفق شدند تحصیلات عالیه خود را در مقطع دکتري در
مراکز برجسته ي جهان ادامه دهند. یکی از دانشجویان ما در دانشگاه خاتم توانسته است بورس پنج ساله ي ماکس پلانک را براي
تحصیل دکترا و پژوهش دریافت کند در این مرکز، برندگان نوبل در رفت و آمد وتحقیق و پژوهش هستند. دانشگاه خاتم براي اولین
بار توانست با بهره مندي از وجود اساتید نخبه اي که به کشور بازگردانده شدند، رشته ي تحلیل داده ها را در مقطع کارشناسی ارشد
ایجاد و مجوز آن را از وزارت علوم اخذ کند. این دانشگاه از سه نسل اول عبور کرده و در سطح نسل چهارم و پنجم دانشگاهی،
کارآفرینان خلاق و رقابت پذیر و مقاوم را تربیت و به کشور عرضه می نماید و به این ترتیب درك درستی از اهمیت پیچیدگی

 
اقتصادي داشته و در آینده شاهد اثر گذاري بیشتر آن در ارتقاء پیچیدگی اقتصاد ملی خواهیم بود. 

دکتر قاسمی افزود: اعتبار ما سرمایه انسانی فرهیخته و متعهدي است که کمر همت بسته است تا نوآوري را در کشور نهادینه و
پیشگام سازد. باور ما بر این است که هر بنگاه اقتصادي در کشور باید به دانش و ارتقاء سطح پیچیدگی اقتصادي بیاندیشد و اگر
بخواهیم در بحث پیچیدگی اقتصاد کشور قدمی رو به جلو برداریم و قابلیت مقایسه داشته باشیم، باید اقتصاد خود را درون زا کنیم تا

 
متقابلاً کم تر هم نیازمند دنیا باشیم. 

مدیر عامل بانک پاسارگاد در پایان سخنرانی خود تاکید کرد: آن چیزي که به نوآوري، دانش بنیانی و پیشتازي در دانش بنیانی مربوط
می شود را به عنوان مبناي اثرگذاري همه فعالیت هاي علمی، نوآوري فناوري در بحث پیچیدگی اقتصادي قرار دهید.



جزئیات اعطاي تسهیلات «صندوق کارآفرینی امید» مشخص شد

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/07/29

«شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري» با عاملیت صندوق کارآفرینی امید منتشر شد.

«شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور
هنري (موضوع تبصره 18 قانون بودجه کل کشور)» با ذکر

 
جزئیات شرایط مربوط به حوزه نمایش منتشر شد. 

این شیوه نامه در راستاي اعطاي تسهیلات با کارمزد 4
درصد با عاملیت صندوق کارآفرینی امید به منظور ایجاد
انگیزه براي کارآفرینان و با هدف تثبیت فرصت هاي شغلی

 
و حمایت از فعالان هنري تنظیم شده است. 

متقاضیان مشمول این شیوه نامه شامل کلیه اشخاص
حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی در حوزه فعالیت هاي اقتصاد هنر داراي مجوز رسمی یا فعالیت شاخص و مورد تایید

 
حوزه هاي تخصصی ادارات کل این معاونت شامل «نمایش»، «آموزش»، «موسیقی»، «تجسمی» و «مد و لباس» است. 

 
مشمولین بخش «نمایش» شامل موارد زیر است: 

 
1- گروه هایی که داراي مجوز نمایش بوده و اجراي آن ها متوقف شده است. (در حال اجرا) 

 
2- گروه هایی که در حال آماده سازي براي اجرا بوده و فعالیت آن ها متوقف شده است. (در حال تولید) 

 
3- گروه هاي خیابانی، آیینی و تعزیه که براساس قرارداد و توافق جداگانه (نهادهاي عمومی) آماده اجرا بوده اند. 

 
4- گروه ها و کانون هاي سرگرمی هاي نمایشی که مجوز اجرا و تولید دریافت کرده و یا در مسیر دریافت بوده اند. 

 
5- تماشاخانه هاي داراي اجراي عمومی مستمر (در شش ماهه دوم سال 1398) 

سامانه الکترونیکی برخط مستقر در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به آدرس www.tohfeh.farhang.gov.ir براي اجرا و
نظارت بر حسن اجراي برنامه هاي موضوع این تفاهم نامه مورد استفاده قرار خواهد گرفت و در آن، تمام اطلاعات مربوط به مراحل

 
پذیرش، بررسی و پرداخت تسهیلات به طرح هاي موضوع این شیوه نامه ثبت شده است. 

 
پی دي اف «شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري» پیوست خبر شده است. 



«شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري» با عاملیت صندوق کارآفرینی امید



جزئیات اعطاي تسهیلات «صندوق کارآفرینی امید» مشخص شد

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/07/29

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (29 مهر) - ولادت شهید مصطفی ابراهیمی مجد (استان تهران، شهرستان تهران)
(1333 ه.ش) - شهادت شهید علی میرشکاري (استان بوشهر، شهرستان گناوه) (1359 ه.ش) - شهادت شهید مصطفی رضائی
لوجندي (استان مازندران، شهرستان نکا) (1359 ه.ش) - شهادت شهید عبدالوهاب محمدیان (استان مازندران، شهرستان بهشهر)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید علی محمدي زرندینی (استان مازندران، شهرستان نکا) (1361 ه.ش) - شهادت شهید شکراالله
اسماعیلی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید نصراالله آبیان (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362
ه.ش) - شهادت شهید اسفندیار سلمانی (استان مازندران، شهرستان ساري) (1362 ه.ش) - شهادت شهید سیدصمد قربانپور گنجی
(استان مازندران، شهرستان بابل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید مختار شالیکار کناري (استان مازندران، شهرستان فریدونکنار)
(1362 ه.ش) - شهادت شهید رحیم رحیمی چاپانی (استان آذربایجان شرقی، شهرستان تبریز) (1362 ه.ش) - شهادت شهید
محمدعلی قاسم پورآرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید حسین مختص آبادي بیدگلی
(استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید حسن غلامرضازاده آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و
بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدتقی قصابی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل، روستاي یزدل) (1362 ه.ش) -
شهادت شهید حسن شریفی ستوده (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید قدمعلی عباس زاده
(استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید داود صلاتی آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل)
(1362 ه.ش) - شهادت شهید فریدون اسماعیلی سرشتک (استان کهگیلویه و بویراحمد، شهرستان گچساران) (1362 ه.ش) -
شهادت شهید شیرمحمد قمري دوآب (استان خراسان شمالی، شهرستان شیروان) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدعلی عباسیان
(1362 ه.ش) - شهادت شهید علی بلبلی (استان خراسان رضوي، شهرستان نیشابور) (1363 ه.ش) - شهادت شهید داریوش گودرزي
کیا (استان مرکزي، شهرستان اراك، روستاي اناج) (1363 ه.ش) - شهادت شهید مهدي فریدونی بیدگلی (استان اصفهان، شهرستان
آران و بیدگل) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حجت االله زرینی گاکیه (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1363 ه.ش) -
شهادت شهید حسن غفوریان یاورنیا (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1363 ه.ش) - شهادت شهید حیدر محمدحسینی
(استان تهران، شهرستان دماوند) (1363 ه.ش) - شهادت شهید محمدرضا سلیمی (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1363 ه.ش)
- شهادت شهید اسحق کریم زاده یزدلی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1364 ه.ش) - شهادت شهید خلیل بیاتی (استان
مازندران، شهرستان بهشهر) (1365 ه.ش) - شهادت شهید برار جان عسگري (استان مازندران، شهرستان قائمشهر) (1366 ه.ش) -
شهادت شهید حمید حردانی (استان خوزستان، شهرستان اهواز) (1366 ه.ش) - شهادت شهید محمد صادق محمدي (استان ایلام،
شهرستان بدره، روستاي زرانگوش) (1367 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم مصطفی نبی لو (1396 ه.ش) - درگذشت آیت االله
محمدرضا مهدوي کنی رییس مجلس خبرگان رهبري (1393 ه.ش) - شهادت شهید علی درستی (استان آذربایجان غربی، شهرستان

 
خوي) (1398 ه.ش) - روز صادرات 

 
فرهنگ و هنر >> فرهنگ و هنر 

 
جزئیات اعطاي تسهیلات «صندوق کارآفرینی امید» مشخص شد 

 
«شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري» با عاملیت صندوق کارآفرینی امید منتشر شد. 



 
کد خبر: 422586 

 
 20October 2020 - 11:18 - 1399 تاریخ انتشار: 29 مهر

به گزارش گروه فرهنگ و هنر دفاع پرس، «شیوه نامه اعطاي
تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري (موضوع تبصره 18
قانون بودجه کل کشور)» با ذکر جزئیات شرایط مربوط به حوزه

 
نمایش منتشر شد. 

این شیوه نامه در راستاي اعطاي تسهیلات با کارمزد 4 درصد با
عاملیت صندوق کارآفرینی امید به منظور ایجاد انگیزه براي

 
کارآفرینان و با هدف تثبیت فرصت هاي شغلی و حمایت از فعالان هنري تنظیم شده است. 

متقاضیان مشمول این شیوه نامه شامل کلیه اشخاص حقیقی و حقوقی بخش هاي خصوصی و تعاونی در حوزه فعالیت هاي اقتصاد
هنر داراي مجوز رسمی یا فعالیت شاخص و مورد تایید حوزه هاي تخصصی ادارات کل این معاونت شامل «نمایش»، «آموزش»،

 
«موسیقی»، «تجسمی» و «مد و لباس» است. 

 
مشمولین بخش «نمایش» شامل موارد زیر است: 

 
1- گروه هایی که داراي مجوز نمایش بوده و اجراي آن ها متوقف شده است. (در حال اجرا) 

 
2- گروه هایی که در حال آماده سازي براي اجرا بوده و فعالیت آن ها متوقف شده است. (در حال تولید) 

 
3- گروه هاي خیابانی، آیینی و تعزیه که براساس قرارداد و توافق جداگانه (نهادهاي عمومی) آماده اجرا بوده اند. 

 
4- گروه ها و کانون هاي سرگرمی هاي نمایشی که مجوز اجرا و تولید دریافت کرده و یا در مسیر دریافت بوده اند. 

 
5- تماشاخانه هاي داراي اجراي عمومی مستمر (در شش ماهه دوم سال 1398) 

سامانه الکترونیکی برخط مستقر در وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی به آدرس www.tohfeh.farhang.gov.ir براي اجرا و
نظارت بر حسن اجراي برنامه هاي موضوع این تفاهم نامه مورد استفاده قرار خواهد گرفت و در آن، تمام اطلاعات مربوط به مراحل

 
پذیرش، بررسی و پرداخت تسهیلات به طرح هاي موضوع این شیوه نامه ثبت شده است. 

 
پی دي اف «شیوه نامه اعطاي تسهیلات قرض الحسنه معاونت امور هنري» پیوست خبر شده است. 

انتهاي پیام/ 121





افت تدریجی تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار

منبع: ایستانیوزشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/07/29

ایستانیوز:نتایج پایش ملی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 از سوي مرکز آمار و اطلاعات اقتصادي اتاق ایران منتشر
شد. در این فصل، رقم شاخص ملی به 6.05 واحد رسیده که نسبت به فصل قبل 0.4 واحد بدتر شده است. همچنین فعالان

اقتصادي به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی ...

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بازارهاي مالی(ایستانیوز)،نتایج پایش ملی محیط کسب وکار ایران در تابستان 1399 از رسیدن
عدد این شاخص به 6.05 واحد (نمره 10 بدترین ارزیابی است) حکایت دارد که مساعدتر از وضعیت این شاخص در ارزیابی فصل

 
گذشته (بهار 1399 با میانگین 6.01) است. 

در تابستان 1399، فعالان اقتصادي مشارکت کننده در این پایش، به ترتیب سه مؤلفه «غیرقابل پیش بینی بودن و تغییرات قیمت
مواد اولیه و محصولات»، «بی ثباتی سیاست ها، قوانین و مقررات و رویه هاي اجرایی ناظر بر کسب وکار» و «دشواري تأمین مالی از

 
بانک ها» را نامناسب ترین مؤلفه هاي محیط کسب وکار کشور نسبت به سایر مؤلفه ها ارزیابی کرده اند. 

بر اساس یافته هاي این طرح در تابستان 1399، استان هاي کردستان، کرمان و سیستان و بلوچستان به ترتیب داراي بدترین وضعیت
محیط کسب وکار و استان هاي سمنان، آذربایجان غربی و مرکزي به ترتیب داراي بهترین وضعیت محیط کسب وکار نسبت به سایر

 
استان ها ارزیابی شده اند. 

همچنین بررسی ها نشان می دهد: میانگین ظرفیت تولیدي (واقعی) بنگاه هاي اقتصادي شرکت کننده در طرح در فصل تابستان

 
معادل 37.31 درصد بوده که نسبت به همین میزان در فصل بهار (35.57 درصد)، با افزایش تقریبی 2 واحدي مواجه شده است. 

فعالان اقتصادي به طور متوسط، میزان تأثیر کرونا بر محیط کسب وکار را 6.62 واحد ارزیابی کردند که در مقایسه با همین مقدار در
فصل بهار (7.1 واحد) تا حدودي بهبود یافته است. لازم به ذکر است که شاخص کل کشور، شاخص استانی و سایر شاخص ها نیز در

 
این فصل با در نظر گرفتن این عامل محاسبه و گزارش شده اند. 

 
شاخص استانی محیط کسب وکار در فصل تابستان 1399 نیز به شرح جدول زیر است: 



در فصل تابستان 1399، میزان آسیب وارده بر کسب وکارها از
شیوع ویروس کرونا در استان هاي اردبیل (8.75) ایلام (7.72)، لرستان (7.58) و خوزستان (7.47)، بیشترین مقدار و در استان هاي
سمنان (5.31)، قم (5.98)، فارس (6.12) و قزوین (6.13)، کمترین مقدار نسبت به سایر استان ها توسط فعالان اقتصادي ارزیابی

 
شده اند. 

بر اساس نتایج این پایش در تابستان 1399، وضعیت محیط کسب وکار در بخش کشاورزي (5.93) در مقایسه با بخش هاي خدمات

 
(6.11) و صنعت (5.94) مناسب تر ارزیابی شده است. 

در بین رشته فعالیت هاي اقتصادي برحسب طبقه بندي استاندارد ISIC.rev4، رشته فعالیت هاي «اطلاعات و ارتباطات»، «حمل
ونقل و انبارداري» و «سلامت انسان و مددکاري اجتماعی» داراي بدترین وضعیت محیط کسب وکار بوده اند و رشته فعالیت هاي
«آموزش»، «سایر فعالیت هاي خدماتی» و «تولید صنعتی (ساخت)» بهترین وضعیت محیط کسب وکار را در مقایسه با سایر رشته

 
فعالیت هاي اقتصادي در کشور داشته اند. 

وضعیت محیط کسب وکار کشور برحسب تعداد کارکنان شاغل در بنگاه ها به گونه اي است که بنگاه هاي با 6 تا 10 نفر کارکن (6.1)
داراي بدترین وضعیت و بنگاه هاي با 101 تا 200 کارکن (5.67) داراي بهترین وضعیت محیط کسب وکار نسبت به سایر بنگاه ها

 
ارزیابی شده اند. 

 وضعیت محیط کسب وکار کشور برحسب سال تأسیس بنگاه
اقتصادي در کارگاه هاي کمتر از 2 سال، بدترین وضعیت (6.13) و در کارگاه هاي بیشتر از 16 سال، داراي بهترین وضعیت (5.92)



 
ارزیابی شده اند. 

 
 

 
شاخص کسب وکار بر اساس نظریه شین 

بر اساس نظریه عمومی کارآفرینی شین، شاخص ملی محیط کسب وکار ایران در تابستان 1399، عدد 6.15 (عدد 10 بدترین ارزیابی
است) به دست آمده است که بدتر از وضعیت این شاخص در ارزیابی فصل گذشته (بهار 1399 با میانگین 6.1) است. میانگین ارزیابی
محیط اقتصادي عدد 6.39 است که در ارزیابی فصل گذشته عدد 6.3 حاصل شده بود و میانگین ارزیابی محیط نهادي عدد 5.96

 
است که در فصل گذشته عدد 5.93 ارزیابی شده بود. 

بر این اساس، همانند فصل گذشته محیط جغرافیایی با عدد 5.3 و محیط مالی با عدد 8.35 به ترتیب مساعدترین و نامساعدترین
محیط ها بر اساس نظریه عمومی کارآفرینی شین بوده اند. لازم به ذکر است که شاخص شین به دلیل در نظر گرفتن وزن عوامل

 
مختلف در محاسبه، از دقت بیشتري نسبت به شاخص کل برخوردار است. 

در بین رشته فعالیت هاي اقتصادي برحسب طبقه بندي استاندارد ISIC.rev4 در فصل تابستان، فعالیت هاي «سایر فعالیت هاي
خدماتی شامل تعمیرات رایانه و کالاهاي شخصی و خانگی، آرایشگاه ها، شستشو و خشک شویی منسوجات، خدمات سونا، ماساژ و
گرمابه (8.45)»، «تأمین جا و غذا شامل هتل ها، اقامتگاه ها و رستوران ها و تالارهاي پذیرایی (8.14)» و «اداري و خدمات پشتیبانی
شامل آژانس هاي توریستی و مسافرتی، مؤسسات حمل مسافر و مؤسسات کرایه لوازم، ابزار و ماشین آلات (7.86)» بیشترین آسیب را

 
از شیوع ویروس کرونا متحمل شده اند. 

در مقابل رشته فعالیت هاي «مالی و بیمه (5.28)»، آب رسانی، مدیریت پسماند، فاضلاب و فعالیت هاي تصفیه (5.58)»، و «استخراج
معدن (5.78)» کمترین آسیب را از شیوع ویروس کرونا نسبت به سایر فعالیت ها متحمل شده اند.



املاك شهرداري تهران در منطقه 10 در اختیار چه کسانی
است؟ +جدول

املاك شهرداري تهران در منطقه 10 در اختیار چه کسانی است؟ +جدول

منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/07/29

قرار بود لیست املاك شهرداري تهران (املاك مصادیق بند
6 ماده 55 قانون شهرداري ها) که در اختیار دیگران

گذاشته شده تا اسفند 97 منتشر شود. اما این لیست که توسط شهرداري تهران تهیه شده و در اختیار اعضاي شوراي شهر قرار دارد،

 
از طریق مجاري رسمی تا کنون منتشر نشده است. 

 
در ادامه لیست املاك شهرداري در منطقه ده را مشاهده می کنید که براي اولین بار منتشر می شود. 

 
توضیحات 

از میان 55 ملک شهرداري منطقه 10 تهران که در اختیار غیر است 23 ملک در اختیار افراد حقیقی است. 11 نفر از این 23 نفر از

 
کارمندان شهرداري هستند. 

 
قوه قضاییه دو ملک، یکی 939 متري براي شوراي حل احتلاف و یک زمین 1095 متري در اختیار دارد. 

سپاه پاسداران نیز 4 ملک در اختیار دارد. یک زمین 6762 متري، یگ ساختمان 200 متري براي پایگاه بسیج محمدیان، یک

 
ساختمان 99 متري براي پایگاه بسیج فلق و یک اتاق در یک پارك براي پایگاه بسیج مقداد است. 

دو ملک 219 و 283 متري در اختیار شهر کتاب است. این مجموعه که مهدي فیروزان، صادق خرازي و سید محمد بهشتی از اعضاي

 
هیات مدیره ي آن هستند در مناطق دیگر نیز املاك زیادي را در اختیار دارد. 

مسجد ابوالفضل یک زمین 118 متري، هیات قمر بنی هاشم یک زمین 66 متري و هیات ثامن الائمه یک ملک 450 متري در اختیار

 
دارد. 

 
پلیس راهور یک ملک 4500 متري، یک ملک 2000 متري و یک ملک 80 متري در اختیار دارد. 

 
انجمن دفاع از حقوق معلولین ایران یک ساختمان اداري 2249 متري و یک ملک 151 متري در اختیار دارد. 

 
موسسه طلوع بی نام و نشانها به مدیرعاملی اکبر رجبی یک ملک 213 متري در اختیار دارد. 

موسسه صبح رویش که مهدي نوید ادهم دبیر کمیسیون توسعه آموزش عمومی قرآن کشور از اعضاي هیات مدیره ي آن است یک



 
آپارتمان 71 متري در اختیار دارد. 

شرکت فرهنگی قرآن و عترت یاران نواب صفوي یک واحد آپارتمان 66 متري در اختیار دارد. این موسسه در یکی از دیگر از مناطق

 
نیز آپارتمانی در اختیار دارد. 

 
لیست املاك شهرداري تهران منطقه 10 

نوع ملکاعیانعرصهنشانی ملک
نام استفاده
کننده (بهره

بردار)
توضیحات

طبقه اول و دوم در اختیار نیروي انتظامی استنیروي انتظامیملک153302/9خیابان کمیل
خیابان کمیل بعد از پمپ بنزین

پلاك 106
ملک153302/9

هیئت محبان
قرآن و عترت

طبقه همکف در اختیار هیئت محبان قرآن و
عترت است

اورژانسملک417/6062/72کمیل بعد از پمپ بنزین
کمیل جنب پمپ بنزین پلاك

132
ملک151/1470/99

انجمن دفاع از
حقوق معلولین

حسام الدین - نرسیده به 16متري
امیري - پلاك 392 (مهدي صباغ

و گزل ذوقی)
ملک121137

حوزه علمیه
خواهران

200مشاعخوش
زیر زمین

مجتمع
خوش

پایگاه بسیج
محمدیان

خ امام خمینی - بین رودکی و
نواب پلاك272

در اختیار شهر کتاب بر اساس صلح نامهشهر کتابزمین219

ملک283279هفت چنار - خ اعتماد
ساختمان شهر

کتاب
در اختیار شهر کتاب بر اساس صلح نامه

خ 16 متري امیري - خ شهید
رضوان

412
چهار
طبقه

ملک
درمانگاه 14

معصوم
سپاه پاسدارانزمین6762859حبیب اللهی

انتهاي جیحون خ رنجبر خ غفوري
پ 3

زمین66
هیئت قمر بنی

هاشم
خ مرتضوي، بین نواب و رودکی ،

پلاك 192
ملک157/32450/70

هیئت ثامن
الائمه

16متري امیري - بعد از شبیري -
نبش ك احمد مقدم

ملک939400
شوراي حل

اختلاف
خ کمیل - خ سلمان فارسی - ك

رویا - پلاك 12
ملک147/56213/74

موسسه طلوع
بی نام و نشانها



بزرگراه نواب - تقاطع مجبوب مجاز
- ساختمان چهارطبقه

پلیس راهورملک5404500

خیابان خوش بالاتر از
دامپزشکی(جزء بیمارستان لولاگر)

اداري2249
انجمن دفاع از
حقوق معلولین

ایران

خ کمیل - خ سلمان فارسی - ك
اکبریان - پلاك 10 - ط سوم

شمالی
آپارتمان47/25مشاع

سلیمان
ابراهیمی(کارمند

شهرداري
منطقه)

خ کمیل - خیابان سلمان فارسی -
ك اکبریان پلاك 10 طبقه سوم

شرقی
خانم صفريآپارتمان44/78

از طرف سازمان املاك و مستغلات به خانم صفري
اجاره داده شده است

خ رنجبر - 8 متري آخرت دوست
- بن بست سعادت - پلاك 13

ملک3578/57

سعید وثوقی
(کارمند

شهرداري
منطقه)

از طرف سازمان املاك و مستغلات به خانم صفري
اجاره داده شده است

ملک12087امامزاده عبداالله - پلاك 51
خانم برزگر

فتحی
انتهاي جیحون - ك زرینی - بن

بحري - پلاك 18 و 4
ملک58/2555

خانم کلاه ملکی
(تخلیه شد)

تخلیه شد

خ هاشمی - بین قصرالدشت و
خوش - پلاك 378

آپارتمان176/9مشاع

آقاي جواد
هاشمی (کارمند

شهرداري
منطقه)

خ هاشمی - بین قصرالدشت و
خوش - پلاك 378

آپارتمان176/9مشاع
خانم عاتکه امیر

پور
مالک اشتر - 20 متري نظامی -
ك شهید عباس گنجی - پلاك 4

- (رسول ستاري)
آپارتمان308/7067

اقاي احمد زاده
سلوط

مالک اشتر - 20 متري نظامی -
ك شهید عباس گنجی - پلاك

2(معصومه نوروزي)
آقاي برچلوآپارتمان106/9347/55

نواب - خیایان شهید صفدري -
کوچه اکبر خورشیدي - پ 48

آپارتمان46٫37٫138٫5

خانم دام باترن
(کارمند

شهرداري
منطقه)

آقاي حمیدآپارتمان46٫18138٫5نواب - خیایان شهید صفدري -



مومنی (کارمندکوچه اکبر خورشیدي - پ 48
شهرداري

منطقه)
نواب - خیایان شهید صفدري -

کوچه اکبر خورشیدي - پ 48
آپارتمان45٫99138٫5

خانم اجاق
وردي زاده

انتهاي خیابان جیحون - رنجبر 10
متري خواجه زاده پلاك 23

آپارتمان162٫584٫3

آقاي دودانگه
(کارمند

شهرداري
منطقه)

خ نواب - دامپزشکی شرقی - ك
فرهادي - ك اصفهانی - بن رضایی
مطلق - پ 19 طبقه همکف

(گوهري وثیق)

برادران صفا جوآپارتمانمشاع
از سنوات گذشته در تصرف برادران صفاجو می

باشد

خ نواب - دامپزشکی شرقی - ك
فرهادي - ك اصفهانی - بن رضایی
مطلق - پ 19 طبقه دوم (گوهري

وثیق)

آپارتمانمشاع

آقاي عبدیان
(کارمند

شهرداري
منطقه)

خ نواب - دامپزشکی شرقی - ك
فرهادي - ك اصفهانی - بن رضایی
مطلق - پ 19 طبقه سوم (گوهري

وثیق)

آپارتمانمشاع
آقاي حسینی

شیرازي

رودکی - بالاتر از کمیل - کوچه
عباسزاده - بن بست صنیعی -

پلاك 5
ملک68٫587

آقاي آبزن
(کارمند

شهرداري
تهران)

خیابان هاشمی - کوچه غفوریان -
پلاك 6 چهار طبقه

آقاي بغداديملک11070٫53
در اختیار آقاي بغدادي (ملک آقاي بغدادي به

علت اجراي طرح شهري آسیب دیده)
کارون بالاتر از هاشمی ك شهید

تقی بیگی پلاك 2/2
خانم حیدريملک96121/70

آپارتمان53٫77حسام ادین ك قهرودي پ 13

آقاي بهمن
اسدپور (کارمند

شهرداري
منطقه)

خیابان امام خمینی کوچه عسگري
پ 8

ملک63134

آقاي خانداشپور
(کارمند

شهرداري
منطقه)



خیابان خوش تقاطع نیکو- واحد
11

آقاي مجید علیآپارتمان62٫21
بابا

از سال 77 در تصرف نامبرده بوده (که البته ادعاي
مالکیت دارند ولی مستنداتی مبنی بر پرداخت
وجه به شهرداري بابت خرید ملک در مزایده وجود

ندارد)
پایگاه بسیج فلقآپارتمان7799خیابان کارون

خ مالک اشتر بین کارون و جیحون
کوچه اسلامی

مسجد ابوالفضلزمین118
سه قطعه زمین با توجه به قرارداد سازمان املاك و
مستغلات جهت بهره برداري در اختیار مسجد

ابوالفضل قرار گرفته است.

خیابان میمنت روبروي اتش نشانی
- ساختمان ترافیک

پلیس راهورآپارتمان5172000
طبقه همکف(به استثناي دو اتاق) و طبقه اول و
دوم و چهارم + 6 واحد پارکینگ در طبقه منفی

یک در اختیار پلیس راهور قرار گرفته است

80ساختمان در پارك 22 بهمن
احداث

بنا در
پارك

پلیس راهور
ساختمان داخل پارك هزار شهید احداث شده

است که در اختیار پلیس راهور قرار گرفته است

خیابان هاشمی تقاطع یادگار -
کوچه غفوریان کوچه نریمان پلاك

14 طبقه اول
آپارتمان60

خانم صدیقه
ضیائی

طی بازدید نظارت دوره اي دکتر قالیباف در سطه
منطقه مقرر شد یک واحد آپارتمان از سازمان
نوسازي به خانم صدیقه ضیائی واگذار شد که در

حال حاضر آپارتمان به نامبرده تحویل شده است

خیابان جیحون تقاطع دامپزشکی
گاراژ سلیمان جاه

قوه قضائیهزمین1095٫99

سه دانگ از شش دانگ گاراژ به مساحت 2191
متري (سهم شهرداري 1095 متر ) به سازمان
املاك و مستغلات تحویل شد و متعاقبا سازمان
املاك و مستغلات نیز زمین مذکور را به دادسرا

تحویل دادند.(سال 1394)
بزرگراه نواب- مجنمع سهیل طبقه

پنجم واحد 501
آپارتمان71

موسسه صبح
رویش

توسط سازمان املاك و مستغلات به مووسه مذکور
تحویل شده است

بزرگراه نواب- مجنمع سهیل طبقه
پنجم واحد 504

آپارتمان66٫9
موسسه قرآن و
عترت یاران

نواب صفوي

توسط سازمان املاك و مستغلات به هیئت مذکور
تحویل شده است

خ نواب - دامپزشکی شرقی - ك
فرهادي - ك اصفهانی - بن رضایی

مطلق - پ 19 طبقه اول
آپارتمانمشاع

آقاي
رجبی(کارمند

شهرداري
منطقه)

خیابان کمیل
یک اتاق

در
ساختمان

پایگاه بسیج
مقداد

خیابان عرب بوستان عرب
ساختمان قدیم شهرداري ناحیه 1

قرارگاه فتحساختمان



خیابان دعوتی روبروي موزه هفت
چنر

خانه فرهنگساختمان
اعتماد

خیاابن قزوین خیابان بنکدار
مجتمع غنی پور

اتاق در
مجتمع

غنی پور
مرکز پرتو

مغازهخیابان قزوین نبش سبحانی
مرکز کارآفرینی

میلاد قائم
خیابان کمیل غربی نبش قلیچ

خانی
ملک174/9235

موزه شهیدان
اقبالی

ساختمانخیابان کمیل بوستان رضوان
کانون پرورش

فکري کودکان

ساختمانخیابان حسام الدین خیابان ناظمی
خانه فرهنگ

حرا

 
چند نکته 

1. تاکنون با تلاش شهرداري و شوراي شهر تهران حدود 420 ملک از مجموع املاك مناطق مختلف پس گرفته شده اما جزییات آنها

 
به دلیل این که در جریان است به لحظه مشخص نیست. 

 
2. آدرس برخی املاك که در اختیار برخی نهادهاست بنا به ملاحظاتی از سوي انصاف نیوز حذف شده است. 

3. اطلاعات درون جدول عینا جدولی است که شهرداري تهران تهیه کرده و در اختیار تمام اعضاي شوراي شهر قرار گرفته است.
اطلاعاتی که در پایین این جدول می آید، نتیجه ي تحلیل و بررسی اسامی افراد یا نهادهایی است که املاك در اختیار آنهاست و بر

 
اساس اطلاعات و آگهی هاي مندرج در روزنامه ي رسمی قوه قضاییه و یا رسانه هاي قانونی استخراج شده است. 

4. در میان املاکی که در به دلایل و با کاربري هاي مختلف در اختیار کسانی، یا نهادها، یا بنیادها و خیریه ها و موسسات فرهنگی و

 
ورزشی قرار گرفته است، اسامی کسانی با سلیقه هاي سیاسی متفاوتی قرار دارند و مربوط به جناحی خاص نیست. 

منبع: انصاف نیوز



زنان روستایی و عشایري؛ ظرفیتی عظیم براي توسعه کشاورزي خانوادگی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/07/29

وزیر جهاد کشاورزي گفت: زنان روستایی و عشایري ظرفیتی عظیم براي توسعه کشاورزي خانوادگی و تحول در نظام هاي
خرد کشاورزي هستند.

وزیر جهاد کشاورزي گفت: زنان روستایی و عشایري
ظرفیتی عظیم براي توسعه کشاورزي خانوادگی و تحول در

 
نظام هاي خرد کشاورزي هستند. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از وزارت جهاد کشاورزي،
کاظم خاوازي، در مراسم روز جهانی زنان روستایی به زنان
روستایی و عشایري اظهار داشت: این روز براي ما روز
مهمی است و به ما یادآوري می کند که بیش از 10
میلیون نفر زن روستایی و عشایري داریم که از این تعداد 6
میلیون نفر میانگین سنی 18 سال دارند و پتانسیل

 
عظیمی براي توسعه کشاورزي خانوادگی هستند. 

 
وي افزود: این پتانسیل عظیم منجر به تحول در نظام هاي خرد کشاورزي خواهد شد. 

خاوازي در رابطه با تدوین برنامه هاي مرتبط با زنان روستایی و عشایري عنوان کرد: از سال 72 تاکنون برنامه هایی را براي زنان

 
روستایی و عشایري داشته ایم که یکی از این برنامه ها ظرفیت سازي و آموزش است. 

وي افزود: در سال 92 که دولت تدبیر و امید شروع به کار کرد 3 هزار نفر تسهیل گر زنان روستایی و عشایري داشتیم که کار آموزش
به قشر روستایی و عشایري را بر عهده داشتند و امروز این تعداد به 18 هزار نفر تسهیل گر رسیده است که سالانه حدود 50 هزار نفر

 
را به طور متوسط آموزش می دهند. 

وزیر جهاد کشاورزي با اشاره به نقش صندوق هاي خرد زنان در اشتغال زایی و درآمدزایی تصریح کرد: صندوق هاي خرد زنان
روستایی از 900 صندوق در سال 92 به 3600 صندوق رسیده است و این صندوق ها در اشتغالزایی و ایجاد درآمد براي زنان روستایی

 
و عشایري مؤثر بوده اند. 

 
وي افزود: با شیوع بیماري کرونا، این صندوق ها با استفاده از منابع خود شروع به تولید ماسک و توزیع در روستاها کردند. 

خاوازي با اشاره به آمار بالاي اعضاي صندوق هاي روستایی در کشورهاي مختلف گفت: در هند 124 میلیون نفر و در بنگلادش 9

 
میلیون نفر عضو صندوق هاي روستایی هستند و در ایران تاکنون 120 هزار نفر در صندوق هاي روستایی عضو شده اند. 



 
وي افزود: با مشارکت بانک ها و صندوق کارآفرینی امید می توانیم در بخش کشاورزي و اشتغال زایی تحول ایجاد کنیم. 

وزیر جهاد کشاورزي در رابطه با ایجاد بستر براي ورود زنان روستایی به مارکتینگ خاطرنشان کرد: از سال 96 با قراردادي که با
اساتید دانشگاه در زمینه کارآفرینی منعقد شد، 700 مربی براي آموزش مارکتینگ و برندسازي به روستاها فرستاده شدند که این

اقدام باعث شد امروز زنانی از دل روستاها براي عقد قرارداد با کشورهاي خارجی به عرصه بیایند.



پیشگیري براي جلوگیري از بازگشت مجدد به زندان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان گفت: با تعلیق مجازات ها و تعدیل آنها، آزادي هاي
مشروط هدفمند، علمی و کاربردي می توان از بازگشت مجدد افراد به زندان پیشگیري کرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان ، سیدمهدي قویدل، معاون پیشگیري از
وقوع جرم دادگستري کرمان در نشست تبادل نظر و برنامه
ریزي پیرامون اجراي برنامه هاي مشترك با اداره کل زندان
ها و اقدامات تامینی و تربیتی، با اشاره به اینکه در بند 5
اصل 156 به موضوع پیشگیري و اصلاح مجرمان توامان

اشاره شده است، گفت: بایستی معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان و سازمان زندان ها با

 
همفکري و هم گرایی و اتخاذ رویه واحد در بحث توانمندسازي زندانیان برنامه ریزي هدفمندي داشته باشند. 

اوافزود: تحلیل موضوعات مربوط به پرونده زندانیان و علل یابی ارتکاب جرم به درستی پیگیري و منعکس نمی شود در حالی که باید

 
این موضوعات و داده ها به مسئولان گوشزد شوند تاچاره اي اندیشیده شود. 

قویدل چرایی افزایش جمعیت کیفري را بسیار حائز اهمیت و زندان را آیینه عملکرد مسئولان و جامعه دانست و تصریح کرد: ادارات
حقوقی-قضایی، وضعی-امنیتی، فرهنگی-اجتماعی، مشارکت هاي مردمی، برنامه ریزي و اطلاع رسانی و آگاهی هاي عمومی در
معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان فعالیت می کنند و بایستی از پتانسیل کارشناسان این ادارات

 
به ویژه اداره حقوقی-قضایی براي کاهش جمعیت کیفري زندان استفاده کرد. 

او بیان کرد: همچنین از برنامه ها و گام هاي اداره فرهنگی-اجتماعی نیز در بخش مراقبت هاي پس از خروج زندانیان می توان بهره

 
برد. 

این مقام قضایی با اشاره به این که در زندان طبقه بنديِ مد نظر قانون گذار به دلایل مشکلات مختلف انجام نشده است ،گفت:
ضرورت دارد مجازات هاي جایگزین حبس بیش از پیش مورد توجه قرار گیرند و زندان فقط براي جرایم خاص در نظر گرفته شود و
این در حالی است که درگیر دور باطلی شده ایم که فرد، زندانی شده و سپس به دنبال آزادي وي هستیم، اما بعضا می توان قبل از

 
زندان رفتن افراد این اقدامات را انجام داد. 

قویدل افزود: با تعلیق مجازات ها و تعدیل آنها، آزادي هاي مشروط هدفمند، علمی و کاربردي می توان از بازگشت مجدد افراد به
زندان پیشگیري کرد، همچنین در قِبال مجرمان تصادفات نیز می توان با اعِمال یکسري محدودیت و محرومیت ها از زندانی شدن



 
افراد پیشگیري کرد. 

معاون اجتماعی و پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل استان کرمان با تاکید بر اینکه بایستی عملکرد ها به صورت خود انتقادي
باشد تصریح کرد: باید آمار هاي رسمی و صحیح در قالب یک طرح به مقامات قضایی و سایر مسئولان ذیربط ارائه شوند، ضمن اینکه
در ابتداي سال 99 دستورالعمل نحوه مشارکت نهاد هاي مردمی با قوه قضاییه ابلاغ شده است که یکی از اهداف آن اصلاح مجرمان و

 
سازمان زندان ها با آن مرتبط است، بنابراین باید چرخه حمایت از زندانیان بعد از خروج را نیز ایجاد کنیم. 

قویدل اظهار کرد: در این دستورالعمل تمام نهاد هاي مردمی، سمن ها، گروه هاي جهادي، خیران شبکه سازي و ساماندهی و هریک

 
در قالب یک موضوع فعالیت می کنند. 

او گفت: از این رو همان گونه که با استفاده از توان و ظرفیت سازمان هاي مردم نهاد همکار در موضوع اعتیاد گام برداشته ایم، می
توان از این پتانسیل در راستاي باسوادي زندانیان و مراقبت هاي پس از خروج، اشتغال، ازدواج، کارآفرینی، حمایت از خانواده هاي

 
زندانیان و ... نیز بهره برد. 

قویدل تاکید کرد: پیشنهاد می شود شیوه نامه مراقبت هاي پس از خروج زندانیان با مشارکت معاونت اجتماعی و پیشگیري از وقوع
جرم دادگستري کل استان کرمان، سازمان زندان ها و انجمن حمایت از زندانیان تدوین شود تا در خصوص آموزش زندانیان و خانواده
هاي آنان با برش هاي مختلف و تعریف پروژه و همچنین مراقبت هاي پس از خروج زندانیان به صورت هدفمند و کارشناسی اقدام

 
کرد. 

معاون دادگستري کرمان افزود: طرح نماد (نظام مراقبت اجتماعی دانش آموزان) ویژه دانش آموزان با شرایط خاص است و می توان
خانواده هاي زندانیان را از این طرح بهره مند کرد، در این طرح حمایت هاي اجتماعی پایه براي کودکان سه تا هفت سال و داراي

محتواي جداگانه و بسیار مهم در نظر گرفته شده است که می توان آن ها را براي کودکان و خانواده هاي زندانیان نیز اجرا کرد.



با همکاري هاي دانشگاه هاي کشور به سمت حل مشکلات کشور می رویم

منبع: ایسناشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون پژوهشی دانشگاه تهران به ارایه برنامه هاي دانشگاه تهران و مراکز دیگر دانشگاهی در جهت حل مشکلات کشور
پرداخت.

دکتر محمد رحیمیان امروز در آیین اختتامیه همایش
کرونا و زندگی مومنانه که به شکل مجازي در حال
برگزاري است گفت: دانشگاه تهران در برنامه ساله خود سه
هدف را برگزید. هدف اول، بین المللی سازي فعالیت ها
بود. هدف دوم، اخلاق و مسئولیت پذیري اجتماعی بود و

 
هدف سوم نیز کارآفرین کردن دانشگاه تهران بود. 

وي افزود: دانشگاه آموزشی، دانشگاه سطح اول بود و در
ادامه به دانشگاه پژوهشی مبدل شدیم و به سمت دانشگاه

کارآفرینی می رویم که در این زمینه مسئولیت هاي اجتماعی از اهمیت خاصی برخوردار است. در این عرصه دانشگاه باید براي جامعه

 
خود اثربخش باشد و دردهاي جامعه را رصد کند و جامعه را راهنمایی کند. 

معاون پژوهش دانشگاه تهران بیان کرد: سبک زندگی و چگونه زیستن در این همایش مورد توجه قرار گرفته است که در مسیر برنامه

 
هاي دانشگاه تهران است. ما به دنبال دانشگاه بی تفاوت نیستیم و باید براي سوالات جامعه پاسخ داشته باشیم. 

وي گفت: از چند سال پیش به این سوي به این نتیجه رسیدیم که اگر با دانشگاه ها و مراکز دیگر همکاري کنیم به نتایج ارزشمندي
می رسیم. در یک دوران با دانشگاه هاي دیگر رغیب بودیم ولی از این فاز عبور کردیم و به همکاري رسیدیم. بخصوص در مسایلی که
مشکلات و مسایل شبیه بهم داریم. نشست هاي روساي دانشگاه هرچند روز یک بار برگزار می شود نسبت به مسایل دانشگاه ها

 
همفکري دارند. همچنین این تعامل بین معاونت هاي دانشگاه نیز این فعالیت انجام می شود. 

رحیمیان اظهارکرد: در مسایل پژوهشی نیز همکارهاي مختلفی بین دانشگاه هاي تهران و سراسر کشور وجود دارد و خوشبختانه

 
جلسات مشورتی بین معاونان پژوهش برگزار می شود و آیین نامه هاي مختلف نیز در این زمینه برگزار می شود. 

وي افزود: پس از مدتی به این نتیجه رسیدیم که در مسایل پژوهشی نیز همکاري مستقیم انجام دهیم. برخی از طرح هاي پژوهی با
همکاري هم قرار دهیم و به همین دلیل به کنسرسیون پژوهی رسیدیم و براي اولین پروژه یک طرح از سازمان محیط زیست را

 
تحویل گرفته و به انجام رسید. طرح پایش آلودگی هاي صنایع کشور نیز در این زمینه گرفته شده و تقسیم کار شده است. 

معاون پژوهش دانشگاه تهران بیان کرد: از فاز همکاري نیز به سمت برگزاري طرح هاي مشترك رسیدیم. در مسایل و مشکلات کلی
کشور یک تقسیم کاري بین دانشگاه هاي کشور صورت گرفت و برخی از چالش هاي مهم کشور را در 5 خوشه دنبال کردیم که مورد



نظر معاون اول دولت نیز بود. خوشه اقتصاد کلان، خوشه پولی و بانکی، ارتباطات و رسانه، خوشه سرمایه اجتماعی و خوشه حقوق و
شهروندي، این پنج خوشه هستند. خوشه اول را دانشگاه تهران به عهده گرفته است. دانشگاه تهران یک کارگروه را نیز در زمینه

 
سرمایه اجتماعی که توسط دانشگاه اصفهان دنبال می شود تاسیس کرد. 

وي گفت: در دو سال گذشته تعداد بسیاري از گزارشات اقتصادي داشیم که براي مسولان کشور ارسال شد. این گزارش ها حاصل

 
تفکر اساتید دانشگاه تهران و تربیت مدرس و علامه طباطبایی و شیراز بوده است. 

رحیمیان با اشاره به ظرفیت هاي دانشگاه تهران در زمینه آزمایشی در حوزه کرونا اظهارکرد: کارگروه هاي آزمایشی و تشخیصی و

 
روش هاي درمان و تولید واکسن و آنالیز داده و هوش مصنوعی در دانشگاه تهران ایجاد شده است. 

وي افزود: در پاندمی هاي جهانی با مشکلات بسیاري از جمله نهاده هاي کشاورزي مواجه هستیم که در این زمینه نیز دانشگاه تهران

 
کارگروهایی را با همکاري مراکز دیگر فعال کرده است که در این زمینه برنامه هاي خوبی داریم. 

معاون پژوهش دانشگاه تهران بیان کرد: امروزه مردم ما در یک درصد خاصی دستورالعمل هاي بهداشتی را رعایت نمیکنند. به همین

 
دلیل قرار شد با هماهنگی وزارت بهداشت کارهایی انجام دهیم که مردم را با این پروتکل ها همراه کنیم. 

 
وي گفت: 

 
رحیمیان اظهارکرد: 

 
وي افزود: 

 
معاون پژوهش دانشگاه تهران بیان کرد: 

 
وي گفت: 

 
وي افزود: 

 
معاون پژوهش دانشگاه تهران بیان کرد: 

 
وي گفت: 

 
رحیمیان اظهارکرد: 

رحیمیان اظهارکرد:



روستاي مزج قطب تولید پیاز در شاهرود

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/07/29

امسال در شهرستان شاهرود در بیش از 310 هکتار پیاز کشت شده که از این میزان 80 درصد مربوط به روستاي مزج در
بخش بسطام است.

به گزارش خبرگزاري صداوسمیاي استان سمنان، رئیس مرکز خدمات جهاد کشاورزي کلاته هاي غربی شهرستان شاهرود گفت:
امسال در روستاي مزج 260 هکتار پیاز کشت شده است و با توجه به میانگین برداشت 70 تا 100 تن از هر هکتار پیش بینی می

 
شود در مجموع 20 هزار تن پیاز تولید شود. 

عرب انصاري افزود: امسال به دلیل بکارگیري توصیه هاي کارشناسان جهاد کشاورزي، کاهش مصرف سموم و مبارزه بیولوژیک با آفات
میانگین برداشت در هر هکتار 20 درصد افزایش یافته است به طوري که در برخی از مزارع در هر هکتار 150 تن پیاز برداشت شده

 
است. 

عرب انصاري گفت: 200 هکتار از مزارع پیاز روستاي مزج به سامانه آبیاري تحت فشار مجهز شده اند که براي اجراي این طرح به

 
ازاي هر هکتار 17 میلیون تومان تسهیلات بلاعوض دولتی به کشاورزان پرداخت شده است. 

عرب انصاري با اشاره به اشتغال زایی بالاي پیاز گفت: روستاي مزج 700 نفر جمعیت دارد، اما در فصل برداشت پیاز 800 تا 900 نفر

 
کارگر مشغول به کار می شوند که بخش عمده آن ها کراگران غیربومی هستند. 

 
به گفته عرب انصاري از کاشت تا برداشت پیاز به ازاي هر هکتار 200 نفر روز اشتغال ایجاد می شود. 

عرب انصاري اظهار داشت: امسال با توجه به قیمت 3 هزار تومانی هر کیلو پیاز و عملکرد 70 تن برداشت در هکتار 210 میلیون
تومان درآمد نصیب کشاورزان می شود که با کسر 60 میلیون تومان هزینه ها کاشت تا برداشت 150 میلیون تومان براي کشاورزي

 
باقی می ماند که نشان دهنده درآمدزایی بالاي آن است. 

عمده بذر پیاز کشت شده در شهرستان شاهرود زرگان فلات است که بازارپسندي، رنگ و خوراك بسیار مناسب و قابلیت ماندگاري

 
بالا تا پنج ماه در انبار از ویژگی هاي آن است. 

 
برداشت پیاز در شهرستان شاهرود تا اواخر آبان ماه ادامه دارد. 

{sepehr_media_5483263_400_300$}



موافقت وزارت صمت با افزایش سهم استان ایلام از تسهیلات تبصره 18

منبع: کرد پرسشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش خبرگزاري کردپرس، رزم حسینی وزیر صمت،
ضمن تشکر از زحمات و تلاش هاي استاندار ایلام و
نمایندگان استان در پیگیري مسائل و مشکلات مربوط به
استان با افزایش تسهیلات تبصره 18 استان موافقت نمود و
گفت: وزارت صمت آمادگی دارد که در جهت رونق اقتصاد

 
مرز با طرف عراقی تهاتر انجام دهد. 

وي همچنین از ابلاغ آزاد سازي معادن تاریخ گذشته استان خبر داد و گفت: در راستاي ایجاد اشتغال بیشتر با اختصاص یک شهر

 
بعنوان پایلوت اشتغال خرد در استان موافقت می شود. 

قاسم سلیمانی دشتکی نیز در این جلسه خواستار مشارکت بیشتر شرکت ها و هلدینگ هاي سرمایه گذاري وابسته به وزارت صمت در
بخش صنعت و معدن استان شد و گفت: ایلام ظرفیت هاي مهم و عمده اي در بخش صنعت و معدن دارد که با کمک و مساعدت

 
وزارتخانه صمت می توان در جهت توسعه و ایجاد اشتغال قابل توجه استان از آن استفاده کرد. 

وي در ادامه با توجه به ظرفیت هاي ویژه مرز و امکان توسعه صادرات به کشور عراق خواستار تسریع در ایجاد منطقه آزاد تجاري
مهران و پاي کار آمدن طرف عراقی براي فعال سازي بازارچه هاي مرزي شد و گفت: در حال حاضر با فراهم شدن مقدمات ایجاد دو
شهرك تخصصی صنایع پایین دستی توسط بخش خصوصی و دولتی در استان امیدواریم که با فعال سازي بازارچه هاي مرزي استان،
ایجاد منطقه آزاد تجاري مهران و گشایش هاي بیشتر در مراودات اقتصادي با کشور عراق مسیر شکوفایی صنعتی در استان و کشور

 
بیش از پیش تقویت شود. 

سلیمانی دشتکی در ادامه خواستار تسریع در پرداخت تسهیلات بند الف تبصره 18 به منظور تامین تسهیلات یارانه دار به بخش
صنعت و معدن شد و گفت: همچنین خواستار اختصاص اعتبار از محل سهم مصرف نشده سایر استان ها به استان در جهت ایجاد

 
تسهیل در رفع موانع تولید استان هستیم. 

وي در ادامه با اشاره به تفاهم نامه با ایدرو و ایمیدرو گفت: در خصوص ایدرو متناسب با سهم مشارکت بخش خصوصی اقدام به تامین

 
مالی بخش ریالی طرح انجام شود. 

استاندار ایلام در ادامه خواستار تزریق اعتبار به طرح فیلتر آب ممبران شد و گفت: امیدواریم با کمک و مساعدت وزارتخانه بتوانیم این

 
طرح را در نیمه اول سال آینده به بهره برداري برسانیم. 



وي در ادامه خواستار اجراي خط انتقال خوراك شرکت پتروشیمی دره شهر با استفاده از حریم خطوط لوله نفت مربوط به وزارت نفت

 
شد و گفت: این مهم موجب تسریع در اجراي پروژه و کاهش هزینه ها خواهد شد. 

نماینده عالی دولت در استان در ادامه پیگیر تفاهم نامه هاي ایجاد شده با وزیر وقت صمت شد و خواستار اجرایی نمودن مفاد این

 
توافقنامه ها شد. 

وي همچنین خواستار ترزیق اعتبار لازم براي طرح ها و پروژه هاي نیمه تمام استان در حوزه صنعت چون سیمان دهلران و ...
همچنین افزایش سهمیه خوراکی و مصرفی استان شد.



بررسی موضوع مهاجرت نخبگان در میزگرد سعادت آباد+فایل صوتی
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امیرابراهیم رسولی مشاور رئیس مجلس شوراي اسلامی و حسن سالاریه معاون آینده سازان بنیاد ملی نخبگان و عضو هیئت
علمی دانشگاه شریف در ارتباط تلفنی با برنامه سعادت آباد درباره مهاجرت نخبگان گفتگو کردند.

 
بررسی موضوع مهاجرت نخبگان در میزگرد سعادت آباد+فایل صوتی 

امیرابراهیم رسولی مشاور رئیس مجلس شوراي اسلامی و حسن سالاریه معاون آینده سازان بنیاد ملی نخبگان و عضو هیئت علمی

 
دانشگاه شریف در ارتباط تلفنی با برنامه سعادت آباد درباره مهاجرت نخبگان گفتگو کردند. 

 
امکانات رفاهی، یکی از علل مهاجرت نخبگان 

رسولی مشاور رئیس مجلس شوراي اسلامی در گفتگو با سعادت آباد گفت: ما در خصوص قانون گذاري و سیاستگذاري چیزي کم
نداریم و مشکل اصلی شکاف عمیق بین نظر و عمل است. بخشی از این اتفاقات به دلیل وجود تحریم هاي ظالمانه است؛ اما این
مسئله نباید به بهانه تبدیل شود. در ابتدا باید به یک سوال اصلی پاسخ دهیم و سوال این است که چرا یک جوان ایرانی اقدام به

 
مهاجرت می کند؟. اگر امکانات رفاهی لازم براي یک جوان فراهم باشد دیگر دلیلی براي مهاجرت وجود ندارد. 

 
نخبگان احساس می کنند در کشور موثر نیستند 

سالاریه معاون آینده سازان بنیاد ملی نخبگان دیگر مهمان تلفنی این برنامه در این خصوص افزود: پژوهش هاي متعددي بر روي
مهاجران و افرادي که به کشور بازگشتند صورت گرفته است و متوجه شدیم که ریشه علت مهاجرت نخبگان، مسائل رفاهی نیست و
در واقع مسائل رفاهی، تابع مشکلات دیگري است. علت اصلی مهاجرت نخبگان نیاز به اثربخشی مثبت و مثمر ثمر واقع شدن است.
نیاز یک دانش آموخته، اثربخشی در حیطه تحصیلش است. کشور ما سالیان سال از طریق فروش منابع زیرزمینی خدادادي کسب
درآمد می کرد و این اتفاق از رساندن این منابع به ارزش افزوده جلوگیري کرده است. لذا این تصور برداشت می شود که نیاز خاصی

 
به یک فرد نخبه در این کشور وجود ندارد. 

وي با اشاره به بی توجه بودن دانشگاه ها به حوزه نظریه پردازي اظهار داشت: دانشگاههاي ما دیگر به آموزش نخبگان و اصلاح افکار
نمی پردازند و دانشگاه ها در واقع وسیله اي براي پز دادن شدند. اصلاح این شرایط نیازمند سال هاي طولانی است و ما نمی توانیم
ظرفیت پر توان مملکت را تا زمان اصلاح این شرایط منتظر بگذاریم. در نتیجه اقدام به تاسیس بنیاد ملی نخبگان کردیم تا این روند

 
را تسریع کنیم. 

 
ریشه مهاجرت نخبگان، ضعف مدیریتی است 

رسولی مشاور رئیس مجلس شوراي اسلامی در بخشی دیگر از میزگرد سعادت آباد در گفتگو با امیرحسین راسخ و در رابطه با بنیاد
ملی نخبگان گفت: این بنیاد از امکانات ویژه اي برخوردار است؛ اما لازم به ذکر است گاهی اوقات موازي کاري بر مشکلات می افزاید.
به نظر می رسد که علیرغم تلاش هاي صورت گرفته، نتیجه اي حاصل نمی شود و مشکل ما در حقیقت ضعف مدیریتی است. ما باید
اقدام به جمع آوري پتانسیل کشور در یک نقطه کنیم و وضعیت اجرایی را سامان دهیم؛ اما با همه این تفاسیر نمی توان شرایط



رفاهی را از قلم انداخت. یک نخبه نمی تواند مسیر خود را با دغدغه هاي روحی و نیازهاي متعدد ادامه دهد. ما نیازمند یک نگاه چند

 
وجهی هستیم. 

 
رشته هاي فنی و مهندسی بیشترین آمار مهاجرت را دارد 

سالاریه عضو هیئت علمی دانشگاه شریف با اشاره به آمار خروج تحصیلکردگان از کشور گفت: بیشترین آمار مهاجرت در ایران متعلق
به رشته هاي فنی و مهندسی است و در بین دانشجویان برتر در رشته هاي پرطرفدار شاهد خروج 60 درصد از این افراد هستیم و این
آمار در دانشجویان با معدل هاي پایین تر کمتر است .در شش سال اخیر شاهد کاهش مهاجرت ها بودیم که ریشه این رویه عموماً در

 
اشتغال زایی است. 

مخاطبان در سرتاسر دنیا از طریق وب سایتWWW.RADIOTEHRAN.IR ضمن استفاده از پخش زنده شبکه، در جریان

 
آخرین خبرهاي رادیو تهران قرار بگیرید. 

 
ما را در اینستاگرام و دیگر شبکه هاي اجتماعی با شناسه Tehraan360@ پیدا و همراهی کنید. 

 
همچنین علاقه مندان می توانند برنامه هاي رادیو تهران را از اپلیکیشن ایران صدا دریافت کنند. 

 
#تهران 360 

 
#تهران360 

 
#تهران_360 

 
 tehran360#

 
 tehran_360#

 
 tehraan360#
tehraan_360#



ایجاد شهرك تخصصی خرما نیاز دشتستان
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نخل درخت مقاوم و سودمند مناطق گرمسیري است که بهره برداري بهینه از آن می تواند بخش عمده اي از نیازهاي زندگی
و اقتصاد نخلداران را تامین و درآمدزایی و اشتغال مطلوبی براي آنان ایجاد کند.

نخل درخت مقاوم و سودمند مناطق گرمسیري است که
بهره برداري بهینه از آن می تواند بخش عمده اي از
نیازهاي زندگی و اقتصاد نخلداران را تامین و درآمدزایی و

 
اشتغال مطلوبی براي آنان ایجاد کند. 

در استان بوشهر نخلستان ها ظرفیت بزرگی در زمینه رونق
اقتصادي بویژه در دشتستان است زیرا درخت نخل در همه
فصل هاي سال ظرفیت اشتغال و درآمد زایی دارد و بخش
عمده اي از جمعیت این شهرستان از طریق پرورش این

 
درخت و تولید خرما امرار معاش می کنند. 

علاوه بر خرما و شیره آن که آخرین محصول این درختان
شیرین بار است، فروش میوهاي خارك و رطب نخیلات نیز

 
در مراحل پیش از رسیدن خرما درآمدي نصیب باغ داران و دیگر فعالان مرتبط با این محصول می کند. 

در اواخر فصل زمستان و اوایل بهار نیز نخلداران با فروش پنیر درختانی که در باغ ها اضافی است و یا باردهی مناسب را ندارند، کسب
درآمد می کنند، همچنین امروز از الیاف و برگ و پوشال درخت نخل نیز در صنایع دستی حصیر بافی و تولید نئوپان استفاده می شود

 
که دست بافته هاي حصیري صنعتگران از مشتریان زیادي برخوردار است. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی نیز گفت: اصلی ترین راه حل مساله بیکاري و ایجاد اشتغال تولید است و در تولید

 
نیز بزرگترین معضل در کشور خام فروشی است. 

ابراهیم رضایی افزود: نباید محصولات کشاورزي را بصورت خام و به شکل اولیه بفروش رساند زیرا این امر باعث ضرر کشاورز است و

 
کمترین سوددهی را دارد. 

وي یادآورشد: تجربه نشان داده که ایجاد صنایع وابسته به کشاورزي می تواند افزون بر افزایش ارزش افزوده، اقتصاد را نیز رونق بخشد

 
و اشتغال پایدار ایجاد کند. 

رضایی اضافه کرد: در دشتستان نیز که محصول اصلی کشاورزي آن خرما است باید اقداماتی در این زمینه ایجاد شهرك تخصصی این
محصول براي توسعه صنایع نگهداري، تبدیلی، تکمیلی و فرآوري ایجاد شود که هم ارزش افزوده براي تولید کننده داشته باشد و هم



 
اشتغال پایدار جوانان با تکیه به ظرفیت اصلی این شهرستان محقق شود. 

رضایی تصریح کرد: یکی از مشکلات نخلداران در حوزه صادرات بحث عوارض خرما بود که با مذاکراتی که با مسئولان مربوطه در
وزارت اقتصاد و بانک مرکزي انجام گرفت این عوارض که در سال گذشته باعث متضرر شدن صادرکنندگان شده بود در سال جاري

 
برداشته شده است. 

 
حمایت از توسعه صنایع فراوري لازمه رونق اشتغال و بازار خرما 

فرآوري، به معناي ایجاد تغییر در یک ماده و تبدیل آن به محصولات دیگر است که این فرایند در خرما با دو هدف تبدیل کردن آن به
یک محصول باارزش بیشتر و افزایش ماندگاري آن به صورت سنتی و صنعتی انجام می شود که در این شیوه می توان با تنوع

 
بخشیدن باعث گسترش بازار مصرفی این محصول و جذب طیف گسترده اي از مصرف کنندگان شد. 

اما آنچه امروز در ارتباط با خرما کمبود آن در شهرستان دشتستان بشدت احساس می شود و باعث شده تا در مقاطعی که صادرات
خرما کاهش می یابد بخش عمده اي از محصول روي دست باغ داران و فعالان این بخش بماند و یا بر اثر کاهش قیمت آن زیان

 
هنگفتی متوجه آنان شود، صنایع فرآوري این محصول است. 

توسعه صنایع تبدیلی و فرآوري مرتبط با خرما در شهرستان دشتستان و جلوگیري از خام فروشی آن افزایش صادرات و اشتغال پایدار
جوانان بومی را رقم خواهد زد که لازمه این مهم توجه ویژه به نخیلات و خرما به عنوان یک ثروت و ظرفیت با ارزش افزوده بالا است

 
زیرا از لحاظ کاربري هاي مختلف آن هیچ مواد دور ریختنی ندارد و می تواند به صنعتی سودآور و اشتغال زا تبدیل شود. 

پیشرفت اقتصادي هر منطقه نیازمند حمایت و پشتیبانی همگانی از محصولات داخلی است زیرا در صورت بی توجهی به این مهم
رکود اقتصادي و ورشکستی تولیدکنندگان داخلی را منجر خواهد شد و از آنجایی که شهرستان دشتستان سهمی مهم در تولید و
صادرات خرماي کشور را به خود اختصاص داده بدون شک سرمایه گذاري و حمایت و پشتیبانی از کارگاه هاي بسته بندي، کارخانه

 
هاي فرآوري و صنایع تبدیلی این محصول رونق اقتصادي، ارزآوري بالا و اشتغال پایدار را بدنبال خواهد داشت. 

از جمله فرآورده هاي خرما، می توان به محصولاتی مانند شیره، سرکه، کارامل، قند مایع، عسل، خمیر خرما (براي تهیه شیرینی و
بیسکوئیت و رولت)، شهد، کرم، مخمرهاي خوراکی، آرد هسته خرما، سس، کمپوت، لواشک، الکل، ترشی، بستنی و حلواي خرما را نام

 
برد. 

از آنجایی که خام فروشی امروزه به عنوان مانعی بزرگ بر سر راه رونق اقتصادي معرفی می شود و رهبر معظم انقلاب در نشست
تصویري با هیات دولت در بخشی از سخنانشان درباره مسائل اقتصاد کشور، به موضوع «خام فروشی و صادرات فله اي مواد خام اشاره
کردند و گفتند: خام فروشی در سنگ هاي معدنی قیمتی و فرآوري آنها در خارج و بازگرداندن به کشور با چندین برابر قیمت، فروش
خاك جزیره هرمز، فرآوري نشدن زعفران جنوب خراسان و خرماي مناطق گرمسیري از جمله مواردي است که نشان می دهد باید در

 
این زمینه کار جدي صورت گیرد"". 

مدیر تولید شرکت تعاونی شیره گیري خرما در دشتستان که هم اکنون براي 56 نفر بصورت مستقیم و غیر مستقیم ایجاد اشتغال
کرده است گفت: این شرکت در سال 84 تولید شکلات خرمایی درجه یک فرآوري شده با مغز بادام، گردو، پسته و ساده را آغاز کرد

 
که اکنون علاوه بر تامین مصرف بازار داخلی سالانه 100تن شکلات صادر می کند. 



عابدي ادامه داد: بیش از 80 درصد محصولات بسته بندي شده این شرکت به کشورهاي ارمنستان، قزاقستان، ازبکستان، قرقیزستان،

 
اکراین، روسیه و قطر صادر می شود. 

این جوان تولید کننده کارآفرین اظهارداشت: درکشورهاي توسعه یافته تولید و فروش محصول به روش هاي سنتی منسوخ شده و باید
با علم و فناوري و بهره گیري از صنایع تبدیلی و شیوه هاي نوین تولید با کیفیت، متنوع، شیک و مشتري پسند عرضه کرد تا در

 
بازارها قادر به رقابت باشد. 

وي ادامه داد: در دشتستان کارگاه هاي بسته بندي سنتی و صنعتی زیادي وجود دارد و جوانان مستعد و جویاي کار هم فراوان
هستند که با هدایت و حمایت آنها به سمت فرآوري محصول خرما هم رونق تولید رقم می خورد و هم زمینه اشتغال پایدار براي آنها

 
در شهر خود بدون نیاز به مهاجرت به دیگر نقاط کشور فراهم می شود. 

این کارآفرین جوان با اشاره به اینکه چندین کارگاه تبدیلی در شهرستان بدلیل مشکلات مالی تعطیل شده اند اضافه کرد: در این
شهرستان تولید کننده اي هست که از هسته خرما قهوه تولید می کند ولی بدلیل مشکلات پیش روي تولید هنوز موفق به راه اندازي

 
کارخانه آن نشده است. 

عابدي ادامه داد: دولت در چند بخش از جمله حمایت مالی و بانکی و اطلاع رسانی می تواند به تولید کننده ها کمک کند تا دیگر
شاهد صادرات و خام فروشی خرما به خارج و بازگشت آن به عنوان محصول فرآوري شده با برند خارجی و قیمت بالا به کشور نباشیم.

این جوان دشتستانی اضافه کرد: اکنون بانک ها به جاي اینکه کارگشا و عامل توسعه باشند و در امر تولید تسهیل گري کنند فقط
چوب لاي چرخ تولید کننده و صنعتگر می گذارند و با سودهاي کلان اجازه رشد به شرکت ها و صاحبان صنایع و کارآفرینان نمی

 
دهند. 

باغدار و تاجر خرماي منطقه وحدتیه شهرستان دشتستان که خرماي تولیدي باغ خود و دیگر باغداران را خریداري و بسته بندي می
کند گفت: هم اینک همه خرماي تولیدي و خرید از کشاورزان به صورت خام در بسته بندي به بازار دیگر استان ها و مقداري از آن

 
نیز به کشور روسیه ارسال می شود. 

اسماعیل پور افرود: اگر دولت حمایت کند و تسهیلات مناسبی در اختیار ما بگذارد این ظرفیت وجود دارد که با استقرار دستگاه هاي

 
شست وشو دهنده، سایزبندي و بسته بندي استاندارد بهترین محصول را به دست مصرف کننده برسانیم. 

اسماعیل پور ادامه داد: اکنون حتی خرماهاي درجه 3و 4 تولید استان بوشهر در کشورهاي روسیه، کانادا و ترکیه فرآوري شده و

 
تبدیل به انواع مواد غذایی با ارزش و مشتري پسند می شود. 

یکی دیگر از فعالان عرصه خرما در شهرك صنعتی برازجان که از سال 82 با شرکت بسته بندي و صادرات خرما با ظرفیت 2 هزار تن
فعالیت خود را آغاز کرده است، اظهارداشت: همه کارها و مراحل خرید خرما، نگهداري، بسته بندي و صادرات نیاز به سرمایه در
گردش دارد و با توجه به مشکلات اقتصادي موجود دولت براي ادامه کار باید فعالان عرصه اقتصادي بویژه حوزه کشاورزي را حمایت

 
کند. 



ابراهیم زکی که 30 نفر را در کارگاه خود بصورت مستقیم مشغول بکار کرده است ادامه داد: اکنون از 50 درصد ظرفیت اسمی این

 
کارگاه استفاده می شود که در صورت کاهش مشکلات پیش روي آن را توسعه خواهیم داد. 

 
ظرفیت استان بوشهر براي افزایش چند برابري صنایع تبدیلی خرما 

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر در این زمینه اظهار داشت:در زمان حاضر وجود
70هزار تن ظرفیت کارگاه هاي بسته بندي سنتی و صنعتی و 65هزارتن ظرفیت سردخانه اي در شهرستان دشتستان متناسب با

 
مقدار محصول تولیدي شهرستان براي حفظ کیفیت و عرضه استاندارد خرما وجود دارد. 

ابوالقاسم محمدزاده افزود: در سال 97که اوج قیمت و رونق بازار صادرات خرما بود 330هزارتن خرما از کشور صادر شد که 37هزار

 
تن آن بصورت مستقیم و غیرمستقیم توسط صادرکنندگان استان بوشهر صورت گرفت. 

وي با اشاره به اینکه در زمان حاضر حوزه صادرات خرماي ایران به کشورهاي هندوستان، اندونزي، مالزي، اکراین و پاکستان گسترش
یافته است افزود: محصول خرماي دشتستان به لحاظ بالا بودن کیفیت و مشتري پسندي بیشتر بصورت تازه خوري مصرف می شود به

 
همین دلیل 90 درصد این صادرات بصورت خام فروشی است. 

محمدزاده توسعه صنایع تبدیلی و فرآوري را عامل افزایش ارزش افزوده، ایجاد زنجیره بعد از خرما و فروش چند برابر قیمت محصول
دانست و گفت: اگر امروز 30هزار نفر بطور غیرمستقیم و هفت هزار نفر مستقیم در حوزه خرما در استان بوشهر مشغول بکار هستند

 
این صنایع زمینه اشتغال پایدار افراد بیشتري را فراهم خواهد کرد. 

 
وي ادامه داد: در زمان حاضر 13 واحد تبدیلی و فرآوري خرما در استان بوشهر فعال است که می تواند تا چند برابر افزایش یابد. 

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر اضافه کرد: هم اکنون بخشی از خرماي استان بوشهر نیز در سایر نقاط کشور از
جمله استان هاي آذربایجان شرقی، تهران و اصفهان بصورت خام یا فرآوري شده روانه بازارهاي داخلی و خارجی می شود که از جمله

 
تولیدات این استان ها می توان به شیره خرما، قندمایع، کلوچه و خمیر خرما اشاره کرد. 

 
ضرورت کوتاه کردن دست واسطه ها از خرماي دشتستان 

مدیر جهاد کشاورزي دشتستان گفت: از مجموع 160هزار تن خرماي تولیدي استان بوشهر 120 هزار تن در شهرستان دشتستان

 
تولید می شود. 

منوچهر نوذري اضافه کرد: چهار میلیون اصله نخل در بخش هاي مختلف این شهرستان وجود دارد که برداشت خرماي مرغوب آنها از

 
نیمه اول شهریورماه آغاز و تا پایان آبان ماه ادامه دارد. 

تا دو دهه قبل وضعیت بازار خرما به این شکل بود که تجار و حتی خرده فروش ها از استان هاي مختلف براي خرید مستقیم محصول
از کشاورزان به استان بوشهر سفر می کردند این موضوع باعث می شد که نخلدار بدون واسطه محصولش را عرضه بازار کند اما هم
اینک افراد معدودي از اهالی استان به عنوان واسطه، خرما را از نخلداران خرید و براي تاجر یا خرده فروش دیگر استان ها ارسال می

 
کنند. 



این امر باعث شده تا قدرت واسطه ها براي تعیین خرید بر زور کشاورزان بچربد و در عمل مدیریت خرید در دست آنها باشد که این
موضوع باعث شده تا نه تنها نخلدار بلکه مصرف کننده نیز زیان ببیند زیرا وقتی خرما توسط واسطه خرید شد وي به هر قیمتی

 
خواست آنرا وارد بازار مصرف می کند. 

هرچند دولت براي حمایت از نخلداران خرما را با نرخ تضمینی می خرد اما قیمت هاي اعلام شده توسط جهاد کشاورزي به عنوان یک

 
اهرم حمایتی است و جوابگوي هزینه ها نیست. 

اقدام بسیار خوب دولت در پرداخت تسهیلات ارزان قیمت براي ایجاد و توسعه سردخانه در چند سال اخیر نقشی مهم در مدیریت
عرضه محصول خرما به بازار داشته است که اگر این سیاست در زمینه صنایع فراوري نیز محقق شود بدون شک افزون بر ایجاد

 
اشتغال براي کشاورزان زمینه بهره وري بیشتر از این محصول استراتژیک را نیز فراهم خواهد کرد. 

این درحالی است که هم اینک بیش از 90درصد خرماي تولیدي دشتستان به صورت خام بدون فراوري در قالب خارك، رطب و خرما
روانه بازار مصرف می شود نخلداران هرساله با نگرانی هاي زیادي در مورد وضعیت بازار فروش دسترنج خود روبرو هستند طوریکه اگر
محصول خرماي برداشت سال زراعی جاري آنها بدلیل کسادي بازار فروش نرفت این موضوع در فروش و قیمت محصول سال زراعی

بعدي نیز تاثیرمنفی دارد./ ایرنا



11هزار میلیارد ریال تسهیلات در واحدهاي تولیدي قم

منبع: تابناكشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/07/29

 
11هزار میلیارد ریال تسهیلات در واحدهاي تولیدي قم 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم گفت: بر اساس راهبردهاي تعیین شده درسال جهش تولید 11 هزار میلیارد ریال تسهیلات

 
در اختیار واحدهاي صنعتی و تولیدي فعال در استان قرار می گیرد. 

به گزارش تابناك قم، محمود سیجانی بیان کرد: این تسهیلات در قالب کمک به تامین سرمایه در گردش و سرمایه ثابت موردنیاز

 
تولیدکنندگان و همچنین بازسازي و نوسازي واحدهاي صنعتی به بهره برداران متقاضی پرداخت می شود. 

وي افزود: مشارکت و همراهی کامل بانک هاي عامل استان در اعطاي تسهیلات و قبول مدارك و اسناد ضمانت ارائه شده توسط

 
متقاضیان در اجراي موفق پرداخت ها از اهمیت ویژه اي برخوردار است. 

وي ادامه داد: حمایت از تولیدکنندگان و پرداخت تسهیلات موردنیاز به ایشان در شرایط کنونی عامل مهمی براي کاهش فشارهاي

 
اقتصادي ناشی از تحریم هاي ظالمانه است. 

سیجانی گفت: صنعت قم باوجود شرایط تحریم، روند رو به رشدي دارد و بسیاري از واحدهاي صنعتی فعال در استان با تلاش فراوان
توانسته اند نیاز خود به مواد اولیه و تجهیزات را داخلی سازي کنند و یا آن را از طریق شرکت هاي ایرانی تامین نمایند تا سطح

 
تولیدشان حفظ شود. 

وي بیان کرد: تلاش ما این است که با تشکیل منظم جلسات ستاد تسهیل و رونق تولید استان و بررسی میدانی مشکلات

 
تولیدکنندگان، شرایط براي فعالیت ایشان بیش ازپیش مهیا و قم به کانون جذب سرمایه گذاران تبدیل شود. 

بر اساس آمار حجم سرمایه گذاري انجام شده براي واحدهاي صنعتی استان قم فراتر از 51 هزار میلیارد ریال است که با این حجم از
سرمایه گذاري صورت گرفته در حدود 2هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدي استان براي بیش از 57 هزار تن فرصت اشتغال ایجادشده
است؛ همچنین قم داراي هفت شهرك صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمودآباد، ثامن الائمه (ع) - قنوات - و
فناوري اطلاعات و ارتباطات (I.C.T) و چهار ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هرکدام از آن ها موقعیت

ممتازي براي توسعه اشتغال دارد.



به کارگیري دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است

منبع: تین نیوزشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل ایزوایکو گفت: به کارگیري از دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است و قطعا در همکاري با صنعت
گردشگري می توانیم پیشرفت هایی را در بخش هاي مختلف اشتغال و اقتصاد رقم بزنیم.

تین نیوز مدیرعامل ایزوایکو گفت: به کارگیري از دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است و قطعا در همکاري با

 
صنعت گردشگري می توانیم پیشرفت هایی را در بخش هاي مختلف اشتغال و اقتصاد رقم بزنیم. 

به گزارش تین نیوز به نقل از ایسنا، حمید رضاییان اصل صبح امروز(29 مهرماه) در دیدار با مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی استان هرمزگان، افزود: تعامل ایزوایکو و گردشگري قطعا" می تواند نوید بخش دستاوردهاي بزرگی در حوزه ي صنایع

 
دریایی و گردشگري باشد و در نتیجه با این هم افزایی شاهد پیشرفت در این حوزه ها خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه این مجموعه داراي ظرفیت هاي مطلوبی است که می توان برنامه هاي اجرا نشده با محوریت علمی و گردشگري
دریایی را با خلاقیت در راستاي پیشرفت صنعت دریایی و گردشگري پیش برد، تصریح کرد: باید نیازها را شناسایی کنیم و در راستاي
توانمندي ها قدم برداریم چرا که صنعت دریایی و گردشگري دو مقوله ي جدایی ناپذیرند که در کنار هم دستاوردهاي خارق العاده اي

 
را رقم خواهند زد. 

رضاییان اصل اضافه کرد: در حال حاضر ایزوایکو بر پایه ي مهارت، تخصص، دانش و هم افزایی براي پیشرفت صنعت دریایی تلاش می

 
کند و با ایجاد فضاي همدلی در راه بالندگی و افزایش بهره وري گام هاي مؤثري را بر می دارد و این مسیر ادامه خواهد داشت. 

وي ادامه داد: ایزوایکو با ساخت شناورهاي تفریحی، بارج، اسکله هاي تفریحی و مسافري و رستوران دریایی می تواند نقش موثري را
در گسترش و پیشرفت گردشگري هرمزگان و سایر استان هاي کشور ایفا کند و اگر سرمایه گذاري در بخش گردشگري به سمت

 
صنعت دریا سوق داده شود قطعا" به دستاوردهاي بزرگی دست خواهیم یافت. 

مدیرعامل ایزوایکو خاطرنشان کرد: به کارگیري از دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است و قطعا در همکاري با صنعت

 
گردشگري می توانیم پیشرفت هایی را در بخش هاي مختلف اشتغال و اقتصاد رقم بزنیم. 

همچنین مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان هرمزگان، با تاکید بر اینکه سرمایه گذاران را به سمتی که
پیشرفت صنعت دریایی محقق می شود سوق دهیم، گفت: با رونق و راه اندازي مسیر دریایی قشم-لارك می توانیم با ایده هاي نوین

 
سرمایه گذارهاي بیشتري را جذب کنیم تا صنعت در همین راه متناسب با نیازهاي گردشگري و صنعت دریایی پیش برود. 

رضا برومند اظهار کرد: با هم افزایی مجموعه ایزوایکو، بنادر و دریانوردي و میراث فرهنگی و گردشگري می توانیم ظرفیت هاي مغفول
مانده را احیا کنیم اما خوشبختانه رویکردها نسبت به کشتی سازي و صنایع فراساحل ایران با وجود نیروهاي متخصص و ماندگار بومی

 
تغییر یافته و موفق شده است افتخارات صنعت دریایی را روز به روز ارتقا دهد. 



وي اضافه کرد: براي جذب سرمایه گذاران بیشتر تیم هایی را تشکیل داده ایم تا پهنه هاي مستعد گردشگري در تمام سواحل استان

 
هرمزگان را شناسایی و تعریف کنند تا انتخاب و کار سرمایه گذار براي اخذ مجوز و سرمایه گذاري آسان تر شود. 

برومند در پایان گفت: باید با هم اندیشی و هم افزایی بیشتر زمینه ساز صنعت دریایی نوین و گردشگري هاي خاص متناسب با

 
متدهاي روز دنیا براي جذب گردشگر و سرمایه گذار به هرمزگان باشیم. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



براي بازگشایی تالار هاي عروسی طرقبه شاندیز منتظر پاسخ استانداري هستیم

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/07/29

فرماندار بینالود (طرقبه شاندیز) گفت: با ارسال درخواستی به استانداري خراسان رضوي، خواستار تدوین شیوه نامه هاي
بهداشتی جدید براي بازگشایی تالار هاي عروسی در این شهرستان هستیم.

به گزارش شهرآرانیوز، سید حسن حسینی افزود: با توجه به اتمام عزاداري هاي ماه صفر و شروع فصل برگزاري مجالس عروسی،
تالار هاي عروسی شهرستان همچنان بسته است، اما معتقدیم با تداوم این وضع، برخی با اقدامات زیرزمینی جشن ها را در باغ ها و

 
تالار ها به صورت مخفیانه و به دور از نظارت هاي بهداشتی برگزار می کنند. 

وي ادامه داد: بازگشایی مجدد تالار ها به خاطر حفظ اشتغال این صنف و رعایت موازین بهداشتی منطبق با شیوع کرونا درخواست

 
اصلی اتحادیه تالاردار هاي شهرستان است. 

فرماندار بینالود گفت: 80 تالار عروسی به صورت رسمی در این شهرستان فعالیت دارند و این اتحادیه قول داده در صورت بازگشایی

 
تالارها، شیوه نامه هاي بهداشتی ابلاغی به صورت کامل رعایت شود. 

 
وي افزود: به خاطر تردد زیاد بین دو شهرستان مشهد و بینالود وضعیت شیوع کرونا در طرقبه شاندیز هم قرمز و بحرانی است. 

حسینی ادامه داد: براساس آمار دستگاه هاي خدماتی شمار ساکنین این شهرستان حدود 80 هزار نفر است که این تعداد در دو شهر
طرقبه و شاندیز و 40 روستاي داراي دهیاري سکونت دارند، همچنین در مجموع، 15 آبادي طرقبه شاندیز، روستاي هدف گردشگري

 
محسوب شده و ییلاقی و گردشگرپذیر هستند. 

منبع: ایرنا



نقش توسعه انرژي هاي تجدیدپذیر در فقرزدایی از مناطق محروم

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/07/29

فصل اقتصاد - تهران -ایرنا - توسعه مناطق محروم و کمتر برخوردار همواره یکی از اهداف دولت به شمار می رود، در این
میان یکی از راهکارهایی که می تواند این هدف را محقق کرده و به فقرزدایی از این مناطق کمک کند استفاده از انرژي هاي

تجدیدپذیر به ویژه در مناطقی است که در سال هاي اخیر دچار خشکسالی بوده اند.

فصل اقتصاد - تهران - توسعه مناطق محروم و کمتر
برخوردار همواره یکی از اهداف دولت به شمار می رود، در
این میان یکی از راهکارهایی که می تواند این هدف را
محقق کرده و به فقرزدایی از این مناطق کمک کند
استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر به ویژه در مناطقی است

 
که در سال هاي اخیر دچار خشکسالی بوده اند. 

یکی از مهمترین اهداف کلان توسعه، رشد اقتصادي، ایجاد
رفاه اجتماعی و افزایش درآمد سرانه مردم و کاهش بیکاري به شمار می رود و در این راستا، از برنامه هاي دولت، توجه به مناطق

 
محروم و کمتر برخوردار است. 

به نظر یکی از راهکارهایی که می تواند محرومیت را از این مناطق زدوده و رفاه اجتماعی در این مناطق را بالا ببرد توجه به توسعه

 
انرژي هاي تجدیدپذیر است که نقش مهمی در فقرزدایی دارد. 

اما ظرفیت کشورمان براي استفاده از انرژي هاي تجدیدپذیر چیست و چگونه می توان از آن براي رفع محرومیت در مناطق محروم و

 
کمتر توسعه یافته بهره جست؟ 

ایران از جمله کشورهایی است که قابلیت بالایی براي استفاده از انرژي خورشیدي دارد. داشتن نواحی بیابانی با شدت تابش بالا و
روزهاي آفتابی قابل توجه در طول سال (حدود 300 روز آفتابی)، فرصتی ارزشمند بوجود آورده است تا با برنامه  ریزي دقیق بتوان

 
سهم تولید برق از منابع تجدیدپذیر را در کشور به مرور افزایش داد. 

براساس بررسی هاي انجام شده، بخش هاي محروم کشور که درگیر خشکسالی بوده و توان کشاورزي شان کاهش یافته، به لحاظ

 
برخورداري از تابش انرژي خورشید از ظرفیت بالاتري بهره مند هستند. 

مناطق محروم و کمتر توسعه یافته در کشور براساس شاخص  هاي محیطی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصادي و زیربنایی، شناسایی و در
رده  بندي با شاخص  هاي ترکیبی کلی (شامل 49 شاخص) به مناطق با محرومیت بسیار زیاد، زیاد، متوسط، کم، خیلی کم و کمترین

 
میزان محرومیت تقسیم  بندي می  شوند. 

بر این اساس از میان 564 بخش کشور، 10 بخش محرومیت بسیار زیاد (1.8 درصد)، 69 بخش محرومیت زیاد (12.2درصد)، 356
بخش محرومیت متوسط (63.1 درصد)، 122 بخش محرومیت کم (21.6درصد)، 4 بخش محرومیت خیلی کم (0.7درصد) و 3 بخش

 
کمترین میزان محرومیت (0.5درصد) را دارند. 

از سویی دیگر براساس گزارش سازمان هواشناسی کشور در مرداد 97 بیش از 98 درصد از مساحت کشور (دوره ده ساله تا پایان
مرداد ماه97)، با خشکسالی بلندمدت (خشکسالی  هاي کشاورزي) مواجه بوده است. بر این اساس، استان  هاي البرز، ایلام، بوشهر،
خراسان جنوبی، زنجان، سیستان و بلوچستان، قم، کرمان، مرکزي، کهکیلویه و بویراحمد، هرمزگان، یزد و فارس داراي خشکسالی



 
گسترده بوده اند. 

در نتیجه با توجه به رده  بندي صورت گرفته و پتانسیل تابش خورشید در این مناطق، استان  هاي محروم و خشکسال در ایران
استان  هاي سیستان و بلوچستان، کرمان، هرمزگان و خراسان جنوبی به شمار می روند که داراي اولویت براي توسعه انرژي خورشیدي
در کشور هستند. همچنین با مطالعه صورت گرفته، نشان داده شده است که توسعه استفاده از منابع انرژي تجدیدپذیر خورشیدي در
این مناطق، یک راه  حل مناسب براي دسترسی مردمان آن مناطق به برق و کاهش شکاف طبقاتی بین مناطق روستایی و شهري است

 
که تاثیرهاي اجتماعی و اقتصادي و زیست محیطی بسیاري را به همراه دارد. 

از جمله اثرهاي توسعه انرژي خورشیدي در این مناطق در ابعاد اجتماعی، اقتصادي و زیست  محیطی می  توان به بهبود دسترسی به
امکانات ارتباطی، کاهش فقر، بهبود سلامتی ساکنان مناطق، افزایش رفاه انسانی، افزایش اشتغال و امنیت انرژي، برابري  هاي

 
جنسیتی، دسترسی به آب آشامیدنی سالم، توسعه دسترسی به شبکه برق سراسري و کاهش مهاجرت اشاره کرد. 

در بعد اقتصادي، کاهش هزینه  هاي تولید برق، افزایش رشد اقتصادي و رونق بازار، کاهش هزینه  هاي سرمایه  گذاري توسعه این منبع

 
انرژي تجدیدپذیر و افزایش جذب سرمایه  گذاران خارجی، تحقق خواهد یافت. 

در بخش زیست  محیطی، از جمله تاثیرات این طرح، کاهش اثرات تغییر اقلیم، کاهش تغییر در کاربري زمین، کاهش تغییر در دماي
منطقه، کاهش تخریب پوشش گیاهی و فن و فلور منطقه، اثرهاي زیبایی  شناسی نقش توسعه نیروگاه  هاي خورشیدي در مناطق
محروم و کمتر توسعه یافته از بعد پدافند غیر عامل نیز بسیار حائز اهمیت است زیرا از یک سو توان دفاعی مجموعه را در زمان بحران

 
افزایش داده و از سویی دیگر پیامدهاي بحران را کاهش و امکان بازسازي مناطق آسیب دیده را با کمترین هزینه فراهم می  سازد. 

از این  رو به کارگیري این نوع انرژي، نقش باثباتی در تسریع توسعه و پویایی اجتماعی و اقتصادي و بهبود وضعیت کالبدي مناطق
محروم و کمتر توسعه یافته خواهد داشت. لذا فراوانی انرژي خورشیدي در ایران مزیت نسبی در این مناطق بوده و محرکی براي

 
توسعه این نواحی محسوب می شود. 

البته توسعه به کارگیري انرژي خورشیدي در این مناطق، نیازمند ابزارهاي مالی، ابزارهاي قانونی، توسعه تکنولوژي، بالابردن آگاهی،
توانمندسازي، ظرفیت  سازي و آموزش است. همچنین توانمندسازي ساکنان، یک ابزار کارآمد در جهت دستیابی و پذیرش فناوري

خورشیدي در این مناطق است.



بانک شهر از هیچ امکانی براي کمک به واحدهاي تولیدي دریغ نمی کند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/07/29

فصل اقتصاد - مدیر امورشعب شهرستان بانک شهر با اشاره به برنامه ریزي گسترده این بانک براي ارائه خدمات ویژه به
واحدهاي تولیدي و کمک به شکوفایی اقتصاد کشور،گفت:از هیچ پتانسیلی براي کمک به واحدهاي تولیدي دریغ نمی کنیم.

فصل اقتصاد - مدیر امورشعب شهرستان بانک شهر با اشاره
به برنامه ریزي گسترده این بانک براي ارائه خدمات ویژه به
واحدهاي تولیدي و کمک به شکوفایی اقتصاد
کشور،گفت:از هیچ پتانسیلی براي کمک به واحدهاي

 
تولیدي دریغ نمی کنیم. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از مرکز ارتباطات و روابط
عمومی بانک شهر، محمد علی برقی با بیان اینکه شناسایی واحدهاي تولیدي که دچار بحران شده اند به صورت جدي در دستور کار
بانک شهر قرار گرفته است، افزود: تلاش هاي بسیاري براي جلوگیري از تعطیلی واحدها و افزایش تولیدات آنها از سوي شعب بانک
صورت گرفته و خوشبختانه ازابتداي سالجاري بیش از 1000 شرکت و واحد تولیدي از خدمات و حمایت هاي بانک شهر در شهرهاي

 
مختلف بهره مند شده اند. 

وي تصریح کرد: معتقدیم در شرایط فعلی ارائه تسهیلات ارزي و ریالی، گشایش اعتبار اسنادي داخلی و خارجی و ... از اهمیت بالایی
براي شرکت هاي خدماتی و واحدهاي تولیدي برخوردار است؛ بر همین اساس تمامی شعب شهرستان بانک شهر موظف به تشریح

 
خدمات و تسهیلات این بانک براي تمامی اقشار جامعه هستند. 

برقی ادامه داد: در حال حاضر نیز هیچگونه محدودیتی در زمینه کمک به واحدهاي تولیدي استانی نداشته و جهت تامین منابع مالی

 
آنان آمادگی کامل داریم. 

مدیر امورشعب شهرستان بانک شهر در پایان با اشاره به محبوبیت این بانک در میان شهروندان و نقش آفرینی آن در به ثمر رسیدن
پروژه هاي شهري، گفت: هم اکنون به خوبی آگاهیم که انتظارات از بانک شهر به عنوان بانکی تاثیرگذار و خوشنام در شبکه بانکی
بسیار بالاست و قطعا همین موضوع وظیفه ما را در کمک رسانی به تولیدکنندگان داخلی و کمک به اشتغال جوانان سنگین تر می

کند.



ارتقاء سطح پیچیدگی اقتصاد، موضوعی مهم در سیاست گذاري هاي اقتصادي

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/07/29

فصل اقتصاد - بررسی ها نشان می دهد، اقتصادهایی که به لحاظ تولید و صادرات از پیچیدگی بیشتري برخوردار هستند، از
نظر شاخص «نابرابري زندگی» در وضعیت بهتري قرار می گیرند و عدالت اقتصادي در آنها بیشتر برقرار است.

فصل اقتصاد - بررسی ها نشان می دهد، اقتصادهایی که به
لحاظ تولید و صادرات از پیچیدگی بیشتري برخوردار
هستند، از نظر شاخص «نابرابري زندگی» در وضعیت
بهتري قرار می گیرند و عدالت اقتصادي در آنها بیشتر

 
برقرار است. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بانک
پاسارگاد، دکتر مجید قاسمی مدیرعامل این بانک در نخستین کنفرانس ملی علم، فناوري و پیچیدگی اقتصادي که در دانشگاه الزهرا
(س) به صورت مجازي برگزار شد، با بیان این مطلب، بر اهمیت موضوع پیچیدگی اقتصادي و توسعه ي ملی و نوپا بودن این موضوع

 
در سطح جهان تأکید کرد. 

وي سخنان خود را با بیان چند پرسش  اساسی در خصوص توانمندي هاي کشور، میزان مدیریت توسعه درون  زایی اقتصاد ملی، درصد
قرارگیري محصولات کشور در شمار ده درصد محصولات برتر فنی جهان، تعداد کشورهایی که به محصولات ما نیاز اساسی دارند،
منشأ مزیت  هاي رقابتی موجود در کشور، وضعیت محصولات کشور در دسته بندي چهار رقمی آي سیک (ISIC) و هم چنین تعداد

 
رقبا در این حوزه آغاز کرد. 

دکتر قاسمی با بیان اهمیت ارایه ي پاسخ هاي شفاف به این پرسش هاي ساده و در عین حال مهم ادامه داد: اقتصادي که در پاسخ به
این پرسش  هاي کلیدي امتیازي به دست نیاورد، اقتصادي پویا و داراي پیچیدگی برازنده نیست. هر چقدر امتیاز کشور در پاسخ به
این سؤالات بیشتر باشد، جایگاه اقتصاد آن کشور در جهان، از نظر وضعیت پیچیدگی اقتصادي بالاتر خواهد بود. در همین راستا، اگر
کشوري امتیازي کسب نکند و به صورت حیاتی به دیگران وابسته باشد، آن گاه مدیریت اقتصادي کشور با بحران مواجه شده و دیر یا

 
زود، به دلیل فقدان مقاومت محوري، همانند کشور ما، با وضعیت دشواري مواجه خواهد شد. 

رییس دانشگاه خاتم در تشریح موضوع پیچیدگی اقتصادي تصریح کرد: «اقتصاد پیچیدگی» نشان دهنده  ي وضعیتی است که در آن
از «علم پیچیدگی» براي حل مسائل اقتصادي استفاده می شود. منطق این پیوند این است که اقتصاد یک هویت ایستاي پیوسته در

 
حال تعادل نیست؛ بلکه هویتی پویا دارد که پیوسته خود را براي رسیدن به وضعیت جدید تعادلی، تعدیل می کند. 

مدیرعامل بانک پاسارگاد افزود: بررسی ها نشان می دهد که اقتصادهایی که به لحاظ تولید و صادرات از پیچیدگی بیشتري برخوردار
هستند، از نظر شاخص «نابرابري زندگی» در وضعیت بهتري قرار می گیرند و عدالت اقتصادي در آن ها بیشتر برقرار است. از این روي

 
پرداختن به ارتقاء سطح پیچیدگی، یکی از موضوع هاي با اهمیت در بحث سیاست گذاري  هاي اقتصادي است. 

دکتر قاسمی در ادامه به بررسی رتبه ي شاخص پیچیدگی اقتصادي ایران و مقایسه ي آن با چند کشور دیگر پرداخت و خاطرنشان
کرد: براي رسیدن به سطح برازنده اي از پیچیدگی، در بحث مدیریت اقتصادي کشور پیگیري هدفمند چند محور مهم، الزامی است.
دانش بنیانی و پیشتازي بخش دانش بنیان اقتصاد، درون زا سازي فعالیت هاي کلیدي اقتصادي و عدم وابستگی به اقتصادهاي بیرونی در



برخی از حوزه ها، ارتقاء توانمندي سرمایه انسانی و معیار سازي براي شناسایی و پایش دقیق عملکرد ها در زمان برازنده، از جمله ي این

 
محورها هستند. 

دکتر قاسمی با تأکید بر این نکته که تکنولوژي و فن آوري به تنهایی کافی نیست بلکه باید مبتنی بر دانش بنیانی همراه با پیشتازي
باشد، تصریح کرد: در بحث دانش بنیانی، تصور این است که اگر اقتصاد از فناوري هاي برتر بهره  مند شده باشد، می تواند اقتصادي
دانش بنیان باشد. در حالی که برخورداري از فناوري  هاي برتر براي نیل به اقتصاد دانش بنیان، لازم است اما کافی نیست. چرا که
اقتصاد دانش  بنیان باید مالک بخش معناداري از دانشی باشد که از آن برخوردار است. اگر فن آوري وجود داشته باشد اما دانش بنیانی
که منجر به آن فن آوري شده است را نداشته باشیم، درجه کشور به لحاظ پیچیدگی اقتصاد کاهش پیدا می کند. این بدان معناست

 
که دانش باید در شمار بخش هاي درون زاي اقتصاد کشور باشد. 

وي با ذکر تجربه اي موفق در گروه مالی پاسارگاد در این حوزه، افزود: شرکت میدکو از شرکت هاي گروه مالی پاسارگاد براي اولین بار
در کشور توانست مس کاتد را با روش «تانک بایولیچینگ» (کشت باکتري)، در مجتمع بابک مس ایرانیان تولید کند. این امر باعث
حذف دو کارخانه بزرگ از فرآیند تولید مس کاتد و کاهش 35 الی 40 درصدي قیمت تمام شده این محصول شده است. ما به لحاظ
بهره برداري از این تکنولوژي در کشور نمره ي قبولی گرفته ایم، اما باید ذکر کرد که حق امتیاز این تکنولوژي به صورت انحصاري
متعلق به کشور دیگري بود و شرکت میدکو در بدترین شرایط تحریم، با قبول ریسکی بزرگ توانست این اقدام ارزشمند را انجام دهد.
جالب است بدانید که در پی این اقدام، مهندسان جوان در شرکت میدکو، یک باکتري ترکیبی جدید با بهره وري بیشتر نسبت به

 
باکتري پیشین ابداع کرده اند که حق امتیاز آن متعلق به خود شرکت میدکو است. 

وي افزود: بحث مدیریتی، مورد دیگري است که منجر به تکمیل پیچیدگی اقتصاد در این تکنولوژي گردیده، به این مفهوم که با توجه
به هزینه و ریسک بسیار بالا، این اقدام با شرط اخذ انحصار این تکنولوژي در منطقه غرب آسیا انجام شده است. در واقع همت،
جسارت و ریسک پذیري مدیریتی به همراه یک الگوي نهادینه (ساختار مالی حامی ساختار تخصصی و تجربه ي صنعتی کشور) منجر

 
به کسب این موفقیت شده است. 

رییس دانشگاه خاتم ادامه داد: این موفقیت آنقدر ارزشمند است که کشور شیلی طی بیانیه اي اعلام کرد نوآوري تکنولوژي استفاده
شده در کشور ایران، برداشت از معادن غنی مس شیلی در اعماق زمین را که تاکنون توجیه اقتصادي نداشته، توجیه پذیر کرده است.

 
این در حالی است که نظام مدیریت اقتصاد کلان کشورمان هنوز در خصوص این موفقیت بزرگ واکنشی نشان نداده است. 

وي در ادامه تصریح کرد: بانک پاسارگاد با ایجاد ارزش افزوده در کشور، به افزایش تولید و اشتغال زایی همت گمارده است. به عنوان
مثال در حال حاضر در شرکت میدکو 380 هزار نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم مشغول به کار هستند. شهرهایی مانند شهر بابک و

 
زرند کرمان با اجراي پروژه هاي میدکو، به یک شهر صنعتی پیشرفته تبدیل شده اند. 

وي ادامه داد: پروژه خط صادرات گاز ایران به عراق، نمونه ي دیگري از اقدامات گروه مالی پاسارگاد است. این طرح یک سرمایه
گذاري 2.2 میلیارد دلاري است که بانک پاسارگاد، به علت محدودیت در بودجه دولت، مسئولیت ازطریق هلدینگ گسترش انرژي
پاسارگاد سرمایه گذاري و اجراي آن را پذیرفت و طرح را ظرف مدت 18 ماه به بهره برداري رساند که رکوردي در اجراي چنین پروژه
هاي سنگینی بود. این پروژه به روش BOT انجام شد. یعنی گروه مالی پاسارگاد، پس از بهره برداري از این طرح و بازگشت سرمایه

 
گذاري، آن را به خود وزارت نفت بازخواهد گرداند. 

وي خطاب به کسانی که بانک پاسارگاد را به بنگاه داري محکوم می کنند گفت: آن چه به عنوان بنگاه داري در بانک پاسارگاد مطرح
می شود به این صورت است که توضیح دادم. اگر این بنگاه داري است من دست آن بنگاه دار بانکداري را می بوسم که این گونه
اقدامات را در کشور انجام دهد. اما باید به این نکته توجه شود که فعالیت  هایی که در گروه مالی پاسارگاد انجام شده است در واقع
بنگاه داري نیست، بلکه سرمایه گذاري هاي بسیار مهمّی است که توانسته دانش  پروري، دانش  بنیانی پیش تازي در دانش بنیانی و
ارزش افزوده در اقتصاد ملی را گسترش دهد که در بند دوم اقتصاد مقاومتی نیز به آن تأکید شده است. باور ما این است که می
توانیم این حرکت را فراگیر کنیم و با توسعه ي وابستگی اقتصادهاي دیگر به اقتصاد کشورمان پیچیدگی اقتصاد ملی را ارتقاء ببخشیم

 
و به تبع آن، اعتبار جهانی براي میهن اسلامی عزیزمان خلق کنیم. 

وي در ادامه سخنان خود به بحث پیشتازي اشاره کرد و افزود: مهم تر از دانش  بنیانی بحث پیشتازي اقتصاد دانش  بنیان و پیشگامی



دانش در فعالیت  هاي اقتصادي است. پیشتازي اقتصاد دانش  بنیان به این مفهوم است که کشور با تکیه بر تحولات درون  زاي دانشی
خود پیوسته ساز و کار اقتصاد را تعدیل می کند و چرخه نوآوري خود را در کوتاه  ترین زمان ممکن به بخش تولید سوق می دهد.
زمانی که بخش دانش بنیان پیشتاز می  شود تحولات درون  زاي اقتصادي با توجه به نوآوري هاي متکی به دست  آوردهاي دانشی
کشور، به شکلی مداوم، رخ می دهند. محصولات جدیدي که در این مسیر نو تولید می شوند محصولاتی هستند که در ارزیابی هاي

 
پیچیدگی اقتصادي امتیاز کسب می کنند. 

رییس دانشگاه خاتم در ادامه به اهمیت بحث درون  زاسازي تأکید کرد و گفت: بحث درون  زا سازي یکی از مباحث اقتصادي است که
کشور ما باید به آن عنایت ویژه داشته باشد. رشد هاي اقتصادي برون  زا که برخاسته از افزایش فروش ثروت  هاي نفتی است، به دلیل
فقدان مکانیزم  هاي درون  زا سازي و حرکت درون  زا در چرخه  ي اقتصادي کشور، فقط تأثیر عبوري دارند و بر ارتقاء رشد درازمدت
کشور اثر محدودي باقی می گذارند. همه  ي ما شادي مدیریت اقتصادي کشور را در جریان رسیدن به رشد 12 درصدي ناشی از
تحولات نفتی به یاد داریم. این خوشحالی تنها یک سال طول کشید و این رشد به یک افت شدید تبدیل شد. از جمله سؤالاتی که در
این خصوص باید به آن پاسخ دهیم این است که چه مقدار از این رشد به ارتقاي نرخ رشد بلندمدت این کشور منجر شده است؟ چرا
امروز دلیل همه ي آسیب ها، تحریم  هاي آمریکا عنوان می شود؟ خود ما چگونه عمل کرده ایم؟ توجه داشته باشید شرکت میدکو در
همین شرایط تحریم، با جستجو و مطالعه در دنیا، این اقدامات ارزشمند را انجام داده است. آیا مدیریت اقتصادي کشور نمی توانست
حدس بزند که رشد برون زا پایدار نیست؟ اقتصادي که مقاومت-محور طراحی نشود، از درون  زایی و سلامت لازم برخوردار نخواهد

 
شد. 

دکتر قاسمی سرمایه  انسانی را عامل خلاق سرمایه دانشی دانست و تأکید کرد: ارتقاي سرمایه  انسانی به معناي ارتقاي چرخه ي خلق
دانش و ایجاد ساز و کارهاي دانش بنیانی است. به عنوان مثال اولین استارت اپ ایران در گروه مالی پاسارگاد با نام فناپ ایجاد شد. در
حال حاضر 4500 نفر از سرمایه انسانی باهوش و با  استعداد کشور در هلدینگ فناپ فعالیت و به 5 بانک دیگر هم در بخش نرم افزار
بانکی(Core-Banking) و اجراي آن خدمات ارایه می دهند. این هلدینگ، در بحث ادغام 5 بانک در بانک سپه در رقابتی نفس
گیر با شرکت هاي مختلف پیروز میدان شد و در حال حاضرکار بسیار مهمّ مهاجرت نرم افزار این بانک را با موفقیت انجام داده و در
فرآیند ادغام این بانک ها مشارکت دارد. فناپ اکنون می تواند به عنوان عرضه کننده ي Core-Banking در سطح دنیا مطرح
باشد. لازم به ذکر است در حال حاضر 96.5 درصد از تراکنش  هاي بانک پاسارگاد از طریق بانکداري مجازي و الکترونیک انجام می
شود. این امر باعث شده بانک  پاسارگاد به لحاظ توانایی خدمات دهی همانند بانکی که در بیش از 6 هزار شعبه فعالیت دارد، عمل

 
کند. علاوه بر این فناپ براي اولین بار در کشور، سیستم ERP را پیاده سازي کرده است. 

مدیر عامل بانک پاسارگاد افزود: بحث الگوسازي براي ایجاد ساز و کار ارتقاء پیچیدگی اقتصادي کشور موضوع مهمی است که باید در
بخش خصوصی به آن توجه کرد. نباید براي این کار به انتظار اقدامات دولت نشست. دولت باید با مقررات زدایی به این امر کمک کند

 
و سد راه قرار نگیرد. 

وي در ادامه به تشریح اقدامات مجموعه دانشی پاسارگاد پرداخت: مجموعه دانشی پاسارگاد در چند محور براي شدت بخشیدن به
دانش بنیانی و افزایش و رشد سطح پیشگامی بخش دانش  بنیان فعال شده است. تلاش ما بر این است که بتوانیم دانشی از جنس
دانش مورد نیاز دنیاي فردا را ایجاد کنیم. این نقطه ي شروع حرکت به سمت آینده است. راه ما در دست یابی به این خواسته، این
است که، بتوانیم فرهیختگان ایرانی را در نقاط مختلف جهان جذب کنیم و امکانات مورد نیاز آنان را براي خلق دانش فراهم سازیم. در
صورت دست یابی به دانش جدید، این یافته در کوتاه ترین زمان به نوآوري تبدیل می شود و در این مسیر همه ي فعالان از سهم بري
عادلانه اي به صورت قانونی برخوردار خواهند شد. فرهیختگان نقشی دوگانه در این فرآیند بر عهده دارند. از یک سو عامل خلق دانش

 
بنیانی هستند و از سوي دیگر باید به جوانان این کشور بیاموزند که خلاق شوند و با تعمق به فرآیند دانش بنیانی بیاندیشند. 

رییس دانشگاه خاتم در مورد ساماندهی فرآیند پیچیدگی اقتصادي خاطر نشان کرد: سرمایه گذاري براي این مسیر از ضروریات است.
تجهیز براي فناوري  هاي هم گرا-به عنوان کلید آینده ي جهان- یکی از خواسته  هاي ما است. ترکیب چهار گروه فناوري نانو، بیو،
اینفو و کاگنو و همگام  سازي این مجموعه از الزامات محسوب می  شود. پژوهشگران در شاخه هاي مختلف باید بتوانند با هم مشارکت

 
داشته باشند و همدیگر را حمایت کنند. 



وي ادامه داد: به عنوان مثال در خصوص ترکیب چهار گروه فناوري نانو، بیو، اینفو و کاگنو و همگام سازي این مجموعه، در حال حاضر
مؤسسه رهیافت هاي نوآور برتر پاسارگاد در دانشگاه خاتم ایجاد شده است. در بخش آموزش، دانشگاه خاتم موفق شده است سومین
سال همکاري خود را با دانشگاه سوربن (پیر و ماري کوري) فرانسه سپري کند و مدرك دو-دانشگاهی به دانشجویان ایرانی ارائه کند.
دانشجویانی که رشته کوانتوم، مواد جدید و انرژي هاي نو را گذرانده اند، موفق شدند تحصیلات عالیه خود را در مقطع دکتري در
مراکز برجسته ي جهان ادامه دهند. یکی از دانشجویان ما در دانشگاه خاتم توانسته است بورس پنج ساله ي ماکس پلانک را براي
تحصیل دکترا و پژوهش دریافت کند در این مرکز، برندگان نوبل در رفت و آمد وتحقیق و پژوهش هستند. دانشگاه خاتم براي اولین
بار توانست با بهره مندي از وجود اساتید نخبه  اي که به کشور بازگردانده شدند، رشته ي تحلیل  داده  ها را در مقطع کارشناسی ارشد
ایجاد و مجوز آن را از وزارت علوم اخذ کند. این دانشگاه از سه نسل اول عبور کرده و در سطح نسل چهارم و پنجم دانشگاهی،
کارآفرینان خلاق و رقابت پذیر و مقاوم را تربیت و به کشور عرضه می نماید و به این ترتیب درك درستی از اهمیت پیچیدگی

 
اقتصادي داشته و در آینده شاهد اثر گذاري بیشتر آن در ارتقاء پیچیدگی اقتصاد ملی خواهیم بود. 

دکتر قاسمی افزود: اعتبار ما سرمایه انسانی فرهیخته و متعهدي است که کمر همت بسته است تا نوآوري را در کشور نهادینه و
پیشگام سازد. باور ما بر این است که هر بنگاه اقتصادي در کشور باید به دانش و ارتقاء سطح پیچیدگی اقتصادي بیاندیشد و اگر
بخواهیم در بحث پیچیدگی اقتصاد کشور قدمی رو به جلو برداریم و قابلیت مقایسه داشته باشیم، باید اقتصاد خود را درون  زا کنیم تا

 
متقابلاً کم تر هم نیازمند دنیا باشیم. 

مدیر عامل بانک پاسارگاد در پایان سخنرانی خود تاکید کرد: آن چیزي که به نوآوري، دانش بنیانی و پیشتازي در دانش بنیانی مربوط
می شود را به عنوان مبناي اثرگذاري همه فعالیت هاي علمی، نوآوري فناوري در بحث پیچیدگی اقتصادي قرار دهید.



پایان دوره آموزش حکاکی روي چرم در تهران

منبع: میراث آریاشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تهران، پروانه
حیدري امروز سه شنبه 29 مهرماه 99 با بیان اینکه دوره
آموزش حکاکی روي چرم با هدف توانمندسازي بانوان و
ایجاد کارآفرینی و اشتغال پایدار از نیمه اول تیرماه آغاز
شده است، افزود: «با اتمام دوره، آزمون عملی و کتبی نیز
با نظارت معاونت صنایع دستی استان براي فراگیران برگزار

 
شد.» 

او عنوان کرد: «طرح توانمندسازي بانوان با همکاري بسیج بانوان در تمام شهرستان هاي استان پیگیري می شود تا از توان و ظرفیت
نیروي مقاومت بسیج براي اشتغال این قشر جامعه به خصوص بانوان سرپرست خانوار در رشته هاي صنایع دستی بهره برد.»



اداي احترام رئیس بنیاد شهید و استاندار گیلان به مقام شامخ شهیدان

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون رئیس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با حضور در گلزار شهداي رشت، ضمن قرائت
فاتحه و نثار گل، به مقام شامخ شهیدان اداي احترام کردند. The post اداي احترام رئیس بنیاد شهید و استاندار گیلان به

مقام شامخ شهیدان appeared first on پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا.

معاون رئیس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران و استاندار گیلان با حضور در گلزار شهداي رشت،
ضمن قرائت فاتحه و نثار گل، به مقام شامخ شهیدان اداي

 
احترام کردند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، سعید اوحدي
معاون رئیس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران صبح امروز (سه شنبه) در نخستین برنامه از سفر
یک روزه به گیلان، با همراهی دکتر زارع استاندار و جمعی
از مقامات محلی؛ با حضور در گلزار شهداي رشت به مقام
والاي شهیدان انقلاب اسلامی، دوران دفاع مقدس و

 
مدافعان حرم اداي احترام کرد. 

دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و امام جمعه رشت و نیز سه خانواده شهید، جانباز و آزاده استان و همچنین شرکت در جلسه
امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه معاون

رئیس جمهوري و رئیس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران به گیلان است.



نماینده ولی فقیه در استان مرکزي:احیاي موقوفات از برکات انقلاب اسلامی

است

منبع: حجشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/07/29

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گفت: احیاي موقوفات از برکات و توفیقات انقلاب ...

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گفت: احیاي موقوفات از
برکات و توفیقات انقلاب اسلامی است و براساس موازین دینی

 
آحاد جامعه در برابر حقوق وقف مسئول هستند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی حج، آیت االله قربانعلی دري نجف
آبادي روز دوشنبه (28 مهرماه) در دیدار با کارکنان اداره کل
اوقاف و امور خیریه استان مرکزي به مناسبت دهه وقف، افزود:
معرفی جایگاه وقف و آثار و برکات این سنت حسنه در جامعه

 
موجب اهتمام مردم به انجام وقف می شود. 

وي ادامه داد: شفاف سازي فعالیت هاي موقوفات و سلامت سازمانی اوقاف و امور خیریه باعث تشویق مردم در امر وقف می شود که

 
این مهم باید سرلوحه امور این سازمان و دیگر نهادهاي فرهنگی و مذهبی قرار گیرد. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي اظهار داشت: سنت حسنه وقف صدقه جاریه و احسان ماندگار است که آثار و برکات متعددي دارد

 
و در دین مبین اسلام نیز تاکید زیادي بر آن شده است. 

آیت االله دري نجف آبادي اضافه کرد: وقف باعث گسترش عدالت در جامعه می شود و آثار اقتصادي، اجتماعی، اخلاقی و فرهنگی

 
فراوانی به همراه دارد و از تضادهاي طبقاتی به میزان قابل توجهی می کاهد و مشارکت مردم را در امور اجتماعی افزایش می دهد. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي یادآور شد: تحقق اقتصاد مقاومتی مورد نظر رهبر معظم انقلاب، اشتغال زایی، کارآفرینی، حمایت
همه جانبه از مرزهاي دانشی نو و حوزه دانش بنیان، کشت و صنعت و حمایت از نخبگان از موضوعات محوري است که اوقاف باید در

 
اولویت کار قرار دهد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان مرکزي نیز در این دیدار گفت: 100 عنوان برنامه فرهنگی در دهه گرامیداشت وقف (24 مهر تا

 
سوم آبان ماه) در نقاط مختلف این استان برگزار می شود. 

حجت الاسلام «عبداالله واحدي» افزود: توزیع پنج هزار سبد معیشتی، برگزاري 35 سلسله نشست تخصصی با اصناف، جوامع علمی،
حوزویان، خیران و بازاریان با هدف نهادینه کردن فرهنگ وقف و گزاري همایش وقف و رسانه با حضور خبرنگاران و مدیران مسئول

 
خبرگزاري ها و نشریه هاي این استان از جمله برنامه هاي دهه وقف است. 

گفتنی است 25 ماه صفر تا پنجم ماه ربیع الاول با عنوان دهه وقف نام گذاري شده است.



اختصاص درصدي از فروش تولید به کارگران

منبع: روزنامه نیم نگاهشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/07/29

یک کارشناس حوزه کار اختصاص درصدي از فروش
محصولات تولیدي به کارگران را در تقویت قدرت معیشت
کارگران اثرگذار دانست و بر لزوم حفظ اشتغال نیروهاي
کار در ایام کرونا تاکید کرد. حمید نجف درباره راهکار
تقویت بازار کار و حمایت از کارگران در ایام کرونا اظهار
کرد: اگر بر لزوم حفظ اشتغال موجود در بنگاهها تاکید می
کنیم به این دلیل است که در ایام کرونا که بازار کار
بسیاري از کسب و کارها راکد است، نیروهاي کار دغدغه از

 
دست دادن شغل نداشته باشند. 

وي ادامه داد: در همین ایام می شنویم که برخی از کارخانه ها از ظرفیتهاي نهفته در بخشهاي خود استفاده کرده اند و علاوه بر

 
کارگران خود فرصتهاي شغلی جدیدي را با به کارگیري نیروهاي کار جدید به وجود آورده اند. 

این کارشناس حوزه کار تصریح کرد: اینکه یک کارخانه فرضا تولید ماکارونی در کنار تولید روزانه خود، یک خط تولید ماسک راه
اندازي و عده اي را مشغول کار کرده نه تنها عیب نیست بلکه باعث افتخار است و باید چنین کارخانه هایی را مورد تشویق و حمایت

 
قرار داد. 

نجف گفت:متاسفانه مدیران کارآفرین کم داریم در حالی که اگر مدیر کارآفرین که دیدگاه کارآفرینی و اشتغالزایی دارد و بر اساس

 
شرایط بازار تدبیر می کند داشته باشیم قطعا بازار کار تقویت و امنیت شغلی نیروي کار تضمین می شود. 

این کارشناس حوزه کار بر لزوم تعیین سهم کارگران از تولید به عنوان یکی از راههاي تقویت قدرت معیشت کارگران تاکید کرد و
گفت: وقتی تولیدکنندگان و شرکتهاي خدماتی کالا و خدمات خود را بر اساس قیمت دلار و تحت تاثیر نوسان نرخ ارز عرضه می
کنند طبیعی است که باید سهم کارگران را از افزایش درآمدي که حاصل می شود کنار بگذاریم و کارگران را در سود تولید شریک
کنیم. نمی توانیم یکبار در سال دستمزد تعیین کنیم ولی چند بار قیمتگذاري داشته باشیم لذا معقتدم باید براي کارگران درصدي از

فروش محصولات درنظر گرفته شود و از محل افزایش درآمد و و سود تولیدات سهم داشته باشند.



ظرفیت تولید آب آشامیدنی در استان بوشهر 7.5 برابر افزایش یافت

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/07/29

اتحادخبر: معاون امور عمرانی استاندار بوشهر با اشاره به اجرایی شدن طرح هاي آب شیرین کن در نقاط شهري و روستایی
استان به ظرفیت 150 هزار مترمکعب گفت: ظرفیت شیرین سازي آب دریا براي تأمین آب آشامیدنی استان بوشهر به 7.5

برابر افزایش یافته است.

اتحادخبر: معاون امور عمرانی استاندار بوشهر با اشاره به اجرایی شدن طرح هاي آب شیرین کن در نقاط شهري و روستایی
استان به ظرفیت 150 هزار مترمکعب گفت: ظرفیت شیرین سازي آب دریا براي تأمین آب آشامیدنی استان بوشهر به 7.5 برابر

 
افزایش یافته است. 

به گزارش تسنیم، مهرداد ستوده در نشست بررسی روند اجراي
طرح هاي کارآفرینی و نوآورانه با تاکید بر توجه به طرح هاي
اشتغال زایی اظهار داشت: استان بوشهر در عرصه تولید و سرمایه
گذاري از ظرفیت هاي بالایی برخوردار است که توسعه طرح هاي

 
کارآفرینی و نوآورانه می تواند در این بخش مثمرثمر باشد. 

وي، توجه به طرح هاي اشتغال زایی براساس برنامه محور و
بنیادي گفت: توسعه صنعت توریسم و حمایت از شرکت هاي
دانش بنیان و فعالیت هاي نوآورانه به صورت برنامه محور و

 
بنیادي در اولویت برنامه هاي استان بوشهر است. 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر، تامین زیرساخت هاي عمرانی، رفاهی و اجتماعی را یکی از نیازها و ضروریات دانست و بیان کرد:
در تامین آب آشامیدنی شهرها و روستاها پروژه هاي آب شیرین کن تدوین و عملیاتی شده است که تکمیل آنها نقش تاثیرگذاري در

 
تحقق مطالبات مردم در این حوزه دارد. 

ستوده از افزایش ظرفیت تولید آب آشامیدنی استان بوشهر از طریق شیرین سازي آب دریا خبر داد و خاطر نشان کرد: در 2 سال
ظرفیت تولید شیرین سازي آب دریا براي تامین آب آشامیدنی استان بوشهر به 7.5 برابر افزایش یافت و به 150 هزار مترمکعب

 
رسید. 

وي، ساخت سدهاي مخزنی براي تامین آب شرب و کشاورزي را از دیگر فعالیت ها دانست و تصریح کرد: از شش سد در حال ساخت

 
امسال 3 سد در استان بوشهر آبگیري و افتتاح می شود. 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر، خدمات شرکت هاي دانش بنیان استان را مورد ستایش قرار داد و افزود: این شرکت ها با حضور
جوانان با استعداد و خلاق استان بوشهر، توانمندي خود را در همه عرصه ها براي حل مشکلات مناطق نشان دادند. 



ستوده، با تاکید بر افزایش شرکت هاي دانش بنیان موفق با حضور جوانان خلاق استان بوشهر گفت: خدمات پارك علم و فناوري براي

 
حمایت از شرکت هاي دانش بنیان و استقلال آنها قابل ستایش و تحسین است. 

وي، از توسعه فعالیت شرکت هاي دانش بنیان خبر داد و خاطرنشان کرد: در این راستا جزیره عباسک براي فعالیت شرکت هاي فناور

 
و دانش بنیان اختصاص یافته که در آینده فعالیت این مجموعه مورد حمایت ویژه قرار می گیرد. 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر،تبدیل تولیدات دانش بنیان به محصولات تجاري، استقرار این شرکت هاي دانش بنیان در شهرك
هاي صنعتی را مورد تاکید قرار داد و تصریح کرد: پرداخت تسهیلات کم بهره به واحدهاي مستقر در شهرك ها و نواحی صنعتی از

 
دیگر برنامه هاي حمایتی به شرکت هاي دانش بنیان است. 

ستوده، حل مشکل بیکاري و توسعه طرح هاي اشتغال زایی را یکی دیگر از برنامه ها مهم استان دانست و تاکید کرد: توسعه طرح
هاي بوم گردي در راستاي کریدور گردشگري شمال تا جنوب استان بوشهر در اولویت قرار دارد که تاکنون 55 بوم گردي راه اندازي

 
شده که شیوع کرونا توسعه اجراي این طرح ها را با مشکل مواجه کرده است. 

وي، از افتتاح زیرساخت هاي گردشگري با حضور وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در ماه آینده در کنگان خبر داد

 
بیان کرد: توسعه این طرح ها ضمن رونق صنعت بوم گردي و گردشگري، رونق مناطق و اشتغال زایی جوانان را فراهم می کند. 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر، با اشاره به اختصاص 900 میلیارد تومان اعتبار عمرانی در استان گفت: سال گذشته با وجود
مشکلات منابع مالی و اعتباري و کاهش پرداختی ها، 1500 میلیارد تومان پروژه عمرانی در استان بوشهر افتتاح شد که از پیمانکاران

بومی این پروژه ها قدردانی می شود.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی سمنان: استعدادهاي نهفته در کافه

کارآفرینی شکوفا می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/07/29

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
استان سمنان با همراهی معاون کارآفرینی و اشتغال این

 
اداره کل از کافه کارآفرینی سراي ایل سنگسر بازدید کرد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان سمنان، غنیان هدف از ایجاد کافه
کارآفرینی را آشنایی صاحبان ایده هاي جدید با مهارتهاي
کارآفرینی، آماده نمودن بستر هاي جدید در جامعه، الهام
گیري از کارآفرینان موفق و ایجاد انگیزه در بین جوانان و
صاحبان ایده براي تبدیل شدن به یک فرد کارآفرین و

 
نوآور عنوان کرد. 

وي افزود: کافه هاي کارآفرینی بهترین بستري است که می تواند موجب خلق یک شبکه اجتماعی گسترده تر، متنوع تر و با کیفیت

 
تر بین مخاطبین منطقه شود تا از دل آن، ایده هاي نوآورانه تر و با کیفیت تر در منطقه شکل گیرد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان سمنان با اشاره به حضور کارآفرینان موفق در استان گفت: در راستاي این طرح تجربه هاي
موفق کارآفرینان برتر استان سمنان در یک محیط صمیمی به راحتی در اختیار جویندگان کار قرار می گیرد و ایده ها به اشتراك

 
گذاشته می شود. 

غنیان کارآفرینی و خوداشتغالی را بهترین راه گره گشایی از معضل بیکاري دانست و گفت: باید از ظرفیت کافه کارآفرینی براي

 
اشتغال جدید نهایت بهره را برد. 

وي با بیان این که ترویج تفکر کارآفرینی سبب خواهد شد تا استعدادهاي نهفته در جامعه شناسایی شود، گفت: با ایجاد و راه اندازي
کافه هاي کارآفرینی و تعاملات غیر رسمی و آزادانه اي که در آن محیط وجود دارد، نگاه و نگرش به فرصت هاي شغلی تغییر یافته و

 
موانع از پیش روي افرادي که می خواهند به عرصه کارآفرینی وارد شوند برداشته خواهد شد . 

کافه کارآفرینی ایل سنگسر در سراي ایل سنگسر با قدمتی بیش از 250 سال و متراژ 400 متر و چیدمانی ایده آل برگرفته از
معماري اصیل ایل سنگسر با مدیریت پارسا که دوره هاي کارآفرینی و موارد مرتبط با آنرا طی کرده اند در سال جاري تأسیس شده

است.



پایتخت گیلاس کشور، قطب سیب آذربایجان غربی هم شد

منبع: ایرناشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/07/29

مهاباد- ایرنا- اشنویه با داشتن بیش از 13 هزار هکتار باغ از قدیم به عنوان شهر گیلاس ایران شناخته شده اما این شهرستان
یکی از قطب هاي مهم تولید سیب در آذربایجان غربی نیز به شمار می رود و سیب تولیدي در این منطقه جنوبی استان، از

طعم و کیفیتی ویژه و بسیار خاص برخوردار است.

 مهاباد- ایرنا- اشنویه با داشتن بیش از 13 هزار هکتار باغ
از قدیم به عنوان شهر گیلاس ایران شناخته شده اما این شهرستان یکی از قطب هاي مهم تولید سیب در آذربایجان غربی نیز به

 
شمار می رود و سیب تولیدي در این منطقه جنوبی استان، از طعم و کیفیتی ویژه و بسیار خاص برخوردار است. 

به گزارش ایرنا، اشنویه را همه به عنوان شهر میوه بهشتی گیلاس می شناسند در حالی که این شهرستان با داشتن 13 هزار هکتار
باغ از انواع میوه هاي مختلف و متنوع سالانه قادر به تولید بیش از 120 هزار تن سیب و 40 هزار تن انواع میوه هاي هسته دار شامل

 
هلو، گیلاس، آلبالو، شلیل، آلو و زردآلو است. 

از بین محصولات باغی اشنویه 2 محصول سیب و گیلاس بیشتر از سایر محصولات شناخته شده هستند و دلیل این شهرت تنها به

 
خاطر فراوانی این 2 محصول در اشنویه نیست بلکه به کیفیت منحصر به فرد آن در منطقه و برند شدن آن مربوط می شود. 

شفافیت رنگ، طعم و عطر مطبوع و کیفیت مطلوب گیلاس و سیب اشنویه موجب شده تا این 2 محصول مشتریان زیادي در داخل و
خارج از کشور براي خود دست و پا کرده و نام سیب و گیلاس این شهرستان را براي همگان حتی در آن سوي مرزها شناخته شده

 
کند. 

 
برداشت سالانه بیش از یک هزار تُن گیلاس 

سابقه ایجاد باغ هاي گیلاس در اشنویه به چندین دهه قبل برمی گردد زیرا آب و هواي این شهر براي رشد و نمو گیلاس مناسب بوده
و وجود باغ هاي کهنسال گیلاس در اشنویه گواه این امر است و هم اکنون نیز با ایجاد باغ جدید در ارقام مختلف و متنوع، این



 
شهرستان را به قطب گیلاس آذربایجان غربی تبدیل کرده است. 

 
 

سرپرست جهاد کشاورزي اشنویه در این باره گفت: در سال زراعی گذشته (1399- 1398) یک هزار تُن گیلاس از باغ هاي این

 
شهرستان برداشت شد. 

نجم الدین احمدي با بیان اینکه به طور میانگین از هر هکتار باغ بارور این شهرستان، هشت تُن محصول برداشت می شود، افزود: البته

 
در بهار سال 1399 با توجه به شرایط آب و هوایی در زمان گل دهی، میزان برداشت در مقایسه با پارسال کاهش قابل توجهی داشت. 

وي اظهار داشت: این شهرستان با توجه به شرایط اقلیمی و آب وهوایی مستعد کشت گیلاس بوده و سطح زیر کشت این محصول به

 
380 هکتار رسیده که از این میزان 180 هکتار بارده و 200 هکتار غیربارده است. 

وي اضافه کرد: ارقام گیلاسی که در اشنویه کشت می شود، شامل تکدانه اي مشهد، خوشه اي، زرد دانشکده، سفید ارومیه و نوع

 
محلی به نام (خومالی) است که این نوع گیلاس مزه و کیفیت عالی و خواهان زیادي دارد. 

سرپرست جهاد کشاورزي اشنویه با بیان اینکه آغاز برداشت گیلاس در خرداد بوده و 35 تا 45 روز طول می کشد، گفت: در فصل
برداشت گیلاس بیش از هفت هزار نفر روز به صورت مستقیم مشغول به کار می شوند و بیش از 120 میلیارد ریال گردش مالی در

 
بازار گیلاس ایجاد می شود. 

"احمدي" با بیان اینکه باغداران این شهرستان از کمترین میزان سم استفاده می کنند، افزود: با توجه به شرایط اقلیمی و قدمت

 
طولانی گیلاس و کیفیت عالی این محصول، اشنویه به عنوان پایتخت گیلاس معرفی شده است. 

 
برداشت 120 هزار تُن سیب در اشنویه 

یکی از دیگر از دلایل شهرت اشنویه وجود باغات سیب است که از در مجموع یک میلیون تُن سیب آذربایجان غربی بیش از 12 درصد

 
و در حدود 120 هزار تُن سیب در این شهرستان تولید می شود. 



 
 

سرپرست جهادکشاورزي اشنویه با اشاره به پیش بینی برداشت 120 هزار تُن سیب از باغ هاي این شهرستان گفت: تولید این محصول

 
امسال در مقایسه با پارسال 30 درصد کاهش نشان می دهد. 

نجم الدین احمدي بارش هاي نامناسب و سال آوري محصول سیب را از مهم ترین علل کاهش تولید عنوان کرد و اظهار داشت: این
میزان محصول از بیش از 12 هزار هکتار از باغ هاي سیب این شهرستان برداشت و روانه بازار مصرف، صنایع تبدیلی و سردخانه ها

 
می شود. 

وي با بیان اینکه اشنویه رتبه دوم در تولید محصول سیب را در آذربایجان غربی داراست، بیان کرد: ارقام غالب سیب در این شهرستان

 
"رد" و "گلدن دلیشیز" را تشکیل می دهد که از قابیلت ماندگاري و صادرات بیشتري در مقایسه با سایر ارقام برخوردار است. 

سرپرست اداره جهادکشاورزي اشنویه افزود: هم اکنون 32 واحد سردخانه در این شهرستان وجود دارد که از این تعداد 24 واحد پس
از سال 1393 در این شهرستان احداث شده و با راه اندازي این تعداد بیش از 75 هزار تن به ظرفیت نگهداري میوه در این شهرستان

 
افزوده و به 150 هزار تُن رسیده است. 

سیب اشنویه از لحاظ کیفیت، محل پرورش و کمیت توانایی تبدیل به برند ملی را دارد و باید در زمینه معرفی آن به بازارهاي مختلف
داخلی و خارجی اقدامات موثري صورت گیردوي با بیان اینکه سالانه بیش از 100 هزار تُن سیب در سردخانه هاي این شهرستان
نگهداري می شود، گفت: سیب اشنویه از لحاظ کیفیت، محل پرورش و کمیت توانایی تبدیل به برند ملی را دارد و باید در زمینه

 
معرفی آن به بازارهاي مختلف داخلی و خارجی اقدامات موثري صورت گیرد. 

وي اضافه کرد: هم اکنون بخشی از سیب تولیدي این شهرستان به دلیل کیفیت بالا و ماندگاري خوبی که دارد، علاوه بر سایر استان

 
ها به کشورهاي روسیه، گرجستان و پاکستان نیز صادر می شود. 

احمدي با بیان اینکه برداشت این محصول از اواخر شهریور آغاز شد، افزود: برداشت سیب به مدت 2 ماه ادامه می یابد و در این مدت

 
روزانه به طور متوسط براي 200 هزار نفر روز کارگر اشتغال ایجاد می شود. 

 
تنوع ارقام گیلاس و سیب اشنویه 

اشنویه با داشتن هزار و 470 متر ارتفاع از سطح دریا یکی از مناطق حاصلخیز و مستعد جهت پرورش انواع محصولات باغی به شمار



می رود و تنوع ارقام مختلف گیلاس و سیب باعث شده این 2 محصول در اشنویه بیشتر از سایر میوه ها شناخته شوند و ارقام کشت

 
شده سازگاري خوبی با آب و هواي این منطقه داشته باشند. 

مسوول واحد باغبانی جهادکشاورزي اشنویه گفت: محصول گیلاس داراي ارقام گوناگون "تکدانه سیاه و صورتی"، "خوشه اي"، "زرد
دانشکده"، "سفید و قرمز ارومیه" و ارقام محلی زودرس و سایر ارقام بوده و در این میان ارقام خوشه اي و تکدانه سیاه بیشترین

 
میزان سطح کشت را به خود اختصاص داده است. 

سیدیاسر سیدغفوري افزود: در زمینه سیب نیز ارقام مختلفی مانند "رد" و "گلدن"، "ردمریکال" ،"گالا، "گرانی اسمیت" و "فرانسه"

 
در این شهرستان کشت شده و این ارقام از قابلیت خوب نگهداري سردخانه اي، سازگاري با آب و هواي منطقه دارند. 

وي اظهار داشت: شرایط ویژه آب و هوایی اشنویه در کنار دارا بودن باغات مختلف و ظرفیت بالاي سردخانه اي، این شهرستان را به

 
یکی از قطب هاي مهم باغداري آذربایجان غربی تبدیل کرده است. 

وي اضافه کرد: تلاش جهاد کشاورزي و مسوولان این است که در ایجاد باغ هاي جدید و کشت نهال از پایه بذري از پایه رویشی که از

 
نظر مقاومت به افت دما، عملکرد و کیفیت بهتر است استفاده شود. 

 
سیب اشنویه برندسازي می شود 

 
 

فرماندار اشنویه گفت: براي برندسازي سیب این شهرستان پیش بینی شده یک کمیسیون اقتصادي با حضور فعالان و تاجران خارجی

 
و داخلی در این شهرستان برگزار شود. 

عبدالسلام مام عزیزي افزود: امسال درصدد برگزاري جشنواره گیلاس و جشنواره ملی سیب جهت شناساندن سیب و گیلاس این
شهرستان و ایجاد فرصت هاي متناسب جهت سرمایه گذاري و رونق بازار فروش این محصولات خاص و مرغوب بودیم که به دلیل

 
شیوع ویروس کرونا موفق به برگزاري این جشنواره ها نشدیم. 

کمیسیون اقتصادي برندسازي سیب اشنویه براي اولین بار در سطح این شهرستان در چند مرحله و با حضور بازرگانان داخلی و

 
خارجی، فعالان اقتصادي ، ادارات مرتبط و صاحبان کارخانه ها برگزار می شود 

وي افزود: در همین راستا و براي معرفی این محصولات، کمیسیون اقتصادي برندسازي سیب اشنویه براي اولین بار در سطح این



شهرستان در چند مرحله و با حضور بازرگانان داخلی و خارجی، فعالان اقتصادي ، ادارات مرتبط و صاحبان کارخانه ها برگزار خواهد

 
شد که امیدواریم تحولی اساسی در زمینه فروش محصولات مرغوب باغی این شهرستان ایجاد کند. 

فرماندار اشنویه با بیان اینکه برنامه ریزي اساسی نیز جهت برگزاري کمیسیون برندسازي در این شهرستان صورت گرفته است افزود:
افزایش صادرات سیب اشنویه و برندسازي آن، ایجاد درآمد پایدار و اشتغالزایی و هموار کردن مسیر صادرات سیب از مهمترین اهداف

 
برگزاري این کمیسیون است که با حضور مهمانان داخلی و خارجی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود. 

مام عزیزي گفت: سیب اشنویه از لحاظ کیفیت، محل پرورش و کمیت، توانایی تبدیل به برند ملی را دارد و باید در زمینه معرفی آن

 
به بازارهاي مختلف داخلی و خارجی اقدامات موثري صورت گیرد. 

 
اشتغالزایی و کارآفرینی 

تولید محصولات و کسب درآمد از باغ هاي اشنویه تنها مختص کشاورزان و باغداران این شهرستان نیست و سایر اقشار جامعه نیز از
وجود باغ ها و زمین هاي کشاورزي در این شهرستان بهره مند می شوند به گونه اي که با توجه به ظرفیت بخش کشاورزي و گردش

 
مالی بالغ بر 10 هزار میلیارد ریالی زمینه مناسب براي جهش تولید در این بخش داراست. 

 
 

از طرفی دیگر همزمان با شیوع بیماري کرونا و آموزش فضاي مجازي بستر مناسب جهت ورود قشر نوجوان و جوان و افزایش تعداد
کارگران سیب در این شهر را شاهد هستیم به طوریکه با حضور در باغ ها با شمار زیادي از نوجوانان و جوانان جهت کار در برداشت

 
سیب روبرو هستیم. 

یکی از رانندگانی که با ماشین خود سیب به سردخانه حمل می کند در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: به همراه خانواده خود،

 
همسر، دختر و پسرم جهت چیدن سیب و کارگري فعالیت می کنیم. 

"جعفر رسولی" افزود: دریافتی هر کارگر در طول روز یک میلیون و 800 هزار ریال است و ساعت کار روزانه از 7:30 صبح شروع می
شود و تا 16:30 عصر ادامه دارد که این منبع درآمد مناسبی در فصل پاییز براي خانواده هاست به طوري که بسیاري از آنها به صورت

 
دسته جمعی براي کار به باغات سیب می آیند. 

وي اضافه کرد: یک نفر به عنوان "سرکارگر" با داشتن تعداد کارگر مشخص قبل از چیدن سیب با صاحب باغ قراداد می بندد و



 
افرادي که توانایی برداشت سیب داشته باشند، براي کارگري به باغ می آورد. 

یکی از صاحبان غرفه هاي میدان میوه وتره بار اشنویه نیز گفت: حجم زیاد سیب و میوه هاي پاییزي با توجه به فضاي کوچک میدان

 
میوه وتره بار از مشکلات اساسی است و صف هاي طولانی تا ساعت 22 شب در آن براي جابجایی بار میوه وجود دارد. 

حسین خلیفه افزود: میدان میوه وتره بار اشنویه هر ساله میزبان خریداران و فروشندگان میوه هاي پاییزي از جمله سیب است و

 
بخشی از سیب تولید شده اشنویه به سایر استان ها و بخشی دیگر به کشورهاي دیگر صادر می شود. 

وي اضافه کرد: هم اکنون قیمت سیب از 70 هزار ریال تا 90 هزار ریال معامله می شود و با توجه به حجم زیاد معاملات سبب رونق

 
اشتغال براي خانواده ها شده است. 

به همت باغداران و حمایت هاي صورت گرفته از سیب اشنویه، این محصول هم اینک به یک برند مشهور و خوشنام تبدیل شده و راه

 
اندازي صنایع تبدیلی و تکمیلی آن می تواند ضمن ایجاد اشتغال، بهره وري بیشتري براي این شهرستان داشته باشد. 

هم مرز بودن اشنویه با 2 کشور عراق و ترکیه پتانسیل بسیار خوبی براي پیداکردن بازارهاي خارجی براي تولیدات صنایع تبدیلی

 
سیب در کنار صادرات این محصول است که باید بیشتر مورد توجه مسوولان قرار گیرد. 

 
اشنویه در 65 کیلومتري ارومیه مرکز استان واقع شده و بیش از 74 هزار نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- آذربایجان غربی 

 
- توسعه ایران 

- اشنویه



دیدار رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با نماینده ولی فقیه در گیلان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با همراهی استاندار گیلان ، با نماینده ولی فقیه در استان و امام
جمعه رشت دیدار کرد.

دیدار رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران با نماینده ولی
فقیه در گیلان معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید
و امور ایثارگران با همراهی استاندار گیلان ، با نماینده ولی

 
فقیه در استان و امام جمعه رشت دیدار کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ سعید اوحدي معاون
رئیس جمهوري صبح امروز (سه شنبه) با همراهی دکتر
زارع استاندار، پس از حضور در گلزار شهداي رشت ، با آیت

 
االله فلاحتی نماینده ولی فقیه در استان دیدار کرد. 

وي در ادامه سفر خود به گیلان ، به دیدار سه خانواده شهید، جانباز و آزاده استان می رود و سپس در جلسه امضاي تفاهم نامه تامین
زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان حضور پیدا می کند.



پیشگیري از مواد مخدر با اپلیکیشن در تفرش

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/07/29

درجلسه شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر تفرش مقررشد پیشگیري از مواد مخدر با استفاده از اپلیکیشن آموزش هاي
صورت گیرد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اراك، حاجی علی بیگی فرماندار تفرش در جلسه
شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر این شهرستان گفت:
با توجه به شیوع کرونا مقرر شده آموزش گروه هاي هدف
مانند دانشجویان، دانش آموزان، دهیاران و روحانیون با
استفاده از اپلیکیشن آموزش هاي مخصوص آنان و مربی

 
ستاد مبارزه با مواد مخدر انجام شود. 

حاجی علی بیگی افزود: مصوب شد اداره بهزیستی تفرش تاسیس کمپ ترك اعتیاد را پیگیري کند و مقرر شد مشکلات به خصوص

 
مشکل اشتغال خانواده هاي پر خطر مثل خانواده هایی که یک معتاد در خانواده دارند از سوي سازمان هاي مردم نهاد بررسی شود. 

جلسه شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدرشهرستان تفرش با حضور دبیر شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان مرکزي،

 
فرماندار و اعضاي شوراي شهرستان و مسئولان مربوطه برگزار شد. 

تاکنون بیش از 20 عنوان کارگاه پیشگیري از مواد مخدر به صورت مجازي براي دانش آموزان، طلاب، روستائیان و 50 نمایشگاه

 
عکس و کلیپ در فضاي مجازي در خصوص پیامد هاي مصرف مواد مخدر در شهرستان تفرش منتشر شده است. 

انتهاي پیام / ج



الان زمان انتقام گیري و فشارآوردن به دولت نیست/ هیچ کس با چنین

اقداماتی عاقبت بخیر نشده

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/07/29

تحریم هاي آمریکا شرایط خاصی را براي کشور ایجاد کرده است که البته تا زمانی که این تحریم ها به طور کامل برطرف نشود
حتی براي مردم کشور خودمان نیز نمی توانیم همه مسایل مرتبط با تحریم را بازگو کنیم چرا که ممکن است گوش هاي نامحرم از

 
بیان برخی مشکلات احساس رضایت کنند و فشارها را افزایش دهند. 

به گزارش جهان نیوز، اسحاق جهانگیري عصر روز گذشته
(دوشنبه) در مراسم رونمایی از تلاش ها و توانمندي هاي زنان
روستایی و عشایري، با تبریک ایام ماه ربیع و روز جهانی زنان
روستایی اظهار داشت: یکی از افتخارات زنان ایرانی نام گذاري
روز میلاد با سعادت حضرت فاطمه(س) به عنوان روز زن است
که همواره در این روز از زحمات زنان و مادران کشور قدردانی

 
می شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به روز جهانی زنان روستایی که چند سالی است از سوي سازمان ملل تعیین شده اظهار
داشت: روز جهانی زنان روستایی فرصتی است تا از تلاش ها و اقدامات موثر این زنان در مدیریت خانواده و تولید محصولات غذایی

 
قدردانی شود. 

جهانگیري با بیان اینکه امروز کشور در شرایط خطیر، دشوار و پیچیده اي قرار دارد خاطرنشان کرد: تقریباً همه مردم، مسئولین و
صاحبنظران در خصوص اینکه شرایط امروز کشور شرایطی پیچیده است، اتفاق نظر دارند. گاهی ممکن است در اصل موضوعات
اختلاف نظر وجود داشته باشد که در نتیجه این اختلاف نظر، نمی توانیم در راهکارها به وحدت و نظر واحد دست پیدا کنیم اما امروز

 
همه به این باور رسیده اند که شرایط کشور شرایطی خطیر و دشوار است. 

معاون اول رییس جمهور افزود: یکی از دلایل این شرایط خطیر ناشی از محدودیت هاي سیاسی بین المللی و منطقه اي است. برخی
کشورهاي منطقه که می توانستند دوست ما باشند تلاش می کنند با برخی تحریکات و با استفاده از فرصت، در مقابل ملت ایران
سنگ اندازي کنند. تحریم هاي آمریکا نیز شرایط خاصی را براي کشور ایجاد کرده است که البته تا زمانی که این تحریم ها به طور
کامل برطرف نشود حتی براي مردم کشور خودمان نیز نمی توانیم همه مسایل مرتبط با تحریم را بازگو کنیم چرا که ممکن است

 
گوش هاي نامحرم از بیان برخی مشکلات احساس رضایت کند و فشارها را افزایش دهند. 

جهانگیري همچنین با اشاره به فشارها و محدودیت هاي ناشی از شیوع کرونا که بیماري نوپدید و نوظهوري است گفت: کرونا سراسر
دنیا را در بر گرفته است و مجموعه مسایل مرتبط با تحریم، بیماري کرونا و سایر ضعف ها و مسایل داخلی باعث شده که وضعیت



 
زندگی و معیشت مردم با سختی مواجه شود. 

معاون اول رییس جمهور با بیان اینکه زنان در حل مسایل و مشکلات زندگی نقش اصلی و تعیین کننده دارند خاطرنشان کرد: فشارها
و مشکلات امروز کشور بیش از همه بر دوش زنان است چرا که مدیریت زندگی و خانوار بر عهده آنهاست. در این میان زنان سرپرست
خانوار با مشکلات مضاعفی روبرو هستند زیرا هم بار مسئولیت تأمین معاش خانوار و هم مدیریت زندگی را بر دوش دارند که باید از

 
آنها قدردانی شود. 

جهانگیري از روستا به عنوان یکی از اصلی ترین کانون هاي تولید به خصوص در بخش محصولات غذایی یاد کرد و گفت: امنیت
غذایی همواره مهم بوده اما امروز از مواقع دیگر مهم تر است. در حال حاضر بسیاري از کشورها در شرایط کرونایی براي اطمینان از
امنیت غذایی، تصمیماتی نظیر ممنوعیت صادرات محصولات غذایی را اتخاذ کرده اند و این در حالی است که ایران علاوه بر مشکلات

 
ناشی از کرونا با تحریم هاي ظالمانه و فشارهاي آمریکا نیز روبرو است. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه با قدردانی از وزارت جهاد کشاورزي به خاطر تلاش در جهت امنیت غذایی کشور تصریح کرد:
بخشی از بار تأمین امنیت غذایی بر دوش روستاییان است. روستاییان جزو مظلوم ترین تولیدکنندگان کشور هستند که در مزارع و در

 
شرایط سخت اقدام به تولید محصولات غذایی می کنند تا دست مردم کشور به سوي خارج دراز نباشد. 

جهانگیري با اشاره به گفته یکی از مدیران فائو در خصوص تحریم هاي آمریکا علیه ملت ایران گفت: این مدیر فائو می گفت که
آمریکایی ها اعلام کرده بودند که تصور نمی کردند ایران در تولید گندم و برخی محصولات دیگر به خودکفایی رسیده باشد و

 
تصورشان این بوده که هنوز سالانه شش هفت میلیون تن گندم به کشور واردات می شود. 

معاون اول رییس جمهور تأمین سلامت و بهداشت براي جامعه را از مهمترین موضوعات به خصوص در شرایط فعلی دانست و گفت:

 
پیش نیاز غلبه بر بیماري کرونا رعایت دستورالعمل هاي اعلام شده از سوي ستاد ملی مقابله با بیماري کرونا است. 

جهانگیري تصریح کرد: براي غلبه بر مشکلات پیش روي مردم، بازسازي اعتماد عمومی جامعه، حفظ همبستگی ملی، افزایش امید

 
نسل جوان به آینده و بالا بردن تاب آوري جامعه نیازمند اقدامات عاجل و اساسی و برنامه هاي کوتاه مدت و بلند مدت هستیم. 

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: ایران با تاریخ و تمدن و سابقه درخشان خود قادر است با همبستگی، احساس مسئولیت، مشارکت

 
مردم و نهادهاي مدنی و حاکمیتی بر مشکلات پیش رو غلبه کند و نباید اجازه دهیم که دیگران بتوانند روحیه ما را تخریب کنند. 

جهانگیري اظهار داشت: در شرایطی که همه قبول دارند مشکلات کشور جدي است و باید براي ناامید کردن دشمن و تقویت روحیه

 
مردم، همدل و همراه باشیم متأسفانه عده اي تصور می کنند که امروز زمان انتقام گیري و فشارآوردن به دولت است. 

معاون اول رییس جمهور ادامه داد: این گونه افراد خیلی باید کج اندیش باشند که در شرایطی که فصل همدلی براي حل مشکلات

 
مردم است، از این فرصت براي محبوبیت خود استفاده کنند. هیچ کس در تاریخ با چنین اقداماتی عاقبت بخیر نشده است. 

کسانی که از رنج مردم سوء استفاده می کنند تا خود را بالا ببرند ممکن است که عده اي براي آنها سوت و کف بزنند اما این رفتار

 
آنها در تاریخ ثبت خواهد شد. 



جهانگیري در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به ارتباط ویدئو کنفرانسی با برخی از نمایندگان زنان روستایی در استان هاي
قزوین، قم، سیستان و بلوچستان و کرمان و حضور نماینده زنان روستایی در استان گیلان در این مراسم گفت: بسیار افتخارآمیز است
که این زنان توانسته اند براي صدهزار نفر اشتغال ایجاد کنند و امروز محصولات آنها از طریق سایت ها و سامانه هاي طراحی شده

 
قابل عرضه است. 

معاون اول رییس جمهور از وزارت جهاد کشاورزي خواست سایت ها و برنامه هاي عرضه محصولات زنان روستایی و عشایري را تکمیل

 
کنند چرا که اگر بتوانند این برنامه را توسعه دهند اقدامی ماندگار براي روستاییان و عشایر خواهد بود. 

جهانگیري همچنین با تأکید بر حمایت از صندوق هاي اعتبار خرد روستایی گفت: اگر لازم باشد می توان بخشی از اعتبارات

 
اشتغالزایی روستایی را به این صندوق ها اختصاص داد تا بیش از گذشته از برنامه هاي روستاییان و عشایر حمایت شود. 

معاون اول رییس جمهور همچنین با اشاره به گزارش مرکز آمار ایران مبنی بر ریزش شغل در ایام کرونا که در بین زنان بیشتر از
مردان بوده است از معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري خواست بر این موضوع تمرکز کنند و افزود: البته بخشی از دلایل
ریزش شغل در میان زنان این است که شرایط کرونایی باعث شده تعدادي از زنان ناچار به ماندن در خانه و رسیدگی به تحصیل

 
فرزندان خود باشند. 

در این مراسم وزیر جهاد کشاورزي نیز با اشاره به اینکه در حال حاضر تعداد زنان روستایی و عشایري در کشور ده میلیون نفر است
گفت: از این تعداد بیش از شش میلیون نفر در سن جوانی و اشتغال هستند که ظرفیت بسیار بزرگی براي کشاورزي و تأمین امنیت

 
غذایی کشور محسوب می شوند. 

در این مراسم معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده نیز به بیان دیدگاه ها و نظرات خود در خصوص زنان روستایی و عشایر

 
پرداخت و بر لزوم حمایت هر چه بیشتر از زنان و فراهم کردن بسترهاي لازم براي اشتغالزایی آنها تأکید کرد. 

در این مراسم همچنین با حضور معاون اول رییس جمهور از بازار مجازي فروش محصولات زنان روستایی و عشایري رونمایی شد و
دکتر جهانگیري از نمایشگاه نقش آفرینی زنان روستایی و عشایر نیز بازدید کرد.



کثیف ترین نوع اعتیاد در پاکستانَ+عکس

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/07/29

هرچند پاکستان، به عنوان یکی از همسایگان افغانستان، خیل عظیمی از معتادان مواد مخدر را در خود جاي داده، اما گفته
می شود برخی از مردم به اعتیادي بدتر از مواد مخدر مبتلا شده اند. The post کثیف ترین نوع اعتیاد در پاکستانَ+عکس

appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 http://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اجتماعی 13ي3ي3/0ي1/2ي3 - 0ي3:25 

 
- کد خبر:530792 

کثیف ترین نوع اعتیاد در پاکستانَ+عکس هرچند پاکستان، به عنوان یکی از همسایگان افغانستان، خیل عظیمی از معتادان مواد
مخدر را در خود جاي داده، اما گفته می شود برخی از مردم به اعتیادي بدتر از مواد مخدر مبتلا شده اند. به گزارش 8دي، روزنامه

 
کویتی الجریده در خبري نوشت، برخی از معتادان در پیشاور پاکستان به یکی از عجیب ترین و بدترین انواع اعتیاد روي آورده اند. 

در این نوع اعتیاد که گفته می شود بسیار بدتر از مواد مخدر است، افراد عقربی را روي هیزم می سوزانند و سپس دود متصاعدشده از

 
این جانور را استنشاق می کنند. 

به گفته کارشناسان، میزان تاثیر مخدر این اعتیاد چند برابر هروئین بوده و فرد بین 10 ساعت تا سه روز نشئه خواهد ماند و گاهی

 
طی مدت کوتاهی هم بر اثر استنشاق این دود حافظه خود را از دست می دهد. 

 
- اعتیاد 

 
- افغانستان 

 
- پاکستان 

 
- عقرب 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط نیاز جدي گیلان به مراکز ترك اعتیاد دولتی/ موادمخدر مهم ترین عامل بروز جرایم سرقت در گیلان است به پاکستان
نیازمند ورود دستگاه هاي دیپلماسی است تهدید هواپیمایی افغانستان به دلیل پوشش مهمانداران توسط طالبان اهمیت صیانت و

 
اشتغال بهبودیافتگان از اعتیاد، کمتر از درمان نیست تقویت مناسبات دوستانه ایران و پاکستان مورد توجه رهبر انقلاب است 

 
نظرات 



 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



با تغییر کاربري غیرمجاز اراضی کشاورزي مخالفم / متولیان امر مکانی مناسب

براي باغ ویلاها مشخص کنند

منبع: خورناشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/07/29

ویلاسازي در اراضی با کاربري غیرکشاورزي باید دنبال شود و لازم است تا متولیان امر با توجه به ظرفیت هاي بی نظیر
گردشگري شوشتر، طرحی جامع براي پاسخ به این مطالبه مردم فرهیخته ارائه داده و مکان هاي مناسب براي باغ ویلا را

مشخص کنند. به گزارش خورنا از شوشتر و به نقل از شوشان نماینده (...)

ویلاسازي در اراضی با کاربري غیرکشاورزي باید دنبال شود و لازم است تا متولیان امر با توجه به ظرفیت هاي بی نظیر
گردشگري شوشتر، طرحی جامع براي پاسخ به این مطالبه مردم فرهیخته ارائه داده و مکان هاي مناسب براي باغ ویلا را مشخص

 
کنند. 

به گزارش خورنا از شوشتر و به نقل از شوشان نماینده شوشتر و گتوند گفت: با هرگونه تغییر کاربري غیرمجاز اراضی کشاورزي به باغ

 
ویلا مخالف هستم و از شوراي تامین شهرستان شوشتر هم درخواست برخورد با هرگونه عمل خلاف در این مورد را دارم. 

سهراب گیلانی اظهار کرد: صیانت از اراضی کشاورزي رسالتی دینی، فرهنگی و قانونی است که باید جهت حفظ منابع پایه از آن ها

 
محافظت شود و این مسئله باید مورد توجه تمامی دستگاه هاي مرتبط باشد. 

او با تکذیب برخی صحبت ها مبنی بر حمایت نماینده شوشتر و گتوند از تغییر کاربري ها بیان کرد: این مسئله کاملاً کذب بوده و در
حیطه کاري نماینده مجلس نیست، اما به عنوان عضوي از مجموعه قانون گذاري کشور اجراي کامل قوانین بالاخص در این خصوص را

 
از نهادهاي ذیربط می خواهم. 

گیلانی گفت: ویلاسازي در اراضی با کاربري غیرکشاورزي باید دنبال شود و لازم است تا متولیان امر با توجه به ظرفیت هاي بی نظیر
گردشگري شوشتر، طرحی جامع براي پاسخ به این مطالبه مردم فرهیخته ارائه داده و مکان هاي مناسب براي باغ ویلا را مشخص

 
کنند. 

وي اضافه کرد: توسعه باغ ویلاهاي گردشگري مجاز و در چارچوب قانون، می تواند رونق اشتغال را در پی داشته باشد، اما اولویت براي
این مسئله رعایت قوانین در این خصوص است.



به کارگیري از دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است

منبع: ایسناشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل ایزوایکو گفت: به کارگیري از دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است و قطعا در همکاري با صنعت
گردشگري می توانیم پیشرفت هایی را در بخش هاي مختلف اشتغال و اقتصاد رقم بزنیم.

حمید رضاییان اصل صبح امروز(29 مهرماه) در دیدار با
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
هرمزگان، افزود: تعامل ایزوایکو و گردشگري قطعا” می
تواند نوید بخش دستاوردهاي بزرگی در حوزه ي صنایع
دریایی و گردشگري باشد و در نتیجه با این هم افزایی

 
شاهد پیشرفت در این حوزه ها خواهیم بود. 

وي با بیان اینکه این مجموعه داراي ظرفیت هاي مطلوبی
است که می توان برنامه هاي اجرا نشده با محوریت علمی
و گردشگري دریایی را با خلاقیت در راستاي پیشرفت

صنعت دریایی و گردشگري پیش برد، تصریح کرد: باید نیازها را شناسایی کنیم و در راستاي توانمندي ها قدم برداریم چرا که صنعت

 
دریایی و گردشگري دو مقوله ي جدایی ناپذیرند که در کنار هم دستاوردهاي خارق العاده اي را رقم خواهند زد. 

رضاییان اصل اضافه کرد: در حال حاضر ایزوایکو بر پایه ي مهارت، تخصص، دانش و هم افزایی براي پیشرفت صنعت دریایی تلاش می

 
کند و با ایجاد فضاي همدلی در راه بالندگی و افزایش بهره وري گام هاي مؤثري را بر می دارد و این مسیر ادامه خواهد داشت. 

وي ادامه داد: ایزوایکو با ساخت شناورهاي تفریحی، بارج، اسکله هاي تفریحی و مسافري و رستوران دریایی می تواند نقش موثري را
در گسترش و پیشرفت گردشگري هرمزگان و سایر استان هاي کشور ایفا کند و اگر سرمایه گذاري در بخش گردشگري به سمت

 
صنعت دریا سوق داده شود قطعا” به دستاوردهاي بزرگی دست خواهیم یافت. 

مدیرعامل ایزوایکو خاطرنشان کرد: به کارگیري از دریا و صنعت دریایی کلید توسعه گردشگري است و قطعا در همکاري با صنعت

 
گردشگري می توانیم پیشرفت هایی را در بخش هاي مختلف اشتغال و اقتصاد رقم بزنیم. 

همچنین مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان هرمزگان، با تاکید بر اینکه سرمایه گذاران را به سمتی که
پیشرفت صنعت دریایی محقق می شود سوق دهیم، گفت: با رونق و راه اندازي مسیر دریایی قشم-لارك می توانیم با ایده هاي نوین

 
سرمایه گذارهاي بیشتري را جذب کنیم تا صنعت در همین راه متناسب با نیازهاي گردشگري و صنعت دریایی پیش برود. 

رضا برومند اظهار کرد: با هم افزایی مجموعه ایزوایکو، بنادر و دریانوردي و میراث فرهنگی و گردشگري می توانیم ظرفیت هاي مغفول
مانده را احیا کنیم اما خوشبختانه رویکردها نسبت به کشتی سازي و صنایع فراساحل ایران با وجود نیروهاي متخصص و ماندگار بومی



 
تغییر یافته و موفق شده است افتخارات صنعت دریایی را روز به روز ارتقا دهد. 

وي اضافه کرد: براي جذب سرمایه گذاران بیشتر تیم هایی را تشکیل داده ایم تا پهنه هاي مستعد گردشگري در تمام سواحل استان

 
هرمزگان را شناسایی و تعریف کنند تا انتخاب و کار سرمایه گذار براي اخذ مجوز و سرمایه گذاري آسان تر شود. 

برومند در پایان گفت: باید با هم اندیشی و هم افزایی بیشتر زمینه ساز صنعت دریایی نوین و گردشگري هاي خاص متناسب با

 
متدهاي روز دنیا براي جذب گردشگر و سرمایه گذار به هرمزگان باشیم. 

انتهاي پیام



دولت ها باید از تولیدکنندگان و کشاورزان حمایت کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/07/29

امام جمعه بروجرد گفت: دولت ها باید از تولیدکنندگان و کشاورزان حمایت کنند.

حجت الاسلام سید علی حسینی در همایش ملی توسعه
پایدار شهرستان بروجرد که امروز 29 مهرماه به صورت
مجازي در دانشگاه آیت االله العظمی بروجردي(ره) برگزار
شد، اظهار کرد: کشور ما از متخصصین و نخبگان به اندازه

 
کافی برخوردار است. 

وي تصریح کرد: در کشور از منابع خدادادي فراوانی وجود

 
دارد ولی گیر کار اینجا است که برنامه نداریم. 

امام جمعه بروجرد خاطرنشان کرد: باگذشت 40 سال
بسیاري از محصولات ما به صورت مواد اولیه به فروش می
رسد و بعد از فرآوري شدن باقیمت بالا به خودمان فروخته

 
می شود. 

حسینی با بیان اینکه دولت ها باید از تولیدکنندگان و کشاورزان حمایت کنند، اضافه کرد: برنامه اي براي تولیدات کشاورزي وجود

 
ندارد و این بی برنامگی باید رفع شود. 

وي بیان کرد: دولت باید جلوي واردات بی رویه را بگیرد کالاهاي غیر لازم نباید وارد شود کالا از کشورهاي مختلف وارد می شود و

 
این در حالی است که در داخل تولید می شوند و واردات بی رویه به اشتغال و تولید ضربه می زند. 

امام جمعه بروجرد با بیان اینکه دولت و مجلس باید برنامه داشته باشد، ادامه داد: تبلیغ براي مصرف کالاي داخلی باید فرهنگ سازي

 
شود، نهادهاي فرهنگی وظیفه دارند فرهنگ سازي کنند. 

 
حسینی عنوان کرد: امیدواریم این گونه برنامه ها و همایش ها عملی و اجرا و منتج به نتیجه شوند. 

وي اظهار کرد: باید از شهرستان بروجرد آسیب شناسی شود و از کلیه سرمایه گذاران بزرگ بروجردي و لرستانی در کل کشور دعوت

 
کنیم تا در شهرستان و استان خود سرمایه گذاري کنند. 

انتهاي پیام



60 درصد شاغلان اشتغال کامل دارند/ وضعیت بیکاري استان ها + جدول

منبع: بلاغشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/07/29

 
 

به گزارش بلاغ، رکود اقتصادي و شیوع ویروس کرونا بسیاري از فعالیت هاي اقتصادي و کسب و کارهاي به خصوص خدماتی را با
تعطیلی مواجه کرده و باعث شده نرخ مشارکت اقتصادي که مولفه اصلی سنجش میزان اشتغال، بیکاري و افراد جویاي کار است،

 
کاهش یابد. 

مشارکت اقتصادي از نسبت جمعیت فعال (شاغل و بیکار) به جمعیت در سن کار بدست می آید بنابراین هرچه صورت به مخرج کسر
کوچکتر باشد نرخ مشارکت پایین تر خواهد بود. به همین دلیل نرخ مشارکت در بسیاري از استان هاي کاهش یافته و به تبع آن، آمار

 
بیکاري نیز پایین آمده است. 

نرخ بیکاري کل کشور در فصل تابستان سال 99 بالغ بر 9.5 درصد گزارش شد به عبارت دیگر دو میلیون و 477 هزار نفر از افرادي

 
که جویاي کار هستند. 

همچنین از 23 میلیون و 542 هزار نفر حدود 60 درصد اشتغال 44 ساعت در هفته دارند. 34 درصد از آنها کمتر از این میزان

 
فعالیت براي انجام کار داشتند. 5.3 درصد نیز غایب موقت بودند. 

طبق این گزارش مرکز آمار، استان چهارمحال و بختیاري با نرخ بیکاري 16.3 درصد، خوزستان 15.3 درصد کرمانشاه 15.2 درصد،

 
لرستان 14.7 درصد، هرمزگان 13.3 درصد بالاترین نرخ بیکاري را در میان 31 استان کشور دارا هستند. 



 
 

کمترین میزان نرخ بیکاري مربوط به استان هاي خراسان رضوي با 5.7 درصد، خراسان جنوبی 5.8 درصد، ایلام 6.2 درصد، تهران

 
6.4 درصد و همدان 6.8 درصد است. 

انتهاي پیام/



اختصاص 38 میلیارد تومان اعتبار تملک دارایی به شهرستان ري/ کارخانه

سیمان تهران به فکر جابه جایی باشد

منبع: بلاغشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/07/29

به گزارش بلاغ به نقل ازحسین توکلی کجانی معاون استاندار تهران و فرماندار ویژه شهرستان ري شامگاه امروز در پنجاه
وچهارمین جلسه شوراي اسلامی شهرستان ري که با حضور اعضاي این شورا تشکیل شد، ضمن تبریک به مناسبت ماه ربیع الاول،
اظهار کرد: ایام عزاداري ماه محرم و صفر را با همکاري مردم، عزاداران، حرم مطهر حضرت عبدالعظیم(ع)، شهرداري ها، دهیاري ها،
اعضاي شورا و سایر دستگاه هاي اجرایی بدون هیچ مشکلی پشت سر گذاشتیم و مراسمات عزاداري به شکل محدود و با رعایت کامل

 
پروتکل هاي بهداشتی برگزار شد. 

وي سپس گفت: در سال جاري 38 میلیارد تومان اعتبار تملک دارایی از سوي سازمان مدیریت برنامه ریزي انجام شد که نسبت به
سال گذشته افزایش چشم گیري داشته اما باتوجه به وسعت و ظرفیت شهرستان ري این مبلغ نیز کم است و تلاش می کنیم از محل

 
اعتبارات دیگر شهرستان، مجوزهاي قانونی را بگیریم و بتوانیم در حوزه زیرساخت ها هزینه کنیم. 

معاون استاندار تهران با اشاره به خط انتقال آب شرب فشافویه، بیان کرد: انتقال 16 میلیون مترمکعب آب شرب سطحی با کمترین
سختی از رینگ غرب تهران همچنین از ماملو و کرج در سمت شرق نهایی شده که از آزادگان تا انتهاي حوزه سرزمینی ري را پوشش

 
می دهد و در طول مسیر روستاها و شهرها به طور کامل از این آب بهره مند می شوند. 

توکلی با اشاره به راه اندازي مجدد واحد 6 و بهره برداري از پروژه بهینه سازي سیستم فیلتراسیون شرکت سیمان تهران گفت: این
خط تولید سال گذشته به دلیل آتش سوزي از مدار خارج شده بود که با مجوزهاي سازمان محیط زیست امسال مجدداً راه اندازي

 
شد. 

وي افزود: واحدهاي صنعتی در کنار تولید و اشتغال زایی باید به مسائل زیست محیطی هم توجه ویژه داشته باشند تا توسعه پایدار در

 
جنوب استان تهران حاصل شود. 

فرماندار ویژه شهرستان ري با تأکید بر انتقال کارخانه سیمان تهران از شهرستان ري، تصریح کرد: راهبرد اصلی در خصوص مشکلات
زیست محیطی پیشگیري و صدور اخطاریه است ولی در صورت تکرار با متخلفان به شدت برخورد و باید از حوزه سرزمینی ري خارج

 
شوند. 

توکلی بیان کرد: نصب دستگاه آنلاین پایش خروجی دودکش صنایع بزرگ مقیاس، آغاز مطالعه براي جانمایی محل جدید براي

 
آرادکوه توسط شهرداري تهران از جمله اقداماتی است که بخشی از آن انجام گرفته و بخشی دیگر در حال پیگیري است. 

وي با بیان اینکه طرح ساماندهی آب هاي سطحی جنوب تهران در مرحله فراخوان است، گفت: 90 درصد آب هاي ورودي به
شهرستان ري از تهران وارد ري می شود و تنها 10 درصد این آب هاي روان متعلق به شهرستان ري است که وزارت نیرو باید با ایجاد

 
تصفیه خانه این مشکلات را ساماندهی کند. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



موقوفات پزشکی، منبع ایجاد ظرفیت هاي بزرگ علمی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/07/29

امام جمعه شیراز با بیان اینکه موقوفات پزشکی شیراز، ظرفیت بزرگ علمی و فرهنگی ایجاد کرده است، گفت: با تبیین و
معرفی خدمات موقوفات، حس انسان دوستی براي مردم ایجاد می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، تولیت آستان مقدس شاهچراغ در دیدار با مدیر کل
اوقاف و امور خیریه استان فارس، گفت: وقف جلوه اي از
رحمانیت حضرت حق است که نیک و بد از آن بهره مند

 
می شوند. 

آیت االله دژکام با بیان اینکه خدمات در حوزه سلامت از
محل موقوفات پزشکی و بهداشتی در فارس کم نظیر است،

 
گفت: هنوز محاسبه دقیقی از تاثیر موقوفه در درمان نشده است و به همین علت خیلی از افراد جامعه از آن مطلع نیستند. 

آیت االله دژکام افزود: این اطلاع رسانی باعث می شود که عده اي راغب شوند تا در مسیر وقف گام بردارند و این اقدام می تواند الگویی

 
براي سایرین باشد. 

او با بیان اینکه موقوفات پزشکی شیراز، ظرفیت بزرگ علمی و فرهنگی ایجاد کرده است، گفت: با تبیین و معرفی خدمات موقوفات،

 
حس انسان دوستی براي مردم ایجاد می شود. 

 
آیت االله دژکام گفت: وقف یک کار اقتصادي با خدمت فرهنگی است که در هیچ جاي این دنیا اینچنین اتفاقی رخ نداده است 

تولیت آستان مقدس شاهچراغ (ع) گفت: ظرفیت هاي بالا و اقدامات بسیار خوبی در اوقاف انجام شده است که هر کدام به نوعی در

 
حال خدمت به مردم هستند و همه آن ها در حوزه هاي مختلف الگو هستند. 

او ادامه داد: حوزه هاي اشتغال، فرهنگی و اجتماعی حوزه هایی هستند که امروز نیازمند حضور واقفان هستند که امید داریم در این

 
حوزه ها هم پاي واقفان باز شود تا به مردم خدمت رسانی کنند. 

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان فارس نیز در دیدار گفت: از محل اجراي نیت واقفان خیر اندیش در بخش معیشتی تاکنون 53

 
هزار بسته حمایتی به ارزش 21 میلیارد تومان تهیه و بین نیازمندان و آسیب دیدگان از کرونا توزیع شده است. 

حجت الاسلام موسوي افزود: از ابتداي شیوع ویروس کرونا تا به امروز از محل موقوفات 12 میلیارد تومان در حوزه خرید تجهیزات
پزشکی هزینه شده است. 



او ادامه داد: به طور هفتگی بین 30 تا 35 هزار بیمار از خدمات مراکز درمانی و بیمارستان هاي موقوفه فارس بهره مند می شوند و

 
همین آمار، خدمات موقوفات فارس در حوزه بهداشت را در کشور سرآمد کرده است 

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان فارس گفت: هجده برنامه با محوریت توزیع بسته هاي معیشتی و تجلیل از یاوران وقف در دهه

 
وقف در استان برگزار می شود. 

رونمایی از ده وقف نامه جدید در نقاط مختلف استان فارس از دیگر برنامه هاي دهه وقف در استان فارس است.



برگزاري آزمون متمرکز استخدامی گروه صنعتی ایران ترانسفو براي جذب

300 نیرو

منبع: موج رساشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/07/29

مدیرعامل گروه صنعتی ایران ترانسفو گفت: آزمون متمرکز استخدامی گروه صنعتی ایران ترانسفو براي جذب 300 نیرو در
روزهاي پنجشنبه و جمعه مورخ یکم و دوم آبان ماه در دانشگاه زنجان برگزار می شود.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران ترانسفو گفت: آزمون متمرکز
استخدامی گروه صنعتی ایران ترانسفو براي جذب 300
نیرو در روزهاي پنجشنبه و جمعه مورخ یکم و دوم آبان

 
ماه در دانشگاه زنجان برگزار می شود. 

به گزارش موج رسا; به نقل از روابط عمومی گروه صنعتی
ایران ترانسفو، بهزاد ظهیري با اعلام این خبر اظهار داشت:
از ابتداي سال 1399 بیش از 50 نفر به صورت مصاحبه و
بررسی هاي تخصصی در شرکت هاي گروه مستقر در

زنجان و50 نفر در ایران ترانسفو ري و حدود 20 نفر نیز در پروژه هاي پیمانکاري در سایت هاي اجرایی پروژه ها جذب شده اند که با

 
جذب نیرو در این مرحله 420 نفر نیروي انسانی جدید در مجموعه گروه صنعتی ایران ترانسفو اشتغال داشته و خواهند داشت. 

ظهیري تامین مناسب مواد اولیه، رشد تولید، فروش و تحقق شاخص هاي هدف بودجه و طرح هاي توسعه اي را از فرصت هاي موثر
در حفظ اشتغال و جذب نیروي انسانی جدید عنوان نمود و اظهار امیدواري کرد با این روند در سال 1400 نیز برنامه جذب نیروي

 
انسانی را خواهیم داشت. 

وي ادامه داد: امروز استان زنجان از مجموعه مدیران اجرایی راهگشا و علاقه مند به توسعه استان در اکثر دستگاه هاي اجرایی و بانک
ها بهره مند است و نقش محوري استاندار محترم زنجان در ایجاد تعامل مناسب با حوزه هاي اقتصادي بسیار کلیدي و ارزشمند است.

ظهیري موفقیت هاي اخیر گروه صنعتی ایران ترانسفو و رفع دغدغه هاي ناشی از سهامداري بخش خصوصی را نمونه بارزي از این
تعامل سازنده بین بدنه اجرایی استان ، استاندار محترم، مجموعه دستگاه قضایی استان، نمایندگان محترم مردم در مجلس، دستگاه
هاي اطلاعاتی، امنیتی و شوراي تامین استان ، تدابیر حمایتی نماینده محترم ولی فقیه استان و امام جمعه محترم زنجان و نماینده
محترم مردم استان در مجلس خبرگان رهبري دانست و خاطر نشان کرد مدیریت، اعضاي هیئت مدیره و کلیه کارکنان غیرتمند گروه
صنعتی ایران ترانسفو قدرشناس این حمایت ها بوده اند و تلاش نموده اند با شجاعت و صداقت و ولایت مداري به عنوان سربازان
عرصه اقتصادي گوش به فرمان و مجري اوامر رهبر عزیزمان باشند و انشااالله عملکردمان مصداق بارز تحقق جهش در تولید و اشتغال

 
باشد. 

مدیرعامل گروه صنعتی ایران ترانسفو همچنین به طی مراحل نهایی اخذ مجوزهاي افزایش سرمایه و پیشرفت عرضه سهام شرکت



 
زیرمجموعه در بازار سرمایه اشاره کرد و از رشد بسیار مناسب در تحقق برنامه صادراتی سال جاري خبرداد. 

ظهیري در خصوص بهسازي و توسعه خطوط تولید نیز گفت::تمامی ماشین آلات خطوط مکانیزه رنگ و خط برش طولی و عرضی در
نیمه اول سال وارد شرکت گردیده، که نصب ماشین هاي خط رنگ آغاز و درخصوص ماشین خط برش منتظر ورود کارشناسان

 
شرکت خارجی هستیم که به محض تعدیل شدن شیوع ویروس کرونا انجام خواهد گرفت 

وي بیان کرد: ساخت ماشین آلات کارخانه تولید سیم لاکی نیز با توجه به آغاز پرداخت ها از محل مطالبات ارزي در خارج از کشور ،
در شرکتهاي سازنده اروپایی آغاز گردیده و سایت کارخانه در شهرك صنعتی زنجان نیز در حال آماده سازي براي نصب ماشین آلات

 
می باشد که انتظار می رود در ابتداي سال1400 به بهره برداري برسد.//س 

انتهاي پیام/



جدول| املاك شهرداري تهران در اختیار چه کسانی است؟

منبع: آفتابشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/07/29

از میان 97 ملک شهرداري منطقه 11با مجموع متراژ بیش از 34 هزار متر، بنیاد هفت تیر با 22 ملک بیشترین سهم را دارد.
این بنیاد بیش از 10000 متر زمین و ملک در اختیار دارد. در میان هیات مدیره ي این بنیاد نام اسداله بادامچیان از اعضاي

حزب موئتلفه اسلامی و سید جلال ساداتیان سفیر سابق ایران در انگلستان به ...

از میان 97 ملک شهرداري منطقه 11با مجموع متراژ بیش از 34 هزار متر، بنیاد هفت تیر با 22 ملک بیشترین سهم را دارد.
این بنیاد بیش از 10000 متر زمین و ملک در اختیار دارد. در میان هیات مدیره ي این بنیاد نام اسداله بادامچیان از اعضاي حزب

 
موئتلفه اسلامی و سید جلال ساداتیان سفیر سابق ایران در انگلستان به چشم می آید. 

آفتاب نیوز : قرار بود لیست املاك شهرداري تهران (املاك
مصادیق بند 6 ماده 55 قانون شهرداري ها) که در اختیار دیگران
گذاشته شده تا اسفند 97 منتشر شود. اما این لیست که توسط
شهرداري تهران تهیه شده و در اختیار اعضاي شوراي شهر قرار

 
دارد، از طریق مجاري رسمی تا کنون منتشر نشده است. 

از میان 97 ملک شهرداري منطقه 12با مجموع متراژ بیش از 34

 
هزار متر، بنیاد هفت تیر با 22 ملک بیشترین سهم را دارد. 

این بنیاد بیش از 10000 متر زمین و ملک در اختیار دارد. در میان هیات مدیره ي این بنیاد نام اسداله بادامچیان از اعضاي حزب

 
موئتلفه اسلامی و سید جلال ساداتیان سفیر سابق ایران در انگلستان به چشم می آید. 

23 ملک نیز در اختیار اشخاص حقیقی است. 15 ملک در اختیار کارمندان شهرداري و 8 ملک در اختیار دیگران است. یک ملک
276 متري در اختیار خانم مرضیه برومند به عنوان محل موقت موزه عروسکی، یک ملک 842 متري در اختیار رامبد جوان به عنوان

 
انجمن اوقات فراغت و یک ساختمان 130 متري که تواقفنامه و سند انتقال ندارد دفتر آیت االله سبحانی است. 

12 ملک نیز در اختیار سپاه پاسداران است. 5 ملک مجموعا به متراژ 1327 متر در اختیار پایگاه هاي بسیج، 4 ملک به مجموع متراژ
1431 متر در اختیار سپاه مالک اشتر، یک ملک 641 متر در اختیار سپاه، هیات محبان العباس، 1238٫6 متر براي لشگر عملیاتی

 
محمد رسول االله و یک ملک 942 متري دیگر نیز در اختیار سپاه است. 

5 هیئت مذهبی بیش از 4000 متر از املاك را در اختیار دارند. هیئت الرضا، که عبدالرضا هلالی مداح معروف از بانیان آن است یک
زمین 900 متري از شهرداري گرفته است. هیئت امام صادق یک زمین 550 متري، هیئت عشاق الحسین یک زمین 539 متري و
حسینیه ي مکتب الزهرا یک ملک 2175 متري در اختیار دارد. یک زمین 110 متري هم براي حسنیه در اختیار آقاي نیک بین

است. 



سه مسجد نیز از املاك شهرداري بهره برداري می کنند. 201 متر در اختیار مسجد جامع بازار، 117 متر در اختیار مسجد خیر و یک
ملک در اختیار مسجد آیت االله فومنی است. 473 متر زمین در اختیار حوزه ي علمیه ي آیت االله مجتهدي است. درمانگاه اباصالح نیز

 
سه ملک 240، 103 و 260 متري در اختیار دارد. 

موسسه ي نگار مهربان 445 متر ملک در اختیار دارد. تورج فرهادي شهردار منطقه 6، علی محمد قادري مدیر کل سابق بهزیستی
تهران و امیر حسین ارضی فرد عضو هیات مدیره بسیج دانشجویی دانشکده هنر و معماري از اعضاي هیات مدیره ي این موسسه

 
هستند. 

138 متر ملک در اختیار خانه خورشید با مدیریت خانم لیلی ارشد است. 200 متر زمین در اختیار موسسه حمایتی خانه مهر کودکان

 
است که مشخصات هیات مدیره ي آن موجود نیست. 

انجمن حمایت از حقوق کودکان به مدیر عاملی فرشید یزدانی از فعالین اجتماعی دو ملک به متراژ 1700 متر براي خانه کودك ناصر

 
خسرو و 761 متر براي خانه کودك شوش از شهرداري منطقه گرفته است. 

موسسه یونس حامی ري که خانم مهوش صابري، بسیجی نمونه سال 1389 در هیات مدیره ي آن عضو است، یک زمین 761 متري

 
در اختیار دارد. 

373 متر ملک در اختیار موسسه آواي ماندگار براي پروژه ي با من بخوان است. 210 متر در اختیار موسسه خیریه محبان بقیه اله

 
(ع) است. 

8107 متر ملک در اختیار موسسه رهنماي سعادت خانواده است که خانم زهراسادات مشیر استخاره، همسر آقاي قالیباف رئیس

 
هیات مدیره ي آن است. 

موسسه صبح رویش که مهدي نوید ادهم دبیر هیات امناي دانشگاه ازاد است، سید مصطفی میرلوحی مدیرکل روابط عمومی دانشگاه
امام صادق، نوالدین زندیه قائم مقامی معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه امام صادق از اعضاي هیات مدیره ي آن است یک ملک

 
2279 متري در اختیار دارد. 

 
جبهه فرهنگی اقتصادي شهید لاجوردي که اطلاعاتی درباره ي آن وجود ندارد هم یک ملک 180 متري در اختیار دارد. 

 
لیست املاك شهرداري تهران منطقه 12 

اعیانعرصهنشانی ملک
نوع

ملک
توضیحاتنام استفاده کننده (بهره بردار)

ملک1354٫91674٫9بهارستان. ك. نظامیه. پ. 64 و 62
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ 17 شهریور تقاطع آهنگ ضلع

شمالغربی
فاقد توافقنامهجلوه گاه شهداءزمین235



خ 17 شهریور ك کلاردشت ك
تهرانی کیا پ 5 ط اول (آپارتمان)

بهمن مقرب - کارمند منطقه 13آپارتمان139٫389٫55

خ 17 شهریور ك کلاردشت ك
تهرانی کیا پ 5 ط همکف

(آپارتمان)
آپارتمان139٫389٫55

حسین دهقان نصیري - کارمند منطقه
13

خ 17 شهریور.خ.ش.احمدي.-گوته-
نبش.ك.ش.مقدم.پ.53 (آپارتمان)

در اختیار ابراهیم نبی کارمند منطقهآپارتمان7676

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه اول جنوبی

محسن رحیمی-کارمند منطقهآپارتمان72٫1772٫17

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه اول شمالی

آپارتمان147٫466٫25
زهرا ولدخانی ورثه کارمند متوفی

منطقه 13
خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه دوم جنوبی

فضل ا... نجیمی سنجابی-کارمند منطقهآپارتمان72٫1772٫17

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه سوم جنوبی

ا... بخش طهماسبی - کارمند منطقهآپارتمان72٫1772٫17

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه سوم شمالی

آپارتمان147٫466٫25
میرحسین روحبخش ورثه کارمند

متوفی منطقه 13
خ احمدي (گوته) ك باشگاه

رختشویخانه سابق پ9
ملک190159

لیلا مرادي - بیگدلی و محمود عیوضی
کارگر بازخریدي منطقه 13

ارضی خندق و فاقد سند
- استعلام از سازمان

خ احمدي (گوته) نبش کوچه ش
طاهران پ 50 (آپارتمان) ط 2

شرقی
فرهاد مشهدي ابوطالبآپارتمان78٫6978٫69

خ احمدي (گوته) نبش کوچه ش
طاهران پ 50 (آپارتمان) ط 2 غربی

آقاي حسینیآپارتمان82٫6782٫67

خ احمدي (گوته) نبش کوچه ش
طاهران پ 50 (آپارتمان) ط 3

شرقی
محمدیان خدماتی دفتر شهردارآپارتمان78٫6978٫69

خ احمدي (گوته) نبش کوچه ش
طاهران پ 50 (آپارتمان) ط 4 غربی

آقاي دویستیآپارتمان78٫69

خ امیر کبیر جنب بن بست شریف
پ9

استعلام سند از سازمانجبهه فرهنگی اقتصادي شهید لاجورديملک118٫08180

ملک2060خ امیر کبیر ك دولت آبادي پ28
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ ایران خ سرگرد محبی ك گرگانی

پ 21و23
ملک76148

همکار اداره املاك منطقه - سید
حسین امیري

خ بهارستان ك حاج علیرضایی ك
حمام یاس پ10

آقاي باقري از کارمندان منطقهملک7454



خ بهارستان ك نظامیه بن لقمان
ادهم بن سوم پ4

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغاتملک208٫14253٫54
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ بهارستان ك نظامیه کوچه لقمان
ادهم پ22

ملک119٫7
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

زمین117131خ خراسان
سپاه محمد رسول ا... - بسیج مسجد

همت آباد
خانه کارآفرینی کوثرملک128256خ ري ك مقاره ها پ 217 و 219

خ سعدي شمالی جنب نمایندگی
سینگر

در اختیار راهنمایی و رانندگیملک334713310٫5

تحویل بسیجآپارتمان134٫40126خ سعدي
سپاه مالک اشترملک592553خ شوش
سپاه مالک اشترملک154٫75135خ شوش
سپاه مالک اشترملک263256خ شوش

خ شهید هرندي ك مرادي بن بست
بی نام پ 154

درمانگاه اباصالح (عج)ملک187260

خ فردوسی - کوچه بلژیک - پلاك
20

ملک275
خانم مرضیه برومند - خانه موقت

عروسک

ملک303خ مازندرانی

ضلع شمال شرق پارك زیبا - تحویل
بسیج مسجد خاتم الانبیا (موسسه صوت
الحبیب) و همچنین در اختیار یکی از

کارمندان بازنشسته شهرداري
خ مصطفی خمینی خ صیرفی پور ك

سعدي پ50
ملک100210٫9

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی خ صیرفی پور ك
سعدي پ52

ملک83٫01
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مصطفی خمینی خ نظامیه ك

لقمان پ19
ملک1043٫4

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك صیرفی پور
بن سعدي پ34

ملک83٫183٫1
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مصطفی خمینی ك صیرفی پور

بن سعدي پ54
ملک655595٫7

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك صیرفی پور
پ34

ملک551٫1
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مصطفی خمینی ك نظامیه بن

لقمان ادهم پ10
ملک463٫5388

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك نظامیه بن
لقمان ادهم پ16

ملک173٫5192
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر



خ مصطفی خمینی ك نظامیه ك بن
لقمان ادهم بن سوم پ2

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغاتملک241397٫4
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك نظامیه ك بن
لقمان ادهم بن سوم پ2

ملک139٫65200٫3
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مصطفی خمینی ك نظامیه ك

لقمان ادهم بن 4 پ1
ملک246٫5368٫8

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك نظامیه ك
لقمان ادهم پ6

ملک184٫5275٫1
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مولوي باغ فردوس ك مرادي پ

33
درمانگاه اباصالح (عج)ملک162240

خ مولوي باغ فردوس ك مرادي پ
33

درمانگاه اباصالح (عج)ملک85٫64103٫20
استعلام سند از دفتر

اسناد رسمی 180
خ وحدت اسلامی چهارراه ابوسعید

ك داداش زاده
مرکز نهادهاي دینیملک1950930

فاقد پرونده _ استعلام
سند از سازمان

ملک248خ.امیرکبیر.ك.دولت آبادي.پ.16
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

ملک473خ.امیرکبیر.ك.دولت آبادي.پ.18
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ.مصطفی خمینی.ك.ش.صیرفی

پور.بن سعدي.پلاك4 جدید
ملک195

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ.مصطفی
خمینی.ك.صیرفیپور.پ.34

ملک69٫35198٫5
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ.مصطفی

خمینی.ك.نظامیه.بن.لقمان
ادهم.بن.چهارم.پ.2

ملک127٫19164
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ.مصطفی
خمینی.ك.نظامیه.ك.صیرفی

پور.پ.61
ملک2891533٫4

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ. 15 خرداد خ پله نوروز خان ك
مسجد جامع

تحویل مسجد جامع بازارملک201201

استعلام سند از دفتر
اسناد رسمی 545 -
میزان مالکیت شهرداري

4٫37 دانگ از 6 دانگ
لشگر عملیاتی محمد رسول ا...ملک1238٫6710خیابان شوش

م هرندي جنب دبیرستان مکتب
آزادي پ 5

ملک358268
نصرت گودرزي (کلبعلی)- همسر کارگر

متوفی شهرداري

استعلام سند از سازمان
حدود اربعه و پلاك

ثبتی نامشخص است
حوزه علمیه آیت ا... مجتهديملک473٫33خ 15 خرداد شرقی- کوچه



کیانتاش- پلاك 10
سعدي شمالی خ برادران قائدي پ

202 (فاقد قرارداد.متصرف)
موزه نقاشی پشت شیشه هنرمندانملک1257

خ هرندي.جنب پارك هرندي، پ
77

هیئت الرضا - آقاي جلالیملک900

خ شوش- میدان شهید هرندي-
روبروي مسجد شهید هرندي- کوچه

اصفهانیان- پلاك 1 و 3
مجمع ترنم صبح سپید . صبح رویشملک2279950

آموزش و پرورش و فاقد
سند

خ 17 شهریور- خ شهید ناطقی- پ
22و 24

هیئت مذهبی حضرت امام صادق (ع)ملک550٫24390٫2

خ شوش- میدان شهید هرندي-
کوچه رخشانی

موسسه رهنماي سعادت خانوادهملک43688107
قرارداد توسط سازمان

منعقد شده است
میدان ابن سینا- تقاطع نامجو و

مازندران- جنب مترو
حسینیه مکتب الزهراملک11262175

خ 17شهریور- چهارراه صفا- جنب
کوچه شهید اسماعیلی- پلاك 119

موسسه مکتب هیئت عشاق الحسینملک538192٫4

خیابان بهارستان ، چهارراه هدایت ،
خیابان مشکی ، جنب سفارت

رومانی ، پلاك 40
استعلام سند از سازمانخانه مداحانملک4198٫633469٫41

موسسه خیریه محبان بقیه اله (ع)ملک101210خ 17 شهریور خ گوته پ 9
خ مولوي ك افتخاریان بن صارمی

پ 10 و 16
در اختیار موسسه آواي ماندگارملک317٫2373

خانه کارآفرینی معینیملک74٫5100خ ایران جنوبی ك معینی پ 10
ابتداي خیابان سعدي جنوبی، جنب

مترو نبش کوچه فیات، پلاك 2
ملک258٫48383٫01

موزه عروسک و اقوام ایرانی - مسعود
ناصري دریانی

خیابان نوفل لوشاتو، نبش کوچه
کیخسرو شاهرخ، پلاك 46

ملک573٫36554
خانه کارآفرینی خجسته نیکو - فرشته

نجار ظریفی
خ ناصر خسرو - کوچه خدابنده لو -
کوچه دانشپور، پلاك 116 قدیم (2

جدید)
خانه کودك ناصرخسرو - آقاي یزدانیملک1700

خیابان ري کوچه امامزاده یحیی
کوچه بیک دامغانی

کوشک هنرمندان - آقاي مصوريملک717

خیابان امیر کبیر کوچه علیرضا
جاویدي کوچه فخر الملک پ13

انجمن اوقات فراغت - رامبد جوانملک842540

خیابان فیاض بخش - داخل پارك
شهر

فاقد سندموزه صلح _ آقاي تقی پورملک650700

فاقد سند و توافقنامه -ایکوم ( انجمن موزه هاي ایران)ملک206٫6شرق خ مصطفی خمینی پائین تر از



چهارراه سرچشمه بن بست شهید
کمیلی

استعلام سند از سازمان
املاك

خیابان مصطفی خمینی، کوپه
سجادي

ملک350٫31
کتابخانه آیت ا... کاشانی - خانم یوسف

زاده

خ وحدت اسلامی بازارچه شاهپور
گذر قلی ك حسینی پ 55

آقاي لامعی - پرسنل منطقهملک7070

قطعه دوم - استعلام
سند از دفتر اسناد
رسمی 180 به استناد

نامه شماره 21397
سپاه مالک اشترملک422404٫95خ شوش

خ خیام رختشویخانه سابق ك
مهربانی پ 6 و 4

امیرقلی صدقی و یعقوب علی افشاريملک124124
فاقد سند - استعلام از

سازمان املاك
در اختیار سپاه - هیئت محبان العباسملک641٫15خیابان شوش
در اختیار سپاهملک942خیابان شوش

میدان شوش خیابان ري کوچه
طاهري کاشانی موسسه حامیان

آئینه اعتیاد
ملک250

موسسه حامیان آیینه اعتیاد - کمپ
ترك اعتیاد - آقاي قنبري

میدان شوش خیابان ري خیابان انبار
گندم پارك شوش مددسراي منطقه

ملک761454٫3
موسسه یونس حامی ري - مددسرا -

گرمخانه _ آقاي نصرالهی

سند ندارد - تملکات
پارك - استعلام سند از

سازمان
خ هرندي - نرسیده به خیام - کوچه

زالی قهی - جنب پارك هرندي
ملک761454٫3

انجمن حمایت از حقوق کودکان - خانه
کودك شوش

خ هرندي - خ ادیب - کوچه انوري
-

ملک200136
موسسه حمایتی خانه مهر کودکان -

خانه کودك مهر

خیابان شوش غربی نرسیده به
میدان شوش بوستان مهارت

کارآفرینی بوستان مهارتملک120110
سند ندارد - تملکات
پارك - استعلام سند از

سازمان
خیابان شوش چهارراه دروازه غار
نرسیده به میدان هرندي کوچه
علیزاده- پلاك 3 -مرکز خانه

خورشید

ملک141٫5138
کلینیک مددکاري یاران - خانه

خورشید

سند ندارد - تملکات
پارك - استعلام سند از

سازمان

دفنر آیت ا... سبحانیملک75130خ. ري . خ. ادیب الممالک . پ. 37

استعلام از سازمان
املاك و دفترخانه - این
پرونده فاقد توافقنمه و

یا سند انتقال است
خیابان 17 شهریور، خیابان گوته،

نبش کوچه تابانفر
حسینیه - آقاي نیک آیینملک110

استعلام از سازمان
املاك - فاقد سند

مسجد آیت اله فومنیملکخ.ري.خراسان.بعد از کوچه



رستگارنژاد.مسجد آیت اله فومنی
خ 17 شهریور.خ.ش.احمدي.-گوته-

نبش.ك.ش.مقدم.پ.53 (آپارتمان)
متصرف - آقاي حجتیآپارتمان76

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه دوم شمالی

آپارتمان147٫466٫25
ورثه آقا فضل ا... مرادي - کارمند

منطقه 13
مسجد خیرملک117خ. 17 شهریور . خ. ناطقی

خیابان 17شهریور خیابان مازندران
کوچه صفاي غربی کوچه اکبري یکم

پلاك 12
موسسه همیاري سبز- خانه کارآفرینیملک120٫9173٫9

موسسه نگار مهربانملک179٫97445٫48خیابان گوته کوچه شهبازي پلاك6

ملک328بازار حضرتی
پایگاه بسیج صنف لباس و پوشاك

تهران - سپاه ناحیه امام خمینی
فاقد سند - استعلام از

سازمان املاك
حوزه مقاومت بسیج اصناف شهر تهرانملک279/97445/48بازار حضرتی

خیابان اول نیرو هوایی نبش خیابان
1٫38 پلاك 229

یک واحد مسکونی در اختیار آتشنشان140

 
املاك در منطقه 1 تهران 

(آمار املاك مصادیق بند 6 ماده 55 )

نشانی ملکپلاك ثبتیردیف
مساحت (مترمربع)

کاربري
وضع موجود

نام استفاده
کننده

(مستاجریا
بهره بردار)

توضیحات
اعیانعرصه

11430-1431
خیابان بوعلی - خیابان
شهید سلیمی- معروف

به باغ اعلا
79001904

ساختمان
مرکزي
انجمن

خوشنویسان

انجمن
خوشنویسان

ملک موصوف به صورت سه
ساختمان مسکونی (یک
ساختمان دو طبقه و دو
ساختمان یک طبقه) شامل
استخر و حوض ساختمانی
قدیمی و همچنین براساس راي
کمیسیون ماده 7 مورخ
68/8/24 باغ شناخته شده است

2

25/608
دارآباد جنب موزه-
ساختمان مسکونی

کوهپایه- واحد9

728/28

320

آپارتمان
مسکونی

آقاي بتو-
معاون اسبق

اجتماعی
منطقه

ملک مذکور در زمان شهردار
وقت (آقاي احمدي بافنده) در
اختیار نامبردگان قرارگرفت که با
توجه به پیگیري این اداره
وسازمان املاك تا کنون نسبت آقاي140دارآباد جنب موزه-3



به تخلیه و یا انعقاد قرارداد اقدام
ننموده اند.

ساختمان مسکونی
کوهپایه- واحد1

محمدیان-
قائم مقام

ترافیک
منطقه

4
دارآباد جنب موزه-
ساختمان مسکونی

کوهپایه- واحد7
14

آقاي
حسینی -

شهردار
اسبق ناحیه

3

5
دارآباد جنب موزه-
ساختمان مسکونی

کوهپایه- واحد2
120

آقاي
فرهادي
شهردار

اسبق ناحیه
5

6

25/608

دارآباد جنب موزه-
ساختمان مسکونی

کوهپایه- واحد8

728/28

127/45

آپارتمان
مسکونی

آقاي قلیچ
خانی-

ملک مذکور در زمان شهردار
وقت (آقاي احمدي بافنده) در
اختیار نامبردگان قرارگرفت که با
توجه به پیگیري این اداره
وسازمان املاك تا کنون نسبت
به تخلیه و یا انعقاد قرارداد اقدام

ننموده اند.

7
دارآباد جنب موزه-
ساختمان مسکونی

کوهپایه- واحد5
90

آقاي دستان
زند-

بازنشسته
شهرداري

8
دارآباد جنب موزه-
ساختمان مسکونی

کوهپایه- واحد6
320

آقاي علیها-
کارمند
اسبق

شهرداري

9
دارآباد جنب موزه-
ساختمان مسکونی

کوهپایه- واحد4
140

آقاي یزدي-
شهردار

اسبق
ناحیه3

10
دارآباد جنب موزه-
ساختمان مسکونی

کوهپایه- واحد3
290

آقا
میرزابیگی

معاون اسبق
ترافیک

ازگل- بهاران- بن بست1180/1280
دریا- پلاك3-واحد4

آپارتمان330/06139/51
مسکونی

آقاي پیکري
بدیل

ملک مذکور در زمان شهردار
وقت (آقاي احمدي بافنده) در
اختیار ایشان قرارگرفت که با
توجه به پیگیري این اداره و
سازمان تاکنون نسبت به تخلیه



و یا انعقاد قرارداد اقدام ننموده
اند. با ظاهر مسکونی رویت شد.

121636/45/32
باهنر-دزاشیب- حقیقت

اول- پلاك45
142.21

آپارتمان
مسکونی

آقاي
قاضیان-

رییس اسبق
اداره

مشارکتها و
از سال 93
در تصرف

غیر

ملک مذکور در زمان شهردار
وقت (آقاي احمدي بافنده) در
اختیار ایشان قرارگرفت که با
توجه به پیگیري این اداره و
سازمان تاکنون نسبت به تخلیه
و یا انعقاد قرارداد اقدام ننموده
اند. براساس نامه شماره
350/540555-93/5/21سازمان

در تصرف غیر می باشد.

13
1921/3330-
3331-3332

خیابان شهید فیاضی-
خیابان آقابزرگی-
خیابان صحرا- پلاك25

142.24
آپارتمان
مسکونی

آقاي مطیع
فر

صورتجلسه هیات ارزیابی جهت
تعیین اجاره بهادارد

143605
خیابان مقصود بیک-
خیابان دهقانی- خیابان

سپهسالار- پلاك16
380170

ساختمان
مسکونی

مرکز
حمایت از

معلولین
ضایعات

نخاعی ایران

ساختمان شماره 2 بصورت
یکواحد مستقل و دربست
دراختیار مرکز قرارگرفته -ملک
کلاً در طرح تعریض رودخانه
مقصود بیک قرارگرفته است-
طبق نامه شماره

501/111/111020مورخ
90/8/17 بمدت یکسال قرارداد

تمدید گردید

151583-1584/21
قیطریه- خیابان
سلیمانی- کوچه

خسروي
240308.37

آپارتمان
مسکونی

سپاه محمد
رسول ا...

بهره برداري بعنوان موسسه
رزمندگان ثاراله همدان

 
(حسینیه همدانی ها) 

 
اقدامات انجام شده : 

طبق نامه شماره
-501/111/87513

96/10/27درخواست تخلیه ملک
ارسال گردیده است

1680/214
ازگل - کوچه شاه

علیدوست- پلاك18
316

خوابگاه
دانشجویان

مرکز
آموزش عالی

اهل بیت

قرارداد بهره برداري بشماره
350/9151345-مورخ

93/12/18 تا تاریخ 1398/12/8
از سوي سازمان املاك بمنظور

خوابگاه دانشجویان
میدان شهید باهنر-173/634

کوچه مسجد- روبروي
ساختمان124.4189

مسکونی
تولیت

مسجد جامع
مرکز فرهنگی هنري و حوزه

علمیه



حسینیه نیاوران-
پلاك6

نیاوران

1834/1815
سه راه کامرانیه ، کوچه

مریم ، پلاك 4
350

ساختمان
مسکونی

مرکز
تحقیقات

پوست و
سلولهاي

بنیادي

مرکز تحقیقات پوست و
سلولهاي بنیادي- طبق قرارداد
بهره برداري بشماره 1/م ت/92-

92/2/8

191656/1
خیابان شریعتی کوي
رفعت- کوي بیژن-

پلاك1
420.5254

ساختمان
مسکونی

شرکت
توسعه

فضاهاي
فرهنگی

شهرداري

موزه ملک سیمین دانشورو
جلال آل احمد

2067/13304

شهید فلاحی-انتهاي خ
شهید حسینی- جنب
مجتمع آموزشی شهید

مهدوي

زمین550
مسجد

المهدي
با کارکرد دینی و فرهنگی

1673/1و211716/1
بلوار اندرزگو- تقاطع
بلوار کاوه- خیابان

احمدي- پ28
451.5220

ساختمان
مسکونی

شرکت
توسعه

فضاهاي
فرهنگی

شهرداري

منزل استاد عزت اله انتظامی

1312و221313/1
خیابان شهید کبیري-

پلاك135
ساختمان848572

موسسه
خیریه

متوسلین
امام رضا (ع)

استفاده دینی و فرهنگی-
اظهارنامه بشماره
1396220000593813 مورخ
96/11/02 (مبنی بر اینکه ظرف
مدت یک هفته جهت تنظیم
قرارداد اقاله و تخلیه و تحویل
ملک به سازمان املاك مراجعه
نمایند) به موسسه خیریه
متوسلین امام رضا (ع) تنظیم

گردید.

21و2322/3591
میدان تجریش- مقصود

بیگ- کوچه موزه
460.3

موسسه موزه
موسیقی
شهر آوا

موزه موسیقی

خیابان جوانان- ابتداي243765/108-101
ولنجک- پلاك43

موسسه
غیردولتی
راهبردي



چشم انداز
آینده

253219/1

الهیه - خیابان عطاري
مقدم-دامپزشکی-

روبروي مرکز جراحی
نرگس

600

مرکز اهداي
خون و تهیه
فرآورده هاي

خونی

مجمع خیرین سازمان انتقال
خون

68/1131و261130
چمران کوچه غیاثی-
انتهاي بن بست سوم-

پلاك7-ط1
188.28

موسسه
فرهنگی و
هنري نجف

اشرف

273479/10.11,15,16

تجریش- خیابان
مقصودبیک-خیابان

دکتر حسابی- بنیاد
مرحوم پرفسور حسابی

2246.52
ساختمان
مسکونی

بنیاد علمی ،
فرهنگی و
موزه پرفسور

حسابی

طبق تفاهم نامه شماره
-501/101/50612

90/4/21بنیاد علمی وفرهنگی و
موزه پرفسور حسابی تاسیس

گردید

282834

ضلع جنوبی آستان
مقدس امامزاده صالح-
کوچه بهارآزادي-

پلاك5

120237
ساختمان
مسکونی

آقاي اصغر
آزادي-

رییس سابق
اداره حقوقی

منطقه

فاقد اجاره نامه - از تاریخ
95/8/15 در محل اسکان دارند

2916/06

میدان تجریش- ابتداي
خیابان فناخسرو-
مجتمع اداري تجاري
تندیس- واحد27-

زیرزمین دوم

موسسه
شهرکتاب

بابت معوض شهر کتاب نیاوران-
ملک در حال تخلیه می باشد

3049/17
تجریش- جعفرآباد-
خیابان جعفري-

پلاك20-طبقه سوم
187/8

آپارتمان
مسکونی

آقاي صدرا
امانی

طبق نامه شماره
87/10/22-501/111/124141
اخطار تخلیه دارد- در بازدید
مورخ 96/12/15 مهندس الهی
یکی از اهالی ساختمان اذعان
داشتند آقاي صدرا امانی 4 سال
پیش ساختمان را تخلیه نموده و
ملک در اختیار آقاي درویش

نامی می باشد.
خیابان ظفر- فرید313467/2318

افشار- دولتشاد غربی-
ساختمان صبا- پ58-

ط4-واحد9

آپارتمان166
مسکونی

آقاي مناف
هاشمی

اجاره از طرف سازمان صورت
گرفته - نسخه اجاره نامه موجود
نمی باشد- ملک در منطقه 3
واقع گردیده است. پلاك 58-



سرایدار ساختمان اعلام کرده اند
که آقاي هاشمی از آنجا رفته اند

و شخص دیگري ساکن است.

323467/2318

خیابان ظفر- فرید
افشار- دولتشاد غربی-
ساختمان صبا- پ58-

ط6 شمالی -واحد13

170
آپارتمان
مسکونی

آقاي قائمی-
همکار

سازمان
فناوري

اطلاعات

اجاره از طرف سازمان صورت
گرفته - نسخه اجاره نامه موجود
نمی باشد- ملک در منطقه 3
واقع گردیده است- آقاي قائمی
ملک را از سال 1393 تخلیه

نموده اند

3381/2129

شرق بزرگراه امام علی-
جعفریان- بن بست رز-
جنب پ21/1-ط2

جنوبی

93/77
آپارتمان
مسکونی

آقاي
محمدزاده

اجاره از طرف سازمان صورت
گرفته - نسخه اجاره نامه موجود
نمی باشد. مجتمع مسکونی آلاله

3481/2132

شرق بزرگراه امام علی-
جعفریان- بن بست رز-
جنب پ21/1-ط 4

جنوبی

95/54
آپارتمان
مسکونی

آقاي فرامرز
صحرایی

اجاره از طرف سازمان صورت
گرفته - نسخه اجاره نامه موجود
نمی باشد. مجتمع مسکونی آلاله

3537/1370
اختیاریه جنوبی- نبش

بهستان5-پلاك7-
ط1جنوب غربی

204.54
آپارتمان
مسکونی

برج باغ آبشارآقاي راحتی

3637/1370
اختیاریه جنوبی- نبش

بهستان5-پلاك7-
ط1شمال غربی

155.43
آپارتمان
مسکونی

برج باغ آبشارآقاي صارمی

3780/2142
ازگل - هاشم ازگلی
کوي بهار- پلاك5-

طبقات 3-1
215.35

آپارتمان
مسکونی

آقاي علیرضا
محمدي

با ظاهر مسکونی رویت شد

3880/2142
ازگل - هاشم ازگلی
کوي بهار- پلاك5-

طبقات 3-1
215.35

آپارتمان
مسکونی

آقاي سید
محمد جواد
جعفر پیشه

با ظاهر مسکونی رویت شد

39
3536/207ق1-
3536/208ق2

ولیعصر- باغ فردوس-
جنوب شرقی پمپ

بنزین باغ فردوس
37571786/2

مجمع
شهرداران

آسیایی

به دستور ریاست وقت شوراي
اسلامی و با موافقت شهردار
تهران در اختیار مجمع
قرارگرفت - فاقد قرارداد

واگذاري در منطقه
بزرگراه چمران - ابتداي4068/422

لاین کندروي ورودي
اوین

راهنمایی و18001384
رانندگی

منطقه یک

کد نوسازي ملک 39161-008
می باشد . طبق صورتجلسه
تحویل شماره 501/17294091



مورخ 96/12/6 تحویل نماینده
پلیس راهور فاتب گردید.

4180/1657
ازگل-خیابان گلچین-
کوي علیدوست- پ15

350150
ساختمان
مسکونی

موسسه
خیریه

تدریس
دختران

ناشنوا

نامه بشماره 501/111/46737-
95/6/1 به متصرف درخصوص

دستور تخلیه دارد

4234/1327
خیابان حکمت- خ
سلیمانی- خ ارشادي-

پ10
53

خانم
فیضی-
نیروي

خدمات
شهرداري

منطقه یک

433468/31
کاشانک- خ رضاییان-

بن بست 1-پلاك4
50226.4

آپارتمان
مسکونی

آقاي سهیل
ناظمی

همکارمنطقه

ملک کلا در طرح گذر قراردارد-
مکاتبه با سازمان بشماره
501/26440-96/4/7درخصوص

بهره برداري

442985/1
الهیه- شمال بزرگراه
صدر نبش خیابان

خزرجنوبی- پلاك3
123.72231.5

ساختمان
مسکونی

موسسه
فرهنگی
مذهبی

تماشاگر

قرارداد بهره برداري
بشماره350/6244803-

96/6/26 با موسسه فرهنگی
مذهبی تماشاگر دارد

451637/17
تجریش- خیابان شهید
رمضانی- خیابان

قاسمی- پلاك18
110.68

آپارتمان
مسکونی

آقاي سعید
کارگران

نقاب

ملک صورتجلسه تحویل به
سازمان طی شماره

501/9977613-93/7/5 دارد

463297/1-2-4
شریعتی- خاقانی-
رودکی شمالی غربی-

دامپزشکی- پلاك5
294.41194.8

آپارتمان
مسکونی

حوزه علمیه
بانوان

امامزاده
صالح(ع)

4734/6217

بزرگراه صدر- نرسیده
به میدان پیروز- چیذر-
نبش عقابی- پلاك 2

واحد2

133.79
آپارتمان
مسکونی

خانم حبیبی

4834/6159

بزرگراه صدر- نرسیده
به میدان پیروز- چیذر-
نبش عقابی- پلاك 2

واحد5

136.27
آپارتمان
مسکونی

خانم صفري

خیابان شریعتی -491761/7
خیابان موسیوند- پلاك

ساختمان964475
مسکونی

در اختیار
مجموعه

عرصه ملک بصورت اوقافی می
باشد.



تحت نظارت65
معاونت

اجتماعی و
امور بانوان

منطقه

503297/1-2-4
شریعتی- خاقانی-
رودکی شمالی غربی-

دامپزشکی- پلاك5
294.41176.16

آپارتمان
مسکونی

هیات
محبان اهل

بیت
(لامردیهاي
مقیم مرکز)

ملک بصورت حسینیه مورد بهره
برداري است

513297/1-2-4
شریعتی- خاقانی-
رودکی شمالی غربی-

دامپزشکی- پلاك5
294.41194.8

آپارتمان
مسکونی

انجمن
حمایت از

بیماران
اوتیسم

523297/1-2-4
شریعتی- خاقانی-
رودکی شمالی غربی-

دامپزشکی- پلاك5
294.41176.16

آپارتمان
مسکونی

جمعیت
فرزندان

شاهد و
ایثارگر نو

اندیش
خدمتگزار

5335/5458

قیطریه انتهاي روشنایی

 
روبروي 

ساختمان ارتش
-خیابان صفا- کوچه
ایزد- پلاك 14 ط 1
شمال شرقی-واحد 11

50795
آپارتمان
مسکونی

آقاي شریفی
-معاون

اسبق
هماهنگی

منطقه

5480/645
بلوار ارتش- خیابان
نخل- پلاك15-

مجتمع مسکونی مهر

آپارتمان
مسکونی

آقاي محمد
حسین

حیدریان

553929/17
قیطریه- نبش کوچه

خدارحمی- پلاك2
تجاري450

آقاي ابراهیم
زاده

دمیرچی -
مالک سابق

ملک

طبق توافقنامه شماره 84893-
89/7/24 مالکیت سرقفلی
شهرداري بر روي 2 باب مغازه
بمساحت 45 مترمربع تعیین
گردید ولی ملک هنوز در اختیار

مالک قبلی می باشد

25/3951ق561
دارآباد- خیابان شهید

افتخاري-پلاك8
650

176
آپارتمان
مسکونی

انجمن
سلامت

تحویل حوزه معاونت اجتماعی
گردید (طبق صورتجلسه تحویل
شماره 501/17637774 مورخ آپارتمان25/678203ق572



خانواده
ایران

97/2/17 بمدت یکسال تحویل
انجمن سلامت خانواده ایران به
منظورارائه خدمات بهداشتی و
سلامتی آموزشی و توانمندسازي

و برنامه هاي فرهنگی شد)

مسکونی

25/3976203 ق583
آپارتمان
مسکونی

592313/8

ابتداي خیابان نیاوران-
جنب پارکینگ

شهرداري

70
مغازه

تجاري

تعاونی
مصرف

کارکنان
شهرداري

منطقه یک
به نمایندگی
آقاي حامد

منیعی

602315/2140
مغازه

تجاري

612315/3140
مغازه

تجاري

62

خیابان ولیعصر-
فرشته- خیابان بیدار-
مقابل خیابان مریم

غربی-پلاك2

440245

بنیاد خیریه
کلبه یاس-
محل نگه

داري
کودکان بی

سرپرست

400نیاوران- پارك نیاوران63
کانون ملی

زبان ایران
ابلاغ تخلیه بشماره 681288

مورخ 95/06/01 دارد

643766/246

خیابان مقدس اردبیلی-
خیابان الف- نبش
کوچه سوم-روبروي

مسجد- پلاك5

1200

موسسه
غیرتجاري

فرهنگی
هنري چند

منظوره
تماشاگر
(مجتمع

قاسم بن
الحسن)

طبق قراداد واگذاري به شماره
350/8574296 مورخ 93/9/11
جهت بهره برداري بعنوان مسجد
و مجتمع فرهنگی تحویل آقاي
محمدرضا عبدالهی نماینده

هیات امنا گردیده است.

651556/955-957
دزاشیب- خیابان عمار-
کوچه عرفات-

پلاك27-واحد83
ارشاد منش0250

661/4832

اقدسیه - خیابان موحد
دانش- جنب بانک تات
و اقتصاد نوین-
پلاك92- طبقه 4غربی

باقرصاد127

بیضایی182دربند- خیابان شهید6728/4



جعفري- نبش پالیزي
-ط3-ضلع جنوب غربی

6833/13035
کامرانیه جنوبی- کوچه
بیات- کوچه نادر-

پلاك9- ط5
جلالی210

694/150
جمال آباد- خیابان
شفیعی کوي نورافشار

یکم- پلاك 5- ط2
محمدي173

704/150
جمال آباد- خیابان
شفیعی کوي نورافشار

یکم- پلاك 5-ط3ش
گودرزي166

7180/6917

ازگل - نوبهار- کوي
فرهنگیان- روبروي
ساختمان فرهنگیان-
پلاك 4- بلوك شمالی

- ط5-واحد22

تنگسیري128.45

725/1514

کاشانک- خیابان
صبوري- کوچه 17-
پلاك4- طبقه سوم

شرقی

رفیع191.32

7334/8265
قیطریه -چیذر- کوچه
عقابی- پلاك16- طبقه

چهارم شمالی
زارع کهن

741/203
خ پاسداران- پائین تر از

 
سه راه اقدسیه - 

تنگستان دوم- پلاك 3
474.322108.60

سراي محله
حصار بوعلی

نفیسه جابر
انصاري

753213/33

خ دیباجی شمالی-
نرسیده به اتوبان صدر -
بن بست شهید شکري

- پلاك 4

555.14
سراي محله

فرمانیه
ندا کرمی

76-

بلوار دانشجو-میدان
یاسمن (عدالت) -

 
داخل پارك نگین- 

پشت مسجد

3002100
سراي محله

ولنجک
سارا بدري

77
 
 3542/380

131-401
خ ولیعصر- خ
محمودیه- خ
اردیبهشت- خ زهره،

سراي محله محمودیه

سراي محله438.25325
محمودیه

زهره سادات
جعفري
سیدانی



78-
خ آصف (اعجازي) -
بوستان ریحانه-سراي

محله زعفرانیه
123

سراي محله
زعفرانیه

حسین
حدادي

(سرپرست )

7968/379
بزرگراه چمران- نبش

یادگار امام
9501550

سراي محله
اوین

احمد فکري

80

خ اعرابی نرسیده به
درکه سمت چپ خ
مفیدي نبش خ ایزدي و

کوهسار

سراي محله
هزارسنگ

حسین
حدادي

(سرپرست )

8169/58
درکه- خ شهید موسوي
مطلق - سراي محله

درکه
6001050

سراي محله
درکه

الهام سامانی

8227/2
خیابان دربند -نرسیده
به میدان دربند سراي

محله دربند
210.30723

سراي محله
دربند

مرجان
صدیقی

83-

خ تاجیک - کنارگذر
رودخانه - سه راه
گودرزي - خ زبردست،

خ دهکده پلاك 2

130440
سراي محله

گلابدره
رضا ترابی

گودرزي

84771-536-535
خ دربند - گلابدره،

میدان امام زاده قاسم
6200

سراي محله
امام زاده

قاسم

سید
حمیدرضا

قادري

853/392
نیاوران ، میدان
نیاوران- خ جهانشاهی-

روبروي مدرسه حکیم
118.2517.5

سراي محله
نیاوران

مجید
علیجانی

86
 
 34/9675

 
 -9674-9673

 
 -9669-9672
-9670-9671

خ فرمانیه - روبروي
درب جنوبی فروشگاه

شهروند- پلاك 152
328.62

 
 302.55

 
 -----

 
 202.23

 
 -----

304.17

سراي محله
دزاشیب

محسن
اسماعیلی فر

87
 
 8/1535-934

 
 -932-730-31-
18-16-15-14--

13-12-10

خ جماران ، خ حسن
پور ، 50 متر بالاتر ، باغ

خسروشاهی
15275.27

سراي محله
جماران

خانم خلیلی

نیاوران ، خ پورابتهاج ،885/132
خ شهید صبوري ( امیر

سراي محله10000709.17
کاشانک

فاطمه
شریفی فر



) ، میدان دوم ، انتهاي
کمالی شرقی 50-

89-
دارآباد ، خ شهید
هاشمی ، پارك ساحلی

300550
سراي محله

دارآباد
جاوید جعفر

پور

90-

شهرك نفت ، بلوار
آبادان ، ابتداي 14
متري البرز ، سراي

محله نفت

4001600
سراي محله
شهرك نفت

سمیه اکبري

91

بزرگراه ارتش ، بلوار
اوشان ، مقابل
بیمارستان 505 ارتش
ساختمان شهرداري

ناحیه 6

سراي محله
شهرك گلها

مطلب
غفاري

92 
 3536/12

3771

خ ولیعصر ،جنب پمپ
بنزین باغ فردوس

بوستان قلمستان1
1636.5831

سراي محله
باغ فردوس

مهرنوش
اشکانی زاده

93

2582-2582/1-
2583/1-2583/2-

2583/3-2584-
2585/1-2586-
2586/1-2587

میدان تجریش- ضلع
جنوبی امامزاده
صالح(ع) ساختمان
شماره 2 شهرداري
منطقه یک (پارکینگ

 
همت) طبقه اول اداري 

سراي محله
 تجریش

رضا احتشام 

943919/10

خیابان شریعتی -
خیابان میرزاپور -
خیابان شهید قلندري
نبش بنبست شقایق -
پلاك 25- سراي محله

قیطریه

409.501672.10
سراي محله

قیطریه

آقاي

 
باباخانی 

(سرپرست )
 

951711/20

بلوار شهید اندرزگو -
نبش خیابان شهید
احمدي - تقاطع بلوار

کاوه - پلاك 40

154
سراي محله

حکمت
مصطفی
عباسی

96-
ابتداي کامرانیه ، تقاطع
خ شهید بهمن پور ،

ساختمان ناحیه 8
350300

سراي محله
چیذر

ژیلا امامی
نیري

9728/182
میدان ارتش - ابتداي
خ لنگري - سراي محله

اراج
900252/30

سراي محله
اراج

بهناز
مصیفیان

(سرپرست )



میدان ازگل ، نبشندارد98
بوستان ازگل ،
ساختمان سراي محله

ازگل

سراي محله2161132
ازگل

الهه امامعلی

ندارد99
انتهاي اتوبان ارتش ،
ابتداي شهرك لاله

سراي محله سوهانک
2401200

سراي محله
سوهانک

احمد
حسین پور

100-

شهرك شهید محلاتی ،
خ شهداي گمنام ،
مسجد امام خمینی (ره)
سراي محله شهرك

شهید محلاتی و قائم

200100

سراي محله
شهرك
شهید

محلاتی

مهشید
حاجی
حسنی

101

فرمانیه - کوهستان
چهارم- کوي کبکان-
میدان آرش - کوهستان

سوم غربی

کرمیورزشی1282-
مجموعه ورزشی چند منظوره -

مدیریت آقاي کرمی

102
نیاوران - داخل پارك
نیاوران- پارك نیاوران2

ورزشی600-
سازمان
ورزش

مجموعه ورزشی تک منظوره -
مدیریت آقاي جابر انصاري-
عرصه تصرفی - ساختمان متعلق

به شهرداري

103
نیاوران داخل پارك
نیاوران شهداي پارك

نیاوران 1
ورزشی3000-

سازمان
ورزش

استخر - عرصه تصرفی -
ساختمان متعلق به شهرداري

104
نیاوران محله
حصاربوعلی زمین چمن

شکوفه
شورایاريورزشی

105
خ پاسدارن بالاتر از سه
راه فرمانییه مجموعه

ورزشی صابرین شاهد
ورزشی2000

مشارکت با
اموزش
پرورش

106
خ دربند گلابدره میدان
امام زاده قاسم مجموعه

ورزشی الغدیر
ورزشی1176

سازمان
ورزش

عرصه ملک متعلق به غیر بوده

107
خ دربند گلابدره میدان

امام زاده قاسم
صدیقیورزشی

تربیت بدنیورزشینیاوران108

109
دزاشیب خ عمار بوستان

مهر
هاتف شهرورزشی7000



دزاشیب خ عمار بوستان110
مهر

هاتف شهرورزشی500

سراي محلهورزشینیاوران111

112
خ جماران مقابل تالار
عقیل ورزشگاه شهید

اژدري
70درصد کار احداث گردیدهپیمانکارورزشی3500

پیمانکارورزشیخ جماران زورخانه113
سراي محلهورزشی1250کاشانک114

115
کاشانک خ صبوري

انتهاي کمال شرقی
تربیت بدنیورزشی1250

116
داراباد خ هاشمی داخل

پارك ساحلی
سراي محلهورزشی425

117
داراباد خ هاشمی داخل

پارك ساحلی
سراي محلهورزشی375

118
ابتداي بلوار اوشان

انتهاي خ شهرداري
ورزشی2300

سازمان
ورزش

119
اتوبان لشگرك بلوار

اوشان انتهاي بلوار
پیمانکارورزشی7000

120
ُُشهرك نفت خ البرز

نبش کوچه صبوري
سراي محلهورزشی4001600

121
بلوار اوشان گلزار اول
شرقی خ احمدلو نبش
کوچه بنفشه پلاك 17

سراي محلهورزشی

پیمانکارورزشی1600شهرك نفت122

123
شهرك نفت خ البرز

نبش کوچه صبوري
سراي محلهورزشی

124
شهرك نفت خ البرز

نبش کوچه صبوري
شهرداريورزشی1455

125
اتوبان ارتش ازگل کوي

مدرسه 12 متري قائم
تربیت بدنیورزشی800540

126
میدان ارتش ابتداي خ

شهید لنگري
سراي محلهورزشی425

127
اتوبان ارتش ازگل کوي

مدرسه 12 متري قائم
تربیت بدنیورزشی2545

سراي محلهورزشیتجریش128

129
تجریش جنوب امام زاده

صالح
سراي محلهورزشی200



تجریش جنوب امام زاده130
صالح

سراي محلهورزشی450

131
خ ولیعصر جنب پمپ

بنزین باغ فردوس
سراي محلهورزشی450

132
قیطریه داخ پارك

قیطریه
تربیت بدنیورزشی3000

133
اوین خ کچویی خ دشت

بهشت
تربیت بدنیورزشی3000

13467/831
ولنجک خ برادران امیر
ابادي نبش خ 18جنب

شهرداري ناحیه 2
تربیت بدنیورزشی2500

13568/379
بلوار دانشجو ، میدان
یاسمن جنب مسجد

النبی
سراي محلهورزشی9501555

136
زعفرانیه خ اعجازي خ

بهزادي خ زمانی
سراي محلهورزشی185

137
زعفرانیه خ اعجازي خ

بهزادي خ زمانی
سراي محلهورزشی300

138
زعفرانیه خ اعجازي خ

بهزادي خ زمانی
سراي محلهورزشی

139
- 3542/380-131

401
ولیعصر تقاطع مدرس

ك زهره
سراي محلهورزشی595

140
- 3542/380-131

401
ولیعصر تقاطع مدرس

ك زهره
سراي محلهورزشی200

141
خ درکه انتهاي خ

موسوي مطلق
سراي محلهورزشی2400

142
زعفرانیه خ اعجازي خ

بهزادي خ زمانی
سراي محلهورزشی

143
بلوار دانشجو -میدان
یاسمن جنب مسجد

النبی
سراي محلهورزشی

144

سوهانک خ کمیته امداد
انتهاي کوي مدرسه
مجموعه ورزشی امام

علی سوهانک

ورزشی
سازمان
ورزش

انتهاي بلوار ارتش145
ابتداي ورودي شهرك

سراي محلهورزشی240100



لاله

ورزشی595خ نور146
موسسه

شهید
محلاتی

147
اتوبان ارتش شهرك

شهید محلاتی
ورزشی

سازمان
ورزش

148

شهرك نفت - بلوار
آبادان - ابتداي 14
متري البرز - جنب
سراي محله شهرك

نفت

ورزشی

149
میدان قدس - کوچه

ذغالی ها

150

خ ولیعصر (عج) -
محمودیه- خ
اردیبهشت - خ زهره-
نبش خیابان - جنب

سراي محله محمودیه

مسکونی

 
چند نکته 

1. تاکنون با تلاش شهرداري و شوراي شهر تهران حدود 420 ملک از مجموع املاك مناطق مختلف پس گرفته شده اما جزییات آنها

 
به دلیل این که در جریان است به لحظه مشخص نیست. 

 
2. آدرس برخی املاك که در اختیار برخی نهادهاست بنا به ملاحظاتی از سوي انصاف نیوز حذف شده است. 

3. اطلاعات درون جدول عینا جدولی است که شهرداري تهران تهیه کرده و در اختیار تمام اعضاي شوراي شهر قرار گرفته است.
اطلاعاتی که در پایین این جدول می آید، نتیجه ي تحلیل و بررسی اسامی افراد یا نهادهایی است که املاك در اختیار آنهاست و بر

 
اساس اطلاعات و آگهی هاي مندرج در روزنامه ي رسمی قوه قضاییه و یا رسانه هاي قانونی استخراج شده است. 

4. در میان املاکی که در به دلایل و با کاربري هاي مختلف در اختیار کسانی، یا نهادها، یا بنیادها و خیریه ها و موسسات فرهنگی و
ورزشی قرار گرفته است، اسامی کسانی با سلیقه هاي سیاسی متفاوتی قرار دارند و مربوط به جناحی خاص نیست.



اداي احترام رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور به مقام شامخ شهیدان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/07/29

معاون رئیس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار گیلان با حضور در گلزار شهداي رشت، ضمن قرائت
فاتحه و نثار گل، به مقام شامخ شهیدان اداي احترام کردند.

با حضور در گلزار شهداي رشت صورت گرفت؛ اداي احترام
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران کشور به مقام شامخ
شهیدان معاون رئیس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور
ایثارگران و استاندار گیلان با حضور در گلزار شهداي رشت،
ضمن قرائت فاتحه و نثار گل، به مقام شامخ شهیدان اداي

 
احترام کردند. 

به گزارش خبرگزاري برنا از گیلان ؛ سعید اوحدي معاون
رئیس جمهوري و رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران صبح

امروز (سه شنبه) در نخستین برنامه از سفر یک روزه به گیلان، با همراهی دکتر زارع استاندار و جمعی از مقامات محلی؛ با حضور در

 
گلزار شهداي رشت به مقام والاي شهیدان انقلاب اسلامی، دوران دفاع مقدس و مدافعان حرم اداي احترام کرد. 

دیدار با نماینده ولی فقیه در گیلان و امام جمعه رشت و نیز سه خانواده شهید، جانباز و آزاده استان و همچنین شرکت در جلسه
امضاي تفاهم نامه تامین زمین، ساخت مسکن، ساماندهی اشتغال و کارآفرینی ایثارگران استان از برنامه هاي سفر یک روزه معاون

رئیس جمهوري و رئیس سازمان بنیاد شهید و امور ایثارگران به گیلان است.



بهره مندي فرزندان شهداي سلامت از تمامی مزایاي شاهد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/07/29

سرپرست دبیرخانه شوراي عالی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت گفت: تمامی فرزندان شهداي سلامت از خدمات سهمیه کنکور،
مدارس شاهد و دیگر خدمات خانواده هاي شهدا بهره مند می شوند.

سرپرست دبیرخانه شوراي عالی ترویج فرهنگ ایثار و
شهادت گفت: تمامی فرزندان شهداي سلامت از خدمات
سهمیه کنکور، مدارس شاهد و دیگر خدمات خانواده هاي

 
شهدا بهره مند می شوند. 

محمد حسن کاویانی راد سرپرست دبیرخانه شوراي عالی
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و معاون آموزشی و فرهنگی
سابق بنیاد شهید در گفتگو با خبرنگار مهر، با بیان اینکه
فرزندان شهداي سلامت همچون دیگر خانواده هاي شهدا

از خدمات مدارس شاهد و سهمیه هاي کنکور بهره مند می شوند، گفت: هرکسی که در سامانه بنیاد شهید به عنوان شهید شناسایی

 
شود، در تمام خدمات ازجمله سهمیه کنکور، سهمیه آزمون ها، مدارس شاهد و غیره مانند دیگر خانواده هاي شهدا خواهد بود. 

وي افزود: در همین راستا نیز فرزندان شهداي سلامت نیز از تمامی این خدمات از جمله سهمیه هاي حوزه آموزش و پرورش مانند
ثبت نام در مدارس شاهد، تحصیلات عالی شامل سهمیه کنکور، تحصیل رایگان در دانشگاه ها، تسهیلات مالی ازجمله وام هاي

 
اشتغال، کارآفرینی سهمیه استخدام و غیره بهره مند خواهند شد. 

کاویانی راد تصریح کرد: کسی که طبق مقررات در کمیته احراز بنیاد شهید پذیرفته و براي او پرونده تشکیل شود، هیچ تفاوتی با دیگر
شهدا ندارد و تنها نیازمند تکمیل مدارك، مستندات و انجام روال قانونی براي احراز شهادت است. روال احراز شهادت شهداي سلامت

نیز به همین گونه است و پس از تصویب نهایی جزو خانواده هاي شهید تحت حمایت بنیاد شهید خواهند بود.



اصل با سند برابر نیست

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/07/29

دامدار آبدانانی: دلمان بیشتر از این به درد می آید که پشم ما حتی برندسازي هم نشده و به نام پشم کرمانشاه در بازار
معروف شده است.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز ایلام؛ چهارشنبه بازار ایلام با این که مثل روز هاي قبل از کرونا شلوغ نبود؛ اما باز بودند
کسانی که بی ترس و واهمه از این ویروسِ بی رحم و با رعایت
دستورالعمل ها و بی رعایت آن تا حدودي فضاي بازار را شلوغ

 
کرده بودند. 

در میان این رفت و آمد ها و چانه زنی هاي مشتري و فروشنده،
پیرمردي با چهره اي آفتاب سوخته و کتی رنگ و رفته و کهنه
که یک گلیم فرش را روي شانه اش انداخته بود و با دخترش که
او هم با ظاهري روستایی نظاره گر اصرار و التماس پدر براي
فروختن گلیم فرشش به مبلغی بالاتر بود و با اضطراب گوشه ي

 
چادرش را به دندان می گرفت؛ نظرم را جلب کرد. 

دختر جوان و ساده ي پیرمرد، وسط این چانه زنی می پرد و می
گوید: آقا به خدا یک میلیون تومن هزینه ش کردم؛ اما خریدار می گفت:، ولی من بیشتر از یک و دویست بابتش نمیدم، چون برام

 
صرف نداره. 

 
حال و روز زیراندازي به درازاي پیش از تاریخ 

گلیم فرش ایلام، هنر دست زنان ایلامی که پروفسور فرانکهُل باستان شناس معروف در کاوش هاي خود، اولین زیراندازِ ساخت دستِ
بشر را در تپه ي "علی کش دهلران" پیدا کرده و محمد درخشنده، کارشناس باستان شناسی هم می گوید قدمت استفاده از پشم و
به اصطلاح، دست به دوك شدن و تهیه دست سازه هایی مثل گلیم و لباس به 6 هزار و پانصد سال پیش از میلاد برمی گردد؛ هنري
که سال 67 با خلاقیت بانوي هنرمندي به نام "سحر چلنگر" از روستاي زنجیره علیاي شهرستان چرداول تبدیل به گلیم نقش
برجسته شد و امروز این هنر در ویترین مغازه هاي دنیا خودنمایی می کند و در خاورمیانه و کشور هاي اروپایی، حتی آمریکا برایش

 
سر و دست می شکنند؛ اما در بازار خودمان اینجور بی ارزش معامله می شود و به قول خودشان صرف هم نمی کند. 

 
بیشتر بخوانید: گلیم نقش برجسته هنر بی بدیل زنان ایلامی 

 
یکی از هنر ها و صنایع دستی بانوان ایلامی گلیم نقش برجسته است که در نوع خود طرفداران زیادي دارد. 

 
 {sepehr_media_5482847_400_300$}

سؤال هاي زیادي در کوتاه ترین زمان ممکن ذهنم را پر کرده بود. این که چرا یک گلیم فرش متوسط این همه هزینه برداشته است؟!
ما که به گفته کارشناسان، مرغوب ترین پشم دنیا را داریم و بعد از اصفهان بزرگترین تولید کننده ي پشم کشور هستیم و با داشتن 6



 
درصد جمعیت دامی کشور در رده ي پنجم قرار داریم؛ پس چرا باید مواد اولیه بافت یک گلیم این قدر هزینه بردار باشد؟! 

 
به نام و کام دلالان 

"نرگس" که از موسیانِ دهلران، نزدیک ترین منطقه به تپه ي علی کش و مرکز تهیه گلیم دنیا آمده در جواب می گوید: نخ را کیلویی
30 هزار تومان می خریم. هزینه رنگرزي و با سایر هزینه ها یک میلیون تومان برایمان آب می خورد، اما دلال ها یک و دویست از ما
می خرند پدرم شنیده بود که در شهر گران تر به فروش می رود، قرار است هزینه جهیزیه من را جور کند براي همین به شهر آمدیم

 
تا شاید بیشتر بفروشیم، ولی وقتی متوجه شدند خودمان بافته ایم با همان قیمت دلال ها می خرند. 

 
این سؤال ها و صحبت هاي نرگس باعث شد تا بروم و از قصه ي نمدي که براي ما پشم ندارد سردربیاورم. 

 
برندي جعلی براي پشم ایلام 

بعد از دهلران بیشترین صنعتگر در زمینه ي هنر هاي دستی، شهرستان بدره است. از میان کوچه، پس کوچه هاي روستا هاي بدره
که عبور می کنی صداي تق! تقِ کرکیت بانوان روستایی پاي دار هاي قالی و گلیم تو را به سمت خودش می کشاند. بانوان هنرمندي

 
که انگار به تعداد بافته هایشان، ما را بر فرش هایی که زیر پایمان انداخته اند میهمان کرده اند. 

به روستاي تلخاب که رسیدم با مریم صیدي 32 ساله که به همراه مادر و خواهرش فرش می بافد، آشنا شدم؛ هنرمند زحمتکشی که
با خواهر و مادرش از بافت فرش فقط، اجرتِ یک میلیون و پانصد
تومانی اش را دریافت می کنند و سود اصلی زحمتشان به جیب

 
دلال ها و تجار فرش می رود. 

او می گوید: مردم روستا پشم گوسفندهایشان را به دلال هاي
استان هاي دیگر که بیشتر از استان کرمانشاه هستند، می
فروشند و، چون ما صنایع تبدیلی نداریم بعد از فرآوري، دوباره

 
نخ ها را با قیمت بیشتري به خودمان می فروشند. 

یکی از دامدار هاي آبدانان هم که دلِ پري از اوضاع کُرك و پر
ریخته ي پشم ایلام دارد، می گوید: دلمان بیشتر از این به درد

می آید که پشم ما حتی برندسازي هم نشده و به نام پشم کرمانشاه در بازار معروف شده است و در حقیقت، این پشمِ با کیفیت نه به

 
نام ما و نه به کام ماست. 

مریم، مادر و خواهرش، پشم گوسفندان خودشان را می ریسند و نخ ها را براي رنگرزي براي بانویی به نام " مهناز چنوار" که در

 
شهرستان آبدانان زندگی می کند، می فرستند تا پس از رنگ شدنِ نخ ها دوباره به بافنده بفروشد. 

 
بیشتر بخوانید: اجراي طرح از پشم تا فرش 

 
با هدف ایجاد اشتغال و درآمد زایی در بین عشایر طرح از پشم تا فرش در شهرستان بدره در حال اجرا است. 

 
 {sepehr_media_5482864_400_300$}

آبدانان قطب تولید مرغوب ترین پشم کشور است. در اینجا هم دلالان کرمانشاهی پشم مرغوب روستا هاي مختلف این شهرستان را

 
جمع آوري می کنند و با قیمت کیلویی 15 هزار تومان می خرند و نخ را کیلویی 30 هزار تومان تحویل بافنده ها می دهند. 

 
بیشتر بخوانید:پشم چینی دام ها در آبدانان آغاز شد 

 
هر ساله با آغاز فصل بهار عشایر مناطق مختلف شهرستان آبدانان کار پشم چینی دام هاي خود را انجام می دهند. 



خانم چنواري که براي رنگ کردن نخ هاي بافنده ها نقش واسطه را ایفا می کند نخ هاي بافنده ها را به شهرکرد و بندر ترکمن می

 
فرستد و پس از رنگرزي کیلویی 60 هزار تومان به بافنده ها برمی گرداند. 

یکی از دلال هاي کرمانشاهی با کامیونش در میان روستا می چرخد و با اعلام حضورش براي بزُخرید کردن پشم ها، مظلومیت

 
دامداران و بافنده ها را در بلندگویش بلند، بلند فریاد می زند. 

 
اما او معتقد است که با خرید این پشم ها به دامداران لطف می کند وگرنه پشم روي دست دامدار می ماند. 

 
محصولات دیگري که از پشم تولید می شوند هم حال و روز مشابهی دارند. 

در خیابان شهید رجایی شهر آبدانان همه، مغازه ي علی قمري را به خوبی می شناسند؛ پیرمرد 65 ساله ي نمدمالی که نقش و نگار
هاي فرش هاي ماشینی و کم شدن مشتري هایش و حتی دست ها و پا هایی که جانِ ایام جوانیش را ندارند، هم نتوانسته او را از

 
ادامه ي این کار بازدارد و نا امید کند. 

او می گوید: مشترهایش بیشتر از عشایري هستند که حمل فرش و قالی برایشان دشوار است و به خاطر کوچروي و چادرنشینی از

 
سبکی، نرمی و ضخامت نمد براي زیرانداز استفاده می کنند. 

او هم می گوید: بخشی از پشم مورد نیازش را از دامدار هاي منطقه می خرد، اما چون پشم استان را دلالان می خرند مجبور می شود

 
مابقی نیازش را از استان کرمانشاه بخرد. 

 
اوضاع و احوال کیف و کلاه و جاجیم و پالتو هاي نمدي و ... هم همین است. 

براي پیگیري کلاه گشادِ پشمی اي که سر پشم ایلام رفته و فقط سر ما را گرمِ تولیدش می کند، تا این دیگران باشند که سودش را

 
به جیب بزنند، به سراغ مدیرکل امور عشایري استان رفتم. 

 
پشمی که براي صنعت آفریده شده 

مدیرکل امور عشایري استان ایلام هم با حسرت از مرغوبیت پشمی گفت، که معتقد بود خدا آن را براي صنعت آفریده و در بقیه نقاط

 
کشور و حتی در بیشتر کشور هاي دنیا نظیر ندارد. 

پشمی که فرشاد یاسمی در موردش می گوید: حدود 35 تا 45 میکرون قطر دارد و طولش بیشتر از 5 سانتیمتر است در حالی که
سایر نقاط کشور براي اینکه پشم شان داراي قابلیت ریس شود، آن را با

 
مقداري از این پشم ترکیب می کنند. 

این پشم حتی وارد رقابت با پشم مرینوس که در صنعت پوشاك دنیا عرض
اندام می کند، هم شده است؛ به گونه اي که قطر پشم مرینوس به نیم میکرون

 
می رسد؛ کیفیتی که به هیچ وجه با پشم ایلام قابل مقایسه نیست. 

یاسمی یکی دیگر از تأسف هایش را این نکته دانست که پشم ایلام در کنار پشم کرمانشاه لقب پیدا می کند و اگر در بازار کسی سراغ
پشم ایلام را بگیرد موفق به خرید نمی شود، چون که این نام ناشناخته است در حالی که اگر بگویند پشم کرمانشاهی، خیلی راحت
معرفی می شود و این در صورتی است که مرغوبیت پشم کرمانشاه به هیچ عنوان قابل مقایسه با پشم ایلام نیست و مرغوبترین

 
پشمش، پشم ایلام است. 

این ها درد دل هایی بود که از صنعتگران و تولیدکنندگان پشم هم شنیده بودم، آقاي یاسمی شما به عنوان مسئول چه اقدامی براي

 
رفع این مشکل کرده اید؟ 

 
پاسخ یاسمی این بود: 

کل پشم تولیدي عشایر 1668 تن درسال است و ارزش اقتصادي پشم خام عشایر در سال به 10 میلیارد تومان می رسد؛ بنابراین این



ظرفیت ایجاب می کند که هم صنایع تبدیلی کاملا مجهز و هم کارگاه رنگرزي مناسبی احداث شود. تلاش هاي زیادي براي ایجاد
کارخانه دولتی انجام دادیم که متاسفانه به سرانجام نرسید و در حال حاضر به دنبال سرمایه گذارِ بخش خصوصی هستیم که در
صورت تقاضا، همه گونه حمایتی از او خواهیم شد. از این جا هم با نا امیدي و دست خالی برگشتم و امیدي که 50، 50 بود که آیا

 
سرمایه گذار خصوصی پیدا بشود یا خیر؟ 

 
وقتی سنگ بزرگ علامت نزذن است 

اما به سراغ کارشناسان مرتبط با این حرفه هم رفتم که به قول معروف تیري باشد در تاریکی و شاید راهکاري براي رفع این مشکلات

 
پیشنهاد کنند. 

 
مرتضی دارایی کارشناس حوزه تولید و کسب و کار؛ 

راهکار هاي او، اما امیدوارمان کرد. دارایی معتقد بود انتظار کشیدن براي پیدا شدن سرمایه گذار کلان و احداث کارخانه ي بزرگ
شاید مدت ها طول بکشد و در آخر هم مشخص نیست که این
اتفاق خواهد افتاد یا خیر؟ بنابراین بهترین راه حل این است که
با توجه به حمایت دولت از شعار مقام معظم رهبري مبنی بر
رونق اشتغال و اختصاص تسهیلات اشتغال روستایی و به
خصوص اشتغال بانوان روستایی، به سمت ایجاد کارگاه هاي
کوچک، اما انبوه برویم و در هر شهرستانی به اقتضاي نیاز،
چندین کارگاه کوچک ایجاد کنیم تا ضمن رفع مشکلات در این
زمینه، به ایجاد اشتغال هم کمک کنیم. دارابی می گوید: با توجه

 
به این که بیشتر فعالان حوزه هنر، صنعت؛ بانوان روستایی هستند به این ترتیب به اشتغال زنان هم کمک می شود. 

راهکار را گرفتم و دوباره به سراغ مدیرکل امور عشایري رفتم؛ یاسمی ضمن استقبال از این طرح گفت با این وجود نیاز استان به

 
کارخانه اي بزرگ و مجهز مرتفع نمی شود؛ اما به عنوان یک اقدام زودبازده خوب است و پیگیري خواهم کرد. 

 
راهی پر از موانع بر سر راه اشتغال بانوان روستایی 

اما در بدره بانویی که کبیرکوه و زندگی در دامان آن، نیمه ي مردانه اش را بسیار پر رنگتر از نیمه زنانه اش رنگ کرده، آستین همتش
را بالا زده و با روحیه اي مقاوم که خاص بیشتر زنان این دیار
است و نیز با نادیده گرفتن همه ي سنگلاخ هایی که بر سر راه
تولید وجود دارد، شرکتی را راه اندازي کرده که با بازاریابی براي
تولیدات زنان عشایر محصولاتشان را به بازار هاي داخلی و استان

 
هاي دیگر عرضه می کند و به فروش می رساند. 

تهمینه صفري می گوید: تا 3 سال پیش وقتی روحیه بانوان
شهرستانم مخصوصا زنان روستایی را می دیدم که حاصل
دسترنجشان از زندگی فقط زحمت و رنجی بی حاصل بود و
افسردگی در صورتشان موج می زد، به این فکر افتادم که براي
کمک به بانوان ایل و طایفه ام کاري بکنم؛ بنابراین تصمیم
گرفتم که شرکتی راه اندازي کنم تا محصولاتشان را بدون

 
دخالت دلال ها به فروش برسانم. 

مشکلات روانی بانوان شهرستانم آنقدر حاد شده بود که جلسه



اي در استانداري ایلام تشکیل شد. من در آن جلسه با مطرح کردنِ طرحم، اعلام آمادگی کردم که با ایجاد زمینه ي اشتغال براي آن
ها به تغییر و تقویت روحیه اشان کمک کنم، اما چون توان اجاره جا و مکانش را نداشتم آن را منوط به اختصاص مکانی از سوي

 
شهرداري براي انجام این طرح عنوان کردم. 

تا این که بالاخره قرار شد غرفه اي در شهرداري بدره به من اختصاص داده شود و اتفاقاً محقق هم شد. حدود 2 سال کار کردم و
بیشتر از 400 نفر از بانوان شهرستان در روستا هاي مختلف تمام تولیداتشان را براي فروش می آوردند و فضاي کار و تلاش همراه با

 
انگیزه در میان زنان روستایی فراهم شد. 

 
 

هر کس هر چقدر که خودش راضی بود درصدي از سود فروش محصولش را به من می داد و حتی بعضی از آن ها چیزي هم پرداخت
نمی کردند؛ اما من راضی بودم. همین که همنوعانم را شاد و پر انرژي می دیدم خوشحال بودم تا این که شهردار تغییر کرد و شهردار
جدید نه تنها غرفه را از من گرفت بلکه تمام اجاره آن دو سال به علاوه ي جریمه و دیر کرد آن را هم در مدت آن 2 سال محاسبه

 
کرد و گرفت. 

او بار ها تسهیلگر نمونه کشوري شده، اما در خصوص گیر و گرفتاري هایی که در کارش به وجود می آید حمایت نمی شود و آنطور
که می گوید حتی در خصوص پرداخت تسهیلات هم از او حمایتی نشده است؛ و این در حالی ست که وجود چنین شرکت هایی براي

 
کوتاه کردن دست واسطه ها و دلالان براي استفاده ي روستاییان از سود محصولات خود امري ضروري و لازم است. 

 
وعده ي تسهیل موانع براي بانوي تسهیلگر روستایی 

موضوع را با مدیر کارآفرینی و اشتغال تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ایلام مطرح کردم و آقاي خانمحمدیان قول مساعد داد تا با

 
پرداخت تسهیلات از منبع صندوق کارآفرینی امید و وام اشتغال بانوان روستایی به خانم صفري از ایشان حمایت کند. 

توجه به صنعت پشم با توجه به نژاد دام هایی که از نظر تولیدِ پشمِ مرغوب، حرف اول را در دنیا می زند و رقیبی جدي و قوي براي
پشم نژاد مرینوس هم محسوب می شود و توسعه پرورش دام هاي بومی می تواند در زمینه تجارت این ماده ي اولیه ي مرغوب و
پرکاربرد به ارزآوري و رونق اقتصاد استان و کشور کمک شایان توجهی کند، ضمن این که اشتغال به صنعت پشم از حالت سرگرم
کنندگی و بی حاصلی براي مردم این دیار و دامداران منطقه بیرون می آید و دل آن ها را به تولید بیشتر و ایجاد رفاه اقتصادي گرم

 
می کند. 



زهرا پور اسماعیل



املاك شهرداري تهران در منطقه 12 در اختیار چه کسانی
است؟ +جدول
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منبع: ریسک نیوزشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/07/29

قرار بود لیست املاك شهرداري تهران (املاك مصادیق بند
6 ماده 55 قانون شهرداري ها) که در اختیار دیگران

گذاشته شده تا اسفند 97 منتشر شود. اما این لیست که توسط شهرداري تهران تهیه شده و در اختیار اعضاي شوراي شهر قرار دارد،

 
از طریق مجاري رسمی تا کنون منتشر نشده است. 

 
در ادامه لیست املاك شهرداري در منطقه دوازده را مشاهده می کنید که براي اولین بار منتشر می شود. 

 
توضیحات 

 
از میان 97 ملک شهرداري منطقه 12با مجموع متراژ بیش از 34 هزار متر، بنیاد هفت تیر با 22 ملک بیشترین سهم را دارد. 

این بنیاد بیش از 10000 متر زمین و ملک در اختیار دارد. در میان هیات مدیره ي این بنیاد نام اسداله بادامچیان از اعضاي حزب

 
موئتلفه اسلامی و سید جلال ساداتیان سفیر سابق ایران در انگلستان به چشم می آید. 

23 ملک نیز در اختیار اشخاص حقیقی است. 15 ملک در اختیار کارمندان شهرداري و 8 ملک در اختیار دیگران است. یک ملک
276 متري در اختیار خانم مرضیه برومند به عنوان محل موقت موزه عروسکی، یک ملک 842 متري در اختیار رامبد جوان به عنوان

 
انجمن اوقات فراغت و یک ساختمان 130 متري که تواقفنامه و سند انتقال ندارد دفتر آیت االله سبحانی است. 

12 ملک نیز در اختیار سپاه پاسداران است. 5 ملک مجموعا به متراژ 1327 متر در اختیار پایگاه هاي بسیج، 4 ملک به مجموع متراژ
1431 متر در اختیار سپاه مالک اشتر، یک ملک 641 متر در اختیار سپاه، هیات محبان العباس، 1238٫6 متر براي لشگر عملیاتی

 
محمد رسول االله و یک ملک 942 متري دیگر نیز در اختیار سپاه است. 

5 هیئت مذهبی بیش از 4000 متر از املاك را در اختیار دارند. هیئت الرضا، که عبدالرضا هلالی مداح معروف از بانیان آن است یک
زمین 900 متري از شهرداري گرفته است. هیئت امام صادق یک زمین 550 متري، هیئت عشاق الحسین یک زمین 539 متري و
حسینیه ي مکتب الزهرا یک ملک 2175 متري در اختیار دارد. یک زمین 110 متري هم براي حسنیه در اختیار آقاي نیک بین

 
است. 

سه مسجد نیز از املاك شهرداري بهره برداري می کنند. 201 متر در اختیار مسجد جامع بازار، 117 متر در اختیار مسجد خیر و یک

 
ملک در اختیار مسجد آیت االله فومنی است. 



 
473 متر زمین در اختیار حوزه ي علمیه ي آیت االله مجتهدي است. 

 
درمانگاه اباصالح نیز سه ملک 240، 103 و 260 متري در اختیار دارد. 

موسسه ي نگار مهربان 445 متر ملک در اختیار دارد. تورج فرهادي شهردار منطقه 6، علی محمد قادري مدیر کل سابق بهزیستی
تهران و امیر حسین ارضی فرد عضو هیات مدیره بسیج دانشجویی دانشکده هنر و معماري از اعضاي هیات مدیره ي این موسسه

 
هستند. 

138 متر ملک در اختیار خانه خورشید با مدیریت خانم لیلی ارشد است. 200 متر زمین در اختیار موسسه حمایتی خانه مهر کودکان

 
است که مشخصات هیات مدیره ي آن موجود نیست. 

انجمن حمایت از حقوق کودکان به مدیر عاملی فرشید یزدانی از فعالین اجتماعی دو ملک به متراژ 1700 متر براي خانه کودك ناصر

 
خسرو و 761 متر براي خانه کودك شوش از شهرداري منطقه گرفته است. 

موسسه یونس حامی ري که خانم مهوش صابري، بسیجی نمونه سال 1389 در هیات مدیره ي آن عضو است، یک زمین 761 متري

 
در اختیار دارد. 

373 متر ملک در اختیار موسسه آواي ماندگار براي پروژه ي با من بخوان است. 210 متر در اختیار موسسه خیریه محبان بقیه اله

 
(ع) است. 

8107 متر ملک در اختیار موسسه رهنماي سعادت خانواده است که خانم زهراسادات مشیر استخاره، همسر آقاي قالیباف رئیس

 
هیات مدیره ي آن است. 

موسسه صبح رویش که مهدي نوید ادهم دبیر هیات امناي دانشگاه ازاد است، سید مصطفی میرلوحی مدیرکل روابط عمومی دانشگاه
امام صادق، نوالدین زندیه قائم مقامی معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه امام صادق از اعضاي هیات مدیره ي آن است یک ملک

 
2279 متري در اختیار دارد. 

 
جبهه فرهنگی اقتصادي شهید لاجوردي که اطلاعاتی درباره ي آن وجود ندارد هم یک ملک 180 متري در اختیار دارد. 

 
لیست املاك شهرداري تهران منطقه 12 

اعیانعرصهنشانی ملک
نوع

ملک
توضیحاتنام استفاده کننده (بهره بردار)

ملک1354٫91674٫9بهارستان. ك. نظامیه. پ. 64 و 62
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ 17 شهریور تقاطع آهنگ ضلع

شمالغربی
فاقد توافقنامهجلوه گاه شهداءزمین235

بهمن مقرب - کارمند منطقه 13آپارتمان139٫389٫55خ 17 شهریور ك کلاردشت ك



تهرانی کیا پ 5 ط اول (آپارتمان)
خ 17 شهریور ك کلاردشت ك
تهرانی کیا پ 5 ط همکف

(آپارتمان)
آپارتمان139٫389٫55

حسین دهقان نصیري - کارمند منطقه
13

خ 17 شهریور.خ.ش.احمدي.-گوته-
نبش.ك.ش.مقدم.پ.53 (آپارتمان)

در اختیار ابراهیم نبی کارمند منطقهآپارتمان7676

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه اول جنوبی

محسن رحیمی-کارمند منطقهآپارتمان72٫1772٫17

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه اول شمالی

آپارتمان147٫466٫25
زهرا ولدخانی ورثه کارمند متوفی

منطقه 13
خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه دوم جنوبی

فضل ا... نجیمی سنجابی-کارمند منطقهآپارتمان72٫1772٫17

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه سوم جنوبی

ا... بخش طهماسبی - کارمند منطقهآپارتمان72٫1772٫17

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه سوم شمالی

آپارتمان147٫466٫25
میرحسین روحبخش ورثه کارمند

متوفی منطقه 13
خ احمدي (گوته) ك باشگاه

رختشویخانه سابق پ9
ملک190159

لیلا مرادي - بیگدلی و محمود عیوضی
کارگر بازخریدي منطقه 13

ارضی خندق و فاقد سند
- استعلام از سازمان

خ احمدي (گوته) نبش کوچه ش
طاهران پ 50 (آپارتمان) ط 2

شرقی
فرهاد مشهدي ابوطالبآپارتمان78٫6978٫69

خ احمدي (گوته) نبش کوچه ش
طاهران پ 50 (آپارتمان) ط 2 غربی

آقاي حسینیآپارتمان82٫6782٫67

خ احمدي (گوته) نبش کوچه ش
طاهران پ 50 (آپارتمان) ط 3

شرقی
محمدیان خدماتی دفتر شهردارآپارتمان78٫6978٫69

خ احمدي (گوته) نبش کوچه ش
طاهران پ 50 (آپارتمان) ط 4 غربی

آقاي دویستیآپارتمان78٫69

خ امیر کبیر جنب بن بست شریف
پ9

استعلام سند از سازمانجبهه فرهنگی اقتصادي شهید لاجورديملک118٫08180

ملک2060خ امیر کبیر ك دولت آبادي پ28
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ ایران خ سرگرد محبی ك گرگانی

پ 21و23
ملک76148

همکار اداره املاك منطقه - سید
حسین امیري

خ بهارستان ك حاج علیرضایی ك
حمام یاس پ10

آقاي باقري از کارمندان منطقهملک7454

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغاتملک208٫14253٫54خ بهارستان ك نظامیه بن لقمان



اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیرادهم بن سوم پ4
خ بهارستان ك نظامیه کوچه لقمان

ادهم پ22
ملک119٫7

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

زمین117131خ خراسان
سپاه محمد رسول ا... - بسیج مسجد

همت آباد
خانه کارآفرینی کوثرملک128256خ ري ك مقاره ها پ 217 و 219

خ سعدي شمالی جنب نمایندگی
سینگر

در اختیار راهنمایی و رانندگیملک334713310٫5

تحویل بسیجآپارتمان134٫40126خ سعدي
سپاه مالک اشترملک592553خ شوش
سپاه مالک اشترملک154٫75135خ شوش
سپاه مالک اشترملک263256خ شوش

خ شهید هرندي ك مرادي بن بست
بی نام پ 154

درمانگاه اباصالح (عج)ملک187260

خ فردوسی - کوچه بلژیک - پلاك
20

ملک275
خانم مرضیه برومند - خانه موقت

عروسک

ملک303خ مازندرانی

ضلع شمال شرق پارك زیبا - تحویل
بسیج مسجد خاتم الانبیا (موسسه صوت
الحبیب) و همچنین در اختیار یکی از

کارمندان بازنشسته شهرداري
خ مصطفی خمینی خ صیرفی پور ك

سعدي پ50
ملک100210٫9

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی خ صیرفی پور ك
سعدي پ52

ملک83٫01
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مصطفی خمینی خ نظامیه ك

لقمان پ19
ملک1043٫4

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك صیرفی پور
بن سعدي پ34

ملک83٫183٫1
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مصطفی خمینی ك صیرفی پور

بن سعدي پ54
ملک655595٫7

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك صیرفی پور
پ34

ملک551٫1
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مصطفی خمینی ك نظامیه بن

لقمان ادهم پ10
ملک463٫5388

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك نظامیه بن
لقمان ادهم پ16

ملک173٫5192
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغاتملک241397٫4خ مصطفی خمینی ك نظامیه ك بن



اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیرلقمان ادهم بن سوم پ2
خ مصطفی خمینی ك نظامیه ك بن

لقمان ادهم بن سوم پ2
ملک139٫65200٫3

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مصطفی خمینی ك نظامیه ك
لقمان ادهم بن 4 پ1

ملک246٫5368٫8
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ مصطفی خمینی ك نظامیه ك

لقمان ادهم پ6
ملک184٫5275٫1

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ مولوي باغ فردوس ك مرادي پ
33

درمانگاه اباصالح (عج)ملک162240

خ مولوي باغ فردوس ك مرادي پ
33

درمانگاه اباصالح (عج)ملک85٫64103٫20
استعلام سند از دفتر

اسناد رسمی 180
خ وحدت اسلامی چهارراه ابوسعید

ك داداش زاده
مرکز نهادهاي دینیملک1950930

فاقد پرونده _ استعلام
سند از سازمان

ملک248خ.امیرکبیر.ك.دولت آبادي.پ.16
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

ملک473خ.امیرکبیر.ك.دولت آبادي.پ.18
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ.مصطفی خمینی.ك.ش.صیرفی

پور.بن سعدي.پلاك4 جدید
ملک195

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ.مصطفی
خمینی.ك.صیرفیپور.پ.34

ملک69٫35198٫5
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر
خ.مصطفی

خمینی.ك.نظامیه.بن.لقمان
ادهم.بن.چهارم.پ.2

ملک127٫19164
بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات

اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ.مصطفی
خمینی.ك.نظامیه.ك.صیرفی

پور.پ.61
ملک2891533٫4

بنیاد هفتم تیر - سازمان تبلیغات
اسلامی - یادمان شهداي هفتم تیر

خ. 15 خرداد خ پله نوروز خان ك
مسجد جامع

تحویل مسجد جامع بازارملک201201

استعلام سند از دفتر
اسناد رسمی 545 -
میزان مالکیت شهرداري

4٫37 دانگ از 6 دانگ
لشگر عملیاتی محمد رسول ا...ملک1238٫6710خیابان شوش

م هرندي جنب دبیرستان مکتب
آزادي پ 5

ملک358268
نصرت گودرزي (کلبعلی)- همسر کارگر

متوفی شهرداري

استعلام سند از سازمان
حدود اربعه و پلاك

ثبتی نامشخص است
خ 15 خرداد شرقی- کوچه

کیانتاش- پلاك 10
حوزه علمیه آیت ا... مجتهديملک473٫33



سعدي شمالی خ برادران قائدي پ
202 (فاقد قرارداد.متصرف)

موزه نقاشی پشت شیشه هنرمندانملک1257

خ هرندي.جنب پارك هرندي، پ
77

هیئت الرضا - آقاي جلالیملک900

خ شوش- میدان شهید هرندي-
روبروي مسجد شهید هرندي- کوچه

اصفهانیان- پلاك 1 و 3
مجمع ترنم صبح سپید . صبح رویشملک2279950

آموزش و پرورش و فاقد
سند

خ 17 شهریور- خ شهید ناطقی- پ
22و 24

هیئت مذهبی حضرت امام صادق (ع)ملک550٫24390٫2

خ شوش- میدان شهید هرندي-
کوچه رخشانی

موسسه رهنماي سعادت خانوادهملک43688107
قرارداد توسط سازمان

منعقد شده است
میدان ابن سینا- تقاطع نامجو و

مازندران- جنب مترو
حسینیه مکتب الزهراملک11262175

خ 17شهریور- چهارراه صفا- جنب
کوچه شهید اسماعیلی- پلاك 119

موسسه مکتب هیئت عشاق الحسینملک538192٫4

خیابان بهارستان ، چهارراه هدایت ،
خیابان مشکی ، جنب سفارت

رومانی ، پلاك 40
استعلام سند از سازمانخانه مداحانملک4198٫633469٫41

موسسه خیریه محبان بقیه اله (ع)ملک101210خ 17 شهریور خ گوته پ 9
خ مولوي ك افتخاریان بن صارمی

پ 10 و 16
در اختیار موسسه آواي ماندگارملک317٫2373

خانه کارآفرینی معینیملک74٫5100خ ایران جنوبی ك معینی پ 10
ابتداي خیابان سعدي جنوبی، جنب

مترو نبش کوچه فیات، پلاك 2
ملک258٫48383٫01

موزه عروسک و اقوام ایرانی - مسعود
ناصري دریانی

خیابان نوفل لوشاتو، نبش کوچه
کیخسرو شاهرخ، پلاك 46

ملک573٫36554
خانه کارآفرینی خجسته نیکو - فرشته

نجار ظریفی
خ ناصر خسرو - کوچه خدابنده لو -
کوچه دانشپور، پلاك 116 قدیم (2

جدید)
خانه کودك ناصرخسرو - آقاي یزدانیملک1700

خیابان ري کوچه امامزاده یحیی
کوچه بیک دامغانی

کوشک هنرمندان - آقاي مصوريملک717

خیابان امیر کبیر کوچه علیرضا
جاویدي کوچه فخر الملک پ13

انجمن اوقات فراغت - رامبد جوانملک842540

خیابان فیاض بخش - داخل پارك
شهر

فاقد سندموزه صلح _ آقاي تقی پورملک650700

شرق خ مصطفی خمینی پائین تر از
چهارراه سرچشمه بن بست شهید

فاقد سند و توافقنامه -ایکوم ( انجمن موزه هاي ایران)ملک206٫6
استعلام سند از سازمان



املاكکمیلی
خیابان مصطفی خمینی، کوپه

سجادي
ملک350٫31

کتابخانه آیت ا... کاشانی - خانم یوسف
زاده

خ وحدت اسلامی بازارچه شاهپور
گذر قلی ك حسینی پ 55

آقاي لامعی - پرسنل منطقهملک7070

قطعه دوم - استعلام
سند از دفتر اسناد
رسمی 180 به استناد

نامه شماره 21397
سپاه مالک اشترملک422404٫95خ شوش

خ خیام رختشویخانه سابق ك
مهربانی پ 6 و 4

امیرقلی صدقی و یعقوب علی افشاريملک124124
فاقد سند - استعلام از

سازمان املاك
در اختیار سپاه - هیئت محبان العباسملک641٫15خیابان شوش
در اختیار سپاهملک942خیابان شوش

میدان شوش خیابان ري کوچه
طاهري کاشانی موسسه حامیان

آئینه اعتیاد
ملک250

موسسه حامیان آیینه اعتیاد - کمپ
ترك اعتیاد - آقاي قنبري

میدان شوش خیابان ري خیابان انبار
گندم پارك شوش مددسراي منطقه

ملک761454٫3
موسسه یونس حامی ري - مددسرا -

گرمخانه _ آقاي نصرالهی

سند ندارد - تملکات
پارك - استعلام سند از

سازمان
خ هرندي - نرسیده به خیام - کوچه

زالی قهی - جنب پارك هرندي
ملک761454٫3

انجمن حمایت از حقوق کودکان - خانه
کودك شوش

خ هرندي - خ ادیب - کوچه انوري
-

ملک200136
موسسه حمایتی خانه مهر کودکان -

خانه کودك مهر

خیابان شوش غربی نرسیده به
میدان شوش بوستان مهارت

کارآفرینی بوستان مهارتملک120110
سند ندارد - تملکات
پارك - استعلام سند از

سازمان
خیابان شوش چهارراه دروازه غار
نرسیده به میدان هرندي کوچه
علیزاده- پلاك 3 -مرکز خانه

خورشید

ملک141٫5138
کلینیک مددکاري یاران - خانه

خورشید

سند ندارد - تملکات
پارك - استعلام سند از

سازمان

دفنر آیت ا... سبحانیملک75130خ. ري . خ. ادیب الممالک . پ. 37

استعلام از سازمان
املاك و دفترخانه - این
پرونده فاقد توافقنمه و

یا سند انتقال است
خیابان 17 شهریور، خیابان گوته،

نبش کوچه تابانفر
حسینیه - آقاي نیک آیینملک110

استعلام از سازمان
املاك - فاقد سند

خ.ري.خراسان.بعد از کوچه
رستگارنژاد.مسجد آیت اله فومنی

مسجد آیت اله فومنیملک



خ 17 شهریور.خ.ش.احمدي.-گوته-
نبش.ك.ش.مقدم.پ.53 (آپارتمان)

متصرف - آقاي حجتیآپارتمان76

خ احمدي (گوته) خ احمدي پ
149 - آپارتمان - طبقه دوم شمالی

آپارتمان147٫466٫25
ورثه آقا فضل ا... مرادي - کارمند

منطقه 13
مسجد خیرملک117خ. 17 شهریور . خ. ناطقی

خیابان 17شهریور خیابان مازندران
کوچه صفاي غربی کوچه اکبري یکم

پلاك 12
موسسه همیاري سبز- خانه کارآفرینیملک120٫9173٫9

موسسه نگار مهربانملک179٫97445٫48خیابان گوته کوچه شهبازي پلاك6

ملک328بازار حضرتی
پایگاه بسیج صنف لباس و پوشاك

تهران - سپاه ناحیه امام خمینی
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یک واحد مسکونی در اختیار آتشنشان140

 
چند نکته 

1. تاکنون با تلاش شهرداري و شوراي شهر تهران حدود 420 ملک از مجموع املاك مناطق مختلف پس گرفته شده اما جزییات آنها

 
به دلیل این که در جریان است به لحظه مشخص نیست. 

 
2. آدرس برخی املاك که در اختیار برخی نهادهاست بنا به ملاحظاتی از سوي انصاف نیوز حذف شده است. 

3. اطلاعات درون جدول عینا جدولی است که شهرداري تهران تهیه کرده و در اختیار تمام اعضاي شوراي شهر قرار گرفته است.
اطلاعاتی که در پایین این جدول می آید، نتیجه ي تحلیل و بررسی اسامی افراد یا نهادهایی است که املاك در اختیار آنهاست و بر

 
اساس اطلاعات و آگهی هاي مندرج در روزنامه ي رسمی قوه قضاییه و یا رسانه هاي قانونی استخراج شده است. 

4. در میان املاکی که در به دلایل و با کاربري هاي مختلف در اختیار کسانی، یا نهادها، یا بنیادها و خیریه ها و موسسات فرهنگی و

 
ورزشی قرار گرفته است، اسامی کسانی با سلیقه هاي سیاسی متفاوتی قرار دارند و مربوط به جناحی خاص نیست. 

منبع: انصاف نیوز



اعتراض محمود فرشچیان به تخریب ها در اصفهان + دست خط

منبع: ساعت 24شماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/07/29

ساعت 24-محمود فرشچیان خطاب به مسئولان میراث فرهنگی کشور گفت: «به هیج عنوان اجازه ندهید که با بلندمرتبه
سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته زاینده رود زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر

اصفهان وارد آید.»

 ساعت 24-محمود فرشچیان خطاب به مسئولان میراث
فرهنگی کشور گفت: «به هیج عنوان اجازه ندهید که با بلندمرتبه سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در

 
راسته زاینده رود زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد آید.» 

به دنبال با اجرایی شدنِ ساختِ هتلی با ارتفاع 22 متر در حریم محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی، فعالان میراث فرهنگی نامه
هاي مختلفی را به متولیان میراث فرهنگی کشور نوشته و نسبت به وضعیت آینده این محور فرهنگی تاریخی در نصف جهان هشدار

 
دادند و درخواست کردند تا دست کم این طرح در شورایعالی معماري و شهرسازي رد شود. 

محمودفرشچیان، نقاش و نگارگر سرشناس زاده اصفهان، نیز علاوه بر امضاي این درخواست، در نامه اي که با دست خطِ خود منتشر
کرده، نوشته است: «امید است اولیاء محترم و مخصوصا مسئولین وطن دوست و علاقه مند به شهر زیباي اصفهان اقدام یا مجوزي
صادر نفرمایند و به هیج عنوان اجازه ندهند که با بلندمرتبه سازي و (ساخت) ساختمان هاي بی رویه در اطراف چهارباغ یا در راسته
زاینده رود، زیانِ غیرقابل جبرانی به اصالت شهر اصفهان وارد آید. اینجانب به نوبه خود به اعتراضیه اي که در این خصوص تقدیم شده

 
موافقم. محمود فرشچیان» 



 
 

همچنین در بخش هایی از نامه جمعی یادشده که فرشچیان نیز آن را امضا کرده خطاب به رییس، دبیر و اعضاي شوراي عالی
معماري و شهرسازي کشور و همچنین دادستان کل کشور، وزیر میراث فرهنگی و اعضاي مجلس شوراي اسلامی تاکید شده است:
«هنوز سوگواري به خاطر تخریب لایه ها و خاطرات تاریخی چهارباغ تمام نشده، هنوز زخم هاي کاري بر پیکر محلات تاریخی نقش
جهان و دردشت و جوباره و جلفا وارد می شود و همچنان قلعه کوهستانی شاهدژ زیر فشار تاسیسات تله کابین مانده و پهنه تاریخی-
طبیعی ناژوان زیر بار ساخت و ساز لجام گسیخته از بین می رود که اخیرا با مجوز وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی،
سازه اي به بلنداي حدود 20 متر در حریم چهارباغ عباسی نیز به ستیز با منظر و ماهیت کهن اصفهان قد برافراشته است (حد مجاز

 
ارتفاع 8 متر در حریم تاریخی اصفهان به انضمام نقشه مربوط، در دهه 70 تدوین و اعلام شده و لازم الاجراست). 

اهمیت توسعه پایدار و کارآفرینی در صنعت گردشگري بر کسی پوشیده نیست و هیچ منافاتی با مصالح ملی ندارد، لیکن نابودي
دارایی هاي فرهنگی به بهانه توسعه و سرمایه گذاري و هتل سازي بدون مبناي خردمندانه و قانون مدارانه، بسان قربانی شدن گنجینه
هاي ماندگار به پاي سوداگري و تنگ نظري زودگذر خواهد بود، که نمونه هایش، برج بی قواره جهان نما و پاساژ بی هویت شرقی
چهارباغ به عنوان دو طرح شکست خورده و عبرت آموزند؛ اما در عین حال یک کاروانسراي نیمه مخروبه در نزدیکی همین چهارباغ، با

 
تدبیر و دلسوزي احیا شد و امروز یکی از مشهورترین و مجلل ترین هتل هاي قدیمی جهان است. 

اکنون که برخی مسئولان استان، دلسوزي و اهتمام نسبت به حفظ حریم تاریخی را ندارند و پرونده این بلندمرتبه سازي به شورایعالی
معماري و شهرسازي کشور رسیده است، امضاکنندگان این نامه درخواست دارند تا شورایعالی همسو با قانون شکنی و اصفهان ستیزي
نباشد و سرپوش گذار ناکارآمدي و اشتباه برخی تصمیم گیران نشود و مصالح اصفهان و ایران و نظر کارشناسان و دلسوزان را مبناي

 
تصمیم خود قرار دهد. 

بی شک این میزان بارگذاري در جوار آن معبر کم عرض (کوچه ارفعی)، کل منطقه را با خطر تراکم فروشی و بلندمرتبه سازي هاي



بعدي و پایمال کردن هر چه بیشتر «حق بر شهر» مواجه می کند و مسئولیت تصمیم نهایی، بر عهده تمام اعضا و کارشناسان ارجمند

 
آن شورا و مسئولین قوه قضاییه و نمایندگان مردم در مجلس خواهد بود.» 

از سوي دیگر همه مشکلات اصفهان امروزي فقط این بلندمرتبه سازي ها براي ساخت هتل در محور فرهنگی تاریخی چهارباغ عباسی
نیست، بلکه گذرآقا نوراالله نجفی هم راه مسیرِ دیگري از تخریب هاست که از دل بافت تاریخی اصهفان بیرون می آید که سرانجام با
پیگیري هاي مستمر پویش «نه به گذر آقا نجفی» هر چند بخش زیادي از خانه هاي تاریخی در این مسیر تخریب شدند، اما در نهایت
دبیر شوراي عالی معماري و شهرسازي یک هفته قبل با ارسال نامه اي به استاندار اصفهان از مخالفت این شورا با هر نوع تخریب و
تملک بنا براي احداث گذر موسوم به آقا نوراله نجفی در اصفهان خبر داد و در بند نخست آن تاکید کرد: « نظر به مخدوش شدن
یکپارچگی و انسجام بافت فرهنگی تاریخی شهر اصفهان، بی توجهی به اثر جهانی میدان نقش جهان، عدم لزوم ایجاد پیاده راه با توجه
به فاصله اندك با پیاده راه پیرامون میدان نقش جهان، اثرات تخریب بناها و رهاسازي فضاهاي به وجود آمده بر کیفیت خدمات و

 
زندگی ساکنین و نارضایتی ایشان، با هرگونه تخریب و تملک بنا به منظور احداث یا امتداد گذر موجود مخالفت شد.» 

 
انتهاي پیام 

منبع: ایسنا



افتتاح نخستین مرکز نیکوکاري دانشگاهی در خوزستان

منبع: روزنامه عصر ایرانیانشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/07/29

افتتاح نخستین مرکز نیکوکاري دانشگاهی در خوزستان

 
افتتاح نخستین مرکز نیکوکاري دانشگاهی در خوزستان 

 
صد و نود و یکمین مرکز نیکوکاري خوزستان در دانشگاه چمران افتتاح شد 

جمال شیبه مدیرکل کمیته امداد استان خوزستان پیرو تفاهم نامه مشترك نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري و کمیته امداد مرکز
اعلام کرد : صد و نود و یکمین مرکز نیکوکاري خوزستان در دانشگاه چمران با حضور حجت الاسلام و المسلمین شفیعی مسئول نهاد
نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه هاي استان افتتاح شد. وي افزود: با هدف ساماندهی و هدایت کمکهاي مومنانه و تلاش هاي
خیریه دانشگاهیان و تقویت روحیه انفاق و مواسات در آنان و ارتقاءسطح مشارکت هاي مردمی دانشگاهیان مراکز نیکوکاري نهال امید
طرح منا در دانشگاه چمران اهواز افتتاح شد. شیبه با اشاره به اینکه تجربه ثابت نموده جامعه دانشگاهی در حرکت هاي خیرخواهانه و
خداپسندانه همیشه پیشگام و فعال بودند افزود: به منظور گسترش هم افزایی و تعامل میان مراکز فرهنگی در راستاي اجراي تفاهم
نامه مشترك نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري دانشگاه و کمیته امداد مرکز منعقد گردید. مدیرکل کمیته امداد استان خوزستان
گفت: برابر توافقات انجام شده هم افزایی در ارائه خدمات به مددجویان و غیر مددجویان حسابی در صندوق امداد ولایت افتتاح شده و
به اعطاي وام قرض الحسنه می پردازد. وي با بیان این که ایجاد مراکز نیکوکاري باعث هم افزایی در خدمت رسانی به نیازمندان می
شود افزود: تاکنون 191 مرکز نیکوکاري در استان دایر شده است که 9 واحد از این مراکز تخصصی فعالیت دارند. شیبه ادامه داد از
این مراکز نیکوکاري تخصصی پنج مرکز در حوزه اشتغال سه مرکز در حوزه مسکن و یک مرکز در حوزه رسانه با همکاري حوزه
مشارکت هاي مردمی این نهاد در استان ایجاد شد. وي گفت : تشکیل این مراکز تخصصی براي نظام مند کردن ارائه خدمات اشتغال
و کارآفرینی و کمک به رفع موانع، مشکلات و تنگناهاي فضاي کسب و کار مددجویان به واسطه ي امکانات و توانمندي هاي

کارآفرینان نیکوکار بوده است.



حمایت 70 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي مجتمع عظیم کشت و

صنعت سربیشه

منبع: روزنامه عصر ایرانیانشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/07/29

حمایت 70 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي مجتمع عظیم کشت و صنعت سربیشه

 
بانک کشاورزي، حامی تولید و کارآفرینان 

 
حمایت 70 میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي مجتمع عظیم کشت و صنعت سربیشه 

در حاشیه شمال شرقی دشت لوت و در فاصله اي کمتر از یک ساعت با مرز افغانستان، در شهرستان محروم سربیشه ، یکی از
بزرگترین مجتمع هاي کشت و صنعت کشور قرار دارد که با حمایت و مشارکت 70 میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده و با
ایجاد اشتغال براي بیش از 179 نفر، 25 سال است که نقش مهمی در توسعه پایدارو رونق اقتصادي این منطقه ایفا می کند.به گزارش
روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، در بازدید از مجتمع کشت و صنعت بیدمشک منظره چشم نواز 2000 هکتار
زمین زراعی که با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي به سیستم آبیاري تحت فشارمجهز شده و زیر کشت محصولات مهمی چون
زرشک، پسته، عناب، گل محمدي، کلزا ، ذرت، گندم و ... قرار دارد ، مایه ي دلگرمی است و بی درنگ مفاهیمی چون رونق تولید،
اشتغالزایی، شکوفایی اقتصادي، کشاورزي دانش محور و امنیت غذایی را به ذهن متبادر می سازد.در بخش دیگري از این مجتمع ،
واحدهاي بزرگ تولیدي چون گاوداري شیري هزار راسی با ظرفیت فعلی 850 راس گاو شیري و تولید روزانه 13 تن شیر ، مرغداري
گوشتی 45 هزار قطعه اي با تولید 400 تن گوشت سفید در سال ، مرغداري تخم گذار 230 هزار قطعه اي با میزان تولید 3هزار و
600 تن تخم مرغ در سال و پولت تخم گذار 110 هزار قطعه اي، که همگی با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي احداث و راه
اندازي شده اند، برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در حمایت از کارآفرینی و تولید به ویژه در مناطق محروم و دورافتاده
کشور است.سیروس مشار مدیر کشت و صنعت بیدمشک، با تاکید بر حمایت 70 میلیارد ریالی بانک کشاورزي و همراهی بانک با این
مجموعه در طول 25 سال فعالیت خود ، به عناوین وموفقیت هاي مهم دیگر این مجموعه اشاره می کند و می گوید: با پشتیبانی بانک
کشاورزي و به همت مدیر و کارکنان کوشا و کارآفرین کشت و صنعت بیدمشک ، کارنامه موفق فعالیت هاي این مجموعه به ثبت
رسیده است . از جمله این موفقیت ها می توان گندم کار نمونه ، پروار بند نمونه گوساله ، پرورش دهنده نمونه ماهی گرمابی ، کشاورز
نمونه محصول ذرت علوفه اي ، گاودار نمونه صنعتی ، واحد نمونه صنایع تبدیلی و تکمیلی ، برگزیده نمونه جشنواره شهید رجایی به
عنوان کارآفرین برتر، واحد برگزیده صنایع غذایی استان ، گاودار نمونه صنعتی ، مرغدار نمونه تخم گذار ، برگزیده صنعت غذایی
محصول ذرت علوفه اي در سطح خراسان جنوبی و مرغدار نمونه ي تخم گذار در سی و سومین دوره ي انتخاب و معرفی نمونه هاي
ملی بخش کشاورزي را نام برد.شایان ذکر است در بازدید اخیر روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي از این مجموعه که با
حضور دکتر خاوازي وزیر جهاد کشاورزي صورت گرفت، عنوان شد که در حال حاضر با حمایت بانک کشاورزي زنجیره تولید
محصولات لبنی در مجتمع کشت و صنعت بیدمشک کامل شده و این مجتمع در حال تکمیل زنجیره تولید گوشت مرغ شامل سالن

هاي پرورش مرغ گوشتی و کارخانه خوراك دام است.




